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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA DOUS DE 

FEBREIRO DE DOUS MIL VINTE E 

TRES 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 2 de febreiro de 

2023. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís D. Francisco 

Dinís Díaz Gallego, D.ª Eva Martínez 

Acón, D. Jesús Javier Celemín Santos, 

D.ª María Esther Dolores Fontán 

Prado, D. Juan Ignacio Borrego 

Vázquez, D.ª Diana María Sobral 

Cabanas, D. Miguel Lorenzo Torres, 

D.ª Rosa María Gallego Neira, D. 

Roberto Rodríguez Martínez, D.ª 

Esperanza Peñalosa López-Pin, D. 

Antonio Deus Álvarez, D. Juan Carlos 

Varela Vázquez, D. Roberto García 

Fernández, D.ª María Nazaret Cendán 

Gayoso, D. Roberto Luis Coira 

Andrade, D.ª María García Gómez, D.ª 

Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 

Lema Suárez, D. Iago Martínez Durán, 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas, 

D.ª Avia Veira González, D.ª Mónica 

Martínez Lema e D.ª Susana Soneira 

Lema, reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria  en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Desculpan as súas ausencias as señoras 

concelleiras D.ª Eudoxia María Neira 

Fernández e D.ª Isabel Faraldo Calvo, 

e o señor concelleiro D. José Manuel 

 SESIÓN ORDINARIA  DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA DOS DE 

FEBRERO DE DOS MIL VEINTITRÉS  

     

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

2 de febrero de 2023. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles D. Francisco Dinís Díaz Gallego, 

D.ª Eva Martínez Acón, D. Jesús Javier 

Celemín Santos, D.ª María Esther 

Dolores Fontán Prado, D. Juan Ignacio 

Borrego Vázquez, D.ª Diana María Sobral 

Cabanas, D. Miguel Lorenzo Torres, D.ª 

Rosa María Gallego Neira, D. Roberto 

Rodríguez Martínez, D.ª Esperanza 

Peñalosa López-Pin, D. Antonio Deus 

Álvarez, D. Juan Carlos Varela Vázquez, 

D. Roberto García Fernández, D.ª María 

Nazaret Cendán Gayoso, D. Roberto Luis 

Coira Andrade, D.ª María García Gómez, 

D.ª Silvia Cameán Calvete, D. Alberto 

Lema Suárez, D. Iago Martínez Durán, D. 

Francisco Xesús Jorquera Caselas, D.ª 

Avia Veira González, D.ª Mónica 

Martínez Lema y D.ª Susana Soneira 

Lema se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria  en 

primera convocatoria. 

 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Disculpan sus ausencias las señoras 

concejalas D.ª Eudoxia María Neira 

Fernández y D.ª Isabel Faraldo Calvo, y 

el señor concejal D. José Manuel Lage 
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Lage Tuñas. 

 

Ás dez horas e sete minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas. Damos 

inicio a este pleno ordinario 

correspondente ó mes de febreiro 

saudando a todos os membros da 

Corporación, señor secretario, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, aqueles que nos siguen a 

través do streaming municipal e os 

xornalistas presentes na sala. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIÓNS DA ALCALDÍA 

 

 

16. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista. 

 

Presidencia 

 

Parte resolutiva, asunto número un, señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

En primeiro lugar, desculpar a 

inasistencia da señora Faraldo Calvo, do 

señor Lage Tuñas e da señora Neira 

Fernández por cuestións de carácter 

persoal. 

 

Asunto número un, Parte Resolutiva, 

Comunicacións da Alcaldía. 

 

Presidencia 

Tuñas. 

 

A las diez horas y siete minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas. Damos 

inicio a este pleno ordinario 

correspondiente al mes de febrero 

saludando a todos los miembros de la 

Corporación, señor secretario, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, aquellos que nos siguen a 

través de la retransmisión municipal y los 

periodistas presentes en la sala. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIONES DE La 

ALCALDÍA 

 

16. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia machista. 

 

Presidencia 

 

Parte resolutiva, asunto número uno, señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

En primer lugar, disculpar la inasistencia 

de la señora Faraldo Calvo, del señor Lage 

Tuñas y de la señora Neira Fernández por 

cuestiones de carácter personal. 

 

 

Asunto número uno, Parte Resolutiva, 

Comunicaciones de la Alcaldía. 

 

Presidencia 
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Nas Comunicacións da Alcaldía, como 

saben, o pasado 14 de setembro de 2015 

aprobouse por unanimidade unha moción 

conxunta sobre a violencia de xénero na 

que se establecía iniciar cada pleno 

ordinario agardando tantos minutos de 

silencio como persoas fosen asasinadas 

polo machismo desde o anterior Pleno. 

 

 

Según datos da Delegación do Goberno 

contra a violencia de xénero, infórmase 

que o número de mulleres asasinadas por 

violencia de xénero en España ascende a 

49 no ano 2022, a seis no ano 2023 e a 

1.188 desde o 1 de xaneiro de 2003. 

 

O número de menores asasinados ascende 

a un no ano 2023 e a 49 desde o 1 de 

xaneiro do ano 2013, quedando 388 

menores orfas ou orfos desde 2013. 

 

 

Desde o Pleno do 12 de xaneiro ata este 

pleno confirmáronse tres mulleres e un 

menor asasinados por violencia de 

xénero, polo que deberemos gardar catro 

minutos de silencio polas vítimas que a 

continuación se relacionan: 

 

-  O 8 de xaneiro: Natalia Mosquera, en 

Málaga, de 46 anos.  

 

- O 18 xaneiro: una muller de apelidos 

descoñecidos, de 38 anos, en Lleida. 

Deixa 3 fillas e 2 fillos menores de idade. 

 

- O 23 xaneiro:  Paloma Pinedo, de 45 

anos, en  Valladolid. 

 

- E o 23 de xaneiro una menor de 8 anos, 

filla da anterior vítima, tamén en 

Valladolid. 

 

Solicito a todos os presentes que se poñan 

en pé para agardar 4 minutos de silencio. 

 

 

En las Comunicaciones de la Alcaldía, 

como saben, el pasado 14 de septiembre de 

2015 se aprobó por unanimidad una 

moción conjunta sobre la violencia de 

género en la que se establecía iniciar cada 

pleno ordinario esperando tantos minutos 

de silencio como personas fueran 

asesinadas por el machismo desde el 

anterior Pleno. 

 

Según datos de la Delegación del Gobierno 

contra la violencia de género, se informa 

que el número de mujeres asesinadas por 

violencia de género en España asciende a 

49 en el año 2022, a seis en el año 2023 y 

a 1.188 desde el 1 de enero de 2003. 

 

El número de menores asesinados asciende 

a uno en el año 2023 y a 49 desde el 1 de 

enero del año 2013, quedándose 388 

menores huérfanas o huérfanos desde 

2013.  

 

Desde el Pleno de 12 de enero  hasta este 

pleno se confirmaron tres mujeres y un 

menor asesinados por violencia de género, 

por lo que deberemos guardar cuatro 

minutos de silencio por las víctimas que a 

continuación se relacionan: 

 

-  El 8 de enero: Natalia Mosquera, en 

Málaga, de 46 años.  

 

- El 18 enero: una mujer de apellidos 

desconocidos, de 38 años, en Lleida. Deja 

3 hijas y 2 hijos menores de edad. 

 

- El 23 enero:  Paloma Pinedo, de 45 años, 

en  Valladolid. 

 

- Y el 23 de enero una menor de 8 años, 

hija de la anterior víctima, también en 

Valladolid. 

 

Solicito a todos los presentes que se 

pongan en pie para esperar 4 minutos de 

silencio. 
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(Gárdanse 12 minutos de silencio). 

 

17. Aprobación de actas.  

 

Aprobación dos borradores das actas 

das sesións plenarias seguintes, 

celebradas no 2022: 

 

- Extraordinaria, do 29 de novembro 

de 2022. 

- Ordinaria, do 13 de decembro de 

2022. 

 

Presidencia 

 

Na Parte Resolutiva están tamén as 

Comunicacións da Alcaldía coa 

aprobación dos borradores das actas das 

sesións plenarias extraordinaria e urxente 

do 29 de novembro de 2022 e ordinaria 

do 13 de decembro de 2022. 

 

Pasamos xa ós asuntos dous, tres e catro. 

Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dous, Aprobación 

provisional da modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal da 

Coruña no ámbito do Polígono O30.2 

“Avenida Joaquín Planells Riera”. 

Asunto número tres, Aprobación 

definitiva da modificación puntual do 

PXOM 2013 no polígono POL O.30.1 y 

PE O29, e asunto número catro, 

Aprobación provisional da modificación 

puntual do PXOM da Coruña, execución 

sentenza sobre o PXOM 2013, Starco 

Invest S.A. 

 

Os tres asuntos requiren maioría absoluta 

legal e de conformidade co sinalado na 

Comisión de Portavoces serán obxecto de 

tratamento conxunto nun único turno de 

cinco minutos. 

 

 

(Se guardan 12 minutos de silencio). 

 

17. Aprobación de actas.  

 

Aprobación de los borradores de las actas 

de las sesiones plenarias siguientes, 

celebradas en el 2022: 

 

- Extraordinaria, de 29 de noviembre  de 

2022. 

- Ordinaria, de 13 de diciembre  de 2022. 

 

 

Presidencia 

 

En la Parte Resolutiva están también las 

Comunicaciones de la Alcaldía con la 

aprobación de los borradores de las actas 

de las sesiones plenarias extraordinaria y 

urgente de 29 de noviembre  de 2022 y 

ordinaria de 13 de diciembre  de 2022. 

 

Pasamos ya a los asuntos dos, tres y 

cuatro. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dos, Aprobación 

provisional de la modificación puntual del 

Plan General de Ordenación Municipal de 

A Coruña en el ámbito del Polígono O30.2 

“Avenida Joaquín Planells Riera”. Asunto 

número tres, Aprobación definitiva de la 

modificación puntual del PGOM 2013 en 

el polígono POL O.30.1 y PE O29, y 

asunto número cuatro, Aprobación 

provisional de la modificación puntual del 

PGOM de A Coruña, ejecución sentencia 

sobre lo PGOM 2013, Starco Invest S.A. 

 

 

Los tres asuntos requieren mayoría 

absoluta legal y de conformidad con lo 

señalado en la Comisión de Portavoces 

serán objeto de tratamiento conjunto en un 

único turno de cinco minutos. 
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Presidencia 

 

Ben, pois como acaba de explicar o 

secretario, estes tres asuntos se tratarán de 

maneira conxunta. Empezará o 

concelleiro de Urbanismo expoñendo os 

asuntos e despois haberá unha única 

quenda de intervención de cinco minutos. 

 

URBANISMO, VIVENDA, 

INFRAESTRUTURAS E 

MOBILIDADE 

 

Urbanismo 

 

ASUNTO 2 

 

18. Expte. 631/2019/100 (MPX 7/19) 

Aprobación provisional da 

modificación puntual do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal da Coruña no 

ámbito do Polígono O30.2 “Avenida 

Joaquín Planells Riera”. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Urbanismo e Vivenda en 

sesión celebrada o día 30 de xaneiro de 

2023, co voto a favor do Grupo 

Municipal Socialista e as abstencións dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego e da concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema, propoñendo ó 

Pleno municipal a adopción por maioría 

absoluta legal dos acordos seguintes: 

 

 

PRIMEIRO.- Aprobar o informe de 

contestación ás alegacións do 

22.09.2022, redactado polo equipo 

redactor, e o informe de alegacións 

municipal do 27.12.2022 confirmatorio 

do anterior. 

 

SEGUNDO.- Prestar conformidade ao 

Convenio urbanístico de planeamento e 

execución referido ás parcelas catastrais 

Presidencia 

 

Bien, pues cómo acaba de explicar el 

secretario, estos tres asuntos se tratarán de 

manera conjunta. Empezará el concejal de 

Urbanismo exponiendo los asuntos y 

después habrá un único turno de 

intervención de cinco minutos. 

 

URBANISMO, VIVIENDA, 

INFRAESTRUCTURAS Y MOVILIDAD 

 

 

Urbanismo 

 

ASUNTO 2 

 

18.  Expte. 631/2019/100 (MPX 7/19) 

Aprobación provisional de la 

modificación puntual del Plan General de 

Ordenación Municipal de A Coruña en el 

ámbito del Polígono O30.2 “Avenida 

Joaquín Planells Riera”. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Urbanismo y Vivienda en 

sesión celebrada el día 30 de enero de 

2023, con el voto a favor del Grupo 

Municipal Socialista y las abstenciones de 

los Grupos Municipales del Partido 

Popular, Marea Atlántica, Bloque 

Nacionalista Galego y de la concejala no 

adscrita D.ª Susana Soneira Lema, 

proponiendo al Pleno municipal la 

adopción por mayoría absoluta legal de los 

acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO.- Aprobar el informe de 

contestación a las alegaciones de 

22.09.2022, redactado por el equipo 

redactor, y el informe de alegaciones 

municipal de 27.12.2022 confirmatorio del 

anterior.  

 

SEGUNDO.- Prestar conformidad al 

Convenio urbanístico de planeamiento y 

ejecución referido a las parcelas 
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7600906nh4979n0001ld e 

7600911nh4979n0001fd, sitas na 

Avenida do Ferrocarril (antes, Avenida 

Joaquín Planells Riera) na redacción 

outorgada logo do período de 

información ao público e unha vez que foi 

obtida a aceptación polo representante da 

entidade “Fomento de Explotaciones 

Agropecuarias S.L.” ao ser a persoa que 

subscribiu o texto inicial do convenio. 

Xúntase o texto do dito convenio como 

anexo ao presente acordo e á dita 

modificación puntual do Plan xeral de 

ordenación municipal. 

 

TERCEIRO.-Aprobar provisionalmente 

o documento denominado “Modificación 

puntual do Plan xeral de ordenación 

municipal de A Coruña no ámbito do 

Polígono O30.2 “Avenida Joaquín 

Planells Riera”. Documento para 

aprobación provisional. Xaneiro 2023”, 

redactado pola Oficina de Planeamento, 

S.A., presentado o 18.01.2023 asinado 

polo arquitecto D. Alfonso Díaz Revilla, 

por encargo do Concello da Coruña, coas 

emendas introducidas polos Servizos 

técnicos e xurídicos municipais o 

20.01.2023. 

 

CUARTO.- Achegar o expediente 

completo, debidamente dilixenciado, á 

Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda, da Xunta de 

Galicia, para a emisión do informe 

preceptivo previsto no artigo 60.15 da Lei 

2/2016, do 10 de febreiro, do Solo de 

Galicia. 

 

QUINTO.- Notificar este acordo á 

Sección segunda da Sala do Contencioso 

Administrativo do Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia, aos Departamentos 

municipais e ao ADIF, interesados na súa 

tramitación. 

 

ASUNTO 3 

 

catastrales 7600906nh4979n0001ld y 

7600911nh4979n0001fd, sitas en la 

Avenida del Ferrocarril (antes, Avenida 

Joaquín Planells Riera) en la redacción 

otorgada después del período de 

información al público y una vez que fue 

obtenida la aceptación por el 

representante de la entidad “Fomento de 

Explotaciones Agropecuarias S.L.” al ser 

la persona que suscribió el texto inicial del 

convenio. Se adjunta el texto de dicho 

convenio como anexo al presente acuerdo 

y a la dicha modificación puntual del Plan 

general de ordenación municipal.  

 

TERCERO.- Aprobar provisionalmente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan general de ordenación 

municipal de A Coruña en el ámbito del 

Polígono O30.2 “Avenida Joaquín 

Planells Riera”. Documento para 

aprobación provisional. Enero 2023”, 

redactado por la Oficina de Planeamiento, 

S.A., presentado el 18.01.2023 firmado por 

el arquitecto D. Alfonso Díaz Revilla, bajo 

encargo del Ayuntamiento de A Coruña, 

con las enmiendas introducidas por los 

Servicios técnicos y jurídicos municipales 

el 20.01.2023.  

 

CUARTO.- Remitir el expediente 

completo, debidamente diligenciado, a la 

Consellería de Medio Ambiente, Territorio 

y Vivienda, de la Xunta de Galicia, para la 

emisión del informe preceptivo previsto en 

el artículo 60.15 de la Ley 2/2016, de 10 de 

febrero , del Suelo de Galicia.  

 

 

QUINTO.- Notificar este acuerdo a la 

Sección segunda de la Sala de lo 

contencioso administrativo del Tribunal 

Superior de Xustiza de Galicia, a los 

Departamentos municipales y al ADIF, 

interesados en su tramitación. 

 

ASUNTO 3 

 



 

7 

19.  Expte. 631/2019/273 (MPX 10/19) 

Aprobación definitiva da modificación 

puntual do PXOM 2013 no polígono 

POL O.30.1 y PE O29. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Urbanismo e Vivenda en 

sesión celebrada o día 30 de xaneiro de 

2023, cos votos a favor dos Grupos 

Municipais Socialista e Popular, e a 

abstención dos Grupos Municipais de 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego e da concelleira non adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema, propoñendo ó 

Pleno municipal a adopción por maioría 

absoluta legal dos acordos seguintes: 

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente a 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PXOM NO POLÍGONO O30.1 E NO PE 

O29 DA CORUÑA. DOCUMENTO 

PARA APROBACIÓN DEFINITIVA. 

SETEMBRO 2022”, subscrito pola 

arquitecta municipal do Departamento de 

Planeamento, o xefe do Departamento de 

Planeamento e o xefe do Servizo de 

Planeamento e Xestión do Solo 

municipais o 27.09.2022, coa emenda no 

plano O6 de ordenación introducida o 

17.01.2023. 

 

SEGUNDO.- Realizar os trámites 

previstos nos artigos 82 e 88 da Lei 

2/2016, do solo de Galicia e artigos 199, 

209 e 212 do Regulamento para o 

desenvolvemento da lei anterior para a 

entrada en vigor do documento aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo aos 

Departamentos municipais interesados na 

súa tramitación. 

 

CUARTO.- Facultar á Alcaldía– 

Presidencia do Concello para a execución 

de cuantos actos, trámites e xestións 

sexan procedentes para o bo fin dos 

acordos adoptados. 

19. Expte. 631/2019/273 (MPX 10/19) 

Aprobación definitiva de la modificación 

puntual del PGOM 2013 en el polígono 

POL O.30.1 y PE O29. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Urbanismo y Vivienda en 

sesión celebrada el día 30 de enero de 

2023, con los votos a favor de los Grupos 

Municipales Socialista y Popular, y la 

abstención de los Grupos Municipales de 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego y de la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema, proponiendo al 

Pleno municipal la adopción por mayoría 

absoluta legal de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente la 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL 

PGOM EN EL POLÍGONO O30.1 Y EN 

EL PE O29 DE A CORUÑA. 

DOCUMENTO PARA APROBACIÓN 

DEFINITIVA. SEPTIEMBRE 2022”, 

subscrito por la arquitecta municipal del 

Departamento de Planeamiento, el jefe del 

Departamento de Planeamiento y el jefe 

del Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo municipales el 27.09.2022 con la 

enmienda en el plano O6 de ordenación 

introducida el 17.01.2023. 

 

SEGUNDO.- Realizar los trámites 

previstos en los artículos 82 y 88 de la Ley 

2/2016, del suelo de Galicia y artículos 

199, 209 y 212 del Reglamento para el 

desarrollo de la ley anterior para la 

entrada en vigor del documento aprobado. 

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo a los 

Departamentos municipales interesados en 

su tramitación. 

 

CUARTO.- Facultar a la Alcaldía– 

Presidencia del Ayuntamiento para la 

ejecución de cuantos actos, trámites y 

gestiones sean procedentes para el buen fin 

de los acuerdos adoptados. 
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ASUNTO 4 

 

20. Expte. 631/2017/76 (MPX-3/17) 

Aprobación provisional da 

modificación puntual do PXOM da 

Coruña, execución sentenza sobre o 

PXOM 2013, Starco Invest S.A. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Urbanismo e Vivenda en 

sesión celebrada o día 29 de novembro de 

2021, co voto a favor do Grupo 

Municipal Socialista e as abstencións dos 

Grupos Municipais do Partido Popular, 

Marea Atlántica e Bloque Nacionalista 

Galego, propoñendo ó Pleno municipal a 

adopción por maioría absoluta legal dos 

acordos seguintes: 

 

 

PRIMEIRO.- Prestar conformidade ao 

informe ás alegacións formuladas durante 

o trámite de información pública do 

expediente, emitido polo xefe do 

Departamento de Planeamento e o xefe 

de Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo, o 3 de xuño do 2019. 

 

SEGUNDO.- Aprobar provisionalmente 

o documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PLAN XERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUÑA, 

EXECUCIÓN SENTENZA SOBRE O 

PXOM2013. Starco Invest S.A. 

Setembro 2021”, redactado polas 

arquitectas María Calvo e Ana Marquina 

Torres, e o avogado Pablo Fraga Varela, 

coa modificación dos usos sinalada no 

informe municipal do 21 de outubro de 

2021 e as emendas na documentación do 

plano “P.ORD_6 O6_Zonificación. 

PXOM modificado” e a ficha da área de 

normalización “AR L27”, indicadas no 

informe do 22 de novembro de 2021, que 

xa foron incorporadas segundo a 

documentación técnica asinada 

 

ASUNTO 4 

 

20. Expte. 631/2017/76 (MPG-3/17) 

Aprobación provisional de la 

modificación puntual del PGOM de A 

Coruña, ejecución sentencia sobre el 

PGOM 2013, Starco Invest S.A. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Urbanismo y 

Vivienda en sesión celebrada el día 29 de 

noviembre de 2021, con el voto a favor del 

Grupo Municipal Socialista y las 

abstenciones de los Grupos Municipales 

del Partido Popular, Marea Atlántica y 

Bloque Nacionalista Galego, proponiendo 

al Pleno municipal a adopción por 

mayoría absoluta legal de los acuerdos 

siguientes: 

 

PRIMERO.- Prestar conformidad al 

informe  de las alegaciones formuladas 

durante el trámite de información pública 

del expediente, emitido por el jefe del 

Departamento de Planeamiento y el jefe de 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo, el 3 de junio del 2019. 

 

SEGUNDO.- Aprobar provisionalmente el 

documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL PLAN 

GENERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUÑA, 

EJECUCIÓN SENTENCIA SOBRE EL 

PGOM2013.  Starco Invest S.A. 

Septiembre 2021”, redactado por las 

arquitectas María Calvo y Ana Marquina 

Torres, y el abogado Pablo Fraga Varela, 

con la modificación de los usos señalada 

en el informe municipal de 21 de octubre 

de 2021 y las enmiendas en la 

documentación del plano “P.ORD_6 

O6_Zonificación. PGOM modificado” y la 

ficha del área de normalización “AR L27”, 

indicadas en el informe de 22 de noviembre 

de 2021, que ya fueron incorporadas según 

la documentación técnica firmada 
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dixitalmente o 24 de novembro de 2021 

polo equipo redactor no documento para 

aprobación provisional. 

 

TERCEIRO.- Achegar copia do 

expediente completo debidamente 

dilixenciado á consellería competente en 

materia de ordenación do territorio, para 

a emisión do informe preceptivo e 

vinculante previsto no artigo 60, 

parágrafo 15, da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do Solo de Galicia (artigo 

144.15 do Regulamento de 

desenvolvemento da Lei) e do documento 

técnico aprobado ao Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia 

 

Achégase como anexo o informe do 25 de 

novembro de 2021 da Xefatura do 

Servizo de Plan e Xestión do Chan e da 

Xefatura do Departamento de 

Planeamento. 

digitalmente el 24 de noviembre de 2021 

por el equipo redactor en el documento 

para aprobación provisional 

 

TERCERO.- Adjuntar copia del expediente 

completo debidamente diligenciado a la 

consellería competente en materia de 

ordenación del territorio, para la emisión 

del informe preceptivo y vinculante 

previsto en el artículo 60, parágrafo 15, de 

la Ley 2/2016, de 10 de febrero, del Suelo 

de Galicia (art. 144.15 del Reglamento de 

desarrollo de la Ley) y del documento 

técnico aprobado al Tribunal Superior de 

Justicia de Galicia. 

 

 

Se adjunta como anexo el informe de 25 de 

noviembre de 2021 de la Jefatura del 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo y de la Jefatura del Departamento de 

Planeamiento. 

ANEXO  

 
Asunto: 

21081 INFORME REVISIÓN DOCUMENTO DA MODIFICACIÓN PUNTUAL CON 

EMENDAS, ACHEGADO O 25.11.2021. 

Para os efectos de dar cumprimento ao sinalado polo Secretario Xeral no seu informe do 

23/11/2021 o xefe de Servizo de Planeamento e Xestión do Solo solicitou mediante 

mensaxe electrónica ao equipo redactor da modificación puntual do PXOM/13 no ámbito 

do polígono POL L27 “Lugar de Mouras Rejas”, a realización das emendas sinaladas nos 

informes municipais do 21.10.2021 e 22.11.2021, para os efectos de incorporalas no 

documento de aprobación provisional e non diferilas ao de aprobación definitiva. 

O 25.11.2021 enviouse a documentación emendada mediante enlace de descarga á 

plataforma Wetransfer, achegada por mensaxe electrónica ao xefe do Departamento de 

Planeamento. 

Toda esta documentación queda incorporada ao expediente administrativo da modificación 

puntual. 

Analizado o contido da documentación presentada compróbase o seguinte: 
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A documentación achegada é o arquivo “150308_MP15PXOM_202109_AP.zip”, que se 

renomea como “150308_MP15PXOM_202109_AP01.zip” (art. 11.1.d) da Orde do 

11.11.2019). 

O citado arquivo contén os seguintes ficheiros editábeis e non editábeis: 

 

Que se corresponde coa estrutura exixida polo Anexo IV da citada Orde. 

Analizados os ficheiros, compróbase que conteñen os mesmos directorios e arquivos que 

a documentación presentada o 21.11.2021 polo equipo redactor (que foi informada polo 

XSPX e XDP o 22.11.2021), con modificacións introducidas nos seguintes arquivos non 

editábeis: 

a) 150308_MP15PXOM_202109_AP_MX_02XUS.PDF (Memoria xustificativa), e 

b) 150308_MP15PXOM_202109_AP_PORD_6O6_ZONIFICACION.PXOM 

MODIFICADO.PDF (Plano de ordenación). 

e nos seus ficheiros editábeis correspondentes. 

Revisado o contido destes documentos, compróbase que incorporan os seguintes cambios: 

a) Memoria xustificativa. 

Páxinas:19, 24, 27 e 28, para a incorporación dos usos solicitados nos informes municipais 

de referencia. Non obstante o antedito, comprobouse que na Norma Zonal 4, subzona 7A, 

o equipo redactor incorporou os usos previstos polo PXOM/13 na ordenanza orixinal, polo 

mesmo razoamento empregado para a Norma Zonal 6, determinación que se considera 

axeitada. 

Anexo V: Ficha AN L27, para a actualización dos datos de superficies indicados no informe 

municipal. 

b) Plano de ordenación. 

P.ORD_6 O6_Zonificación, para a emenda da nomenclatura da área de normalización e 

identificación correcta das normas zonais de aplicación 6.2A e 4.7A. 
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Mantendo o resto dos documentos o mesmo contido cá documentación achegada o 

21.10.2021. 

En consecuencia, foi dado cumprimento aos informes emitidos polo Departamento de 

Planeamento do 21.10.2021 e 22.11.2021, téndose incorporada a documentación que dá 

cumprimento ás observación sinaladas nos ditos informes. 

O que se informa para producir os efectos conseguintes. 

A Coruña, na data da sinatura electrónica deste documento. 

O xefe do Departamento de Planeamento 

O xefe de Servizo de Planeamento e Xestión do Solo 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Señor Díaz Gallego, ten a palabra. 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bos días. Quero comezar hoxe este pleno 

sinalando que é o primeiro no que os 

veciños da marxe dereita do Ofimático 

non teñen que manifestarse na porta do 

Palacio municipal para reclamar, non?, 

os seus dereitos, as súas reivindicacións 

con respecto ás súas vivendas porque foi 

este goberno municipal quen esta mesma 

semana deulles xa solución ós seus 

problemas, que acumulaban máis de 15 

anos sen solucionar. Quero, dende logo, 

agradecer nesta solución o impulso da 

alcaldesa e a confianza na Concellería de 

Urbanismo para chegar a este punto. 

Dende logo, agradecer ós afectados a súa 

xenerosidade, a súa colaboración para 

chegar a este acordo ó que hemos 

chegado e polo menos tamén, 

loxicamente, ós meus compañeiros da 

Concellería de Urbanismo polo traballo 

intenso destes últimos dous anos. 

 

 

Traemos hoxe a Pleno, este pleno de 

 Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Señor Díaz Gallego, tiene la palabra. 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos dilas. Quiero comenzar hoy este 

pleno señalando que es el primero en el 

que los vecinos de la margen derecha del 

Ofimático no tienen que manifestarse en 

la puerta del Palacio municipal para 

reclamar, ¿no?, sus derechos, sus 

reivindicaciones con respecto a sus 

viviendas porque fue este gobierno 

municipal quien esta misma semana les 

dio ya solución a sus problemas, que 

acumulaban más de 15 años sin 

solucionar. Quiero, desde luego, 

agradecer en esta solución el impulso de 

la alcaldesa y la confianza en la 

Concejalía de Urbanismo para llegar la 

este punto. Desde luego, agradecer a los 

afectados su generosidad, su 

colaboración para llegar a este acuerdo 

al que hemos llegado y por lo menos 

también, lógicamente, a mis compañeros 

de la Concejalía de Urbanismo por el 

trabajo intenso de estos últimos dos años. 

 

Traemos hoy a Pleno, este pleno de 
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febreiro de 2023, tres expedientes de 

planeamento en diferentes fases de 

tramitación, dous relativos á estación 

intermodal e a súa contorna e outro 

relativo ó polígono coñecido no Plan 

Xeral como A Moura-Rejas na avenida 

de Fisterra. Dous deles, ademais —e 

creo que é relevante deixar constancia 

deste feito aquí— en execución de 

sentenza: o Polígono N27 de Moura-

Rejas e o Polígono 30.2 de Joaquín 

Planells, polo cal, a necesidade da súa 

aprobación vén motivada nunha 

sentenza xudicial favorable á 

propiedade, que no seu momento 

presentou recurso contra a aprobación do 

Plan Xeral de 2013. 

 

No caso de Polígono N27 de Moura-

Rejas, a súa tramitación foi iniciada no 

mandato anterior, na Xunta de Goberno 

Local de 25 de agosto de 2017 e unha 

vez recabados todos os informes 

necesarios foi aprobado inicialmente no 

Pleno do 9 de abril do 2018. No período 

de exposición ó público tivo entrada 

unha única alegación dun dos 

propietarios do ámbito que foi estimada 

parcialmente. Os cambios introducidos 

dende a aprobación inicial consisten na 

exclusión da área de normalización 

prevista da parcela do alegante e dun 

conxunto de vivendas situada na avenida 

de Fisterra que pasan a manterse dentro 

da Ordenanza 4, dando continuidade ó 

núcleo da Silva e ó da Fontenova. Unha 

ordenación, a que traemos hoxe aquí 

para a súa aprobación provisional, que 

fronte á existente previamente no Plan, 

atende máis á realidade construída da 

zona. 

 

No que respecta ó Polígono 030.2 de 

Joaquín Planells trátase, como dicía 

tamén, dunha execución de sentenza que 

obriga o Concello a modificar o Plan 

Xeral para delimitar como solo urbano 

consolidado o polígono que figuraba no 

febrero de 2023, tres expedientes de 

planeamiento en diferentes fases de 

tramitación, dos relativos a la estación 

intermodal y su entorno y otro relativo al 

polígono conocido en el Plan General 

como A Moura-Rejas en la avenida de 

Fisterra. Dos de ellos, además —y creo 

que es relevante dejar constancia de este 

hecho aquí— en ejecución de sentencia: el 

Polígono N27 de Moura-Rejas y el 

Polígono 30.2 de Joaquín Planells, por lo 

cual, la necesidad de su aprobación viene 

motivada en una sentencia judicial 

favorable a la propiedad, que en su 

momento presentó recurso contra la 

aprobación del Plan General de 2013. 

 

 

En el caso de Polígono N27 de Moura-

Rejas, su tramitación fue iniciada en el 

mandato anterior, en la Junta de 

Gobierno Local de 25 de agosto de 2017 y 

una vez recabados todos los informes 

necesarios fue aprobado inicialmente en 

el Pleno de 9 de abril  del 2018. En el 

período de exposición al público tuvo 

entrada una única alegación de uno de los 

propietarios del ámbito que fue estimada 

parcialmente. Los cambios introducidos 

desde la aprobación inicial consisten en la 

exclusión del área de normalización 

prevista de la parcela del alegante y de un 

conjunto de viviendas ubicado en la 

avenida de Fisterra que pasan a 

mantenerse dentro de la Ordenanza 4, 

dando continuidad al núcleo de la Silva y 

al de la Fontenova. Una ordenación, la 

que traemos hoy aquí para su aprobación 

provisional, que frente a la existente 

previamente en el Plan, atiende más a la 

realidad construida de la zona. 

 

En lo que respecta al Polígono 030.2 de 

Joaquín Planells se trata, como decía 

también, de una ejecución de sentencia 

que obliga al Ayuntamiento a modificar el 

Plan General para delimitar como suelo 

urbano consolidado el polígono que 
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Plan Xeral de 2013. En tanto que solo 

urbano consolidado, as dotacións 

previstas polo Plan, tanto equipamentos 

como zonas verdes, terían que ser 

expropiadas polo Concello para a súa 

obtención, pero grazas ás negociacións 

levadas a cabo na Concellería de 

Urbanismo puido ser asinado un 

convenio coa propiedade no que se 

mantén a ordenación prevista do Plan 

Xeral de 2013 en solo urbano 

consolidado, cedendo a propiedade de 

forma gratuíta tanto as zonas verdes e 

viarios como o antigo concesionario de 

Conde Medín para o seu uso dotacional. 

Ademais se ceden ó Concello terreos 

incluídos na propiedade que pasarán a 

formar parte da nova intermodal da 

Coruña e se inclúe un 10 % de vivenda 

protexida, estándar que non sería 

obrigatorio en solo urbano consolidado, 

pero que foi conseguido por este goberno 

local de Inés Rey nas negociacións que 

se mantiveron. 

 

 

Por último, traemos tamén a Pleno a 

aprobación definitiva do Plan Especial 

da estación intermodal da Coruña, un 

paso máis, xa o derradeiro en materia de 

planeamento, no desenvolvemento da 

estación intermodal da cidade, proxecto 

impulsado dende o minuto un pola 

alcaldesa, que conseguiu desbloquear as 

negociacións entre administracións, 

asinar o convenio e o pasado ano 2022 

iniciar as obras, tanto da estación de 

autobuses como da estación de trens e de 

elementos comúns. Con esta aprobación 

de planeamento, sumada á do ámbito de 

Joaquín Planells e á do Polígono da 

Sardiñeira, xa aprobado tamén 

definitivamente neste mandato, damos 

por concluída a tramitación urbanística 

da intermodal. Se a iso sumamos os tres 

proxectos xa redactados para a 

urbanización da contorna e a 

consecución por parte deste goberno 

figuraba en el Plan General de 2013. En 

tanto que suelo urbano consolidado, las 

dotaciones previstas por el Plan, tanto 

equipamientos como zonas verdes, 

tendrían que ser expropiadas por el 

Ayuntamiento para su obtención, pero 

gracias a las negociaciones llevadas a 

cabo en la Concejalía de Urbanismo pudo 

ser firmado un convenio con la propiedad 

en el que se mantiene la ordenación 

prevista del Plan General de 2013 en 

suelo urbano consolidado, cediendo la 

propiedad de forma gratuita tanto las 

zonas verdes y viarios como el antiguo 

concesionario de Conde Medín para su 

uso dotacional. Además se ceden al 

Ayuntamiento terrenos incluidos en la 

propiedad que pasarán a formar parte de 

la nueva intermodal de A Coruña y se 

incluye un 10% de vivienda protegida, 

estándar que no sería obligatorio en suelo 

urbano consolidado, pero que fue 

conseguido por este gobierno local de 

Inés Rey en las negociaciones que se 

mantuvieron. 

 

Por último, traemos también a Pleno la 

aprobación definitiva del Plan Especial 

de la estación intermodal de A Coruña, un 

paso más, ya el último en materia de 

planeamiento, en el desarrollo de la 

estación intermodal de la ciudad, 

proyecto impulsado desde el minuto uno 

por la alcaldesa, que consiguió 

desbloquear las negociaciones entre 

administraciones, firmar el convenio y el 

pasado año 2022 iniciar las obras, tanto 

de la estación de autobuses como de la 

estación de trenes y de elementos 

comunes. Con esta aprobación de 

planeamiento, sumada a la del ámbito de 

Joaquín Planells y a la del Polígono de la 

Sardiñeira, ya aprobado también 

definitivamente en este mandato, damos 

por concluida la tramitación urbanística 

de la intermodal. Si a eso sumamos los 

tres proyectos ya redactados para la 

urbanización del entorno y la consecución 
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local de 9 millóns de euros para financiar 

a parte municipal das obras, podemos 

afirmar que este goberno local remata o 

primeiro mandato con deberes ben 

feitos. 

 

Por todo isto, traemos hoxe a Pleno estes 

expedientes para a súa aprobación pola 

Corporación recordando unha vez máis 

que dous deles son obxecto de sentenza 

xudicial, que polo tanto o impulso da súa 

tramitación é unha obriga desta 

corporación. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Comezamos a quenda de debates. 

Señora Soneira, ten vostede a palabra. 

 

Non ten micro. A ver, un momento. 

Podemos por favor... Non hai micro aí? 

Pódese colocar ese, grazas. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Bos días, señora alcaldesa, concelleiros, 

concelleiras, personal que nos sigue, 

cidadáns que nos siguen a través de 

straming, medios de comunicación, bos 

días todos e a todas. 

 

 

Con respecto a estos tres asuntos, non 

teño nada que comentar destos tres 

asuntos. Vistos en Comisión parece que 

cumpren o requerido, polo tanto non me 

vou opoñer a súa aprobación. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Martínez. 

 

por parte de este gobierno local de 9 

millones de euros para financiar a parte 

municipal de las obras, podemos afirmar 

que este gobierno local finaliza el primer 

mandato con deberes bien hechos. 

 

Por todo esto, traemos hoy a Pleno estos 

expedientes para su aprobación por la 

Corporación recordando una vez más que 

dos de ellos son objeto de sentencia 

judicial, que por lo tanto el impulso de su 

tramitación es una obligación de esta 

corporación. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Comenzamos el turno de debates. Señora 

Soneira, tiene usted la palabra. 

 

No tiene micro. A ver, un momento. 

Podemos por favor... ¿No hay micro ahí? 

Se puede colocar ese, gracias. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Buenos días, señora alcaldesa, 

concejales, concejalas, personal que nos 

sigue, ciudadanos que nos siguen a través 

de la retransmisión en directo, medios de 

comunicación, buenos días todos y a 

todas. 

 

Con respecto a estos tres asuntos, no 

tengo nada que comentar de estos tres 

asuntos. Vistos en Comisión parece que 

cumplen lo requerido, por lo tanto no me 

voy a oponer su aprobación. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Martínez. 
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Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. Moi bos días a todos. 

 

Estamos diante dun proceso esencial 

para que a intermodal sexa unha 

realidade. Coa parte das obras que lle 

corresponden á Xunta e ó Adif xa 

comezadas, con esta aprobación 

poderanse acometer todas as 

interaccións no que é a intermodalidade 

entre ferrocarril e a estación de 

autobuses e todos os servizos exteriores. 

Podía terse feito antes tendo en conta que 

desde agosto do ano pasado xa se tiña o 

informe urbanístico, pero aplaudo que a 

lo menos se vaia facer antes de que acabe 

o mandato. 

 

O meu voto será, pois, a favor dunha 

aprobación fundamental para poñer en 

marcha o proceso e que por fin se 

resolvan todas as necesidades para poñer 

en marcha dunha vez a necesaria 

estación intermodal. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Si. En primeiro lugar saudar os 

compañeiros e compañeiras da 

Corporación, o persoal municipal que 

permite que se realice esta sesión 

plenaria e tamén os medios de 

comunicación e a cidadanía que nos 

seguen polo streaming. 

 

Tal e como sinalamos na aprobación 

inicial e provisional da modificación 

puntual do PXOM no POL O30.1 e P029 

da Coruña, hai cuestións desta 

modificación puntual que non nos 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. Muy buenos días a todos. 

 

Estamos ante de un proceso esencial para 

que la intermodal sea una realidad. Con 

la parte de las obras que le corresponden 

a la Xunta y al Adif ya comenzadas, con 

esta aprobación se podrán acometer todas 

las interacciones en lo que es la 

intermodalidad entre ferrocarril y la 

estación de autobuses y todos los servicios 

exteriores. Podía haberse hecho antes 

teniendo en cuenta que desde agosto del 

año pasado ya se tenía el informe 

urbanístico, pero aplaudo que por lo 

menos se vaya a hacer antes de que acabe 

el mandato. 

 

Mi voto será, pues, a favor de una 

aprobación fundamental para poner en 

marcha el proceso y que por fin se 

resuelvan todas las necesidades para 

poner en marcha de una vez la necesaria 

estación intermodal. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. En primer lugar saludar a los 

compañeros y compañeras de la 

Corporación, al personal municipal que 

permite que se realice esta sesión plenaria 

y también a los medios de comunicación y 

a la ciudadanía que nos siguen a través de 

la retransmisión en directo. 

 

Tal y como señalamos en la aprobación 

inicial y provisional de la modificación 

puntual del PGOM en el POL O30.1 y 

P029 de A Coruña, hay cuestiones de esta 

modificación puntual que no nos gustan, a 
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gustan, malia que recoñezamos que é 

unha versión do planeamento arredor da 

intermodal más axustada ós tempos que 

nos corresponden. Xa falamos en dúas 

ocasións disto. Elimínanse a totalidade 

de metros cadrados de usos residenciais, 

a totalidade dos 10.000 de hoteleiros, 

45.000 de terciario, pero mantéñense 

5.100 en aplicación do convenio. 

 

 

Iso parécennos, eses 5.000 m2, 

parécennos a parte máis conflitiva —

desde logo para nós— desta 

modificación puntual porque —xa o 

sinalamos nas outras aprobacións— a 

ficha do PXOM recolle o uso dos 5.100 

m2 de complementarios de carácter 

lucrativo e até un máximo do 50 % das 

superficies de edificabilidade para usos 

industriais, comerciais e de servizos 

asociados ou ferroviario, todo isto sen 

concretarse os usos na ficha do PXOM. 

Falamos no anterior Pleno no que 

tratamos isto que a ficha do PXOM se 

limita a sinalar que o Adif terá que 

presentar un plan especial de 

infraestruturas para o desenvolvemento 

do que se recolle na ficha sen, cando 

menos, adiantar e recoller nesa ficha o 

que se vai poder instalar ou non dentro 

dese 50 % da superficie construída nin 

nos 5.100 m2. Esta é unha cuestión que 

nos preocupa, preocúpanos que isto vai 

ter impacto sobre o comercio dos 

Mallos, xa o temos comentado durante 

os debates de aprobación inicial e 

provisional. 

 

Obviamente, esta é unha modificación 

do planeamento e polo tanto corresponde 

falar do continente, non?, do que é 

fisicamente a intermodal e a regulación 

do desenvolvemento deste edificio e dos 

servizos que cómpre recoller no PXOM. 

Ben sabemos que isto non é cuestión da 

modificación puntual, recoller cuestións 

relativas ó contido dos servizos 

pesar de que reconozcamos que es una 

versión del planeamiento alrededor de la 

intermodal más ajustada a los tiempos que 

nos corresponden. Ya hablamos en dos 

ocasiones de esto. Se eliminan la totalidad 

de metros cuadrados de usos 

residenciales, la totalidad de los 10.000 

de hoteleros, 45.000 de terciario, pero se 

mantienen 5.100 en aplicación del 

convenio. 

 

Eso nos parece, esos 5.000 m2, nos 

parecen la parte más conflictiva —desde 

luego para nosotros— de esta 

modificación puntual porque —ya lo 

señalamos en las otras aprobaciones— la 

ficha del PGOM recoge el uso de los 5.100 

m2 de complementarios de carácter 

lucrativo y hasta un máximo del 50 % de 

las superficies de edificabilidad para usos 

industriales, comerciales y de servicios 

asociados o ferroviario, todo esto sin 

concretarse los usos en la ficha del 

PGOM. Dijimos en el anterior Pleno en el 

que tratamos esto que la ficha del PGOM 

se limita a señalar que el Adif tendrá que 

presentar un plan especial de 

infraestructuras para el desarrollo de lo 

que se recoge en la ficha sin, cuando 

menos, adelantar y recoger en esa ficha lo 

que va a poder instalarse o no dentro de 

ese 50 % de la superficie construida ni en 

los 5.100 m2. Esta es una cuestión que nos 

preocupa, nos preocupa que esto va a 

tener impacto sobre el comercio de los 

Mallos, ya lo hemos comentado durante 

los debates de aprobación inicial y 

provisional. 

 

Obviamente, esta es una modificación del 

planeamiento y por lo tanto corresponde 

hablar del continente, ¿no?, de lo que es 

físicamente la intermodal y la regulación 

del desarrollo de este edificio y de los 

servicios que hace falta recoger en el 

PGOM. Bien sabemos que esto no es 

cuestión de la modificación puntual, 

recoger cuestiones relativas al contenido 
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ferroviarios que vaian desenvolverse na 

estación intermodal, mais si 

consideramos pertinente falar 

politicamente neste pleno dos contidos 

da intermodal, que intermodalidade vai 

haber dentro desta estación. Isto tamén 

nos preocupa e parécenos pertinente. Vai 

haber servizos ferroviarios de calidade 

alén das conexións con Santiago de 

Compostela e Vigo?  

 

 

Cómpre reivindicarmos desde este pleno 

e tamén correspóndelle ó Goberno 

municipal reivindicar todas as melloras 

no ferrocarril, un tren de proximidade 

que nos conecte realmente coa comarca 

e mellorar as conexións con Ferrol e 

Lugo. Só así de verdade haberá unha real 

intermodalidade. 

 

E no que ten a ver coa aprobación 

provisional da modificación puntual do 

PXOM no ámbito do Polígono 030.2, 

avenida de Joaquín Planells, ben, xa 

comentamos tamén que esta 

modificación puntual ten a súa orixe na 

execución dunha sentenza, como dixo o 

propio concelleiro de Urbanismo, unha 

sentenza contra o PXOM que sinalaba 

que era solo urbano non consolidado, 

mais os tribunais determinaron que o que 

é é solo urbano consolidado. 

 

Ben, coa modificación que se propón 

para dar cumprimento á sentenza, se ben 

é certo que se manteñen, como dixo o 

concelleiro, a cesión gratuíta ó Concello 

das dotacións públicas cualificadas no 

PXOM, o certo é que a porcentaxe de 

vivenda suxeita a réxime de protección 

pública queda só nun 10 %, e é certo, xa 

o sabemos, que en solo urbano 

consolidado non é obrigatorio que haxa 

vivendas de protección pública, mais a 

documentación —e así o sinalamos na 

aprobación inicial— tamén fala dunha 

alternativa para a modificación do 

de los servicios ferroviarios que se vayan 

a desarrollar en la estación intermodal, 

pero sí consideramos pertinente hablar 

políticamente en este pleno de los 

contenidos de la intermodal, qué 

intermodalidad va a haber dentro de esta 

estación. Esto también nos preocupa y nos 

parece pertinente ¿Va a haber servicios 

ferroviarios de calidad más allá de las 

conexiones con Santiago de Compostela y 

Vigo?  

 

Hace falta reivindicar desde este pleno y 

también le corresponde al Gobierno 

municipal reivindicar todas las mejoras 

en el ferrocarril, un tren de cercanías que 

nos conecte realmente con la comarca y 

mejorar las conexiones con Ferrol y Lugo. 

Solo así de verdad habrá una real 

intermodalidad. 

 

Y en lo referido a la aprobación 

provisional de la modificación puntual del 

PGOM en el ámbito del Polígono 030.2, 

avenida de Joaquín Planells, bien, ya 

comentamos también que esta 

modificación puntual tiene su origen en la 

ejecución de una sentencia, como dijo el 

propio concejal de Urbanismo, una 

sentencia contra el PGOM que señalaba 

que era suelo urbano no consolidado, 

pero los tribunales determinaron que lo 

que es es suelo urbano consolidado. 

 

Bien, con la modificación que se propone 

para dar cumplimiento a la sentencia, si 

bien es cierto que se mantienen, como dijo 

el concejal, la cesión gratuita al 

Ayuntamiento de las dotaciones públicas 

calificadas en el PGOM, lo cierto es que 

el porcentaje de vivienda sujeta a régimen 

de protección pública se queda solo en un 

10 %, y es cierto, ya lo sabemos, que en 

suelo urbano consolidado no es 

obligatorio que haya viviendas de 

protección pública, pero la 

documentación —y así lo señalamos en la 

aprobación inicial— también habla de 
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PXOM que consistía en manter a 

ordenación prevista polo Plan Xeral 

fixando a totalidade do aproveitamento 

para destino a vivenda suxeita a algún 

réxime de protección pública, obtendo as 

parcelas polo sistema de expropiación. 

Esta alternativa consideramos que non se 

desenvolveu suficientemente na 

documentación que se nos achegou e 

limítase no informe proposta a xulgarse 

como moi onerosa para o Concello. 

Botamos de menos neste, como noutros 

casos, un estudo máis polo miúdo das 

alternativas, e botamos de menos tamén 

nestes casos un interese maior do 

Goberno local en estudar ou ter un 

estudo pormenorizado das alternativas 

das modificacións puntuais do PXOM, 

mesmo, mesmo sabendo que o Concello 

non ten grandes competencias en materia 

de vivenda, pero que si pode liderar o 

procurar a implicación doutras 

administracións que si que teñen 

competencias e podíao ter feito na 

modificación do PXOM da que estamos 

a falar neste caso. 

 

 

 

En todo caso, remato xa coa cuestión da 

execución das sentenzas sobre o PXOM 

de Starco Invest. No que ten a ver con 

este asunto imos votar a favor, tal e como 

fixemos na sesión de aprobación inicial 

polo 2018. 

 

Ás dez horas e vinte e seis minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Soneira 

Lema. 

 

Presidencia 

 

Grazas ó BNG, grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

una alternativa para la modificación del 

PGOM que consistía en mantener la 

ordenación prevista por el Plan General 

fijando la totalidad del aprovechamiento 

para destino a vivienda sujeta a algún 

régimen de protección pública, 

obteniendo las parcelas por el sistema de 

expropiación. Esta alternativa 

consideramos que no se desarrolló 

suficientemente en la documentación que 

se nos hizo llegar y se limita en el informe 

propuesta a juzgarse como muy onerosa 

para el Ayuntamiento. Echamos de menos 

en este, como en otros casos, un estudio 

más pormenorizado de las alternativas, y 

echamos de menos también en estos casos 

un interés mayor del Gobierno local en 

estudiar o tener un estudio pormenorizado 

de las alternativas de las modificaciones 

puntuales del PGOM, incluso, incluso 

sabiendo que el Ayuntamiento no tiene 

grandes competencias en materia de 

vivienda, pero que sí puede liderar el 

procurar la implicación de otras 

administraciones que sí que tienen 

competencias y lo podía haber hecho en la 

modificación del PGOM de la que 

estamos hablando en este caso. 

 

En todo caso, finalizo ya con la cuestión 

de la ejecución de las sentencias sobre lo 

PGOM de Starco Invest. Con respecto a  

este asunto vamos a votar a favor, tal y 

como hicimos en la sesión de aprobación 

inicial por el 2018. 

 

A las diez horas y veintiséis minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Soneira 

Lema. 

 

Presidencia 

 

Gracias al BNG, gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 
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Si. Bo día, alcaldesa, concelleiros, 

concelleiras, traballadores e 

traballadoras municipais, medios de 

comunicación, veciños e veciñas. 

 

Non tiña pensado falar de Elviña, 

evidentemente, que non está na orde do 

día, pero non me podo..., non podo evitar 

dicir algo, señor Díaz Gallego. Sen 

ánimo de provocar, eu creo que non é 

decente, coñecendo os antecedentes de 

Elviña, coñecendo as responsabilidades 

do Partido Socialista no sufrimento 

provocado en Elviña, creo que non é 

decente vir a este pleno e facer unha 

intervención coma a que fixo vostede. 

Eu creo que o único decente para o 

Partido Socialista e case diría que para 

calquera forza política que gobernase 

aquí é, primeiro pedir desculpas polo que 

se fixo, pedir desculpas polo que se fixo 

e louvar en todo caso, non os méritos de 

cada quen, que en todo caso estarán 

repartidos, pero esa é outra discusión, 

louvar a resistencia e a capacidade de 

loita das veciñas e os veciños afectados 

en Elviña. Creo que iso é o único decente 

con respecto a Elviña. 

 

Entramos en febreiro, nin orzamentos, 

nin convenios para as entidades sociais, 

nin proxectos, nin políticas, nin debates. 

Hoxe o único que trae o Goberno 

municipal a este pleno son trámites, 

trámites. Non asuntos de trámite, senón 

trámites de asuntos, que ollo, a 

intermodal non é un trámite, pero o que 

votamos hoxe é un trámite da 

intermodal. A intermodal xa tivo o seu 

momento político, xa houbo debates 

políticos, xa houbo que tomar decisións. 

Algunhas se tomaron ben e outras non se 

tomaron tan ben. A desvialización da 

intermodal, o seu redimensionamento xa 

o fixemos dende o Goberno da Marea 

Atlántica no pasado mandato. Sobre as 

exixencias de Adif e a submisión deste 

 

Si. Buenos días, alcaldesa, concejales, 

concejalas, trabajadores y trabajadoras 

municipales, medios de comunicación, 

vecinos y vecinas. 

 

No tenía pensado hablar de Elviña, 

evidentemente, que no está en el orden del 

día, pero no me puedo..., no puedo evitar 

decir algo, señor Díaz Gallego. Sin ánimo 

de provocar, yo creo que no es decente, 

conociendo los antecedentes de Elviña, 

conociendo las responsabilidades del 

Partido Socialista en el sufrimiento 

provocado en Elviña, creo que no es 

decente venir a este pleno y hacer una 

intervención como la que hizo usted. Yo 

creo que lo único decente para el Partido 

Socialista y casi diría que para cualquier 

fuerza política que gobernara aquí es, 

primero pedir disculpas por lo que se hizo, 

pedir disculpas por lo que se hizo y alabar 

en todo caso, no los méritos de cada 

quien, que en todo caso estarán 

repartidos, pero esa es otra discusión, 

alabar la resistencia y la capacidad de 

lucha de las vecinas y los vecinos 

afectados en Elviña. Creo que eso es lo 

único decente con respecto a Elviña. 

 

Entramos en febrero, ni presupuestos, ni 

convenios para las entidades sociales, ni 

proyectos, ni políticas, ni debates. Hoy lo 

único que trae el Gobierno municipal a 

este pleno son trámites, trámites. No 

asuntos de trámite, sino trámites de 

asuntos, que ojo, la intermodal no es un 

trámite, pero lo que votamos hoy es un 

trámite de la intermodal. La intermodal ya 

tuvo su momento político, ya hubo debates 

políticos, ya hubo que tomar decisiones. 

Algunas se tomaron bien y otras no se 

tomaron tan bien. La desvialización de la 

intermodal, su redimensionamento ya lo 

hicimos desde el Gobierno de la Marea 

Atlántica en el pasado mandato. Sobre las 

exigencias de Adif y la sumisión de este 

gobierno municipal a las exigencias de 
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goberno municipal ás exixencias de Adif 

tamén debatemos neste pleno xa e o 

Goberno municipal tomou decisións. 

Decidiu aceptar todo o que Adif pedía e 

rexeitar todas as alegacións, incluída a 

da Marea Atlántica. Ese momento 

político de debate, máis substancial, xa 

tivo lugar, pero non é o que temos hoxe. 

Nós xa nos pronunciamos sobre o fondo 

da cuestión e é evidente: se hoxe serven 

os argumentos que empregamos noutras 

ocasións é precisamente porque é un 

asunto de trámite. 

 

Ás dez horas e trinta minutos entra no 

Salón de Sesións a señora Soneira 

Lema. 

 

O balance é positivo, reitero, xa o 

dixemos máis veces. A intermodal que 

imos ter —dicía a alcaldesa ó comezo do 

mandato que ía estar en funcionamento 

en 2022, logo dixo que ía estar en 

funcionamento en 2023, non sei agora 

cal é a previsión, imaxino que en 2023 

non—, pero a intermodal que vai ter A 

Coruña é infinitamente mellor que a 

intermodal que estaba proxectada tanto 

durante o Bipartito como durante o 

Goberno do Partido Popular. Agora, 

podía ser mellor se non se tivesen 

aceptado as exixencias de última hora de 

Adif que o único cometido que teñen non 

é mellorar o funcionamento da 

intermodal, nin nas súas funcións 

básicas, nin como equipamento, nin na 

súa integración no contexto no que a 

intermodal está, senón unicamente 

contribuír a aliviar o compromiso 

financeiro da Administración pública 

cunha infraestrutura como unha estación 

intermodal, pero é infinitamente mellor 

que a que podiamos ter na Coruña se se 

chega a executar o proxecto orixinal, 

non?  

 

Agora, tamén dixemos máis veces e 

reitero hoxe, as estacións intermodais 

Adif también debatimos en este pleno ya y 

el Gobierno municipal tomó decisiones. 

Decidió aceptar todo lo que Adif pedía y 

rechazar todos las alegaciones, incluida 

la de la Marea Atlántica. Ese momento 

político de debate, más sustancial, ya tuvo 

lugar, pero no es lo que tenemos hoy. 

Nosotros ya nos pronunciamos sobre el 

fondo de la cuestión y es evidente: si hoy 

sirven los argumentos que empleamos en 

otras ocasiones es precisamente porque es 

un asunto de trámite. 

 

 

A las diez horas y treinta minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Soneira 

Lema. 

 

El balance es positivo, reitero, ya lo 

dijimos más veces. La intermodal que 

vamos a tener —decía la alcaldesa al 

comienzo del mandato que iba a estar en 

funcionamiento en 2022, luego dijo que 

iba a estar en funcionamiento en 2023, no 

sé ahora cuál es la previsión, imagino que 

en 2023 no—, pero la intermodal que va a 

tener A Coruña es infinitamente mejor que 

la intermodal que estaba proyectada tanto 

durante el Bipartito como durante el 

Gobierno del Partido Popular. Ahora, 

podía ser mejor si no se hubieran 

aceptado las exigencias de última hora de 

Adif que el único cometido que tienen no 

es mejorar el funcionamiento de la 

intermodal, ni en sus funciones básicas, ni 

como equipamiento, ni en su integración 

en el contexto en el que la intermodal está, 

sino únicamente contribuir a aliviar el 

compromiso financiero de la 

Administración pública con una 

infraestructura como una estación 

intermodal, pero es infinitamente mejor 

que la que podíamos tener en A Coruña si 

se llega a ejecutar el proyecto original, 

¿no?  

 

Ahora, también dijimos más veces y 

reitero hoy, las estaciones intermodales 
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son estacións intermodais, nin máis nin 

menos. Dicíao agora tamén a señora 

Veira e ten razón. Temos dito moitas 

veces, o que ten que ser intermodal é a 

cidade, non o edificio, e a intermodal 

será unha intermodal en función da 

capacidade que teña de ofertar servizos 

intermodais, pero tamén o resto da 

cidade, e aí o balance neste mandato cal 

é? Hai unha mellor integración do 

transporte urbano e interurbano neste 

mandato? Non. Mellorouse o 

funcionamento do servizo de autobús 

urbano? Non. Carril bus? Non. Novo 

mapa de liñas? Non. Mellorou 

substancialmente a conexión da rede de 

bici, mellorada coa incorporación da bici 

eléctrica grazas a Eidus da Marea 

Atlántica? Mellorou a conexión con 

outros modos de transporte? Non. En 

intermodalidade, en intermodalidade 

este mandato é un mandato perdido. 

 

 

En  todo caso, xa digo, o momento 

político do debate da intermodal xa foi. 

Hoxe o único que votamos aquí é un 

trámite. A Marea Atlántica vai manter a 

coherencia das súas posicións anteriores, 

non vai obstaculizar a aprobación dos 

asuntos. Sobre as execucións de 

sentencia, francamente, non paga a pena 

nin comentar.  

 

Agora ben, primeiro pleno de febreiro, 

segundo mes do ano, nin orzamentos, nin 

convenios, nin proxectos, nin políticas. 

Os únicos debates substanciais, de 

relevancia (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —vou rematando, 

alcaldesa—os únicos debates de 

relevancia que hoxe imos ter neste pleno 

os trae a oposición. Se hoxe imos falar 

de Nostián despois dun mandato perdido 

nas políticas ambientais, se hoxe imos 

falar da vivenda ou se hoxe imos falar do 

porto non é grazas ó Goberno municipal.  

son estaciones intermodales, nada más y 

nada menos. Lo decía ahora también la 

señora Veira y tiene razón. Hemos dicho 

muchas veces, lo que tiene que ser 

intermodal es la ciudad, no el edificio, y la 

intermodal será una intermodal en 

función de la capacidad que tenga de 

ofertar servicios intermodales, pero 

también el resto de la ciudad, y ahí el 

balance en este mandato ¿cuál es? ¿Hay 

una mejor integración del transporte 

urbano e interurbano en este mandato? 

No ¿Se mejoró el funcionamiento del 

servicio de autobús urbano? No ¿Carril 

bus? No ¿Nuevo mapa de líneas? No 

¿Mejoró sustancialmente la conexión de 

la red de bici, mejorada con la 

incorporación de la bici eléctrica gracias 

a Eidus de la Marea Atlántica? ¿Mejoró 

la conexión con otros modos de 

transporte? No. En intermodalidad, en 

intermodalidad este mandato es un 

mandato perdido. 

 

En  todo caso, ya digo, el momento 

político del debate de la intermodal ya fue. 

Hoy lo único que votamos aquí es un 

trámite. La Marea Atlántica va a 

mantener la coherencia de sus posiciones 

anteriores, no va a obstaculizar la 

aprobación de los asuntos. Sobre las 

ejecuciones de sentencia, francamente, no 

vale la pena ni comentar.  

 

Ahora bien, primer pleno de febrero, 

segundo mes del año, ni presupuestos, ni 

convenios, ni proyectos, ni políticas. Los 

únicos debates sustanciales, de relevancia 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —voy finalizando, 

alcaldesa—los únicos debates de 

relevancia que hoy vamos a tener en este 

pleno los trae la oposición. Si hoy vamos 

a hablar de Nostián después de un 

mandato perdido en las políticas 

ambientales, si hoy vamos a hablar de la 

vivienda o si hoy vamos a hablar del 
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Estáselle facendo longo este mandato, 

señora Rey, e a nós a verdade é que 

tamén nos tarda maio porque á vista do 

balance co que imos chegar ás eleccións 

municipais, este goberno non está á 

altura do mandato da maioría progresista 

que se expresou nas urnas en 2019 e 

desde logo espero que co concurso da 

Marea Atlántica as cousas cambien a 

partir de maio. 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. Bos días a todos os 

compañeiros e compañeiras 

concelleiras, a todos os medios de 

comunicación e ó persoal do Concello e 

a todas as persoas que nos seguen este 

pleno. 

 

Quizá o asunto máis importante, 

efectivamente, sexa a aprobación 

definitiva desta modificación puntual do 

Polígono 030 e 029. Trátase doutro paso 

para culminar os trámites urbanísticos 

necesarios para desenvolver a nova 

intermodalidade da Coruña que 

facilitará o intercambio entre os medios 

públicos de transporte de viaxeiros. 

 

Xa llo dixemos moitas veces: todo o que 

ten que ver coa intermodalidade cremos 

que é un asunto transcendental para o 

futuro da nosa cidade. Tan seguros 

estamos no noso Grupo do Partido 

Popular que lamentamos a actitude 

puerto no es gracias al Gobierno 

municipal.  

 

Se le está haciendo largo este mandato, 

señora Rey, y a nosotros la verdad es que 

también nos tarda mayo porque a la vista 

del balance con el que vamos a llegar a 

las elecciones municipales, este gobierno 

no está a la altura del mandato de la 

mayoría progresista que se expresó en las 

urnas en 2019 y desde luego espero que 

con el concurso de la Marea Atlántica las 

cosas cambien a partir de mayo. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias. Buenos días a todos los 

compañeros y compañeras concejalas, a 

todos los medios de comunicación y al 

personal del Ayuntamiento y a todas las 

personas que nos siguen este pleno. 

 

 

Quizá el asunto más importante, 

efectivamente, sea la aprobación 

definitiva de esta modificación puntual del 

Polígono 030 e 029. Se trata de otro paso 

para culminar los trámites urbanísticos 

necesarios para desarrollar la nueva 

intermodalidad de A Coruña que facilitará 

el intercambio entre los medios públicos 

de transporte de viajeros. 

 

Ya se lo hemos dicho muchas veces: todo 

lo que tiene que ver con la intermodalidad 

creemos que es un asunto trascendental 

para el futuro de nuestra ciudad. Tan 

seguros estamos en nuestro Grupo del 

Partido Popular que lamentamos la actitud 
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obstrucionista dos seus ata o de agora 

socios de goberno, señora Rey, en 

asuntos crave para a cidade: a 

intermodal, o novo CHUAC, os terreos 

do porto e a fachada marítima, a 

ampliación de Alfonso Molina ou a 

cuarta rolda. Durante todo este mandato 

preferiron antepoñer os seus intereses 

partidistas ao interese xeral dos 

coruñeses e ese pacto á coruñesa que 

vostedes tachan de progresista, o único 

que trouxo á cidade é parálise. Tan é así 

que manteñen vostedes á cidade sen 

orzamento para este ano e por tanto sen 

convenios para as asociacións e para as 

entidades sociais. 

 

Por certo, e para lembrarllo de novo, foi 

o noso Grupo do Partido Popular quen 

lle garantiu a maioría absoluta 

necesaria no Pleno de abril de 2021, 

porque a esquerda progresista púxose 

de perfil ante este asunto crucial para a 

cidade. BNG, Podemos e Marea 

abstivéronse, se deles dependese este 

asunto seguiría paralizado, como o 

estivo os catro anos de Marea. 

 

Esa mesma parálise é a que mantén o 

Goberno de Pedro Sánchez coa cidade e 

non vemos que vostede, señora 

alcaldesa, faga valer a súa situación de 

privilexio para que logo veñan ministras 

á cidade para dicir que non saben cando 

estarán listas as infraestruturas vitais 

para a cidade. Iso si, mentiu cando dixo 

que o proxecto de Alfonso Molina ía 

estar listo antes de finais de 2022 e 

volveu mentir cando o repetiu no Senado 

en resposta a unha pregunta oral 

formulada por Miguel Lorenzo. 

 

Canto tempo imos ter que esperar os 

coruñeses para poñer en marcha a 

remodelación de Alfonso Molina ou do 

Vial 18? Para esa remodelación só hai 

un millón de euros para 2023 e outro 

millón para 2024, polo que se prevé que 

obstruccionista de sus hasta ahora socios 

de gobierno, señora Rey, en asuntos clave 

para la ciudad: la intermodal, el nuevo 

CHUAC, los terrenos del puerto y la 

fachada marítima, la ampliación de 

Alfonso Molina o la cuarta ronda. Durante 

todo este mandato han preferido anteponer 

sus intereses partidistas al interés general 

de los coruñeses y ese pacto a la coruñesa 

que ustedes tildan de progresista, lo único 

que ha traído a la ciudad es parálisis. Tan 

es así que mantienen ustedes a la ciudad 

sin presupuesto para este año y por lo tanto 

sin convenios para las asociaciones y para 

las entidades sociales. 

 

 

Por cierto, y para recordárselo de nuevo, 

fue nuestro Grupo del Partido Popular 

quien le garantizó la mayoría absoluta 

necesaria en el Pleno de abril de 2021, 

porque la izquierda progresista se puso de 

perfil ante este asunto crucial para la 

ciudad. BNG, Podemos y Marea se 

abstuvieron, si de ellos dependiera este 

asunto seguiría paralizado, como lo estuvo 

los cuatro años de Marea. 

 

Esa misma parálisis es la que mantiene el 

Gobierno de Pedro Sánchez con la ciudad 

y no vemos que usted, señora alcaldesa, 

haga valer su situación de privilegio para 

que luego vengan ministras a la ciudad a 

decir que no saben cuándo estarán listas 

las infraestructuras vitales para la ciudad. 

Eso sí, mintió cuando dijo que el proyecto 

de Alfonso Molina iba a estar listo antes 

de finales de 2022 y volvió a mentir 

cuando lo repitió en el Senado en 

respuesta a una pregunta oral formulada 

por Miguel Lorenzo. 

 

¿Cuánto tiempo vamos a tener que esperar 

los coruñeses para poner en marcha la 

remodelación de Alfonso Molina o del 

Vial 18? Para esa remodelación solo hay 

un millón de euros para 2023 y otro millón 

para 2024, por lo que se prevé que las 
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as obras se dilaten dúas ou tres anos 

máis. O Vial 18 tampouco é unha 

prioridade nin para vostede nin para 

Sánchez. Xa recoñeceron que se atopa 

en fase de tramitación ambiental e que 

tan só teñen medio millón de euros nos 

orzamentos.  

 

En que punto está o proxecto da cuarta 

rolda? Por certo, proxecto estrela 

anunciado por vostede, señora Rey. 

Confórmase que non ten nin proxecto de 

trazado nin construtivo, nin diñeiro no 

orzamento, outro medio millón de euros, 

quedando á espera de que o primeiro 

semestre deste ano licitarase a licitación 

do proxecto. 

 

Que podemos dicir da ampliación e 

mellora da ponte da Pasaxe? Segundo as 

últimas noticias, o proxecto aínda en 

redacción e sen data para a licitación 

das obras con outro medio millón de 

euros no orzamento. 

 

E que imos dicir sobre os acordos aos 

que quixeron chegar sobre o antigo 

cárcere? nos que o seu goberno amigo 

quixo ignorala con agravios 

comparativos con outras cidades. 

 

Xa lles advertimos que ou emendaban os 

orzamentos de Sánchez ou a cidade 

quedaría relegada ao furgón de cola, e á 

vista está que así é. Logrou que o seu 

mandato de catro anos pasase 

totalmente en branco no que se refire 

aos investimentos do Estado na cidade. 

 

E que imos dicir de toda a tramitación 

que ten que ver coa nosa intermodal? 

Queda lonxe aquel ano 2009 no que se 

asina o primeiro protocolo que nos 

situaba á cabeza das cidades galegas en 

afrontar os restos da intermodalidade.  

 

 

Vostedes, alcaldesa, foron socios no 

obras se dilaten dos o tres años más. El 

Vial 18 tampoco es una prioridad ni para 

usted ni para Sánchez. Ya reconocieron 

que se encuentra en fase de tramitación 

ambiental y que tan solo tienen medio 

millón de euros en los presupuestos.  

 

 

¿En qué punto está el proyecto de la cuarta 

ronda? Por cierto, proyecto estrella 

anunciado por usted, señora Rey. Se 

conforma que no tiene ni proyecto de 

trazado ni constructivo, ni dinero en el 

presupuesto, otro medio millón de euros, 

quedando a la espera de que el primer 

semestre de este año se licitará la licitación 

del proyecto. 

 

¿Qué podemos decir de la ampliación y 

mejora del puente del Pasaje? Según las 

últimas noticias, el proyecto aún en 

redacción y sin fecha para la licitación de 

las obras con otro medio millón de euros 

en el presupuesto. 

 

¿Y qué vamos a decir sobre los acuerdos a 

los que han querido llegar sobre la antigua 

cárcel? en los que su gobierno amigo ha 

querido ningunearla con agravios 

comparativos con otras ciudades. 

 

Ya les advertimos que o enmendaban los 

presupuestos de Sánchez o la ciudad 

quedaría relegada al furgón de cola, y a la 

vista está que así es. Ha logrado que su 

mandato de cuatro años haya pasado 

totalmente en blanco en lo que se refiere a 

las inversiones del Estado en la ciudad. 

 

Y ¿qué vamos a decir de toda la 

tramitación que tiene que ver con nuestra 

intermodal? Queda lejos aquel año 2009 

en el que se firma el primer protocolo que 

nos situaba a la cabeza de las ciudades 

gallegas en afrontar los restos de la 

intermodalidad.  

 

Ustedes, alcaldesa, fueron socios en el 
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mandato anterior da Marea e foron 

cómplices ao permitir que as estacións 

de Santiago, Vigo, Ourense e 

Pontevedra fosen avanzando máis 

rápido e relegásennos ao vagón de cola. 

A Xunta, encargada da parte que 

albergará a futura estación de 

autobuses, adxudicou as obras no mes 

de xullo, comezando as mesmas no mes 

de setembro. Tamén parece que 

timidamente comezaron as obras da 

parte ferroviaria da estación intermodal 

que durarán case catro anos. Imaxínase 

vostede, señora Rey, onde estariamos se 

se cumprise o seu anuncio de xuño de 

2019 co entón delegado do Goberno, 

señor Losada? A licitación que 

prometeron só atrasouse tres anos. 

 

A alta velocidade chegou ao fin a 

Ourense e o Goberno de España 

anunciou que no verán pasado chegaría 

á nosa cidade. Volveuse a incumprir os 

prazos na chegada dos trens AVRIL e 

agora anúnciannos que chegarán a 

finais deste ano. Ten vostede un arduo 

traballo por diante, señora Rey. Defenda 

os intereses da nosa cidade. Despois do 

tempo perdido, irrecuperable para os 

coruñeses, habemos de poñer en marcha 

os proxectos e as licitacións das obras 

dos accesos á estación que ten que 

afrontar o Concello, pero vostede 

decidiu deixar á cidade sen orzamentos 

nos que han de consignarse as partidas 

para a execución destas obras. 

 

En canto ao documento da aprobación 

provisional da modificación de Joaquín 

Planells, vén motivada, efectivamente, 

por unha sentenza xudicial, o que obriga 

a considerar o ámbito como solo urbano 

consolidado. Parécenos oportuna a 

realización dese convenio urbanístico 

asinado entre o Concello e os 

propietarios do ámbito co fin de garantir 

a cesión gratuíta ao Concello das 

dotacións públicas que figuraban no 

mandato anterior de la Marea y fueron 

cómplices al permitir que las estaciones de 

Santiago, Vigo, Ourense y Pontevedra 

fueran avanzando más rápido y nos 

relegaran al vagón de cola. La Xunta, 

encargada de la parte que albergará la 

futura estación de autobuses, adjudicó las 

obras en el mes de julio, comenzando las 

mismas en el mes de septiembre. También 

parece que tímidamente han comenzado 

las obras de la parte ferroviaria de la 

estación intermodal que durarán casi 

cuatro años ¿Se imagina usted, señora 

Rey, dónde estaríamos si se cumpliese su 

anuncio de junio de 2019 con el entonces 

delegado del Gobierno, señor Losada? La 

licitación que prometieron solo se retrasó 

tres años. 

 

La alta velocidad ha llegado al fin a 

Orense y el Gobierno de España anunció 

que en el verano pasado llegaría a nuestra 

ciudad. Se ha vuelto a incumplir los plazos 

en la llegada de los trenes AVRIL y ahora 

nos anuncian que llegarán a finales de este 

año. Tiene usted un arduo trabajo por 

delante, señora Rey. Defienda los 

intereses de nuestra ciudad. Después del 

tiempo perdido, irrecuperable para los 

coruñeses, hemos de poner en marcha los 

proyectos y las licitaciones de las obras de 

los accesos a la estación que tiene que 

afrontar el Concello, pero usted ha 

decidido dejar a la ciudad sin presupuestos 

en los que han de consignarse las partidas 

para la ejecución de estas obras. 

 

En cuanto al documento de la aprobación 

provisional de la modificación de Joaquín 

Planells, viene motivada, efectivamente, 

por una sentencia judicial, lo que obliga a 

considerar el ámbito como suelo urbano 

consolidado. Nos parece oportuna la 

realización de ese convenio urbanístico 

firmado entre el Concello y los 

propietarios del ámbito con el fin de 

garantizar la cesión gratuita al Concello de 

las dotaciones públicas que figuraban en el 
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Plan Xeral, o mantemento das 

aliñacións e se fixa tamén esa 

porcentaxe de vivenda do 10 % de 

protección. 

 

O outro asunto tamén é un expediente 

para dar cumprimento a outra sentenza, 

Starco Invest, non? Este asunto xa veu a 

Pleno o 4 de novembro de 2021 e foi 

retirado antes do seu debate polo señor 

Villoslada. Por aquelas datas vostedes 

como Goberno e os seus (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) socios de 

Marea tiñan como principio a exclusión 

do Partido Popular. Nin sequera 

molestáronse naquel momento de saber 

cal era nosa opinión, por iso celebramos 

que vostede, señor Díaz, si nos chamase, 

nos sentásemos, discutísemos este 

asunto e soubese, efectivamente, o que 

pensamos sobre iso. 

 

Como Goberno desta cidade perderon 

moito tempo neste mandato, entretidos 

en guerras internas e en batallas cos 

seus socios, cando queda moito traballo 

por facer. Durante este mandato 

decidiron, xunto cos seus socios de 

Marea, excluír ao Partido Popular, o 

máis votado da cidade. A pesar diso 

sempre lles dixemos que vostede contaba 

neste pleno coa maioría (óense dous 

sinais acústicos indicativas da 

finalización do tempo de intervención) 

para sacar adiante —e remato, señora 

alcaldesa— os asuntos importantes da 

cidade. Os coruñeses terán a 

oportunidade dentro duns meses de 

apostar por máis do mesmo ou propiciar 

un cambio que volva colocar á cidade na 

posición de liderado que nunca debeu 

perder. 

 

Por coherencia e por compromiso cos 

coruñeses, votaremos a favor dos tres 

asuntos que debatemos. 

 

Plan General, el mantenimiento de las 

alineaciones y se fija también ese 

porcentaje de vivienda del 10 % de 

protección. 

 

El otro asunto también es un expediente 

para dar cumplimiento a otra sentencia, 

Starco Invest, ¿no? Este asunto ya vino a 

Pleno el 4 de noviembre de 2021 y fue 

retirado antes de su debate por el señor 

Villoslada. Por aquellas fechas ustedes 

como Gobierno y sus (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) socios de Marea 

tenían como principio la exclusión del 

Partido Popular. Ni siquiera se molestaron 

en aquel momento de saber cuál era 

nuestra opinión, por eso celebramos que 

usted, señor Díaz, sí nos llamase, nos 

sentásemos, discutiésemos este asunto y 

supiese, efectivamente, lo que pensamos 

sobre ello. 

 

Como Gobierno de esta ciudad han 

perdido mucho tiempo en este mandato, 

entretenidos en guerras internas y en 

batallas con sus socios, cuando queda 

mucho trabajo por hacer. Durante este 

mandato decidieron, junto con sus socios 

de Marea, excluir al Partido Popular, el 

más votado de la ciudad. A pesar de ello 

siempre les hemos dicho que usted 

contaba en este pleno con la mayoría (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención) para sacar adelante —y 

remato, señora alcaldesa— los asuntos 

importantes de la ciudad. Los coruñeses 

tendrán la oportunidad dentro de unos 

meses de apostar por más de lo mismo o 

propiciar un cambio que vuelva a colocar 

a la ciudad en la posición de liderazgo que 

nunca debió perder. 

 

Por coherencia y por compromiso con los 

coruñeses, votaremos a favor de los tres 

asuntos que hemos debatido. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Gallego. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Agradecer o voto favorable, tanto da 

señora Soneira como da señora 

Martínez, ós asuntos que traemos dende 

a Área de Urbanismo a este pleno 

municipal. 

 

Con respecto ó que comentaba a señora 

Veira, non?, dos usos comerciais, pero 

efectivamente, tamén o relataba ela 

mesma na súa intervención, pasamos dos 

45.000 m2 que estaban plantexados 

inicialmente ós 5.100 que recolle o 

convenio, de uso comercial e usos 

vinculados á actividade ferroviaria que 

nós sempre defendimos neste pleno e 

defendimos tamén nas negociacións do 

convenio da estación que, bueno, son 

metros cadrados comerciais e industriais 

que necesita a estación tamén para o seu 

propio funcionamento, non? Non 

entendemos a estación cun único lugar 

onde os trenes chegan, os viaxeiros 

montan no tren e se van, senón como un 

espazo no que tamén ten que haber 

determinados usos comerciais e 

terciarios vinculados á actividade 

ferroviaria e así tamén, bueno, o vemos 

noutras estaciones do Estado e 

entendiamos que ten que ser na estación 

tamén así na Coruña, non? En todo caso, 

bueno, reiterar que pasamos deses 

45.000 m2 que si que eran un verdadeiro 

centro comercial e que si que poderían 

afectar ó tecido comercial do barrio dos 

Mallos a unha cantidade de metros 

comerciais que simplemente digamos 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Cierra el debate el señor Díaz Gallego. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Agradecer el voto favorable, tanto de la 

señora Soneira como de la señora 

Martínez, a los asuntos que traemos desde 

el Área de Urbanismo a este pleno 

municipal. 

 

Con respecto a lo que comentaba la 

señora Veira, ¿no?, de los usos 

comerciales, pero efectivamente, también 

lo relataba ella misma en su intervención, 

pasamos de los 45.000 m2 que estaban 

planteados inicialmente a los 5.100 que 

recoge el convenio, de uso comercial y 

usos vinculados a la actividad ferroviaria 

que nosotros siempre defendimos en este 

pleno y defendimos también en las 

negociaciones del convenio de la estación 

que, bueno, son metros cuadrados 

comerciales e industriales que necesita la 

estación también para su propio 

funcionamiento, ¿no? No entendemos la 

estación con un único lugar donde los 

trenes llegan, los viajeros montan en el 

tren y se van, sino como un espacio en el 

que también tiene que haber determinados 

usos comerciales y terciarios vinculados a 

la actividad ferroviaria y así también, 

bueno, lo vemos en otras estaciones del 

Estado y entendíamos que tiene que ser en 

la estación también así en A Coruña, ¿no? 

En todo caso, bueno, reiterar que 

pasamos de esos 45.000 m2 que sí que 

eran un verdadero centro comercial y que 

sí que podrían afectar al tejido comercial 

del barrio de los Mallos a una cantidad de 

metros comerciales que simplemente 
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que axudan ó funcionamento da propia 

estación. 

 

En relación, bueno, co que comentaba do 

ámbito de Joaquín Planells, da avenida 

do ferrocarril, pois efectivamente, si que 

houbo unha alternativa, non? que 

baraxou esa expropiación total do 

ámbito, que nós consideramos que era 

excesiva para as arcas municipais e, 

bueno, consideramos a través desta 

negociación coa propiedade, 

conseguíamos, digamos, os mellores 

obxectivos para o Concello da Coruña e 

para os cidadáns da Coruña. Con esas 

cesións dos espazos verdes e do 

equipamento do concesionario do Conde 

Medín e metendo ese 10 % de vivenda 

protexida que non é —como tamén 

recordaba a señora Veira— obrigatoria 

en solo urbano consolidado, pero que, 

bueno, froito deste convenio vai ter ese 

ámbito. 

 

 

 

Bueno, agradecer tamén, dende logo, o 

voto favorable do Bloque Nacionalista 

Galego a estes asuntos. 

 

Señor Martínez, non lles entendo, non? 

Se non traemos temas á Parte Resolutiva, 

por que non os traemos. Se si traemos 

temas á Parte Resolutiva, son trámites, 

non?, non son política. Bueno, a min, por 

exemplo, a modificación de Joaquín 

Planells, non? na que se vai gañar zonas 

verdes para a cidadanía da Coruña, na 

que se vai obter un 10 % de vivenda 

protexida para a cidadanía da Coruña e 

na que se vai obter un equipamento 

como o edificio do Conde Medín para 

dotacións para os cidadáns da Coruña, é 

política, incluso ata diría que é política 

con maiúsculas. Non sei que entende 

vostede que é a política. 

 

 

digamos que ayudan al funcionamiento de 

la propia estación. 

 

En relación, bueno, con el que comentaba 

del ámbito de Joaquín Planells, de la 

avenida del ferrocarril, pues 

efectivamente, sí que hubo una 

alternativa, ¿no? que barajó esa 

expropiación total del ámbito, que 

nosotros consideramos que era excesiva 

para las arcas municipales y, bueno, 

consideramos a través de esta 

negociación con la propiedad, 

conseguíamos, digamos, los mejores 

objetivos para el Ayuntamiento de A 

Coruña y para los ciudadanos de A 

Coruña. Con esas cesiones de los espacios 

verdes y del equipamiento del 

concesionario del Conde Medín y 

metiendo ese 10 % de vivienda protegida 

que no es —como también recordaba la 

señora Veira— obligatoria en suelo 

urbano consolidado, pero que, bueno, 

fruto de este convenio va a tener ese 

ámbito. 

 

Bueno, agradecer también, desde luego, el 

voto favorable del Bloque Nacionalista 

Galego a estos asuntos. 

 

Señor Martínez, no les entiendo, ¿no? Si 

no traemos temas a la Parte Resolutiva, 

por que no los traemos. Si sí traemos 

temas a la Parte Resolutiva, son trámites, 

¿no?, no son política. Bueno, a mí, por 

ejemplo, la modificación de Joaquín 

Planells, ¿no? en la que se van a ganar 

zonas verdes para la ciudadanía de A 

Coruña, en la que se va a obtener un 10 % 

de vivienda protegida para la ciudadanía 

de A Coruña y en la que se va a obtener 

un equipamiento como el edificio del 

Conde Medín para dotaciones para los 

ciudadanos de A Coruña, es política, 

incluso hasta diría que es política con 

mayúsculas. No sé qué entiende usted que 

es la política. 
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No relativo á submisión, eu cando 

vostede fala de submisión ás peticións do 

Adif, eu falo de negociación, non?. A 

alternativa a esa negociación xa a 

coñeceron os coruñeses: catro anos de 

parálise na intermodal da Coruña, catro 

anos sen avanzar en absoluto nun 

convenio que era absolutamente 

necesario para poder desenvolver a 

estación intermodal. A realidade é que se 

houbo un mandato perdido en materia da 

intermodal da Coruña foi o mandato da 

Marea Atlántica. 

 

Señor Deus, agradecer o seu voto 

favorable, o do Grupo Municipal do 

Partido Popular, ós tres asuntos que trae 

o Goberno local hoxe a este pleno, pero 

bueno, obviamente non podo compartir 

o seu discurso. Fala da parálise do 

Goberno de Pedro Sánchez, pero foi o 

Goberno de Pedro Sánchez o que está a 

iniciar as obras da intermodal na Coruña. 

Fala da parálise do Goberno de Pedro 

Sánchez, pero é o Goberno de Pedro 

Sánchez o que lle dá a este goberno local 

nove millóns de euros nos orzamentos do 

Estado para poder financiar a parte 

municipal. Fala de parálise do Goberno 

de Pedro Sánchez, pero onde houbo 

parálise foi cando gobernaron vostedes 

as tres administracións con maioría 

absoluta, Estado, Xunta e Goberno local, 

sen que houbese ningún avance na 

estación intermodal. Entón, bueno, ó 

mellor o que teñen que explicar é que 

pasou neses catro anos no que o señor 

Lorenzo era concelleiro do Goberno e 

non se avanzou en absoluto en ningunha 

das inversións do Estado na cidade. 

 

 

Volver tamén a recordarlle ó Partido 

Popular —xa se lles recordou no Pleno 

anterior— que a alta velocidade xa 

chega, xa está na Coruña. É dicir, os 

trens de alta velocidade, o Alvia, é alta 

velocidade. Ó mellor teñen que pensar 

En lo relativo a la sumisión, yo cuando 

usted habla de sumisión a las peticiones 

del Adif, yo hablo de negociación, ¿no?. 

La alternativa a esa negociación ya la 

conocieron los coruñeses: cuatro años de 

parálisis en la intermodal de A Coruña, 

cuatro años sin avanzar en absoluto en un 

convenio que era absolutamente 

necesario para poder desarrollar la 

estación intermodal. La realidad es que si 

hubo un mandato perdido en materia de la 

intermodal de A Coruña fue el mandato de 

la Marea Atlántica. 

 

Señor Deus, agradecer su voto favorable, 

el del Grupo Municipal del Partido 

Popular, a los tres asuntos que trae el 

Gobierno local hoy a este pleno, pero 

bueno, obviamente no puedo compartir su 

discurso. Habla de la parálisis del 

Gobierno de Pedro Sánchez, pero fue el 

Gobierno de Pedro Sánchez el que está 

iniciando las obras de la intermodal en A 

Coruña. Habla de la parálisis del 

Gobierno de Pedro Sánchez, pero es el 

Gobierno de Pedro Sánchez el que le da a 

este gobierno local nueve millones de 

euros en los presupuestos del Estado para 

poder financiar la parte municipal. Habla 

de parálisis del Gobierno de Pedro 

Sánchez, pero donde hubo parálisis fue 

cuando gobernaron ustedes las tres 

administraciones con mayoría absoluta, 

Estado, Xunta y Gobierno local, sin que 

hubiera ningún avance en la estación 

intermodal. Entonces, bueno, a lo mejor lo 

que tienen que explicar es qué pasó en 

esos cuatro años en los que el señor 

Lorenzo era concejal del Gobierno y no se 

avanzó en absoluto en ninguna de las 

inversiones del Estado en la ciudad. 

 

Volver también a recordarle al Partido 

Popular —ya se les recordó en el Pleno 

anterior— que la alta velocidad ya llega, 

ya está en A Coruña. Es decir, los trenes 

de alta velocidad, el Alvia, es alta 

velocidad. A lo mejor tienen que pensar 
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cambiar o tema comercial do Ave, pero 

a alta velocidade xa está na Coruña 

dende hai bastante tempo. 

 

O resumo é que a realidade é moi 

diferente da que nos expoñen aquí. As 

obras na intermodal xa son unha 

realidade hoxe e dende logo son unha 

realidade hoxe porque hai un goberno 

socialista no Concello da Coruña e un 

goberno socialista no Goberno do 

Estado. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz, grazas a 

todos. 

 

Procedemos á votación dos asuntos por 

separado. Para todos os asuntos se 

require maioría absoluta legal do Pleno. 

 

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

dous relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

cambiar el tema comercial del Ave, pero 

la alta velocidad ya está en A Coruña 

desde hace bastante tiempo. 

 

El resumen es que la realidad es muy 

diferente de la que nos exponen aquí. Las 

obras en la intermodal ya son una 

realidad hoy y desde luego son una 

realidad hoy porque hay un gobierno 

socialista en el Ayuntamiento de A Coruña 

y un gobierno socialista en el Gobierno 

del Estado. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz, gracias a 

todos. 

 

Procedemos a la votación de los asuntos 

por separado. Para todos los asuntos se 

requiere mayoría absoluta legal del 

Pleno. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número dos 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Grazas. Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Aprobar o informe de 

contestación ás alegacións do 

22.09.2022, redactado polo equipo 

redactor, e o informe de alegacións 

municipal do 27.12.2022 confirmatorio 

do anterior. 

 

SEGUNDO.- Prestar conformidade ao 

Convenio urbanístico de planeamento e 

execución referido ás parcelas catastrais 

7600906nh4979n0001ld e 

7600911nh4979n0001fd, sitas na 

Avenida do Ferrocarril (antes, Avenida 

Joaquín Planells Riera) na redacción 

outorgada logo do período de 

información ao público e unha vez que 

foi obtida a aceptación polo 

representante da entidade “Fomento de 

Explotaciones Agropecuarias S.L.” ao 

ser a persoa que subscribiu o texto inicial 

do convenio. Xúntase o texto do dito 

convenio como anexo ao presente 

acordo e á dita modificación puntual do 

Plan xeral de ordenación municipal. 

 

TERCEIRO.-Aprobar provisionalmente 

o documento denominado 

“Modificación puntual do Plan xeral de 

ordenación municipal de A Coruña no 

ámbito do Polígono O30.2 “Avenida 

Joaquín Planells Riera”. Documento 

para aprobación provisional. Xaneiro 

2023”, redactado pola Oficina de 

Planeamento, S.A., presentado o 

18.01.2023 asinado polo arquitecto D. 

Alfonso Díaz Revilla, por encargo do 

Concello da Coruña, coas emendas 

introducidas polos Servizos técnicos e 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Aprobar el informe de 

contestación a las alegaciones de 

22.09.2022, redactado por el equipo 

redactor, y el informe de alegaciones 

municipal de 27.12.2022 confirmatorio 

del anterior.  

 

SEGUNDO.- Prestar conformidad al 

Convenio urbanístico de planeamiento y 

ejecución referido a las parcelas 

catastrales 7600906nh4979n0001ld y 

7600911nh4979n0001fd, sitas en la 

Avenida del Ferrocarril (antes, Avenida 

Joaquín Planells Riera) en la redacción 

otorgada después del período de 

información al público y una vez que fue 

obtenida la aceptación por el 

representante de la entidad “Fomento de 

Explotaciones Agropecuarias S.L.” al ser 

la persona que suscribió el texto inicial 

del convenio. Se adjunta el texto de dicho 

convenio como anexo al presente acuerdo 

y a la dicha modificación puntual del Plan 

general de ordenación municipal.  

 

TERCERO.- Aprobar provisionalmente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan general de ordenación 

municipal de A Coruña en el ámbito del 

Polígono O30.2 “Avenida Joaquín 

Planells Riera”. Documento para 

aprobación provisional. Enero 2023”, 

redactado por la Oficina de 

Planeamiento, S.A., presentado el 

18.01.2023 firmado por el arquitecto D. 

Alfonso Díaz Revilla, bajo encargo del 

Ayuntamiento de A Coruña, con las 

enmiendas introducidas por los Servicios 
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xurídicos municipais o 20.01.2023. 

 

 

CUARTO.- Achegar o expediente 

completo, debidamente dilixenciado, á 

Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda, da Xunta de 

Galicia, para a emisión do informe 

preceptivo previsto no artigo 60.15 da 

Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do Solo de 

Galicia. 

 

QUINTO.- Notificar este acordo á 

Sección segunda da Sala do Contencioso 

Administrativo do Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia, aos Departamentos 

municipais e ao ADIF, interesados na 

súa tramitación. 

 

Votación do asunto número tres 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

tres relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

técnicos y jurídicos municipales el 

20.01.2023.  

 

CUARTO.- Remitir el expediente 

completo, debidamente diligenciado, a la 

Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio y Vivienda, de la Xunta de 

Galicia, para la emisión del informe 

preceptivo previsto en el artículo 60.15 de 

la Ley 2/2016, de 10 de febrero , del Suelo 

de Galicia.  

 

QUINTO.- Notificar este acuerdo a la 

Sección segunda de la Sala de lo 

contencioso administrativo del Tribunal 

Superior de Xustiza de Galicia, a los 

Departamentos municipales y al ADIF, 

interesados en su tramitación. 

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número tres 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 
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Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente a 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PXOM NO POLÍGONO O30.1 E NO 

PE O29 DA CORUÑA. DOCUMENTO 

PARA APROBACIÓN DEFINITIVA. 

SETEMBRO 2022”, subscrito pola 

arquitecta municipal do Departamento 

de Planeamento, o xefe do 

Departamento de Planeamento e o xefe 

do Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo municipais o 27.09.2022, coa 

emenda no plano O6 de ordenación 

introducida o 17.01.2023. 

 

 

SEGUNDO.- Realizar os trámites 

previstos nos artigos 82 e 88 da Lei 

2/2016, do solo de Galicia e artigos 199, 

209 e 212 do Regulamento para o 

desenvolvemento da lei anterior para a 

entrada en vigor do documento 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo aos 

Departamentos municipais interesados 

na súa tramitación. 

 

CUARTO.- Facultar á Alcaldía– 

Presidencia do Concello para a 

execución de cuantos actos, trámites e 

xestións sexan procedentes para o bo fin 

dos acordos adoptados. 

 

Votación do asunto número catro 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

catro relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente la 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL 

PGOM EN EL POLÍGONO O30.1 Y EN 

EL PE O29 DE A CORUÑA. 

DOCUMENTO PARA APROBACIÓN 

DEFINITIVA. SEPTIEMBRE 2022”, 

subscrito por la arquitecta municipal del 

Departamento de Planeamiento, el jefe 

del Departamento de Planeamiento y el 

jefe del Servicio de Planeamiento y 

Gestión del Suelo municipales el 

27.09.2022 con la enmienda en el plano 

O6 de ordenación introducida el 

17.01.2023. 

 

SEGUNDO.- Realizar los trámites 

previstos en los artículos 82 y 88 de la Ley 

2/2016, del suelo de Galicia y artículos 

199, 209 y 212 del Reglamento para el 

desarrollo de la ley anterior para la 

entrada en vigor del documento 

aprobado. 

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo a los 

Departamentos municipales interesados 

en su tramitación. 

 

CUARTO.- Facultar a la Alcaldía– 

Presidencia del Ayuntamiento para la 

ejecución de cuantos actos, trámites y 

gestiones sean procedentes para el buen 

fin de los acuerdos adoptados. 

 

Votación del asunto número cuatro 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número 

cuatro relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (4 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Prestar conformidade ao 

informe ás alegacións formuladas 

durante o trámite de información pública 

do expediente, emitido polo xefe do 

Departamento de Planeamento e o xefe 

de Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo, o 3 de xuño do 2019. 

 

SEGUNDO.- Aprobar provisionalmente 

o documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DO 

PLAN XERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUÑA, 

EXECUCIÓN SENTENZA SOBRE O 

PXOM2013. Starco Invest S.A. 

Setembro 2021”, redactado polas 

arquitectas María Calvo e Ana Marquina 

Torres, e o avogado Pablo Fraga Varela, 

coa modificación dos usos sinalada no 

informe municipal do 21 de outubro de 

2021 e as emendas na documentación do 

plano “P.ORD_6 O6_Zonificación. 

PXOM modificado” e a ficha da área de 

normalización “AR L27”, indicadas no 

informe do 22 de novembro de 2021, que 

xa foron incorporadas segundo a 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Prestar conformidad al 

informe  de las alegaciones formuladas 

durante el trámite de información pública 

del expediente, emitido por el jefe del 

Departamento de Planeamiento y el jefe 

de Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo, el 3 de junio del 2019. 

 

SEGUNDO.- Aprobar provisionalmente 

el documento denominado 

“MODIFICACIÓN PUNTUAL DEL 

PLAN GENERAL DE ORDENACIÓN 

MUNICIPAL DE A CORUÑA, 

EJECUCIÓN SENTENCIA SOBRE EL 

PGOM2013.  Starco Invest S.A. 

Septiembre 2021”, redactado por las 

arquitectas María Calvo y Ana Marquina 

Torres, y el abogado Pablo Fraga Varela, 

con la modificación de los usos señalada 

en el informe municipal de 21 de octubre 

de 2021 y las enmiendas en la 

documentación del plano “P.ORD_6 

O6_Zonificación. PGOM modificado” y 

la ficha del área de normalización “AR 

L27”, indicadas en el informe de 22 de 

noviembre de 2021, que ya fueron 
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documentación técnica asinada 

dixitalmente o 24 de novembro de 2021 

polo equipo redactor no documento para 

aprobación provisional. 

 

 

TERCEIRO.- Achegar copia do 

expediente completo debidamente 

dilixenciado á consellería competente en 

materia de ordenación do territorio, para 

a emisión do informe preceptivo e 

vinculante previsto no artigo 60, 

parágrafo 15, da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do Solo de Galicia (artigo 

144.15 do Regulamento de 

desenvolvemento da Lei) e do 

documento técnico aprobado ao 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

 

Achégase como anexo o informe do 25 

de novembro de 2021 da Xefatura do 

Servizo de Plan e Xestión do Chan e da 

Xefatura do Departamento de 

Planeamento. 

incorporadas según la documentación 

técnica firmada digitalmente el 24 de 

noviembre de 2021 por el equipo redactor 

en el documento para aprobación 

provisional 

 

TERCERO.- Adjuntar copia del 

expediente completo debidamente 

diligenciado a la consellería competente 

en materia de ordenación del territorio, 

para la emisión del informe preceptivo y 

vinculante previsto en el artículo 60, 

parágrafo 15, de la Ley 2/2016, de 10 de 

febrero, del Suelo de Galicia (art. 144.15 

del Reglamento de desarrollo de la Ley) y 

del documento técnico aprobado al 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia. 

 

 

Se adjunta como anexo el informe de 25 

de noviembre de 2021 de la Jefatura del 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo y de la Jefatura del Departamento 

de Planeamiento. 

 

ANEXO  

 
Asunto: 

21081 INFORME REVISIÓN DOCUMENTO DA MODIFICACIÓN PUNTUAL CON 

EMENDAS, ACHEGADO O 25.11.2021. 

Para os efectos de dar cumprimento ao sinalado polo Secretario Xeral no seu informe do 

23/11/2021 o xefe de Servizo de Planeamento e Xestión do Solo solicitou mediante 

mensaxe electrónica ao equipo redactor da modificación puntual do PXOM/13 no ámbito 

do polígono POL L27 “Lugar de Mouras Rejas”, a realización das emendas sinaladas nos 

informes municipais do 21.10.2021 e 22.11.2021, para os efectos de incorporalas no 

documento de aprobación provisional e non diferilas ao de aprobación definitiva. 

O 25.11.2021 enviouse a documentación emendada mediante enlace de descarga á 

plataforma Wetransfer, achegada por mensaxe electrónica ao xefe do Departamento de 

Planeamento. 

Toda esta documentación queda incorporada ao expediente administrativo da modificación 

puntual. 
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Analizado o contido da documentación presentada compróbase o seguinte: 

A documentación achegada é o arquivo “150308_MP15PXOM_202109_AP.zip”, que se 

renomea como “150308_MP15PXOM_202109_AP01.zip” (art. 11.1.d) da Orde do 

11.11.2019). 

O citado arquivo contén os seguintes ficheiros editábeis e non editábeis: 

 

Que se corresponde coa estrutura exixida polo Anexo IV da citada Orde. 

Analizados os ficheiros, compróbase que conteñen os mesmos directorios e arquivos que 

a documentación presentada o 21.11.2021 polo equipo redactor (que foi informada polo 

XSPX e XDP o 22.11.2021), con modificacións introducidas nos seguintes arquivos non 

editábeis: 

c) 150308_MP15PXOM_202109_AP_MX_02XUS.PDF (Memoria xustificativa), e 

d) 150308_MP15PXOM_202109_AP_PORD_6O6_ZONIFICACION.PXOM 

MODIFICADO.PDF (Plano de ordenación). 

e nos seus ficheiros editábeis correspondentes. 

Revisado o contido destes documentos, compróbase que incorporan os seguintes cambios: 

c) Memoria xustificativa. 

Páxinas:19, 24, 27 e 28, para a incorporación dos usos solicitados nos informes municipais 

de referencia. Non obstante o antedito, comprobouse que na Norma Zonal 4, subzona 7A, 

o equipo redactor incorporou os usos previstos polo PXOM/13 na ordenanza orixinal, polo 

mesmo razoamento empregado para a Norma Zonal 6, determinación que se considera 

axeitada. 

Anexo V: Ficha AN L27, para a actualización dos datos de superficies indicados no informe 

municipal. 

d) Plano de ordenación. 

P.ORD_6 O6_Zonificación, para a emenda da nomenclatura da área de normalización e 
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identificación correcta das normas zonais de aplicación 6.2A e 4.7A. 

Mantendo o resto dos documentos o mesmo contido cá documentación achegada o 

21.10.2021. 

En consecuencia, foi dado cumprimento aos informes emitidos polo Departamento de 

Planeamento do 21.10.2021 e 22.11.2021, téndose incorporada a documentación que dá 

cumprimento ás observación sinaladas nos ditos informes. 

O que se informa para producir os efectos conseguintes. 

A Coruña, na data da sinatura electrónica deste documento. 

O xefe do Departamento de Planeamento 

O xefe de Servizo de Planeamento e Xestión do Solo 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Pasamos ó asunto número cinco, Área de 

Educación, Memoria Histórica, 

Innovación, Industria e Emprego. 

 

Señor secretario. 

 

EDUCACIÓN, MEMORIA 

HISTÓRICA, INNOVACIÓN, 

INDUSTRIA E EMPREGO 

 

Educación 

 

ASUNTO 5 

 

21. Expte. 236/2022/269 

Aprobación definitiva da 

modificación do Regulamento de 

organización e funcionamento das 

escolas infantís integradas na Rede de 

Escolas Infantís Municipais do 

Concello da Coruña. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda e 

Administración Xeral en sesión 

celebrada o día 30 de xaneiro de 2023, 

  

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya al asunto número cinco, Área 

de Educación, Memoria Histórica, 

Innovación, Industria y Empleo. 

 

Señor secretario. 

 

EDUCACIÓN, MEMORIA 

HISTÓRICA, INNOVACIÓN, 

INDUSTRIA Y EMPLEO 

 

Educación 

 

ASUNTO 5 

 

21. Expte. 236/2022/269 

Aprobación definitiva de la modificación 

del Reglamento de organización y 

funcionamiento de las escuelas infantiles 

integradas en la Red de Escuelas 

Infantiles Municipales del Ayuntamiento 

de A Coruña.  

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda y 

Administración General en sesión 

celebrada el día 30 de enero de 2023, con 
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co voto a favor do Grupo Municipal 

Socialista e as abstencións dos Grupos 

Municipais do Partido Popular, Marea 

Atlántica, Bloque Nacionalista Galego e 

da concelleira non adscrita D.ª Susana 

Soneira Lema, propoñendo ó Pleno 

municipal a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

PRIMEIRO.- Desestimar as alegacións 

número 1 e número 2 por non ser 

obxecto os artigos 7 e 11 referenciados 

do acordo adoptado polo pleno da 

corporación municipal de aprobación 

inicial da modificación do Regulamento 

de organización e funcionamento das 

escolas infantís integradas na Rede de 

Escolas Infantís Municipais do Concello 

da Coruña. 

 

SEGUNDO.- Desestimar a alegación 

número 3 por entender, por unha banda, 

que non procede modificar o que vén 

establecido nun Decreto do órgano 

competente na materia, a Consellería de 

Educación; e, por outra banda, que pode 

resultar beneficiosa para o interese 

público a apertura durante os doce meses 

do ano das escolas, de cara a adoptar 

medidas de conciliación que poden 

chegar a ser demandadas nun futuro pola 

cidadanía.   

 

TERCEIRO.- Desestimar a alegación 

número 4 por tratarse dunha mellora 

social por parte da/s empresa/s 

adxudicataria/s de cara aos e ás 

traballadores/as, establecida no 

convenio regulador dos centros de 

educación infantil, así como na cláusula 

derivada da interpretación do devandito 

convenio e incluída nos pregos polos que 

se regulan os contratos en vigor das 

escolas municipais, no sentido de que o 

Concello non ten a obriga de soportar ese 

custo. 

 

CUARTO.- Desestimar a alegación 

el voto a favor del Grupo Municipal 

Socialista y las abstenciones de los 

Grupos Municipales del Partido Popular, 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego y de la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema, proponiendo al 

Pleno municipal la adopción de los 

acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO. - Desestimar las alegaciones 

número 1 y número 2 por no ser objeto los 

artículos 7 y 11 referenciados del acuerdo 

adoptado por el pleno de la corporación 

municipal de aprobación inicial de la 

modificación del Reglamento de 

organización y funcionamiento de las 

escuelas infantiles integradas en la Red de 

Escuelas Infantiles Municipales del 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

SEGUNDO.- Desestimar la alegación 

número 3 por entender, por una parte, que 

no procede modificar lo que viene 

establecido en un Decreto del órgano 

competente en la materia, la Consellería 

de Educación; y, por otra parte, que puede 

resultar beneficiosa para el interés 

público la apertura durante los doce 

meses del año de las escuelas, de cara a 

adoptar medidas de conciliación que 

pueden llegar a ser demandadas en un 

futuro por la ciudadanía.   

 

TERCERO. - Desestimar la alegación 

número 4 por tratarse de una mejora 

social por parte de la/s empresa/s 

adjudicataria/s de cara a los y a las 

trabajadores/as, establecida en el 

convenio regulador de los centros de 

educación infantil, así como en la cláusula 

derivada de la interpretación de dicho 

convenio e incluida en los pliegos por los 

que se regulan los contratos en vigor de 

las escuelas municipales, en el sentido de 

que el Ayuntamiento no tiene el deber de 

soportar ese coste. 

 

CUARTO. - Desestimar la alegación 



 

39 

número 5 por non ser de aplicación 

retroactiva a modificación proposta do 

regulamento, en tanto en canto derivaría 

nunha modificación substancial dos 

contratos actuais, vulnerando os 

principios que deben presidir toda 

contratación pública: liberdade da 

competencia, igualdade de trato e 

transparencia. 

 

QUINTO.- Aprobar definitivamente as 

modificacións do Regulamento de 

organización e funcionamento das 

escolas infantís integradas na Rede de 

Escolas Infantís Municipais do Concello 

da Coruña e proceder á publicación 

íntegra do seu texto no Boletín Oficial da 

Provincia. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Ten a palabra o señor Celemín para 

explicar o asunto e a continuación haberá 

unha única quenda de intervención de 

tres minutos. 

 

Señor Celemín, ten a palabra. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos 

días a todas e a todos. 

 

O punto de orde que traemos á 

aprobación deste pleno é un paso máis á 

mellora da vida da cidadanía desta 

cidade. Son momentos en que a política 

recobra un sentido esencial e dignifícaa 

porque se trata de ofrecer e establecer 

as pautas que redundarán en dar un bo 

servizo ás familias da Coruña. O que 

traemos hoxe é a aprobación definitiva 

do Regulamento de Organización e 

funcionamento das escolas infantís 

número 5 por no ser de aplicación 

retroactiva la modificación propuesta del 

reglamento, en tanto en cuanto derivaría 

en una modificación sustancial de los 

contratos actuales, vulnerando los 

principios que deben presidir toda 

contratación pública: libertad de la 

competencia, igualdad de trato y 

transparencia. 

 

QUINTO. - Aprobar definitivamente las 

modificaciones del Reglamento de 

organización y funcionamiento de las 

escuelas infantiles integradas en la Red de 

Escuelas Infantiles Municipales del 

Ayuntamiento de A Coruña y proceder a 

la publicación íntegra de su texto en el 

Boletín Oficial de la Provincia. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Tiene la palabra el señor Celemín para 

explicar el asunto y a continuación habrá 

un único turno de intervención de tres 

minutos. 

 

Señor Celemín, tiene la palabra. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. Buenos 

días a todas y a todos. 

 

El punto de orden que traemos a la 

aprobación de este pleno es un paso más a 

la mejora de la vida de la ciudadanía de 

esta ciudad. Son momentos en que la 

política recobra un sentido esencial y la 

dignifica porque se trata de ofrecer y 

establecer las pautas que redundarán en 

dar un buen servicio a las familias de A 

Coruña. Lo que traemos hoy es la 

aprobación definitiva del Reglamento de 

Organización y funcionamiento de las 
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integradas na Rede de Escolas 

Municipais do Concello da Coruña, 

cuxo punto principal é o aumento da 

xornada lectiva de seis a oito horas. 

 

 

Ás dez horas e corenta e seis minutos 

sae do Salón de Sesións a señora 

Cendán Gayoso. 

 

O Concello da Coruña foi pioneiro en 

Galicia en facer a súa rede de escolas 

infantís municipais cunha longa 

traxectoria. Un servizo gratuíto para 

contribuír, axudar na conciliación da 

vida laboral e familiar, pero tamén para 

mellorar a educación dos nosos 

pequenos. 

 

A principios de mandato, da man do 

Grupo Municipal Marea Atlántica, co 

Goberno de Inés Rey, elaboraron un 

regulamento de escolas infantís 

actualizado e en abril do ano de 2020 

aprobouse en Xunta de Goberno Local 

os cambios normativos para eliminar os 

custos do servizo para as familias, 

cambio que foi aprobado en Pleno o 14 

de maio dese mesmo ano e que permitiu 

que desde o 2021 as escolas infantís 

sexan gratuítas na Coruña. A Xunta de 

Galicia copiaría un ano despois a nosa 

iniciativa, do cal nos felicitamos, pois é 

o prezo que as administracións 

contribúan a facilitar a vida das persoas 

e máis nunha comunidade na que as 

cifras de natalidade son especialmente 

baixas. 

 

Hai 35 anos que A Coruña conta cunha 

rede propia de escolas infantís, sendo os 

primeiros en Galicia tamén nese ámbito. 

Fómolo de novo coa gratuidade e o que 

facemos é mellorar o servizo que 

viñamos prestando aumentando o 

horario de atención que pasará de seis 

horas a oito. A nosa intención coa 

aprobación definitiva do Regulamento 

escuelas infantiles integradas en la Red de 

Escuelas Municipales del Ayuntamiento 

de A Coruña, cuyo punto principal es el 

aumento de la jornada lectiva de seis a 

ocho horas. 

 

A las diez horas y cuarenta y seis minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Cendán Gayoso. 

 

El Ayuntamiento de A Coruña fue pionero 

en Galicia en hacer su red de escuelas 

infantiles municipales con una larga 

trayectoria. Un servicio gratuito para 

contribuir, ayudar en la conciliación de la 

vida laboral y familiar, pero también para 

mejorar la educación de nuestros 

pequeños. 

 

A principios de mandato, de la mano del 

Grupo Municipal Marea Atlántica, con el 

Gobierno de Inés Rey, elaboraron un 

reglamento de escuelas infantiles 

actualizado y en abril del año de 2020 se 

aprobó en Junta de Gobierno Local los 

cambios normativos para eliminar los 

costes del servicio para las familias, 

cambio que fue aprobado en Pleno el 14 

de mayo de ese mismo año y que permitió 

que desde el 2021 las escuelas infantiles 

sean gratuitas en A Coruña. La Xunta de 

Galicia copiaría un año después nuestra 

iniciativa, de lo cual nos felicitamos, pues 

es el precio que las administraciones 

contribuyan a facilitar la vida de las 

personas y más en una comunidad en la 

que las cifras de natalidad son 

especialmente bajas. 

 

Hace 35 años que A Coruña cuenta con 

una red propia de escuelas infantiles, 

siendo los primeros en Galicia también en 

ese ámbito. Lo fuimos de nuevo con la 

gratuidad y lo que hacemos es mejorar el 

servicio que veníamos prestando 

aumentando el horario de atención que 

pasará de seis horas a ocho. Nuestra 

intención con la aprobación definitiva del 
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de escolas infantís é que as nais, pais e 

familias poidan beneficiarse xa do novo 

horario neste curso, previsiblemente 

durante o primeiro semestre. Trátase 

dun cambio que permitirá mellorar as 

posibilidades de conciliación nesta 

cidade e a diferenza do que ofrecen 

outras administracións, facelo sempre 

desde un servizo público. 

 

Tamén é preciso sinalar que o Goberno 

fixo un esforzo importante ao licitar uns 

novos contratos de servizo acordes aos 

tempos, con catro anos de duración, a 

todas as escolas da rede, que foron 

adxudicados o 30 do 7 do 22. 

 

Por tanto, sería estupendo que neste 

punto coincidísemos todos os grupos 

políticos porque a ninguén se lle escapa 

que estamos nunha das modificacións 

que melloran a calidade de vida das 

coruñesas, os coruñeses e as familias da 

contorna. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Ás dez horas e corenta e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Cendán Gayoso. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Celemín. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Este é un asunto de obvia aprobación. O 

informe de propuesta ó Pleno é moi claro 

co razóns dadas para desestimar as cinco 

alegacións presentadas polas empresas 

que xestionan as escolas infantís 

municipais. Por elo, o meu voto vai a ser 

a favor, porque todo o que sea mellorar a 

Reglamento de escuelas infantiles es que 

las madres, padres y familias puedan 

beneficiarse ya del nuevo horario en este 

curso, previsiblemente durante el primer 

semestre. Se trata de un cambio que 

permitirá mejorar las posibilidades de 

conciliación en esta ciudad y a diferencia 

del que ofrecen otras administraciones, 

hacerlo siempre desde un servicio público. 

 

También es preciso señalar que el 

Gobierno hizo un esfuerzo importante al 

licitar unos nuevos contratos de servicio 

acordes a los tiempos, con cuatro años de 

duración, a todas las escuelas de la red, 

que fueron adjudicados el 30 del 7 del 22. 

 

Por tanto, sería estupendo que en este 

punto coincidiéramos todos los grupos 

políticos porque a nadie se le escapa que 

estamos en una de las modificaciones que 

mejoran la calidad de vida de las 

coruñesas, los coruñeses y las familias del 

entorno. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

A las diez horas y cuarenta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Cendán Gayoso. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Celemín. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Este es un asunto de obvia aprobación. El 

informe de propuesta al Pleno es muy 

claro con el razones dadas para 

desestimar las cinco alegaciones 

presentadas por las empresas que 

gestionan las escuelas infantiles 

municipales. Por ello, mi voto va a ser a 
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vida dos cidadáns e as cidadáns é 

positivo. 

 

 

Entendo que ampliar o horario de seis a 

oito horas é moi importante para os pais, 

nais, familias, porque así poden conciliar 

moitísimo mellor a súa vida laboral e 

persoal, e por tanto vai a derivar unha 

mellor calidade de vida. 

 

Penso que este tipo de medidas terían 

que ser moito máis habituais, non? 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Tendo votado afirmativamente na 

aprobación provisional, pois confirmo o 

meu voto a favor nesta aprobación 

definitiva. 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, neste asunto da orde do día, aínda 

que obviamente somos favorábeis 

porque así demandamos, non? con que 

se amplíen as horas gratuítas a oito 

horas, porque así tamén o sinalamos nas 

aprobacións da outra vez que se 

modificou o Regulamento da Rede de 

favor, porque todo lo que sea mejorar la 

vida de los ciudadanos y las ciudadanos 

es positivo. 

 

Entiendo que ampliar el horario de seis a 

ocho horas es muy importante para los 

padres, madres, familias, porque así 

pueden conciliar muchísimo mejor su vida 

laboral y personal, y por tanto va a 

derivar una mejor calidad de vida. 

 

Creo que este tipo de medidas tendrían 

que ser mucho más habituales, ¿no? 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Habiendo votado afirmativamente en la 

aprobación provisional, pues confirmo mi 

voto a favor en esta aprobación definitiva. 

 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien, en este asunto del orden del día, 

aunque obviamente somos favorables 

porque así demandamos, ¿no? que se 

amplíen las horas gratuitas a ocho horas, 

porque así también lo señalamos en las 

aprobaciones de la otra vez que se 

modificó el Reglamento de la Red de 
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Escolas Infantís Municipais nas que se 

implementaban as seis horas gratuítas, 

xa sinalabamos desde o BNG que eran 

insuficientes, que tiñan que ser oito 

horas porque a realidade das familias así 

o precisaban, non? O certo é que a maior 

parte das familias teñen xornadas 

laborais cando menos de oito horas 

diarias e o lóxico é que se se quere dar 

un servizo de conciliación, pois as horas 

se axusten, non? cando menos a esa 

xornada laboral. Logo apareceu a Xunta 

de Galiza coa súa nova lexislación e 

obrigaba ou..., si, obrigaba a que todas as 

escolas infantís tivesen esa gratuidade de 

oito horas, non? 

 

Tardou o Goberno local en darse conta 

de que isto había que aprobalo, que había 

que traelo a Pleno. En principio 

negábase a aprobalo porque dicía que 

oito horas lectivas eran moitas horas para 

as rapazas e os rapaces. Ó final acabouno 

traendo a Pleno, pero había na 

aprobación inicial, e así o sinalamos 

desde o BNG, unha cuestión que 

sinalaba o interventor, que era o que esa 

ampliación de horas ía supor para os 

contratos vixentes de xestión das escolas 

infantís municipais e o certo é que temos 

que lamentar que desde novembro até 

agora, até febreiro, o Goberno local non 

teña pechado con cada unha das 

concesionarias ese reequilibrio 

económico. É absolutamente incríbel 

que o Goberno local, non é que non o 

trouxese xa traballado ó Pleno de 

novembro coas concesionarias das 

escolas infantís municipais, é que neste 

mes, neste mes, en febreiro, aínda non o 

ten pechado e a verdade é que nos parece 

incríbel que traian este asunto a Pleno 

así, sen dialogar coas concesionarias das 

escolas infantís municipais, e digo sen 

dialogar non só porque non teñan 

pechado ese reequilibrio económico, 

senón porque é que ademais non falaron 

coas escolas infantís municipais, non 

Escuelas Infantiles Municipales en las que 

se implementaban las seis horas gratuitas, 

ya señalábamos desde el BNG que eran 

insuficientes, que tenían que ser ocho 

horas porque la realidad de las familias 

así lo necesitaban, ¿no? Lo cierto es que 

la mayor parte de las familias tienen 

jornadas laborales cuando menos de ocho 

horas diarias y lo lógico es que si se 

quiere dar un servicio de conciliación, 

pues las horas se ajusten, ¿no? cuando 

menos a esa jornada laboral. Luego 

apareció la Xunta de Galicia con su nueva 

legislación y obligaba o..., sí, obligaba a 

que todas las escuelas infantiles tuvieran 

esa gratuidad de ocho horas, ¿no? 

 

Tardó el Gobierno local en darse cuenta 

de que esto había que aprobarlo, que 

había que traerlo a Pleno. En principio se 

negaba a aprobarlo porque decía que 

ocho horas lectivas eran muchas horas 

para las niñas y los niños. Al final lo 

acabó trayendo a Pleno, pero había en la 

aprobación inicial, y así lo señalamos 

desde el BNG, una cuestión que señalaba 

el interventor, que era lo que esa 

ampliación de horas iba a suponer para 

los contratos vigentes de gestión de las 

escuelas infantiles municipales y lo cierto 

es que tenemos que lamentar que desde 

noviembre hasta ahora, hasta febrero, el 

Gobierno local no haya cerrado con cada 

una de las concesionarias ese reequilibrio 

económico. Es absolutamente increíble 

que el Gobierno local, no es que no lo 

trajera ya trabajado al Pleno de 

noviembre con las concesionarias de las 

escuelas infantiles municipales, es que en 

este mes, en este mes, en febrero, aun no 

lo ha cerrado y la verdad es que nos 

parece increíble que traigan este asunto a 

Pleno así, sin dialogar con las 

concesionarias de las escuelas infantiles 

municipales, y digo sin dialogar no solo 

porque no hayan cerrado ese reequilibrio 

económico, sino porque es que además no 

hablaron con las escuelas infantiles 
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dialogaron para ver se se podían admitir 

ou non, se se podía tramitar unha 

modificación do Regulamento da Rede 

de Escolas Infantís Municipais para ter 

en conta as súas alegacións. É que non 

hai diálogo do Goberno municipal coas 

concesionarias das escolas infantís 

municipais e a nós iso parécenos moi 

negativo, e temos que dicilo nesta sesión 

plenaria neste punto da orde do día. 

 

 

Lamentamos que o Goberno local non 

teña diálogo coas concesionarias, que 

non falase coas concesionarias para ver 

de que maneira se podían admitir as súas 

alegacións. Evidentemente, algunhas 

poderán admitirse dunha maneira e 

outras doutra, pero non houbo diálogo 

con elas e desde logo, no que ten que ver 

co financiamento destas oito horas de 

balde, non houbo diálogo coas escolas 

infantís e non está pechado o asunto do 

reequilibrio económico, e parécenos 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención)  

grave porque a xente vai ter dereito a 

esas oito horas gratuítas, non van ter que 

pagar a diferenza entre as seis horas 

gratuítas e as oito horas, esas dúas horas 

que estaban aboando as familias, xa non 

llas vai aboar ás concesionarias e polo 

tanto as concesionarias van ter un déficit 

económico.  

 

 

Así que a min gustaríame que o Goberno 

local dese a cara neste asunto e 

respondese por que, por que non está 

pechado este asunto. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

municipales, no dialogaron para ver si se 

podían admitir o no, si se podía tramitar 

una modificación del Reglamento de la 

Red de Escuelas Infantiles Municipales 

para tener en cuenta sus alegaciones. Es 

que no hay diálogo del Gobierno 

municipal con las concesionarias de las 

escuelas infantiles municipales y a 

nosotros eso nos parece muy negativo, y 

tenemos que decirlo en esta sesión 

plenaria en este punto del orden del día. 

 

Lamentamos que el Gobierno local no 

tenga diálogo con las concesionarias, que 

no hablara con las concesionarias para 

ver de qué manera se podían admitir sus 

alegaciones. Evidentemente, algunas 

podrán admitirse de una manera y otras 

de otra, pero no hubo diálogo con ellas y 

desde luego, en lo relativo a la 

financiación de estas ocho horas 

gratuitas, no hubo diálogo con las 

escuelas infantiles y no está cerrado el 

asunto del reequilibrio económico, y nos 

parece (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención)  grave porque la gente va a 

tener derecho a esas ocho horas gratuitas, 

no van a tener que pagar la diferencia 

entre las seis horas gratuitas y las ocho 

horas, esas dos horas que estaban 

abonando las familias, ya no se las va a 

abonar a las concesionarias y por lo tanto 

las concesionarias van a tener un déficit 

económico.  

 

Así que a mí me gustaría que el Gobierno 

local diese la cara en este asunto y 

respondiera por qué, por qué no está 

cerrado este asunto. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 
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Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Si, moitísimas grazas, señora alcaldesa, 

moi bo día. 

 

Ás dez horas e cincuenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema. 

 

Ben, tráese a aprobación definitiva a 

modificación do Regulamento das 

escolas infantís municipais coa 

finalidade fundamentalmente, como xa 

se dixo, de ampliar a gratuidade da 

atención educativa, pasando se seis a 

oito horas. É unha medida que dende o 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

levamos tempo demandando, que é 

coherente co xa pactado anteriormente, 

que é coherente co feito tamén no 

anterior mandato do Goberno de Xulio 

Ferreiro e que, como xa na aprobación 

inicial fixemos, imos apoiar. 

 

 

Queremos lembrar que xa no anterior 

mandato as tarifas das escolas infantís 

municipais foron rebaixadas moi 

notablemente, case nun 90 %, e co fin de 

asegurar que as familias con menos 

recursos tivesen acceso a esta etapa 

educativa que é absolutamente 

fundamental, mais ó inicio deste 

mandato consideramos que era 

imprescindible continuar avanzando e 

por iso chegamos a un pacto de 

investidura co Partido Socialista Obreiro 

Español no que se incluíu a gratuidade 

completa nas escolas infantís 

municipais. Neste sentido queremos 

lembrar que unha vez que a Xunta de 

Galicia se sumou a esta medida, 

estableceu tamén a gratuidade na 

educación infantil en todo Galicia, tanto 

na rede autonómica como na rede 

privada, con máis intensidade —temos 

Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí, muchísimas gracias, señora alcaldesa, 

muy buen día. 

 

A las diez horas y cincuenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Bien, se trae a aprobación definitiva la 

modificación del Reglamento de las 

escuelas infantiles municipales con la 

finalidad fundamentalmente, como ya se 

dijo, de ampliar la gratuidad de la 

atención educativa, pasando se seis a 

ocho horas. Es una medida que desde el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

llevamos tiempo demandando, que es 

coherente con lo ya pactado 

anteriormente, que es coherente con lo 

hecho también en el anterior mandato del 

Gobierno de Xulio Ferreiro y que, como 

ya en la aprobación inicial hicimos, 

vamos a apoyar. 

 

Queremos recordar que ya en el anterior 

mandato las tarifas de las escuelas 

infantiles municipales fueron rebajadas 

muy notablemente, casi en un 90 %, y con 

el fin de asegurar que las familias con 

menos recursos tuvieran acceso a esta 

etapa educativa que es absolutamente 

fundamental, pero al inicio de este 

mandato consideramos que era 

imprescindible continuar avanzando y por 

eso llegamos a un pacto de investidura 

con el Partido Socialista Obrero Español 

en el que se incluyó la gratuidad completa 

en las escuelas infantiles municipales. En 

este sentido queremos recordar que una 

vez que la Xunta de Galicia se sumó a esta 

medida, estableció también la gratuidad 

en la educación infantil en todo Galicia, 

tanto en la red autonómica como en la red 

privada, con más intensidad —tenemos 

que decirlo— la red privada, pues era 
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que dicilo— la rede privada, pois era 

preciso axustar este número de horas, 

non? e que a rede municipal tivese o 

mesmo número de horas gratuítas que o 

resto de redes. 

 

Así foron as cousas que o Goberno local 

comprometeuse a rematar con este 

agravio comparativo, comprometeuse a 

facelo ademais no presente curso 

educativo. Acaban de sinalar que no 

primeiro semestre, e neste sentido 

queremos sinalarlles que é preciso maior 

celeridade, que é preciso —xa o 

comentamos no anterior debate na 

aprobación inicial— modificar os 

actuais contratos das escolas infantís 

para dar cabida a esta ampliación 

horaria, non? 

 

De todos os xeitos, estamos 

preocupadas, estamos preocupadas pola 

renuncia do Goberno por segunda vez 

neste mandato a elaborar uns orzamentos 

municipais e consideramos que dende 

logo é unha absoluta falta de dilixencia 

que cuestións tan importantes como a 

que estamos aprobando hoxe aquí, que é 

a gratuidade nas escolas infantís 

municipais por oito horas, pois 

probablemente non vaian a poder ser 

efectivas por falta de créditos 

orzamentarios. Dende a Marea Atlántica 

levamos tempo solicitando ó Goberno 

que presente unha proposta de 

orzamentos municipais. Levamos tempo 

solicitando unha proposta de 

modificativo de crédito. Estamos a 

febreiro e nada sabemos. 

 

Ás dez horas e cincuenta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema. 

 

Como nada sabemos tampouco doutras 

medidas que foron pactadas con este 

grupo municipal e que foron 

incumpridas polo Goberno local. Voume 

preciso ajustar este número de horas, 

¿no? y que la red municipal tuviera el 

mismo número de horas gratuitas que el 

resto de redes. 

 

 

Así fueron las cosas que el Gobierno local 

se comprometió a finalizar con este 

agravio comparativo, se comprometió a 

hacerlo además en el presente curso 

educativo. Acaban de señalar que en el 

primer semestre, y en este sentido 

queremos señalarles que es preciso mayor 

celeridad, que es preciso —ya lo 

comentamos en el anterior debate en la 

aprobación inicial— modificar los 

actuales contratos de las escuelas 

infantiles para dar cabida a esta 

ampliación horaria, ¿no? 

 

De todas formas, estamos preocupadas, 

estamos preocupadas por la renuncia del 

Gobierno por segunda vez en este 

mandato a elaborar unos presupuestos 

municipales y consideramos que desde 

luego es una absoluta falta de diligencia 

que cuestiones tan importantes como la 

que estamos aprobando hoy aquí, que es 

la gratuidad en las escuelas infantiles 

municipales por ocho horas, pues 

probablemente no vayan a poder ser 

efectivas por falta de créditos 

presupuestarios. Desde la Marea 

Atlántica llevamos tiempo solicitando al 

Gobierno que presente una propuesta de 

presupuestos municipales. Llevamos 

tiempo solicitando una propuesta de 

modificativo de crédito. Estamos a febrero 

y nada sabemos. 

 

A las diez horas y cincuenta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Como nada sabemos tampoco de otras 

medidas que fueron pactadas con este 

grupo municipal y que fueron incumplidas 

por el Gobierno local. Me voy a centrar 
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centrar solo en dúas relativas ó ámbito 

que nos ocupa neste debate, como é a 

creación dunha nova escola infantil no 

barrio de Xuxán, nada sabemos; como 

foi un programa educativo que 

actualmente está de actualidade porque 

vimos como lamentablemente foron 

despedidos, non? —estou a falar de 

Ibrahima e Magatte— acordamos un 

programa educativo para, bueno pois a 

non violencia e para loitar pola 

diversidade e nada sabemos; e dende 

logo, decímolo, bueno, pois con pesar, o 

balance da Área de Educación ó noso..., 

na nosa opinión non é positivo, non?  

 

Acabamos de ver as memorias do 2021, 

as memorias do Concello de xestión. 

Podemos comprobar que a execución 

durante o 2021 foi moi baixa, dun 56,96 

%, pero tamén (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)  hai máis datos 

preocupantes, non? O número de persoas 

usuarias de programas educativos pasou 

de 40.000 no 2019 a 9.000 no 2021; o 

gasto adxudicado en programas 

educativos pasou de 1 millón en 2019 a 

250.000 € en 2021; e o número de 

menores de 0 a 3 anos matriculados nas 

escolas infantís pasaron de 829 no 2019 

a 782 no 2021. É obvio que o balance 

non é positivo. Perdemos tamén unha 

escola infantil, a escola Carmen 

Cervigón, co cal temos menos prazas.  

 

 

 

De tódolos xeitos, a pesares do balance 

crítico, imos a votar a favor desta 

medida. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán, grazas á 

Marea Atlántica. 

solo en dos relativas al ámbito que nos 

ocupa en este debate, como es la creación 

de una nueva escuela infantil en el barrio 

de Xuxán, nada sabemos; como fue un 

programa educativo que actualmente está 

de actualidad porque vimos cómo 

lamentablemente fueron despedidos, ¿no? 

—estoy hablando de Ibrahima y 

Magatte— acordamos un programa 

educativo para, bueno pues la no 

violencia y para luchar por la diversidad 

y nada sabemos; y desde luego, lo 

decimos, bueno, pues con pesar, el 

balance del área de Educación a 

nuestro..., en nuestra opinión no es 

positivo, ¿no?  

 

Acabamos de ver las memorias del 2021, 

las memorias del Ayuntamiento de 

gestión. Podemos comprobar que la 

ejecución durante lo 2021 fue muy baja, 

de un 56,96 %, pero también (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención)  

hay más datos preocupantes, ¿no? El 

número de personas usuarias de 

programas educativos pasó de 40.000 en 

el 2019 a 9.000 en el 2021; el gasto 

adjudicado en programas educativos pasó 

de 1 millón en 2019 a 250.000 € en 2021; 

y el número de menores de 0 a 3 años 

matriculados en las escuelas infantiles 

pasaron de 829 en el 2019 a 782 en el 

2021. Es obvio que el balance no es 

positivo. Perdimos también una escuela 

infantil, la escuela Carmen Cervigón, con 

lo cual tenemos menos plazas.  

 

De todas las maneras, a pesar del balance 

crítico, vamos a votar a favor de esta 

medida. 

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán, gracias 

a la Marea Atlántica. 
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Turno para o Partido Popular, señor 

Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa, bos días. 

 

Ás dez horas e cincuenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Martínez Durán. 

 

O pasado 18 de xaneiro as empresas 

xestoras das sete escolas infantís 

municipais presentaron un escrito de 

alegacións contra a aprobación inicial 

no Pleno extraordinario das 

modificacións no Regulamento da REIM 

ante a necesidade de ofertar unha 

atención educativa gratuíta de oito 

horas. Entre as cinco alegacións, vou 

falar da cuarta, sobre o artigo 30.1, 

Financiamento das escolas, que 

establece que o custo da praza escolar 

que dá dereito ás oito horas será 

financiado na súa totalidade polo 

Concello, ben con fondos propios ou con 

outros doutra administración, neste caso 

na súa totalidade pola Xunta de Galicia. 

Con todo as empresas alegan que a 

escolaridade dos fillos das súas 

traballadoras está a ser financiada 

polas empresas, xa que se desconta o seu 

importe da cantidade mensual que o 

Concello lles abona.  

 

A Concellería desestima esta alegación 

e interpreta que o XII Convenio 

colectivo establece que cando se exceda 

a cota de cada aula e idade será a 

empresa quen asuma o custo, pero 

excédase ou non a cota, o marco legal 

deste convenio que é do ano 2019, non 

ten nada que ver coa Orde do 22 de xullo 

do 22 da Xunta que cambiou 

drasticamente o escenario ao establecer 

a gratuidade total para todas as prazas 

das escolas infantís de 0 a 3 públicas e 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Varela. 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa, buenos días. 

 

A las diez horas y cincuenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán. 

 

El pasado 18 de enero las empresas 

gestoras de las siete escuelas infantiles 

municipales presentaron un escrito de 

alegaciones contra la aprobación inicial en 

el Pleno extraordinario de las 

modificaciones en el Reglamento de la 

REIM ante la necesidad de ofertar una 

atención educativa gratuita de ocho horas. 

Entre las cinco alegaciones, voy a hablar 

de la cuarta, sobre el artículo 30.1, 

Financiación de las escuelas, que 

establece que el coste de la plaza escolar 

que da derecho a las ocho horas será 

financiado en su totalidad por el 

Ayuntamiento, bien con fondos propios o 

con otros de otra administración, en este 

caso en su totalidad por la Xunta de 

Galicia. Sin embargo las empresas alegan 

que la escolaridad de los hijos de sus 

trabajadoras está siendo financiada por las 

empresas, ya que se descuenta su importe 

de la cantidad mensual que el 

Ayuntamiento les abona.  

 

La Concejalía desestima esta alegación e 

interpreta que el XII Convenio colectivo 

establece que cuando se exceda el cupo de 

cada aula y edad será la empresa quien 

asuma el coste, pero se exceda o no el 

cupo, el marco legal de este convenio que 

es del año 2019, no tiene nada que ver con 

la Orden de 22 de julio del 22 de la Xunta 

que cambió drásticamente el escenario al 

establecer la gratuidad total para todas las 

plazas de las escuelas infantiles de 0 a 3 

públicas y privadas de Galicia. Es la 
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privadas de Galicia. É a normativa da 

Xunta a que recoñece un dereito 

preferente aos fillos das súas 

traballadoras nas súas escolas por unha 

cuestión lóxica de conciliación, non 

diferenciando o pago entre as prazas 

cubertas. Noutras palabras, resulta 

incomprensible como este carácter 

gratuíto non é igual tamén para todas as 

prazas ocupadas na REIM. 

 

Fagamos memoria. Este goberno 

municipal solicitou á Xunta tarde, mal e 

arrastras, por máis de 1.000.000 € 

axudas para o mantemento das escolas e 

para a gratuidade universal de 0 a 3. 

Agora mesmo pódese dar unha situación 

esperpéntica como que nunha escola 

municipal unha traballadora teña que 

pagar pola súa filla e, con todo, se a 

escolariza noutra escola, non pague 

nada. 

 

Estamos ao 2 de febreiro e as escolas 

infantís municipais están aínda nunha 

situación que está resolta no resto das 

escolas da cidade desde fai seis meses. 

Tres consecuencias: un, a REIM ten 

hoxe 56 vacantes fronte ás escolas 

autonómicas e privadas, que apenas 

dispoñen delas; dous, perderon vostedes 

unha escola pola saída da Carmen 

Cervigón. Neste momento, os dous 

programas franquía da oferta educativa 

municipal, “Bolsas Canadá” e a REIM 

sofren un recorte de 15 bolsas e 95 

prazas respectivamente; tres, as familias 

das escolas infantís municipais que 

necesitan as oito horas para conciliar 

están a pagar desde fai seis meses as 

dúas horas que non son gratuítas.  

 

Terceira vez que fago a mesma pregunta 

neste pleno: vai este goberno municipal 

a compensar economicamente polas 

horas pagas a estas familias 

discriminadas en relación ao resto das 

familias desta cidade? 

normativa de la Xunta la que reconoce un 

derecho preferente a los hijos de sus 

trabajadoras en sus escuelas por una 

cuestión lógica de conciliación, no 

diferenciando el pago entre las plazas 

cubiertas. En otras palabras, resulta 

incomprensible cómo este carácter 

gratuito no es igual también para todas las 

plazas ocupadas en la REIM. 

 

 

Hagamos memoria. Este gobierno 

municipal solicitó a la Xunta tarde, mal y 

arrastras, por más de 1.000.000 € ayudas 

para el mantenimiento de las escuelas y 

para la gratuidad universal de 0 a 3. Ahora 

mismo se puede dar una situación 

esperpéntica como que en una escuela 

municipal una trabajadora tenga que pagar 

por su hija y, sin embargo, si la escolariza 

en otra escuela, no pague nada. 

 

 

Estamos a 2 de febrero y las escuelas 

infantiles municipales están todavía en 

una situación que está resuelta en el resto 

de las escuelas de la ciudad desde hace 

seis meses. Tres consecuencias: uno, la 

REIM tiene hoy 56 vacantes frente a las 

escuelas autonómicas y privadas, que 

apenas disponen de ellas; dos, han perdido 

ustedes una escuela por la salida de la 

Carmen Cervigón. En este momento, los 

dos programas franquicia de la oferta 

educativa municipal, “Becas Canadá” y la 

REIM sufren un recorte de 15 becas y 95 

plazas respectivamente; tres, las familias 

de las escuelas infantiles municipales que 

necesitan las ocho horas para conciliar 

están pagando desde hace seis meses las 

dos horas que no son gratuitas.  

 

Tercera vez que hago la misma pregunta 

en este pleno: ¿va este gobierno municipal 

a compensar económicamente por las 

horas pagadas a estas familias 

discriminadas en relación al resto de las 

familias de esta ciudad? 
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Acabo. No Pleno extraordinario de 

novembro, a esta pregunta respondeuse 

por parte do portavoz do Partido 

Socialista cunha cortina de fume, 

pretendendo convencernos que foi o 

trato diferenciado dado, segundo el, ás 

escolas privadas, o que motivou a 

negativa inicial deste goberno municipal 

para solicitar as axudas da Xunta. Isto 

pareceu non importar á inmensa 

maioría dos restantes concellos de 

Galicia gobernados polo Partido 

Socialista que solicitaron dilixentemente 

estas axudas. Noutras palabras, este 

goberno municipal estaba disposto a 

renunciar a máis de 1 millón de euros 

anuais da Xunta que podía dedicar a 

outras necesidades. Estaba disposto a 

permitir unha discriminación económica 

entre familias coruñesas (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —acabo xa, 

señora alcaldesa—  estaba disposto a 

permitir unha discriminación económica 

entre familias coruñesas e estaba 

disposto a recortar prazas de 0 a 3 na 

Rede municipal. 

 

Vostedes cren de verdade que hai 

algunha familia na Rede municipal que 

pague polas oito horas gratuítas que lle 

importe isto? De verdade que se pode 

crer que esta sexa a razón da torpeza 

demostrada nesta xestión? 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Varela. 

 

Pecha este debate o concelleiro de 

Educación, señor Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Acabo. En el Pleno extraordinario de 

noviembre, a esta pregunta se respondió 

por parte del portavoz del Partido 

Socialista con una cortina de humo, 

pretendiendo convencernos que fue el 

trato diferenciado dado, según él, a las 

escuelas privadas, lo que motivó la 

negativa inicial de este gobierno 

municipal para solicitar las ayudas de la 

Xunta. Esto pareció no importar a la 

inmensa mayoría de los restantes 

ayuntamientos de Galicia gobernados por 

el Partido Socialista que solicitaron 

diligentemente estas ayudas. En otras 

palabras, este gobierno municipal estaba 

dispuesto a renunciar a más de 1 millón de 

euros anuales de la Xunta que podía 

dedicar a otras necesidades. Estaba 

dispuesto a permitir una discriminación 

económica entre familias coruñesas (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—acabo ya, señora alcaldesa— estaba 

dispuesto a permitir una discriminación 

económica entre familias coruñesas y 

estaba dispuesto a recortar plazas de 0 a 3 

en la Red municipal. 

 

¿Ustedes creen de verdad que hay alguna 

familia en la Red municipal que pague por 

las ocho horas gratuitas que le importe 

esto? ¿De verdad que se puede creer que 

esta sea la razón de la torpeza demostrada 

en esta gestión? 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Varela. 

 

Cierra este debate el concejal de 

Educación, señor Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 
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Bo, non sei o sentido do voto do Partido 

Popular. En calquera caso, agradecer a 

todos os grupos políticos e ás 

concelleiras non adscritas o voto 

favorable. 

 

Dicirlle, señora Veira —díxeno ben 

non?, ben, díxeno ben— que si que hai 

un diálogo constante coas escolas 

infantís. Hai diálogo practicamente 

todas as semanas nos consellos de 

participación. Tivemos reunións para 

ver este reequilibrio. Levamos 

traballando moito tempo con elas, pero 

o que hoxe tocaba é aprobar primeiro o 

Regulamento, logo virá a modificación 

dos contratos. Non se pode facer todo á 

vez e hai que ir paso a paso. 

 

En canto a, señor Varela, o seu discurso 

realmente a min me alucina, non? De 

que maneira cambia as cousas. Direille 

que en canto ás alegacións, as 

alegacións foron desestimadas porque o 

que se pretende é favorecer primeiro a 

conciliación familiar, favorecer a 

participación dos diferentes estamentos 

educativos do proxecto educativo en 

cada centro escolar e, por último, 

garantir o escrupuloso cumprimento da 

lexislación en materia educativa e de 

contratación. Nós non nos podemos 

saltar os convenios colectivos a que 

chegan distintas, distintas, distintos 

colectivos e por tanto hai que 

respectalos. Iso por unha banda. 

 

Por outra, chámame poderosamente a 

atención como vostede, que sempre está 

a esixir, parece aquel xornalista de Van 

Gaal cando lle rifaba e dicíalle: todo 

negativa, nada positivo. Pois así están 

vostedes, nesa liña, non?, de negalo 

todo, de poñerse... E con todo non dan 

as explicacións pertinentes como 

vostedes implantaron un modelo no cal 

hai unha discriminación tremenda no 

 

Bueno, no sé el sentido del voto del 

Partido Popular. En cualquier caso, 

agradecer a todos los grupos políticos y a 

las concejalas no adscritas el voto 

favorable. 

 

Decirle, señora Veira —lo he dicho bien 

¿no?, bien, lo he dicho bien— que sí que 

hay un diálogo constante con las escuelas 

infantiles. Hay diálogo prácticamente 

todas las semanas en los consejos de 

participación. Hemos tenido reuniones 

para ver este reequilibrio. Llevamos 

trabajando mucho tiempo con ellas, pero 

lo que hoy tocaba es aprobar primero el 

Reglamento, luego vendrá la modificación 

de los contratos. No se puede hacer todo a 

la vez y hay que ir paso a paso. 

 

En cuanto a, señor Varela, su discurso 

realmente a mí me alucina, ¿no? De qué 

manera cambia las cosas. Le diré que en 

cuanto a las alegaciones, las alegaciones 

fueron desestimadas porque lo que se 

pretende es favorecer primero la 

conciliación familiar, favorecer la 

participación de los diferentes estamentos 

educativos del proyecto educativo en cada 

centro escolar y, por último, garantizar el 

escrupuloso cumplimiento de la 

legislación en materia educativa y de 

contratación. Nosotros no nos podemos 

saltar los convenios colectivos a que 

llegan distintas, distintas, distintos 

colectivos y por lo tanto hay que 

respetarlos. Eso por un lado. 

 

Por otra, me llama poderosamente la 

atención cómo usted, que siempre está 

exigiendo, parece aquel periodista de Van 

Gaal cuando le reñía y le decía: todo 

negativa, nada positivo. Pues así están 

ustedes, en esa línea, ¿no?, de negarlo 

todo, de ponerse... Y sin embargo no dan 

las explicaciones pertinentes como 

ustedes han implantado un modelo en el 

cual hay una discriminación tremenda en 
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modelo público e privado, cando 

vostedes por praza subvencionan ás 

privadas 306 € por praza nas escolas 

infantís privadas, pero nas públicas só 

chegamos a 169 € Por que esa diferenza 

se son todas escolas infantís? Non se dá 

conta do dano que están a facer ao 

ensino público? 

 

Ás once horas e seis minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Nós non temos nada en contra da 

educación privada, en absoluto, pero si 

temos en contra, estamos en contra do 

feito de que desde o público se potencie 

o privado en detrimento de o que é de 

todos. Por desgraza, este modelo do 

Partido Popular, non só nas escolas 

infantís, senón tamén en todo o sistema 

educativo, e por suposto a sanidade, que 

ese é outro tema. Nós temos outro 

modelo e reivindicamos o noso porque 

cremos que é un sector público forte que 

pode ofrecer mellores servizos a todos 

sen distincións e porque cremos que 

firmemente que o desmantelamento do 

público é o que está a potenciar o 

Partido Popular. Só servirá para 

profundar nas diferenzas de clases e 

para minar os logros que durante 

décadas e da man deste partido 

permitiron (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), permitiron que neste país 

a igualdade de oportunidades estivera 

por encima das desigualdades sociais.  

 

Con todo, eu quixese agradecer que este 

punto vai saír adiante e por tanto 

agradecemos que avalen esta 

modificación, e seguiremos traballando 

para o seguinte paso, que é modificar os 

contratos vixentes para establecer as 

oito horas para o conxunto da Rede. 

 

Moitas grazas. 

el modelo público y privado, cuando 

ustedes por plaza subvencionan a las 

privadas 306 € por plaza en las escuelas 

infantiles privadas, pero en las públicas 

solo llegamos a 169 € ¿Por qué esa 

diferencia si son todas escuelas infantiles? 

¿No se da cuenta del daño que están 

haciendo a la enseñanza pública? 

 

A las once horas y seis minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

Nosotros no tenemos nada en contra de la 

educación privada, en absoluto, pero sí 

tenemos en contra, estamos en contra del 

hecho de que desde lo público se potencie 

lo privado en detrimento de lo que es de 

todos. Por desgracia, este modelo del 

Partido Popular, no solo en las escuelas 

infantiles, sino también en todo el sistema 

educativo, y por supuesto la sanidad, que 

ese es otro tema. Nosotros tenemos otro 

modelo y reivindicamos el nuestro porque 

creemos que es un sector público fuerte 

que puede ofrecer mejores servicios a 

todos sin distinciones y porque creemos 

que firmemente que el desmantelamiento 

de lo público es lo que está potenciando el 

Partido Popular. Solo servirá para ahondar 

en las diferencias de clases y para minar 

los logros que durante décadas y de la 

mano de este partido permitieron (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

permitieron que en este país la igualdad de 

oportunidades había estado por encima de 

las desigualdades sociales.  

 

No obstante, yo quisiera agradecer que 

este punto va a salir adelante y por lo tanto 

agradecemos que avalen esta 

modificación, y seguiremos trabajando 

para el siguiente paso, que es modificar los 

contratos vigentes para establecer las ocho 

horas para el conjunto de la Red. 

 

Muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Celemín, grazas a 

todos. 

 

Procedemos á votación deste asunto que 

require maioría simple do Pleno. 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

cinco relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

PRIMEIRO.- Desestimar as alegacións 

número 1 e número 2 por non ser 

obxecto os artigos 7 e 11 referenciados 

do acordo adoptado polo pleno da 

corporación municipal de aprobación 

inicial da modificación do Regulamento 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Celemín, gracias a 

todos. 

 

Procedemos a la votación de este asunto 

que requiere mayoría simple del Pleno. 

 

Votación del asunto número cinco 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número cinco 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO. - Desestimar las alegaciones 

número 1 y número 2 por no ser objeto los 

artículos 7 y 11 referenciados del acuerdo 

adoptado por el pleno de la corporación 

municipal de aprobación inicial de la 

modificación del Reglamento de 
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de organización e funcionamento das 

escolas infantís integradas na Rede de 

Escolas Infantís Municipais do Concello 

da Coruña. 

 

SEGUNDO.- Desestimar a alegación 

número 3 por entender, por unha banda, 

que non procede modificar o que vén 

establecido nun Decreto do órgano 

competente na materia, a Consellería de 

Educación; e, por outra banda, que pode 

resultar beneficiosa para o interese 

público a apertura durante os doce meses 

do ano das escolas, de cara a adoptar 

medidas de conciliación que poden 

chegar a ser demandadas nun futuro pola 

cidadanía.   

 

TERCEIRO.- Desestimar a alegación 

número 4 por tratarse dunha mellora 

social por parte da/s empresa/s 

adxudicataria/s de cara aos e ás 

traballadores/as, establecida no 

convenio regulador dos centros de 

educación infantil, así como na cláusula 

derivada da interpretación do devandito 

convenio e incluída nos pregos polos que 

se regulan os contratos en vigor das 

escolas municipais, no sentido de que o 

Concello non ten a obriga de soportar ese 

custo. 

 

CUARTO.- Desestimar a alegación 

número 5 por non ser de aplicación 

retroactiva a modificación proposta do 

regulamento, en tanto en canto derivaría 

nunha modificación substancial dos 

contratos actuais, vulnerando os 

principios que deben presidir toda 

contratación pública: liberdade da 

competencia, igualdade de trato e 

transparencia. 

 

QUINTO.- Aprobar definitivamente as 

modificacións do Regulamento de 

organización e funcionamento das 

escolas infantís integradas na Rede de 

Escolas Infantís Municipais do Concello 

organización y funcionamiento de las 

escuelas infantiles integradas en la Red de 

Escuelas Infantiles Municipales del 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

SEGUNDO.- Desestimar la alegación 

número 3 por entender, por una parte, que 

no procede modificar lo que viene 

establecido en un Decreto del órgano 

competente en la materia, la Consellería 

de Educación; y, por otra parte, que puede 

resultar beneficiosa para el interés 

público la apertura durante los doce 

meses del año de las escuelas, de cara a 

adoptar medidas de conciliación que 

pueden llegar a ser demandadas en un 

futuro por la ciudadanía.   

 

TERCERO. - Desestimar la alegación 

número 4 por tratarse de una mejora 

social por parte de la/s empresa/s 

adjudicataria/s de cara a los y a las 

trabajadores/as, establecida en el 

convenio regulador de los centros de 

educación infantil, así como en la cláusula 

derivada de la interpretación de dicho 

convenio e incluida en los pliegos por los 

que se regulan los contratos en vigor de 

las escuelas municipales, en el sentido de 

que el Ayuntamiento no tiene el deber de 

soportar ese coste. 

 

CUARTO. - Desestimar la alegación 

número 5 por no ser de aplicación 

retroactiva la modificación propuesta del 

reglamento, en tanto en cuanto derivaría 

en una modificación sustancial de los 

contratos actuales, vulnerando los 

principios que deben presidir toda 

contratación pública: libertad de la 

competencia, igualdad de trato y 

transparencia. 

 

QUINTO. - Aprobar definitivamente las 

modificaciones del Reglamento de 

organización y funcionamiento de las 

escuelas infantiles integradas en la Red de 

Escuelas Infantiles Municipales del 
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da Coruña e proceder á publicación 

íntegra do seu texto no Boletín Oficial da 

Provincia. 

 

REGULAMENTO DE 

ORGANIZACIÓN E 

FUNCIONAMENTO DAS 

ESCOLAS INFANTÍS 

INTEGRADAS NA REDE DE 

ESCOLAS INFANTÍS MUNICIPAIS 

DO CONCELLO DA CORUÑA 

 

LIMIAR 

 

O Regulamento da Rede de Escolas 

Infantís Municipais actual foi aprobado 

polo Pleno do Concello da Coruña, 

publicouse no Boletín Oficial da 

Provincia o 15 de abril de 2014 e entrou 

en vigor o día seguinte de se publicar. 

 

A experiencia acumulada e o diálogo 

político-social de cara a aprobar a 

gratuidade do servizo para o curso 

escolar 2020/2021 fan necesario revisar 

a regulación anterior e propor un novo 

texto para o dito regulamento, en que 

deben sinalarse como principais 

modificacións as que se expoñen a 

continuación. 

 

En primeiro lugar, fronte á regulación 

anterior en que só se preveu a 

posibilidade de xestión indirecta das 

escolas na modalidade de concesión 

administrativa, a nova regulación 

determina a posibilidade de seren 

xestionadas ben polas empresas 

adxudicatarias dun contrato ou ben por 

entidades sen ánimo de lucro, na 

modalidade de concerto social ou 

convenio. 

 

Por outra banda, con respecto á estrutura 

orgánica, coa finalidade de promover a 

participación efectiva da comunidade 

educativa da rede de escolas infantís, 

transfórmase o anterior Órgano Central 

Ayuntamiento de A Coruña y proceder a 

la publicación íntegra de su texto en el 

Boletín Oficial de la Provincia. 

 

REGLAMENTO DE ORGANIZACIÓN 

Y FUNCIONAMIENTO DE LAS 

ESCUELAS INFANTILES 

INTEGRADAS EN LA RED DE 

ESCUELAS INFANTILES DEL 

AYUNTAMIENTO DE A CORUÑA 

 

 

PREÁMBULO 

 

El Reglamento de la Red de Escuelas 

Infantiles Municipales fue aprobado por 

el Pleno del Ayuntamiento de A Coruña, 

se publicó en el Boletín Oficial de la 

Provincia el 15 de abril de 2014 y entró en 

vigor al día siguiente de su publicación. 

 

La experiencia acumulada y del diálogo 

político-social de cara a aprobar la 

gratuidad del servicio para el curso 

escolar 2020/2021, hace necesario 

revisar la regulación anterior y proponer 

un nuevo texto para dicho reglamento, en 

el que deben señalarse cómo principales 

modificaciones las que se exponen a 

continuación.  

 

En primer lugar, frente a la regulación 

anterior en la que solo se previó la 

posibilidad de gestión indirecta de las 

escuelas en la modalidad de concesión 

administrativa, la nueva regulación 

determina la posibilidad de ser 

gestionadas bien por las empresas 

adjudicatarias de un contrato o bien por 

entidades sin ánimo de lucro en la 

modalidad de concierto social o convenio. 

 

 

Por otra parte, con respeto a la estructura 

orgánica, con la finalidad de promover la 

efectiva participación de la comunidad 

educativa de la red de escuelas infantiles, 

se transforma el anterior Órgano Central 
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nun Consello de Participación composto 

por representantes do Servizo de 

Educación, das escolas infantís e das 

familias usuarias. Este consello terá 

como funcións principais desenvolver a 

coordinación pedagóxica das escolas da 

rede, realizar as consultas sobre as 

propostas de modificación deste 

regulamento, analizar as memorias 

anuais, propor melloras e 

recomendacións etc. 

 

Reorganízanse os documentos de 

xestión das escolas co obxecto de 

potenciar o seu carácter educativo e 

inclúense, dentro do proxecto educativo: 

un proxecto lingüístico e de atención á 

diversidade; a igualdade de xénero; e un 

proxecto ambiental, de fomento da 

ensinanza artística. Dentro da 

programación xeral anual, engádese un 

proxecto para promover o uso da lingua 

galega. 

 

Na regulación do persoal que traballa nas 

Escolas Infantís Municipais, e tendo en 

conta a posta en valor do traballo 

educativo, modúlase con respecto á 

regulación anterior a esixencia da 

titulación en lingua inglesa para todo o 

persoal da aula. Establécese, ademais, un 

réxime transitorio para o persoal que á 

entrada en vigor deste regulamento 

traballe nalgunha escola infantil 

municipal. Queda garantido, porén, o 

achegamento á lingua inglesa do 

alumnado cunha exposición directa ao 

idioma durante un mínimo de horas 

semanais. 

 

No proceso de admisión do alumnado, 

debe destacarse como novidade 

principal a atribución á Comisión de 

Escolarización da tarefa de valorar as 

solicitudes de matrícula presentadas e 

informar sobre a proposta de 

adxudicación de prazas o órgano 

competente, de conformidade coas bases 

en un Consejo de Participación 

compuesto por representantes del Servicio 

de Educación, de las escuelas infantiles y 

de las familias usuarias. Este consejo 

tendrá como funciones principales 

desarrollar la coordinación pedagógica 

de las escuelas de la red, realizar las 

consultas sobre las propuestas de 

modificación de este reglamento, analizar 

las memorias anuales, proponer mejoras 

y recomendaciones, etc. 

 

Se reorganizan los documentos de gestión 

de las escuelas con el objeto de potenciar 

el carácter educativo de estas, incluyendo 

dentro del proyecto educativo: un 

proyecto lingüístico y de atención a la 

diversidad; la igualdad de género; y un 

proyecto ambiental, de fomento de la 

enseñanza artística. Dentro de la 

programación general anual, se añade  un 

proyecto para promover el uso de la 

lengua gallega. 

 

En la regulación del personal que trabaja 

en las Escuelas Infantiles Municipales, y 

teniendo en cuenta la puesta en valor del 

trabajo educativo, se establece respecto a 

regulación anterior la exigencia  de la 

titulación en la lengua inglesa para todo 

el personal del aula. Estableciéndose 

además un régimen transitorio para el 

personal  que a la entrada en vigor de este 

reglamento trabaje en alguna escuela 

infantil municipal. Queda garantizado sin 

embargo el acercamiento a la lengua 

inglesa del alumnado con una exposición 

directa al idioma durante un mínimo de 

horas semanales.  

 

En el proceso de admisión del alumnado 

debe destacarse cómo principal novedad 

la atribución a la Comisión de 

Escolarización de la tarea de valorar las 

solicitudes de matrícula presentadas y 

informar sobre la propuesta de 

adjudicación de plazas al órgano 

competente de conformidad con las bases 
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que se diten para regular o proceso. 

 

 

Mantense a regulación relativa á reserva 

de praza e ás prioridades no acceso ao 

servizo en determinados casos mais 

suprímese a regulación dos novos 

ingresos (criterios de adxudicación, 

preferencia en caso empate, prazos de 

matrícula...), que se fixarán nas bases de 

admisión anuais que dite o concello para 

regular o proceso, o calendario e a 

documentación que cómpre presentar. 

 

 

CAPÍTULO I. OBXECTO 

 

Artigo 1. Obxecto, ámbito de aplicación 

e marco xurídico 

 

1. O presente regulamento ten como 

obxecto a organización e o 

funcionamento das escolas infantís da 

Rede de Escolas Infantís Municipais do 

Concello da Coruña (REIM), que 

constitúen un servizo público municipal. 

 

 

Este servizo conta cunha dobre función: 

 

a) preferentemente educativa, aínda que 

non obrigatoria 

 

b) asistencial, como mecanismo de 

conciliación familiar e atención á 

infancia. 

 

2. Será aplicable a todas as escolas 

infantís que pertencen á Rede de Escolas 

Infantís do Concello da Coruña. 

 

 

3. O marco xurídico da REIM esta 

constituído por este regulamento, polo 

regulamento de réxime interno de cada 

escola, a normativa vixente das 

administracións competentes na materia, 

as disposicións dos servizos de 

que se dicten para la regulación del 

proceso. 

 

Si bien se mantiene la regulación respeto 

de la reserva de plaza y de las prioridades 

en el acceso al servicio en determinados 

casos, se suprime la regulación de los 

nuevos ingresos (criterios de 

adjudicación, preferencia en caso de 

empate, plazos de matrícula...) que se 

fijarán en las bases de admisión anuales 

que se dicten por el ayuntamiento para 

regular el proceso, el calendario y la 

documentación a presentar. 

 

CAPÍTULO I. OBJETO 

 

Artículo1. Objeto, ámbito de aplicación y 

marco jurídico 

 

1. El presente reglamento tiene como 

objeto la organización y el 

funcionamiento de las escuelas infantiles 

de la Red de Escuelas Infantiles 

Municipales del Ayuntamiento de A 

Coruña (REIM), que constituyen un 

servicio público municipal. 

 

Este servicio tiene una doble función: 

 

a) preferentemente educativa, aunque no 

obligatoria 

 

b) asistencial, como mecanismo de 

conciliación familiar y atención a la 

infancia.  

 

2. Será aplicable a todas las escuelas 

infantiles que pertenecen a la Red de 

Escuelas Infantiles del Ayuntamiento de A 

Coruña. 

 

3. El marco jurídico de la REIM esta 

constituido por este reglamento, por el 

reglamento de régimen interno de cada 

escuela, la normativa vigente de las 

administraciones competentes en la 

materia, las disposiciones de los servicios 
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inspección, a normativa de contratación 

administrativa e pola demais normativa 

administrativa aplicable. 

 

 

CAPÍTULO II. DEFINICIÓN, 

FINALIDADE E OBXECTIVOS DA 

REIM 

 

Artigo 2. Definición 

 

1. A REIM é a rede integrada polas 

escolas infantís do Concello da Coruña 

que escolarizan nenas e nenos de 0 a 3 

anos. 

 

2. As escolas da REIM poderán ser 

xestionadas por empresas adxudicatarias 

mediante un contrato ou por entidades 

sen ánimo de lucro, a través dun 

convenio nominativo ou dun concerto 

social. 

 

3. Este regulamento habilita o órgano 

competente para determinar a 

modalidade máis acaída entre as 

fórmulas de xestión establecidas nel. 

 

Artigo 3. Finalidade e principios reitores 

 

1. As escolas da REIM imparten o 

primeiro ciclo de educación infantil, que 

ten carácter non obrigatorio, de acordo 

cos seguintes principios reitores: 

 

• Respecto aos dereitos, capacidades, 

intereses e necesidades da nena e do 

neno. 

• Protección á infancia. 

• Coeducación. 

• Inclusión, entendida como respecto á 

diversidade. 

• Integración de todas as nenas e nenos e 

as súas familias nas REIM. 

• Participación das familias no proceso 

educativo. 

• Innovación nos proxectos educativos 

que se desenvolvan na REIM. 

de inspección, la normativa de 

contratación administrativa y por la 

demás normativa administrativa 

aplicable. 

 

CAPITULO II. DEFINICIÓN, 

FINALIDAD Y OBJETIVOS DE LA 

REIM 

 

Artículo 2. Definición 

 

1. La REIM es la red integrada por las 

escuelas infantiles del Ayuntamiento de A 

Coruña que escolarizan a niños de 0 a 3 

años. 

 

2. Las escuelas de la REIM podrán ser 

gestionadas por empresas adjudicatarias 

mediante un contrato o por entidades sin 

ánimo de lucro, a través de un convenio 

nominativo o de un concierto social. 

 

 

3. Este reglamento habilita al órgano 

competente para determinar la modalidad 

más adecuada de entre las fórmulas de 

gestión previstas en el mismo.  

 

Artículo 3. Finalidad y principios rectores 

 

1. Las escuelas de la REIM imparten el 

primer ciclo de educación infantil, que 

tiene carácter no obligatorio de acuerdo 

con los siguientes principios rectores: 

 

• Respeto a los derechos, capacidades, 

intereses y necesidades de la niña y del 

niño. 

• Protección a la infancia. 

• Coeducación. 

• Inclusión, entendida como respeto a la 

diversidad. 

• Integración de todas las niñas y niños y 

sus familias en las REIM. 

• Participación de las familias en el 

proceso educativo. 

• Innovación en los proyectos educativos 

que se desarrollen en la REIM.  
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• Xustiza, equidade e igualdade de 

oportunidades: unha escola para todas e 

todos. 

• Recoñecemento da importancia do 

traballo das e dos profesionais e das 

condicións adecuadas para o 

desenvolver. 

• Protección e potenciación do 

desenvolvemento das diversas linguaxes 

e, en xeral, da cultura da infancia, tendo 

en conta as súas capacidades, 

necesidades e intereses. 

• Participación de todas/os as/os 

membros da comunidade educativa e 

avaliación democrática como elemento 

clave de calidade. 

 

2. Estas escolas permiten incorporar ao 

sistema educativo o alumnado até os tres 

anos e as/os menores de máis idade, 

debido ás súas condicións especiais, e 

compren as finalidades establecidas por 

lei para a educación infantil: 

 

 

a) Contribuír ao desenvolvemento 

integral das capacidades das nenas e dos 

nenos: físicas, afectivas, sociais e 

cognitivas, nun marco de protección e 

respecto ás súas potencialidades, 

dereitos, necesidades e intereses. 

 

b) Atender progresivamente o 

desenvolvemento afectivo, o 

movemento e os hábitos de control 

corporal, as manifestacións da 

comunicación e da linguaxe, as pautas 

elementais de convivencia e relación 

social, así como o descubrimento das 

características físicas e sociais do medio. 

 

c) Facilitar que as nenas e nenos 

elaboren unha imaxe de si mesmas/os 

positiva e equilibrada e adquiran 

autonomía persoal. 

 

d) Potenciar a transmisión daqueles 

valores que favorezan a liberdade 

• Justicia, equidad e igualdad de 

oportunidades: una escuela para todas y 

todos. 

• Reconocimiento de la importancia del 

trabajo de las y los profesionales y de las 

condiciones adecuadas para su 

desarrollo. 

• Protección y potenciación del desarrollo 

de las diversas lenguas, y en general, de 

la cultura de la infancia, teniendo en 

cuenta sus capacidades, necesidades e 

intereses. 

• Participación de todas/os las/los 

miembros de la comunidad educativa y 

evaluación democrática como elemento 

clave de calidad. 

 

2. Estas escuelas permiten incorporar al 

sistema educativo al alumnado hasta los 

tres años de edad y de las/los menores de 

más edad, debido a sus condiciones 

especiales, y cumplen las finalidades 

establecidas por ley para la educación 

infantil: 

 

a) Contribuir al desarrollo integral de las 

capacidades de niñas y niños: físicas, 

afectivas, sociales y cognitivas, en un 

marco de protección y respeto a sus 

potencialidades, derechos, necesidades e 

intereses. 

 

b) Atender progresivamente al desarrollo 

afectivo, al movimiento y a los hábitos de 

control corporal, a las manifestaciones de 

la comunicación y del lenguaje, a las 

pautas elementales de convivencia y 

relación social, así como al 

descubrimiento de las características 

físicas y sociales del medio. 

 

c) Facilitar que niñas y niños elaboren 

una imagen de sí mismas/os positiva y 

equilibrada y adquieran autonomía 

personal. 

 

d) Potenciar la transmisión de aquellos 

valores que favorezcan la libertad 
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persoal, as distintas dimensións da 

diversidade, a responsabilidade, a 

cidadanía democrática, a solidariedade, 

a tolerancia, o respecto, a xustiza, a 

prevención de conflitos e a súa 

resolución pacífica, a non violencia en 

todos os ámbitos da vida persoal, 

familiar e social, xunto co 

desenvolvemento da igualdade de 

dereitos e de oportunidades e o fomento 

da igualdade entre homes e mulleres. 

 

e) Promover a educación artística 

mediante os sentidos 

 

f) Fomentar e desenvolver os coidados 

necesarios e adecuados para protexer a 

saúde que garantan unha educación 

integral das nenas e dos nenos. 

 

g) As demais sinaladas no Decreto 

150/2022, do 8 de setembro, polo que se 

establece a ordenación e o currículo da 

educación infantil na Comunidade 

Autónoma de Galicia. 

 

Artigo 4. Obxectivos 

 

1. A REIM persegue os obxectivos desta 

etapa educativa  recollidos no artigo 7 do 

Decreto 150/2022, do 8 de setembro, 

polo que se establece a ordenación e o 

currículo da educación infantil na 

Comunidade Autónoma de Galicia e 

engade, ademais: 

 

a) Promover a difusión da cultura galega. 

 

 

b) Promover a normalización da lingua 

galega e a pluralidade lingüística. 

 

c) Garantir a educación, a atención e a 

inclusión das e dos menores con NEAE 

a través dunha educación para todas e 

todos recoñecendo e respectando as súas 

diferenzas físicas, cognitivas, sociais, 

relixiosas e culturais e promovendo a 

personal, las distintas dimensiones de la 

diversidad, la responsabilidad, la 

ciudadanía democrática, la solidaridad, 

la tolerancia, el respeto, la justicia, la 

prevención de conflictos y su resolución 

pacífica, a la no violencia en todos los 

ámbitos de la vida personal, familiar y 

social, junto con el desarrollo de la 

igualdad de derechos y de oportunidades 

y el fomento de la igualdad entre hombres 

y mujeres. 

 

e) Promover la educación artística 

mediante los sentidos 

 

f) Fomentar y desarrollar los cuidados 

necesarios y adecuados para proteger la 

salud que garanticen una educación 

integral de los niños y niñas. 

 

g) Las demás señaladas en el Decreto 

150/2022, de 8 de septiembre, por el que 

establece la ordenación y el currículo de 

la educación infantil en la Comunidad 

Autónoma de Galicia.  

 

Artículo 4. Objetivos 

 

1. La REIM persigue los objetivos de esta 

etapa educativa recogidos en el artículo 7 

del Decreto 150/2022 del 8 de septiembre, 

por el que se establece la ordenación y el 

currículo de la educación infantil en la 

Comunidad Autónoma de Galicia y añade, 

además: 

 

a) Promover la difusión de la cultura 

gallega. 

 

b) Promover la normalización de la 

lengua gallega y la pluralidad lingüística. 

 

c) Garantizar la educación, la atención y 

la inclusión de las y de los menores con 

NEAE, a través de una educación para 

todas y todos, reconociendo y respetando 

sus diferencias físicas, cognitivas, 

sociales, religiosas y culturales, y 
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adquisición de valores e hábitos de 

conduta que favorezan a súa autonomía 

persoal e a súa relación co grupo. 

 

 

d) Garantir a igualdade de dereitos como 

valor fundamental da educación e a 

convivencia entre as/os menores, que se 

demostrará en todas as actividades 

realizadas, no material de traballo e no 

comportamento do persoal e das/os 

menores usuarias/os das escolas. 

 

e) Promover unha alimentación saudable 

fomentando no posible a orixe ecolóxica 

e de proximidade a través de actividades 

na aula e do servizo complementario de 

comedor e promover o desenvolvemento 

psicomotriz das e dos menores durante a 

xornada escolar, co fin de contribuír a 

fomentar a saúde da cidadanía. 

 

 

f) Concienciar sobre a protección do 

medio a través de programas e 

actividades axeitados: xestión de 

residuos, contacto co medio natural, 

consumo eficiente dos recursos. 

 

g) Traballar na procura de accións 

dirixidas á infancia no ámbito das artes e 

das ciencias a nivel local, contando coa 

colaboración das familias e daquelas 

institucións que abren os seus espazos e 

programas á primeira infancia. 

 

 

h) Sensibilizar a sociedade no respecto á 

infancia como participante activa, a 

través de propostas concretas. 

 

i) Participar con carácter preferente nos 

programas e accións educativas 

municipais. 

 

2. Co fin de garantir a educación en 

igualdade e o respecto á diferenza en 

todos os ámbitos, as escolas da REIM 

promoviendo la adquisición de valores y 

hábitos de conducta que favorezcan su 

autonomía personal y su relación con el 

grupo. 

 

d) Garantizar la igualdad de derechos 

como valor fundamental de la educación y 

la convivencia entre las/los menores, que 

se demostrará en todas las actividades 

realizadas, en el material de trabajo y en 

el comportamiento del personal y de 

las/los menores usuarios de las escuelas. 

 

e) Promover una alimentación saludable 

fomentando dentro de lo posible el origen 

ecológico y de proximidad a través de 

actividades en el aula y del servicio 

complementario de comedor y promover 

el desarrollo psicomotriz de las y de los 

menores durante la jornada escolar con el 

fin de contribuir a fomentar la salud de la 

ciudadanía. 

 

f) Concienciar sobre la protección 

medioambiental mediante programas y 

actividades adecuadas: gestión de 

residuos, contacto con el medio natural, 

consumo eficiente de los recursos... 

 

g) Trabajar en la búsqueda de acciones 

dirigidas a la infancia en el ámbito de las 

artes y de las ciencias a nivel local, 

contando con la colaboración de las 

familias y de aquellas instituciones que 

abren sus espacios y programas a la 

primera infancia. 

 

h) Sensibilizar a la sociedad por el 

respecto a la infancia como participante 

activa, a través de propuestas concretas. 

 

i) Participar con carácter preferente en 

los programas y acciones educativas 

municipales. 

 

2. Con el fin de garantizar la educación en 

igualdad y el respeto a la diferencia en 

todos los ámbitos, las escuelas de la REIM 
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participarán activamente no 

establecemento dos alicerces sobre os 

que asentar comportamentos futuros 

relacionados coa igualdade entre as 

persoas. Esta participación abranguerá, 

entre outros, os seguintes aspectos: 

 

a) Programación de actividades para 

promover a igualdade de dereitos entre 

as nenas e nenos e evitar os 

comportamentos discriminatorios por 

razón da diversidade sexual ou calquera 

outra condición e/ou característica. Estas 

actividades reflectiranse nos proxectos 

educativos e curriculares. 

 

b) As REIM porán especial coidado en 

revisaren aqueles materiais e ilustracións 

que se utilizaren como instrumentos de 

traballo. Vixiarán tamén que no uso da 

linguaxe se adopten expresións e formas 

non discriminatorias. 

 

 

c) Prestaráselle unha atención especial 

ao fomento da interculturalidade como 

instrumento de superación das 

iniquidades, inxustizas, prexuízos, 

xenofobia e racismo. Neste sentido, os 

centros colaborarán nos programas e 

actividades que o concello desenvolva 

para promocionar a igualdade e o 

respecto ás diferentes dimensións da 

diversidade. 

 

d) Terase en conta a diversidade de 

familias, crenzas e circunstancias 

persoais que existen na sociedade, para o 

que se procurará realizar actividades 

inclusivas que potencien o 

recoñecemento da diversidade e incidan 

no carácter positivo da diferenza. 

 

CAPÍTULO III. UNIDADES E 

RATIOS 

 

Artigo 5. Unidades e ratios 

 

participarán activamente en el 

establecimiento de los pilares sobre los 

que asentar comportamientos futuros 

relacionados con la igualdad entre las 

personas. Esta participación abarcará, 

entre otros, los siguientes aspectos: 

 

a) Programación de actividades para 

promover la igualdad de derechos entre 

las niñas y niños y evitar los 

comportamientos discriminatorios por 

razón de la diversidad sexual o cualquier 

otra condición y/o característica.  Estas 

actividades se reflejarán en los proyectos 

educativos y curriculares.  

 

b) Las REIM pondrán especial cuidado en 

revisar aquellos materiales e  

ilustraciones que se utilicen como 

instrumentos de trabajo. Vigilarán 

también que en el uso del lenguaje se 

adopten expresiones y formas no 

discriminatorias. 

 

c) Se prestará una especial atención al 

fomento de la interculturalidad como 

instrumento de superación de las 

desigualdades, injusticias, perjuicios, 

xenofobia y racismo. En este sentido, los 

centros colaborarán en los programas y 

actividades que el ayuntamiento 

desarrolle para promocionar la igualdad 

y el respeto a las diferentes dimensiones 

de la diversidad. 

 

d) Se tendrá en cuenta la diversidad de 

familias, de creencias y de circunstancias 

personales que existen en la sociedad, 

para lo cual se procurará realizar 

actividades inclusivas que potencien el 

reconocimiento de la diversidad e incidan 

en el carácter positivo de la diferencia. 

 

CAPÍTULO III. UNIDADES Y RATIOS 

 

 

Artículo 5. Unidades y ratios 
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1. Enténdese por unidade cada grupo de 

menores autorizado nunha escola por 

idade, coa súa titoría e ratio 

correspondente. 

 

2. A ratio constitúe o número máximo de 

prazas escolares autorizadas por 

unidade. As ratios establecidas por idade 

son as seguintes: 

 

• 1.º EI (0-1 anos): como máximo 8 

prazas  

 

• 2.º EI (1-2 anos): como máximo 13 

prazas  

 

• 3.º EI (2-3 anos): como máximo 20 

prazas  

 

• unidade agrupada con crianzas de até 

2 anos de idade: como máximo 10 

prazas  

 

• Unidade agrupada con crianzas de 

idades comprendidas no tramo 0-3 

anos: como máximo 15 prazas. 

 

3. Antes do comezo do curso escolar, a 

Dirección da escola poderá solicitarlle 

ao Servizo Municipal de Educación 

(SME) a transformación dunha unidade 

noutra correspondente a unha idade 

diferente, sempre que non houber 

demanda na unidade que se pretende 

suprimir ou que exista suficiente 

demanda na listaxe de agarda da unidade 

solicitada e que os espazos, o 

equipamento e os recursos humanos 

existentes na escola o permitan.  

 

4. A ampliación de unidades requirirá a 

autorización da consellaría da Xunta de 

Galicia competente na materia, logo dun 

informe favorable do Servizo Municipal 

de Educación (SME). 

 

5. Cando unha escola ofertar máis dunha 

unidade por idade, poderá organizar o 

1. Se entiende por unidad cada grupo de 

menores autorizado en una escuela por 

edad, con su tutoría y ratio 

correspondiente. 

 

2. La ratio constituye el número máximo 

de plazas escolares autorizadas por 

unidad. Las ratios establecidas por edad 

son las siguientes: 

 

• 1.º EI (0-1 años): como máximo 8 plazas 

 

 

• 2.º EI (1-2 años): como máximo 13 

plazas 

 

• 3.º EI (2-3 años): como máximo 20 

plazas 

 

• Unidad agrupada con niños de hasta 2 

años de edad: como máximo 10 plazas. 

 

 

• Unidad agrupada con niños de edades 

comprendidas en el tramo 0-3 años: como 

máximo 15 plazas. 

 

3. Antes del comienzo del curso escolar, la 

Dirección de la escuela podrá solicitarle 

al Servicio Municipal de Educación 

(SME) la transformación de una unidad 

en otra correspondiente a una edad 

diferente, siempre que no haya demanda 

en la unidad que se pretende suprimir o 

bien haya suficiente demanda en el listado 

de espera de la unidad solicitada y que los 

espacios, el equipamiento y los recursos 

humanos existentes en la escuela lo 

permitan.  

 

4. La ampliación de unidades requerirá la 

autorización de la consellería de la Xunta 

de Galicia competente en la materia, 

previo informe favorable del Servicio 

Municipal de Educación (SME). 

 

5. Cuando una escuela oferte más de una 

unidad por edad, podrá organizar el 
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alumnado segundo o seu nivel de 

madurez, dentro das unidades 

correspondentes á idade. 

 

6. Para os efectos de ratio no proceso de 

admisión, as prazas ocupadas por 

menores con necesidade específica de 

apoio educativo (NEAE) computarán o 

duplo. 

 

CAPÍTULO IV. ESTRUTURA 

ORGÁNICA 

 

Artigo 6. Órgano de supervisión e 

coordinación 

 

1. O Servizo Municipal de Educación é 

o órgano administrativo de supervisión e 

coordinación da REIM. 

 

2. O SME ten as seguintes funcións: 

 

a) Supervisar e coordinar a organización 

e o funcionamento das escolas, e dar as 

instrucións necesarias, consonte o que 

establece o seu marco xurídico. 

 

b) Elaborar, aplicar e interpretar os 

criterios de admisión da REIM de acordo 

coa normativa vixente neste ámbito. 

 

 

c) Propor, cando proceder, a revisión 

anual do custo dos servizos 

complementarios. 

 

d) Propor a creación e supresión de 

escolas, así como a ampliación, 

transformación e supresión das unidades 

autorizadas. 

 

e) Calquera outra función que lle 

encomendar a concellaría con 

competencias en Educación ou a 

Administración competente. 

 

3. Para cumprir as funcións de 

supervisión e coordinación que ten 

alumnado según su nivel de madurez, 

dentro de las unidades correspondientes a 

la edad. 

 

6. A los efectos de la ratio en el proceso de 

admisión, las plazas ocupadas por 

menores con necesidad específica de 

apoyo educativo (NEAE) computarán el 

doble. 

 

CAPITULO IV. ESTRUCTURA 

ORGÁNICA 

 

Artículo 6. Órgano de supervisión y 

coordinación 

 

1. El Servicio Municipal de Educación es  

el órgano administrativo de supervisión y 

coordinación de la REIM. 

 

2. El SME tiene las siguientes funciones: 

 

a) Supervisar y coordinar la organización 

y el funcionamiento de las escuelas, y dar 

las  instrucciones necesarias, conforme lo 

establecido en su marco jurídico. 

 

b) Elaborar, aplicar e interpretar los 

criterios de admisión de la REIM 

conforme la normativa vigente en este 

ámbito. 

 

c) Proponer, cuando fuere procedente, la 

revisión anual de la tarifa de los servicios 

complementarios. 

 

d) Proponer la creación y supresión de 

escuelas, así como la ampliación, 

transformación y supresión de las 

unidades autorizadas. 

 

e) Cualquier otra función que le 

encomiende la concejalía con 

competencias en Educación o la 

Administración competente. 

 

3. Para cumplir con las funciones de 

supervisión y coordinación que tiene 
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atribuídas, o SME convocará as reunións 

que foren precisas coas escolas da 

REIM. Do mesmo xeito, poderá realizar 

visitas ás escolas, solicitarlles 

información e supervisar o seu 

funcionamento, sen prexuízo das 

competencias que ten atribuídas o 

Servizo de Inspección da 

Administración competente nesta 

materia. 

 

Artigo 7. Consello de Participación 

 

1. O Consello de Participación é o 

órgano de participación da comunidade 

educativa da REIM. 

 

2. Ten como función a coordinación 

pedagóxica entre as escolas integradas 

na REIM, con respecto á autonomía de 

cada unha delas. Para tal efecto: 

 

a) Será consultado sobre propostas de 

modificación deste regulamento. 

 

b) Recomendará liñas de actuación para 

elaborar programacións xerais anuais. 

 

 

c) Analizará as memorias anuais das 

escolas e realizará propostas de mellora. 

 

 

d) Supervisará a xestión do fondo dos 

recursos compartidos que as escolas 

poñan ao dispor da rede. 

 

e) Proporá liñas de actuación para 

mellorar a práctica educativa. 

 

3. O Consello de Participación está 

integrado por: 

 

• A persoa titular da concellaría con 

competencias sobre Educación, que 

exercerá a presidencia. 

•A xefatura de servizo de Educación. 

 

atribuidas, el SME convocará las 

reuniones que fuesen precisas con las 

escuelas de la REIM. Del mismo modo 

podrá realizar visitas a las escuelas, 

solicitarles información y supervisar su 

funcionamiento, sin perjuicio de las 

competencias que tiene atribuidas el 

Servicio de Inspección de la 

Administración competente en esta 

materia. 

 

Artículo 7. Consejo de Participación 

 

1. El Consejo de participación es el 

órgano de participación de la comunidad 

educativa de la REIM. 

 

2. Tiene como función la coordinación 

pedagógica entre las escuelas integradas 

en la REIM, con respeto a la autonomía de 

cada una de ellas. A tal efecto: 

 

a) Será consultado sobre las propuestas 

de modificación de este reglamento. 

 

b) Recomendará líneas de actuación para 

la elaboración de las programaciones 

generales anuales. 

 

c) Analizará las memorias anuales de las 

escuelas y realizará propuestas de 

mejora.  

 

d) Supervisará la gestión del fondo de los 

recursos compartidos que las escuelas 

pongan a disposición de la red. 

 

e) Propondrá líneas de actuación para la 

mejora de la práctica educativa. 

 

3. El Consejo de Participación está 

integrado por: 

 

• La persona titular de la concejalía con 

competencias sobre Educación, que 

ejercerá la presidencia. 

• La jefatura de servicio de Educación. 
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•A xefatura de sección de Educación. 

 

•A persoa técnica responsable da REIM. 

 

 

•As direccións de cada escola. 

 

 

•Unha persoa representante das familias 

por cada escola, elixida entre as/os 

representantes das familias no Consello 

Escolar.  

 

•Potestativamente, poderá asistir ás 

xuntanzas e asesorar o consello unha ou 

un profesional pedagóxica/o do ámbito 

universitario ou do ciclo de formación 

profesional en educación infantil. 

 

4. A presidencia, de oficio ou por 

pedimento de calquera Dirección, 

poderá convocar a calquera membro da 

comunidade educativa da REIM se 

considerar que a súa presenza for 

necesaria para o asunto que se vaia tratar. 

 

5. Este órgano reunirase, con carácter 

ordinario, ao inicio do curso escolar. 

Xuntarase con carácter extraordinario 

cando o solicitaren a terceira parte dos 

seus membros ou por decisión da súa 

presidencia. 

 

Artigo 8. Órganos de goberno das 

escolas 

 

Cada escola contará cos seguintes 

órganos de goberno: 

 

- unipersoais: Dirección 

- colexiados: Equipo Educativo e 

Consello Escolar. 

 

Artigo 9. A Dirección 

 

1. A Dirección, designada polo concello 

–se for o caso– ou pola entidade xestora 

da escola, é a responsable da súa 

• La jefatura de Sección de Educación 

 

• La persona técnica responsable de la 

REIM. 

 

• Las direcciones de cada una de las 

escuelas. 

 

• Una persona representante de las 

familias por cada escuela, elegida entre 

las/los representante de las familias en el 

Consejo Escolar.  

 

• Potestativamente,  podrá asistir a las 

reuniones y asesorar al consejo una o un 

profesional pedagógica/o del ámbito 

universitario o del ciclo de formación 

profesional en educación infantil. 

 

4. La presidencia, de oficio o por demanda 

de cualquier Dirección, podrá convocar a 

cualquier miembro de la comunidad 

educativa de la REIM si considera que su 

presencia es necesaria para el asunto que 

se vaya a tratar. 

 

5. Este órgano se reunirá, con carácter 

ordinario al inicio del curso escolar. Se 

reunirá con carácter extraordinario 

cuando lo solicite la tercera parte de sus 

miembros o por decisión  de su 

presidencia. 

 

Artículo 8. Órganos de gobierno de las 

escuelas 

 

Cada escuela tendrá los siguientes 

órganos de gobierno: 

 

- unipersonales: Dirección 

- colegiados: Equipo Educativo y Consejo 

Escolar. 

 

Artículo 9. La Dirección 

 

1. La Dirección, designada por el 

Ayuntamiento –si es el caso– o por la 

entidad gestora de la escuela, es la 
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organización e funcionamento. 

 

 

2. Nas escolas con 9 ou máis unidades, a 

Dirección poderá formar un equipo 

directivo integrado por unha Xefatura de 

Estudos e/ou unha Secretaría. 

 

3. A Dirección traballará de xeito 

coordinado co equipo educativo e, se for 

o caso, co resto do equipo directivo, no 

exercicio das funcións establecidas neste 

regulamento, nos documentos de xestión 

e no resto da normativa de aplicación. 

 

 

4. Son funcións da Dirección: 

 

a)Planificar, organizar e realizar a 

xestión educativa da escola, conforme os 

dereitos das nenas e dos nenos, 

respectando o marco legal educativo 

correspondente e impulsando a 

cooperación de toda a comunidade 

escolar. 

 

b) Informar o SME sobre as demandas e 

necesidades da comunidade educativa. 

 

c) Cumprir e garantir o cumprimento da 

normativa aplicable no ámbito da 

organización e funcionamento da escola. 

 

 

d) Organizar, coordinar e supervisar o 

traballo do persoal da escola. 

 

e) Convocar, presidir e organizar as 

reunións dos órganos colexiados da 

escola. 

 

f) Organizar e supervisar a xestión 

administrativa e económica da escola. 

 

g) Organizar e garantir, en colaboración 

coa comunidade educativa, a 

elaboración dos documentos de xestión. 

 

responsable de su organización y 

funcionamiento.  

 

2. En las escuelas con 9 o más unidades, 

la Dirección podrá formar un equipo 

directivo integrado por una Jefatura de 

Estudios y/o una Secretaría. 

 

3. La Dirección trabajará de manera 

coordinada con el equipo educativo y, si 

fuere el caso, con el resto del equipo 

directivo, en el ejercicio de las funciones 

establecidas en este reglamento, en los 

documentos de gestión y en el resto de la 

normativa de aplicación.  

 

4. Son funciones de la dirección: 

 

a) Planificar, organizar y realizar la 

gestión educativa de la escuela, conforme 

a los derechos de las niñas y niños, 

respetando el marco legal educativo 

correspondiente e impulsando la 

cooperación de toda la comunidad 

escolar. 

 

b) Informar al SME sobre las demandas y 

necesidades de la comunidad educativa. 

 

c) Cumplir y garantizar el cumplimiento 

de la normativa aplicable en el ámbito de 

la organización y funcionamiento de la 

escuela. 

 

d) Organizar, coordinar y supervisar el 

trabajo del personal de la escuela. 

 

e) Convocar, presidir y organizar las 

reuniones de los órganos colegiados de la 

escuela. 

 

f) Organizar y supervisar la gestión 

administrativa y económica de la escuela. 

 

g) Organizar y garantizar, en 

colaboración con la comunidad 

educativa, la elaboración de los 

documentos de gestión.  
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h) Exercer a dirección pedagóxica 

impulsando o traballo en equipo e 

promovendo a reflexión sobre a práctica, 

a innovación educativa e a participación 

nos programas e accións educativas 

municipais. 

 

i) Organizar e garantirlles a información 

puntual e dilixente ás familias e 

representantes legais, promovendo a súa 

participación activa na escola. 

 

 

j) Impulsar e organizar a coordinación da 

escola con outras pertencentes á REIM. 

 

 

k) Organizar e supervisar a avaliación 

interna do funcionamento da escola que 

o seu RRI estableza e colaborar na 

avaliación externa seguindo as 

instrucións do SME. 

 

l) Calquera outra función que estableza o 

SME neste ámbito de actuación. 

 

Artigo 10. O Equipo Educativo 

 

1. O Equipo Educativo é o órgano propio 

de participación do persoal directivo, do 

persoal de aula e do persoal de apoio no 

control da xestión educativa da escola. 

 

 

2. O equipo educativo actuará de forma 

coordinada seguindo as instrucións da 

Dirección. 

 

3. Reunirase cando menos unha vez ao 

mes e sempre que o convocar a 

Dirección. 

 

4. Son funcións do equipo educativo: 

 

a) Planificar, organizar e realizar a 

xestión educativa da escola, conforme os 

dereitos das nenas e dos nenos e 

 

h) ejercer la dirección pedagógica 

impulsando el trabajo en equipo y 

promoviendo la reflexión sobre la 

práctica, la innovación educativa y la 

participación en los programas y acciones 

educativas municipales. 

 

i) Organizar y garantizarles la 

información puntual y diligente a las 

familias y representantes legales, 

promoviendo  su participación activa en 

la escuela. 

 

j) Impulsar y organizar la coordinación 

de la escuela con otras pertenecientes a la 

REIM. 

 

k) Organizar y supervisar la evaluación 

interna del funcionamiento de la escuela 

que su RRI establezca y colaborar en la 

evaluación externa siguiendo las 

instrucciones del SME. 

 

l) Cualquier otra función que establezca 

el SME en este ámbito de actuación.  

 

Artículo 10. El Equipo Educativo 

 

1. El Equipo Educativo es el órgano 

propio de participación del personal 

directivo, del personal de aula y del 

personal de apoyo en el control de la 

gestión educativa de la escuela. 

 

2. El equipo educativo actuará de forma 

coordinada siguiendo las instrucciones de 

la Dirección. 

 

3. Se reunirá cuando menos una vez al mes 

y siempre que lo convoque la Dirección.  

 

 

4. Son funciones del equipo educativo: 

 

a) Planificar, organizar y realizar la 

gestión educativa de la escuela, conforme 

a los derechos de las niñas y niños e 
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impulsando a cooperación de toda a 

comunidade escolar. 

 

b) Participar na elaboración, 

modificación e avaliación dos diferentes 

documentos de xestión, seguindo as 

instrucións da Dirección. 

 

 

c) Aprobar e avaliar os aspectos 

educativos e organizativos destes 

documentos. 

 

d) Promover iniciativas no ámbito da 

innovación didáctica e na formación do 

persoal educador. 

 

e) Elixir as súas persoas representantes 

no Consello Escolar. 

 

f) Analizar e avaliar a organización e o 

funcionamento xeral da escola e a 

evolución das e dos menores, xunto cos 

resultados da avaliación interna e 

externa en que a escola participar. 

 

 

g) Calquera outra que lle atribuír a 

Dirección dentro do seu ámbito de 

actuación. 

 

Artigo 11. O Consello Escolar 

 

1. En cada escola, constituirase un 

Consello Escolar, que actuará como 

órgano de goberno, representación e 

participación dos diferentes sectores que 

integran a comunidade educativa. 

 

2. O Consello Escolar estará composto 

pola persoa que represente a Dirección 

do centro, que exercerá a presidencia; 

unha ou un representante municipal; e 

unha ou un representante da entidade 

xestora da escola. Ademais, estará 

formado, en función do número de 

unidades autorizadas en cada escola, 

polas seguintes persoas: 

impulsando la cooperación de toda la 

comunidad escolar. 

 

b) Participar en la elaboración, 

modificación y evaluación de los 

diferentes documentos de gestión, 

siguiendo las instrucciones de la 

Dirección. 

 

c) Aprobar y evaluar los aspectos 

educativos y organizativos de estos 

documentos. 

 

d) Promover iniciativas en el ámbito de la 

innovación didáctica y en la formación del 

personal educador. 

 

e) Elegir a sus personas representantes en 

el Consejo Escolar. 

 

f) Analizar y evaluar la organización y el 

funcionamiento general de la escuela y la 

evolución de las y de los menores, junto 

con los resultados de la evaluación 

interna y externa en que la escuela 

participe. 

 

g) Cualquier otra que le atribuya la 

Dirección dentro de su ámbito de 

actuación. 

 

Artículo 11. El Consejo Escolar 

 

1. En cada escuela, se constituirá un 

Consejo Escolar que actuará como 

órgano de gobierno, de representación y 

de participación de los diferentes sectores 

que integran la comunidad educativa. 

 

2. El Consejo Escolar estará compuesto 

por la persona que represente la 

Dirección del centro, que ejercerá la 

Presidencia; una o un representante 

municipal; y una o un representante de la 

entidad gestora de la escuela. Además, 

estará formado, en función del número de 

unidades autorizadas en cada escuela, por 

las siguientes personas: 
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a) Escola de 3 a 5 unidades: 

 

- Unha persoa representante do equipo 

educativo elixida por e entre os seus 

membros, que exercerá a secretaría, con 

voz e voto. 

 

- Unha persoa en representación das 

familias e representantes legais, elixida 

por e entre elas/es. 

 

b) Escola de 6 a 8 unidades: 

 

- Dúas persoas en representación do 

equipo educativo elixida por e entre os 

seus membros. Unha delas, designada 

pola Dirección, exercerá a secretaría do 

consello, con voz e voto. 

 

- Dúas persoas en representación das 

familias e representantes legais, unha 

designada pola ANPA e outra elixida por 

e entre elas. Se non estiver constituída a 

ANPA, a persoa que os represente será 

elixida polo mesmo procedemento que a 

outra. 

 

- Unha persoa en representación do 

persoal de administración e servizos. 

 

c) Escola de 9 ou máis unidades: 

 

- Tres persoas en representación do 

equipo educativo elixidas por e entre os 

seus membros. Unha delas, designada 

pola Dirección, exercerá a secretaría, 

con voz e voto. 

 

- Tres persoas en representación das 

familias e representantes legais, unha 

designada pola ANPA e as outras dúas 

elixidas por e entre elas. Se non estiver 

constituída a ANPA, a persoa que as 

represente será elixida polo mesmo 

procedemento que as outras dúas. 

 

- Unha persoa en representación do 

 

a) Escuela de 3 a 5 unidades: 

 

-Una persona representante del equipo 

educativo elegida por y entre sus 

miembros, que ejercerá la secretaría, con 

voz y voto.  

 

-Una persona en representación de las 

familias y representantes legales, elegida 

por y entre ellas/ellos. 

 

b) Escuela de 6 a 8 unidades: 

 

- Dos personas en representación del 

equipo educativo elegida por y entre sus 

miembros. Una de ellas, designada por la 

Dirección, ejercerá la secretaría del 

consejo, con voz y voto.  

 

- Dos personas en representación de las 

familias y representantes legales, una 

designada por la ANPA y otra elegida por 

y entre ellas. Si no estuviere constituida a 

ANPA, la persona que los represente será 

elegida por el mismo procedimiento que la 

otra. 

 

-Una persona en representación del 

personal de administración y servicios. 

 

c) Escuela de 9 o más unidades: 

 

- Tres personas en representación del 

equipo educativo elegidas por y entre sus 

miembros. Una de ellas, designada por la 

Dirección, ejercerá la secretaría, con voz 

y voto. 

 

- Tres personas en representación de las 

familias y representantes legales, una 

designada por la ANPA y las otras dos 

elegidas por y entre ellas. Si no estuviera 

constituida a ANPA, la persona que los 

represente será elegida por el mismo 

procedimiento que las otras dos. 

 

-Una persona en representación del 
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persoal de administración e servizos. 

 

3. A elección das persoas representantes 

do equipo educativo, ANPA, familias e 

representantes legais realizarase cada 

dous cursos escolares, simultaneamente, 

nas escolas da REIM e durante a 

primeira semana do mes de outubro. 

Procurarase que haxa sempre unha 

listaxe de reserva en cada sector da 

comunidade educativa para a substituír 

de xeito inmediato se houber baixas. 

 

O censo electoral correspondente ás 

familias e representantes legais estará 

constituído polas nais, pais e 

representantes legais das nenas e nenos 

escolarizadas/os no centro. Cada 

unha/un deles terá dereito a un voto. 

 

4. O Consello Escolar constituirase 

inmediatamente despois das eleccións e 

terá unha vixencia de dous cursos 

escolares. Se durante este período non 

for posible substituír a baixa dalgunha 

das persoas que o compoñen, 

convocaranse eleccións inmediatas e 

parciais no sector correspondente para 

elixir a persoa substituta que integrará 

este órgano o tempo que reste de 

mandato. 

 

5. O Consello Escolar funcionará en 

réxime de sesións ordinarias, cunha 

periodicidade estabelecida no RRI, e de 

sesións extraordinarias. Convocaranse, 

cando menos, catro sesións ordinarias 

durante o curso escolar, que coincidirán 

co comezo deste, antes do Nadal, antes 

da Semana Santa e cando finalizar o 

curso. 

 

6. Calquera persoa que pertenza a este 

órgano poderalle solicitar á presidencia 

que convoque unha reunión 

extraordinaria ou que inclúa calquera 

punto na orde do día nas sesión 

ordinarias, coa antelación dunha semana 

personal de administración y servicios. 

 

3. La elección de las personas 

representantes del equipo educativo, 

ANPA, familias y representantes legales 

se realizará cada dos cursos escolares, 

simultáneamente, en las escuelas de la 

REIM y durante la primera semana del 

mes de octubre. Se procurará que haya 

siempre un listado de reserva en cada 

sector de la comunidad educativa para la 

sustitución inmediata en caso de bajas.  

 

El censo electoral correspondiente a las 

familias y representantes legales estará 

constituido por las madres, padres y 

representantes legales de las niñas y niños 

escolarizadas/os en el centro. Cada 

una/uno de ellos tendrá derecho a un voto. 

 

4. El Consejo Escolar se constituirá 

inmediatamente después de las elecciones 

y tendrá una vigencia de dos cursos 

escolares. Si durante este período no fuere 

posible sustituir la baja de alguna de las 

personas que lo componen, se convocarán 

elecciones inmediatas y parciales en el 

sector correspondiente para elegir la 

persona sustituta que integrará este 

órgano por el tiempo que reste de 

mandato.  

 

5. El Consejo Escolar funcionará en 

régimen de sesiones ordinarias, con una 

periodicidad establecida en el RRI, y de 

sesiones extraordinarias. Se convocarán, 

al menos, cuatro sesiones ordinarias 

durante el curso escolar, que coincidirán 

con el comienzo de este, antes de Navidad, 

antes de la Semana Santa y cuando 

finalice el curso. 

 

6. Cualquier persona que pertenezca a 

este órgano le podrá solicitar a la 

presidencia que convoque  una reunión 

extraordinaria o la inclusión de cualquier 

punto en el orden del día en las sesión 

ordinarias, con la antelación de una 
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antes da realización do Consello Escolar. 

 

 

7. As sesións do Consello Escolar, tanto 

ordinarias como extraordinarias, 

deberán convocarse, cando menos, con 

48 horas de antelación –agás en caso de 

forza maior– e deberán constar na 

convocatoria a orde do día, a data, a hora 

e o lugar onde se vai desenvolver a 

sesión. 

 

8. O Consello Escolar constitúese 

validamente coa asistencia da 

presidencia e de cando menos a metade 

das persoas que o compoñen. Este 

quórum deberase manter durante toda a 

sesión. 

 

9. Os acordos adoptaranse por maioría 

simple. O voto poderase emitir en 

sentido afirmativo ou negativo; e cabe 

tamén a abstención. A ausencia dunha ou 

varias persoas que o compoñen, unha 

vez iniciada a votación dun asunto, 

equivale á abstención. Se houber 

empate, efectuarase unha nova votación 

e, se este continuar, a presidencia 

resolverá co seu voto de calidade. 

 

10. Despois de cada sesión, redactarase 

unha acta onde consten os acordos 

acadados e as sinaturas das persoas que 

participaron nela. Esta acta contará cun 

apartado de observacións, onde as 

persoas asistentes á sesión poderán facer 

constar o que consideraren procedente 

sobre o desenvolvemento da dita sesión. 

Finalmente, a acta será arquivada na 

Secretaría da escola e quedará ao dispor 

do SME e mais dos servizos de 

Inspección da consellaría competente na 

materia. 

 

11. Dentro do Consello Escolar, 

poderase crear unha Comisión 

Económica. Da mesma maneira, será 

posible constituír outras comisións para 

semana antes de la realización del 

Consejo Escolar. 

 

7. Las sesiones del Consejo Escolar, tanto 

ordinarias cómo extraordinarias, deberán 

convocarse, al menos, con 48 horas de 

antelación –excepto en caso de fuerza 

mayor– y deberá constar en la 

convocatoria a orden del día, la fecha, la 

hora y el lugar donde se va a desarrollar 

la sesión.  

 

8. El Consejo Escolar se constituye 

válidamente con la asistencia de la 

presidencia y al menos la mitad de las 

personas que lo componen. Este quórum 

se deberá mantener durante toda la 

sesión. 

 

9. Los acuerdos se adoptarán por mayoría 

simple. El voto se podrá emitir en sentido 

afirmativo o negativo; también cabe la 

abstención. La ausencia de una o varias 

personas que lo componen, una vez 

iniciada la votación de un asunto, 

equivale a la abstención. En caso de 

empate, se efectuará una nueva votación 

y, si este continúa, la presidencia 

resolverá con su voto de calidad.  

 

10. Después de cada sesión, se redactará 

un acta donde consten los acuerdos 

alcanzados y las firmas de las personas 

que participaron en ella. Esta acta tendrá 

un apartado de observaciones donde las 

personas asistentes a la sesión podrán 

hacer constar lo que consideren 

procedente sobre el desarrollo de esta. 

Finalmente, el acta será archivada en la 

Secretaría de la escuela y quedará a 

disposición del SME y de los servicios de 

Inspección de la consellería competente 

en la materia.  

 

11. Dentro del Consejo Escolar, se podrá 

crear una Comisión Económica. 

Asimismo, se podrán constituir otras 

comisiones para asuntos específicos. 
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asuntos específicos. Estas comisións 

estarán integradas pola Dirección, unha 

persoa representante do equipo 

educativo e outra das familias e 

representantes legais designados pola 

Dirección da escola e que formen parte 

do seu Consello Escolar. 

 

12. Son competencias do Consello 

Escolar: 

 

a) Aprobar os documentos de xestión e 

avaliar a súa aplicación. 

 

b) Deliberar e resolver, dentro do seu 

ámbito de competencia, calquera aspecto 

da organización e funcionamento da 

escola. 

 

c) Ser informado sobre a adxudicación 

de prazas de novo ingreso. 

 

d) Participar, realizar e supervisar a 

avaliación interna e externa. 

 

e) Promover a conservación e 

renovación das instalacións e do 

equipamento escolar. 

 

f) Proporlle ao SME medidas para 

mellorar a xestión, organización e 

funcionamento da escola. 

 

g) Calquera outra que lle atribúan as 

administracións competentes no ámbito 

da súa actuación. 

 

Artigo 12. A Asociación de Nais e Pais 

 

 

1. Promoverase a existencia e 

funcionamento de asociacións de nais e 

pais (ANPA) e favorecerase a súa 

participación nas actividades da escola. 

 

 

2. Sempre que for posible, permitiráselle 

á ANPA utilizar algún espazo dentro da 

Estas comisiones estarán integradas por 

la Dirección, una persona representante 

del equipo educativo y otra de las familias 

y representantes legales designados por la 

Dirección de la escuela y que formen 

parte de su Consejo Escolar. 

 

 

12. Son competencias del Consejo Escolar 

las de: 

 

a) Aprobar los documentos de gestión y 

evaluar su aplicación. 

 

b) Deliberar y resolver, dentro de su 

ámbito de competencia, cualquier aspecto 

de la organización y funcionamiento de la 

escuela. 

 

c) Ser informado sobre la adjudicación de 

plazas de nuevo ingreso. 

 

d) Participar, realizar y supervisar la 

evaluación interna y externa. 

 

e) Promover la conservación y renovación 

de las instalaciones y del equipamiento  

escolar. 

 

f) Proponer al SME medidas para 

mejorar la gestión, organización y 

funcionamiento de la escuela. 

 

g) Cualquier otra que le atribuyan las 

administraciones competentes en el 

ámbito de su actuación. 

 

Artículo 12. La Asociación de Madres y 

Padres 

 

1. Se promoverá la existencia y 

funcionamiento de asociaciones de 

madres y padres (AMPA) y se favorecerá 

su participación en las actividades de la 

escuela. 

 

2. Siempre que fuera posible, se le 

permitirá a la AMPA usar algún espacio 



 

74 

escola para as súas xuntanzas. 

 

3. Son funcións das ANPA: 

 

a) Achegarlle as propostas á Dirección 

para modificar calquera documento de 

xestión da escola. 

 

b)Informar ou solicitarlles información 

aos órganos de goberno sobre calquera 

aspecto da organización e 

funcionamento da escola. 

 

c) Colaborar e participar, seguindo as 

instrucións do equipo educativo, na 

atención educativa e orientación das 

nenas e nenos. 

 

d) Informar da súa actividade as persoas 

asociadas. 

 

e) Propor, participar e colaborar na 

organización das actividades 

complementarias e extraescolares. 

 

f) Calquera outra que os seus estatutos 

establezan e non contradigan o RRI da 

escola nin este regulamento. 

 

CAPÍTULO V. XESTIÓN DAS 

ESCOLAS E DO PERSOAL 

 

Artigo 13. Xestión 

 

Na baremación para a adxudicación da 

xestión das escolas infantís priorizarase, 

en todo caso, o proxecto educativo e 

organizativo do centro mais tamén os 

criterios cualitativos de carácter social 

ou ambiental vinculados ao obxecto do 

contrato. 

 

Artigo 14. Clasificación do persoal 

 

1. O cadro de persoal de cada escola 

estará integrado polo persoal directivo, o 

persoal de aula, o persoal de apoio e o 

persoal de administración e servizos. 

dentro de la escuela para sus reuniones. 

 

3. Son funciones de las AMPA: 

 

a) Acercarle las propuestas a la Dirección 

para modificar cualquier documento de 

gestión de la escuela. 

 

b) Informar o solicitarles información a 

los órganos de gobierno sobre cualquier 

aspecto de la organización y 

funcionamiento de la escuela. 

 

c) Colaborar y participar, siguiendo las 

instrucciones del equipo educativo, en la 

atención educativa y orientación de las 

niñas y niños. 

 

d) Informar de su actividad a las personas 

asociadas. 

 

e) Proponer, participar y colaborar en la 

organización de las actividades 

complementarias y extraescolares. 

 

f) Cualquier otra que sus estatutos 

establezcan y no contradigan el RRI de la 

escuela ni este reglamento. 

 

CAPÍTULO V. GESTIÓN DE LAS 

ESCUELAS Y PERSONAL 

 

Artículo 13. Gestión 

 

En la baremación para la adjudicación de 

la gestión de las escuelas infantiles se 

priorizará, en todo caso, el proyecto 

educativo y organizativo del centro así 

como los criterios cualitativos de carácter 

social o ambiental vinculados al objeto 

del contrato. 

 

Artículo 14. Clasificación del personal 

 

1. La plantilla de cada escuela estará 

integrado por el personal directivo, el 

personal de aula, el personal de apoyo y 

el personal de administración y servicios. 
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2. Cando a escola for xestionada por 

unha entidade, a dita entidade: 

 

a) Poderá contratar o persoal en horario 

completo ou por horas, segundo foren as 

necesidades derivadas da organización e 

funcionamento da escola. O dito persoal 

non terá ningún tipo de relación laboral 

co concello. 

 

b) Estará obrigada a cumprir a normativa 

laboral de aplicación segundo o 

convenio colectivo que lle corresponda. 

 

c) O Concello velará polo cumprimento 

das obrigas laborais de cara ao persoal 

traballador. O incumprimento destas 

poderá dar lugar á resolución do 

contrato, sen prexuízo das sancións 

derivadas ou das indemnizacións que 

procederen. 

 

Artigo 15. Titulacións e función titorial 

do persoal 

 

1. A persoa que exerza a Dirección 

deberá estar en posesión do grao en 

Educación Infantil ou do grao en 

Pedagoxía, Psicopedagoxía ou 

titulacións equivalentes. 

 

2. O persoal de aula deberá estar posuír 

o título de grao en Educación Infantil, 

técnica/o superior en Educación Infantil 

ou titulacións equivalentes. 

 

3. O persoal de apoio estará en posesión 

dalgunha das titulacións que se lle esixen 

ao persoal de aula. 

 

4. O persoal de administración e servizos 

(PAS) deberá dispor, cando menos, do 

título de graduada/o en Educación 

Secundaria Obrigatoria ou título 

equivalente. De acordo coas 

características de cada escola e co 

establecido, no seu caso, no prego 

  

2. Cuando la escuela sea gestionada por 

una entidad, esta: 

 

a) Podrá contratar el personal en horario 

completo o por horas, según sean las 

necesidades derivadas de la organización 

y funcionamiento de la escuela. Dicho 

personal no tendrá ningún tipo de 

relación laboral con el ayuntamiento. 

 

b) Estará obligada al cumplimiento de la 

normativa laboral de aplicación según el 

convenio colectivo que le corresponda. 

 

c) El Ayuntamiento velará por el 

cumplimiento de los deberes laborales de 

cara a los trabajadores. El 

incumplimiento de los mismos podrá dar 

lugar a resolución del contrato, sin 

perjuicio de las sanciones derivadas o de 

las indemnizaciones que procedan. 

 

Artículo 15. Titulaciones y función 

tutorial del personal 

 

1. La persona que ejerza la Dirección 

deberá estar en posesión del grado en 

Educación infantil o del grado en 

Pedagogía, Psicopedagogía o titulaciones 

equivalentes. 

 

2. El personal de aula deberá estar en 

posesión del título de grado en Educación 

Infantil, técnica/o superior en Educación 

Infantil o titulaciones equivalentes. 

 

3. El personal de apoyo estará en posesión 

de alguna de las titulaciones que se le 

exige al personal de aula.  

 

4. El personal de administración y 

servicios (PAS) deberá disponer, al 

menos, del título de graduada/o en 

Educación Secundaria Obligatoria o 

título equivalente. De acuerdo con las 

características de cada escuela y con lo 

establecido, en su caso, en el pliego 
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técnico correspondente, a entidade 

xestora da escola determinará o persoal 

deste grupo necesario para un 

funcionamento correcto, respectando o 

convenio colectivo aplicable. 

 

5. O persoal directivo, de aula e de apoio, 

deberá estar en posesión do nivel 4 da 

certificación de lingua galega (Celga 4) 

e do nivel básico de coñecemento de 

inglés. 

 

6. A Dirección asignará as titorías de 

aula das unidades autorizadas entre o 

persoal de aula. As persoas responsables 

das titorías terán as seguintes funcións: 

 

 

a) Responsabilizárense da educación e 

atención do grupo asignado. 

 

b) Realizaren as funcións educativas e 

asistenciais establecidas na normativa 

vixente para este ciclo educativo, así 

como as derivadas da aplicación dos 

documentos de xestión da escola aos que 

fai referencia este regulamento. 

 

c) Redactaren e aplicaren a 

programación didáctica correspondente 

á titoría asignada. 

 

d) Informaren as familias, ao principio 

do curso escolar, dos horarios da escola, 

das actividades complementarias e 

extraescolares, da programación que se 

vai aplicar e daqueles aspectos de 

organización e funcionamento 

establecidos no protocolo de atención e 

información ás persoas usuarias. 

 

 

e) Coñeceren as características persoais 

das e dos menores asignados, titorizarán 

a súa evolución e adaptación á escola 

mantendo informadas as súas e os seus 

proxenitores e representantes legais. 

 

técnico correspondiente, la entidad 

gestora de la escuela determinará el 

personal de este grupo necesario para un 

funcionamiento correcto, respetando el 

convenio colectivo aplicable. 

 

5. El personal directivo, de aula y de 

apoyo deberá estar en posesión del nivel 4 

de la certificación de lengua gallega 

(Celga 4), y del nivel básico de 

conocimiento de inglés. 

 

6. La Dirección asignará las tutorías de 

aula de las unidades autorizadas entre el 

personal de aula. Las personas 

responsables de las tutorías tendrán las 

siguientes funciones: 

 

a) Se responsabilizarán de la educación y 

atención del grupo asignado. 

 

b) Realizarán las funciones educativas y 

asistenciales establecidas en la normativa 

vigente para este ciclo educativo, así 

como las derivadas de la aplicación de los 

documentos de gestión de la escuela a los 

que hace referencia este reglamento. 

 

c) Redactarán y aplicarán la 

programación didáctica correspondiente 

a la tutoría asignada. 

 

d) Informarán a las familias, al principio 

del curso escolar, de los horarios de la 

escuela, de las actividades 

complementarias y extraescolares, de la 

programación que se va a aplicar y de 

aquellos aspectos de organización y 

funcionamiento establecidos en el 

protocolo de atención e información a las 

personas usuarias. 

 

e) Conocerán las características 

personales de las y de los menores 

asignados, tutorizarán su evolución y 

adaptación a la escuela manteniendo 

informados a sus progenitores y 

representantes legales. 
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f) Cubriren a documentación relativa a 

cada menor da súa titoría. 

 

g) Participaren e impulsaren a 

participación, colaboración e 

coordinación coa súa comunidade 

educativa nas actividades que organice a 

escola e nas do SME. 

 

h) Calquera outro que lle for 

encomendado pola Dirección da escola 

no seu ámbito legal de actuación 

establecido por este regulamento, 

sempre que se corresponder coas 

funcións recollidas no convenio 

colectivo que resultar de aplicación. 

 

7. O persoal de apoio exercerá a función 

de apoio nas diferentes titorías da escola, 

seguindo as instrucións da Dirección e o 

Regulamento de réxime interno. 

 

 

8. A atención educativa directa a nenas e 

nenos en aula poderá contar como 

máximo con dúas/dous profesionais, que 

organizarán o seu traballo como parella 

educativa. 

 

Artigo 16. Dereitos e obrigas do persoal 

das escolas 

 

1. O persoal que traballe nas Escolas 

Infantís Municipais terá os seguintes 

dereitos: 

 

a) Recibir regularmente información da 

xestión da escola por medio dos órganos 

de goberno. 

 

b) Presentar propostas para mellorar a 

organización e o funcionamento da 

escola e a atención educativa e 

asistencial prestada. 

 

c) Elixir as persoas que o vaian 

representar no Consello Escolar. 

 

f) Cubrirán la documentación relativa a 

cada menor de su tutoría. 

 

g) Participarán e impulsarán la 

participación, colaboración y 

coordinación con su comunidad  

educativa en las actividades que organice 

la escuela y en las del  SME. 

 

h) Cualquier otro que le sea encomendado 

por la Dirección de la escuela en su 

ámbito legal de actuación establecido por 

este reglamento, siempre que se 

correspondan con las funciones recogidas 

en el convenio colectivo que resulte de 

aplicación. 

 

7. El personal de apoyo ejercerá la 

función de apoyo en las diferentes tutorías 

de la escuela, siguiendo las instrucciones 

de la Dirección y el Reglamento de 

Régimen Interno. 

 

8. La atención educativa directa a niñas y 

niños en el aula podrá contar como 

máximo con dos profesionales que 

organizarán su trabajo como pareja 

educativa. 

 

Artículo 16. Derechos y obligaciones del 

personal de las Escuelas 

 

1. El personal que trabaje en las Escuelas 

Infantiles Municipales tendrá los 

siguientes derechos: 

 

a) Recibir regularmente información de la 

gestión de la escuela por medio de los 

órganos de gobierno.  

 

b) Presentar propuestas para mejorar la 

organización y el funcionamiento de la 

escuela y la atención educativa y 

asistencial prestada. 

 

c) Elegir las personas que lo vayan a 

representar en el Consejo Escolar. 
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d) Recibir unha formación permanente, 

actualizada e adaptada ás demandas e 

intereses da súa comunidade educativa. 

 

e) Os demais derivados deste 

regulamento, do Regulamento de réxime 

interno de cada escola ou pola normativa 

vixente neste ciclo educativo. 

 

2. O persoal que traballe nas Escolas 

Infantís Municipais terá as seguintes 

obrigas: 

 

a) Cumprir as funcións e 

responsabilidades derivadas do seu 

posto de traballo e categoría profesional. 

 

b) Cumprir, no ámbito das súas funcións, 

o presente regulamento e a normativa 

vixente. 

 

c) Respectar os dereitos da comunidade 

educativa establecidos neste 

regulamento e na demais normativa 

aplicable. 

 

d) Gardar estrita confidencialidade sobre 

os datos das persoas que compoñen a 

comunidade educativa aos que puider ter 

acceso como consecuencia da súa 

actividade profesional. 

 

e) Realizar as funcións educativas e 

asistenciais de acordo coas instrucións 

da Dirección, os documentos de xestión 

e a normativa vixente. 

 

 

f) Calquera outra función que lle for 

encomendada pola Dirección da escola 

no seu ámbito legal de actuación 

establecida por este regulamento, polo 

Regulamento interno da escola ou pola 

normativa vixente neste ciclo educativo. 

 

Artigo 17. Alumnado en prácticas 

 

 

d) Recibir una formación permanente, 

actualizada y adaptada a las demandas e 

intereses de su comunidad educativa. 

 

e) Los demás derivados de este 

reglamento, del Reglamento de Régimen 

interno de cada escuela o por la 

normativa vigente en este ciclo educativo. 

 

2. El personal que trabaje en las Escuelas 

Infantiles Municipales tendrá las 

siguientes obligaciones: 

 

a) Cumplir las funciones y 

responsabilidades derivadas de su puesto 

de trabajo y categoría profesional. 

 

b) Cumplir, en el ámbito de sus funciones, 

el presente reglamento y la normativa 

vigente. 

 

c) Respetar los derechos de la comunidad 

educativa establecidos en este reglamento 

y en la normativa aplicable. 

 

 

d) Guardar estricta confidencialidad 

sobre los datos de las personas que 

componen la comunidad educativa, a los 

que pueda tener acceso a consecuencia de 

su actividad profesional. 

 

e) Realizar las funciones educativas y 

asistenciales de acuerdo con las 

instrucciones de la Dirección, los 

documentos de gestión y la normativa 

vigente. 

 

f) Cualquier otra función que le sea 

encomendada por la Dirección de la 

escuela en su ámbito legal de actuación 

establecida por este reglamento, por el 

Reglamento interno de la Escuela o por la 

normativa vigente en este ciclo educativo. 

 

Artículo 17. Alumnado en prácticas 
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1. As escolas infantís municipais son 

centros colaboradores da formación en 

centros de traballo dos ciclos formativos 

de formación profesional relacionados 

cos postos de traballo existentes na 

escola. As direccións das escolas infantís 

asinarán os convenios de colaboración 

correspondentes para acolleren 

alumnado en prácticas. 

 

2. Ao mesmo tempo, ao abeiro do 

convenio marco entre o Concello e a 

Universidade da Coruña, o alumnado 

universitario poderá realizar prácticas 

nas escolas da rede. 

 

3. As escolas deberanlle comunicar ao 

SME a relación do alumnado en 

prácticas e os períodos de realización 

destas. 

 

CAPÍTULO VI.FUNCIONAMENTO 

 

Artigo 18. Documentos de xestión 

 

1. Cada escola deberá adaptarse na súa 

organización e funcionamento ao que 

dispón este regulamento e disporá de 

autonomía para definir a súa xestión, por 

medio dos seguintes documentos: 

 

 

a) Proxecto educativo (PE) 

b) Programación xeral anual (PXA) 

c) Regulamento de réxime interno (RRI) 

d) Memoria anual (MA). 

 

2. O PE será elaborado pola entidade 

xestora da escola. No caso de escolas 

xestionadas por empresas 

adxudicatarias, integrará a 

documentación que deben presentar as 

licitadoras que opten á adxudicación do 

contrato, polo que se considerará 

aprobado polo concello no acto da 

adxudicación. 

 

Estará baseado nos dereitos, 

1. Las escuelas infantiles municipales son 

centros colaboradores de la formación en 

centros de trabajo de los ciclos formativos 

de formación profesional relacionados 

con los puestos de trabajo existentes en la 

escuela. Las direcciones de las escuelas 

infantiles firmarán los convenios de 

colaboración correspondientes para 

acoger alumnado en prácticas. 

 

2. Al mismo tiempo, al amparo del 

convenio marco entre el Ayuntamiento y 

la Universidade da Coruña, el alumnado 

universitario podrá hacer prácticas en las 

escuelas de la red. 

 

3. Las escuelas le deberán comunicar al 

SME la relación de alumnado en prácticas 

y los períodos de realización de estas.  

 

 

CAPITULO VI. FUNCIONAMIENTO 

 

Artículo 18. Documentos de gestión 

 

1. Cada escuela deberá adaptarse en su 

organización y funcionamiento al 

establecido en este reglamento y 

dispondrá de autonomía para definir su 

gestión, por medio de los siguientes 

documentos: 

 

a) Proyecto educativo (PE). 

b) Programación general anual (PGA). 

c) Reglamento de régimen interno (RRI). 

d) Memoria anual (MA). 

 

2. El PE será elaborado por la entidad 

gestora de la escuela. En el caso de 

escuelas gestionadas por empresas 

adjudicatarias, integrará la 

documentación que deben presentar las 

licitadoras que opten a la adjudicación 

del contrato, por lo que se considerará 

aprobado por el ayuntamiento en el acto 

de la  adjudicación. 

 

Estará basado en los derechos, 
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capacidades, necesidades e intereses 

específicos das/os menores e nas 

características da contorna 

socioeconómica da escola. Incluirá os 

seguintes apartados: 

 

a) Análise do contexto e da contorna 

socioeconómica. 

 

b) Sinais de identidade da escola. 

 

c) Fins e intencións educativas da escola 

de acordo cos sinais de identidade. 

Proposta pedagóxica. 

 

d) Organización xeral da escola. 

 

e) Oferta de actividades e servizos. 

 

f) Formas de participación e 

colaboración entre os diferentes sectores 

da comunidade educativa. 

 

g) Formas de colaboración coas outras 

escolas da REIM e outras entidades 

públicas e privadas. 

 

h) Proxecto lingüístico, de acordo co que 

establecen a Lei de normalización 

lingüística, a normativa de 

desenvolvemento e este regulamento. 

 

i) Proxecto de atención á diversidade en 

todas as súas dimensións. 

 

j) Proxecto de fomento da igualdade 

entre nenas e nenos. 

 

k) Proxecto ambiental. 

 

3. A PXA será elaborada pola Dirección 

considerando as propostas do equipo 

educativo, do Consello Escolar e, se for 

o caso, da ANPA. Unha vez aprobada en 

Consello Escolar, enviarase ao SME 

unha copia dela durante o mes de 

outubro. Constará dos seguintes 

apartados: 

capacidades, necesidades e intereses 

específicos  de las/los menores y en las 

características del entorno 

socioeconómico de la escuela. Incluirá los 

siguientes apartados: 

 

a) Análisis del contexto y del entorno 

socioeconómico. 

 

b) Señales de identidad de la escuela. 

 

c) Fines e intenciones educativas de la 

escuela de acuerdo con las señales de 

identidad. Propuesta pedagógica. 

 

d) Organización general de la escuela. 

 

e) Oferta de actividades y servicios.  

 

f) Formas de participación y 

colaboración entre los diferentes sectores 

de la comunidad educativa. 

 

g) Formas de colaboración con las otras 

escuelas de la REIM y otras entidades 

públicas y privadas. 

 

h) Proyecto lingüístico, de acuerdo con lo 

dispuesto en la Ley de normalización 

lingüística, la normativa de desarrollo y 

este reglamento. 

 

i) Proyecto de atención a la diversidad en 

todas sus dimensiones. 

 

j) Proyecto de fomento de la igualdad 

entre niñas y niños. 

 

k) Proyecto ambiental. 

 

3. La PGA será elaborada por la 

Dirección considerando las propuestas 

del equipo educativo, del Consejo Escolar 

y, si fuere el caso, de la AMPA. Una vez 

aprobada en Consejo Escolar, se enviará 

al SME una copia de ella durante el mes 

de octubre. Constará de los siguientes 

apartados: 
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a) Obxectivos específicos para o curso 

escolar. 

 

b) Estrutura orgánica da escola, 

organización do equipo educativo, das 

unidades autorizadas e dos recursos 

técnicos dispoñibles. 

 

c) Horario xeral da escola e específico de 

cada unidade. 

 

d) Programa anual de actividades 

complementarias e extraescolares. 

 

e) Organización dos servizos 

complementarios. 

 

f) Plan de potenciación da lingua galega. 

 

 

g) Plan de atención a menores con 

NEAE e fomento da equidade. 

 

h) Plan de cooperación e coordinación 

coa comunidade educativa e coas 

familias. 

 

i) Plan de actividades da ANPA. 

 

j) Plan de actividades relacionadas coa 

saúde, protección e coñecemento do 

medio. 

 

k) Plan anual de formación do persoal da 

escola. 

 

l) Plan xeral de avaliación da escola. 

 

 

4 . O RRI será elaborado pola entidade 

adxudicataria da xestión da  escola e 

deberá adecuarse ao que estableza a 

administración autonómica competente 

na materia. 

 

5. O SME supervisará a posta en práctica 

e o seguimento do Plan de 

 

a) Objetivos específicos para el curso 

escolar. 

 

b) Estructura orgánica de la escuela, 

organización del equipo educativo, de las 

unidades autorizadas y de los recursos 

técnicos disponibles. 

 

c) Horario general de la escuela y 

específico de cada unidad. 

 

d) Programa anual de actividades 

complementarias y extraescolares.  

 

e) Organización de los servicios 

complementarios. 

 

f) Plan de potenciación de la lengua 

gallega. 

 

g) Plan de atención a menores con NEAE 

y fomento de la equidad. 

 

h) Plan de cooperación  y coordinación 

con la comunidad educativa y con las 

familias. 

 

i) Plan de actividades de la AMPA. 

 

j) Plan de actividades relacionadas con la 

salud,  protección y conocimiento del 

medio. 

 

k) Plan anual de formación del personal 

de la escuela. 

 

l) Plan general de evaluación de la 

escuela. 

 

4. El RRI será elaborado por la entidad 

adjudicataria de la gestión de la escuela y 

deberá adecuarse a lo que establezca la 

administración autonómica competente 

en la materia. 

 

5. El SME supervisará la puesta en 

práctica y el seguimiento del Plan de 
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autoprotección na REIM, así como a súa 

inscrición no Rexistro galego de plans de 

autoprotección. (REGAPE). 

 

6. As escolas da REIM terán o mesmo 

protocolo de atención e de información 

ás familias e representantes legais, e 

tamén o mesmo plan de avaliación 

interna. O SME ditará as instrucións 

correspondentes para o elaborar e aplicar 

logo de o consultar coas direccións dos 

centros. 

 

7. A MA é o documento que avalía o 

grao de cumprimento da PXA e a 

valoración do servizo por parte das 

familias e representantes legais. 

 

7.1 Será redactada pola Dirección, en 

colaboración co equipo educativo, unha 

vez finalizado o curso escolar. Será 

aprobada polo Consello Escolar na 

última sesión do curso e enviada ao SME 

na última semana de xullo. 

 

7.2 Constará dos seguintes apartados: 

 

a) Grao de consecución de cada 

obxectivo específico formulado para o 

curso escolar. 

 

b) Conclusións sobre a organización dos 

recursos humanos e técnicos. 

 

c) Conclusións sobre o horario xeral da 

escola e das diferentes unidades. 

 

d) Conclusións sobre o servizo educativo 

e asistencial prestado. 

 

e) Conclusións sobre as actividades 

complementarias e extraescolares e 

sobre os servizos complementarios. 

 

f) Avaliación das instalacións e do 

equipamento. 

 

g) Avaliación do plan de potenciación da 

autoprotección en la REIM, así como su 

inscripción en el Registro gallego de 

planes de autoprotección. (REGAPE). 

 

6. Las escuelas de la REIM tendrán el 

mismo protocolo de atención y de 

información a las familias y 

representantes legales, así como el mismo 

plan de evaluación interna. El SME dará 

las instrucciones correspondientes para 

su elaboración y aplicación después de la 

consulta a las direcciones de los centros. 

 

7. La MA es el documento que evalúa el 

grado de cumplimiento de la PGA y la 

valoración del servicio por parte de las 

familias y representantes legales. 

 

7.1 Será redactada por la Dirección, en 

colaboración con el equipo educativo, una 

vez finalizado el curso escolar. Será 

aprobada por el Consejo Escolar en la 

última sesión del curso y enviada al SME 

en la última semana de julio.  

 

7.2 Constará de los siguientes apartados: 

 

a) Grado de consecución de cada objetivo 

específico formulado para el curso 

escolar. 

 

b) Conclusiones sobre la organización de 

los recursos humanos y técnicos.  

 

c) Conclusiones sobre el horario general 

de la escuela y de las diferentes unidades. 

 

d) Conclusiones sobre el servicio 

educativo y asistencial prestado. 

 

e) Conclusiones sobre las actividades 

complementarias y extraescolares y sobre 

los servicios complementarios. 

 

f) Evaluación de las instalaciones y del 

equipamiento. 

 

g) Evaluación del plan de potenciación de 
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lingua galega. 

 

h) Avaliación do plan de actividades 

relacionadas coa saúde, protección e 

coñecemento do medio 

 

i) Avaliación do plan de atención a 

menores con NEAE e o fomento da 

igualdade. 

 

j) Avaliación do plan de autoprotección. 

 

k) Avaliación do plan de colaboración e 

coordinación coa comunidade educativa 

e coas familias. 

 

l) Avaliación do plan de actividades da 

ANPA. 

 

m) Avaliación das familias e 

representantes legais. 

 

n) Avaliación das reclamacións 

presentadas por parte das familias e 

medidas adoptadas para as solucionar. 

 

o) Avaliación do Plan anual de 

formación do persoal da escola. 

 

8. As conclusións da MA deberán ser 

consideradas na elaboración da PXA do 

seguinte curso escolar. 

 

9. Cada escola deberá ter publicada na 

páxina web do concello unha copia de 

todos os documentos de xestión. As 

familias e representantes legais serán 

informados deste punto ao comezo do 

curso escolar. 

 

10.  Na documentación elaborada polas 

escolas para informar a comunidade 

educativa e a outras entidades públicas e 

privadas, constarán os logotipos que lles 

facilite o SME e mais o da escola infantil 

correspondente. 

 

11.  A documentación elaborada pola 

la lengua gallega. 

 

h) Evaluación del plan de actividades 

relacionadas con la salud,  protección y 

conocimiento del medio. 

 

i) Evaluación del plan de atención a 

menores con NEAE y el fomento de la 

igualdad. 

 

j) Evaluación del plan de autoprotección. 

  

k) Evaluación del plan de colaboración y 

coordinación con la comunidad educativa 

y con las familias. 

 

l) Evaluación del plan de actividades de 

la AMPA. 

 

m) Evaluación de las familias y 

representantes legales. 

 

n) Evaluación de las reclamaciones 

presentadas por parte de las familias y 

medidas adoptadas para solucionarlas. 

 

o) Evaluación del Plan anual de 

formación del personal de la escuela. 

 

8. Las conclusiones de la MA deberán ser 

consideradas en la elaboración de la PGA 

del siguiente curso  escolar. 

 

9. Cada escuela deberá tener publicada en 

la página web del ayuntamiento una copia 

de todos los documentos de gestión. Las 

familias y representantes legales serán 

informados de este punto al inicio del 

curso escolar. 

 

10. En la documentación elaborada por 

las escuelas para informar a la 

comunidad educativa y a otras entidades 

públicas y privadas, constarán los 

logotipos que les facilite el SME y el de la 

escuela infantil correspondiente. 

 

11. La documentación elaborada por la 
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escola estará redactada en calquera dos 

idiomas oficiais da comunidade 

autónoma. 

 

Artigo 19. Avaliación 

 

1. O concello, a través do Servizo 

Municipal de Educación, avaliará o 

funcionamento e organización das 

escolas. Os obxectivos desta avaliación 

son: 

 

a) Mellorar a calidade e a equidade na 

educación infantil e na atención á 

infancia. 

 

b) Orientar o traballo dos equipos 

educativos e do Servizo Municipal de 

Educación. 

 

c) Incrementar a participación das 

persoas usuarias, así como a 

transparencia e eficacia na xestión das 

escolas. 

 

2. O procedemento de avaliación terá en 

consideración o seguinte: 

 

a) O SME utilizará a MA de cada escola 

como o documento de base de avaliación 

da REIM. 

 

b) Elaborarase un documento específico 

de avaliación anual, común en toda a 

REIM, para que o cubran as familias e as 

persoas representantes legais. 

 

c) O SME ditará instrucións para que as 

escolas elaboren o Plan anual de 

avaliación interna da REIM. 

 

Artigo 20. Linguas da REIM 

 

1. A lingua vehicular ordinaria da REIM 

será a lingua galega. 

 

2. A denominación oficial da REIM, así 

como das escolas que a forman (tanto a 

escuela estará redactada en cualquiera de 

los dos idiomas oficiales de la Comunidad 

Autónoma. 

 

Artículo 19.- Evaluación 

 

1. El ayuntamiento, a través del Servicio 

Municipal de Educación, evaluará el 

funcionamiento y organización de las 

escuelas. Los objetivos de esta evaluación 

son: 

 

a) Mejorar la calidad y la equidad en la 

educación infantil y en la atención a la 

infancia.  

 

b) Orientar el trabajo de los equipos 

educativos y del  Servicio Municipal de 

Educación 

 

c) Incrementar la participación de las 

personas usuarias, así como la 

transparencia y la eficacia en la gestión 

de las escuelas. 

 

2. El procedimiento de evaluación tendrá 

en consideración lo siguiente: 

 

a) El SME utilizará la MA de cada escuela 

como el documento de base de evaluación 

de la REIM. 

 

b) Se elaborará un documento específico 

de evaluación anual, común en toda la 

REIM, para que lo cubran las familias y 

las personas representantes legales. 

 

c) El SME dictará instrucciones para que 

las escuelas elaboren el Plan anual de 

evaluación interna de la REIM. 

 

Artículo 20. Lenguas de la REIM 

 

1. La lengua vehicular ordinaria de la 

REIM será la lengua gallega. 

 

2. La denominación oficial de la REIM, 

así como de las escuelas que la forman 
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xenérica como a específica) figurarán en 

lingua galega. 

 

3. Adoptaranse as medidas necesarias 

para que o alumnado adquira o 

coñecemento das linguas oficiais de 

Galicia consonte as capacidades do 

alumnado deste ciclo, o cal deberá 

definirse nos proxectos educativos 

correspondentes. 

 

4. Garántese un achegamento á lingua 

inglesa para o alumnado das escolas. 

Este achegamento consistirá nunha 

exposición directa ao idioma que se 

concretará no proxecto lingüístico que 

figura no PE do centro. 

 

Artigo 21. Horarios e calendario 

 

Tanto o horario de apertura e peche de 

cada escola como o seu horario escolar 

serán aprobados polo SME antes do 

comezo do curso. Os dous serán 

organizados de acordo cos seguintes 

criterios: 

 

a) Cada escola abrirá un mínimo de dez 

horas diarias, en xornada partida ou 

continuada, cinco días á semana, de luns 

a venres, ao longo de 12 meses ao ano, 

excepto por causa xustificada e aprobada 

polo SME. O período e o horario mínimo 

de apertura e de peche serán os que 

estableza a Administración competente 

na materia e, en todo caso, nunca será 

inferior a 11 meses ao ano. 

 

b) O horario de apertura e peche poderá 

ser modificado cunha demanda igual ou 

superior ao 25% das familias e 

representantes legais con menores 

matriculadas/os na escola. 

 

c) O horario de atención educativa terá 

unha duración de 8 horas diarias e 

consistirá na atención educativa e o 

servizo de orientación a menores. Cada 

(tanto la genérica como la específica) 

figurarán en lengua gallega. 

 

3. Se adoptarán las medidas necesarias 

para que el alumnado adquiera el 

conocimiento de las lenguas oficiales de 

Galicia conforme a las capacidades del 

alumnado de este ciclo, lo cual deberá 

definirse en los proyectos educativos 

correspondientes. 

 

4. Se garantiza un acercamiento a la 

lengua inglesa para el alumnado de las 

escuelas. Este acercamiento consistirá en 

una exposición directa al idioma que se 

concretará en el proyecto lingüístico que 

figura en el PE del centro. 

 

Artículo 21. Horarios y calendario 

 

Tanto el horario de apertura y cierre de 

cada escuela como su horario escolar 

serán aprobados por el SME antes del 

comienzo del curso. Los dos se 

organizarán de acuerdo con los siguientes 

criterios: 

 

a) Cada escuela abrirá un mínimo de diez 

horas diarias, en jornada partida o 

continuada, cinco días a la semana, de 

lunes a viernes a lo largo de 12 meses al 

año, excepto por causa justificada y 

aprobada por el SME. El período y el 

horario mínimo de apertura y de cierre 

será lo que establezca la Administración 

competente en la materia y, en todo caso, 

nunca será inferior a 11 meses al año. 

 

b) El horario de apertura y cierre podrá 

ser modificado con una demanda igual o 

superior al 25% de las familias y 

representantes legales con menores 

matriculadas/os en la escuela.  

 

c) El horario de atención educativa tendrá 

una duración de 8 horas diarias y 

consistirá en la atención educativa y el 

servicio de orientación a menores. Cada 
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escola poderao organizar atendendo 

sempre ás necesidades da maioría das 

familias e representantes legais, logo da 

conformidade do SME. 

 

d) Cada menor poderá utilizar 

parcialmente o horario escolar, de 

acordo coa solicitude razoada da súa 

familia ou representante legal. Esta 

redución non implicará redución de 

tarifa, en caso de aplicación. 

 

e) Os/as menores non poderán, en 

ningún caso, permanecer na escola máis 

de oito horas diarias nin menos de tres, 

nin tampouco máis de 11 meses ao ano, 

salvo causas excepcionais autorizadas 

polo SME, logo dun informe da 

Dirección da escola. 

 

Durante o mes de setembro, cada escola 

poderá planificar un período de 

adaptación con horarios especiais, que 

lle deberán ser notificados ao SME. 

 

f) Poderanse ofertar servizos mínimos 

durante as vacacións escolares de Nadal, 

Entroido, Semana Santa e verán. 

Enténdense por servizos mínimos 

aqueles que se prestan unicamente con 

carácter asistencial. 

 

g) O concello poderá autorizar outros 

horarios, se existir unha demanda que 

permitir a ocupación da aula ou das aulas 

segundo as ratios que figuran no artigo 5. 

 

 

Artigo 22. Servizos complementarios 

 

1. Cada escola garantirá os seguintes 

servizos complementarios, con carácter 

voluntario, para as persoas usuarias: 

 

a) Ampliación de xornada: complemento 

de permanencia na escola fóra do horario 

de atención educativa, para as persoas 

usuarias que a solicitaren. 

escuela podrá organizarlo atendiendo 

siempre a las necesidades de la mayoría 

de las familias y representantes legales, 

después de la conformidad del SME. 

 

d) Cada menor podrá utilizar 

parcialmente el horario escolar, de 

acuerdo con la solicitud razonada de su 

familia o representante legal. Esta 

reducción no implicará reducción de 

tarifa, en caso de aplicación. 

 

e) Los/las menores no podrán, en ningún 

caso, permanecer en la escuela más de 8 

horas diarias ni menos de 3, así como 

tampoco mas de 11 meses al año, salvo 

causas excepcionales autorizadas por el 

SME, previo informe de la dirección de la 

escuela. 

 

Durante el mes de septiembre, cada 

escuela podrá planificar un período de 

adaptación con horarios especiales, que 

deberán ser notificados al SME. 

 

f) Se podrán ofertar servicios mínimos 

durante las vacaciones escolares de 

Navidad, Carnaval, Semana Santa y 

verano. Se entiende por servicios mínimos 

aquellos que se prestan únicamente con 

carácter asistencial.  

 

g) El ayuntamiento podrá autorizar otros 

horarios, en caso de existir una demanda 

que permita la ocupación del aula o de las 

aulas según las ratios que figuran en el 

artículo 5. 

 

Artículo 22. Servicios complementarios 

 

1. Cada escuela garantizará los servicios 

complementarios, con carácter voluntario 

para las personas usuarias: 

 

a) Ampliación de jornada: complemento 

de permanencia en la escuela fuera del 

horario de atención educativa, para las 

personas usuarias que la soliciten. 
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b) Comedor escolar: almorzo, xantar e 

merenda. 

 

c) Transporte escolar. 

 

2. Estes servizos terán tarifas 

independentes e específicas e, unha vez 

aprobadas polo concello, serán as 

mesmas en todas as escolas. A tarifa do 

transporte escolar establecerase en 

función da demanda. 

 

3. As familias que desexen utilizar os 

servizos complementarios deberanllo 

comunicar á escola antes de se iniciar o 

curso escolar ou coa antelación que se 

indique no RRI, en caso de os querer 

utilizar unha vez comezado o curso. 

 

4. O uso puntual dos servizos estará 

condicionado polas dispoñibilidades 

organizativas da escola. 

 

5. O concello poderá autorizar a 

prestación doutros servizos 

complementarios por pedimento das 

escolas e determinará as súas tarifas. 

 

Artigo 23. Dereitos e obrigas das persoas 

usuarias 

 

1. Enténdense por persoas usuarias da 

REIM: o alumnado, nais, pais ou persoas 

representantes legais das e dos menores. 

 

 

2. As persoas usuarias gozarán dos 

seguintes dereitos: 

 

a) A recibiren unha educación 

personalizada de acordo coas súas 

necesidades específicas que garanta o 

seu desenvolvemento integral e o 

respecto aos seus dereitos, así como a 

súa inclusión sociofamiliar. 

 

b) A seren informadas puntual e 

 

b) Comedor escolar: desayuno, comida y 

merienda.  

 

c) Transporte escolar. 

 

2. Estos servicios tendrán tarifas 

independientes y específicas y, una vez 

aprobadas por parte del ayuntamiento, 

serán las mismas en todas las escuelas. La 

tarifa del transporte escolar se 

establecerá en función de la demanda. 

 

3. Las familias que deseen utilizar los 

servicios complementarios se lo deberán 

de comunicar a la escuela antes del inicio 

del curso escolar o con la antelación que 

se indique en el RRI, en caso de querer 

usarlos una  vez iniciado el curso. 

 

4. El uso puntual de los servicios estará 

condicionado por las disponibilidades 

organizativas de la escuela. 

 

5. El ayuntamiento podrá autorizar la 

prestación de otros servicios 

complementarios por demanda de las 

escuelas y determinará sus tarifas. 

 

Artículo 23. Derechos y obligaciones de 

las personas usuarias 

 

1. Se entiende por personas usuarias de la 

REIM: el alumnado, madres, padres o 

personas representantes legales de las/los 

menores. 

 

2. Las personas usuarias disfrutarán de 

los siguientes derechos: 

 

a) A recibir una educación personalizada 

de acuerdo con sus necesidades 

específicas que garantice su desarrollo 

integral y el respeto a sus derechos, así 

como su inclusión sociofamiliar. 

 

 

b) A ser informados puntual y diligente 
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dilixentemente sobre o desenvolvemento 

de cada menor. 

 

c) Á intimidade persoal, así como ao 

sixilo profesional sobre os datos do seu 

historial sanitario e sociofamiliar. 

 

d) A recibiren unha información 

completa sobre a organización e o 

funcionamento da escola. Para tal efecto, 

poderanse consultar, en calquera 

momento, os documentos de xestión 

recollidos neste regulamento. 

 

e) Á consideración no trato, tanto por 

parte do persoal da escola como do resto 

das persoas usuarias. 

 

f) Ao cumprimento, por parte do persoal 

da escola, das normas de saúde e a 

seguridade na realización da actividade 

educativa e de coidados, así como á 

cobertura dun seguro médico escolar. 

 

g) Ás saídas da escola, sempre que as e 

os menores vaian acompañadas/os por 

unha persoa adulta responsable e con 

autorización escrita das familias e 

representantes legais. 

 

h) A participaren no funcionamento da 

escola, de acordo co que establecen este 

regulamento e o RRI. 

 

 

i) A se asociaren con outras familias e 

representantes legais, co fin de 

cumpriren as funcións asignadas a estas 

asociacións por este regulamento. 

 

j) Os demais sinalados nos regulamentos 

de funcionamento interno das propias 

escolas da REIM. 

 

3. As persoas usuarias terán as seguintes 

obrigas: 

 

a) Cumpriren as normas establecidas 

sobre el desarrollo de cada menor. 

 

 

c) A la intimidad personal, así como al 

sigilo profesional sobre los datos de su 

historial sanitario y sociofamiliar. 

 

d) A recibir una información completa 

sobre la organización y el funcionamiento 

de la escuela. Para tal fin, se podrán 

consultar, en cualquier momento, los 

documentos de gestión recogidos en este 

reglamento. 

 

e) A la consideración en el trato, tanto por 

parte del personal de la escuela como del 

resto de las personas usuarias. 

 

f) Al cumplimiento, por parte del personal 

de la escuela, de las normas de salud  y la 

seguridad en la realización de la actividad 

educativa y de cuidados , así como a la 

cobertura de un seguro médico escolar. 

 

g) A las salidas de la escuela, siempre que 

las y los menores vayan acompañados por 

una persona adulta responsable y con 

autorización escrita de las familias y 

representantes legales. 

 

h) A La participación en el 

funcionamiento de la escuela, de acuerdo 

con lo que  establecen  este reglamento y 

en el RRI. 

 

i) A La asociación con otras familias y 

representantes legales, con el fin de 

cumplir con las funciones asignadas a 

estas asociaciones por este reglamento. 

 

j) A los demás señalados en los 

reglamentos de funcionamiento interno de 

las propias Escuelas de la REIM. 

 

3. Las personas usuarias tendrán las 

siguientes obligaciones: 

 

a) Cumplir las normas establecidas en 
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neste regulamento e no RRI da escola. 

 

b) Manteren unha conduta baseada no 

respecto mutuo, a tolerancia e a 

colaboración, orientada a facilitar unha 

convivencia mellor. 

 

c) Cooperaren na comunidade educativa 

de forma respectuosa e na educación 

integral das nenas e nenos.  

 

d) Estaren ao día, cando corresponder, 

no pagamento das tarifas dos servizos 

utilizados. 

 

e) Os demais sinalados nos regulamentos 

de funcionamento interno das propias 

escolas da REIM. 

 

CAPÍTULO VII. PROCESO DE 

ADMISIÓN NAS REIM 

 

Artigo 24. Bases de aprobación de 

criterios de admisión 

 

A Xunta de Goberno Local aprobará 

anualmente as bases cos criterios de 

admisión na REIM, logo de informar 

previamente a Comisión de Educación. 

 

 

Artigo 25. Comisión de Escolarización 

 

1. A Comisión de Escolarización é o 

órgano colexiado que valorará as 

solicitudes de matrícula e comunicaralle 

a proposta de admisión ao órgano 

competente, de conformidade coa 

instrución que para esta finalidade ditará 

o Concello da Coruña. Estará integrada 

por: 

 

a) A xefatura de servizo de Educación, 

que actuará como presidencia. 

 

b) A xefatura de departamento de 

Educación ou persoa en quen delegar. 

 

este reglamento y en el RRI de la escuela. 

 

b) Mantener una conducta basada en el 

respeto mutuo, la tolerancia y la 

colaboración, orientada a facilitar una 

convivencia mejor. 

 

c) Cooperar en la comunidad educativa de 

forma respetuosa y en la educación 

integral de los niños y niñas.   

 

d) Estar al día, cuando corresponda, en el 

pago de las tarifas de los servicios 

utilizados. 

 

e) Las demás señaladas en los 

Reglamentos de funcionamiento interno 

de las propias Escuelas de la  REIM. 

 

CAPÍTULO VII. PROCESO DE 

ADMISIÓN EN LAS REIM 

 

Artículo 24. Bases de aprobación de 

criterios de admisión 

 

La Junta de Gobierno Local aprobará 

anualmente las bases con los criterios de 

admisión  en la REIM,  después de 

informar previamente a la Comisión de 

Educación.  

 

Artículo 25. Comisión de Escolarización 

 

1. La Comisión de Escolarización es el 

órgano colegiado que valorará las 

solicitudes de matrícula y comunicará la 

propuesta de admisión al órgano 

competente, de conformidad con la 

instrucción que para esta finalidad 

dictará el Ayuntamiento de A Coruña. 

Estará integrada por: 

 

a) La jefatura de servicio de Educación, 

que actuará como presidencia. 

 

b) La jefatura de departamento de 

Educación o persona en quien delegue. 
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c) A persoa técnica responsable de 

supervisar a organización e o 

funcionamento da REIM. 

 

d) A Dirección de cada escola integrada 

na REIM. 

 

e) Dúas persoas representantes das 

familias e representantes legais, 

compoñentes dos consellos escolares de 

dúas escolas de dúas zonas educativas 

diferentes. Estas persoas seranlle 

propostas ao SME polas direccións das 

escolas. A representación rotará en cada 

curso escolar polas escolas da REIM. 

 

 

2. A Comisión de Escolarización: 

 

a) Será informada das renovacións de 

matrícula. 

 

b) Será informada das bases do proceso 

de admisión aprobadas polo concello. 

 

 

c) Valorará e proporá os novos ingresos 

de carácter preferente. 

 

d) Baremará as solicitudes presentadas 

para novo ingreso de carácter ordinario, 

de conformidade coas bases aprobadas 

polo Concello da Coruña. 

 

3. Os acordos deste órgano colexiado 

serán adoptados por maioría simple das 

persoas presentes. En caso de empate, 

resolverá o voto de calidade da 

presidencia. 

 

Artigo 26. Reserva de praza 

 

1. O Concello da Coruña aprobará as 

bases que rexerán o proceso de admisión 

na REIM nas distintas modalidades: 

carácter preferente e carácter ordinario. 

 

 

c) La persona técnica responsable de 

supervisar la organización y el 

funcionamiento de la REIM. 

 

d) La Dirección de cada escuela integrada 

en la REIM.  

 

e) Dos personas representantes de las 

familias y representantes legales,  

componentes de los consejos escolares 

pertenecientes a dos escuelas de dos zonas 

educativas diferentes. Estas personas le 

serán propuestas al SME por las 

direcciones de las escuelas. La 

representación rotará en cada curso 

escolar por las escuelas de la REIM. 

 

2. La Comisión de Escolarización: 

 

a) Será informada de las renovaciones de 

matrícula.  

 

b) Será informada de las bases del proceso 

de admisión aprobadas por el 

ayuntamiento. 

 

c) Valorará y propondrá los nuevos 

ingresos de carácter preferente. 

 

d) Baremará las solicitudes presentadas 

para nuevo ingreso de carácter ordinario 

de conformidad con las Bases aprobadas 

por el Ayuntamiento de A Coruña. 

 

3. Los acuerdos de este órgano colegiado 

serán adoptados por mayoría simple de 

las personas presentes. En caso de 

empate, resolverá el voto de calidad de la 

presidencia. 

 

Artículo 26. Reserva de plaza 

 

1. El Ayuntamiento de A Coruña aprobará 

las bases que regirán el proceso de 

admisión en la REIM en las distintas 

modalidades: carácter preferente y 

carácter común. 
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2. Reserva de praza: 

 

2.1 Cada menor escolarizada/o na REIM 

terá dereito preferente á renovación da 

praza na súa escola, sempre e cando 

estea ao día no pagamento das tarifas 

cando presente a solicitude. 

 

2.2 Ademais, poderanse solicitar as 

prazas vacantes noutras escolas da 

REIM, sempre que se cumprir o 

requisito anterior, se tiver unha irmá ou 

irmán escolarizado na escola solicitada 

e, caso de ser unha ou un menor con 

NEAE, non houber outra/o na unidade 

en que se solicite ingresar. 

 

2.3 Este proceso será previo e deberá 

estar finalizado antes de que se abra o 

prazo de presentación de solicitudes de 

novo ingreso. 

 

Artigo 27. Admisión de carácter 

preferente 

 

Terán carácter preferente na súa 

admisión: 

 

- As fillas e fillos do persoal que traballa 

na escola, de conformidade co seu 

convenio laboral. 

 

- As nenas e os nenos que teñan unha 

irmá ou irmán escolarizada/o na escola. 

 

- As/os nenas/os valoradas/os como 

urxencia social. 

 

Artigo 28. Prazas de novo ingreso de 

carácter ordinario 

 

Para adxudicar estas prazas, aplicaranse 

os criterios de baremación aprobados 

polo concello para o curso escolar de que 

se tratar, que corresponderán, en todo 

caso, cos seguintes: 

 

- situación socioeconómica 

2. Reserva de plaza:  

 

2.1 Cada menor escolarizado en la REIM 

tendrá derecho preferente a la renovación 

de plaza en su escuela, siempre y cuando 

esté al día en el pago de las tarifas cuando 

presente la solicitud. 

 

2.2 Además, se podrán solicitar las plazas 

vacantes en otras escuelas de la REIM, 

siempre que se cumpla con el requisito 

anterior, si tiene una hermana o hermano 

escolarizada en la escuela solicitada y, en 

caso de ser una o un menor con NEAE, no 

haya otro en la unidad en que se solicite 

ingresar. 

 

2.3 Este proceso será previo y deberá 

estar finalizado antes de que se abra el 

plazo de presentación de solicitudes de 

nuevo ingreso. 

 

Artículo 27. Admisión de carácter 

preferente 

 

Tendrán carácter preferente en su 

admisión: 

 

- Las hijas e hijos del personal que trabaja 

en la escuela de conformidad con su 

convenio laboral. 

 

- Las niñas y niños que cuenten con una 

hermana/o la escolarizada/o. 

 

- Las/os niña/os valoradas/os como 

urgencia social. 

 

Artículo 28. Plazas de nuevo ingreso de 

carácter ordinario 

 

Para adjudicar estas plazas se aplicarán 

los criterios de baremación aprobados 

por el ayuntamiento para el curso escolar 

de que se trate, que se corresponderán, en 

todo caso, con los siguientes: 

 

- Situación socioeconómica 
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- situación sociofamiliar 

- situación sociolaboral. 

 

Artigo 29. Xestión das baixas e listaxe de 

agarda 

 

1. Causarase baixa nas REIM debido aos 

seguintes motivos: 

1.  
a) Vontade propia, mediante unha 

comunicación por escrito das familias ou 

representantes legais. 

 

b) Non aboar as tarifas correspondentes. 

 

c) Falsidade nos documentos e datos 

presentados, sen prexuízo das 

responsabilidades legais que puideren 

proceder. 

 

d) Falta de asistencia continuada durante 

5 días lectivos continuos ou 20 días 

descontinuos sen causa xustificada. 

 

e) Incumprimento das normas de 

funcionamento interno das escolas. 

Neste suposto, resolverá o SME, logo 

dun informe da Dirección da escola. 

 

 

2. As baixas cubriranse por orde de 

puntuación, coas solicitudes da listaxe 

de agarda correspondente a cada grupo 

de idade. 

 

CAPÍTULO VIII. RÉXIME 

ECONÓMICO 

 

Artigo 30. Financiamento das escolas 

 

1. O custo da praza escolar que outorgará 

dereito a oito horas diarias de atención 

educativa e ao servizo de orientación das 

nenas e nenos, formará parte do importe 

do contrato, caso de que for esta a forma 

de xestión pola que se optar, e será 

financiado polo concello na súa 

totalidade, ben con fondos propios ou 

- Situación sociofamiliar 

- Situación sociolaboral 

 

Artículo 29. Gestión de las bajas y listado 

de espera 

 

1. Se causará baja en las  REIM por los 

siguientes motivos: 

 

a) Voluntad propia mediante 

comunicación por escrito de las familias o 

representantes legales. 

 

b) No abonar las tarifas correspondientes. 

 

c) Falsedad en los documentos y datos 

presentados, sin perjuicio de las 

responsabilidades legales que pudieren 

ser procedentes. 

 

d) Falta de asistencia continuada durante 

5 días lectivos continuos o 20 días 

discontinuos sin causa justificada. 

 

e) Incumplimiento de las normas de 

funcionamiento interno de las escuelas. 

En este supuesto, resolverá el SME, 

después de un informe de la dirección de 

la escuela. 

 

2. Las bajas se cubrirán por orden de 

puntuación, con las solicitudes del listado 

de espera correspondiente a cada grupo 

de edad.  

 

CAPÍTULO VIII. RÉGIMEN 

ECONÓMICO 

 

Artículo 30. Financiación de las escuelas 

 

1. El coste de plaza escolar que otorgará 

derecho a ocho horas de atención 

educativa y al servicio de orientación de 

las niñas y niños, formará parte del 

importe del contrato, en el caso que fuera 

esta la forma de gestión por la que se opta, 

y será financiado por el ayuntamiento en 

su totalidad, bien con fondos propios o 
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con outros procedentes doutra 

administración. 

 

2. No caso dos servizos 

complementarios (almorzo, comedor, 

merenda, horario ampliado etc.) todas as 

persoas usuarias deberán aboar 

integramente as tarifas fixadas pola 

Xunta de Goberno Local, que serán as 

mesmas para todas as escolas infantís 

municipais. 

 

3. De darse o caso de escolas xestionadas 

por entidades sen ánimo de lucro, estas 

serán financiadas de acordo co que 

establece o convenio nominativo 

asinado para o efecto ou o concerto 

social. O importe da achega municipal 

non poderá ser superior ao que 

correspondería se a escola for xestionada 

mediante contrato. 

 

 

4. As prazas ocupadas por menores con 

NEAE contabilizarán o dobre e o 

concello asumirá integramente o custo 

da praza escolar non ofertada. 

 

Artigo 31. Conservación e mantemento 

dos edificios de titularidade municipal 

das escolas xestionadas por empresas 

adxudicatarias 

 

1. A entidade que xestione a escola non 

poderá alterar as instalacións fixas na 

escola nin realizar obras nelas sen 

autorización por escrito do SME. 

 

2. A entidade que xestione a escola 

deberá realizar o seu mantemento 

ordinario. Enténdense por gastos de 

mantemento os seguintes: 

 

a) Reparacións de avarías relacionadas 

coa electricidade, fontanaría, carpintaría, 

cerrallaría, albanelaría e similares. 

 

 

con otros procedentes de otra 

administración 

 

2. En el caso de los servicios 

complementarios (desayuno, comedor, 

merienda, horario ampliado, etc.) todas 

las personas usuarias deberán abonar 

íntegramente las tarifas fijadas por la 

Junta de Gobierno Local, que serán las 

mismas para todas las escuela infantiles 

municipales. 

 

3. De darse el caso de escuelas 

gestionadas por entidades sin ánimo de 

lucro, estas serán financiadas de acuerdo 

con lo establecido en el convenio 

nominativo firmado al efecto o el 

concierto social. El importe de la 

aportación municipal no podrá ser 

superior a lo que correspondería si la 

escuela fuere gestionada mediante 

contrato.  

 

4. Las plazas ocupadas por menores con 

NEAE se contabilizarán doble y el 

ayuntamiento asumirá íntegramente el 

coste de la plaza escolar no ofertada. 

 

Artículo 31. Conservación y 

mantenimiento de los edificios de 

titularidad municipal de las escuelas 

gestionadas por empresas adjudicatarias 

 

1. La entidad que gestione la escuela no 

podrá alterar las instalaciones fijas en la 

escuela ni realizar obras en estas sin 

autorización por escrito del SME. 

 

2. La entidad que gestione la escuela 

deberá realizar su mantenimiento 

ordinario. Se entienden por gastos de 

mantenimiento los siguientes: 

 

a) Reparaciones de averías relacionadas 

con la electricidad, fontanería, 

carpintería, cerrajería, albañilería y 

similares.  

 



 

94 

b) Mantemento e reparación de peches, 

cubertas e tellados, patios, baixantes e 

canlóns, pintura, rede de sumidoiros e 

similares. 

 

c) Reposicións de cristais, chans, 

persianas, elementos de iluminación, 

cisternas e outros. 

 

d) Espazos exteriores (mobiliario, xogos 

infantís) e xardíns. 

 

3. Serán responsabilidade exclusiva do 

SME as obras que foren consecuencia da 

adaptación do edificio á normativa. 

Neste suposto, o concello asumirá o seu 

custo total. Asumirá tamén o custo dos 

labores de mantemento que excedan do 

mantemento ordinario. 

 

4. Porén, o concello poderá asumir o 

custo parcial ou total dalgunha obra de 

mantemento responsabilidade das 

escolas, por razón da súa contía, coa 

condición de que non for como 

consecuencia da neglixencia na 

conservación do edificio por parte da 

entidade que a xestionar. 

 

5. O concello tamén poderá realizar, pola 

súa conta, obras de mellora nas escolas 

cando as considerar preciso. 

 

 

Artigo 32. Conservación e mantemento 

dos edificios das escolas xestionadas por 

entidades sen ánimo de lucro 

 

 

A regulación das obrigas de 

conservación e de mantemento dos 

edificios das escolas xestionadas por 

entidades sen ánimo de lucro será a que 

se determinar no convenio nominativo 

ou no concerto social asinado para o 

efecto. 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 1.ª. 

b) Mantenimiento y reparación de cierres, 

cubiertas y tejados, patios, bajantes y 

canalones, pintura, alcantarillado y 

similares.  

 

c) Reposiciones de cristales, suelos, 

persianas, elementos de iluminación, 

cisternas y otros.  

 

d) Espacios exteriores (mobiliario, juegos 

infantiles) y jardines.  

 

3. Serán responsabilidad exclusiva del 

SME las obras que sean consecuencia de 

la adaptación del edificio a la normativa. 

En este supuesto, el ayuntamiento asumirá 

su coste total. También asumirá el coste 

de las labores de mantenimiento que 

excedan del mantenimiento ordinario. 

 

4. Sin embargo, el ayuntamiento podrá 

asumir el coste parcial o total de alguna 

obra de mantenimiento responsabilidad 

de las escuelas, por razón de su cuantía, 

con la condición de que no fuera a 

consecuencia de negligencia en la 

conservación del edificio por parte de la 

entidad que la gestione. 

 

5. El ayuntamiento también podrá 

realizar, a su costa, obras de mejora en 

las escuelas cuando las considere 

necesarias. 

 

Artículo 32. Conservación y 

mantenimiento de los edificios de las 

escuelas gestionadas por entidades sin 

ánimo de lucro 

 

La regulación de los deberes de 

conservación y de mantenimiento de los 

edificios de las escuelas gestionadas por 

entidades sin ánimo de lucro será la que 

se determine en el convenio nominativo o 

en el concierto social firmado al efecto. 

 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 1ª. 
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Referencias normativas 

 

As referencias establecidas neste 

regulamento a normas legais ou 

regulamentarias entenderanse feitas a 

aqueloutras que as substitúan ou 

modifiquen. 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 2.ª. 

Normativa laboral 

 

As entidades que xestionen as escolas 

infantís integradas na REIM deberán 

respectar o convenio colectivo e a 

demais normativa laboral de aplicación 

ás persoas traballadoras contratadas que 

estean sometidas a el. 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 3.ª. 

Imaxe corporativa 

 

As escolas deberán respectar as normas 

de identidade corporativa da REIM que 

indique o SME. 

 

DISPOSICIÓN TRANSITORIA 1.ª. 

Coñecemento da lingua galega 

 

1. O requisito de coñecemento da lingua 

galega que se establece neste 

regulamento esixirase para as novas 

adxudicacións da xestión das escolas, 

coas excepcións recollidas no parágrafo 

seguinte. 

 

2. O persoal que á entrada en vigor deste 

regulamento traballe nalgunha escola 

infantil municipal non terá que acreditar 

o coñecemento da lingua galega mentres 

continúe a prestación laboral, mesmo 

nos supostos de subrogación, segundo o 

que dispoñen o convenio colectivo e a 

outra normativa laboral de aplicación. 

 

 

DISPOSICIÓN TRANSITORIA 2.ª. 

Coñecemento da lingua inglesa 

 

Referencias normativas 

 

Las referencias establecidas en este 

reglamento a normas legales o 

reglamentarias se entenderán hechas a 

aquellas otras que las sustituyan o 

modifiquen. 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 2ª. 

Normativa laboral 

 

Las entidades que gestionen las escuelas 

infantiles integradas en la REIM deberán 

respetar el convenio colectivo y además 

normativa laboral de aplicación a las 

personas trabajadoras contratadas que 

estén sometidas a él. 

 

DISPOSICIÓN ADICIONAL 3ª. Imagen 

corporativa 

 

Las escuelas deberán respetar las normas 

de identidad corporativa de la REIM que 

indique el SME. 

 

DISPOSICIÓN TRANSITORIA 1ª. 

Conocimiento de la lengua gallega 

 

1. El requisito de conocimiento de la 

lengua gallega que se establece en este 

reglamento se exigirá para  las nuevas 

adjudicaciones de la gestión de las 

escuelas con las excepciones recogidas en 

el párrafo siguiente. 

 

2. El personal que a la entrada en vigor de 

este reglamento trabaje en alguna escuela 

infantil municipal no tendrá que acreditar 

el conocimiento de la lengua gallega 

mientras continúe la prestación laboral, 

incluso en los supuestos de subrogación 

conforme a lo establecido en el convenio 

colectivo o en otra normativa laboral de 

aplicación.  

 

DISPOSICIÓN TRANSITORIA 2ª. 

Conocimiento de la lengua inglesa 
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O requisito de coñecemento da lingua 

inglesa que se establece neste 

regulamento para o persoal esixirase 

unicamente para o persoal das novas 

adxudicacións. Non lle será aplicable ao 

persoal que actualmente traballa 

nalgunha escola da rede mentres 

continúe a súa relación laboral, incluso 

en caso de subrogación. 

 

As novas licitacións deberán prever a 

incorporación ao equipo educativo 

dunha persoa de apoio adicional que 

acredite un nivel B2 de inglés no 

MCERL de cara a futuras licitacións. A 

incorporación deste persoal deberá 

garantir a posta en práctica do proxecto 

de aproximación á lingua inglesa, así 

como as demais funcións que lle 

correspondan como membro do equipo 

educativo do centro. 

 

DISPOSICIÓN DERROGATORIA 

ÚNICA 

 

Queda derrogado o regulamento anterior 

 

DISPOSICIÓN FINAL. Entrada en 

vigor 

 

Este regulamento entrará en vigor, cas 

modificacións introducidas, unha vez 

sexa publicado no Boletín Oficial da 

Provincia e que transcorra o prazo 

estipulado no artigo 65.2 da Lei 7/85, do 

2 de abril, reguladora das bases do 

réxime local. 

 

 

2º.- Mocións. 

 

Presidencia 

 

Moi ben. Damos inicio ao debate das 

mocións. A primeira delas a presentada 

pola concelleira non adscrita, señora 

Soneira Lema.  

 

El requisito de conocimiento de la lengua 

inglesa que se establece en este 

reglamento para lo personal se exigirá 

únicamente para el personal de las nuevas 

adjudicaciones, no siendo aplicable al 

personal que actualmente trabaje en 

alguna escuela de la red mientras 

continue su relación laboral, incluso en 

caso de subrogación. 

 

Las nuevas licitaciones deberán prever la 

incorporación al equipo educativo de una 

persona de apoyo adicional que acredite 

un nivel B2 de inglés en el MCERL de cara 

a futuras licitaciones. La incorporación 

de este personal deberá garantizar la 

puesta en práctica del proyecto de 

aproximación a lengua inglesa, así como 

las demás funciones que le correspondan 

como miembro del equipo educativo del 

centro. 

 

DISPOSICIÓN DEROGATORIA 

ÚNICA 

 

Queda derogado el reglamento anterior. 

 

DISPOSICIÓN FINAL. Entrada en 

vigor 

 

El presente reglamento entrará en vigor, 

con las modificaciones introducidas, una 

vez sea publicado en el Boletín Oficial de 

la Provincia y transcurrido el plazo 

estipulado en el artículo 65.2 de la Ley 

7/85, de 2 de abril, Reguladora de las 

Bases del Régimen Local. 

 

 

2º.- Mociones. 

 

Presidencia 

 

Muy bien. Damos inicio al debate de las 

mociones. La primera de ellas la 

presentada por la concejala no adscrita, 

señora Soneira Lema.  
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Poden saír os concelleiros e concelleiras 

que o desexen neste momento. Señor 

Borrego, solicito que me substitúa 

temporalmente na Presidencia da 

Corporación. 

 

Ás once horas e nove minutos saen do 

Salón de Sesións as señoras Cameán 

Calvete, Sobral Cabanas, Gallego 

Neira e a señora alcaldesa D.ª Inés Rey 

García, e pasa a presidir a sesión o 

señor Borrego Vázquez. 

 

MOCIÓN PRESENTADA POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

D.ª SUSANA SONEIRA LEMA 

 

Única. Moción sobre as vías do tranvía 

turístico da Coruña. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición do Grupo 

Municipal do Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Bo día. Pois entón, señora Soneira, ten 

vostede a palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Moitas grazas. 

 

O 10 de maio de 1997 inaugurouse o 

primeiro tramo do tranvía turístico entre 

o Castelo de San Antón e a Torre de 

Hércules. En 1999 prolongouse o 

percorrido ata a fonte dos surfistas, 

fronte ao Hotel Meliá María Pita e en 

2001 comezou a prestar servizos polo 

paseo Marítimo. O 7 de xullo de 2011, o 

tranvía turístico deixou de circular, 

cando o Goberno local tomou esa 

decisión ante as graves deficiencias 

técnicas que se apreciaron na instalación 

das vías que derivaron nun 

descarrilamento no que non houbo 

feridos. Desde entón, alí permanecen as 

Pueden salir los concejales y concejalas 

que lo deseen en este momento. Señor 

Borrego, solicito que me sustituya 

temporalmente en la Presidencia de la 

Corporación. 

 

A las once horas y nueve minutos salen 

del Salón de Sesiones las señoras 

Cameán Calvete, Sobral Cabanas, 

Gallego Neira y la señora alcaldesa D.ª 

Inés Rey García, y pasa a presidir la 

sesión el señor Borrego Vázquez. 

 

MOCIÓN PRESENTADA POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

SUSANA SONEIRA LEMA 

 

Única. Moción sobre las vías del tranvía 

turístico de A Coruña. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Buenos días. Pues entonces, señora 

Soneira, tiene usted la palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Muchas gracias. 

 

El 10 de mayo de 1997 se inauguró el 

primer tramo del tranvía turístico entre el 

Castillo de San Antón y la Torre de 

Hércules. En 1999 se prolongó el 

recorrido hasta la fuente de los surfistas, 

frente al Hotel Meliá María Pita y en 2001 

comenzó a prestar servicios por el paseo 

Marítimo. El 7 de julio de 2011, el tranvía 

turístico dejó de circular, cuando el 

Gobierno local tomó esa decisión ante las 

graves deficiencias técnicas que se 

apreciaron en la instalación de las vías 

que derivaron en un descarrilamiento en 

el que no hubo heridos. Desde entonces, 

allí permanecen las vías al descubierto, 
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vías ao descuberto, sendo a causa directa 

ou indirecta, segundo información de 

prensa que se refire a fontes municipais, 

dunha gran cantidade de accidentes 

sufridos por condutores de distintos tipos 

de vehículos. Así, a superficie 

resbaladiza dos raís xunto cos ocos entre 

estes e o asfaltado provocan os 

accidentes, sendo máis frecuentes con 

choiva e de peores consecuencias para os 

motoristas. 

 

O Concello xa foi condenado polo 

Xulgado do Contencioso-administrativo 

número 2 por un destes accidentes 

sucedido en 2019 no paseo Marítimo, 

nas Lagoas, onde un turismo se estrelou 

contra un muro tras patinar sobre os raís 

nun día de choiva, circulando a unha 

velocidade normal. Para evitar estes 

accidentes nos últimos anos cubríronse 

os raís con asfalto en varios tramos do 

paseo Marítimo, pero aínda queda moito 

raíl ao descuberto. Actualmente, segue 

existindo un tramo moi longo que vai 

desde o Hotel María Pita ata o Castelo de 

San Antón e no tramo do sentido 

contrario que vai desde o Castelo de San 

Antón ata As Lagoas. Neste último os 

raís están no carril de bicicletas, polo 

tanto, non afectan a motos e turismos 

pero o risco de sufrir caídas para os 

ciclistas é importante. 

 

Segundo informacións de prensa, parece 

que o Goberno local ten previsto cubrir 

os raís a medida que se vaia intervindo 

en cada zona do paseo, pero agora, 

despois de case 12 anos de non funcionar 

o tranvía, parece que está descartada a 

súa recuperación. Non ten ningún 

sentido seguir mantendo as vías ao 

descuberto esperando a que se dispoña 

de orzamento para outras obras na zona 

porque se está a poñer en risco a 

seguridade dos ocupantes dos vehículos 

que circulan polos carrís onde aínda se 

atopan as vías. Convén recordar que a 

siendo la causa directa o indirecta, según 

información de prensa que se refiere a 

fuentes municipales, de una gran cantidad 

de accidentes sufridos por conductores de 

distintos tipos de vehículos. Así, la 

superficie resbaladiza de los raíles junto 

con los huecos entre estos y el asfaltado 

provocan los accidentes, siendo más 

frecuentes con lluvia y de peores 

consecuencias para los motoristas. 

 

 

El Ayuntamiento ya fue condenado por el 

Juzgado de lo Contencioso-administrativo 

número 2 por uno de estos accidentes 

sucedido en 2019 en el paseo Marítimo, en 

As Lagoas, donde un turismo se estrelló 

contra un muro tras patinar sobre los 

raíles en un día de lluvia, circulando a una 

velocidad normal. Para evitar estos 

accidentes en los últimos años se 

cubrieron los raíles con asfalto en varios 

tramos del paseo Marítimo, pero aún 

queda mucho raíl al descubierto. 

Actualmente, sigue existiendo un tramo 

muy largo que va desde el Hotel María 

Pita hasta el Castillo de San Antón y en el 

tramo del sentido contrario que va desde 

el Castillo de San Antón hasta As Lagoas. 

En este último los raíles están en el carril 

de bicicletas, por lo tanto, no afectan a 

motos y turismos pero el riesgo de sufrir 

caídas para los ciclistas es importante. 

 

Según informaciones de prensa, parece 

que el Gobierno local ha previsto cubrir 

los raíles a medida que se vaya 

interviniendo en cada zona del paseo, 

pero ahora, después de casi 12 años de no 

funcionar el tranvía, parece que está 

descartada su recuperación. No tiene 

ningún sentido seguir manteniendo las 

vías al descubierto esperando a que se 

disponga de presupuesto para otras obras 

en la zona porque se está poniendo en 

riesgo la seguridad de los ocupantes de 

los vehículos que circulan por los carriles 

donde aún se encuentran las vías. 
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vida humana non ten prezo e os riscos 

sobre ela que se poidan evitar non poden 

quedar á conveniencia da 

dispoñibilidade orzamentaria, máis 

tratándose dunha contía que pode 

supoñer, neste caso, a cobertura das vías 

cunha capa de asfalto. 

 

 

Ás once horas e doce minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos. 

 

Esta moción vén a recoller esa 

preocupación e a propoñer a súa solución 

definitiva, que é algo non só manifestado 

polos condutores que sufriron algún 

incidente deste tipo, senón que tamén é 

proposto por veciños do paseo Marítimo 

que, con frecuencia, presenciaron 

incidentes ou accidentes, principalmente 

de motos e en xornadas con choiva, e 

tamén é respaldado por profesionais do 

transporte como son empresarios de 

reparto e taxistas que, no último ano, 

destacaron na prensa o risco que supón 

circular sobre os raís, manifestando a 

conveniencia da cobertura das vías. 

 

 

Por todo o anterior se propón o seguinte 

acordo: instar o Goberno municipal a 

darlles prioridade ás obras de cobertura 

das vías do tranvía turístico que aínda 

permanecen ao descuberto para evitar 

sinistros e os riscos de seguridade que 

supoñen para os ocupantes dos vehículos 

que circulen sobre elas. 

 

 

Vou aceptar a emenda do Partido 

Popular porque considero que é 

conveniente que se acometa un plan para 

darlles uso ás instalacións do tranvía que 

están en desuso e ademais xa foron 

reivindicadas pola Asociación de 

veciños de Monte Alto. 

 

Conviene recordar que la vida humana no 

tiene precio y los riesgos sobre ella que se 

puedan evitar no pueden quedar a la 

conveniencia de la disponibilidad 

presupuestaria, más tratándose de una 

cuantía que puede suponer, en este caso, 

la cobertura de las vías con una capa de 

asfalto. 

 

A las once horas y doce minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos. 

 

Esta moción viene a recoger esa 

preocupación y a proponer su solución 

definitiva, que es algo no solo manifestado 

por los conductores que sufrieron algún 

incidente de este tipo, sino que también es 

propuesto por vecinos del paseo Marítimo 

que, con frecuencia, presenciaron 

incidentes o accidentes, principalmente de 

motos y en jornadas con lluvia, y también 

es respaldado por profesionales del 

transporte como son empresarios de 

reparto y taxistas que, en el último año, 

destacaron en la prensa el riesgo que 

supone circular sobre los raíles, 

manifestando la conveniencia de la 

cobertura de las vías. 

 

Por todo lo anterior se propone el 

siguiente acuerdo: instar al Gobierno 

municipal a darles prioridad a las obras 

de cobertura de las vías del tranvía 

turístico que aún permanecen al 

descubierto para evitar siniestros y los 

riesgos de seguridad que suponen para los 

ocupantes de los vehículos que circulen 

sobre ellas. 

 

Voy a aceptar la enmienda del Partido 

Popular porque considero que es 

conveniente que se acometa un plan para 

darles uso a las instalaciones del tranvía 

que están en desuso y además ya fueron 

reivindicadas por la Asociación de 

vecinos de Monte Alto. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Sen entrar a valorar o erro ou non que 

supuxo a decisión de non recuperar o 

tranvía turístico, alo menos nalgunha das 

súas partes, coincido coa exposición de 

motivos e o acordo que propón a señora 

Soneira. Considero imprescindible que 

se lle dea xa unha solución a todas as 

vías que están descubertas. O perigo que 

supoñen é constatable día si e día tamén. 

Cada ano entre un 70 e un 80 % dos 

sinistros que se producen no paseo 

Marítimo son provocados polas vías do 

tranvía, directa ou indirectamente. E xa 

non só accidentes, a existencia das vías 

provoca que os condutores circulen polo 

lado esquerdo da calzada practicamente 

inutilizando o carril dereito, 

prexudicando así a axilidade na 

mobilidade por eses treitos. 

 

Nunha cidade que presume de plan de 

mobilidade e que quere ser exemplo 

neste sentido non é moi coherente 

manter esas vías descubertas. O meu 

voto é favorable para que se cubran 

canto antes. 

 

Ás once horas e catorce minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Sobral 

Cabanas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Martínez. 

 

Señora Veira, ten a palabra. 

 

Señora Veira González 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Sin entrar a valorar el error o no que 

supuso la decisión de no recuperar el 

tranvía turístico, por lo menos en alguna 

de sus partes, coincido con la exposición 

de motivos y el acuerdo que propone la 

señora Soneira. Considero imprescindible 

que se les dé ya una solución a todas las 

vías que están descubiertas. El peligro que 

suponen es constatable día sí y día 

también. Cada año entre un 70 y un 80 % 

de los siniestros que se producen en el 

paseo Marítimo son provocados por las 

vías del tranvía, directa o indirectamente. 

Y ya no solo accidentes, la existencia de 

las vías provoca que los conductores 

circulen por el lado izquierdo de la 

calzada prácticamente inutilizando el 

carril derecho, perjudicando así la 

agilidad en la movilidad por esos tramos. 

 

En una ciudad que presume de plan de 

movilidad y que quiere ser ejemplo en este 

sentido no es muy coherente mantener 

esas vías descubiertas. Mi voto es 

favorable para que se cubran lo antes 

posible. 

 

A las once horas y catorce minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Sobral 

Cabanas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Martínez. 

 

Señora Veira, tiene la palabra. 

 

Señora Veira González 
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Moitas grazas. 

 

Desde o BNG imos votar a favor desta 

moción. Consideramos que as vías do 

tranvía son un perigo actualmente e un 

feito constatable, como dixo a señora 

Martínez, día si, día tamén, 

especialmente os días de choiva onde os 

coches esvaran constantemente e é un 

perigo. Ademais, imos votar a favor 

tamén da moción, consideramos moi 

axeitado que se lles dea uso ás cocheiras 

porque para algo se recuperaron e para 

algo tamén se pagou polos tranvías, non 

para ter aí morto un espazo que pode ser 

moi útil para o barrio de Monte Alto, e 

uns tranvías polos que se pagou tamén 

diñeiro, e entendemos que algo haberá 

que facer con eles. Entón, agradecemos 

que se acepte a moción do Partido 

Popular, nós iamos votar a favor... a 

emenda do Partido Popular, que iamos 

votar a favor dela e nada máis. Pola nosa 

banda conten co voto favorable do BNG. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Señor Lema, ten a palabra. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Estamos debatendo aquí hoxe unha 

desas partes menos decorosas do legado 

do vazquismo, tantas veces ao longo dos 

últimos anos comentado neste pleno, ás 

veces con cantos de loubanza e outras 

veces como se comentou tamén 

previamente na cuestión do Ofimático xa 

neste pleno, e neste, é outro caso e tamén 

estamos nesa parte menos decorosa, por 

non dicir case catastrófica, do legado do 

vazquismo. Poderiamos engadir outras 

 

Muchas gracias. 

 

Desde el BNG vamos a votar a favor de 

esta moción. Consideramos que las vías 

del tranvía son un peligro actualmente y 

un hecho constatable, como dijo la señora 

Martínez, día sí, día también, 

especialmente los días de lluvia donde los 

coches resbalan constantemente y es un 

peligro. Además, vamos a votar a favor 

también de la moción, consideramos muy 

adecuado que se les dé uso a las cocheras 

porque para algo se recuperaron y para 

algo también se pagó por los tranvías, no 

para tener ahí muerto un espacio que 

puede ser muy útil para el barrio de Monte 

Alto, y unos tranvías por los que se pagó 

también dinero, y entendemos que algo 

habrá que hacer con ellos. Entonces, 

agradecemos que se acepte la moción del 

Partido Popular, nosotros íbamos a votar 

a favor... la enmienda del Partido 

Popular, que íbamos a votar a favor de 

ella y nada más. Por nuestra parte 

cuenten con el voto favorable del BNG. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Señor Lema, tiene la palabra. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Estamos debatiendo aquí hoy una de esas 

partes menos decorosas del legado del 

vazquismo, tantas veces a lo largo de los 

últimos años comentado en este pleno, a 

veces con cantos de alabanza y otras veces 

como se comentó también previamente en 

la cuestión del Ofimático ya en este pleno, 

y este es otro caso en el que también 

estamos en esa parte menos decorosa, por 

no decir casi catastrófica, del legado del 

vazquismo. Podríamos añadir otras 
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pezas máis neste balance: o ascensor de 

San Pedro, o Conde de Fenosa, por 

suposto, a Agra de San Amaro, o Castro 

de Elviña. Hai unha morea, digamos 

de..., penso de..., de razóns e de mostras 

dunha xestión, insisto, máis ben 

catastrófica do —tantas veces loubado 

neste pleno— legado do vazquismo.  

 

Ben, estamos ante unha obra custosa, 

moi custosa no seu momento e de máis 

que dubidosa rendibilidade social, unha 

obra que amosa todos os males, todos os 

defectos de aquelas infraestruturas 

planificadas para un uso exclusivamente 

turístico, separados do uso normal da 

cidadanía. Estas infraestruturas quedan 

aí como monstros, digamos, dunha mala 

planificación, dunha mala planificación 

dunha cidade que ten, desde logo, un 

elevado potencial turístico pero que, 

desde logo, ese elevado potencial 

turístico non xustifica que se acometan 

infraestruturas exclusivas ou preferentes 

para uso turístico como é esta 

infraestrutura deste tranvía que a ningún 

se lle escapa, podería ser adaptado tamén 

para o uso do resto da poboación se se 

completase o seu trazado, non 

unicamente polo bordo litoral da cidade 

da Coruña, senón tamén intentando 

redondealo, intentando rematar a 

circunferencia atravesando polo istmo 

da Coruña. Por exemplo, eu creo que hai 

moitísimas posibilidades de que este 

recurso sexa útil, sexa útil desde un 

punto de vista da mobilidade sostible, 

ademais tamén do que ten que ver coa 

propia transición enerxética, da que 

falarei un pouco máis adiante na miña 

exposición adiantando o noso voto 

favorable tamén á moción e á emenda. 

 

 

Pensamos que esa moción nos pon tamén 

en contexto en relación co balance que 

debemos facer a estas alturas das 

políticas de mobilidade deste concello. 

piezas más en este balance: el ascensor de 

San Pedro, el Conde de Fenosa, por 

supuesto, el Agra de San Amaro, el Castro 

de Elviña. Hay un montón, digamos de..., 

creo de..., de razones y de muestras de una 

gestión, insisto, más bien catastrófica del 

—tantas veces alabado en este pleno— 

legado del vazquismo.  

 

Bien, estamos ante una obra costosa, muy 

costosa en su momento y de más que 

dudosa rentabilidad social, una obra que 

muestra todos los males, todos los 

defectos de aquellas infraestructuras 

planificadas para un uso exclusivamente 

turístico, separados del uso normal de la 

ciudadanía. Estas infraestructuras 

quedan ahí como monstruos, digamos, de 

una mala planificación, de una mala 

planificación de una ciudad que tiene, 

desde luego, un elevado potencial 

turístico pero que, desde luego, ese 

elevado potencial turístico no justifica que 

se acometan infraestructuras exclusivas o 

preferentes para uso turístico como es 

esta infraestructura de este tranvía que a 

ninguno se le escapa, podría ser adaptado 

también para el uso del resto de la 

población si se completara su trazado, no 

únicamente por el borde litoral de la 

ciudad de A Coruña, sino también 

intentando redondearlo, intentando 

finalizar la circunferencia atravesando 

por el istmo de A Coruña. Por ejemplo, yo 

creo que hay muchísimas posibilidades de 

que este recurso sea útil, sea útil desde un 

punto de vista de la movilidad sostenible, 

además también de lo que tiene que ver 

con la propia transición energética, de la 

que hablaré un poco más adelante en mi 

exposición adelantando nuestro voto 

favorable también a la moción y a la 

enmienda. 

 

Creemos que esa moción nos pone 

también en contexto en relación con el 

balance que debemos hacer a estas 

alturas de las políticas de movilidad de 
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Podemos dicir que houbo moito 

urbanismo táctico pero moi pouca 

planificación estratéxica e ningunha, 

desde logo, medida eficaz de 

reordenación da mobilidade.  

 

Podiamos outra vez traer aquí o 

programa do Partido Socialista do ano 

2019 e tiña un espazo relevante dedicado 

a esta cuestión da mobilidade e ver que, 

desde logo, non se acometeu ningunha 

desas medidas. A máis relevante de 

todas, desde logo, a reordenación do 

mapa de liñas do autobús. Nada sabemos 

e apelábase aquí a certos modelos que 

tamén estaban a debate durante o 

anterior mandato, pero a verdade é que o 

Partido Socialista que no anterior 

mandato tiña certa obsesión en cada 

pleno para preguntar sobre esta cuestión 

que estimaban tan urxente, pois resulta 

que chegando ao final deste mandato, 

máis ben o que vemos é un balance 

equivalente a cero no que se refire ao 

elemento máis transcendental na 

mobilidade urbana da Coruña que é a 

reordenación das liñas de autobús.  

 

Tampouco sabemos, e é outra cuestión 

moi relevante, cal vai ser a liña, a 

relación que a futuro este goberno 

estableza respecto da finalización do 

contrato da Compañía de Tranvías (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—grazas, vou rematando, señor 

Borrego— respecto da cuestión da 

finalización do contrato que dalgunha 

maneira somete a cidade ao seu 

contratista, que é a empresa Compañía 

de Tranvías. Eu creo que é hora de 

inverter a relación entre a cidade e a 

empresa contratista da Compañía de 

Tranvías e que o mellor xeito de facelo é 

internalizando este servizo. Este creo 

que é, desde logo, un dos grandes retos 

da nosa cidade para futuro. Penso que a 

ninguén se lle escapa que temos un 

este ayuntamiento. Podemos decir que 

hubo mucho urbanismo táctico pero muy 

poca planificación estratégica y ninguna, 

desde luego, medida eficaz de 

reordenación de la movilidad.  

 

Podíamos otra vez traer aquí el programa 

del Partido Socialista del año 2019 y tenía 

un espacio relevante dedicado a esta 

cuestión de la movilidad y ver que, desde 

luego, no se acometió ninguna de esas 

medidas. La más relevante de todas, desde 

luego, la reordenación del mapa de líneas 

del autobús. Nada sabemos y se apelaba 

aquí a ciertos modelos que también 

estaban a debate durante el anterior 

mandato, pero la verdad es que el Partido 

Socialista que en el anterior mandato 

tenía cierta obsesión en cada pleno por 

preguntar sobre esta cuestión que 

estimaban tan urgente, pues resulta que 

llegando al final de este mandato, más 

bien lo que vemos es un balance 

equivalente a cero en lo que se refiere al 

elemento más trascendental en la 

movilidad urbana de A Coruña que es la 

reordenación de las líneas de autobús.  

 

Tampoco sabemos, y es otra cuestión muy 

relevante, cuál va a ser la línea, la 

relación que a futuro este gobierno 

establezca respecto de la finalización del 

contrato de la Compañía de Tranvías (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—gracias, voy finalizando, señor 

Borrego— respecto de la cuestión de la 

finalización del contrato que de alguna 

manera somete a la ciudad a su 

contratista, que es la empresa Compañía 

de Tranvías. Yo creo que es hora de 

invertir la relación entre la ciudad y la 

empresa contratista de la Compañía de 

Tranvías y que la mejor manera de 

hacerlo es internalizando este servicio. 

Este creo que es, desde luego, uno de los 

grandes retos de nuestra ciudad para 

futuro. Creo que a nadie se le escapa que 
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servicio deficitario, que é moi difícil, por 

non dicir imposible, adaptalo ás 

necesidades reais da poboación no que 

ten que ver coa conexión, por exemplo, 

coas (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo 

de intervención) —e agora si que xa 

vou rematando— pero, en definitiva, o 

noso balance de políticas de mobilidade 

é máis ben pobre e pensamos que temos 

retos pendentes, entre eles o máis 

urxente ter un servizo de mobilidade a 

través da compañía de autobuses ao 

servizo da cidade e non á inversa, que é 

a relación que temos agora mesmo. 

 

 

Nada máis e grazas. 

 

Ás once horas e vinte e un minutos 

entran no Salón de Sesións a señora 

alcaldesa, que se reincorpora á 

Presidencia, as señoras Cameán 

Calvete e Gallego Neira e o señor 

Celemín Santos. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. Non está o 

señor Lage pero bueno, como levaba 

vostede dous minutos, era por non estirar 

a situación. 

 

Polo Partido Popular, señora Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Grazas. 

 

Compartindo a mesma preocupación que 

a señora Soneira, adianto xa o noso voto 

favorable para que o Goberno municipal 

cubra os raís do antigo tranvía turístico, 

unha actuación necesaria para garantir a 

seguridade dos viandantes e ciclistas, e 

evitar o aumento de cifras como as que 

temos dende 2016, con máis de 20 

accidentes de circulación, algúns con 

tenemos un servicio deficitario, que es 

muy difícil, por no decir imposible, 

adaptarlo a las necesidades reales de la 

población en lo que tiene que ver con la 

conexión, por ejemplo, con las (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—y ahora sí que ya voy finalizando— 

pero, en definitiva, nuestro balance de 

políticas de movilidad es más bien pobre 

y pensamos que tenemos retos pendientes, 

entre ellos el más urgente tener un 

servicio de movilidad a través de la 

compañía de autobuses al servicio de la 

ciudad y no a la inversa, que es la relación 

que tenemos ahora mismo. 

 

Nada más y gracias. 

 

A las once horas y veintiún minutos 

entran en el Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa, que se reincorpora a la 

Presidencia, las señoras Cameán Calvete 

y Gallego Neira y el señor Celemín 

Santos. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. No está el 

señor Lage pero bueno, como llevaba 

usted dos minutos, era por no estirar la 

situación. 

 

Por el Partido Popular, señora Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Gracias. 

 

Compartiendo la misma preocupación 

que la señora Soneira, adelanto ya 

nuestro voto favorable para que el 

Gobierno municipal cubra los raíles del 

antiguo tranvía turístico, una actuación 

necesaria para garantizar la seguridad de 

los viandantes y ciclistas, y evitar el 

aumento de cifras como las que tenemos 

desde 2016, con más de 20 accidentes de 
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feridos graves. 

 

En novembro de 2019 este goberno 

decidiu non recuperar este tranvía 

turístico. Os técnicos municipais 

consideraron que o alto custo de 

restablecer o servizo, dado o deterioro da 

vía e a necesidade de repoñer parte da 

catenaria, non facía pertinente 

recuperalo. A inicios de 2021 comezaron 

a desenvolverse certas tarefas en certas 

zonas para darlle cobertura ás estruturas 

polas que circulaba mais non foron 

rematadas. É por iso que instamos, tal e 

como dicta a moción, a que se realicen 

estes traballos. 

 

Sen embargo, se ben é certo que imos 

apoiala, tamén o é que consideramos ao 

estudala que podiamos ser máis 

ambiciosos. O noso tranvía circulou 14 

anos cun éxito considerable, nos seus 

mellores tempos tivo miles de usuarios. 

Desde un punto de vista turístico foi 

unha iniciativa que á xente lle encantaba 

e que mesmo chegou a converterse nun 

símbolo da nosa cidade. A decisión 

sobre o seu futuro tomouse baixo 

criterios técnicos e económicos mais non 

así sobre os seus vestixios, entendendo 

por eles as naves construídas diante da 

Torre de Hércules e as propias máquinas. 

No tocante ás naves, o seu interior foi 

deseñado para que funcionase como un 

museo vivo coa vontade de ser visitadas 

mentres se realizaba o mantemento das 

máquinas, do que non perder detalle 

grazas ás pasarelas elevadas, pero a 

estrutura é metálica, o teito acumula 

auga e cos anos e a salitre apareceron 

óxido e buracos, charcos e verdín, 

quedando en estado ruinoso, non 

chegando a corrixirse os defectos dunha 

infraestrutura que resulta agora perigosa. 

E no tinxinte ás máquinas, podería 

expoñerse xunto a outros vehículos 

históricos, máis aínda nunha cidade que 

abandeirou os museos científicos. 

circulación, algunos con heridos graves. 

 

En noviembre de 2019 este gobierno 

decidió no recuperar este tranvía 

turístico. Los técnicos municipales 

consideraron que el alto coste de 

restablecer el servicio, dado el deterioro 

de la vía y la necesidad de reponer parte 

de la catenaria, no hacía pertinente 

recuperarlo. A inicios de 2021 

comenzaron a desarrollarse ciertas tareas 

en ciertas zonas para darles cobertura a 

las estructuras por las que circulaba pero 

no fueron finalizadas. Es por eso que 

instamos, tal y como dicta la moción, a 

que se realicen estos trabajos. 

 

Sin embargo, si bien es cierto que la 

vamos a apoyar, también lo es que 

consideramos al estudiarla que podíamos 

ser más ambiciosos. Nuestro tranvía 

circuló 14 años con un éxito considerable, 

en sus mejores tiempos tuvo miles de 

usuarios. Desde un punto de vista turístico 

fue una iniciativa que a la gente le 

encantaba y que incluso llegó a 

convertirse en un símbolo de nuestra 

ciudad. La decisión sobre su futuro se 

tomó bajo criterios técnicos y económicos 

pero no así sobre sus vestigios, 

entendiendo por ellos las naves 

construidas delante de la Torre de 

Hércules y las propias máquinas. En lo 

tocante a las naves, su interior fue 

diseñado para que funcionara como un 

museo vivo con la voluntad de ser 

visitadas mientras se realizaba el 

mantenimiento de las máquinas, del que 

no perder detalle gracias a las pasarelas 

elevadas, pero la estructura es metálica, 

el techo acumula agua y con los años y el 

salitre aparecieron óxido y agujeros, 

charcos y verdín, quedando en estado 

ruinoso, no llegando a corregirse los 

defectos de una infraestructura que 

resulta ahora peligrosa. Y en lo tocante a 

las máquinas, podría exponerse junto a 

otros vehículos históricos, más aún en una 
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Somos coñecedores de que este goberno 

aínda non ten un plan para darlles 

utilidade nin ás cocheiras, ou cuadras, 

termo que tanto lle gusta á nosa 

alcaldesa, e tampouco aos coches do 

tranvía turístico. A inicios de 2021 

pasaban a formar parte do patrimonio do 

Concello ambas, trala liquidación do 

contrato que matiña coa Compañía de 

Tranvías, titular da concesión. Cremos 

que, tanto a infraestrutura como os 

vehículos deberían ser obxecto de 

sendos proxectos de recuperación e 

conservación do patrimonio material, 

industrial e cultural da nosa cidade, 

motivo polo que presentamos unha 

emenda de adición na que instamos ao 

Goberno municipal a acometer un plan 

de uso para a instalación tendo en conta 

as coñecidas demandas da Asociación de 

veciños de Monte Alto para dedicalo a 

actividades sociais e culturais no barrio e 

a converter os antigos tranvías en 

elementos expositivos. Grazas, señora 

Soneira, pola súa sensibilidade na 

aceptación da mesma. 

 

O obxectivo, con ánimo de ser 

propositivos a unha política turística e 

cultural estanca ou inexistente na 

Coruña, sería ilustrar un pequeno paseo 

pola historia, mostrando ao público as 

orixes, características e funcionamento 

deste singular medio de transporte 

turístico. Renderíamos así certa 

homenaxe a un material histórico ao que 

se lle pode, se hai vontade de goberno, 

dar un uso continuado. Téñano moi 

presente, aínda que sei que nin o 

contemplan, á vista, tanto do baixísimo 

nivel de cumprimento programático en 

materia turística como dos anuncios 

inconclusos dende Fitur aos que xa nos 

ten acostumados a nosa alcaldesa. 

 

ciudad que abanderó los museos 

científicos. 

 

Somos conocedores de que este gobierno 

aún no tiene un plan para darles utilidad 

ni a las cocheras, o cuadras, término que 

tanto le gusta a nuestra alcaldesa, y 

tampoco a los coches del tranvía turístico. 

A inicios de 2021 pasaban a formar parte 

del patrimonio del Ayuntamiento ambas, 

tras la liquidación del contrato que 

mantenía con la Compañía de Tranvías, 

titular de la concesión. Creemos que, 

tanto la infraestructura como los 

vehículos deberían ser objeto de sendos 

proyectos de recuperación y conservación 

del patrimonio material, industrial y 

cultural de nuestra ciudad, motivo por el 

que presentamos una enmienda de adición 

en la que instamos al Gobierno municipal 

a acometer un plan de uso para la 

instalación teniendo en cuenta las 

conocidas demandas de la Asociación de 

vecinos de Monte Alto para dedicarlo a 

actividades sociales y culturales en el 

barrio y a convertir los antiguos tranvías 

en elementos expositivos. Gracias, señora 

Soneira, por su sensibilidad en la 

aceptación de la misma. 

 

El objetivo, con ánimo de ser propositivos 

a una política turística y cultural estanca 

o inexistente en A Coruña, sería ilustrar 

un pequeño paseo por la historia, 

mostrando al público los orígenes, 

características y funcionamiento de este 

singular medio de transporte turístico. 

Rendiríamos así cierto homenaje a un 

material histórico al que se le puede, si 

hay voluntad de gobierno, dar un uso 

continuado. Ténganlo muy presente, 

aunque sé que ni lo contemplan, a la vista, 

tanto del bajísimo nivel de cumplimiento 

programático en materia turística como 

de los anuncios inconclusos desde Fitur a 

los que ya nos tiene acostumbrados 

nuestra alcaldesa. 
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É certo que A Coruña é un mast que non 

un must, e é por iso que deberían recoller 

este guante, un de tantos que o PP lles 

lanzou ao longo dun duro mandato cos 

seus socios de goberno para converter 

estes elementos patrimoniais e 

industriais nun bo reclamo cultural (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e nun atractivo produto turístico, un 

turismo baseado naquelas experiencias 

ligadas ao coñecemento de testemuñas, 

memoria e pegadas do traballo do paseo 

Marítimo, un turismo co que xerar marca 

de cidade e fornecer a conciencia local 

con respecto á conservación do 

patrimonio tanxible e intanxible, 

combinando vellos e novos elementos 

nun proceso de rexeneración urbana. Hai 

que ter en conta que a marca Coruña 

atrae turismo, que a conciencia fortalece 

o sentimento coruñés e que a cultura 

atrae a cultura. Concelleiros, outra 

cultura é posible. Grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Turno para o señor Díaz. 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, señora Cendán, chama a atención 

que falen do éxito do tranvía cando foi 

un goberno do Partido Popular o que 

abandonou o servizo e fixo 

absolutamente irrecuperable o tranvía 

para o servizo turístico que daba. 

Abandonárono en 2011, catro anos sen 

facer nada, deixárono nun estado 

absoluto de ruína e abandono e, por 

culpa dese goberno do Partido Popular, 

do que, reitero unha vez máis, formaba 

parte o candidato Lorenzo, hoxe non hai 

tranvía turístico en Coruña, co cal, ben, 

o seu discurso non deixa de ser, cando 

menos, rechamante. 

Es cierto que A Coruña es un “mast” que 

no un “must”, y es por eso que deberían 

recoger este guante, uno de tantos que el 

PP les lanzó a lo largo de un duro 

mandato con sus socios de gobierno para 

convertir estos elementos patrimoniales e 

industriales en un buen reclamo cultural 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) y en un atractivo producto 

turístico, un turismo basado en aquellas 

experiencias ligadas al conocimiento de 

testigos, memoria y huellas del trabajo del 

paseo Marítimo, un turismo con el que 

generar marca de ciudad y suministrar la 

conciencia local con respeto a la 

conservación del patrimonio tangible e 

intangible, combinando viejos y nuevos 

elementos en un proceso de regeneración 

urbana. Hay que tener en cuenta que la 

marca Coruña atrae turismo, que la 

conciencia fortalece el sentimiento 

coruñés y que la cultura atrae cultura. 

Concejales, otra cultura es posible. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Turno para el señor 

Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, señora Cendán, llama la atención que 

hablen del éxito del tranvía cuando fue un 

gobierno del Partido Popular el que 

abandonó el servicio e hizo absolutamente 

irrecuperable el tranvía para el servicio 

turístico que daba. Lo abandonaron en 

2011, cuatro años sin hacer nada, lo 

dejaron en un estado absoluto de ruina y 

abandono y, por culpa de ese gobierno del 

Partido Popular, del que, reitero una vez 

más, formaba parte el candidato Lorenzo, 

hoy no hay tranvía turístico en Coruña, 

con lo cual, bueno, su discurso no deja de 

ser, cuando menos, llamativo. 
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Adiantar —como non pode ser doutro 

xeito— o voto favorable á presente 

moción relativa ao estado das vías do 

tranvía por concordar, tanto coa parte 

expositiva onde se fai un relatorio moi 

certeiro do proceso que nos levou ao 

momento no que estamos, como coa 

parte resolutiva. Un proceso que se 

inicia, como dicía, coa decisión do 

Partido Popular, do Goberno do Partido 

Popular do señor Negreira, de suprimir 

o tranvía turístico e continúa co 

deixamento no que tiveron o sistema de 

tranvía turístico durante eses 4 anos ese 

mesmo goberno e o goberno que lle 

sucedeu, goberno de Marea Atlántica, 

con esas vías que quedaron 

absolutamente abandonadas e que, 

como outros tantos temas foi este 

goberno, o Goberno de Inés Rey o que 

tivo que facer fronte ao problema 

acometendo parcialmente a cobertura 

destas vías do tranvía e planificando a 

cubrición ou retirada das vías 

pendentes, porque di a señora Cendán 

certas obras, ben, certas obras son as 

seguintes: dos 6,3 km de vía cubríronse 

xa 2,5 km no tramo entre Escravas e 

Aquarium, coa creación do carril bici e 

do carril de corredores, retiráronse 

tamén os postes e a catenaria do tranvía, 

elementos que, ademais, tamén tiñan 

problemas de seguridade, así como as 

marquesiñas do tranvía que non eran 

compartidas co servizo de bus urbano. 

250.000 € de investimento nesas obras. 

Estanse, tamén, cubrindo as vías do 

tranvía no ámbito entre o Oceanográfico 

e o cemiterio de Santo Amaro, 

aproximadamente 1,3 km, con este 

proxecto Eidus do paseo Marítimo, de 

humanización do paseo Marítimo de 

2.896.000 €, que vai supoñer unha 

humanización do paseo e vai dar 

solución a este problema das vías, por 

tanto, máis da metade do percorrido do 

tranvía xa está cuberto por obras neste 

 

Adelantar —como no puede ser de otro 

modo— el voto favorable a la presente 

moción relativa al estado de las vías del 

tranvía por concordar, tanto con la parte 

expositiva donde se hace un relatorio muy 

certero del proceso que nos ha llevado al 

punto en el que estamos, como con la parte 

resolutiva. Un proceso que se inicia, como 

decía, con la decisión del Partido Popular, 

del Gobierno del Partido Popular del señor 

Negreira, de suprimir el tranvía turístico y 

continúa con la dejadez en la que tuvieron 

el sistema de tranvía turístico durante esos 

4 años ese mismo gobierno y el gobierno 

que le sucedió, gobierno de Marea 

Atlántica, con esas vías que han quedado 

absolutamente abandonadas y que, como 

otros tantos temas ha sido este gobierno, el 

Gobierno de Inés Rey el que ha tenido que 

hacer frente al problema acometiendo 

parcialmente la cobertura de estas vías del 

tranvía y planificando la cubrición o 

retirada de las vías pendientes, porque dice 

la señora Cendán ciertas obras, bueno, 

ciertas obras son las siguientes: de los 6,3 

km de vía se han cubierto ya 2,5 km en el 

tramo entre Esclavas y Aquarium, con la 

creación del carril bici y del carril de 

corredores, se han retirado también los 

postes y la catenaria del tranvía, elementos 

que, además, también tenían problemas de 

seguridad, así como las marquesinas del 

tranvía que no eran compartidas con el 

servicio de bus urbano. 250.000 € de 

inversión en esas obras. Se están, también, 

cubriendo las vías del tranvía en el ámbito 

entre el Oceanográfico y el cementerio de 

San Amaro, aproximadamente 1,3 km, 

con este proyecto Eidus del paseo 

Marítimo, de humanización del paseo 

Marítimo de 2.896.000 €, que va a suponer 

una humanización del paseo y va a dar 

solución a este problema de las vías, por lo 

tanto, más de la mitad del recorrido del 

tranvía ya está cubierto por obras en este 

mandato, más de la mitad frente a cero 

cubrición de vías en el mandato del 
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mandato, máis da metade fronte a cero 

cubrición de vías no mandato do Partido 

Popular e cero cubrición de vías no 

mandato de Marea Atlántica, a pesar de 

que ambos sinalan que é un problema 

tremendísimo. Temos xa no resto dos 

tramos das vías do tranvía planificada a 

súa cubrición coa fin, como digo, de 

garantir a seguridade dos nosos 

cidadáns. 

 

Señor Lema, o legado do vazquismo era 

un tranvía turístico en pleno 

funcionamento. O legado dos gobernos 

que lle sucederon con outro signo 

político foi o abandono desas 

instalacións das que hoxe falamos, entón 

non confundamos á xente co debate nin 

erremos o tiro. En todo caso, ben, 

alégrame que fale deste goberno a futuro 

cando estamos a 100 días dunhas 

eleccións porque, ben, comparto que 

temos moito futuro como goberno. 

 

 

Como digo, é este goberno local o que 

tivo que tomar a decisión no canto de 

deixar morrer as instalacións e é este 

goberno local o que continuará coas 

obras de tapado das vías do tranvía. 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Hai unha emenda do Partido Popular. 

Señora Soneira, non estaba ao inicio, non 

sei se a aceptou ou non.  

 

A aceptou. Se incorpora a emenda e, por 

tanto, se procede á votación da moción 

integramente. 

 

Votación da moción presentada pola 

concelleira non adscrita dona Susana 

Soneira Lema transaccionada co 

Grupo Municipal do Partido Popular 

Partido Popular y cero cubrición de vías en 

el mandato de Marea Atlántica, pese a que 

ambos señalan que es un problema 

tremendísimo. Tenemos ya en el resto de 

los tramos de las vías del tranvía 

planificada su cubrición con el fin, como 

digo, de garantizar la seguridad de 

nuestros ciudadanos. 

 

 

 

Señor Lema, el legado del vazquismo era 

un tranvía turístico en pleno 

funcionamiento. El legado de los 

gobiernos que le sucedieron con otro signo 

político fue el abandono de esas 

instalaciones de las que hoy hablamos, 

entonces no confundamos a la gente con el 

debate ni erremos el tiro. En todo caso, 

bueno, me alegra que hable de este 

gobierno a futuro cuando estamos a 100 

días de unas elecciones porque, bueno, 

comparto que tenemos mucho futuro 

como gobierno. 

 

Como digo, es este gobierno local el que 

ha tenido que tomar la decisión en vez de 

dejar morir las instalaciones y es este 

gobierno local el que continuará con las 

obras de tapado de las vías del tranvía. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Hay una enmienda del Partido Popular. 

Señora Soneira, no estaba al inicio, no sé 

si la aceptó o no.  

 

La aceptó. Se incorpora la enmienda y, 

por tanto, se procede a la votación de la 

moción íntegramente. 

 

Votación de la moción presentada por la 

concejala no adscrita doña Susana 

Soneira Lema transaccionada con el 

Grupo Municipal del Partido Popular 
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Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada pola concelleira non adscrita 

dona Susana Soneira Lema, 

transaccionada co Grupo Municipal do 

Partido Popular, sobre as vías do tranvía 

turístico da Coruña, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

dona Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

dona Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Ben, queda aprobada por unanimidade. 

 

22. Moción presentada pola 

concelleira non adscrita dona Susana 

Soneira Lema, transaccionada do 

Grupo Municipal do Partido Popular, 

sobre as vías do tranvía turístico da 

Coruña. 

 

Acordo 

 

1.- Instar o Goberno Municipal a darlle 

prioridade ás obras de cobertura das vías 

do tranvía turístico, que aínda 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

se somete a votación la moción 

presentada por la concejala no adscrita 

doña Susana Soneira Lema, 

transaccionada con el Grupo Municipal 

del Partido Popular, sobre la vías del 

tranvía turístico de A Coruña, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita doña 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita doña 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Bien, queda aprobada por unanimidad. 

 

22. Moción presentada por la concejala 

no adscrita doña Susana Soneira Lema, 

transaccionada con el Grupo Municipal 

del Partido Popular, sobre las vías del 

tranvía turístico de A Coruña. 

 

 

Acuerdo 

 

1.- Instar al Gobierno Municipal a darle 

prioridad a las obras de cobertura de las 

vías del tranvía turístico, que aún 
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permanecen ao descuberto, para evitar 

sinistros e os riscos de seguridade que 

supoñen para os ocupantes dos vehículos 

que circulen sobre elas.  

 

2.- Que acometa un plan para darlle uso 

ás instalacións do tranvía.  

 

3.- Que lles dea uso aos antigos tranvías 

como elemento expositivo. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Ben, pasamos xa á seguinte moción do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

futuro dos terreos do porto interior da 

Coruña e a débeda contraída polo Porto 

da Coruña con Puertos del Estado para 

construír o porto exterior de Punta 

Langosteira, que vai ser debatida 

conxuntamente coa moción da Marea 

Atlántica, a terceira das presentadas, 

para abrir unha nova fase na definición 

do porto interior.  

 

Á moción do BNG hai unha emenda de 

substitución do Grupo do Partido 

Popular e á moción da Marea Atlántica 

hai, tamén, unha emenda de substitución 

do Grupo Popular.  

 

O debate, tratándose dunha moción 

conxunta, será de catro minutos por 

quenda.  

 

Comeza o BNG, señor Jorquera. 

 

Ás once horas e vinte e nove minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Debate conxunto e votación separada 

permanecen a descubierto, para evitar 

siniestros y los riesgos de seguridad que 

suponen para los ocupantes de los 

vehículos que circulen sobre ellas.  

 

2.- Que acometa un plan para darle uso a 

las instalaciones del tranvía.  

 

3.- Que les dé uso a los antiguos tranvías 

como elemento expositivo. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Bien, pasamos ya a la siguiente moción 

del Bloque Nacionalista Galego sobre el 

futuro de los terrenos del puerto interior 

de A Coruña y la deuda contraída por el 

Puerto de A Coruña con Puertos del 

Estado para construir el puerto exterior 

de Punta Langosteira, que va a ser 

debatida conjuntamente con la moción de 

la Marea Atlántica, la tercera de las 

presentadas, para abrir una nueva fase en 

la definición del puerto interior.  

 

A la moción del BNG hay una enmienda 

de sustitución del Grupo del Partido 

Popular y a la moción de la Marea 

Atlántica hay, también, una enmienda de 

sustitución del Grupo Popular.  

 

El debate, tratándose de una moción 

conjunta, será de cuatro minutos por 

turno.  

 

Comienza el BNG, señor Jorquera. 

 

A las once horas y veinte minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Díaz Gallego. 

 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Debate conjunto y votación separada de 
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das seguintes mocións: 

 

Primeira. Moción do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o futuro dos terreos do 

porto interior da Coruña e a débeda 

contraída polo Porto da Coruña con 

Puertos del Estado para construír o 

porto exterior de Punta Langosteira. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular. 

 

Terceira. Moción do Grupo Municipal 

da Marea Atlántica para abrir unha 

nova fase na definición do futuro do 

porto interior. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Volvemos traer a Pleno unha moción 

sobre o futuro dos terreos do porto 

interior e a débeda do Porto da Coruña, 

entre outros motivos, para esclarecer se 

realmente estamos ante un novo 

escenario e, de ser así, actuar en 

consecuencia.  

 

Dicimos isto porque o pasado 15 de 

xaneiro, no marco dun debate 

radiofónico entre os representantes das 

forzas políticas representadas na 

Corporación, os representantes do PSOE 

e do PP coincidiron en que non se debía 

comprometer fondos do Concello para a 

adquisición duns peiraos que xa son 

públicos, a posición que sempre 

defendeu o BNG. Porén, esta non foi a 

posición que ata o de agora mantiveron a 

Xunta de Galicia e o Goberno municipal. 

É importante lembrar que a Xunta se 

las siguientes mociones: 

 

Primera. Moción del Grupo Municipal 

del Bloque Nacionalista Galego sobre el 

futuro de los terrenos del puerto interior 

de A Coruña y la deuda contraída por el 

Puerto de A Coruña con Puertos del 

Estado para construir el puerto exterior 

de Punta Langosteira. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Tercera. Moción del Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica para abrir una nueva 

fase en la definición del futuro del puerto 

interior. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución el Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Volvemos a traer a Pleno una moción 

sobre el futuro de los terrenos del puerto 

interior y la deuda del Puerto de A 

Coruña, entre otros motivos, para 

esclarecer si realmente estamos ante un 

nuevo escenario y, de ser así, actuar en 

consecuencia.  

 

Decimos esto porque el pasado 15 de 

enero, en el marco de un debate 

radiofónico entre los representantes de 

las fuerzas políticas representadas en la 

Corporación, los representantes del 

PSOE y del PP coincidieron en que no se 

debía comprometer fondos del 

Ayuntamiento para la adquisición de unos 

muelles que ya son públicos, la posición 

que siempre defendió el BNG. Sin 

embargo, esta no fue la posición que hasta 

ahora mantuvieron la Xunta de Galicia y 

el Gobierno municipal. Es importante 
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comprometera a achegar 20 millóns de 

euros para facerse coa titularidade de 

Calvo Sotelo e Batería, un compromiso 

rexeitado polo Goberno municipal que 

contrapuxo a proposta de destinar 15 

millóns de euros da facenda local para 

adquirir o 75 % destes peiraos.  

 

 

Ás once horas e trinta e un minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Borrego 

Vázquez. 

 

Froito diso, en setembro do 2021, as 

institucións implicadas chegaron a un 

principio de acordo para que o Concello 

achegase o 75 %  da valoración dos 

peiraos de Calvo Sotelo e Batería, a 

Xunta un 20 e a Autoridade Portuaria o 

restante 5 %. E o propio presidente da 

Xunta, en declaracións posteriores ao 

citado debate radiofónico, encargouse de 

matizar a posición do Partido Popular, 

afirmando textualmente que a Xunta de 

Galicia mantén o seu compromiso de 

facer achegas económicas para a merca 

dos terreos de acordo ás anualidades que 

se pactaron en setembro de 2021.  

 

 

Ás once horas e trinta e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

Por iso dicía que hai que clarificar se 

realmente estamos ante un novo 

escenario, porque unha cousa é que o 

Concello comprometa recursos para a 

urbanización dos terreos que fiquen 

liberados de actividades portuarias co 

obxecto de incorporalos ao espazo de 

desfrute público ou para dotar eses novos 

ámbitos de equipamentos ou servizos, e 

outra pagar por un simple cambio de 

titularidade, máxime cando existen 

numerosos exemplos de cesión de 

terreos pertencentes a portos de interese 

xeral de titularidade estatal sen que esta 

recordar que la Xunta se había 

comprometido a aportar 20 millones de 

euros para hacerse con la titularidad de 

Calvo Sotelo y Batería, un compromiso 

rechazado por el Gobierno municipal que 

contrapuso la propuesta de destinar 15 

millones de euros de la hacienda local 

para adquirir el 75 % de estos muelles.  

 

A las once horas y treinta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Borrego Vázquez. 

 

Fruto de eso, en septiembre del 2021, las 

instituciones implicadas llegaron a un 

principio de acuerdo para que el 

Ayuntamiento aportara el 75 % de la 

valoración de los muelles de Calvo Sotelo 

y Batería, la Xunta un 20 y la Autoridad 

Portuaria el restante 5 %. Y el propio 

presidente de la Xunta, en declaraciones 

posteriores al citado debate radiofónico, 

se encargó de matizar la posición del 

Partido Popular, afirmando textualmente 

que la Xunta de Galicia mantiene su 

compromiso de hacer aportaciones 

económicas para la compra de los 

terrenos de acuerdo a las anualidades que 

se pactaron en septiembre de 2021.  

 

A las once horas y treinta y dos minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Díaz Gallego. 

 

Por eso decía que hay que clarificar si 

realmente estamos ante un nuevo 

escenario, porque una cosa es que el 

Ayuntamiento comprometa recursos para 

la urbanización de los terrenos que 

queden liberados de actividades 

portuarias con el objeto de incorporarlos 

al espacio de disfrute público o para dotar 

esos nuevos ámbitos de equipamientos o 

servicios, y otra pagar por un simple 

cambio de titularidad, máxime cuando 

existen numerosos ejemplos de cesión de 

terrenos pertenecientes a puertos de 

interés general de titularidad estatal sin 
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cesión tivese representado un custo para 

a cidade. E se coincidimos niso, entón é 

necesario dar pasos para facer realidade 

a transformación da fachada marítima, 

como impulsar a creación dun consorcio 

ou ente análogo, coa participación das 

distintas administracións implicadas, 

revisar os convenios de 2004 e o propio 

PXOM, que permiten uns 

aproveitamentos urbanísticos e terciarios 

en terreos portuarios que en absoluto se 

corresponden coas necesidades e as 

demandas da Coruña de hoxe e dar, 

tamén, pasos para avanzar na definición 

dos usos futuros deses terreos, contando 

para iso coa participación da cidadanía. 

 

 

 

Ás once horas e trinta e tres minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

 

Pero, dende o noso punto de vista, non 

abonda, non abonda porque nos sigue 

preocupando a lousa que ten que 

soportar o Porto da Coruña por mor da 

débeda contraída con Puertos del Estado 

para a construción do porto exterior de 

Punta Langosteira. Unha débeda pola 

que o Porto da Coruña, ademais, ten que 

pagar uns intereses claramente abusivos. 

Preocúpanos porque segue sendo unha 

hipoteca que condiciona o futuro do 

porto, entre outras cousas dos 

investimentos que o porto necesita. E o 

porto ten que seguir sendo o motor 

económico da nosa cidade. Pero a 

solución non é que a débeda a paguemos 

pola porta de atrás todas as coruñesas e 

coruñeses, porque se se vencella esta 

cuestión ao acordo de 2021, entón 

estaríase admitindo que ao comprometer 

recursos da Xunta ou do Concello para 

facerse coa titularidade de Batería e 

Calvo Sotelo, o que realmente se 

pretendía era contribuír ao pago da 

débeda do Porto. A solución non ten que 

que esta cesión hubiera representado un 

coste para la ciudad. Y si coincidimos en 

eso, entonces es necesario dar pasos para 

hacer realidad la transformación de la 

fachada marítima, como impulsar la 

creación de un consorcio o ente análogo, 

con la participación de las distintas 

administraciones implicadas, revisar los 

convenios de 2004 y el propio PGOM, que 

permiten unos aprovechamientos 

urbanísticos y terciarios en terrenos 

portuarios que en absoluto se 

corresponden con las necesidades y las 

demandas de A Coruña de hoy y dar, 

también, pasos para avanzar en la 

definición de los usos futuros de esos 

terrenos, contando para eso con la 

participación de la ciudadanía. 

 

A las once horas y treinta y tres minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 

 

Pero, desde nuestro punto de vista, no es 

suficiente, no es suficiente porque nos 

sigue preocupando la losa que tiene que 

soportar el Puerto de A Coruña a causa 

de la deuda contraída con Puertos del 

Estado para la construcción del puerto 

exterior de Punta Langosteira. Una deuda 

por la que el Puerto de A Coruña, además, 

tiene que pagar unos intereses claramente 

abusivos. Nos preocupa porque sigue 

siendo una hipoteca que condiciona el 

futuro del puerto, entre otras cosas de las 

inversiones que el puerto necesita. Y el 

puerto tiene que seguir siendo el motor 

económico de nuestra ciudad. Pero la 

solución no es que la deuda la paguemos 

por la puerta de atrás todas las coruñesas 

y coruñeses, porque si se vincula esta 

cuestión al acuerdo de 2021, entonces se 

estaría admitiendo que al comprometer 

recursos de la Xunta o del Ayuntamiento 

para hacerse con la titularidad de Batería 

y Calvo Sotelo, lo que realmente se 

pretendía era contribuir al pago de la 

deuda del Puerto. La solución no tiene que 
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ser esta, a solución ten que ser que o 

Estado asuma as consecuencias dunha 

decisión de estado, porque volvemos 

lembrar que a construción do porto 

exterior foi unha decisión do Goberno 

central, en concreto, do Goberno Aznar, 

anunciada como compensación a Galiza 

polo desastre ambiental provocado polo 

Prestige. 

 

No acordo de investidura subscrito entre 

os grupos municipais do PSdG-PSOE e 

o BNG, falábase explicitamente de 

condonación da débeda ou da procura 

doutras solucións financeiras que en 

ningún caso representen unha hipoteca 

para o futuro da cidade nin unha 

desigualdade de trato respecto das 

solucións dadas noutros portos de 

interese xeral, pois insistimos en que hai 

que reclamar co Porto da Coruña unha 

igualdade (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —xa conclúo—, 

insistimos en que hai que reclamar co 

Porto da Coruña unha igualdade de trato. 

O que vale para Valencia tamén vale 

para A Coruña e quero lembrar que a 

débeda de Valencia era moi superior á 

débeda do Porto da Coruña e foi 

contraída para adecuar parte dos terreos 

portuarios para actividades tan pouco 

produtivas como albergar competicións 

de fórmula 1 e a Copa América de Vela.  

 

 

Polas razóns devanditas, pedimos o voto 

favorábel a esta moción. Anuncio tamén 

o voto favorábel á moción da Marea 

Atlántica e non podemos aceptar a 

emenda presentada polo Partido Popular. 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

ser esta, la solución tiene que ser que el 

Estado asuma las consecuencias de una 

decisión de estado, porque volvemos a 

recordar que la construcción del puerto 

exterior fue una decisión del Gobierno 

central, en concreto, del Gobierno Aznar, 

anunciada como compensación a Galicia 

por el desastre ambiental provocado por 

el Prestige. 

 

En el acuerdo de investidura suscrito 

entre los grupos municipales del PSdG-

PSOE y el BNG, se hablaba 

explícitamente de condonación de la 

deuda o de la búsqueda de otras 

soluciones financieras que en ningún caso 

representen una hipoteca para el futuro de 

la ciudad ni una desigualdad de trato 

respecto de las soluciones dadas en otros 

puertos de interés general, pues insistimos 

en que hay que reclamar con el Puerto de 

A Coruña una igualdad (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —ya concluyo—, 

insistimos en que hay que reclamar con el 

Puerto de A Coruña una igualdad de 

trato. Lo que vale para Valencia también 

vale para Coruña y quiero recordar que la 

deuda de Valencia era muy superior a la 

deuda del Puerto de A Coruña y fue 

contraída para adecuar parte de los 

terrenos portuarios para actividades tan 

poco productivas como albergar 

competiciones de fórmula 1 y la Copa 

América de Vela.  

 

Por las razones dichas, pedimos el voto 

favorable a esta moción. Anuncio también 

el voto favorable a la moción de la Marea 

Atlántica y no podemos aceptar la 

enmienda presentada por el Partido 

Popular. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 
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García. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, moi bos días a todas e a todos. 

 

No debate do futuro portuario, que 

parece enquistado e dando voltas sobre 

si mesmo, en realidade se están 

producindo cambios moi transcendentes 

que animan a abrir unha nova fase, unha 

nova etapa e continuar avanzando. 

 

Dúas décadas xa de mobilización cidadá 

e dun goberno local, o de Xulio Ferreiro, 

que se implicou directamente no futuro 

da fachada marítima e non en solitario, 

senón que involucrou, en primeiro lugar, 

a todos os partidos da Corporación, 

tamén á Deputación Provincial, tamén 

ao Parlamento de Galicia e elevou as 

demandas da Coruña ao Estado central. 

O resultado desa mobilización cidadá e 

dun goberno que se implicou ata a 

médula nesta cuestión é un consenso 

inédito en que os convenios urbanísticos 

de 2004 que hipotecan a fachada 

marítima cun pelotazo urbanístico están 

obsoletos e os hai que cambiar e é un 

consenso que chegou á cidade e 

chegaron todas as forzas políticas. 

Cómpre avanzar nesa dirección. 

 

 

 

Recentemente, ademais, os peiraos de 

Batería e Calvo Sotelo abriron ao 

público, unha decisión que celebramos e 

que nos parabenizamos, realmente, de 

que avancemos nesa dirección que é a 

correcta e alí se celebran actividades 

culturais. Agora chega o momento de 

ampliar eses usos, de facelos chegar a 

máis persoas, de democratizar o acceso á 

utilización dos peiraos centrais. Non 

todos somos Marta Ortega, está moi ben, 

pero tamén toda a cidadanía ten dereito 

dalgunha maneira a ter o mesmo acceso 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, muy buenos días a todas y a todos. 

 

En el debate del futuro portuario, que 

parece enquistado y dando vueltas sobre 

sí mismo, en realidad se están 

produciendo cambios muy trascendentes 

que animan a abrir una nueva fase, una 

nueva etapa y continuar avanzando. 

 

Dos décadas ya de movilización 

ciudadana y de un gobierno local, el de 

Xulio Ferreiro, que se implicó 

directamente en el futuro de la fachada 

marítima y no en solitario, sino que 

involucró, en primer lugar, a todos los 

partidos de la Corporación, también a la 

Diputación Provincial, también al 

Parlamento de Galicia y elevó las 

demandas de A Coruña al Estado central. 

El resultado de esa movilización 

ciudadana y de un gobierno que se implicó 

hasta la médula en esta cuestión es un 

consenso inédito en que los convenios 

urbanísticos de 2004 que hipotecan la 

fachada marítima con un pelotazo 

urbanístico están obsoletos y los hay que 

cambiar y es un consenso que llegó a la 

ciudad y llegaron todas las fuerzas 

políticas. Hace falta avanzar en esa 

dirección. 

 

Recientemente, además, los muelles de 

Batería y Calvo Sotelo abrieron al 

público, una decisión que celebramos y 

que nos felicitamos, realmente, de que 

avancemos en esa dirección que es la 

correcta y allí se celebran actividades 

culturales. Ahora llega el momento de 

ampliar esos usos, de hacerlos llegar a 

más personas, de democratizar el acceso 

a la utilización de los muelles centrales. 

No todos somos Marta Ortega, está muy 

bien, pero también toda la ciudadanía 

tiene derecho de alguna manera a tener el 
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á súa fachada marítima. 

 

Ás once horas e trinta e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade. 

 

Ao mesmo tempo, mentres todo isto 

acontece, a Autoridade Portuaria e 

mesmo Puertos del Estado, o presidente 

de Puertos del Estado, recoñecen que as 

perspectivas económicas do Porto da 

Coruña mudaron radicalmente. Para iso 

ten que ver a chuvia de fondos europeos 

que están permitindo, en primeiro lugar, 

a construción do porto A Langosteira, 

esta semana eran noticia as voladuras no 

acceso ao túnel do tren ao porto exterior, 

pero tamén todos eses investimentos 

vinculados co desembarco de Europa nas 

enerxías renovables, que están tendo, 

bueno, pois, están sedimentando, están 

precipitando no porto exterior de Punta 

Langosteira. O panorama cambiou tan 

radicalmente que o propio presidente de 

Puertos del Estado recoñecía que a 

Autoridade Portuaria sería capaz de 

abordar a débeda tirando, realmente, do 

seu volume de negocio. Non debe estar 

moi preocupado Puertos del Estado pola 

estabilidade económica do Porto da 

Coruña cando incrementa, incluso, os 

intereses que lle vai cobrar froito da suba 

do euríbor. Se xa trouxemos aquí en 

varias ocasións que a Autoridade 

Portuaria da Coruña pagara 40 millóns 

de euros simplemente en intereses, eses 

intereses van aumentar co prezo do 

diñeiro que estamos vivindo 

actualmente, non parece moi preocupado 

o Estado pola estabilidade económica do 

Porto da Coruña. Non sei por que o 

Concello da Coruña debería poñer 

fondos públicos do seu orzamento 

municipal. Pagar 20 millóns de euros por 

adquirir os peiraos centrais é 

descabellado e se non se materializou foi 

porque a Marea Atlántica estaba na 

negociación orzamentaria e puxo aí unha 

mismo acceso a su fachada marítima. 

 

A las once horas y treinta y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Coira Andrade. 

 

Al mismo tiempo, mientras todo esto 

sucede, la Autoridad Portuaria e incluso 

Puertos del Estado, el presidente de 

Puertos del Estado, reconocen que las 

perspectivas económicas del Puerto de A 

Coruña cambiaron radicalmente. Para 

eso tiene que ver la lluvia de fondos 

europeos que están permitiendo, en 

primer lugar, la construcción del puerto A 

Langosteira, esta semana eran noticia las 

voladuras en el acceso al túnel del tren al 

puerto exterior, pero también todas esas 

inversiones vinculadas con el desembarco 

de Europa en las energías renovables, que 

están teniendo, bueno, pues, están 

sedimentando, están precipitando en el 

puerto exterior de Punta Langosteira. El 

panorama cambió tan radicalmente que el 

propio presidente de Puertos del Estado 

reconocía que la Autoridad Portuaria 

sería capaz de abordar la deuda tirando, 

realmente, de su volumen de negocio. No 

debe estar muy preocupado Puertos del 

Estado por la estabilidad económica del 

Puerto de A Coruña cuando incrementa, 

incluso, los intereses que le va a cobrar 

fruto de la subida del euríbor. Si ya 

trajimos aquí en varias ocasiones que la 

Autoridad Portuaria de A Coruña había 

pagado 40 millones de euros simplemente 

en intereses, esos intereses van a 

aumentar con el precio del dinero que 

estamos viviendo actualmente, no parece 

muy preocupado el Estado por la 

estabilidad económica del Puerto de A 

Coruña. No sé por qué el Ayuntamiento de 

A Coruña debería poner fondos públicos 

de su presupuesto municipal. Pagar 20 

millones de euros por adquirir los muelles 

centrales es descabellado y si no se 

materializó fue porque la Marea Atlántica 

estaba en la negociación presupuestaria y 
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liña vermella. Ese investimento ou o que 

sexa preciso compensa investilo na 

creación dun consorcio público e na 

reurbanización dos terreos para que 

sexan accesibles e presten servizos á 

cidadanía, non necesitamos pagar 20 

millóns de euros para que, simplemente, 

cambien de titularidade sen que alí se 

mova, como dicíamos o outro día, nin 

unha soa xardineira. Parece que se vai 

abrindo o sentido común agás no Partido 

Popular, que pendula entre se é necesario 

adquirir os terreos, se non é necesario, se 

hai que pagar por mercar, se non hai que 

pagar, na radio dicimos unha cousa, ao 

día seguinte dicimos outra, non se sabe 

moi ben se está defendendo os intereses 

da cidade ou que intereses se están 

defendendo dende o Partido Popular. 

 

Chega o momento de continuar 

avanzando, vimos que todos estes 

cambios, en realidade, eran cuestión de 

vontade política e dixémolo sempre e aí 

está a mostra, non ten moito sentido que, 

nos tempos nos que a Unión Europea 

inviste en transición ecolóxica, en 

resiliencia, en recuperación, en realidade 

na fachada marítima da Coruña se 

perpetre todo o contrario, non ten 

sentido. Por iso, traemos aquí dende 

Marea Atlántica un chamado a abrir 

unha nova fase, a ter en conta todas estas 

cousas que xa cambiaron no Porto da 

Coruña e que deben facer que 

avancemos e, en primeiro lugar, 

manifestar o noso rexeitamento a que o 

Concello da Coruña teña que pagar 20 

millóns de euros para que simplemente 

cambie a titularidade duns terreos que xa 

son públicos, que se constitúa un 

consorcio público (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —e xa vou ir 

acabando— e que se encargue da 

reurbanización e da xestión dos terreos 

portuarios vacantes, que se desterren 

definitivamente os convenios do 2004 e 

puso ahí una línea roja. Esa inversión o lo 

que sea preciso compensa invertirlo en la 

creación de un consorcio público y en la 

reurbanización de los terrenos para que 

sean accesibles y presten servicios a la 

ciudadanía, no necesitamos pagar 20 

millones de euros para que, simplemente, 

cambien de titularidad sin que allí se 

mueva, como decíamos el otro día, ni una 

sola jardinera. Parece que se va abriendo 

el sentido común excepto en el Partido 

Popular, que pendula entre si es necesario 

adquirir los terrenos, si no es necesario, si 

hay que pagar por comprar, si no hay que 

pagar, en la radio decimos una cosa, al 

día siguiente decimos otra, no se sabe muy 

bien si está defendiendo los intereses de la 

ciudad o qué intereses se están 

defendiendo desde lo Partido Popular. 

 

Llega el momento de continuar 

avanzando, vimos que todos estos 

cambios, en realidad, eran cuestión de 

voluntad política y lo dijimos siempre y 

ahí está la muestra, no tiene mucho 

sentido que, en los tiempos en los que la 

Unión Europea invierte en transición 

ecológica, en resiliencia, en 

recuperación, en realidad en la fachada 

marítima de A Coruña se perpetre todo lo 

contrario, no tiene sentido. Por eso, 

traemos aquí desde Marea Atlántica una 

llamada a abrir una nueva fase, a tener en 

cuenta todas estas cosas que ya 

cambiaron en el Puerto de A Coruña y que 

deben hacer que avancemos y, en primer 

lugar, manifestar nuestro rechazo a que el 

Ayuntamiento de A Coruña tenga que 

pagar 20 millones de euros para que 

simplemente cambie la titularidad de unos 

terrenos que ya son públicos, que se 

constituya un consorcio público (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—y ya voy a ir acabando— y que se 

encargue de la reurbanización y de la 

gestión de los terrenos portuarios 

vacantes, que se destierren 
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se renoven, se modifiquen incorporando 

unha nova ordenación que teña en conta 

o interese xeral, o que temos dito tantas 

veces, o porto como motor económico, o 

porto como nodo de mobilidade 

metropolitana, como espazo público, 

equipamentos aos barrios, transición 

enerxética e instar a Autoridade 

Portuaria, conxuntamente co Concello 

da Coruña, toda a Corporación, a 

reformular e democratizar os usos e o 

acceso aos terreos portuarios que vaian 

quedando vacantes. 

 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Pode pasar. 

 

Ás once horas e corenta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Borrego Vázquez. 

 

Turno para o Partido Popular. Quen? 

Señor Rodríguez? Quen fala? Ai, 

perdón, si! Señora Soneira, perdón, 

señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O diñeiro do Concello, que é de todos os 

cidadáns, non se debe gastar en pagar por 

algo que é público e que debe reverter ao 

Concello para o desfrute de todos os 

coruñeses e coruñesas. Estou de acordo 

con que a débeda contraída na 

construción do porto exterior é un asunto 

independente dos terreos do porto 

interior. A construción do porto exterior 

foi unha decisión de estado e ela tiña que 

levar implícita a financiación da débeda 

sen ter que vender os terreos que se 

desafecten na fachada marítima que, 

loxicamente, son parte da cidade. Hoxe 

definitivamente los convenios del 2004 y 

se renueven, se modifiquen incorporando 

una nueva ordenación que tenga en 

cuenta el interés general, lo que hemos 

dicho tantas veces, el puerto como motor 

económico, el puerto como nodo de 

movilidad metropolitana, como espacio 

público, equipamientos a los barrios, 

transición energética e instar a la 

Autoridad Portuaria, conjuntamente con 

el Ayuntamiento de A Coruña, toda la 

Corporación, a replantear y democratizar 

los usos y el acceso a los terrenos 

portuarios que vayan quedando vacantes. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Puede pasar. 

 

A las once horas y cuarenta y un minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Borrego Vázquez. 

 

Turno para el Partido Popular. ¿Quién? 

¿Señor Rodríguez? ¿Quién habla? ¡Ay, 

perdón, sí! Señora Soneira, perdón, 

señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El dinero del Ayuntamiento, que es de 

todos los ciudadanos, no se debe gastar en 

pagar por algo que es público y que debe 

revertir al Ayuntamiento para el disfrute 

de todos los coruñeses y coruñesas. Estoy 

de acuerdo con que la deuda contraída en 

la construcción del puerto exterior es un 

asunto independiente de los terrenos del 

puerto interior. La construcción del 

puerto exterior fue una decisión de estado 

y ella tenía que llevar implícita la 

financiación de la deuda sin tener que 

vender los terrenos que se desafecten en la 

fachada marítima que, lógicamente, son 



 

120 

en día a débeda é unha cantidade 

desorbitada a causa dos préstamos 

concedidos para facer fronte aos moitos 

subrecustos dunha obra mal planificada 

que pasou dun orzamento de 490 millóns 

de euros a un custo real de 1.000 millóns 

de euros. Por isto, considero que non ten 

ningún sentido que esa débeda se queira 

facer pagar aos coruñeses e coruñesas e, 

en consecuencia, vou votar si ás mocións 

do BNG e da Marea Atlántica e non á 

emenda do PP. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. Por certo, hoxe é o día da 

marmota. 

 

O maior reto de desenvolvemento 

urbano que ten a cidade é o porto, é un 

reto esencial para a cidade e para a área 

metropolitana. Tiñámolo todos ben claro 

antes de empezar este mandato. Coido 

que así o seguimos vendo, aínda que 

semella que os debates ao respecto non 

acaban de encontrar unha saída ante a 

frustración de ver como pasan os anos e 

non avanzamos, e así van máis de 20 

anos. O mandato acábase e semella que 

haberá que empezar no seguinte. Pode 

haber cambios nas institucións 

implicadas e iso suporá outra demora 

porque non debemos esquecer a 

importancia que teñen as persoas nas 

negociacións.  

 

É a historia dun fracaso. Non 

dialogamos, non acordamos, 

adormilámonos, temos unha cidade 

durmida mentres Matosinhos, Xixón, 

Bilbao, Santander si se moven. Isto se 

parte de la ciudad. Hoy en día la deuda es 

una cantidad desorbitada a causa de los 

préstamos concedidos para hacer frente a 

los muchos sobrecostes de una obra mal 

planificada que pasó de un presupuesto de 

490 millones de euros a un coste real de 

1.000 millones de euros. Por esto, 

considero que no tiene ningún sentido que 

esa deuda se quiera hacer pagar a los 

coruñeses y coruñesas y, en consecuencia, 

voy a votar sí a las mociones del BNG y de 

la Marea Atlántica y no a la enmienda del 

PP. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. Por cierto, hoy es el día 

de la marmota. 

 

El mayor reto de desarrollo urbano que 

tiene la ciudad es el puerto, es un reto 

esencial para la ciudad y para el área 

metropolitana. Lo teníamos todos bien 

claro antes de empezar este mandato. 

Creo que así lo seguimos viendo, aunque 

parece que los debates al respecto no 

acaban de encontrar una salida ante la 

frustración de ver cómo pasan los años y 

no avanzamos, y así van más de 20 años. 

El mandato se acaba y parece que habrá 

que empezar en el siguiente. Puede haber 

cambios en las instituciones implicadas y 

eso supondrá otra demora porque no 

debemos olvidar la importancia que 

tienen las personas en las negociaciones.  

 

 

Es la historia de un fracaso. No 

dialogamos, no acordamos, nos 

adormilamos, tenemos una ciudad 

dormida mientras Matosinhos, Gijón, 

Bilbao, Santander sí se mueven. Esto se 
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resolve con liderazgo e vontade política. 

Esta reflexión escoiteina a semana 

pasada nun interesante debate no que se 

abordou o futuro do porto interior da 

Coruña e a obrigada estruturación 

urbanística da fachada marítima no que 

interviron o presidente da Autoridade 

Portuaria, Martín Fernández Prado e 

Carlos Nárdiz, profesor de Urbanística 

na Universidade da Coruña e que dirixe 

o equipo creado pola Universidade para 

desenvolver a proposta urbanística para 

o desenvolvemento urbano e 

metropolitano da cidade, un debate no 

que se botou en falta ao concelleiro de 

Urbanismo que declinou a invitación a 

participar neste foro conformado por un 

grupo moi heteroxéneo e representativo 

da cidade, un debate que segue aberto a 

que conte coa cidadanía e co 

empresariado e, sobre todo, a que as 

administracións deixen de lado os 

protagonismos e busquen entenderse 

dunha vez por todas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Agora si, turno para o Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bo día a todos os presentes e aos que nos 

seguen a través da retransmisión en 

directo. 

 

Ben, imos ver, eu creo que nunca estiven 

tan de acordo con todo o que se dixo 

aquí neste pleno ata o de agora. A 

verdade é que me dou conta de que é 

moito máis o que nos une que o que nos 

separa. Cando hai un problema de 

cidade aí estamos todos poñendo o callo 

e poñendo, dando a nosa opinión do que 

resuelve con liderazgo y voluntad política. 

Esta reflexión la escuché la semana 

pasada en un interesante debate en el que 

se abordó el futuro del puerto interior de 

A Coruña y la obligada estructuración 

urbanística de la fachada marítima en el 

que intervinieron el presidente de la 

Autoridad Portuaria, Martín Fernández 

Prado y Carlos Nárdiz, profesor de 

Urbanística en la Universidad de A 

Coruña y que dirige el equipo creado por 

la Universidad para desarrollar la 

propuesta urbanística para el desarrollo 

urbano y metropolitano de la ciudad, un 

debate en el que se echó en falta al 

concejal de Urbanismo que declinó la 

invitación a participar en este foro 

conformado por un grupo muy 

heterogéneo y representativo de la ciudad, 

un debate que sigue abierto a que cuente 

con la ciudadanía y con el empresariado 

y, sobre todo, a que las administraciones 

dejen de lado los protagonismos y 

busquen entenderse de una vez por todas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Ahora sí, turno para el Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días a todos los presentes y a los 

que nos siguen por streaming. 

 

 

Bueno, vamos a ver, yo creo que nunca 

estuve tan de acuerdo con todo lo que se 

ha dicho aquí en este pleno hasta ahora. La 

verdad que me doy cuenta de que es 

mucho más lo que nos une que lo que nos 

separa. Cuando hay un problema de 

ciudad ahí estamos todos poniendo el callo 

y poniendo, dando nuestra opinión de lo 
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queremos ou debemos facer. O que pasa 

é que hai que poñer un pouquiño de 

sentidiño ou sentido común e non vale 

falar dunha realidade virtual que a 

todos nos gustaría e imos falar da 

realidade na que nos movemos, e a 

realidade na que nos movemos é que 

temos un porto que ten unha débeda de 

300 millóns de euros, que hai un 

convenio desde 2004 e que hai por parte 

desta alcaldía un ofrecemento para 

chegar a un acordo desde hai ano e 

medio, que se cambiou de opinión sen 

saber o porqué.  

 

A débeda, por suposto, arrastra o futuro 

do porto e quizais, quizais, se este 

goberno municipal —antes dicía o señor 

Díaz Gallego que moitas cousas se 

conseguiron porque hai un goberno do 

PSOE aquí e outro en Madrid—, pois 

quizais se este goberno municipal tivese 

empuxado máis e pelexado máis e tido 

máis altura, teriamos conseguido que 

esa débeda hoxe non existise, que 

arrastra ao porto e lévanos a todo o 

demais.  

 

O que si é que van pouco a Madrid, eh? 

E non van en tren, porque dicir que xa 

chegou a alta velocidade á Coruña e non 

ruborizarse é de recibo, eh?. Aínda 

estamos a esperar polos trens Avril. 

Vexo que vai vostede pouco a Madrid en 

tren. Debe de ir máis e pelexar máis 

polos intereses desta cidade. Pero ben, 

este non é o tema. 

 

Pero tamén é verdade que cando o 

Partido Popular presentou unha emenda 

para que eses 300 millóns fosen 

condonados, o Goberno central vetou 

esa emenda que nin sequera se chegou a 

debater nos orzamentos. Gustaríame 

que nese momento vostedes tamén 

tivesen mostrado esa capacidade que 

teñen de influír no seu goberno central, 

que o teñen para outras cousas, e tivesen 

que queremos o debemos hacer. Lo que 

pasa que hay que poner un poquito de 

sentidiño o sentido común y no vale hablar 

de una realidad virtual que a todos nos 

gustaría y vamos a hablar de la realidad en 

la que nos movemos, y la realidad en la 

que nos movemos es que tenemos un 

puerto que tiene una deuda de 300 

millones de euros, que hay un convenio 

desde 2004 y que hay por parte de esta 

alcaldía un ofrecimiento para llegar a un 

acuerdo desde hace año y medio, que se ha 

cambiado de opinión sin saber el porqué.  

 

 

La deuda, por supuesto, arrastra el futuro 

del puerto y quizás, quizás, si este 

gobierno municipal —antes decía el señor 

Díaz Gallego que muchas cosas se habían 

conseguido porque hay un gobierno del 

PSOE aquí y otro en Madrid—, pues 

quizás si este gobierno municipal hubiera 

empujado más y peleado más y tenido más 

altura, hubiéramos conseguido que esa 

deuda hoy no existiera, que arrastra al 

puerto y nos lleva a todo lo demás.  

 

 

Lo que sí es que van poco a Madrid, ¿eh? 

Y no van en tren, porque decir que ya llegó 

la alta velocidad a La Coruña y no 

sonrojarse es de recibo, ¿eh?. Aún estamos 

esperando por los trenes Avril. Veo que va 

usted poco a Madrid en tren. Debe de ir 

más y pelear más por los intereses de esta 

ciudad. Pero bueno, este no es el tema. 

 

 

Pero también es verdad que cuando el 

Partido Popular presentó una enmienda 

para que esos 300 millones fueran 

condonados, el Gobierno central vetó esa 

enmienda que ni siquiera se llegó a debatir 

en los presupuestos. Me gustaría que en 

ese momento ustedes también hubieran 

mostrado esa capacidad que tienen de 

influir en su gobierno central, que lo 

tienen para otras cosas, y hubieran 



 

123 

conseguido polo menos que se debatese 

esa emenda. E hai un convenio, hai un 

convenio de 2004, a ninguén nos gusta 

este convenio, pero o problema é que os 

convenios se asinan entre varios que 

están de acordo e non vale que un estea 

en desacordo.  

 

Temos que sentarnos todos a falar deste 

problema, porque cando un toma 

decisións unilaterais pode ter 

consecuencias tamén, graves 

consecuencias. Lembren vostedes, 

señores da Marea, cando tomaron 

vostedes a decisión de baixar o prezo do 

bus. Hoxe está pendente unha sentenza 

que hai que abonar moitos millóns de 

euros, que tamén é diñeiro público deste 

concello, para indemnizar á compañía 

por unha decisión unilateral, por 

vostedes non negociar, por iso é moi 

importante negociar este convenio e non 

tomar decisións unilaterais.  

 

E señor Iago Martínez, voulle ser serio. 

Mire, cada vez coincido máis con 

vostede, preocúpome, preocúpome 

porque cada vez coincido máis con 

vostede. Hoxe lin unha frase que me 

encantou: nesta cidade non hai 

orzamento, non ten convenios, non ten 

proxectos, non ten políticas, non ten 

debates. Ten vostede toda a razón, hai 

que darlla. Soamente unha cousa, unha 

reflexión. En dereito penal existe o 

cómplice necesario, que ten a mesma 

pena que o autor, e vostedes son 

cómplices necesarios deste goberno e, 

como vostede dicía, esperemos que o 28 

de maio as decisións sexan distintas, 

polo ben desta cidade.  

 

E por último, o acordo. Hai un acordo 

desta alcaldesa que presentou, 

enchéuselle a boca dicíndolle: o porto 

non se vende, o porto é dos coruñeses, 

nós temos xa un proxecto sobre o porto... 

e desde hai ano e medio non sabemos 

conseguido al menos que se debatiera esa 

enmienda. Y hay un convenio, hay un 

convenio de 2004, a nadie nos gusta este 

convenio, pero el problema es que los 

convenios se firman entre varios que están 

de acuerdo y no vale que uno esté en 

desacuerdo.  

 

Tenemos que sentarnos todos a hablar de 

este problema, porque cuando uno toma 

decisiones unilaterales puede tener 

consecuencias también, graves 

consecuencias. Recuerden ustedes, 

señores de la Marea, cuando tomaron 

ustedes la decisión de bajar el precio del 

bus. Hoy está pendiente una sentencia que 

hay que abonar muchos millones de euros, 

que también es dinero público de este 

ayuntamiento, para indemnizar a la 

compañía por una decisión unilateral, por 

ustedes no haber negociado, por eso es 

muy importante negociar este convenio y 

no tomar decisiones unilaterales.  

 

Y señor Iago Martínez, le voy a ser serio. 

Mire, cada vez coincido más con usted, me 

preocupo, me preocupo porque cada vez 

coincido más con usted. Hoy leí una frase 

que me encantó: en esta ciudad no hay 

presupuesto, no tiene convenios, no tiene 

proyectos, non tiene políticas, no tiene 

debates. Tiene usted toda la razón, hay que 

dársela. Solamente una cosa, una 

reflexión. En derecho penal existe el 

cómplice necesario, que tiene la misma 

pena que el autor, y ustedes son cómplices 

necesarios de este gobierno y, como usted 

decía, esperemos que el 28 de mayo las 

decisiones sean distintas, por el bien de 

esta ciudad.  

 

 

Y por último, el acuerdo. Hay un acuerdo 

de esta alcaldesa que presentó, se le llenó 

la boca diciéndole: el puerto no se vende, 

el puerto es de los coruñeses, nosotros 

tenemos ya un proyecto sobre el puerto... 

y desde hace año y medio no sabemos 
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nada. E de súpeto, nun programa de 

radio, decatámonos dun cambio total da 

postura, sen dar ningunha explicación 

ás persoas intervenientes.  

 

Mire, entre as administracións debe 

haber unha colaboración, incluso un 

respecto e unha forma de actuar e, se se 

vai a cambiar de opinión, o mínimo é 

chamar primeiro ás administracións 

implicadas, reunilas e explicarlles o 

porqué dese cambio de opinión, porque 

un, cando se compromete a algo e falta 

á súa palabra, perde a credibilidade, e 

cando é a alcaldesa da Coruña perde a 

credibilidade de toda a cidadanía da 

Coruña e perde a credibilidade, perdón,  

esta cidade.  

 

Entón, sentémonos a falar, busquemos 

solucións, non fagamos problemas. Os 

problemas xa sabemos cales son, pero 

busquemos as solucións entre todos e 

estamos moi de acordo todos en moitas 

cousas, pero esta non é a forma de 

actuar. A forma de actuar é, primeiro, 

que se dea unha explicación ás partes 

intervenientes no convenio de por que se 

cambia de criterio; se queremos 

cambiar o convenio de 2004 e o PXOM, 

fagámolo pero entre todos, non un só, 

polas consecuencias económicas e 

indemnizacións millonarias pagadas co 

diñeiro público de todos os coruñeses e, 

sobre todo, que sigamos empuxando 

todos para que se nos condone a débeda, 

porque nós non somos distintos que 

Valencia (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) e non podemos seguir 

sendo discriminados como outras 

cidades. Pasa en todas as nosas 

infraestruturas, pero tamén pasa no 

Porto da Coruña.  

 

Entón, traballemos todos xuntos porque 

as mocións están aprobadas, pero para 

iso ten que haber un liderado nesta 

nada. Y de repente, en un programa de 

radio, nos enteramos de un cambio total de 

la postura, sin dar ninguna explicación a 

las personas intervinientes.  

 

Mire, entre las administraciones debe 

haber una colaboración, incluso un respeto 

e una forma de actuar y, si se va a cambiar 

de opinión, lo mínimo es llamar primero a 

las administraciones implicadas, reunirlas 

y explicarles el porqué de ese cambio de 

opinión, porque uno, cuando se 

compromete a algo y falta a su palabra, 

pierde la credibilidad, y cuando es la 

alcaldesa de La Coruña pierde la 

credibilidad de toda la ciudadanía de La 

Coruña y pierde la credibilidad, perdón, 

esta ciudad.  

 

Entonces, sentémonos a hablar, 

busquemos soluciones, no hagamos 

problemas. Los problemas ya sabemos 

cuáles son, pero busquemos las soluciones 

entre todos y estamos muy de acuerdo 

todos en muchas cosas, pero esta no es la 

forma de actuar. La forma de actuar es, 

primero, que se dé una explicación a las 

partes intervinientes en el convenio de por 

qué se cambia de criterio; si queremos 

cambiar el convenio de 2004 y el PXOM, 

hagámoslo pero entre todos, no uno solo, 

por las consecuencias económicas e 

indemnizaciones millonarias pagadas con 

el dinero público de todos los coruñeses y, 

sobre todo, que sigamos empujando todos 

para que se nos condone la deuda, porque 

nosotros no somos distintos que Valencia 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) y no podemos seguir siendo 

discriminados como otras ciudades. Pasa 

en todas nuestras infraestructuras, pero 

también pasa en el Puerto de A Coruña.  

 

 

Entonces, trabajemos todos juntos porque 

las mociones están aprobadas, pero para 

eso tiene que haber un liderazgo en esta 
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cidade que neste momento non existe. 

Este problema solucionarase no futuro e 

espero ser eu, cando sexa alcalde da 

Coruña, solucionalo. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo. 

 

Turno para o Goberno, señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, grazas, alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, se cadra o que debería 

ruborizarlle a vostede é viaxar tanto a 

Madrid e non saber en que viaxa, non? 

Pero ben, polo si ou polo non voullo a 

aclarar. Renfe Alvia é unha marca do 

operador público español Renfe que 

inclúe servizos ferroviarios para o 

transporte de pasaxeiros de longa 

distancia e alta velocidade, teno vostede 

a golpe de Google e hai tempo que os 

Alvia entran na estación da Coruña. Se 

cadra vostede viaxa en avión, viaxa en 

coche, eu, desde logo, a Madrid, desde 

que hai estes Alvia, adoito ir en tren pois 

sabemos que a alta velocidade xa está na 

cidade, outra cousa é que fale vostede 

dos trens Avril que é outra marca de 

Renfe. Se cadra debería informarse 

antes de falar dos rubores dos demais. 

 

A verdade é que, señora Martínez, 

pilloume vostede a broma. 

Efectivamente, hoxe é o día da marmota. 

En xuño falabamos aquí de que as 

mocións do porto neste pleno parecía a 

película de Bill Murray, todo o día no 

bucle, e xusto hoxe é o día da marmota 

así que é o día máis acaído para traer 

outra vez, novamente, a mesma moción 

sobre o porto que levamos aprobando e 

acordando e pactando todo este 

ciudad que en este momento no existe. 

Este problema se solucionará en el futuro 

y espero ser yo, cuando sea alcalde de La 

Coruña, solucionarlo. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo. 

 

Turno para el Gobierno, señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, gracias, alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, a lo mejor lo que debería 

sonrojarle a usted es viajar tanto a Madrid 

y no saber en qué viaja, ¿no? Pero bueno, 

por si acaso se lo voy a aclarar. Renfe 

Alvia es una marca del operador público 

español Renfe que incluye servicios 

ferroviarios para el transporte de pasajeros 

de larga distancia y alta velocidad, lo tiene 

usted a golpe de Google y hace tiempo que 

los Alvia entran en la estación de Coruña. 

A lo mejor usted viaja en avión, viaja en 

coche, yo, desde luego, a Madrid, desde 

que hay estos Alvia, suelo ir en tren pues 

sabemos que la alta velocidad ya está en la 

ciudad, otra cosa es que hable usted de los 

trenes Avril que es otra marca de Renfe. A 

lo mejor debería informarse antes de 

hablar de los sonrojos de los demás. 

 

 

La verdad es que, señora Martínez, me 

pilló usted la broma. Efectivamente, hoy 

es el día de la marmota. En junio 

hablábamos aquí de que las mociones del 

puerto en este pleno parecía la película de 

Bill Murray, todo el día en el bucle, y justo 

hoy es el día de la marmota así que es el 

día más acaído para traer otra vez, 

nuevamente, la misma moción sobre el 

puerto que llevamos aprobando y 

consensuando y pactando todo este 
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mandato porque parece que o tema do 

porto para a oposición é iso, unha vida 

en bucle, que din que o debate do porto 

está enquistado. Non, enquistada está a 

oposición co debate do porto. Entón, se 

cadra, aclárense vostedes, este goberno 

local teno moi claro. Desde o inicio do 

mandato, desde o primeiro momento, 

este goberno local adoptou un 

compromiso coa cidadanía para dar 

solución á situación do porto e para 

abrir o porto á cidadanía. Ese inicio 

deste compromiso marcouno a reunión 

interadministrativa do 23 de febreiro de 

2021, da cal, ben, pois rin e parécelles 

pouco importante pero que foi a reunión 

que, desde logo, cambiou todo en canto 

á relación co porto nesta cidade e en 

canto ás obras que había que facer para 

o tren a Langosteira e que permiten a día 

de hoxe que os cidadáns gocen do porto, 

gocen de actividades programadas polo 

Concello de Coruña no porto e nas que 

se están realizando, tamén, obras 

financiadas polo Concello de Coruña na 

apertura dese porto.  

 

 

Señor Lorenzo, un programa de radio? 

Os que nos decatamos pola prensa 

fomos nós de que o porto podería pagar 

a súa débeda. Eu xa llo lembrei no 

Pleno, creo lembrar que de outubro. 

Chamou o señor Martínez Prado á 

alcaldesa para explicarlle o día que se 

levantou pola mañá e decidiu que o 

porto podía pagar a súa débeda? 

Porque se quere léolle textualmente o 

que dixo o señor Fernández Prado. 

Dixo: Langosteira será capaz de pagar 

a débeda. Langosteira está a crecer, 

bate récords de carga cada mes e vaise 

a autofinanciar para pagar a débeda. 

Son palabras textuais do presidente do 

porto da Coruña referendadas polo 

presidente de Puertos del Estado, que 

veu aquí e dixo exactamente o mesmo e 

nós alegrámonos porque quere dicir que 

mandato porque parece que el tema del 

puerto para la oposición es eso, una vida 

en bucle, que dicen que el debate del 

puerto está enquistado. No, enquistado 

está la oposición con el debate del puerto. 

Entonces, a lo mejor, aclárense ustedes, 

este gobierno local lo tiene muy claro. 

Desde el inicio del mandato, desde el 

primer momento, este gobierno local 

adoptó un compromiso con la ciudadanía 

para dar solución a la situación del puerto 

y para abrir el puerto a la ciudadanía. Ese 

inicio de este compromiso lo marcó la 

reunión interadministrativa del 23 de 

febrero de 2021, de la cual, bueno, pues se 

ríen y les parece poco importante pero que 

fue la reunión que, desde luego, cambió 

todo en cuanto a la relación con el puerto 

en esta ciudad y en cuanto a las obras que 

había que hacer para el tren a Langosteira 

y que permiten a día de hoy que los 

ciudadanos disfruten del puerto, disfruten 

de actividades programadas por el 

Ayuntamiento de Coruña en el puerto y en 

las que se están realizando, también, obras 

financiadas por el Ayuntamiento de 

Coruña en la apertura de ese puerto.  

 

Señor Lorenzo, ¿un programa de radio? 

Los que nos enteramos por la prensa 

fuimos nosotros de que el puerto podría 

pagar su deuda. Yo ya se lo recordé en el 

Pleno, creo recordar que de octubre. 

¿Llamó el señor Martínez Prado a la 

alcaldesa para explicarle el día que se 

levantó por la mañana y decidió que el 

puerto podía pagar su deuda? Porque si 

quiere le leo textualmente lo que dijo el 

señor Fernández Prado. Dijo: Langosteira 

será capaz de pagar la deuda. Langosteira 

está creciendo, bate récords de carga cada 

mes y se va a autofinanciar para pagar la 

deuda. Son palabras textuales del 

presidente del puerto de Coruña 

refrendadas por el presidente de Puertos 

del Estado, que vino aquí y dijo 

exactamente lo mismo y nosotros nos 

alegramos porque quiere decir que el 
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o porto vai ben e se o porto vai ben a 

cidade vai ben.  

 

A min paréceme estupendo e parécenos 

estupendo ao Goberno local que o porto 

funcione e que capte tráficos que 

permitan pagar a débeda. Obviamente, 

o que non poden pretender vostedes é 

que nos manteñamos no mesmo 

escenario despois destas declaracións 

do señor Fernández Prado. Que sentido 

ten que o Concello de Coruña axude a 

pagar esa débeda se o Porto da Coruña 

di que paga a débeda só, que 

Langosteira se autofinancia? Vostedes 

que falan sempre do malgaste de fondos 

públicos dos gobernos da esquerda pois, 

se cadra, están a querer que o Concello 

de Coruña malgaste fondos públicos en 

algo que a administración endebedada 

di que pode asumir directamente, 

porque non estamos a nos inventar nós 

esas declaracións, díxoas nunha reunión 

que foi pública co presidente de Puertos 

de Estado e fíxoa nunha entrevista, 

tamén, en La Voz de Galicia antes de que 

nós dixésemos absolutamente nada. E 

diante dese cambio de escenario, 

obviamente, este goberno municipal que 

propuxo, efectivamente, esa oferta 

cando o porto o que dicía é que non era 

capaz de pagar esa débeda, obviamente 

ten que mover ese escenario, o escenario 

xa non é o mesmo. O Porto da Coruña 

pode pagar a súa débeda, Langosteira 

está a crecer, vai a autofinanciar a 

débeda. Entón, non sei que nos piden 

agora. Falen co presidente do Porto da 

Coruña que, ademais, é militante do seu 

partido político e pregúntenlle por que 

di esas afirmacións. O que non poden 

pedirnos é, a este goberno municipal, 

que sigamos no mesmo punto que antes 

desas declaracións. Non se anunciou 

nun programa de radio, anunciouno o 

presidente do porto nunha entrevista no 

verán, no mes de agosto concretamente, 

e díxose neste mesmo salón de plenos, no 

puerto va bien y si el puerto va bien la 

ciudad va bien. 

 

A mí me parece estupendo y nos parece 

estupendo al Gobierno local que el puerto 

funcione y que capte tráficos que permitan 

pagar la deuda. Obviamente, lo que no 

pueden pretender ustedes es que nos 

mantengamos en el mismo escenario 

después de estas declaraciones del señor 

Fernández Prado. ¿Qué sentido tiene que 

el Ayuntamiento de Coruña ayude a pagar 

esa deuda si el Puerto de A Coruña dice 

que paga la deuda solo, que Langosteira se 

autofinancia? Ustedes que hablan siempre 

del derroche de fondos públicos de los 

gobiernos de la izquierda pues, a lo mejor, 

están queriendo que el Ayuntamiento de 

Coruña derroche fondos públicos en algo 

que la administración endeudada dice que 

puede asumir directamente, porque no 

estamos inventándonos nosotros esas 

declaraciones, las dijo en una reunión que 

fue pública con el presidente de Puertos 

del Estado y la hizo en una entrevista, 

también, en La Voz de Galicia antes de 

que nosotros dijésemos absolutamente 

nada. Y ante ese cambio de escenario, 

obviamente, este gobierno municipal que 

propuso, efectivamente, esa oferta cuando 

el puerto lo que decía es que no era capaz 

de pagar esa deuda, obviamente tiene que 

mover ese escenario, el escenario ya no es 

el mismo. El Puerto de A Coruña puede 

pagar su deuda, Langosteira está 

creciendo, va a autofinanciar la deuda. 

Entonces, no sé qué nos piden ahora. 

Hablen con el presidente del Puerto de A 

Coruña que, además, es militante de su 

partido político y pregúntenle por qué dice 

esas afirmaciones. Lo que no pueden 

pedirnos es, a este gobierno municipal, 

que sigamos en el mismo punto que antes 

de esas declaraciones. No se anunció en un 

programa de radio, lo anunció el 

presidente del puerto en una entrevista en 

el verano, en el mes de agosto 

concretamente, y se dijo en este mismo 



 

128 

Pleno de outubro. Entón, ben, se cadra 

tiñamos todos que aclararnos. 

 

 

En todo caso, con respecto a estas 

mocións concretas, o que dicía 

inicialmente, en cada pleno volvemos 

outra vez a que cada grupo da oposición 

queira rendibilizar as súas posicións 

electorais co porto, co cal seguiremos en 

bucle permanente de mocións 

presentadas que xa viñeron en plenos 

anteriores e que xa se aprobaron plans 

anteriores para seguir con debates que 

nos levan absolutamente a nada pero 

ben, fraco favor facémoslle ao proceso 

de integración do porto e a cidade e 

fraco favor facémoslles aos coruñeses. 

O que si que creo que temos todos claro 

é que o futuro da cidade está moi 

vinculado ao futuro do porto e que, 

obviamente, (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) temos que apoiar o Porto 

da Coruña, temos que traballar por esa 

apertura dos peiraos á cidadanía, que se 

conseguiu neste mandato e non en 

mandatos anteriores e temos que 

continuar, desde logo, investindo como 

goberno municipal nesa apertura e 

potenciando eses usos cidadáns nos 

peiraos que se vaian liberando de tráfico 

portuario. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

O BNG non acepta a emenda, señor 

Jorquera. A Marea Atlántica tampouco. 

Procederase, en primeiro lugar, a votar a 

emenda presentada polo Grupo Popular 

á moción do BNG. De non prosperar, se 

votaría a moción do BNG e despois se 

votaría a emenda á moción da Marea e, 

de non prosperar, a propia moción da 

salón de plenos, en el Pleno de octubre. 

Entonces, bueno, a lo mejor teníamos 

todos que aclararnos. 

 

En todo caso, con respecto a estas 

mociones concretas, lo que decía 

inicialmente, en cada pleno volvemos otra 

vez a que cada grupo de la oposición 

quiera rentabilizar sus posiciones 

electorales con el puerto, con lo cual 

seguiremos en bucle permanente de 

mociones presentadas que ya vinieron en 

plenos anteriores y que ya se aprobaron 

planes anteriores para seguir con debates 

que nos llevan absolutamente a nada pero 

bueno, flaco favor le hacemos al proceso 

de integración del puerto y la ciudad y 

flaco favor le hacemos a los coruñeses. Lo 

que sí que creo que tenemos todos claro es 

que el futuro de la ciudad está muy 

vinculado al futuro del puerto y que, 

obviamente, (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) tenemos que apoyar al 

Puerto de A Coruña, tenemos que trabajar 

por esa apertura de los muelles a la 

ciudadanía, que se ha conseguido en este 

mandato y no en mandatos anteriores y 

tenemos que continuar, desde luego, 

invirtiendo como gobierno municipal en 

esa apertura y potenciando esos usos 

ciudadanos en los muelles que se vayan 

liberando de tráfico portuario. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

El BNG no acepta la enmienda, señor 

Jorquera. La Marea Atlántica tampoco. 

Se procederá, en primer lugar, a votar la 

enmienda presentada por el Grupo 

Popular a la moción del BNG. De no 

prosperar, se votaría la moción del BNG 

y después se votaría la enmienda a la 

moción de la Marea y, de no prosperar, la 
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Marea Atlántica. 

 

Votación da emenda de substitución 

do Grupo Municipal do Partido 

Popular á primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución do Grupo Municipal do 

Partido Popular á primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

futuro dos terreos do porto interior da 

Coruña e a débeda contraída polo Porto 

da Coruña con Puertos del Estado para 

construír o porto exterior de Punta 

Langosteira, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda rexeitada. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego. 

propia moción de la Marea Atlántica. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

del Grupo Municipal del Partido Popular 

a la primera moción presentada por el 

Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la enmienda de 

sustitución del Grupo Municipal del 

Partido Popular a la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

futuro de los terrenos del puerto interior 

de A Coruña y la deuda contraída por el 

Puerto de A Coruña con Puertos del 

Estado para construir el puerto exterior 

de Punta Langosteira, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda rechazada. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego. 
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Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

do Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o futuro dos 

terreos do porto interior da Coruña e a 

débeda contraída polo Porto da Coruña 

con Puertos del Estado para construír o 

porto exterior de Punta Langosteira, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

23. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o futuro dos terreos do 

porto interior da Coruña e a débeda 

contraída polo Porto da Coruña con 

Portos do Estado para construír o 

Porto Exterior de Punta Langosteira. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a non 

incluír ningunha partida destinada á 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la primera moción 

del Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre el futuro de los 

terrenos del puerto interior de A Coruña y 

la deuda contraída por el Puerto de A 

Coruña con Puertos del Estado para 

construir el puerto exterior de Punta 

Langosteira, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

23. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre el futuro de los terrenos del 

puerto interior de A Coruña y la deuda 

contraída por el Puerto de A Coruña con 

Puertos del Estado para construir el 

Puerto Exterior de Punta Langosteira. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a no 

incluir ninguna partida destinada a la 
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adquisición dos peiraos de Calvo Sotelo 

e Batería nos Orzamentos municipais. 

 

 

2.- Instar o Goberno municipal a iniciar 

os trámites para a revisión do Convenio 

de 2004 relativo ao porto e para a 

modificación do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal, que permite uns 

aproveitamos urbanísticos e terciarios en 

terreos portuarios que en absoluto se 

corresponden coas necesidades da 

Coruña de hoxe. 

 

3.- Instar o Goberno municipal a 

impulsar a constitución dun consorcio, 

coa participación das distintas 

administracións e entes implicados, para 

acometer a transformación dos terreos 

do porto interior, mantendo sempre a súa 

titularidade pública. 

 

4.- Instar o Goberno municipal a esixir a 

condonación da débeda contraída polo 

porto da Coruña con Portos de Estado 

pola construción do porto exterior ou 

outras solucións financeiras que en 

ningún caso representen unha hipoteca 

para o futuro da cidade, nin unha 

desigualdade de trato a respecto das 

solucións dadas noutros portos de 

interese xeral. 

 

5.- Instar o Goberno municipal a artellar 

fórmulas directas de participación da 

cidadanía na definición do futuro dos 

terreos do porto interior. 

 

 

Votación da emenda de substitución 

do Grupo Municipal do Partido 

Popular á terceira moción presentada 

polo Grupo Municipal da Marea 

Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución do Grupo Municipal do 

adquisición de los muelles de Calvo Sotelo 

y Batería en los Presupuestos 

municipales. 

 

2.- Instar al Gobierno municipal a iniciar 

los trámites para la revisión del Convenio 

de 2004 relativo al puerto y para la 

modificación del Plan General de 

Ordenación Municipal, que permite unos 

aprovechamientos urbanísticos y 

terciarios en terrenos portuarios que en 

absoluto se corresponden con las 

necesidades de A Coruña de hoy. 

 

3.- Instar al Gobierno municipal a 

impulsar la constitución de un consorcio, 

con la participación de las distintas 

administraciones y entes implicados, para 

acometer la transformación de los 

terrenos del puerto interior, manteniendo 

siempre su titularidad pública. 

 

4.- Instar al Gobierno municipal a exigir 

la condonación de la deuda contraída por 

el porto de A Coruña con Puertos del 

Estado por la construcción del puerto 

exterior u otras soluciones financieras 

que en ningún caso representen una 

hipoteca para el futuro de la ciudad, ni 

una desigualdad de trato respecto de las 

soluciones dadas en otros puertos de 

interés general. 

 

5.- Instar al Gobierno municipal a 

articular fórmulas directas de 

participación de la ciudadanía en la 

definición del futuro de los terrenos del 

puerto interior. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

del Grupo Municipal del Partido Popular 

a la tercera moción presentada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la enmienda de 

sustitución del Grupo Municipal del 
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Partido Popular á terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica para abrir unha nova 

fase na definición do futuro do porto 

interior, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Grazas. Queda rexeitada. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a terceira moción do 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

para abrir unha nova fase na definición 

do futuro do porto interior, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

Partido Popular a la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica para abrir una nueva 

fase en la definición del futuro del puerto 

interior, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda rechazada. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la tercera moción del 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

para abrir una nueva fase en la definición 

del futuro del puerto interior, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 abstenciones). 
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Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

24. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica para 

abrir unha nova fase na definición do 

futuro do Porto Interior. 

 

Acordo 

 

1. A Corporación manifiesta o seu 

rexeitamento a que o Concello da 

Coruña merque os terreos portuarios que 

xa son de titularidade pública. O 

investimento preciso debe dirixirse á 

constitución dun consorcio público coas 

administracións implicadas que se 

encargue da xestión e reurbanización dos 

terreos portuarios vacantes. 

 

2. A Corporación insta as 

administracións implicadas a deixar 

atrás as discrepancias e declarar a 

caducidade dos convenios urbanísticos 

de 2004, substituíndoos por un novo que 

actualice a ordenación da fachada 

marítima conforme ao interese xeral e se 

incorpore ao planeamento a través das 

correspondentes modificacións puntuais 

do PXOM e do Plan Especial da zona de 

servizo do porto interior. 

 

3.- Instar a toda a Corporación, en 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobada. 

 

24. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica para 

abrir una nueva fase en la definición del 

futuro del Puerto Interior. 

 

Acuerdo 

 

1. La Corporación manifiesta su rechazo 

a que el Ayuntamiento de A Coruña 

compre los terrenos portuarios que ya son 

de titularidad pública. La inversión 

precisa debe dirigirse a la constitución de 

un consorcio público con las 

administraciones implicadas que se 

encargue de la gestión y reurbanización 

de los terrenos portuarios vacantes. 

 

2. La Corporación insta a las 

administraciones implicadas a dejar atrás 

las discrepancias y declarar la caducidad 

de los convenios urbanísticos de 2004, 

sustituyéndolos por uno nuevo que 

actualice la ordenación de la fachada 

marítima conforme al interés general y se 

incorpore al planeamiento a través de las 

correspondientes modificaciones 

puntuales del PGOM y del Plan Especial 

de la zona de servicio del puerto interior. 

 

3.- Instar a toda la Corporación, en 
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diálogo permanente coa cidadanía, a 

propoñer unha nova ordenación da 

fachada marítima, que compatibilice as 

súas diferentes dimensións: motor 

económico baseado na economía azul, 

uso público, mobilidade sostible a escala 

metropolitana, equipamentos abertos aos 

barrios e adaptación á emerxencia 

climática. 

 

4. Instar a Autoridade Portuaria e ao 

Concello da Coruña, previo debate na 

Comisión Especial do Bordo Litoral e 

coa debida participación, a desenvolver 

nun marco transparente que permita 

diversificar, democratizar e abrir ao 

conxunto da cidadanía e as entidades da 

cidade o uso dos peiraos de Batería e 

Calvo Sotelo. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Segunda. Moción sobre patrimonio. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do Bloque Nacionalista 

Galego sobre patrimonio. Non constan 

emendas. 

 

Señora Veira, ten a palabra, tres minutos. 

 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Dinís, aquí se traen mocións... 

perdón... 

 

Presidencia 

 

Señor Díaz, señor Díaz. 

 

Señora Veira González 

 

diálogo permanente con la ciudadanía, a 

proponer una nueva ordenación de la 

fachada marítima, que compatibilice sus 

diferentes dimensiones: motor económico 

basado en la economía azul, uso público, 

movilidad sostenible a escala 

metropolitana, equipamientos abiertos a 

los barrios y adaptación a la emergencia 

climática. 

 

4. Instar a la Autoridad Portuaria y al 

Ayuntamiento de A Coruña, previo debate 

en la Comisión Especial del Borde Litoral 

y con la debida participación, a 

desarrollar en un marco transparente que 

permita diversificar, democratizar y abrir 

al conjunto de la ciudadanía y las 

entidades de la ciudad el uso de los 

muelles de Batería y Calvo Sotelo 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Moción sobre patrimonio. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Bloque Nacionalista 

Galego sobre patrimonio. No constan 

enmiendas. 

 

Señora Veira, tiene la palabra, tres 

minutos. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Dinís, aquí se traen mociones... 

perdón... 

 

Presidencia 

 

Señor Díaz, señor Díaz. 

 

Señora Veira González 
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Xa me ía corrixir, xa me ía corrixir, xa 

me din conta. Señor Díaz, Dinís é nome, 

xa o sei. Perdón. 

 

Señor Díaz, —non teño bo día, señor 

Díaz— traemos as mocións desde a 

oposición pois porque ás veces parece 

que ó Goberno hai que recordarlle as 

tarefas que ten pendentes, e ten pendente 

aínda constituír o Consorcio, e ten 

pendente aínda iniciar os trámites para 

revisar os convenios. Ten aínda deberes 

en canto ó que é o tema portuario. Hai 

que traer as mocións a pleno para 

recordarlle o que non fixo e o que ten que 

facer, ó que se comprometeu e que non 

está a facer. 

 

Ás once horas e cincuenta e oito 

minutos saen do Salón de Sesións os 

señores Borrego Vázquez e García 

Fernández. 

 

Ben, en canto á moción de patrimonio 

que rexistramos para o debate neste 

pleno, pois a verdade é que nós 

entendemos, ou cremos que entender e 

coñecer a Coruña que fomos sérvenos 

para definir a Coruña que somos e a que 

podemos chegar a ser. Así pois, coñecer 

e poñer en valor o noso pasado axúdanos 

a comprender o noso presente e a 

deseñar o noso futuro, por iso cremos 

que non debemos borrar as pegadas 

históricas da cidade do pasado nin 

ignoralas. 

 

Os momentos en que o desenvolvemento 

urbanístico e o mantemento ou 

recuperación do patrimonio eran 

cuestións antagónicas levaron a facer 

desaparecer de moitas cidades e vilas 

elementos arquitectónicos, etnolóxicos 

ou arqueolóxicos que explicaban moito 

do que eses lugares eran. Hai quen 

defende que non se catalogue nin se 

conserve o patrimonio, hai quen 

defendemos a súa conservación e 

Ya me iba a corregir, ya me iba a corregir, 

ya me di cuenta. Señor Díaz, Dinís es 

nombre, ya lo sé. Perdón. 

 

Señor Díaz, —no tengo buen día, señor 

Díaz— traemos las mociones desde la 

oposición pues porque a veces parece que 

al Gobierno hay que recordarle las tareas 

que tiene pendientes, y tiene pendiente aun 

constituir el Consorcio, y tiene pendiente 

aun iniciar los trámites para revisar los 

convenios. Tiene aún deberes en cuanto a 

lo que es el tema portuario. Hay que traer 

las mociones a pleno para recordarle lo 

que no hizo y lo que tiene que hacer, a lo 

que se comprometió y que no está 

haciendo. 

 

A las once horas y cincuenta y ocho 

minutos salen del Salón de Sesiones los 

señores Borrego Vázquez y García 

Fernández. 

 

Bien, en cuanto a la moción de patrimonio 

que registramos para el debate en este 

pleno, pues la verdad es que nosotros 

entendemos, o creemos que entender y 

conocer la Coruña que fuimos nos sirve 

para definir la Coruña que somos y la que 

podemos llegar a ser. Así pues, conocer y 

poner en valor nuestro pasado nos ayuda 

a comprender nuestro presente y a diseñar 

nuestro futuro, por eso creemos que no 

debemos borrar las huellas históricas de 

la ciudad del pasado ni ignorarlas. 

 

 

Los momentos en que el desarrollo 

urbanístico y el mantenimiento o 

recuperación del patrimonio eran 

cuestiones antagónicas llevaron a hacer 

desaparecer de muchas ciudades y villas 

elementos arquitectónicos, etnológicos o 

arqueológicos que explicaban mucho de 

lo que esos lugares eran. Hay quien 

defiende que no se catalogue ni se 

conserve el patrimonio, hay quienes 

defendemos su conservación y 
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mantemento, hai quen defendemos que o 

que somos hoxe como cidade, o que 

vaiamos ser como cidade no futuro, pode 

e debe dialogar co que fomos no pasado 

e poñelo en valor, mais tamén hai quen 

non toma ningunha medida, e como nós 

somos daquelas que non queremos que a 

vida nos sorprenda xamais 

desprevenidas, caladas e neutrais, 

traemos a pleno unha moción con 

medidas concretas para protexer e 

lembrar o noso patrimonio no medio de 

desenvolvementos urbanísticos que 

poden non gustarnos, pero que teñen os 

seus proxectos de urbanización en 

exposición pública ou xa aprobados 

definitivamente. 

 

As sucesivas transformacións da zona de 

Santo Amaro fixeron desaparecer 

elementos importantes, como a batería 

de Durmideiras, xemelga da de Oza, o 

Castelo de Santo Amaro, probabelmente 

erixido tras o ataque de Drake, a capela 

de Santo Amaro, a fonte do Picho que 

aínda é referencia toponímica para 

moitas persoas do barrio que a lembran, 

ou o lavadoiro dos Boliños.  

 

Ás once horas e cincuenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Martínez Durán. 

 

Con esta moción propoñemos, dunha 

banda, primeiro que haxa vixilancia 

arqueolóxica durante as obras e tamén 

que nos espazos libres do polígono de 

Santo Amaro o Concello da Coruña 

impulse a través de sinais explicativos un 

proxecto de recuperación da memoria 

destes elementos arquitectónicos e 

etnolóxicos desaparecidos.  

 

 

No caso de Visma temos a oportunidade 

aínda de protexer e poñer en valor restos 

históricos que nos falan de como 

comezou o abastecemento de auga á 

mantenimiento, hay quienes defendemos 

que lo que somos hoy como ciudad, lo que 

vayamos a ser como ciudad en el futuro, 

puede y debe dialogar con lo que fuimos 

en el pasado y ponerlo en valor, pero 

también hay quien no toma ninguna 

medida, y como nosotros somos de 

aquellas que no queremos que la vida nos 

sorprenda jamás desprevenidas, calladas 

y neutrales, traemos a pleno una moción 

con medidas concretas para proteger y 

recordar nuestro patrimonio en medio de 

desarrollos urbanísticos que pueden no 

gustarnos, pero que tienen sus proyectos 

de urbanización en exposición pública o 

ya aprobados definitivamente. 

 

 

Las sucesivas transformaciones de la zona 

de San Amaro hicieron desaparecer 

elementos importantes, como la batería de 

Durmideiras, gemela de la de Oza, el 

Castillo de San Amaro, probablemente 

erigido tras el ataque de Drake, la capilla 

de San Amaro, la fuente del Picho que aún 

es referencia toponímica para muchas 

personas del barrio que la recuerdan, o el 

lavadero de los Boliños.  

 

A las once horas y cincuenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Martínez Durán. 

 

Con esta moción proponemos, por una 

parte, primero que haya vigilancia 

arqueológica durante las obras y también 

que en los espacios libres del polígono de 

San Amaro el Ayuntamiento de A Coruña 

impulse a través de señales explicativas 

un proyecto de recuperación de la 

memoria de estos elementos 

arquitectónicos y etnológicos 

desaparecidos.  

 

En el caso de Visma tenemos la 

oportunidad aún de proteger y poner en 

valor restos históricos que nos hablan de 

cómo comenzó el abastecimiento de agua 
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cidade. Para iso cremos que se pode 

rectificar o proxecto de urbanización do 

SURT 1 San Pedro de Visma, Sector 2. 

Esta modificación mesmo abarataría o 

prezo da urbanización, o custo de 

urbanización, eliminando un tramo de 

viario que permitiría poñer en diálogo 

nun mesmo espazo, para que se entenda 

mellor, os dous fragmentos, os dous 

elementos da Viaxe de Visma presentes 

no ámbito, que son a arqueta dos Frades 

e un segundo elemento atopado ó limpar 

a finca denominada Terreo da Arqueta. 

Sobre todo isto consta información moi 

interesante recollida nun informe do 

arqueólogo municipal recollido na 

modificación puntual do PXOM 

aprobada inicialmente no pasado 

mandato (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)  e que fala dalgúns 

elementos que aínda fican por aflorar na 

zona. Polo tanto, hai que ter moito 

coidado coa intervención da zona e sobre 

todo poñer en valor ese abastecemento 

de auga á cidade que hai que poñer en 

valor. 

 

 

Ás doce horas entran no Salón de 

Sesións os señores Borrego Vázquez e 

Lema Suárez. 

 

Se a preservación do noso patrimonio 

arquitectónico, etnolóxico e 

arqueolóxico é importante, non o é 

menos o noso patrimonio pictórico. No 

pasado Pleno houbo un escano cidadán 

que falou do que son os murais de Lugrís 

na rúa dos Olmos, no número 25 da rúa 

dos Olmos. Nós con esta moción 

queremos facernos eco da demanda de 

“In nave civitas” e da asociación “O 

mural” para demandar que se preserve 

este patrimonio pictórico coruñés creado 

por Urbano Lugrís a través da 

declaración como BIC deses murais e 

cremos que o Concello da Coruña ten 

a la ciudad. Para eso creemos que se 

puede rectificar el proyecto de 

urbanización del SURT 1 San Pedro de 

Visma, Sector 2. Esta modificación 

incluso abarataría el precio de la 

urbanización, el coste de urbanización, 

eliminando un tramo de viario que 

permitiría poner en diálogo en un mismo 

espacio, para que se entienda mejor, los 

dos fragmentos, los dos elementos del 

Viaje de Visma presentes en el ámbito, que 

son la arqueta de los Frades y un segundo 

elemento encontrado al limpiar la finca 

denominada Terreno de la Arqueta. Sobre 

todo esto consta información muy 

interesante recogida en un informe del 

arqueólogo municipal recogido en la 

modificación puntual del PGOM 

aprobada inicialmente en el pasado 

mandato (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención)  y que habla de algunos 

elementos que aún quedan por aflorar en 

la zona. Por lo tanto, hay que tener mucho 

cuidado con la intervención de la zona y 

sobre todo poner en valor ese 

abastecimiento de agua a la ciudad que 

hay que poner en valor. 

 

A las doce horas entran en el Salón de 

Sesiones los señores Borrego Vázquez y 

Lema Suárez. 

 

Si la preservación de nuestro patrimonio 

arquitectónico, etnológico y arqueológico 

es importante, no lo es menos nuestro 

patrimonio pictórico. En el pasado Pleno 

hubo un escaño ciudadano que habló del 

que son los murales de Lugrís en la calle 

de los Olmos, en el número 25 de la calle 

de los Olmos. Nosotros con esta moción 

queremos hacernos eco de la demanda de 

“In nave civitas” y de la asociación “El 

mural” para demandar que se preserve 

este patrimonio pictórico coruñés creado 

por Urbano Lugrís a través de la 

declaración como BIC de esos murales y 

creemos que el Ayuntamiento de A Coruña 
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que demandarlle á Xunta de Galicia esta 

declaración BIC para protexelos. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Ás doce horas e dous minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Señora Soneira Lema 

 

O patrimonio arqueolóxico e a herdanza 

histórica que queda despois da 

preservación, escavación e estudo de 

restos arqueolóxicos trátase dunha parte 

vital da cultura dunha comunidade que 

nos axuda a comprender mellor como 

vivían os nosos antepasados. Isto tamén 

proporciona información sobre o medio 

ambiente, o clima e a economía vivida 

durante ese período. O patrimonio 

cultural é tamén unha ferramenta 

educativa para entender mellor a cultura 

local e os orixes da nosa cidade. 

 

A moción propón unha serie de accións 

dirixidas á mellora do patrimonio 

cultural e arqueolóxico da Coruña, que 

polo comentado considero beneficiosas 

para a cidadanía e polo tanto vou apoiala 

co meu voto favorable. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

tiene que demandarle a la Xunta de 

Galicia esta declaración BIC para 

protegerlos. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

A las doce horas y dos minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

Señora Soneira Lema 

 

El patrimonio arqueológico y la herencia 

histórica que queda después de la 

preservación, excavación y estudio de 

restos arqueológicos se trata de una parte 

vital de la cultura de una comunidad que 

nos ayuda a comprender mejor cómo 

vivían nuestros antepasados. Esto 

también proporciona información sobre el 

medio ambiente, el clima y la economía 

vivida durante ese periodo. El patrimonio 

cultural es también una herramienta 

educativa para entender mejor la cultura 

local y los orígenes de nuestra ciudad. 

 

La moción propone una serie de acciones 

dirigidas a la mejora del patrimonio 

cultural y arqueológico de A Coruña, que 

por lo comentado considero beneficiosas 

para la ciudadanía y por lo tanto la voy a 

apoyar con mi voto favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 
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O patrimonio histórico son as raíces que 

sustentan a humanidade, son elementos 

vivos sobre os que construímos a nosa 

identidade como pobo e como persoas. 

Se todo o noso patrimonio se borrase de 

golpe perderíamos a nosa esencia, o noso 

sentimento de ser parte dun lugar, unha 

cultura, un contexto. Necesitamos 

coñecer o noso pasado para seguir 

construíndo o noso presente e poder 

imaxinar o noso futuro, máis aínda nun 

momento no que nos enfrontamos cada 

día a un mundo en constante cambio 

onde o hoxe é unha actualización 

completamente nova de onte. Coidar e 

deixar intacto o noso patrimonio para 

xeraciones vindeiras é un deber de todos. 

Ademais creo que debemos seguir ó pé 

da letra neste caso a Axenda 20-30 

enmarcada no ODS número 11 que 

aparece “Cidades e comunidades 

sostibles” e pide redoblar os esforzos 

para protexer e salvaguardar o 

patrimonio cultural e natural do mundo. 

 

O meu voto nesta moción é a favor. 

 

Ás doce horas e catro minutos entra 

no Salón de Sesións o señor García 

Fernández. 

 

Presidencia 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Esta cidade atravesou períodos 

históricos nos que se descoidou a 

protección do patrimonio e perdimos, 

perdimos gran parte dos maiores valores 

desta cidade. Sobran exemplos, 

gustaríame enumerar algúns deles: a 

antiga estación marítima, o castelo de 

San Diego do século XVII que foi 

derrubado froito dun mal plan de 

 

El patrimonio histórico son las raíces que 

sustentan la humanidad, son elementos 

vivos sobre los que construimos nuestra 

identidad como pueblo y como personas. 

Si todo nuestro patrimonio se borrara de 

golpe perderíamos nuestra esencia, 

nuestro sentimiento de ser parte de un 

lugar, una cultura, un contexto. 

Necesitamos conocer nuestro pasado para 

seguir construyendo nuestro presente y 

poder imaginar nuestro futuro, más aún 

en un momento en el que nos enfrentamos 

cada día a un mundo en constante cambio 

donde el hoy es una actualización 

completamente nueva de ayer. Cuidar y 

dejar intacto nuestro patrimonio para 

generaciones próximas es un deber de 

todos. Además creo que debemos seguir al 

pie de la letra en este caso la Agenda 20-

30 enmarcada en el ODS número 11 que 

aparece “Ciudades y comunidades 

sostenibles” y pide redoblar los esfuerzos 

para proteger y salvaguardar el 

patrimonio cultural y natural del mundo. 

 

Mi voto en esta moción es a favor. 

 

A las doce horas y cuatro minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor García 

Fernández. 

 

Presidencia 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Esta ciudad atravesó períodos 

históricos en los que se descuidó la 

protección del patrimonio y perdimos, 

perdimos gran parte de los mayores 

valores de esta ciudad. Sobran ejemplos, 

me gustaría enumerar algunos de ellos: la 

antigua estación marítima, el castillo de 

San Diego del siglo XVII que fue 

derribado fruto de un mal plan de 
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ordenación portuaria, non?, xa que 

estabamos falando destas cuestións na 

moción anterior; o propio edificio do 

Circo de Artesáns, testemuña dos 

episodios máis memorables do 

progresismo desta cidade; na parte do 

patrimonio natural o propio río de 

Monelos, a praia do Parrote, a praia do 

Lazareto e moitas veces, bueno, pois foi 

froito do espírito dos tempos, pero a 

meirande parte destas perdas se deberon 

a un afán especulativo de 

enrequecemento vinculado ó sector 

inmobiliario. Moitos destes episodios 

aconteceron nos anos 60 e 70, no 

desarrollismo franquista, pero moitos 

deles foron posteriores e foron durante a 

época dos gobernos de Paco Vázquez e 

me gustaría mencionar aquí, pois o 

derrubo do asilo de Adelaida Muro en 

2001 para construír pisos de luxo. 

 

O que é difícil de entender é que tempo 

despois sigamos cometendo os mesmos 

erros e sigamos pagando as 

consecuencias, pois dun urbanismo 

obsoleto que sigue tendo consecuencias 

hoxe en día, e mencionamos tamén 

varias delas. Pois, efectivamente, o 

desenvolvemento previsto para a zona de 

Monte Alto, o do San Pedro de Visma ou 

a Maestranza, son algúns dos exemplos 

nos que este tipo de urbanismo pois está 

volvendo a poñer en risco patrimonio 

cultural e outras moitas cousas. 

 

No caso de Visma as cifras, as 

dimensións das que estamos falando, 

pois a verdade é que dan xa unha idea do 

desproporcionado, non? deste tipo de 

cuestións, o exceso de edificabilidade —

estamos falando de 4.000 vivendas—, de 

alturas elevadísimas, da cantidade de 

coches que se van meter nese ámbito, se 

van meter na cidade, estamos falando do 

selado, de a permeabilidade do chan, de 

un montón de consecuencias que a estas 

alturas deberían revisarse, este plan é dos 

ordenación portuaria, ¿no?, ya que 

estábamos hablando de estas cuestiones 

en la moción anterior; el propio edificio 

del Circo de Artesanos, testigo de los 

episodios más memorables del 

progresismo de esta ciudad; en la parte 

del patrimonio natural el propio río de 

Monelos, la playa del Parrote, la playa del 

Lazareto y muchas veces, bueno, pues fue 

fruto del espíritu de los tiempos, pero la 

mayor parte de estas pérdidas se debieron 

a un afán especulativo de enriquecimiento 

vinculado al sector inmobiliario. Muchos 

de estos episodios sucedieron en los años 

60 y 70, en el desarrollismo franquista, 

pero muchos de ellos fueron posteriores y 

fueron durante la época de los gobiernos 

de Paco Vázquez y me gustaría mencionar 

aquí, pues el derribo del asilo de Adelaida 

Muro en 2001 para construir pisos de 

lujo. 

 

Lo que es difícil de entender es que tiempo 

después sigamos cometiendo los mismos 

errores y sigamos pagando las 

consecuencias, pues de un urbanismo 

obsoleto que sigue teniendo 

consecuencias hoy en día, y mencionamos 

también varias de ellas. Pues, 

efectivamente, el desarrollo previsto para 

la zona de Monte Alto, el del San Pedro de 

Visma o la Maestranza, son algunos de los 

ejemplos en los que este tipo de urbanismo 

pues está volviendo a poner en riesgo 

patrimonio cultural y otras muchas cosas. 

 

En el caso de Visma las cifras, las 

dimensiones de las que estamos hablando, 

pues la verdad es que dan ya una idea de 

lo desproporcionado, ¿no? de este tipo de 

cuestiones, el exceso de edificabilidad —

estamos hablando de 4.000 viviendas—, 

de alturas elevadísimas, de la cantidad de 

coches que se van a meter en ese ámbito, 

se van a meter en la ciudad, estamos 

hablando del sellado, de la permeabilidad 

del suelo, de un montón de consecuencias 

que a estas alturas deberían revisarse, 
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anos 90. A verdade é que parece mentira 

que sigamos pagando as consecuencias, 

bueno, pois dun modelo urbanístico que 

caducou, realmente, que non está acorde 

aos tempos. E o desenvolvemento de 

Visma afecta pois á Viaxe de Visma, a 

un elemento patrimonial protexido, só en 

parte está protexido dende 2013 unha 

parte desta traída de augas que se 

remonta ó século XVIII. Posteriormente 

apareceron novos restos, canalizacións e 

restos arqueolóxicos que foron 

protexidos inicialmente na aprobación 

do Catálogo de 2018 e que cremos que 

habería que culminar, realmente traer a 

pleno a aprobación da Segunda Separata 

para que a Viaxe de Visma na súa 

totalidade conte con protección e 

podamos manter un elemento 

patrimonial que tal e como se prevé 

agora mesmo no proxecto de 

urbanización está arrinconado ó lado dun 

vial, non? sen saber exactamente que 

queda por alí e por debaixo. 

 

 

Grazas á acción cidadá conocemos 

moitos destes elementos. A Viaxe de 

Visma é un exemplo, non? de 

implicación da cidadanía na protección 

do patrimonio cultural. Outro moi bo 

exemplo, como xa se mencionou, pois 

son os murais de Lugrís. Tivemos a 

fortuna de ter no Pleno pasado a 

representantes da asociación “O mural” 

que levan meses, levaban meses 

preguntando, presentando escritos no 

Concello, instando a acción da 

autoridade local para o mantemento do 

mural que podía estar moi deteriorado e 

a verdade é que bueno, é un deses 

exemplos nos que a cidadanía vai por 

diante das administracións e gracias, 

pois a súa implicación se moven as 

cousas. A tarefa non culminou, (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

si que é certo que o Concello puido 

este plan es de los años 90. La verdad es 

que parece mentira que sigamos pagando 

las consecuencias, bueno, pues de un 

modelo urbanístico que caducó, 

realmente, que no está acorde a los 

tiempos. Y el desarrollo de Visma afecta 

pues al Viaje de Visma, a un elemento 

patrimonial protegido, solo en parte está 

protegido desde 2013 una parte de esta 

traída de aguas que se remonta al siglo 

XVIII. Posteriormente aparecieron 

nuevos restos, canalizaciones y restos 

arqueológicos que fueron protegidos 

inicialmente en la aprobación del 

Catálogo de 2018 y que creemos que 

habría que culminar, realmente traer a 

pleno la aprobación de la Segunda 

Separata para que el Viaje de Visma en su 

totalidad cuente con protección y 

podamos mantener un elemento 

patrimonial que tal y como se prevé ahora 

mismo en el proyecto de urbanización está 

arrinconado al lado de un vial, ¿no? sin 

saber exactamente qué queda por allí y 

por debajo. 

 

Gracias a la acción ciudadana conocemos 

muchos de estos elementos. El Viaje de 

Visma es un ejemplo, ¿no? de implicación 

de la ciudadanía en la protección del 

patrimonio cultural. Otro muy buen 

ejemplo, como ya se mencionó, pues son 

los murales de Lugrís. Tuvimos la fortuna 

de tener en el Pleno pasado a 

representantes de la asociación “El 

mural” que llevan meses, llevaban meses 

preguntando, presentando escritos en el 

Ayuntamiento, instando la acción de la 

autoridad local para el mantenimiento del 

mural que podía estar muy deteriorado y 

la verdad es que bueno, es uno de esos 

ejemplos en los que la ciudadanía va por 

delante de las administraciones y gracias, 

pues a su implicación se mueven las cosas. 

La tarea no culminó, (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) sí que es cierto 

que el Ayuntamiento pudo entrar en el 
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entrar no local, no establecemento, e 

constatar que o mural, bueno, pois de 

momento non está demasiado 

deteriorado, pero pode deteriorarse e por 

iso apoiamos a demanda de que se 

inicien os trámites para declaralo Ben de 

Interese Cultural. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno do Partido Popular. Señor Coira. 

 

Poden pasar. 

 

Ás doce horas e nove minutos entran 

no Salón de Sesións os señores 

Martínez Durán e Jorquera Caselas. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Bos días aos traballadores dos distintos 

medios de comunicación que nos 

acompañan, aos veciños que seguen este 

pleno, aos membros da Corporación e a 

todos os que nos seguen en directo onde 

queira que estean. 

 

Coñecer e poñer en valor o noso pasado 

axúdanos a comprender o noso presente 

e deseñar o noso futuro, por iso non 

debemos borrar as pegadas históricas 

da cidade do pasado, nin ignoralas, di 

nun dos primeiros parágrafos da parte 

exposición de motivos a moción que 

presenta o Bloque. 

 

Desde o Grupo Municipal do Partido 

Popular non podemos estar máis de 

acordo en que hai que coñecer, previr e 

divulgar o que a cidade foi, que 

representa un patrimonio histórico e 

cultural da cidade, material, inmaterial 

local, en el establecimiento, y constatar 

que el mural, bueno, pues de momento no 

está demasiado deteriorado, pero puede 

deteriorarse y por eso apoyamos la 

demanda de que se inicien los trámites 

para declararlo Bien de Interés Cultural. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno del Partido Popular. Señor Coira. 

 

Pueden pasar. 

 

A las doce horas y nueve minutos entran 

en el Salón de Sesiones los señores 

Martínez Durán y Jorquera Caselas. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

Buenos días a los trabajadores de los 

distintos medios de comunicación que nos 

acompañan, a los vecinos que siguen este 

pleno, a los miembros de la Corporación y 

a todos los que nos siguen por streaming 

donde quiera que estén. 

 

Conocer y poner en valor nuestro pasado 

nos ayuda a comprender nuestro presente 

y diseñar nuestro futuro, por eso no 

debemos borrar las huellas históricas de la 

ciudad del pasado, ni ignorarlas, dice en 

uno de los primeros párrafos de la parte 

exposición de motivos la moción que 

presenta el Bloque. 

 

Desde el Grupo Municipal del Partido 

Popular no podemos estar más de acuerdo 

en que hay que conocer, prevenir y 

divulgar lo que la ciudad fue, que 

representa un patrimonio histórico y 

cultural de la ciudad, material, inmaterial 
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ou natural e irrenunciable para... e que 

debe ser irrenunciable para os cidadáns.  

 

Cremos que as políticas culturais de 

Inés Rey de defensa do patrimonio non 

nos dan moitas esperanzas. Haberá 

moitos exemplos. Un concello ten a 

obrigación de manter, conservar e dar a 

coñecer os elementos da sociedade que 

fomos e que representan o patrimonio de 

todos. Protexer elementos 

arquitectónicos un quere entender que 

unha cidade que ten a zona de 

Pescadería e a Cidade Vella, que ten 

arqueólogos municipais que eu entendo 

que cando se piden licenzas nestas zonas 

os arqueólogos van, emiten informes e 

quero crer que todo iso vixíase e 

protéxese, e consérvase desde este 

concello, aínda que a verdade é que me 

xorden dúbidas, dado o estado da 

cidade, das rúas e prazas, e monumentos 

da cidade de hoxe, non se eu se vostedes 

preocuparanse moito, creo que non, da 

cidade e dos restos da cidade que fomos. 

 

O patrimonio cultural fornece á 

sociedade dun caudal de recursos que se 

herdan do pasado, se crean no presente 

e se transmiten ás xeracións futuras. A 

riqueza é patrimonial, é moi fráxil e 

necesita de políticas claras e de modelos 

que a protexan.  

 

Descoñezo realmente as políticas nesta 

materia deste concello e as políticas 

nesta materia da señora Rey. 

Lamentablemente teriamos moitos 

exemplos que contar respecto diso de 

como defendemos o patrimonio cultural 

desta cidade. Na Memoria de xestión, a 

última publicada á que este concelleiro 

tivo acceso, por exemplo, o Arquivo 

municipal que é un primeiro paso para 

crear o patrimonio histórico cultural 

desta cidade di: espazo dispoñible 

esgotado; necesítase persoal técnico; 

non se producen transferencias 

o natural e irrenunciable para... y que debe 

ser irrenunciable para los ciudadanos.  

 

Creemos que las políticas culturales de 

Inés Rey de defensa del patrimonio no nos 

dan muchas esperanzas. Habrá muchos 

ejemplos. Un ayuntamiento tiene la 

obligación de mantener, conservar y dar a 

conocer los elementos de la sociedad que 

fuimos y que representan el patrimonio de 

todos. Proteger elementos arquitectónicos 

uno quiere entender que una ciudad que 

tiene la zona de Pescadería y la Ciudad 

Vieja, que tiene arqueólogos municipales 

que yo entiendo que cuando se piden 

licencias en estas zonas los arqueólogos 

van, emiten informes y quiero creer que 

todo eso se vigila y se protege, y se 

conserva desde este ayuntamiento, aunque 

la verdad es que me surgen dudas, dado el 

estado de la ciudad, de las calles y plazas, 

y monumentos de la ciudad de hoy, no sé 

yo si ustedes se preocuparán mucho, creo 

que no, de la ciudad y de los restos de la 

ciudad que fuimos. 

 

El patrimonio cultural suministra a la 

sociedad un caudal de recursos que se 

heredan del pasado, se crean en el presente 

y se transmiten a las generaciones futuras. 

La riqueza es patrimonial, es muy frágil y 

necesita de políticas claras y de modelos 

que la protejan.  

 

Desconozco realmente las políticas en esta 

materia de este ayuntamiento y las 

políticas en esta materia de la señora Rey. 

Lamentablemente tendríamos muchos 

ejemplos que contar al respecto de cómo 

defendemos el patrimonio cultural de esta 

ciudad. En la Memoria de gestión, la 

última publicada a la que este concejal 

tuvo acceso, por ejemplo, el Archivo 

municipal que es un primer paso para crear 

el patrimonio histórico cultural de esta 

ciudad dice: espacio disponible agotado; 

se necesita personal técnico; no se 

producen transferencias regulares ni 
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regulares nin normalizadas de 

documentación; os envíos de 

documentación do Concello son 

totalmente irregulares; incumprimento 

das obrigas legais deste concello co 

Arquivo; mal estado do local; duras 

condicións de traballo no inverno; 

escaseza de persoal e de espazo. 

 

Outros exemplos que poderiamos dicir 

aquí sería Castro de Elviña, no estado 

lamentable no que se atopa; Museo 

Arqueolóxico, totalmente abandonado; 

murallas da cidade, non hai máis que 

dar un paseo; Fundación Luís Seoane, 

que tamén é patrimonio da cidade, imos 

falar longamente ao longo deste pleno 

pola tarde. E se isto é o que pasa co 

patrimonio material que vemos todos, 

imaxínense o que pode pasar co 

patrimonio inmaterial.  

 

Desde o Grupo Municipal do Partido 

Popular non podemos estar máis que a 

favor de preservar o patrimonio desta 

cidade, de vixiar que as novas 

urbanizacións e obras non respecten o 

patrimonio que se pode atopar aí e que 

o preserven; impulsar e recuperar todos 

os elementos (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —xa termino— e como 

non podía ser doutra maneira, tamén 

apoiar a defensa e o coidado e a 

protección dos frescos do señor Lugrís. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Coira. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Gallego. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si. Adiantar o noso voto favorable á 

presente moción do Bloque Nacionalista 

normalizadas de documentación; los 

envíos de documentación del 

Ayuntamiento son totalmente irregulares; 

incumplimiento de las obligaciones 

legales de este ayuntamiento con el 

Archivo; mal estado del local; duras 

condiciones de trabajo en invierno; 

escasez de personal y de espacio. 

 

Otros ejemplos que podríamos decir aquí 

sería Castro de Elviña, en el estado 

lamentable en el que se encuentra; Museo 

Arqueológico, totalmente abandonado; 

murallas de la ciudad, no hay más que dar 

un paseo; Fundación Luís Seoane, que 

también es patrimonio de la ciudad, vamos 

a hablar largamente a lo largo de este 

pleno por la tarde. Y si esto es lo que pasa 

con el patrimonio material que vemos 

todos, imagínense lo que puede pasar con 

el patrimonio inmaterial.  

 

Desde el Grupo Municipal del Partido 

Popular no podemos estar más que a favor 

de preservar el patrimonio de esta ciudad, 

de vigilar que las nuevas urbanizaciones y 

obras no respeten el patrimonio que se 

puede encontrar ahí y que lo preserven; 

impulsar y recuperar todos los elementos 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) —ya termino— y como no 

podía ser de otra manera, también apoyar 

la defensa y el cuidado y la protección de 

los frescos del señor Lugrís. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Coira. 

 

Cierra el debate el señor Díaz Gallego. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí. Adelantar nuestro voto favorable a la 

presente moción del Bloque Nacionalista 
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Galego porque, bueno, a conservación 

do patrimonio da cidade foi e segue a ser 

un dos eixos nos que se fundamenta o 

labor deste goberno e concretamente da 

Concellería de Urbanismo, Vivenda, 

Infraestruturas e Mobilidade, unha labor 

que abarca ademais varias frontes. Dicía 

o señor Coira que non sabía en que 

consistía, pois ímolo explicar. 

 

 

Dende a catalogación de edificios de 

arquitectura moderna, senlleiros da 

cidade como os proxectados por Carlos 

Meijide e Ramón Vázquez Molezún no 

ensanche, a Lonxa do Gran Sol, o 

emblemático edificio da Citröen de 

Albalat que estaba condenado por una 

licenza de demolición concedida no 

mandato anterior —non hai que irse ó 

Vazquismo, señora García— e que 

logramos poñer a salvo da piqueta, ata o 

intenso traballo de recuperación das 

esculturas da cidade repoñendo nos 

Xardíns a estatua de Emilia Pardo Bazán 

de Lorenzo Coullant Varela ou os 

conxuntos escultóricos de Xosé 

Castiñeiras nas Conchiñas e San 

Leopoldo, o parque escultórico da Torre 

no que se leva invertido unha grande 

cantidade de fondos, ou máis 

recentemente a obra de Gerardo Porto no 

Millennium. Tamén conseguimos 1,5 % 

cultural, fondos por o 1,5 % cultural para 

a rehabilitación do Palacio da Veeduría, 

mercamos a Casa da Cisterna na rúa 

Sinagoga con importantes restos 

arqueolóxicos no seu interior e estamos 

a impulsar proxectos de mellora dos 

xacementos arqueolóxicos do Castro de 

Elviña e das ruínas de San Francisco, 

ambos bens de interese cultural. 

 

 

Con respecto ós elementos mencionados 

de forma expresa na moción, indicar que 

no que afecta ó Sector 2 de San Pedro de 

Visma, Arqueta dos Frades, xa é un 

Galego porque, bueno, la conservación 

del patrimonio de la ciudad fue y sigue 

siendo uno de los ejes en los que se 

fundamenta la labor de este gobierno y 

concretamente de la Concejalía de 

Urbanismo, Vivienda, Infraestructuras y 

Movilidad, una labor que abarca además 

varias frentes. Decía el señor Coira que 

no sabía en que consistía, pues lo vamos a 

explicar. 

 

Desde la catalogación de edificios de 

arquitectura moderna, singulares de la 

ciudad como los proyectados por Carlos 

Meijide y Ramón Vázquez Molezún en el 

ensanche, la Lonja del Gran Sol, el 

emblemático edificio de la Citröen de 

Albalat que estaba condenado por una 

licencia de demolición concedida en el 

mandato anterior —no hay que irse al 

Vazquismo, señora García— y que 

logramos poner a salvo de la piqueta, 

hasta el intenso trabajo de recuperación 

de las esculturas de la ciudad reponiendo 

en los Jardines la estatua de Emilia Pardo 

Bazán de Lorenzo Coullant Varela o los 

conjuntos escultóricos de Xosé 

Castiñeiras en las Conchiñas y San 

Leopoldo, el parque escultórico de la 

Torre en el que se lleva invertida una gran 

cantidad de fondos, o más recientemente 

la obra de Gerardo Porto en el 

Millennium. También conseguimos 1,5 % 

cultural, fondos por el 1,5 % cultural para 

la rehabilitación del Palacio de la 

Veeduría, compramos la Casa de la 

Cisterna en la calle Sinagoga con 

importantes restos arqueológicos en su 

interior y estamos impulsando proyectos 

de mejora de los yacimientos 

arqueológicos del Castro de Elviña y de 

las ruinas de San Francisco, ambos bienes 

de interés cultural. 

 

Con respecto a los elementos 

mencionados de forma expresa en la 

moción, indicar que en lo que afecta al 

Sector 2 de San Pedro de Visma, Arqueta 
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elemento catalogado polo PXOM da 

Coruña cunha contorna de protección 

que garante a súa conservación e que 

tanto o percorrido da viaxe nesa zona da 

cidade como a coñecida “Tarrea da 

Arqueta” están situados en espazos 

públicos de cesión ó Concello. Polo 

tanto, traballaremos na conservación dos 

elementos dos que xa se ten constancia 

dentro da urbanización e estaremos 

atentos ós restos que poidan aparecer 

durante a execución das obras. A Viaxe 

de Visma neses terreos é unha vez sae da 

Arqueta dos Frades circulaba soterrada 

seguramente sen máis configuración que 

un simple cano, según os estudos 

publicados. 

 

 

Este mesmo luns, nunha reunión cos 

veciños de Visma e Ventorrillo, xa 

tivemos ocasión de comunicarlle estes 

temas así como o de manter na medida 

do posible o trazado do Camiño de 

Visma-A Gramela nos espazos públicos 

do novo barrio. 

 

No que respecta ó Polígono de San 

Amaro, indicar que as obras de 

urbanización aprobadas definitivamente 

contan cos informes favorables da 

Dirección Xeral de Patrimonio Cultural 

de Galicia, que no mes de abril informou 

solicitando ós promotores unha 

avaliación do impacto do proxecto sobre 

o patrimonio cultural, avaliación que foi 

aportada pola Xunta de Compensación 

no mes de outubro e que tivo, como digo, 

informe favorable da Xunta, 

administración competente en materia 

de patrimonio cultural nesa zona da 

cidade e que será a encargada de vixiar 

da posible aparición de restos 

arqueolóxicos ou patrimoniais no 

ámbito. Estaremos igualmente vixiantes 

como administración local. 

 

Dito isto, por parte do Concello 

de los Frades, ya es un elemento 

catalogado por el PGOM de A Coruña 

con un entorno de protección que 

garantiza su conservación y que tanto el 

recorrido del viaje en esa zona de la 

ciudad como la conocida “Tarrea da 

Arqueta” están situados en espacios 

públicos de cesión al Ayuntamiento. Por 

lo tanto, trabajaremos en la conservación 

de los elementos de los que ya se tiene 

constancia dentro de la urbanización y 

estaremos atentos a los restos que puedan 

aparecer durante la ejecución de las 

obras. El Viaje de Visma en esos terrenos 

es una vez sale de la Arqueta dos Frades 

circulaba enterrada seguramente sin más 

configuración que un simple caño, según 

los estudios publicados. 

 

Este mismo lunes, en una reunión con los 

vecinos de Visma y Ventorrillo, ya tuvimos 

ocasión de comunicarle estos temas así 

como el de mantener en la medida de lo 

posible el trazado del Camino de Visma-A 

Gramela en los espacios públicos del 

nuevo barrio. 

 

En lo que respecta al Polígono de San 

Amaro, indicar que las obras de 

urbanización aprobadas definitivamente 

cuentan con los informes favorables de la 

Dirección General de Patrimonio 

Cultural de Galicia, que en el mes de abril 

informó solicitando a los promotores una 

evaluación del impacto del proyecto sobre 

el patrimonio cultural, evaluación que fue 

aportada por la Junta de Compensación 

en el mes de octubre y que tuvo, como 

digo, informe favorable de la Xunta, 

administración competente en materia de 

patrimonio cultural en esa zona de la 

ciudad y que será la encargada de vigilar 

de la posible aparición de restos 

arqueológicos o patrimoniales en el 

ámbito. Estaremos igualmente vigilantes 

como administración local. 

 

Dicho esto, por parte del Ayuntamiento 
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traballaremos na mencionada 

sinalización que recolle a moción coa 

finalidade de que non se perda a 

memoria do patrimonio da cidade xa 

desaparecido nos diferentes procesos de 

crecemento da mesma. 

 

Por último, no que respecta ós murais de 

Urbano Lugrís e como xa tivo ocasión de 

contestarlle a miña compañeira Yoya 

Neira á representante do colectivo no 

pasado Pleno, este goberno municipal 

iniciou coa propiedade os requirimentos 

de conservación dos inmobles e con eles 

dos propios murais meses antes de que o 

colectivo denunciase o seu estado de 

abandono. Neste caso —outras veces si 

que pasa pero neste caso— a 

administración foi por diante, non?, 

concretamente en marzo de 2021. A este 

inicio de expediente seguiron novos 

trámites e multas, e continuaron o 

pasado 27 do 11 cando envíaselle unha 

comunicación á Dirección Xeral de 

Patrimonio Cultural sobre a situación de 

abandono na que presumiblemente se 

atopaban os dous inmobles que fai 

supoñer un incumprimento do deber de 

conservación, en particular do conxunto 

de murais de Urbano Lugrís que se atopa 

no interior do local comercial. O pasado 

venres 27 técnicos da Concellaría de 

Urbanismo e de Cultura e especialistas 

na conservación de murais como os de 

Urbano Lugrís tiveron ocasión de 

acceder ó inmoble coa propiedade, 

comprobando que os murais 

conservaban a súa integridade e estamos 

xa a traballar nun informe detallado de 

cada un deles que permita determinar as 

medidas a tomar. Cómpre sinalar, en 

todo caso, a total disposición da 

propiedade para acceder ó edificio 

sempre que sexa necesario para elaborar 

ditos informes.  

 

Polo tanto, por parte deste goberno local 

queda acreditado o total interese e 

trabajaremos en la mencionada 

señalización que recoge la moción con la 

finalidad de que no se pierda la memoria 

del patrimonio de la ciudad ya 

desaparecido en los diferentes procesos 

de crecimiento de la misma. 

 

Por último, en lo que respeta a los murales 

de Urbano Lugrís y como ya tuvo ocasión 

de contestarle mi compañera Yoya Neira 

a la representante del colectivo en el 

pasado Pleno, este gobierno municipal 

inició con la propiedad los requerimientos 

de conservación de los inmuebles y con 

ellos de los propios murales meses antes 

de que el colectivo denunciara su estado 

de abandono. En este caso —otras veces 

sí que pasa pero en este caso— la 

administración fue por delante, ¿no?, 

concretamente en marzo de 2021. A este 

inicio de expediente siguieron nuevos 

trámites y multas, y continuaron el pasado 

27 del 11 cuando se le envía una 

comunicación a la Dirección General de 

Patrimonio Cultural sobre la situación de 

abandono en la que presumiblemente se 

encontraban los dos inmuebles que hace 

suponer un incumplimiento del deber de 

conservación, en particular del conjunto 

de murales de Urbano Lugrís que se 

encuentra en el interior del local 

comercial. El pasado viernes 27 técnicos 

de la Concejalía de Urbanismo y de 

Cultura y especialistas en la conservación 

de murales como los de Urbano Lugrís 

tuvieron ocasión de acceder al inmueble 

con la propiedad, comprobando que los 

murales conservaban su integridad y 

estamos ya trabajando en un informe 

detallado de cada uno de ellos que 

permita determinar las medidas a tomar. 

Hace falta señalar, en todo caso, la total 

disposición de la propiedad para acceder 

al edificio siempre que sea necesario para 

elaborar dichos informes.  

 

Por lo tanto, por parte de este gobierno 

local queda acreditado el total interés y 
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disposición para conseguir que os murais 

da rúa Olmos se recuperen e que dende 

logo que a obra de Urbano Lugrís, non 

só estes murais, como se menciona na 

moción, senón toda a que se recolla na 

cidade e que está catalogada toda polo 

Plan Especial do Casco Vello, poidan ter 

a máxima protección. 

 

 

Reitero, polo tanto, o noso voto 

favorable. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Procedemos á votación desta moción. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación  a segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

patrimonio, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

disposición para conseguir que los 

murales de la calle Olmos se recuperen y 

que desde luego que la obra de Urbano 

Lugrís, no solo estos murales, como se 

menciona en la moción, sino toda la que 

se recoja en la ciudad y que está 

catalogada toda por el Plan Especial del 

Casco Viejo, puedan tener la máxima 

protección. 

 

Reitero, por lo tanto, nuestro voto 

favorable. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Procedemos a la votación de esta moción. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación  la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

patrimonio, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 
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Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

25. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre patrimonio. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno local a:  

 

1.- Avanzar na tramitación da separata 

número 2 da Modificación Puntual do 

PXOM para a incorporación de 

elementos novos no Catálogo co 

obxectivo de a aprobar inicialmente 

durante o primeiro trimestre de 2023. 

 

2.- Reformular o Proxecto de 

Urbanización do SURT1 San Pedro de 

Visma (Sector 2) de cara a:  

 

a) Eliminar o tramo de viario que separa 

o espazo libre Z1 EL-PC e o Z1-EL-4. 

 

b) Protexer e poñer en valor de xeito 

coherente os elementos descubertos e 

potenciais da Viaxe de Visma atendendo 

ó informe do arqueólogo municipal e ó 

réxime do SURT 2 San Pedro de Visma 

recollido na normativa do PXOM que 

indica a “incorporación na medida do 

posíbel do curso fluvial de San Pedro de 

Visma nos espazos libres de edificación 

do sector”. 

 

c) Vincular a Arqueta dos Frades e o 

segundo elemento descuberto na finca 

denominada Tarrea da Arqueta nun 

mesmo espazo e reformular o proxecto 

de musealización da arqueta para incluír 

o segundo elemento así como incluír na 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

25. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre patrimonio. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno local a:  

 

1.- Avanzar en la tramitación de la 

separata número 2 de la Modificación 

Puntual del PGOM para la incorporación 

de elementos nuevos en el Catálogo con el 

objetivo de aprobarla inicialmente 

durante el primer trimestre de 2023.  

 

2.- Replantear el Proyecto de 

Urbanización del SURT1 San Pedro de 

Visma (Sector 2) de cara a:  

 

a) Eliminar el tramo de vía que separa el 

espacio libre Z1 EL-PC y el Z1-EL-4. 

 

b) Proteger y poner en valor de manera 

coherente los elementos descubiertos y 

potenciales del Viaxe de Visma 

atendiendo al informe del arqueólogo 

municipal y al régimen del SURT 2 San 

Pedro de Visma recogido en la normativa 

del PGOM que indica la “incorporación 

en la medida del posible del curso fluvial 

de San Pedro de Visma en los espacios 

libros de edificación del sector”. 

 

c) Vincular la Arqueta de los Frades y el 

segundo elemento descubierto en la finca 

denominada Tarrea de la Arqueta en un 

mismo espacio y replantear el proyecto de 

musealización de la arqueta para incluir 

el segundo elemento así como incluir en la 
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urbanización a traza da viaxe entre 

ambos para entendelos correctamente.  

 

3. Vixiar arqueoloxicamente as obras de 

urbanización do PEH3.01 Santo Amaro.  

 

4. Impulsar nos espazos libres do 

PEH3.01 Santo Amaro, a través de sinais 

explicativos, un proxecto de 

recuperación da memoria dos elementos 

arquitectónicos e etnolóxicos 

desaparecidos: batería de Durmideiras, 

castelo de Santo Amaro, capela de Santo 

Amaro e fonte de Santo Amaro ou do 

Picho.  

 

5. Apoiar a petición da Asociación 

Cultural O Mural e a dirixirse á Xunta de 

Galiza para solicitar a declaración BIC 

dos frescos de Urbano Lugrís sitos no 

número 25 a rúa dos Olmos.  

 

Presidencia 

 

Facemos unha pausa de 12 minutos. Ás 

12:30 retomamos a sesión. 

 

Ás doce horas e dezasete minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

trinta e nove minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra a 

excepción do señor Martínez Durán, 

que non se atopa presente no Salón de 

Sesións. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión coa terceira e 

última moción das presentadas polo 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

fomento dos modelos de xestión do lixo. 

 

 

Ten a palabra o señor Jorquera. 

 

Terceira. Moción sobre o fomento dos 

modelos de xestión do lixo que aposten 

urbanización la traza del viaje entre 

ambos para entenderlos correctamente.  

 

3. Vigilar arqueológicamente las obras de 

urbanización del PEH3.01 San Amaro.  

 

4. Impulsar en los espacios libres del 

PEH3.01 San Amaro, a través de señales 

explicativas, un proyecto de recuperación 

de la memoria de los elementos 

arquitectónicos y etnológicos 

desaparecidos: batería de Durmideiras, 

castillo de San Amaro, capilla de San 

Amaro y fuente de San Amaro o del Picho.  

 

 

5. Apoyar la petición de la Asociación 

Cultural O Mural y a dirigirse a la Xunta 

de Galicia para solicitar la declaración 

BIC de los frescos de Urbano Lugrís sitos 

en el número 25 la calle de los Olmos. 

 

Presidencia 

 

Hacemos una pausa de 12 minutos. A las 

12:30 retomamos la sesión. 

 

A las doce horas y diecisiete minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se retoma a las doce horas 

y treinta y nueve minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra a 

excepción del señor Martínez Durán, que 

no se encuentra presente en el Salón de 

Sesiones. 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión con la tercera 

y última moción de las presentadas por el 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

fomento de los modelos de gestión de la 

basura. 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera. 

 

Tercera. Moción sobre el fomento de los 

modelos de gestión de la basura que 
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decididamente pola redución, 

reciclaxe e reutilización. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Antes de centrarme na defensa desta 

moción, teño que admitir que estou 

tentado de presentar unha autoemenda, 

un punto de engádega que recollendo, 

creo, que o sentir da maioría da 

Corporación, para que se poña 

calefacción, pero bueno, en calquera 

caso, centrándome xa na cuestión, 

porque é unha cuestión que cremos que 

é moi importante, a finalidade desta 

moción é promover un modelo de 

xestión e tratamento do lixo que aposte 

decididamente pola redución reciclaxe e 

reutilización, e son varias as causas que 

a fundamentan. 

 

A primeira, a nosa preocupación polo 

presente e futuro de Nostián. Se falamos 

do presente, máis do 60 % das toneladas 

de lixo tratadas van parar ó vertedoiro e 

polo que se refire á materia orgánica, 

apenas un 31 % transfórmase en compost 

que debido a súa baixa calidade tamén é 

derivado ó vertedoiro. 

 

Ás doce horas e corenta minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Parece evidente á vista destes datos que 

a planta de Nostián dista moito de acadar 

os obxectivos que a dotan de razón de 

ser, porén no anteproxecto e no estudo de 

viabilidade da explotación da futura 

planta contémplase a previsión de que ó 

final do período de vixencia do novo 

contrato, a porcentaxe de refugallos con 

destino ó vertedoiro ascenda a máis do 

30 %, o triple do obxectivo fixado na 

normativa actual. Como xa temos 

manifestado, non entendemos que 

apuesten decididamente por la 

reducción, reciclaje y reutilización. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Antes de centrarme en la defensa de esta 

moción, tengo que admitir que estoy 

tentado de presentar una autoenmienda, 

un punto de adición que recogiendo, creo, 

que el sentir de la mayoría de la 

Corporación, para que se ponga 

calefacción, pero bueno, en cualquier 

caso, centrándome ya en la cuestión, 

porque es una cuestión que creemos que 

es muy importante, la finalidad de esta 

moción es promover un modelo de gestión 

y tratamiento de la basura que apueste 

decididamente por la reducción reciclaje 

y reutilización, y son varias las causas que 

la fundamentan. 

 

La primera, nuestra preocupación por el 

presente y futuro de Nostián. Si hablamos 

del presente, más del 60 % de las 

toneladas de basura tratadas van a parar 

al vertedero y por lo que se refiere a la 

materia orgánica, apenas un 31 % se 

transforma en compost que debido su baja 

calidad también es derivado al vertedero. 

 

A las doce horas y cuarenta minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 

 

Parece evidente a la vista de estos datos 

que la planta de Nostián dista mucho de 

conseguir los objetivos que la dotan de 

razón de ser, sin embargo en el 

anteproyecto y en el estudio de viabilidad 

de la explotación de la futura planta se 

contempla la previsión de que al final del 

período de vigencia del nuevo contrato, el 

porcentaje de desechos con destino al 

vertedero ascienda a más del 30 %, el 

triple del objetivo fijado en la normativa 

actual. Como ya hemos manifestado, no 
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levemos tres anos esperando pola nova 

licitación porque sei que había que 

adaptar os novos pregos ós cambios 

habidos na lexislación estatal e europea 

e a resultante sexa que non se van 

cumprir os obxectivos de redución de 

refugallos. Esa é unha das razóns polas 

que presentamos alegacións ó 

anteproxecto de Nostián. 

 

 

Para acadar un obxectivo máis 

ambicioso cremos que é imprescindíbel 

unha mellora significativa das cifras de 

separación e tamén de reciclaxe en orixe. 

Para conseguilo é necesario desenvolver 

campañas de información, 

sensibilización e educación ambiental 

orientadas ó conxunto da cidadanía e 

polo que se refire á materia orgánica, 

cremos que se debe contemplar unha 

separación específica para grandes 

produtores, como mercados municipais 

ou grandes distribuidoras alimentarias, 

apostar por modelos de recollida como o 

denominado “porta a porta” 

especialmente para grandes xeracións de 

fracción orgánica e tamén incentivar a 

compostaxe individual e colectiva que 

permita reciclar unha parte cada vez 

maior dos residuos orgánicos en orixe, e 

isto ten a ver coa segunda causa que 

fundamenta esta moción, porque se 

estamos de acordo cos criterios 

anteriores, parece lóxico que se lle dea o 

máximo apoio ás iniciativas de 

compostaxe comunitaria que alén do seu 

carácter exemplar, sexan irradiadoras 

das ventaxas deste modelo, mais o caso 

é que non se está facendo.  

 

 

Unha destas iniciativas é a promovida 

pola escola infantil “A Caracola” no 

barrio de Novo Mesoiro. Esta escola 

infantil municipal é un exemplo na 

promoción da economía circular con 

iniciativas como un comedor escolar 

entendemos que llevemos tres años 

esperando por la nueva licitación porque 

parece ser que había que adaptar los 

nuevos pliegos a los cambios habidos en 

la legislación estatal y europea y la 

resultante sea que no se van a cumplir los 

objetivos de reducción de desechos. Esa es 

una de las razones por las que 

presentamos alegaciones al anteproyecto 

de Nostián. 

 

Para conseguir un objetivo más 

ambicioso creemos que es imprescindible 

una mejora significativa de las cifras de 

separación y también de reciclaje en 

origen. Para conseguirlo es necesario 

desarrollar campañas de información, 

sensibilización y educación ambiental 

orientadas al conjunto de la ciudadanía y 

por lo que se refiere a la materia 

orgánica, creemos que se debe 

contemplar una separación específica 

para grandes productores, como 

mercados municipales o grandes 

distribuidoras alimentarias, apostar por 

modelos de recogida como el denominado 

“puerta a puerta” especialmente para 

grandes generaciones de fracción 

orgánica y también incentivar el 

compostaje individual y colectivo que 

permita reciclar una parte cada vez mayor 

de los residuos orgánicos en origen, y esto 

tiene que ver con la segunda causa que 

fundamenta esta moción, porque si 

estamos de acuerdo con los criterios 

anteriores, parece lógico que se le dé el 

máximo apoyo a las iniciativas de 

compostaje comunitario que más allá de 

su carácter ejemplar, sean irradiadoras 

de las ventajas de este modelo, pero el 

caso es que no se está haciendo.  

 

Una de estas iniciativas es la promovida 

por la escuela infantil “A Caracola” en el 

barrio de Novo Mesoiro. Esta escuela 

infantil municipal es un ejemplo en la 

promoción de la economía circular con 

iniciativas como un comedor escolar 
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baseado en produtos de tempada, de 

proximidade e ecolóxicos. Ó abeiro 

desta iniciativa a comunidade educativa 

participa desde 2015 nun programa 

municipal de compostaxe producindo 

compost a partir dos restos de cociña 

para usalos nas hortas e o xardín. Para 

avanzar no desenvolvemento deste 

proxecto precisan de composteiros, para 

poder atender a demanda da súa cociña, 

e de material estruturante para a 

compostaxe ou no seu defecto dunha 

trituradora para restos de poda, porén, 

malia tratarse dunha prestación 

incorporada ó contrato municipal de 

recollida de lixo, esta solicitude non está 

sendo atendida, pese ó seu impacto 

positivo, non só no ambiental, senón 

tamén no económico, reducindo de xeito 

significativo o lixo que é necesario 

recoller e tratar. (Óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). 

 

 

En particular, este centro non bota 

residuo orgánico ó contedor xa que todo 

o que xera vai ás súas composteiras e non 

se beneficia do desconto correspondente 

na factura mensual. Por iso na parte 

dispositiva desta moción, á parte de 

instar a promover un modelo de xestión 

e tratamento de residuos sólidos urbanos 

que aposte pola redución, reciclaxe e 

reutilización conforme os criterios que 

expuxen ó longo da intervención, 

solicitamos tamén que se lle dea o 

máximo apoio ás iniciativas de 

compostaxe comunitaria e con tal fin, 

que se provea a escola infantil municipal 

“A Caracola” do material necesario co 

obxecto de que poda seguir 

desenvolvendo o seu exemplar proxecto 

de compostaxe comunitario. 

 

Polas razóns expresadas solicitamos o 

voto favorábel a esta moción. Grazas. 

 

basado en productos de temporada, de 

proximidad y ecológicos. Al amparo de 

esta iniciativa la comunidad educativa 

participa desde 2015 en un programa 

municipal de compostaje produciendo 

compost a partir de los restos de cocina 

para usarlos en las huertas y el jardín. 

Para avanzar en el desarrollo de este 

proyecto necesitan composteros, para 

poder atender la demanda de su cocina, y 

de material estructurante para el 

compostaje o en su defecto de una 

trituradora para restos de poda, sin 

embargo, a pesar de tratarse de una 

prestación incorporada al contrato 

municipal de recogida de basura, esta 

solicitud no está siendo atendida, pese a 

su impacto positivo, no solo en lo 

ambiental, sino también en lo económico, 

reduciendo de manera significativa la 

basura que es necesario recoger y tratar. 

(Se oye una señal acústica indicativo de 

la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

En particular, este centro no echa residuo 

orgánico al contenedor ya que todo lo que 

genera va a sus composteras y no se 

beneficia del descuento correspondiente 

en la factura mensual. Por eso en la parte 

dispositiva de esta moción, aparte de 

instar a promover un modelo de gestión y 

tratamiento de residuos sólidos urbanos 

que apueste por la reducción, reciclaje y 

reutilización conforme los criterios que 

expuse a lo largo de la intervención, 

solicitamos también que se le dé el 

máximo apoyo a las iniciativas de 

compostaje comunitario y con tal fin, que 

se provea a la escuela infantil municipal 

“A Caracola” del material necesario con 

el objeto de que pueda seguir 

desarrollando su ejemplar proyecto de 

compostaje comunitario. 

 

Por las razones expresadas solicitamos el 

voto favorable la esta moción. Gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno da señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas. 

 

As principais formas de fomentar unha 

xestión sostible do lixo son educar a 

cidadanía sobre o impacto ambiental de 

producir e descartar grandes cantidades 

de lixo, promover a participación cívica 

para crear unha conciencia colectiva 

sobre o tema e fomentar o reciclaxe e a 

reutilización dos materiales. Todo esto, 

sen dúbida, é o máis importante porque 

a partir de aí se entra no recorrido 

industrial do lixo e todo é cuestión de 

establecer os métodos e medios técnicos 

adecuados para procesalo. 

 

 

Vou apoiar a moción porque propón 

accións que considero importantes para 

conseguir avanzar na xestión sostible do 

lixo, insistindo en que as campañas de 

concienciación que se fagan sexan 

proxectadas con intelixencia e cos 

recursos adecuados para conseguir os 

obxectivos. Se non se profundiza nisto 

quedará como unha mensaxe máis dos 

moitos que recibimos a diario coa 

publicidade. 

 

Presidencia 

 

Rematou? 

 

Señora Soneira Lema 

 

Si. 

 

Presidencia 

 

Señora Martínez, o seu turno. 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno de la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias. 

 

Las principales formas de fomentar una 

gestión sostenible de la basura son educar 

a la ciudadanía sobre el impacto 

ambiental de producir y descartar 

grandes cantidades de basura, promover 

la participación cívica para crear una 

conciencia colectiva sobre el tema y 

fomentar el reciclaje y la reutilización de 

los materiales. Todo esto, sin duda, es lo 

más importante porque a partir de ahí se 

entra en el recurrido industrial de la 

basura y todo es cuestión de establecer los 

métodos y medios técnicos adecuados 

para procesarlo. 

 

Voy a apoyar la moción porque propone 

acciones que considero importantes para 

conseguir avanzar en la gestión sostenible 

de la basura, insistiendo en que las 

campañas de concienciación que se hagan 

sean proyectadas con inteligencia y con 

los recursos adecuados para conseguir 

los objetivos. Si no se profundiza en esto 

quedará como un mensaje más de los 

muchos que recibimos a diario con la 

publicidad. 

 

Presidencia 

 

¿Finalizó? 

 

Señora Soneira Lema 

 

Sí. 

 

Presidencia 

 

Señora Martínez, su turno. 
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Señora Martínez Lema 

 

Si, moitas grazas. 

 

Simplemente anunciar o meu voto a 

favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, moitas grazas. 

 

Desgrazadamente a planta de Nostián 

moitas veces é protagonista de malas 

noticias e eu creo que deberíamos poñer 

énfase tamén nas boas, e é que en 

primeiro lugar, ter unha planta de 

tratamento de residuos tan próxima é 

unha vantaxe. Nos evita ter que pagar 

para transportar o lixo por Galicia 

adiante, a nós e máis ós concellos da área 

metropolitana, pero é que ademais a 

planta de Nostián recupera tres veces 

máis envases que a media galega e 

ademais, pois por exemplo, no mandato 

pasado se incrementou un 30 % a 

reciclaxe, pero se incrementou case un 

300 % a produción de electricidade a 

través do biogás, non? e estas son 

cuestións que hai que lembrar porque a 

discusión é se o modelo de Nostián é 

posible ou é imposible, e por suposto que 

é posible. Non só é posible, senón que 

ademais é ventaxoso e hai que defendelo 

a capa e espada. A nós o que nos 

preocupa son, pois catro anos perdidos, 

catro anos de parálise onde non 

avanzamos, non se modernizou a planta, 

non se melloraron as instalacións, senón 

que parece que retrocedimos camiño e 

chegan noticias alarmantes. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Sí, muchas gracias. 

 

Simplemente anunciar mi voto a favor. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, muchas gracias. 

 

Desgraciadamente la planta de Nostián 

muchas veces es protagonista de malas 

noticias y yo creo que deberíamos poner 

énfasis también en las buenas, y es que en 

primer lugar, tener una planta de 

tratamiento de residuos tan próxima es 

una ventaja. Nos evita tener que pagar 

para transportar la basura por Galicia 

adelante, a nosotros y a los ayuntamientos 

del área metropolitana, pero es que 

además la planta de Nostián recupera tres 

veces más envases que la media gallega y 

además, pues por ejemplo, en el mandato 

pasado se incrementó un 30 % el 

reciclaje, pero se incrementó casi un 300 

% la producción de electricidad a través 

del biogás, ¿no? y estas son cuestiones 

que hay que recordar porque la discusión 

es si el modelo de Nostián es posible o es 

imposible, y por supuesto que es posible. 

No solo es posible, sino que además es 

ventajoso y hay que defenderlo a capa y 

espada. A nosotros lo que nos preocupa 

son, pues cuatro años perdidos, cuatro 

años de parálisis donde no avanzamos, no 

se modernizó la planta, no se mejoraron 

las instalaciones, sino que parece que 

retrocedimos camino y llegan noticias 

alarmantes. 
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O lixo está á intemperie dende hai meses, 

segundo está denunciando a plantilla. 

Denuncian tamén o deterioro das 

instalacións; está a planta inmersa, unha 

vez máis, en conflitividade laboral; a 

concesión xa leva tres anos en prórroga 

forzosa e hai unha demora, bueno, pois 

que é difícil de entender, pero é que 

ademais hoxe nas preguntas escritas que 

lle presentaba ó Goberno se recoñece 

que non se lle está solicitando a Albada 

que devolva 11 millóns de euros que 

cobrou de máis, froito doutra decisión 

lamentable do Partido Socialista. 

Entonces bueno, pois realmente esta 

parálise nos preocupa, máis alá de que o 

modelo de Nostián sexa viable ou 

inviable, que é viable, por suposto que o 

é. 

Cando por fin o Goberno local publica 

despois de tres anos o anteproxecto, pois 

nos preocupamos, e nos preocupamos 

dende a Marea Atlántica, en primeiro 

lugar, porque parece que se deterioran as 

relacións co Consorcio das Mariñas. O 

Consorcio das Mariñas se entera pola 

prensa de decisións moi relevantes que 

comprometen, bueno, pois a súa 

fidelización e que permanezan 

utilizando este modelo ata final da 

concesión. E nos enteramos tamén de 

que o Goberno local prevé incorporar un 

quinto contenedor, un quinto contenedor 

para os envases que non é nin necesario, 

nin é obrigatorio. A Unión Europea non 

obriga a ter un contenedor de envases, 

obriga a ter un contenedor para materia 

orgánica e na Coruña xa existe. Non me 

vou estender aquí porque logo virá unha 

pregunta oral. 

 

A moción do Bloque Nacionalista 

Galego que imos apoiar dende Marea 

Atlántica vai máis alá da planta de 

Nostián. Fala tamén doutras estratexias 

de residuos, non? facendo mención por 

exemplo, pois á compostaxe caseira na 

 

La basura está a la intemperie desde hace 

meses, según está denunciando la 

plantilla. Denuncian también el deterioro 

de las instalaciones; está la planta 

inmersa, una vez más, en conflictividad 

laboral; la concesión ya lleva tres años en 

prórroga forzosa y hay una demora, 

bueno, pues que es difícil de entender, 

pero es que además hoy en las preguntas 

escritas que le presentaba al Gobierno se 

reconoce que no se le está solicitando a 

Albada que devuelva 11 millones de euros 

que cobró de más, fruto de otra decisión 

lamentable del Partido Socialista. 

Entonces bueno, pues realmente esta 

parálisis nos preocupa, más allá de que el 

modelo de Nostián sea viable o inviable, 

que es viable, por supuesto que lo es. 

 

Cuando por fin el Gobierno local publica 

después de tres años el anteproyecto, pues 

nos preocupamos, y nos preocupamos 

desde la Marea Atlántica, en primer 

lugar, porque parece que se deterioran las 

relaciones con el Consorcio de As 

Mariñas. El Consorcio de As Mariñas se 

entera por la prensa de decisiones muy 

relevantes que comprometen, bueno, pues 

su fidelización y que permanezcan 

utilizando este modelo hasta final de la 

concesión. Y nos enteramos también de 

que el Gobierno local prevé incorporar un 

quinto contenedor, un quinto contenedor 

para los envases que no es ni necesario, ni 

es obligatorio. La Unión Europea no 

obliga a tener un contenedor de envases, 

obliga a tener un contenedor para materia 

orgánica y en A Coruña ya existe. No me 

voy a extender aquí porque luego vendrá 

una pregunta oral. 

 

La moción del Bloque Nacionalista 

Galego que vamos a apoyar desde Marea 

Atlántica va más allá de la planta de 

Nostián. Habla también de otras 

estrategias de residuos, ¿no? haciendo 

mención por ejemplo, pues al compostaje 
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escola infantil “A Caracola”. Neste 

sentido, bueno, hai que decir que aí 

tamén lamentamos que foran catro anos 

en branco, e vou dicir tamén o que nos 

contestou o Goberno local cando lle 

preguntamos se estaban aplicando 

prestacións do contrato de recollida de 

lixo que estamos pagando. Estamos 

pagando cun contrato de case 12 ou 13 

millóns de euros ó ano. Preguntábamos 

se se ampliaran, se estaban saíndo todos 

os equipos necesarios e previstos no 

contrato para a recollida de voluminosos 

e aparatos eléctricos e non foron capaces 

de dicirnos que estaban saíndo todos. A 

verdade é que non houbo cambios, din. 

Se non houbo cambios, mal porque no 

contrato anterior saían menos, saían 

menos equipos previstos. 

 

 

Estase implementando a recollida porta 

a porta na hostelería con contenedores 

con chave? Non. Estase implementando 

a recollida de poda de parcelas privadas? 

Non. Servicio de compostaxe caseira, 

está en marcha? —estámolo pagando, 

eh?— Non. Está implementándose o 

servizo de compostaxe comunitaria? 

Non. Estase implementando (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—e vou ir acabando— o servizo de 

recollida selectiva da materia orgánica 

de acceso voluntario e restrinxido? 

 

 

Todo esto son prestacións que están 

incluídas no contrato actual de recollida 

de lixo grazas ó traballo da Marea 

Atlántica no mandato pasado. Non se 

están implementando. Entonces eu 

pregunto: entonces se lle está 

descontando da empresa? Non. Se está 

aplicando un control de calidade? Non. 

 

Entonces, bueno, a verdade é que eu creo 

que queda claro que en materia de 

casero en la escuela infantil “A 

Caracola”. En este sentido, bueno, hay 

que decir que ahí también lamentamos 

que hayan sido cuatro años en blanco, y 

voy a decir también lo que nos contestó el 

Gobierno local cuando le preguntamos si 

estaban aplicando prestaciones del 

contrato de recogida de basura que 

estamos pagando. Estamos pagando con 

un contrato de casi 12 o 13 millones de 

euros al año. Preguntábamos si se habían 

ampliado, si estaban saliendo todos los 

equipos necesarios y previstos en el 

contrato para la recogida de voluminosos 

y aparatos eléctricos y no fueron capaces 

de decirnos que estaban saliendo todos. 

La verdad es que no hubo cambios, dicen. 

Si no hubo cambios, mal porque en el 

contrato anterior salían menos, salían 

menos equipos previstos. 

 

¿Se está implementando la recogida 

puerta a puerta en la hostelería con 

contenedores con llave? No. ¿Se está 

implementando la recogida de poda de 

parcelas privadas? No. Servicio de 

compostaje casero, ¿está en marcha? —lo 

estamos pagando, ¿eh?— No. ¿Está 

implementándose el servicio de 

compostaje comunitario? No. ¿Se está 

implementando (se oye una señal 

acústica indicativo de la finalización del 

tiempo de intervención) —y voy a ir 

acabando— el servicio de recogida 

selectiva de la materia orgánica de acceso 

voluntario y restringido? 

 

Todo esto son prestaciones que están 

incluidas en el contrato actual de 

recogida de basura gracias al trabajo de 

la Marea Atlántica en el mandato pasado. 

No se están implementando. Entonces yo 

pregunto: ¿entonces se le está 

descontando de la empresa? No. ¿Se está 

aplicando un control de calidad? No. 

 

Entonces, bueno, la verdad es que yo creo 

que queda claro que en materia de 
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residuos pouco se fixo neste mandato, 

máis alá dos cambios lexislativos e da 

cuestión así estatal e da normativa, 

etcétera. Eu creo que aquí o problema é 

que o medioambiente non está na axenda 

política do Partido Socialista nin do 

Goberno local, ese é o problema. O 

medioambiente non está, nin os residuos, 

nin os espazos naturais, nin a enerxía, 

nin as augas, nin nada, pero é que 

ademais de non estar, algo que debería 

ser prioritario no século XXI, pois 

bueno, pode ser que a base deste tipo de 

cuestións, pois nos remate saíndo 

bastante caro, non?, eu creo, a falta de 

atención a unha área tan prioritaria. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben, bo día a todos. 

 

En primeiro lugar, hoxe quería comezar 

felicitando o señor Jorquera porque hoxe 

está máis cerca que nunca de sumar, 

polas circunstancias deste pleno. O que 

si que me sorprende é que aproveite 

vostede esa vantaxe numérica para pedir 

calefacción e non arranxar o tema da 

Casa Cornide, que o tiña hoxe máis preto 

ca nunca, pero bueno, imos apoialo nesa 

moción e tamén imos apoialo nesta.  

 

 

Como non apoiar esta moción? é 

imposible non facelo xa que todos os 

acordos que inclúe figuraban xa no 

proxecto de cidade co cal este partido, o 

Partido Popular, concurríu e gañou as 

eleccións en 2019. O estaban ademais 

incluso de xeito máis completo e 

ambicioso. Se non temos presentado 

residuos poco se hizo en este mandato, 

más allá de los cambios legislativos y de 

la cuestión así estatal y de la normativa, 

etcétera. Yo creo que aquí el problema es 

que el medioambiente no está en la 

agenda política del Partido Socialista ni 

del Gobierno local, ese es el problema. El 

medioambiente no está, ni los residuos, ni 

los espacios naturales, ni la energía, ni las 

aguas, ni nada, pero es que además de no 

estar, algo que debería ser prioritario en 

el siglo XXI, pues bueno, puede ser que a 

base de este tipo de cuestiones, pues nos 

acabe saliendo bastante caro, ¿no?, yo 

creo, la falta de atención a un área tan 

prioritaria. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien, buenos días a todos. 

 

En primer lugar, hoy quería comenzar 

felicitando al señor Jorquera porque hoy 

está más cerca que nunca de sumar, por 

las circunstancias de este pleno. Lo que sí 

que me sorprende es que aproveche usted 

esa ventaja numérica para pedir 

calefacción y no arreglar el tema de la 

Casa Cornide, que lo tenía hoy más cerca 

que nunca, pero bueno, lo vamos a apoyar 

en esa moción y también lo vamos a 

apoyar en esta.  

 

¿Cómo no apoyar esta moción? es 

imposible no hacerlo ya que todos los 

acuerdos que incluye figuraban ya en el 

proyecto de ciudad con el cual este 

partido, el Partido Popular, concurrió y 

ganó las elecciones en 2019. Lo estaban 

además incluso de manera más completa 

y ambiciosa. Si no hemos presentado una 
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unha emenda á súa moción é porque ó 

noso entender a estas alturas carece de 

sentido, a catro meses de finalizar o 

mandato exixirlle a este goberno roto, 

dividido e débil o pulo e a ambición que 

ten demostrado reiteradamente non ter 

nos 48 meses anteriores. Iso si, 

levantarán a man para votar a favor, pero 

xa ninguén dubida nesta cidade que a 

política de tratamento do lixo 

comprometida co medio ambiente e a 

loita contra o cambio climático terá que 

vir da man doutro goberno.  

 

Adoptar estas medidas que hoxe se 

propoñen nesta moción é imprescindible 

para que polo menos Nostián poida no 

futuro e no seu caso producir un compost 

de calidade, e todas elas, insisto, 

figuraban xa no nosos proxecto de 

cidade e aquí estamos en pleno 2023 

debatindo estas cuestións tres anos e 

medio despois, pero o peor é que non 

contentos con esta pasada e presente 

falta de ambición e de pulo no seu 

goberno, a señora Rey pretende 

proxectala hacia o futuro con esa tolería 

de anteproxecto de Nostián que pretende 

perpetrar.  

 

A planta é a perfecta metáfora do que ten 

sido este goberno. Acabará ó igual que 

Nostián, non xa sen ter chegado a 

funcionar, senón moi, pero que moi 

lonxe das expectativas xeradas e ó igual 

que a planta, xa sabemos que no futuro 

tampouco vai funcionar. 

 

Este grupo nunca ten plantexado esta 

cuestión en termos ideolóxicos, nunca 

temos entrado en comparar modelos 

porque non ten ningún sentido, toda vez 

que un deses modelos a comparar nunca 

funcionou. Nostián nunca funcionou. 

Máis de 20 anos despois da súa 

inauguración segue mandando a 

vertedoiro a metade da basura que recibe 

diariamente. Hoxe ese debate xa está 

enmienda a su moción es porque a nuestro 

entender a estas alturas carece de sentido, 

a cuatro meses de finalizar el mandato 

exigirle a este gobierno roto, dividido y 

débil el impulso y la ambición que ha 

demostrado reiteradamente no tener en 

los 48 meses anteriores. Eso sí, levantarán 

la mano para votar a favor, pero ya nadie 

duda en esta ciudad que la política de 

tratamiento de la basura comprometida 

con el medio ambiente y la lucha contra el 

cambio climático tendrá que venir de la 

mano de otro gobierno.  

 

Adoptar estas medidas que hoy se 

proponen en esta moción es 

imprescindible para que por lo menos 

Nostián pueda en el futuro y en su caso 

producir un compost de calidad, y todas 

ellas, insisto, figuraban ya en nuestros 

proyecto de ciudad y aquí estamos en 

pleno 2023 debatiendo estas cuestiones 

tres años y medio después, pero lo peor es 

que no contentos con esta pasada y 

presente falta de ambición y de impulso en 

su gobierno, la señora Rey pretende 

proyectarla hacia el futuro con esa locura 

de anteproyecto de Nostián que pretende 

perpetrar.  

 

La planta es la perfecta metáfora de lo que 

ha sido este gobierno. Acabará al igual 

que Nostián, no ya sin haber llegado a 

funcionar, sino muy, pero que muy lejos de 

las expectativas generadas y al igual que 

la planta, ya sabemos que en el futuro 

tampoco va a funcionar. 

 

Este grupo nunca ha planteado esta 

cuestión en términos ideológicos, nunca 

hemos entrado en comparar modelos 

porque no tiene ningún sentido, toda vez 

que uno de esos modelos a comparar 

nunca funcionó. Nostián nunca funcionó. 

Más de 20 años después de su 

inauguración sigue mandando a vertedero 

la mitad de la basura que recibe 

diariamente. Hoy ese debate ya está 
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superado e a aposta debe ser a que 

sempre sostivo este grupo: un modelo 

que funcione, que garantindo o emprego 

sexa quen de cumplir cos requisitos da 

Unión Europea. Ese modelo, dende logo, 

non é o anteproxecto da señora Rey, 52 

millóns de investimento na planta e 334 

millóns máis en costes de xestión, 

multiplicando por catro calquera 

previsión, e todo isto contando coa 

aportación do Consorcio das Mariñas, a 

quen nin se lle ten consultado nin 

previamente, nin posteriormente, e ten 

pasado xa mes e medio, a pesar de que é 

esencial para a viabilidade económica e 

propia supervivencia da planta. E todo 

isto, aínda por riba, para que dentro de 

17 anos, no 2049, sigamos sen cumplir 

con Europa, pois consta no propio 

informe de viabilidade da planta que ó 

final do contrato apenas chegará a 

recuperar a metade do exixido pola 

Unión Europea en 2040. É dicir, para 

2035 a Unión Europea vai pedir un 36 %, 

vai pedir, perdón, un 60 % e resulta que 

en Nostián imos ir a un 36, case nin a 

metade, pero é que ademais imos 

triplicar o volume de refugallos 

permitido por Europa xa no ano 30, é 

dicir, 28 % frente a un 10 % no ano 2040. 

Unha soberana tomadura de pelo.  

 

A partir do próximo ano estaremos xa 

expostos a sancións e incluso ó peche da 

planta. É dicir, se pretende perpetuar 

polo Partido Socialista o seu modelo: 

pagar cada vez máis por reciclar cada 

vez menos. Non existe ningunha 

xustificación para esta tolería. 

 

Despois dun rescate declarado ilegal 

xudicialmente, tres anos sen contrato, a 

señora Rey pretende ahora crear a súa 

propia Sogama a 30 quilómetros da 

orixinal pero máis cara e menos eficiente 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e inda por riba licitala deprisa e correndo 

superado y la apuesta debe ser la que 

siempre sostuvo este grupo: un modelo 

que funcione, que garantizando el empleo 

sea capaz de cumplir con los requisitos de 

la Unión Europea. Ese modelo, desde 

luego, no es el anteproyecto de la señora 

Rey, 52 millones de inversión en la planta 

y 334 millones más en costes de gestión, 

multiplicando por cuatro cualquier 

previsión, y todo esto contando con la 

aportación del Consorcio de As Mariñas, 

a quién ni se le ha consultado ni 

previamente, ni posteriormente, y ha 

pasado ya mes y medio, a pesar de que es 

esencial para la viabilidad económica y 

propia supervivencia de la planta. Y todo 

esto, por si fuera poco, para que dentro de 

17 años, en el 2049, sigamos sin cumplir 

con Europa, pues consta en el propio 

informe de viabilidad de la planta que al 

final del contrato apenas llegará a 

recuperar la mitad de lo exigido por la 

Unión Europea en 2040. Es decir, para 

2035 la Unión Europea va a pedir un 36 

%, va a pedir, perdón, un 60 % y resulta 

que en Nostián vamos a ir a un 36, casi ni 

la mitad, pero es que además vamos a 

triplicar el volumen de desechos 

permitido por Europa ya en el año 30, es 

decir, 28 % frente a un 10 % en el año 

2040. Una soberana tomadura de pelo.  

 

A partir del próximo año estaremos ya 

expuestos a sanciones e incluso al cierre 

de la planta. Es decir, se pretende 

perpetuar por el Partido Socialista su 

modelo: pagar cada vez más por reciclar 

cada vez menos. No existe ninguna 

justificación para esta locura. 

 

Después de un rescate declarado ilegal 

judicialmente, tres años sin contrato, la 

señora Rey pretende ahora crear su 

propia Sogama a 30 kilómetros de la 

original pero más cara y menos eficiente 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) y aun encima licitarla 



 

161 

nos estertores deste mandato, unha 

decisión de extrema gravedad que 

hipotecará durante décadas o tratamento 

do lixo na cidade. Resulta inentendible 

política, económica e 

medioambientalmente, resulta incluso 

obsceno. 

 

Recapaciten e paren esta locura, e bueno, 

xa que van a levantar a man, se poden 

implementar algunha das medidas que 

hoxe van a saír adiante, pois mellor para 

todos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Goberno, señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. Bos días a 

todas e a todos. 

 

Señor Jorquera, xa lle adianto que imos 

votar favorablemente a súa moción posto 

que o compromiso deste goberno a prol 

da loita contra o cambio climático é 

firme e reiterada, o que conleva a 

imprescindible decidida aposta pola 

redución, reciclaxe e reutilización no seu 

modelo de tratamento dos residuos 

municipais. 

 

Sobor de Nostián neste punto, e como 

trataremos na planta ó longo deste pleno, 

solo me vou deter en tres 

puntualizacións: primeiro, foi unha 

planta adiantada ó seu tempo e polo 

mesmo, modélica no tratamento dos 

residuos; segundo, como de todos é 

sabido está ó final da súa vida útil, polo 

cal o seu rendemento é francamente 

mellorable; e terceiro, atópase neste intre 

en proceso de ser licitada. 

deprisa y corriendo en los estertores de 

este mandato, una decisión de extrema 

gravedad que hipotecará durante décadas 

el tratamiento de la basura en la ciudad. 

Resulta inentendible política, económica y 

medioambientalmente, resulta incluso 

obsceno. 

 

Recapaciten y paren esta locura, y bueno, 

ya que van a levantar la mano, si pueden 

implementar alguna de las medidas que 

hoy van a salir adelante, pues mejor para 

todos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Gobierno, señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todas y a todos. 

 

Señor Jorquera, ya le adelanto que vamos 

a votar favorablemente su moción puesto 

que el compromiso de este gobierno a 

favor de la lucha contra el cambio 

climático es firme y reiterada, lo que 

conlleva la imprescindible decidida 

apuesta por la reducción, reciclaje y 

reutilización en su modelo de tratamiento 

de los residuos municipales. 

 

Sobre Nostián en este punto, y como 

trataremos en la planta a lo largo de este 

pleno, solo me voy a detener en tres 

puntualizaciones: primero, fue una planta 

adelantada a su tiempo y por lo mismo, 

modélica en el tratamiento de los 

residuos; segundo, como de todos es 

sabido está al final de su vida útil, por lo 

cual su rendimiento es francamente 

mejorable; y tercero, se encuentra en este 

momento en proceso de ser licitada. 
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Máis botando ó núcleo da súa moción, 

está claro que a xestión dos residuos de 

competencia municipal plantexa novos e 

ambiciosos retos, todos eles definidos no 

denominado paquete de directivas de 

residuos do plan de acción da Comisión 

Europea para a economía circular. É 

evidente que o obxectivo principal do fin 

do ciclo de vida de calquer produto pasa 

por máis prevención, máis reciclado e 

preparación para a reutilización dos 

residuos. Hoxe por hoxe a recuperación 

é a clave da circularidade e temos a 

obriga de poñela no foco dos nosos 

obxectivos. O modelo de xestión de 

residuos non pode ser alleo á utilización 

prudente, eficiente e racional dos 

recursos naturais que debe estar 

garantida de xeito tal que leven 

aparellados, si ou si, o aforro enerxético 

e a redución da emisión de gases de 

efecto invernadoiro. 

 

E como acadar estes obxectivos? Pois 

como ben sinala vostede na súa moción, 

con campañas de concienciación e 

sensibilización, e para elo este goberno 

conta co programa de educación 

medioambiental moi ligado ós sectores 

máis xóvenes da cidade, máis non ós 

únicos. Puxemos en marcha ademais 

campañas ligadas ós consumos cotiás 

dos cidadáns, como foron o “Café para 

levar”, o mercado de froitas, “Come e 

leva”, talleres de aproveitamento de 

roupa e mobiliario, campañas conxuntas 

con organizacións e asociacións para a 

recollida de envases de vidro, metal ou 

mesmo a máis coñecida coas “Mulleres 

colleiteiras”, campañas que xa lle 

adianto seguirán este mesmo mes de 

febreiro. 

 

A separación específica para grandes 

produtores, o porta a porta, a formación 

de mestres composteiros, están 

contemplados, como xa se sinalou aquí, 

 

Pero echando al núcleo de su moción, 

claro está que la gestión de los residuos 

de competencia municipal plantea nuevos 

y ambiciosos retos, todos ellos definidos 

en el denominado paquete de directivas de 

residuos del plan de acción de la 

Comisión Europea para la economía 

circular. Es evidente que el objetivo 

principal del fin del ciclo de vida de 

cualquier producto pasa por más 

prevención, más reciclado y preparación 

para la reutilización de los residuos. Hoy 

por hoy la recuperación es la clave de la 

circularidad y tenemos la obligación de 

ponerla en el foco de nuestros objetivos. 

El modelo de gestión de residuos no puede 

ser ajeno a la utilización prudente, 

eficiente y racional de los recursos 

naturales que debe estar garantizada de 

manera tal que lleven aparejados, sí o sí, 

el ahorro energético y la reducción de la 

emisión de gases de efecto invernadero. 

 

¿Y cómo conseguir estos objetivos? Pues 

como bien señala usted en su moción, con 

campañas de concienciación y 

sensibilización, y para ello este gobierno 

cuenta con el programa de educación 

medioambiental muy ligado a los sectores 

más jóvenes de la ciudad, pero no a los 

únicos. Pusimos en marcha además 

campañas ligadas a los consumos 

cotidianos de los ciudadanos, como 

fueron el “Café para llevar”, el mercado 

de frutas, “Come y lleva”, talleres de 

aprovechamiento de ropa y mobiliario, 

campañas conjuntas con organizaciones y 

asociaciones para la recogida de envases 

de vidrio, metal o incluso la más conocida 

con las “Mujeres cosecheras”, campañas 

que ya le adelanto seguirán este mismo 

mes de febrero. 

 

La separación específica para grandes 

productores, el puerta a puerta, la 

formación de maestros composteros, 

están contemplados, como ya se señaló 
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entre outras medidas, no actual contrato 

de recollida e iranse implementando ó 

tempo que se desenrolen as campañas de 

información e sensibilización e se 

desenvolva a nova planta de Nostián. A 

pedagoxía debe ser, pois, intensa e 

imprescindible. 

 

Neste senso, aproveito tamén para 

informarlle que a vindeira semán 

entregaremos dous novos composteiros 

á escola infantil “Caracola” e en breve os 

dotaremos de material estruturante. Así 

mesmo, o programa de cortas 

desenvolverase ó longo desta primaveira 

nas escolas infantís da cidade donde 

estuvo paralizado por mor do COVID. 

 

 

Respecto da compostaxe, a xeración de 

compost, sobor de todo do orgánico 

procedente de grandes produtores, e ó 

verse tellado do proxecto da nova planta, 

permitirá a existencia dunha liña 

reversible tanto para a xeración de 

compost de calidade como, si fose o 

caso, para a biometanización. 

 

Entendemos, en definitiva, que a 

circularidade non é só unha obriga 

derivada dun determinado modelo de 

tratamento, senón tamén unha 

oportunidade de negocio para empresas, 

de xeración de emprego, mesmo 

cualificado, vencellado a I+D+I en 

enerxía verde e na valorización dos 

residuos e, por suposto, de minimización 

do depósito de residuos en vertedoiros. 

 

Por todo o exposto, reitérolle o noso voto 

favorable á moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Non existen emendas a esta moción. 

Procedemos á votación. 

aquí, entre otras medidas, en el actual 

contrato de recogida y se irán 

implementando al tiempo que se 

desarrollen las campañas de información 

y sensibilización y se desarrolle la nueva 

planta de Nostián. La pedagogía debe ser, 

pues, intensa e imprescindible. 

 

En este sentido, aprovecho también para 

informarle que la próxima semana 

entregaremos dos nuevos composteros a 

la escuela infantil “Caracola” y en breve 

les dotaremos de material estructurante. 

Asimismo, el programa de talas se 

desarrollará a lo largo de esta primavera 

en las escuelas infantiles de la ciudad 

donde estuvo paralizado a causa del 

COVID. 

 

Respecto al compostaje, la generación de 

compost, sobre de todo del orgánico 

procedente de grandes productores, y al 

verse desgajado del proyecto de la nueva 

planta, permitirá la existencia de una 

línea reversible tanto para la generación 

de compost de calidad como, si fuera el 

caso, para la biometanización. 

 

Entendemos, en definitiva, que la 

circularidad no es solo un deber derivado 

de un determinado modelo de tratamiento, 

sino también una oportunidad de negocio 

para empresas, de generación de empleo, 

incluso cualificado, vinculado a I+D+I en 

energía verde y en la valorización de los 

residuos y, por supuesto, de minimización 

del depósito de residuos en vertederos. 

 

 

Por todo lo expuesto, le reitero nuestro 

voto favorable a la moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

No existen enmiendas a esta moción. 

Procedemos a la votación. 
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Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

fomento dos modelos de xestión do lixo 

que aposten decididamente pola 

redución, reciclaxe e reutilización, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

26. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego sobre fomento dos modelos de 

xestión do lixo que aposten 

decididamente pola redución, 

reciclaxe e reutilización. 

 

Acordo 

 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

fomento de los modelos de gestión de la 

basura que apuesten decididamente por la 

reducción, reciclaje y reutilización, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto) 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

26. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre fomento de los modelos de 

gestión de la basura que apuesten 

decididamente por la reducción, reciclaje 

y reutilización. 

 

Acuerdo 
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Instar o Goberno Municipal a:  

 

1.- Promover un modelo de xestión e 

tratamento dos residuos sólidos urbanos 

que aposte decididamente pola redución, 

reciclaxe e reutilización.  

 

2.- Desenvolver campañas de 

información, sensibilización e educación 

ambiental orientadas ao conxunto da 

cidadanía, que posibiliten de forma 

progresiva o aumento das cifras da 

separación e tamén de reciclaxe en orixe.  

 

3.- No eido da materia orgánica:  

 

3.1.- Contemplar unha separación 

específica para grandes produtores 

(mercados municipais, grandes 

distribuidoras alimentarias, etc), apostar 

por modelos de recollida como o 

denominado “porta a porta” 

(especialmente para grandes xeradores 

de fracción orgánica) e incentivar a 

compostaxe individual e colectiva que 

permita reciclar unha parte cada vez 

maior dos residuos orgánicos.  

 

3.2.- Dar o máximo apoio ás iniciativas 

de compostaxe comunitaria que, alén do 

seu carácter exemplar, sexan 

irradiadoras das vantaxes dese modelo.  

 

 

3.3.- Con tal fin, prover á Escola Infantil 

Municipal A Caracola dos composteiros 

e material estruturante necesario (ou 

unha trituradora para restos de poda) co 

obxecto de que poida seguir 

desenvolvendo o seu proxecto de 

compostaxe comunitario.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Moción sobre o aborto. 

 

Instar al Gobierno municipal a:  

 

1.- Promover un modelo de gestión y 

tratamiento de los residuos sólidos 

urbanos que apueste decididamente por la 

reducción, reciclaje y reutilización.  

 

2.- Desarrollar campañas de información, 

sensibilización y educación ambiental 

orientadas al conjunto de la ciudadanía, 

que posibiliten de forma progresiva el 

aumento de las cifras de la separación y 

también de reciclaje en origen.  

 

3.- En el campo de la materia orgánica:  

 

3.1.- Contemplar una separación 

específica para grandes productores 

(mercados municipales, grandes 

distribuidoras alimentarias, etc), apostar 

por modelos de recogida como el 

denominado “puerta a puerta” 

(especialmente para grandes generadores 

de fracción orgánica) e incentivar el 

compostaje individual y colectivo que 

permita reciclar una parte cada vez mayor 

de los residuos orgánicos.  

 

3.2.- Dar el máximo apoyo a las 

iniciativas de compostaje comunitario 

que, más allá de su carácter ejemplar, 

sean irradiadoras de las ventajas de ese 

modelo.  

 

3.3.- Con tal fin, proveer a la Escuela 

Infantil Municipal A Caracola de los 

composteros y material estructurante 

necesario (o una trituradora para restos 

de poda) con el objeto de que pueda seguir 

desarrollando su proyecto de compostaje 

comunitario. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Moción sobre el aborto. 
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Presidencia 

 

Turno para a Marea Atlántica. Primeira 

delas, á que non constan emendas, sobre 

o aborto. Señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Moitísimas grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, a saúde e os dereitos sexuais e 

reprodutivos das mulleres son dereitos 

humanos e así o recolle o Convenio 

Europeo de Dereitos Humanos. Indica, 

ademais, que é unha responsabilidade de 

cada un dos estados membros garantir 

este dereito a todas as mulleres. Os 

dereitos sexuais e reprodutivos son 

inseparables, tamén, da democracia. Non 

se trata unicamente dunha cuestión 

social nin dunha cuestión política, senón 

tamén dunha cuestión sanitaria. Neste 

sentido, a Organización Mundial da 

Saúde recoñece a necesidade dun acceso 

universal á saúde sexual e reprodutiva 

como parte integrante, tamén, do dereito 

á saúde. 

 

 

Se nos imos ao dereito estatal, no Estado 

español recoñeceuse o dereito ao aborto 

xa no ano 1985 coa coñecida Lei de 

supostos. Posteriormente, transcorridos 

aproximadamente 25 anos, modificouse 

esta lei no ano 2010 pasando, como 

vostedes saben, á Lei de prazos e como 

saben tamén, pois, recentemente, o 

pasado 15 de decembro do 2022, unha 

maioría parlamentaria aprobou no 

Congreso unha reforma desta lei, unha 

reforma que, dende logo, o que procura 

é o aumento de garantías sanitarias, 

tamén o incremento dos dereitos e, en 

especial, a protección xurídica de 

aquelas mulleres que, libremente, 

escollen exercer o dereito a dispor do seu 

corpo e a poder interromper 

voluntariamente un embarazo.  

Presidencia 

 

Turno para la Marea Atlántica. Primera 

de ellas, a la que no constan enmiendas, 

sobre el aborto. Señora Cameán. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Muchísimas gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien, la salud y los derechos sexuales y 

reproductivos de las mujeres son derechos 

humanos y así lo recoge el Convenio 

Europeo de Derechos Humanos. Indica, 

además, que es una responsabilidad de 

cada uno de los estados miembros 

garantizar este derecho a todas las 

mujeres. Los derechos sexuales y 

reproductivos son inseparables, también, 

de la democracia. No se trata únicamente 

de una cuestión social ni de una cuestión 

política, sino también de una cuestión 

sanitaria. En este sentido, la 

Organización Mundial de la Salud 

reconoce la necesidad de un acceso 

universal a la salud sexual y reproductiva 

como parte integrante, también, del 

derecho a la salud. 

 

Si nos vamos al derecho estatal, en el 

Estado español se reconoció el derecho al 

aborto ya en el año 1985 con la conocida 

Ley de supuestos. Posteriormente, 

transcurridos aproximadamente 25 años, 

se modificó esta ley en el año 2010 

pasando, como ustedes saben, a la Ley de 

plazos y como saben también, pues, 

recientemente, el pasado 15 de diciembre 

del 2022, una mayoría parlamentaria 

aprobó en el Congreso una reforma de 

esta ley, una reforma que, desde luego, lo 

que busca es el aumento de garantías 

sanitarias, también el incremento de los 

derechos y, en especial, la protección 

jurídica de aquellas mujeres que, 

libremente, escogen ejercer el derecho a 

disponer de su cuerpo y a poder 

interrumpir voluntariamente un 
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Ben, nesa reforma non se modifican os 

prazos, certamente, pero incídese nunha 

cobertura máis ampla do dereito co 

obxectivo de que sexa a través do 

sistema público de saúde que se garanta 

a todas as mulleres que poidan exercer 

este dereito. E ben, é aquí onde aparece 

a principal problemática, porque isto 

implica que son as comunidades 

autónomas as que teñen que garantir este 

dereito, o dereito ao aborto, que sexa nun 

centro público en todo o territorio e, 

desgraciadamente, puidemos comprobar 

como diversos gobernos das 

comunidades autónomas dirixidas, neste 

caso polo Partido Popular, anunciaron, 

para sorpresa de todas, que impulsarían 

barreiras e trabas nos seus sistemas 

públicos de saúde contra esta nova lei, e 

particularmente grave e preocupante está 

a ser o caso de Castela e León, que está 

gobernado por unha coalición entre o 

Partido Popular e Vox, que anunciou un 

protocolo de atención a mulleres 

embarazadas con unha clarísima 

vocación de boicotear esta nova lei do 

aborto. De feito, roza xa todo o 

esperpento cando o vicepresidente 

autonómico, Juan García Gallardo, falou 

deste protocolo indicando e sinalando 

que se ía obrigar ás mulleres a escoitar 

os latexos fetais, a contemplar unha 

ecografía 4D ou mesmo a acceder a un 

psicólogo sen ter que pasar primeiro pola 

atención primaria. 

 

Bueno, se nos imos a Galicia, vimos 

recentemente cales foron as declaracións 

do actual presidente da Xunta que, 

inicialmente, se sumou a estas verbas e 

respaldou estas verbas e vimos como, 

posteriormente, ante a alarma social 

xerada por estas palabras e por este 

intento de retroceso dos dereitos sexuais 

e reprodutivos das mulleres, pois como, 

posteriormente, ía dando marcha atrás.  

embarazo.  

 

Bien, en esa reforma no se modifican los 

plazos, ciertamente, pero se incide en una 

cobertura más amplia del derecho con el 

objetivo de que sea a través del sistema 

público de salud que se garantice a todas 

las mujeres que puedan ejercer este 

derecho. Y bien, es aquí donde aparece la 

principal problemática, porque esto 

implica que son las comunidades 

autónomas las que tienen que garantizar 

este derecho, el derecho al aborto, que sea 

en un centro público en todo el territorio 

y, desgraciadamente, pudimos comprobar 

cómo diversos gobiernos de las 

comunidades autónomas dirigidas, en este 

caso por el Partido Popular, anunciaron, 

para sorpresa de todas, que impulsarían 

barreras y trabas en sus sistemas públicos 

de salud contra esta nueva ley, y 

particularmente grave y preocupante está 

siendo el caso de Castilla y León, que está 

gobernado por una coalición entre el 

Partido Popular y Vox, que anunció un 

protocolo de atención a mujeres 

embarazadas con una clarísima vocación 

de boicotear esta nueva ley del aborto. De 

hecho, roza ya todo el esperpento cuando 

el vicepresidente autonómico, Juan 

García Gallardo, habló de este protocolo 

indicando y señalando que se iba a 

obligar a las mujeres a escuchar los 

latidos fetales, a contemplar una 

ecografía 4D o incluso a acceder a un 

psicólogo sin tener que pasar primero por 

la atención primaria. 

 

Bueno, si nos vamos a Galicia, vimos 

recientemente cuáles fueron las 

declaraciones del actual presidente de la 

Xunta que, inicialmente, se sumó a estas 

palabras y respaldó estas palabras y 

vimos cómo, posteriormente, ante la 

alarma social generada por estas 

palabras y por este intento de retroceso de 

los derechos sexuales y reproductivos de 

las mujeres, pues cómo, posteriormente, 



 

168 

 

 

Con todo, parécenos absolutamente 

grave que se pretenda incumprir a lei, 

que se pretenda incumprir con dereitos 

que están contemplados no Convenio 

Europeo de Dereitos Humanos, por iso 

traemos hoxe aquí esta moción, para que 

este pleno apoie unha conquista 

democrática dos dereitos sexuais e 

reprodutivos das mulleres, para que o 

Goberno local inicie tamén campañas 

informativas para que todas as mulleres 

coñezan os avances desta normativa e 

para que, sen dúbida, non poidan existir 

estes protocolos antiabortistas que 

pretenden limitar os nosos dereitos. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Turno para a señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ás trece horas e tres minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 

 

As melloras lexislativas en beneficio da 

liberdade e os dereitos da muller sempre 

teñen o meu apoio e me congratula 

cando se producen, por suposto. A Lei de 

saúde sexual e reprodutiva e de 

interrupción voluntaria do embarazo 

aprobada o pasado decembro polo Pleno 

do Congreso dos Deputados tamén o é, 

non só no acceso ao aborto senón tamén 

no que respecta á saúde menstrual, 

embarazo, parto, violencias 

reprodutivas, educación sexual e 

anticonceptivos. Todo o que sexa 

mellorar os dereitos da muller é positivo. 

iba dando marcha atrás.  

 

Con todo, nos parece absolutamente 

grave que se pretenda incumplir la ley, 

que se pretenda incumplir con derechos 

que están contemplados en el Convenio 

Europeo de Derechos Humanos, por eso 

traemos hoy aquí esta moción, para que 

este pleno apoye una conquista 

democrática de los derechos sexuales y 

reproductivos de las mujeres, para que el 

Gobierno local inicie también campañas 

informativas para que todas las mujeres 

conozcan los avances de esta normativa y 

para que, sin duda, no puedan existir estos 

protocolos antiabortistas que pretenden 

limitar nuestros derechos. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Turno para la señora Soneira. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

A las trece horas y tres minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Cendán 

Gayoso. 

 

Las mejoras legislativas en beneficio de la 

libertad y los derechos de la mujer 

siempre tienen mi apoyo y me congratula 

cuando se producen, por supuesto. La Ley 

de salud sexual y reproductiva y de 

interrupción voluntaria del embarazo 

aprobada el pasado diciembre por el 

Pleno del Congreso de los Diputados 

también lo es, no solo en el acceso al 

aborto sino también en lo que respecta a 

la salud menstrual, embarazo, parto, 

violencias reproductivas, educación 

sexual y anticonceptivos. Todo lo que sea 

mejorar los derechos de la mujer es 



 

169 

Queda moito por facer e estou totalmente 

de acordo cos puntos solicitados pero 

considero que se trata un tema de política 

de Estado que non entra no ámbito 

municipal. Creo que non lle corresponde 

ao Concello utilizar os seus fondos para 

facer campañas informativas nin instar a 

apoiar a lei porque vai camiño de ser 

aprobada definitivamente con ampla 

maioría. 

 

Ás trece horas e catro minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

 

De tódolos xeitos, todo o que sexan 

campañas para mellorar os dereitos da 

muller e que desde moi cativos nos 

vaiamos concienciando é sempre 

positivo. Aínda así, non me vou opoñer 

á súa aprobación. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Pode pasar, señora Cendán. 

 

Ás trece horas e cinco minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Cando non damos atendido as demandas 

locais, por que debatimos neste pleno 

sobre o aborto? O acontecido en Castela 

e León deulle ao Goberno de Sánchez un 

argumento para saír en tromba, 

demostrando unha vez máis o seu 

cinismo. Cal é o debate aquí? insisto.  

 

O primeiro é que esta polémica é posible 

porque o debate sobre o aborto foi 

positivo. Queda mucho por hacer y estoy 

totalmente de acuerdo con los puntos 

solicitados pero considero que se trata un 

tema de política de Estado que no entra en 

el ámbito municipal. Creo que no le 

corresponde al Ayuntamiento utilizar sus 

fondos para hacer campañas informativas 

ni instar a apoyar la ley porque va camino 

de ser aprobada definitivamente con 

amplia mayoría. 

 

A las trece horas y cuatro minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 

 

De todas las maneras, todo lo que sean 

campañas para mejorar los derechos de la 

mujer y que desde muy niños nos vayamos 

concienciando es siempre positivo. Aun 

así, no me voy a oponer a su aprobación. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Puede pasar, señora Cendán. 

 

A las trece horas y cinco minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Cendán 

Gayoso. 

 

Señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Cuando no hemos terminado de atender 

las demandas locales, ¿por qué debatimos 

en este pleno sobre el aborto? Lo sucedido 

en Castilla y León le dio al Gobierno de 

Sánchez un argumento para salir en 

tromba, demostrando una vez más su 

cinismo ¿Cuál es el debate aquí?,  insisto.  

 

Lo primero es que esta polémica es 

posible porque el debate sobre el aborto 
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falsamente pechado. Unha cousa é que 

unha sociedade decida legalizar o aborto 

baixo algúns supostos e outra que se dea 

a entender que abortar é un tratamento 

antiembarazo. O aborto significa 

interromper unha vida humana desde a 

concepción e, máis alá de 

posicionamentos morais, estamos ante 

un dilema ético que é o que priva esta 

esquerda, tapando que, baixo a idea de 

que a muller ten dereito a decidir sobre o 

seu corpo, se está negando tamén o 

dereito dos nenos que están en camiño. 

Datos do ano 2021, 90.189 abortos dos 

que só 8.107 foron polo risco para a 

saúde da nai, posibilidade de problemas 

graves no feto ou anomalías fetais. 

 

 

Os compromisos dos poderes públicos 

cos dereitos sexuais e reprodutivos das 

mulleres deben ser firmes pero a política 

non pode convertirse nun postureo 

moralista. 

 

Presidencia 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Si. Desde o BNG imos votar a favor 

desta moción.  

 

Nós sempre estamos e estivemos ao 

carón do feminismo reivindicando o 

dereito das mulleres a exercermos 

libremente o dereito a decidir sobre o 

noso corpo, sobre se queremos ser nais 

ou non, sobre cando e como. Estivemos 

no 2012, cando o Partido Popular, con 

Alberto Ruiz Gallardón á fronte do 

Ministerio de Xustiza, quixo impulsar un 

proxecto de lei reaccionario que volvía á 

lei de prazos e que fracasou porque as 

mulleres saímos á rúa e defendemos os 

nosos dereitos e votamos a favor da nova 

lei de saúde sexual e reprodutiva porque 

fue falsamente cerrado. Una cosa es que 

una sociedad decida legalizar el aborto 

bajo algunos supuestos y otra que se dé a 

entender que abortar es un tratamiento 

antiembarazo. El aborto significa 

interrumpir una vida humana desde la 

concepción y, más allá de 

posicionamientos morales, estamos ante 

un dilema ético que es lo que priva esta 

izquierda, tapando que, bajo la idea de 

que la mujer tiene derecho a decidir sobre 

su cuerpo, se está negando también el 

derecho de los niños que están en camino. 

Datos del año 2021, 90.189 abortos de los 

que solo 8.107 fueron por el riesgo para 

la salud de la madre, posibilidad de 

problemas graves en el feto o anomalías 

fetales. 

 

Los compromisos de los poderes públicos 

con los derechos sexuales y reproductivos 

de las mujeres deben ser firmes pero la 

política no puede convertirse en un 

postureo moralista. 

 

Presidencia 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. Desde el BNG vamos a votar a favor de 

esta moción.  

 

Nosotros siempre estamos y estuvimos al 

lado del feminismo reivindicando el 

derecho de las mujeres a ejercer 

libremente el derecho a decidir sobre 

nuestro cuerpo, sobre si queremos ser 

madres o no, sobre cuándo y cómo. 

Estuvimos en el 2012, cuando el Partido 

Popular, con Alberto Ruiz Gallardón al 

frente del Ministerio de Justicia, quiso 

impulsar un proyecto de ley reaccionario 

que volvía a la ley de plazos y que fracasó 

porque las mujeres salimos a la calle y 

defendimos nuestros derechos y votamos a 

favor de la nueva ley de salud sexual y 
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recupera os dereitos para as máis novas, 

porque contempla permisos de traballo 

relacionados coa nosa saúde sexual e 

reprodutiva, porque recolle a gratuidade 

de métodos anticonceptivos, a 

corresponsabilidade na anticoncepción, 

porque fala de violencia obstétrica e de 

partos respectados, porque fala de 

educación sexual.  

 

 

Non nos gusta que quede fóra da lei a 

rebaixa do IVE dos produtos de hixiene 

feminina ou a prohibición da obxección 

de conciencia dos profesionais da 

sanidade pública, non nos gusta que non 

se recolla a necesidade de máis 

investigación sanitaria con perspectiva 

de xénero ou que non se especifiquen as 

necesidades das mulleres na época da 

menopausia, mais a lei que se aprobou 

no Congreso é un avanzo.  

 

Estamos agora, de novo, coas mulleres 

atentas e prestas por se, como dicía 

Simone de Beauvoir, non esquezades 

que bastará unha crise política, 

económica ou relixiosa para que os 

dereitos das mulleres volvan ser 

cuestionados. Eses dereitos nunca se 

poden dar por adquiridos. Debedes 

permanecer vixiantes toda a vosa vida. 

Estamos atentas e prestas para combater 

discursos tan sumamente fóra do testo 

que non llos compra nin Jiménez 

Losantos a VOX. Botamos de menos 

unha reacción máis sensata do Partido 

Popular porque algunhas cremos 

realmente que a esperanza é o último que 

se perde, aínda que saibamos ben o que 

é Feijóo e o que defende neste asunto. 

Deixouno claro ao tomar posesión do 

Goberno galego en 2009, impulsando 

unha lei de familia absolutamente 

reaccionaria e a chamada “Lei madre”, 

que lle atribuía a unha asociación 

antiabortista protagonismo e funcións 

propias dos profesionais sanitarios. 

reproductiva porque recupera los 

derechos para las más jóvenes, porque 

contempla permisos de trabajo 

relacionados con nuestra salud sexual y 

reproductiva, porque recoge la gratuidad 

de métodos anticonceptivos, la 

corresponsabilidad en la anticoncepción, 

porque habla de violencia obstétrica y de 

partos respetados, porque habla de 

educación sexual.  

 

No nos gusta que quede fuera de la ley la 

rebaja del IVA de los productos de higiene 

femenina o la prohibición de la objeción 

de conciencia de los profesionales de la 

sanidad pública, no nos gusta que no se 

recoja la necesidad de más investigación 

sanitaria con perspectiva de género o que 

no se especifiquen las necesidades de las 

mujeres en la época de la menopausia, 

pero la ley que se aprobó en el Congreso 

es un avance.  

 

Estamos ahora, de nuevo, con las mujeres 

atentas y dispuestas por si, como decía 

Simone de Beauvoir, no olvidéis que 

bastará una crisis política, económica o 

religiosa para que los derechos de las 

mujeres vuelvan a ser cuestionados. Esos 

derechos nunca se pueden dar por 

adquiridos. Debéis permanecer vigilantes 

toda vuestra vida. Estamos atentas y 

dispuestas para combatir discursos tan 

sumamente fuera del tiesto que no se los 

compra ni Jiménez Losantos a VOX. 

Echamos de menos una reacción más 

sensata del Partido Popular porque 

algunas creemos realmente que la 

esperanza es lo último que se pierde, 

aunque sepamos bien lo que es Feijóo y lo 

que defiende en este asunto. Lo dejó claro 

al tomar posesión del Gobierno gallego en 

2009, impulsando una ley de familia 

absolutamente reaccionaria y la llamada 

“Ley madre”, que le atribuía a una 

asociación antiabortista protagonismo y 

funciones propias de los profesionales 

sanitarios. Sabemos de qué va el Partido 
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Sabemos de que vai o Partido Popular 

nesta asunto porque en Galiza eliminou 

os centros Quérote que asesoraban á 

mocidade en materia afectivo-sexual e 

reprodutiva, porque está afogando pola 

vía dos feitos os centros de orientación 

familiar de maneira que moitas veces, 

para que as cuestións non se eternicen, a 

xente ten que acudir a servizos privados, 

entre outras lindezas de políticas 

relacionadas con este asunto desde a 

Xunta de Galicia.  

 

E no que ten a ver co Concello, pois 

estamos de acordo en que sexa exemplar 

na defensa dos dereitos das mulleres, en 

que difunda os dereitos das mulleres que 

se contemplan nesta lei, en que mellore 

e amplíe, desde logo, todos aqueles 

programas relacionados coa saúde 

sexual, reprodutiva e afectiva. Nada 

máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Si, moitas grazas. Bo día. 

 

Efectivamente, o 15 de decembro pasado 

aprobouse o proxecto de reforma da lei 

chamada Lei do aborto. O Partido 

Popular presentou no Senado 74 

emendas das 186 que están rexistradas e 

que aínda teñen que ser votadas en 

Pleno, é dicir, de momento é un proxecto 

de lei polo que carece de sentido instar 

a este pleno para celebrar como unha 

conquista unha lei que aínda non foi 

aprobada, nin ao Goberno local a 

realizar campañas informativas dunha 

lei que tampouco foi aprobada. 

 

Popular en esta asunto porque en Galicia 

eliminó los centros Quérote que 

asesoraban a la juventud en materia 

afectivo-sexual y reproductiva, porque 

está ahogando por la vía de los hechos los 

centros de orientación familiar de manera 

que muchas veces, para que las cuestiones 

no se eternicen, la gente tiene que acudir 

a servicios privados, entre otras lindezas 

de políticas relacionadas con este asunto 

desde la Xunta de Galicia.  

 

 

Y en lo que respecta al Ayuntamiento, 

pues estamos de acuerdo en que sea 

ejemplar en la defensa de los derechos de 

las mujeres, en que difunda los derechos 

de las mujeres que se contemplan en esta 

ley, en que mejore y amplíe, desde luego, 

todos aquellos programas relacionados 

con la salud sexual, reproductiva y 

afectiva. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señora 

Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí, muchas gracias. Buenos días. 

 

Efectivamente, el 15 de diciembre pasado 

se aprobó el proyecto de reforma de la ley 

llamada Ley del aborto. El Partido Popular 

presentó en el Senado 74 enmiendas de las 

186 que están registradas y que todavía 

tienen que ser votadas en Pleno, es decir, 

de momento es un proyecto de ley por lo 

que carece de sentido instar a este pleno a 

celebrar como una conquista una ley que 

aún no ha sido aprobada, ni al Gobierno 

local a realizar campañas informativas de 

una ley que tampoco ha sido aprobada. 
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Ás trece horas e once minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

 

Reforzar políticas de igualdade, por 

suposto, garantir dereitos, por suposto, 

empezando polos das vítimas de abusos 

sexuais e violacións –diso falarase 

despois—, pero esta moción a presenta 

a Marea pretendendo que entremos ao 

trapo do seu discurso sectario, igual que 

o BNG, de bos e de malos. Non o vou a 

facer, simplemente indicarlles que 

ningún goberno do Partido Popular vai 

obrigar a ningunha muller a nada 

porque o Partido Popular respecta a 

liberdade, non como vostedes. 

 

En Galicia cómprese a lei con todas as 

garantías. Critican que a Xunta 

promova a protección da maternidade, 

apoiar ás mulleres que libremente 

decidan ser nais, é un retroceso? Todo o 

contrario. Se unha muller quere ser nai 

e por carencia de recursos económicos 

ou pola súa situación social ou familiar 

proponse abortar, non abortar, haberá 

que axudala, da mesma maneira que a 

outra que decida libremente interromper 

o seu embarazo cumprindo coas 

condicións legais haberá que garantirlle 

as condicións adecuadas. Non creo que 

este sexa cuestionable. 

 

Pero xa que temos a oportunidade de 

falar da reforma da lei, gustaríame 

destacar algún dos aspectos. Falan de 

medidas no ámbito da educación 

menstrual, con perspectiva de xénero, 

eliminación de mitos, prexuízos e 

estereotipos de xénero que xeran o 

estigma menstrual. Que mitos? Que 

estigmas? En que século viven? Iso é de 

principios de século pasado, totalmente. 

Por que baixas pola menstruación e non 

pola menopausa? Por exemplo, que hai 

mulleres que o pasan mal.  

 

A las trece horas y once minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 

 

Reforzar políticas de igualdad, por 

supuesto, garantizar derechos, por 

supuesto, empezando por los de las 

víctimas de abusos sexuales y violaciones 

—de eso se hablará después—, pero esta 

moción la presenta la Marea pretendiendo 

que entremos al trapo de su discurso 

sectario, igual que el BNG, de buenos y de 

malos. No lo voy a hacer, simplemente 

indicarles que ningún gobierno del Partido 

Popular va a obligar a ninguna mujer a 

nada porque el Partido Popular respeta la 

libertad, no como ustedes. 

 

En Galicia se cumple la ley con todas las 

garantías. Critican que la Xunta promueva 

la protección de la maternidad, apoyar a 

las mujeres que libremente decidan ser 

madres, ¿es un retroceso? Todo lo 

contrario. Si una mujer quiere ser madre y 

por carencia de recursos económicos o por 

su situación social o familiar se plantea 

abortar, no abortar, habrá que ayudarla, de 

la misma manera que a otra que decida 

libremente interrumpir su embarazo 

cumpliendo con las condiciones legales 

habrá que garantizarle las condiciones 

adecuadas. No creo que este sea 

cuestionable. 

 

Pero ya que tenemos la oportunidad de 

hablar de la reforma de la ley, me gustaría 

destacar alguno de los aspectos. Hablan de 

medidas en el ámbito de la educación 

menstrual, con perspectiva de género, 

eliminación de mitos, prejuicios y 

estereotipos de género que generan el 

estigma menstrual. ¿Qué mitos? ¿Qué 

estigmas? ¿En qué siglo viven? Eso es de 

principios de siglo pasado, totalmente. 

¿Por qué bajas por la menstruación y no 

por la menopausia? Por ejemplo, que hay 

mujeres que lo pasan mal.  
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Pero gustaríame dirixirme seriamente a 

vostedes como nai de fillas en idade de 

poder ser nais e en idade, 

consecuentemente, de poder abortar, 

para falar do que me parece máis grave 

e parécenos máis grave desta reforma. 

Que as menores de idade poidan abortar 

sen necesidade do consentimento dos 

seus pais implica, non só que o poidan 

facer, senón que ademais nin o conten. 

Para que se van a decatar os meus pais 

se o podo facer eu soa? É unha 

aberración.  

 

A maioría de vostedes non teñen fillas ou 

non as teñen nestas idades e nótase, 

señora Veira, pero quen si as temos 

sabemos que é unha idade complicada 

na que son inseguras e cústalles tomar 

decisións ata para comprar uns zapatos. 

Pois para tomar unha decisión tan 

complicada como é abortar ou non, 

necesitan aos seus pais, quen máis os 

queren, falalo con eles, sentirse 

protexidas, apoiadas e acompañadas. 

Para publicar unha foto, para ir de 

excursión, para entrar nun concerto, 

para facerse un piercing ou unha tatuaxe 

necesitan a autorización dos pais ou do 

seu representante legal, pero para 

abortar non. Non poden comprar 

tabaco, non poden comprar alcol nin 

entrar nunha discoteca, nin votar, pero 

poden abortar soas, unha decisión que 

lles pode marcar a vida e pódeno facer 

unha vez, dúas veces, dez veces, e a túa 

filla chega a casa e ti non sabes nin que 

lle pasa. Que rara está a nena, pois será 

calquera bobada, deixouna un noivo, 

suspendería un exame e non o quere 

dicir, a nena segue rara, pero non 

sabemos que é o que lle está pasando 

porque non nolo conta porque o fixo soa, 

sen a súa familia, sen os seus pais.  

 

Ser críticos con esta lei e moi críticos 

con este aspecto en concreto non é ser de 

extrema dereita, para nada, están moi 

Pero me gustaría dirigirme seriamente a 

ustedes como madre de hijas en edad de 

poder ser madres y en edad, 

consecuentemente, de poder abortar, para 

hablar de lo que me parece más grave y 

nos parece más grave de esta reforma. Que 

las menores de edad puedan abortar sin 

necesidad del consentimiento de sus 

padres implica, no solo que lo puedan 

hacer, sino que además ni lo cuenten. 

¿Para qué se van a enterar mis padres si lo 

puedo hacer yo sola? Es una aberración.  

 

 

La mayoría de ustedes no tienen hijas o no 

las tienen en estas edades y se nota, señora 

Veira, pero quienes sí las tenemos 

sabemos que es una edad complicada en la 

que son inseguras y les cuesta tomar 

decisiones hasta para comprar unos 

zapatos. Pues para tomar una decisión tan 

complicada como es abortar o no, 

necesitan a sus padres, quienes más los 

quieren, hablarlo con ellos, sentirse 

protegidas, apoyadas y acompañadas. Para 

publicar una foto, para ir de excursión, 

para entrar en un concierto, para hacerse 

un piercing o un tatuaje necesitan la 

autorización de los padres o de su 

representante legal, pero para abortar no. 

No pueden comprar tabaco, no pueden 

comprar alcohol ni entrar en una 

discoteca, ni votar, pero pueden abortar 

solas, una decisión que les puede marcar 

la vida y lo pueden hacer una vez, dos 

veces, diez veces, y tu hija llega a casa y 

tú no sabes ni qué le pasa. Qué rara está la 

niña, pues será cualquier tontería, la dejó 

un novio, habrá suspendido un examen y 

no lo quiere decir, la niña sigue rara, pero 

no sabemos qué es lo que le está pasando 

porque no nos lo cuenta porque lo ha 

hecho sola, sin su familia, sin sus padres.  

 

 

Ser críticos con esta ley y muy críticos con 

este aspecto en concreto no es ser de 

extrema derecha, para nada, están muy 
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equivocados, é todo o contrario, é 

protexer ás menores de idade. Nos 

ditames sobre a reforma os xuíces, eses 

fachas con toga que din vostedes que é o 

Consello Xeral do Poder Xudicial, 

cuestionan a eliminación do 

consentimento paterno por afectar a 

funcións inherentes á patria potestade 

dos proxenitores (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). O fiscal, que tamén será 

moi facha, cuestiona que as menores de 

16 e 17 anos poidan abortar sen recibir 

a información e sen ter, sen pasar os 3 

días de reflexión. Tamén son fachas, 

claro. 

 

Obviamente, imos votar en contra desta 

moción pedíndolle ao PSOE que 

reflexione nalgúns puntos, que non teña 

que rectificar despois como coa Lei do si 

é si, que non digan que descoñecían as 

consecuencias e, desde logo, señora 

Martínez, tivo sorte de estar deste lado e 

non estar do outro, porque lle tocaba 

votar a favor. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gallego. 

 

Turno para a señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora Cameán, xa lle adianto que o 

Grupo Socialista vai a votar que si, 

obviamente, e votaremos si por todo o 

que vostedes argumentan, o que 

argumentou tamén o BNG na súa 

exposición de motivos e que 

loxicamente non vou a repetir, pero 

votaremos si tamén porque parece 

incrible que dende 1985 en que se 

aprobaba a primeira lei que 

despenalizaba o aborto en determinados 

equivocados, es todo lo contrario, es 

proteger a las menores de edad. En los 

dictámenes sobre la reforma los jueces, 

esos fachas con toga que dicen ustedes que 

es el Consejo General del Poder Judicial, 

cuestionan la eliminación del 

consentimiento paterno por afectar a 

funciones inherentes a la patria potestad 

de los progenitores (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). El fiscal, que 

también será muy facha, cuestiona que las 

menores de 16 y 17 años puedan abortar 

sin recibir la información y sin tener, sin 

pasar los 3 días de reflexión. También son 

fachas, claro. 

 

Obviamente, vamos a votar en contra de 

esta moción pidiéndole al PSOE que 

reflexione en algunos puntos, que no tenga 

que rectificar después como con la Ley del 

sí es sí, que no digan que desconocían las 

consecuencias y, desde luego, señora 

Martínez, ha tenido suerte de estar de este 

lado y no estar del otro, porque le tocaba 

votar a favor. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 

 

Turno para la señora Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora Cameán, ya le adelanto que el 

Grupo Socialista va a votar que sí, 

obviamente, y votaremos sí por todo lo 

que ustedes argumentan, lo que 

argumentó también el BNG en su 

exposición de motivos y que lógicamente 

no voy a repetir, pero votaremos sí 

también porque parece increíble que 

desde 1985 en que se aprobaba la primera 

ley que despenalizaba el aborto en 

determinados supuestos, pasando por la 



 

176 

supostos, pasando pola coñecida como 

Lei de prazos do ano 2010, ata chegar ao 

actual proxecto de reforma da devandita 

lei de saúde sexual e reprodutiva e de 

interrupción voluntaria do embarazo 

pasaron 38 anos, 38, e todavía andamos 

a voltas co dereito das mulleres ao 

aborto.  

 

Parécelles normal a vostedes que 

levemos case 4 décadas reclamando un 

dereito? Parécelles normal a vostedes 

que, nunha sociedade que se define 

avanzada, democrática, occidental, 

europeísta e non sei cantos calificativos 

do que debera ser España neste intre, 

esteamos todavía dándolle voltas á 

regulación dun dereito que só atinxe ás 

mulleres? E ter que facelo, e o facemos 

agora porque existe un perigo de 

involución clara. Claro que, ao mellor, é 

aí onde reside precisamente o problema, 

que só nos atinxe ás mulleres e polo 

mesmo, cando mentamos o asunto 

rexurden os vellos pantasmas do 

tradicional papel da muller como 

continuadora da especie, por enriba do 

principal e único papel que debe terse en 

conta cada vez que se toma unha 

decisión que nos afecta, o papel de 

persoa libre, capaz e,  polo mesmo, dona 

dos seus actos. 

 

Cecais haxa que lembrarlles a algúns que 

os dereitos das mulleres, todos eles, 

como ben apuntaba a señora Cameán, 

son dereitos humanos. Os estereotipos 

de xénero e o estigma social ao redor do 

aborto aparecen sempre por parte de 

algúns estritamente vencellados á súa 

penalización: a mera percepción de que 

o aborto é legal ou inmoral o que dá 

lugar a que o persoal sanitario, xuíces, a 

familia e a propia sociedade 

estigmaticen ás mulleres e, polo mesmo, 

sexan discriminadas. Xa está ben de 

criminalizar coa subliminal pretensión 

de controlar a fecundidade e anular a 

conocida como Ley de plazos del año 

2010, hasta llegar al actual proyecto de 

reforma de dicha ley de salud sexual y 

reproductiva y de interrupción voluntaria 

del embarazo pasaron 38 años, 38, y 

todavía andamos a vueltas con el derecho 

de las mujeres al aborto.  

 

 

¿Les parece normal a ustedes que 

llevemos casi 4 décadas reclamando un 

derecho? ¿Les parece normal a ustedes 

que, en una sociedad que se define 

avanzada, democrática, occidental, 

europeísta y no sé cuántos calificativos de 

lo que debiera ser España en este 

momento, estemos todavía dándole 

vueltas a la regulación de un derecho que 

solo atañe a las mujeres? Y tener que 

hacerlo, y lo hacemos ahora porque existe 

un peligro de involución clara. Claro que, 

a lo mejor, es ahí donde reside 

precisamente el problema, que solo nos 

atañe a las mujeres y por lo mismo, 

cuando mencionamos el asunto resurgen 

los viejos fantasmas del tradicional papel 

de la mujer como continuadora de la 

especie, por encima del principal y único 

papel que debe tenerse en cuenta cada vez 

que se toma una decisión que nos afecta, 

el papel de persona libre, capaz y,  por lo 

mismo, dueña de sus actos. 

 

Quizás haya que recordarles a algunos 

que los derechos de las mujeres, todos 

ellos, como bien apuntaba la señora 

Cameán, son derechos humanos. Los 

estereotipos de género y el estigma social 

alrededor del aborto aparecen siempre 

por parte de algunos estrictamente 

vinculados a su penalización: la mera 

percepción de que el aborto es legal o 

inmoral lo que da lugar a que el personal 

sanitario, jueces, la familia y la propia 

sociedad estigmaticen a las mujeres y, por 

lo mismo, sean discriminadas. Ya está 

bien de criminalizar con la subliminal 

pretensión de controlar la fecundidad y 
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capacidade de decidir das mulleres. 

 

 

O comité que vixía o cumprimento da 

convención da ONU sobre a eliminación 

de todas as formas de discriminación 

contra a muller reiterou que as leis 

restritivas sobor do aborto constitúen 

discriminación contra as mulleres. Onde 

queda, pois, o noso dereito á autonomía 

persoal? O noso dereito á intimidade, á 

igualdade, á igual protección diante da 

lei? Somos libres de elixir o noso estado 

civil, a nosa profesión, a nosa residencia, 

mais non sobre algo que non é que afecte 

ao noso corpo, é que afecta ás nosas 

vidas. Onde queda o dereito a non sufrir 

violencia? Ou me van a dicir que non hai 

violencia na presión, no acoso, nos 

obstáculos que se poñen á hora de tomar 

esa decisión? Aqueles que negan estes 

dereitos teñen a pouca sensibilidade, o 

descaro de tratar este asunto como se 

falásemos dun procedemento ao que a 

muller se enfronta como un ser humano 

desprovisto de toda conciencia, sen 

ningún tipo de reflexión, de sentimentos, 

de sensacións, de tensión, nada. As 

mulleres que pasan por algo así non 

necesitan probar nada diante de ninguén, 

só necesitan e esixen a protección dos 

seus dereitos diante do Estado.  

 

 

 

A ex-vicepresidenta Carmen Calvo dicía 

que as mulleres estamos moi cansas de 

que todo o relativo aos nosos corpos se 

convirta nun gran debate moral. Miren, 

hai unha frase que vai ser difícil que 

esqueza: creo que é bo que as mulleres 

saiban o que levan dentro. Pois por se a 

alguén lle cabe algunha dúbida, xa lle 

dicimos nós o que levamos dentro as 

mulleres: dignidade, liberdade, 

integridade e, por suposto, máis 

sensibilidade que aquel que pronunciou 

esas palabras ou aqueloutro que envía a 

anular la capacidad de decidir de las 

mujeres. 

 

El comité que vigila el cumplimiento de la 

convención de la ONU sobre la 

eliminación de todas las formas de 

discriminación contra la mujer reiteró 

que las leyes restrictivas sobre el aborto 

constituyen discriminación contra las 

mujeres. ¿Dónde queda, pues, nuestro 

derecho a la autonomía personal? 

¿Nuestro derecho a la intimidad, a la 

igualdad, a la igual protección ante de la 

ley? Somos libres de elegir nuestro estado 

civil, nuestra profesión, nuestra 

residencia, pero no sobre algo que no es 

que afecte a nuestro cuerpo, es que afecta 

a nuestras vidas. ¿Dónde queda el 

derecho a no sufrir violencia? ¿O me van 

a decir que no hay violencia en la presión, 

en el acoso, en los obstáculos que se 

ponen a la hora de tomar esa decisión? 

Aquellos que niegan estos derechos tienen 

la poca sensibilidad, el descaro de tratar 

este asunto como si habláramos de un 

procedimiento al que la mujer se enfrenta 

como un ser humano desprovisto de toda 

conciencia, sin ningún tipo de reflexión, 

de sentimientos, de sensaciones, de 

tensión, nada. Las mujeres que pasan por 

algo así no necesitan probar nada delante 

de nadie, solo necesitan y exigen la 

protección de sus derechos ante del 

Estado.  

 

La exvicepresidenta Carmen Calvo decía 

que las mujeres estamos muy cansadas de 

que todo lo relativo a nuestros cuerpos se 

convierta en un gran debate moral. Miren, 

hay una frase que va a ser difícil que 

olvide: creo que es bueno que las mujeres 

sepan lo que llevan dentro. Pues por si a 

alguien le cabe alguna duda, ya le 

decimos nosotros lo que llevamos dentro 

las mujeres: dignidad, libertad, integridad 

y, por supuesto, más sensibilidad que 

aquel que pronunció esas palabras o 

aquel otro que envía a esas mujeres a 
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esas mulleres a facerse ecografías 

dixitais que, por certo, non son 

precisamente baratas e xa vemos que 

para aí si hai fondos públicos e que para 

outras necesidades e dereitos públicos 

sanitarios non existen. 

 

Non quería entrar en determinados 

fangos, señora Gallego, pero cando 

falamos de conciencia, cando falamos de 

ética, cando falamos de moral, mentar as 

nosas fillas e mentar como as educamos 

non me parece, neste pleno, motivo de 

debate. Eu si teño unha filla de vinte e 

pico anos, sei como a eduquei, sei como 

lle ensinei a reivindicar os seus dereitos 

e ninguén lle vai a dicir onde está o 

límite do exercicio dos seus dereitos. 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontán. 

 

Procedemos á votación desta moción. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica sobre o aborto, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

hacerse ecografías digitales que, por 

cierto, no son precisamente baratas y ya 

vemos que para ahí sí hay fondos públicos 

y que para otras necesidades y derechos 

públicos sanitarios no existen. 

 

 

No quería entrar en determinados fangos, 

señora Gallego, pero cuando hablamos de 

conciencia, cuando hablamos de ética, 

cuando hablamos de moral, mentar a 

nuestras hijas y mentar cómo las 

educamos no me parece, en este pleno, 

motivo de debate. Yo sí tengo una hija de 

veinte y pico años, sé cómo la eduqué, sé 

cómo le enseñé a reivindicar sus derechos 

y nadie le va a decir dónde está el límite 

del ejercicio de sus derechos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontán. 

 

Procedemos a la votación de esta moción. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica sobre el aborto, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 
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Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada. 

 

27. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica sobre o 

aborto.  

 

Acordo 

 

1. Instar o Pleno da Corporación a apoiar 

e celebrar como unha conquista dos 

dereitos democráticos o contido da 

reforma da lei do aborto e os novos 

dereitos e garantías que consagra para as 

mulleres.  

 

2. Urxir o Goberno local a organizar 

campañas informativas sobre a nova lei 

do aborto que expliquen as novidades e 

avances da reforma da Lei de Saúde 

Sexual e Reprodutiva.  

 

3.- Instar o Goberno local e ao Goberno 

autonómico a dar cumprimento ás 

mocións aprobadas neste pleno ao 

respecto de reforzar as políticas públicas 

de igualdade.  

 

4. Instar o Goberno galego a garantir o 

exercicio efectivo de todos os dereitos 

sexuais e reprodutivos das mulleres no 

Servizo Galego de Saúde.  

 

5. Instar o Goberno español a 

implementar as medidas necesarias, 

mesmo xudiciais, para evitar a existencia 

de calquera protocolo antiabortista para 

as mulleres embarazadas das diversas 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada. 

 

27. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre el 

aborto.  

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Pleno de la Corporación a 

apoyar y celebrar como una conquista de 

los derechos democráticos el contenido de 

la reforma de la ley del aborto y los 

nuevos derechos y garantías que consagra 

para las mujeres.  

 

2. Urgir al Gobierno local a organizar 

campañas informativas sobre la nueva ley 

del aborto que expliquen las novedades y 

avances de la reforma de la Ley de Salud 

Sexual y Reproductiva.  

 

3.- Instar al Gobierno local y al gobierno 

autonómico a dar cumplimiento a las 

mociones aprobadas en este pleno al 

respecto de reforzar las políticas públicas 

de igualdad.  

 

4. Instar al Gobierno gallego a garantizar 

el ejercicio efectivo de todos los derechos 

sexuales y reproductivos de las mujeres en 

el Servicio Gallego de Salud.  

 

5. Instar al Gobierno español a 

implementar las medidas necesarias, 

mismo judiciales, para evitar la existencia 

de cualquier protocolo antiabortista para 

las mujeres embarazadas de las diversas 
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administracións públicas. 

 

Segunda. Moción de medidas urxentes 

fronte á alza dos alugueres. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido 

Socialista. 

 

Presidencia 

 

Segunda e última das mocións 

presentadas pola Marea Atlántica sobre 

a alza dos alugueres á que consta unha 

emenda de substitución do Grupo 

Socialista. Ten a palabra o señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, señora Rey. 

 

Confesaba esta mañá o portavoz do 

Partido Popular con preocupación que 

cada vez estaba máis de acordo comigo. 

Que non lle pareza mal pero a min non 

me pasa e menos cando os escoito falar 

sobre os dereitos das mulleres. 

Empregaba vostede, creo que sen mala 

idea, senón por deformación profesional, 

unha metáfora penal para falar das 

responsabilidades políticas. Creo que é 

un erro, non se deben utilizar metáforas 

penais para falar de responsabilidades 

políticas pero si que me dá pé para facer 

unha aclaración. Cando un está na 

oposición é responsable do que defende 

na oposición, pero a responsabilidade da 

acción de goberno é dos gobernos e na 

cuestión portuaria, que era a que se 

debatía cando vostede dixo o que dixo, a 

súa responsabilidade é a que é. Os 

convenios de 2004 non os asinou o 

Espírito Santo, a aprobación daqueles 

convenios neste pleno tampouco a fixo o 

Espírito Santo, e a incorporación dun 

deses convenios dándolle plena firmeza 

administraciones públicas. 

 

Segunda. Moción de medidas urgentes 

frente al alza de los alquileres. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Socialista. 

 

 

Presidencia 

 

Segunda y última de las mociones 

presentadas por la Marea Atlántica sobre 

el alza de los alquileres a la que consta 

una enmienda de sustitución del Grupo 

Socialista. Tiene la palabra el señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, señora Rey. 

 

Confesaba esta mañana el portavoz del 

Partido Popular con preocupación que 

cada vez estaba más de acuerdo conmigo. 

Que no le parezca mal pero a mí no me 

pasa y menos cuando los oigo hablar 

sobre los derechos de las mujeres. 

Empleaba usted, creo que sin mala idea, 

sino por deformación profesional, una 

metáfora penal para hablar de las 

responsabilidades políticas. Creo que es 

un error, no se deben utilizar metáforas 

penales para hablar de responsabilidades 

políticas pero sí que me da pie para hacer 

una aclaración. Cuando uno está en la 

oposición es responsable de lo que 

defiende en la oposición, pero la 

responsabilidad de la acción de gobierno 

es de los gobiernos y en la cuestión 

portuaria, que era la que se debatía 

cuando usted dijo lo que dijo, su 

responsabilidad es la que es. Los 

convenios de 2004 no los firmó el Espíritu 

Santo, la aprobación de aquellos 

convenios en este pleno tampoco la hizo el 

Espíritu Santo, y la incorporación de uno 
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até hoxe no PXOM tampouco a fixo o 

Espírito Santo. Iso é, entre outros, a súa 

responsabilidade, non a nosa. 

 

 

Pero imos ao que toca e ao que importa, 

que é a cuestión da vivenda. Cando 

empeza un problema a ser un problema, 

señora Rey? Canto máis teñen que subir 

os alugueres, cantos máis pisos turísticos 

teñen que implantarse na cidade para que 

o Goberno abandone o negacionismo e 

se dispoña a facer algo? Claro, 

empezabamos hoxe este pleno falando 

do que é política e do que non é política, 

que no problema da vivenda hai unha 

decisión política que hai que tomar e é 

que o dereito á vivenda neste país está 

atravesado por unha fenda cada día máis 

grande entre o que queda da sociedade 

de propietarios que planificou e, en 

realidade, executou con enorme eficacia 

o franquismo, e outra parte da sociedade 

que é maioritaria nas cidades e que nesta 

cidade é moi importante, que é esa parte 

da sociedade que vive de aluguer e que é 

a máis vulnerabilizada neste momento e 

aí está a xente nova, os traballadores e as 

traballadoras precarias, está a poboación 

migrante. Claro, hai que tomar unha 

decisión política, que é se este goberno 

tamén goberna para as persoas que viven 

de aluguer e que neste momento non 

poden pagar o aluguer.  

 

 

 

Hai 14 meses que asinamos un acordo en 

materia de vivenda o Goberno municipal 

e a Marea Atlántica. É certo que foi un 

acordo ao que tivemos que levalos case 

por unha orella, a disgusto, pero era un 

acordo e era un acordo exemplar a ollos 

dos concellos máis avanzados nas 

políticas de vivenda. Eran 9 millóns de 

euros, unha cantidade non menor, pero 

ademais era un plan, nese acordo había 

unha folla de ruta para empezar a 

de esos convenios dándole plena firmeza 

hasta hoy en el PGOM tampoco la hizo el 

Espíritu Santo. Eso es, entre otros, su 

responsabilidad, no la nuestra. 

 

Pero vamos a lo que toca y a lo que 

importa, que es la cuestión de la vivienda. 

¿Cuándo empieza un problema a ser un 

problema, señora Rey? ¿Cuánto más 

tienen que subir los alquileres, cuántos 

más pisos turísticos tienen que 

implantarse en la ciudad para que el 

Gobierno abandone el negacionismo y se 

disponga a hacer algo? Claro, 

empezábamos hoy este pleno hablando de 

lo que es política y de lo que no es política, 

que en el problema de la vivienda hay una 

decisión política que hay que tomar y es 

que el derecho a la vivienda en este país 

está atravesado por una brecha cada día 

más grande entre lo que queda de la 

sociedad de propietarios que planificó y, 

en realidad, ejecutó con enorme eficacia 

el franquismo, y otra parte de la sociedad 

que es mayoritaria en las ciudades y que 

en esta ciudad es muy importante, que es 

esa parte de la sociedad que vive de 

alquiler y que es la más vulnerabilizada en 

este momento y ahí está la gente joven, los 

trabajadores y las trabajadoras 

precarias, está la población migrante. 

Claro, hay que tomar una decisión 

política, que es si este gobierno también 

gobierna para las personas que viven de 

alquiler y que en este momento no pueden 

pagar el alquiler.  

 

Hace 14 meses que firmamos un acuerdo 

en materia de vivienda el Gobierno 

municipal y la Marea Atlántica. Es cierto 

que fue un acuerdo al que tuvimos que 

llevarlos casi por una oreja, a disgusto, 

pero era un acuerdo y era un acuerdo 

ejemplar a ojos de los ayuntamientos más 

avanzados en las políticas de vivienda. 

Eran 9 millones de euros, una cantidad no 

menor, pero además era un plan, en ese 

acuerdo había una hoja de ruta para 
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abordar con perspectiva de futuro o 

problema da vivenda na nosa cidade. O 

balance, 14 meses despois, é cero, cero, 

non se executou, perdéronse os recursos 

e o problema de acceso á vivenda, o 

problema de que nesta cidade sexa 

imposible alugar é hoxe peor do que era 

hai 14 meses, e ademais de non actuar 

nalgunhas cuestións como é o caso dos 

pisos turísticos, andan vostedes dando 

paos de cego, que si, que non, un día é 

competencia local, ao día seguinte xa 

non é competencia local.  

 

 

En fin, hai que actuar, hai que actuar e 

por iso traemos esta moción, e nesta 

moción propoñemos, non todas as 

cousas que poderiamos propoñer, non 

todas as cuestións que estaban incluídas 

naquel acordo de hai 14 meses, senón 

aquelas que consideramos máis urxentes 

para empezar a facerlle fronte ao 

problema. Interpelamos á Xunta de 

Galicia, que ten que facer máis, digamos, 

poñer máis ovos na cesta da política de 

promoción de vivenda de protección 

pero tamén abordar dunha vez a 

modernización da Lei de vivenda. 

Interpelamos tamén ao Estado que, 

despois de meses e meses e meses e 

despois de anunciar un cambio de 

paradigma e o bálsamo de Fierabrás e a 

resolución de todos os problemas de 

golpe e porrazo segue sen aprobar unha 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

facendo da necesidade virtude. Oxalá 

aproveiten a demora para escoitar á 

Plataforma de Afectadas pola Hipoteca, 

aos sindicatos de inquilinos e mesmo ao 

relator especial da ONU para mellorar 

ese texto, que a regulación dos alugueres 

sexa máis eficaz. 

 

E por último, interpelamos ao Goberno 

municipal. Insisto, non porque 

renunciemos a algunha das medidas que 

empezar a abordar con perspectiva de 

futuro el problema de la vivienda en 

nuestra ciudad. El balance, 14 meses 

después, es cero, cero, no se ejecutó, se 

perdieron los recursos y el problema de 

acceso a la vivienda, el problema de que 

en esta ciudad sea imposible alquilar es 

hoy peor de lo que era hace 14 meses, y 

además de no actuar en algunas 

cuestiones como es el caso de los pisos 

turísticos, andan ustedes dando palos de 

ciego, que sí, que no, un día es 

competencia local, al día siguiente ya no 

es competencia local.  

 

En fin, hay que actuar, hay que actuar y 

por eso traemos esta moción, y en esta 

moción proponemos, no todas las cosas 

que podríamos proponer, no todas las 

cuestiones que estaban incluidas en aquel 

acuerdo de hace 14 meses, sino aquellas 

que consideramos más urgentes para 

empezar a hacerle frente al problema. 

Interpelamos a la Xunta de Galicia, que 

tiene que hacer más, digamos, poner más 

huevos en la cesta de la política de 

promoción de vivienda de protección pero 

también abordar de una vez la 

modernización de la Ley de vivienda. 

Interpelamos también al Estado que, 

después de meses y meses y meses y 

después de anunciar un cambio de 

paradigma y el bálsamo de Fierabrás y la 

resolución de todos los problemas de 

golpe y porrazo sigue sin aprobar una (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

haciendo de la necesidad virtud. Ojalá 

aprovechen la demora para escuchar a la 

Plataforma de Afectadas por la Hipoteca, 

a los sindicatos de inquilinos e incluso al 

ponente especial de la ONU para mejorar 

ese texto, que la regulación de los 

alquileres sea más eficaz. 

 

Y por último, interpelamos al Gobierno 

municipal. Insisto, no porque 

renunciemos a alguna de las medidas que 
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pactamos hai 14 meses, senón porque 

tratamos de facer unha proposta realista, 

escollendo aquelas, de aquel repertorio, 

aquelas medidas que se poden 

implementar a curto prazo e que poden 

ser máis eficaces para aliviar o problema 

serio, crecente da vivenda nesta cidade. 

Non as detallo, coñécenas todos e todas 

porque están na moción que debatemos e 

porque as trouxemos de maneira 

reiterada a este pleno.  

 

Si quero explicar por que imos rexeitar a 

emenda do Partido Socialista. En 

primeiro lugar, porque aínda que supoño 

que se quererá xustificar por razóns 

técnicas ou xurídicas non o é, non o é, 

non insistan máis, é claro que teñen,, 

como goberno local, competencia e 

capacidade para evitar que os pisos 

turísticos se sigan multiplicando nesta 

cidade, un 2,2 % mensual é o ritmo de 

proliferación dos pisos turísticos. Se o 

que non lles gusta é a palabra 

autorización, tiveron a oportunidade no 

pasado pleno de votar unha proposición 

que era moito máis precisa nos termos 

porque era executiva. En segundo lugar, 

porque dá igual, porque dá igual, se non 

cumpren vostedes os acordos aos que 

chegamos para (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención) —vou 

rematando, alcaldesa— se non cumpren 

vostedes os acordos aos que chegamos 

para aprobar orzamentos, que van 

cumprir as mocións? Que máis dá? Para 

que imos ceder se non o van cumprir, se 

dá igual? En terceiro lugar, porque xa se 

lles acabou o crédito da confianza neste 

mandato, xa non toca, estamos en 

febreiro de 2023, xa non toca facer 

declaracións de intencións, o que 

necesitamos é que fagan algo, que 

executen algo do que acordamos e, en 

último lugar, porque nós non imos ser 

cómplices de que, mentres o pensan, 

mentres lle dan a patada para adiante a 

pactamos hace 14 meses, sino porque 

tratamos de hacer una propuesta realista, 

escogiendo aquellas, de aquel repertorio, 

aquellas medidas que se pueden 

implementar a corto plazo y que pueden 

ser más eficaces para aliviar el problema 

serio, creciente de la vivienda en esta 

ciudad. No las detallo, las conocen todos 

y todas porque están en la moción que 

debatimos y porque las trajimos de 

manera reiterada a este pleno.  

 

Sí quiero explicar por qué vamos a 

rechazar la enmienda del Partido 

Socialista. En primer lugar, porque 

aunque supongo que se querrá justificar 

por razones técnicas o jurídicas no lo es, 

no lo es, no insistan más, está claro que 

tienen, como gobierno local, competencia 

y capacidad para evitar que los pisos 

turísticos se sigan multiplicando en esta 

ciudad, un 2,2 % mensual es el ritmo de 

proliferación de los pisos turísticos. Si lo 

que no les gusta es la palabra 

autorización, tuvieron la oportunidad en 

el pasado pleno de votar una proposición 

que era mucho más precisa en los 

términos porque era ejecutiva. En 

segundo lugar, porque da igual, porque 

da igual, si no cumplen ustedes los 

acuerdos a los que llegamos para (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—voy finalizando, alcaldesa— si no 

cumplen ustedes los acuerdos a los que 

llegamos para aprobar presupuestos, 

¿qué van a cumplir las mociones? ¿Qué 

más da? ¿Para qué vamos a ceder si no lo 

van a cumplir, si da igual? En tercer 

lugar, porque ya se les acabó el crédito de 

la confianza en este mandato, ya no toca, 

estamos en febrero de 2023, ya no toca 

hacer declaraciones de intenciones, lo que 

necesitamos es que hagan algo, que 

ejecuten algo de lo que acordamos y, en 

último lugar, porque nosotros no vamos a 

ser cómplices de que, mientras lo piensan, 

mientras le dan la patada para adelante a 
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esta asunto, se remiten a xullo e 

prometen crear unha mesa sectorial para 

facer o que xa había que facer agora, siga 

aumentando o número de pisos turísticos 

nesta cidade, siga minguando a oferta de 

aluguer convencional e siga sendo cada 

día máis imposible alugar nesta cidade. 

 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor... pode saír. Si, 

pode saír, pode saír. 

 

Ás trece horas e vinte e sete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Señora Soneira, o seu turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas. Perdón. 

 

Todos somos conscientes do problema 

da vivenda que existe no noso país, que 

vai en aumento, en particular pola 

escaseza de vivenda dispoñible en 

aluguer. Revisando a información sobre 

este tema sorprendeume ver nun informe 

realizado pola Federación Galega de 

Empresas Inmobiliarias que cifra en 

19.283 os inmobles vacíos na cidade, o 

que supón o 14 % do total de vivendas 

contabilizadas. Non obstante, o número 

de vivendas de aluguer tradicional non 

chega a 600 e o de uso turístico é algo 

máis alto, cerca de 700. Descontando 

estes dous tipos de vivendas dispoñibles 

en aluguer aínda quedan 18.000 

inmobles vacíos. É verdade que moitos 

deles serán locais comerciais e outros 

moitos necesitarán rehabilitación, pero 

aínda así queda un gran número deles 

vacíos que podían estar en aluguer, pero 

os propietarios que eu coñezo e aos que 

esta asunto, se remiten a julio y prometen 

crear una mesa sectorial para hacer lo 

que ya había que hacer ahora, siga 

aumentando el número de pisos turísticos 

en esta ciudad, siga mermando la oferta 

de alquiler convencional y siga siendo 

cada día más imposible alquilar en esta 

ciudad. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor... puede salir. Sí, 

puede salir, puede salir. 

 

A las trece horas y veintisiete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Señora Soneira, su turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias. Perdón. 

 

Todos somos conscientes del problema de 

la vivienda que existe en nuestro país, que 

va en aumento, en particular por la 

escasez de vivienda disponible en alquiler. 

Revisando la información sobre este tema 

me sorprendió ver en un informe realizado 

por la Federación Gallega de Empresas 

Inmobiliarias que cifra en 19.283 los 

inmuebles vacíos en la ciudad, lo que 

supone el 14 % del total de viviendas 

contabilizadas. No obstante, el número de 

viviendas de alquiler tradicional no llega 

a 600 y el de uso turístico es algo más alto, 

cerca de 700. Descontando estos dos tipos 

de viviendas disponibles en alquiler aún 

quedan 18.000 inmuebles vacíos. Es 

verdad que muchos de ellos serán locales 

comerciales y otros muchos necesitarán 

rehabilitación, pero aun así queda un 

gran número de ellos vacíos que podían 

estar en alquiler, pero los propietarios 

que yo conozco y a los que les pregunté, 
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lles preguntei, porque é un tema que me 

preocupa, sobre todo, lles preocupará a 

moitas familias que teñen fillos en idade 

de emanciparse e que non se poden 

emancipar porque entre os salarios 

precarios e que os alugueres están 

prohibitivos, pois teñen que seguir, 

evidentemente, vivindo nas casas dos 

pais e nais, entonces, preguntándolles 

aos propietarios me dicen que prefiren 

non alugar porque teñen medo a 

destrozos, impagos, inseguridade 

xurídica, etc., etc.  

 

Por suposto que estou de acordo en que 

o aumento de vivendas de uso turístico 

pode afectar a dispoñibilidade de 

vivendas en aluguer, pero tamén é certo 

que moitas das destinadas a uso turístico, 

se non tiveran este uso, posiblemente 

non estarían dispoñibles para o aluguer 

tradicional polas razóns antes 

comentadas. Por tanto, considero que o 

problema do aluguer non é solo pola 

proliferación de vivendas de uso 

turístico. Posiblemente, habería que 

reflexionar, facer unha reflexión máis 

profunda e pensar que necesitamos máis 

vivendas sociais en aluguer para as 

persoas que o necesiten. Con isto 

paliaríamos en gran medida este 

problema, porque está claro que as 

axudas, subvencións para alugar non han 

sido, en realidad, non foron eficientes.  

 

Se me ocurre ahora, se me ocurre ahora 

pensar que hai moitísimos locais en 

desuso na cidade da Coruña polo tema 

das compras, bueno, o cambio de 

compras por internet, pois se me ocurre 

que estes locais que están en desuso, ao 

mellor sería unha cuestión de poder 

reflexionar sobre eles e ao mellor pensar 

en que poden destinarse a vivendas de 

uso turístico, polo tanto, evitaríamos que 

moitas persoas que están en desacordo 

co aluguer de vivendas de uso turístico 

porque, bueno, parece ser que fan ruído, 

porque es un tema que me preocupa, sobre 

todo, les preocupará a muchas familias 

que tienen hijos en edad de emanciparse y 

que no se pueden emancipar porque entre 

los salarios precarios y que los alquileres 

están prohibitivos, pues tienen que seguir, 

evidentemente, viviendo en las casas de 

los padres y madres, entonces, 

preguntándoles a los propietarios me 

dicen que prefieren no alquilar porque 

tienen miedo a destrozos, impagos, 

inseguridad jurídica, etc., etc.  

 

 

Por supuesto que estoy de acuerdo en que 

el aumento de viviendas de uso turístico 

puede afectar la disponibilidad de 

viviendas en alquiler, pero también es 

cierto que muchas de las destinadas a uso 

turístico, si no tuvieran este uso, 

posiblemente no estarían disponibles para 

el alquiler tradicional por las razones 

antes comentadas. Por tanto, considero 

que el problema del alquiler no es solo por 

la proliferación de viviendas de uso 

turístico. Posiblemente, habría que 

reflexionar, hacer una reflexión más 

profunda y pensar que necesitamos más 

viviendas sociales en alquiler para las 

personas que lo necesiten. Con esto 

paliaríamos en gran medida este 

problema, porque claro está que las 

ayudas, subvenciones para alquilar no 

han sido, en realidad, no fueron eficientes.  

 

Se me ocurre ahora, se me ocurre ahora 

pensar que hay muchísimos locales en 

desuso en la ciudad de A Coruña por el 

tema de las compras, bueno, el cambio de 

compras por internet, pues se me ocurre 

que estos locales que están en desuso, a lo 

mejor sería una cuestión de poder 

reflexionar sobre ellos y a lo mejor pensar 

en que pueden destinarse a viviendas de 

uso turístico, por lo tanto, evitaríamos que 

muchas personas que están en desacuerdo 

con el alquiler de viviendas de uso 

turístico porque, bueno, parece ser que 
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que gastan moitísimo, teñen gastos, 

moitos máis gastos comunitarios, ao 

mellor podería ser unha solución. O 

deixo aí para que se reflexione.  

 

 

Creo que hai un problema de vivenda 

importante pero considero que, polo que 

comentei anteriormente, se se lle dá 

solución, poden entrar moitas vivendas 

ao mercado de aluguer. Para elo, eu 

penso que tamén  hai que falar cos 

propietarios e ir tratando caso a caso.  

 

En canto ao proposto na moción, me 

parecen medidas moi importantes e, polo 

tanto, si lle vou a dar o meu voto 

favorable coa emenda do PSOE. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno da señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Si, moitas grazas. 

 

É evidente que nesta cidade fan falta 

vivendas porque os prezos non son 

sostibles. Fai falta unha dotación de 

parque pública de vivenda en réxime de 

aluguer. Si é certo tamén que hai un nivel 

de vivenda vacía bastante alto pero que 

está un pouco por debaixo da media de 

Galicia, si hai vivenda vacía. Por iso hai 

que insistir en procesos de 

rehabilitación, hai que desenvolver 

algunhas bolsas como son San Pedro de 

Visma, completar Xuxán, completar 

Someso, algunhas medidas, sen dúbida, 

para solucionar o grave problema da 

vivenda nesta cidade. 

 

Presidencia 

 

Turno para o BNG. Señor, señora Veira. 

hacen ruido, que gastan muchísimo, 

tienen gastos, muchos más gastos 

comunitarios, a lo mejor podría ser una 

solución. Lo dejo ahí para que se 

reflexione.  

 

Creo que hay un problema de vivienda 

importante pero considero que, por lo que 

comenté anteriormente, si se le da 

solución, pueden entrar muchas viviendas 

al mercado de alquiler. Para ello, yo creo 

que también  hay que hablar con los 

propietarios e ir tratando caso a caso.  

 

En cuanto a lo propuesto en la moción, me 

parecen medidas muy importantes y, por 

lo tanto, sí le voy a dar mi voto favorable 

con la enmienda del PSOE. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno de la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Sí, muchas gracias. 

 

Es evidente que en esta ciudad hacen falta 

viviendas porque los precios no son 

sostenibles. Hace falta una dotación de 

parque pública de vivienda en régimen de 

alquiler. Sí es cierto también que hay un 

nivel de vivienda vacía bastante alto pero 

que está un poco por debajo de la media 

de Galicia, sí hay vivienda vacía. Por eso 

hay que insistir en procesos de 

rehabilitación, hay que desarrollar 

algunas bolsas como son San Pedro de 

Visma, completar Xuxán, completar 

Someso, algunas medidas, sin duda, para 

solucionar el grave problema de la 

vivienda en esta ciudad. 

 

Presidencia 

 

Turno para el BNG. Señor, señora Veira. 



 

187 

 

Señora Veira González 

 

Si, desde o BNG compartimos a 

preocupación que manifesta a Marea 

Atlántica pola situación do aluguer na 

nosa cidade, polo prezo do aluguer na 

nosa cidade, por iso témoslle preguntado 

en reiteradas ocasións ao Goberno 

municipal por se estaban tamén 

preocupados ou se compartían a nosa 

preocupación polos elevados prezos do 

aluguer. Ás veces xa nin sequera 

aceptaban que realmente houbese un 

maior prezo na nosa cidade no aluguer 

que no resto de Galiza, outras veces, 

mocións que temos presentado no Pleno, 

efectivamente, non as ten cumprido, 

mocións que propoñían que Emvsa fose 

unha verdadeira empresa municipal de 

vivenda, que impulsase políticas para 

axudar a que eses pisos que están 

baleiros puideran saír ao mercado para 

fomentar o aluguer na nosa cidade, mais 

tampouco as ten cumprido. Tampouco 

ten cumprido as mocións que 

presentamos para que se mobilizase a 

vivenda baleira en mans da Sareb. Non 

sabemos nada da Sareb, señor Díaz, 

sabemos algo? Porque primeiro dixo que 

non había, logo que si que había, non 

sabemos que clase de coordinación hai, 

desde logo, co Goberno central para que 

se dea ese baile.  

 

Desde logo que estamos preocupados 

pola cuestión do aluguer. Recentemente, 

nos últimos catro anos o prezo de 

aluguer de vivendas medrou de media en 

todos os barrios da cidade un 18 %. 

Segundo datos de decembro do 

Observatorio de Vivenda de Galicia, o 

maior prezo dos alugueiros de vivenda 

rexístrase na cidade da Coruña, que xa 

supera o prezo medio os 570 € mensuais, 

100 por riba da media galega, e a nosa é, 

ademais, a cidade de Galiza onde máis 

fogares viven de aluguer. 

 

Señora Veira González 

 

Sí, desde el BNG compartimos la 

preocupación que manifiesta la Marea 

Atlántica por la situación del alquiler en 

nuestra ciudad, por el precio del alquiler 

en nuestra ciudad, por eso le hemos 

preguntado en reiteradas ocasiones al 

Gobierno municipal por si estaban 

también preocupados o si compartían 

nuestra preocupación por los elevados 

precios del alquiler. A veces ya ni siquiera 

aceptaban que realmente hubiera un 

mayor precio en nuestra ciudad en el 

alquiler que en el resto de Galicia, otras 

veces, mociones que hemos presentado en 

el Pleno, efectivamente, no las ha 

cumplido, mociones que proponían que 

Emvsa fuera una verdadera empresa 

municipal de vivienda, que impulsara 

políticas para ayudar a que esos pisos que 

están vacíos pudieran salir al mercado 

para fomentar el alquiler en nuestra 

ciudad, pero tampoco las ha cumplido. 

Tampoco ha cumplido las mociones que 

presentamos para que se movilizara la 

vivienda vacía en manos de la Sareb. No 

sabemos nada de la Sareb, señor Díaz, 

¿sabemos algo? Porque primero dijo que 

no había, luego que sí que había, no 

sabemos qué clase de coordinación hay, 

desde luego, con el Gobierno central para 

que se dé ese baile.  

 

Desde luego que estamos preocupados 

por la cuestión del alquiler. 

Recientemente, en los últimos cuatro años 

el precio de alquiler de viviendas creció 

de media en todos los barrios de la ciudad 

un 18 %. Según datos de diciembre del 

Observatorio de Vivienda de Galicia, el 

mayor precio de los alquileres de vivienda 

se registra en la ciudad de A Coruña, que 

ya supera el precio medio los 570 € 

mensuales, 100 por encima de la media 

gallega, y la nuestra es, además, la ciudad 

de Galicia donde más hogares viven de 
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Ás trece horas e trinta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

E mentres tanto, como saben vostedes, 

non suben na mesma medida nin as 

pensións nin os salarios, desde logo non 

na medida en que suben os alugueres, a 

luz, o gas ou o carro da compra. 

Pensemos —xa o teño dito noutros 

plenos— nun teleoperador ou nunha 

teleoperadora, nun camareiro, nunha 

traballadora do SAD, nun autónomo ou 

nunha autónoma, como lle fai fronte a 

estes alugueres? Ademais, estamos a 

falar, este perfil de persoas é o 

maioritario na nosa cidade, como afronta 

este perfil de persoas, os cidadáns da 

Coruña, as coruñesas e os coruñeses, 

estes alugueres, que non poden acceder 

aos alugueres pero tampouco poden 

acceder á compra porque non é posíbel 

comprar hoxe en día tampouco na nosa 

cidade. A realidade é que os prezos do 

aluguer condicionan a vida diaria das 

coruñesas e dos coruñeses, que 

conseguen alugar unha vivenda na 

cidade mais tamén estamos acudindo a 

un proceso de expulsión da cidade 

daquelas persoas que poderían pagar un 

aluguer a prezos e con condicións 

razoábeis. A moita xente élle imposíbel 

directamente alugar unha vivenda, non 

só polo prezo mensual, senón tamén ás 

veces polas condicións que se lles 

impoñen por parte das persoas 

propietarias, algunhas condicións legais 

e outras que non son tan legais, moitas 

veces condicións abusivas e que non son 

legalmente esixíbeis, por iso moitas 

veces nós facemos fincapé en que hai 

que facer tamén labor pedagóxica desde 

Emvsa e que habería que facer un labor 

de difusión do que son os dereitos e os 

deberes das persoas que alugan. Moitas 

veces, ademais, a xente vaise compartir 

alquiler. 

 

A las trece horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Y mientras tanto, como saben ustedes, no 

suben en la misma medida ni las pensiones 

ni los salarios, desde luego no en la 

medida en que suben los alquileres, la luz, 

el gas o el carro de la compra. Pensemos 

—ya lo he dicho en otros plenos— en un 

teleoperador o en una teleoperadora, en 

un camarero, en una trabajadora del 

SAD, en un autónomo o en una autónoma, 

¿cómo les hace frente a estos alquileres? 

Además, estamos hablando, este perfil de 

personas es el mayoritario en nuestra 

ciudad, cómo afronta este perfil de 

personas, los ciudadanos de A Coruña, las 

coruñesas y los coruñeses, estos 

alquileres, que no pueden acceder a los 

alquileres pero tampoco pueden acceder a 

la compra porque no es posible comprar 

hoy en día tampoco en nuestra ciudad. La 

realidad es que los precios del alquiler 

condicionan la vida diaria de las 

coruñesas y de los coruñeses, que 

consiguen alquilar una vivienda en la 

ciudad pero también estamos asistiendo a 

un proceso de expulsión de la ciudad de 

aquellas personas que podrían pagar un 

alquiler a precios y con condiciones 

razonables. A mucha gente le es imposible 

directamente alquilar una vivienda, no 

solo por el precio mensual, sino también a 

veces por las condiciones que se les 

imponen por parte de las personas 

propietarias, algunas condiciones legales 

y otras que no son tan legales, muchas 

veces condiciones abusivas y que no son 

legalmente exigibles, por eso muchas 

veces nosotros hacemos hincapié en que 

hay que hacer también labor pedagógica 

desde Emvsa y que habría que hacer una 

labor de difusión de lo que son los 

derechos y los deberes de las personas que 

alquilan. Muchas veces, además, la gente 
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piso (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) mesmo cando non queren 

porque é imposíbel pagar unha vivenda 

en réxime de aluguer, e se ben vemos 

que a situación se pode enfrontar dende 

distintas administracións, a 

Administración do Estado, na que de 

verdade que fica moito por facer e esa 

paralización da Lei de vivenda é 

inexplicábel, absolutamente 

inexplicábel. Hai que intervir no 

mercado desde o Estado e tamén á Xunta 

de Galicia lle corresponden as súas 

competencias, porque aquí non nos 

podemos esquecer que a Xunta de 

Galicia ten unha política de vivenda 

inexistente, 40 vivendas desde 2009, 40 

vivendas que van saír agora a sorteo en 

Xuxán, absolutamente nada máis desde 

2009, e que non son, desde logo, 

solución para as 1.817 persoas inscritas 

no Rexistro único de demandantes de 

vivenda do IGVS, por exemplo, que é un 

dato que podemos ter en conta. 

 

Desde logo, o Goberno da Xunta e o 

Goberno do Estado teñen moito que 

facer, pero a pasividade do Goberno 

local nesta asunto tampouco é solución 

para absolutamente nada. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente… 

 

Presidencia 

 

Achegue, perdón, achegue un pouco 

se va a compartir piso (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) incluso cuando 

no quieren porque es imposible pagar una 

vivienda en régimen de alquiler, y si bien 

vemos que la situación se puede enfrentar 

desde distintas administraciones, la 

Administración del Estado, en la que de 

verdad que queda mucho por hacer y esa 

paralización de la Ley de vivienda es 

inexplicable, absolutamente inexplicable. 

Hay que intervenir en el mercado desde el 

Estado y también a la Xunta de Galicia le 

corresponden sus competencias, porque 

aquí no nos podemos olvidar que la Xunta 

de Galicia tiene una política de vivienda 

inexistente, 40 viviendas desde 2009, 40 

viviendas que van a salir ahora a sorteo 

en Xuxán, absolutamente nada más desde 

2009, y que no son, desde luego, solución 

para las 1.817 personas inscritas en el 

Registro único de demandantes de 

vivienda del IGVS, por ejemplo, que es un 

dato que podemos tener en cuenta. 

 

 

Desde luego, el Gobierno de la Xunta y el 

Gobierno del Estado tienen mucho que 

hacer, pero la pasividad del Gobierno 

local en este asunto tampoco es solución 

para absolutamente nada. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente… 

 

Presidencia 

 

Acerque, perdón, acerque un poco más el 
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máis o micro se non, non se lle escoita. 

Grazas. 

 

Ás trece horas e trinta e sete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Efectivamente, dos meses despois, 

volvemos debater neste pleno sobre un 

tema que, de non considerar que se trata 

dun asunto de vital importancia, 

teriamos que pensar que o está utilizando 

como instrumento de confrontación 

entre socios ou como mera propaganda 

electoral. Resulta paradóxico que, 

despois de asinar un pacto o 29 de 

decembro de 2021 co Goberno da señora 

Rey para impulsar medidas polo dereito 

á vivenda, como unha das condicións 

que, ao parecer, lle impuxeron para 

aprobar os orzamentos de 2022, agora 

airean reiteradamente as súas 

desavenencias neste pleno para 

denunciar o total incumprimento deste 

pacto pola alcaldesa. Por certo, un pacto 

ao que ambos chegaron e que nin o 

PSOE nin a Marea tiveron en conta aos 

partidos presentes neste pleno.  

 

De novo a Marea tráenos 

incumprimentos deste pacto do bipartito 

PSOE-Marea para evidenciar o fracaso 

do mesmo. Déronse conta de que Inés 

Rey utilizounos para aprobar uns 

orzamentos e que os 9 millóns que nos 

dixeron que se ían empregar en políticas 

de vivenda perdéronse, segundo as súas 

palabras, por inacción da alcaldesa. Non 

houbo nunca un plan municipal de 

vivenda e nunca houbo intención de 

poñer en marcha neste concello o 

consello de participación. A ampliación 

da bolsa do alugueiro de Emvsa non 

funciona, o parque municipal de vivenda 

segue conxelado, nin se adquiriron 

novas vivendas, o edificio de Xuxán 

micro si no, no se le oye. Gracias. 

 

 

A las trece horas y treinta y siete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Efectivamente, dos meses después, 

volvemos a debatir en este pleno sobre un 

tema que, de no considerar que se trata de 

un asunto de vital importancia, 

tendríamos que pensar que lo está 

utilizando como instrumento de 

confrontación entre socios o como mera 

propaganda electoral. Resulta paradójico 

que, después de firmar un pacto el 29 de 

diciembre de 2021 con el Gobierno de la 

señora Rey para impulsar medidas por el 

derecho a la vivienda, como una de las 

condiciones que, al parecer, le impusieron 

para aprobar los presupuestos de 2022, 

ahora airean reiteradamente sus 

desavenencias en este pleno para 

denunciar el total incumplimiento de este 

pacto por la alcaldesa. Por cierto, un 

pacto al que ambos llegaron y que ni el 

PSOE ni la Marea tuvieron en cuenta a los 

partidos presentes en este pleno.  

 

De nuevo la Marea nos trae 

incumplimientos de este pacto del 

bipartito PSOE-Marea para evidenciar el 

fracaso del mismo. Se dieron cuenta de 

que Inés Rey los utilizó para aprobar unos 

presupuestos y que los 9 millones que nos 

dijeron que se iban a emplear en políticas 

de vivienda se perdieron, según sus 

palabras, por inacción de la alcaldesa. No 

hubo nunca un plan municipal de vivienda 

y nunca hubo intención de poner en 

marcha en este ayuntamiento el consejo 

de participación. La ampliación de la 

bolsa del alquiler de Emvsa no funciona, 

el parque municipal de vivienda sigue 

congelado, ni se adquirieron nuevas 

viviendas, el edificio de Xuxán sigue 
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segue paralizado e a actuación de 

Pontejos iniciouse timidamente. 

Tampouco, que nós coñezamos, existen 

novos proxectos de promoción directa. 

Dino vostedes tarde, cando o mandato 

está a terminar. A responsabilidade de 

Inés Rey en políticas de vivenda 

consumouse. Efectivamente, existe un 

problema de vivenda, non só na nosa 

cidade, senón na maioría das grandes 

cidades de España, por iso é necesario o 

compromiso de todas as administracións 

públicas, cada unha no seu ámbito 

competencial, para garantir a todas as 

persoas o acceso a unha vivenda que lle 

permita chegar a un nivel de vida 

adecuado.  

 

O Concello da Coruña tamén dispón de 

competencias en materia de vivenda que 

establece o réxime, as bases do réxime 

local no artigo 25, para a promoción e 

xestión de vivenda protexida, pero 

señores da Marea, vostedes foron tamén 

o goberno do mandato anterior, e se Inés 

Rey non fixo nada, vostedes tampouco 

melloraron esa calificación. Teño que 

volver a lembralo: se gastaron máis de 

un millón de euros en realoxos; firmaron 

en 4 anos 14 contratos de alquiler de 

vivendas municipales; prometeron 

construír 2 edificios de 100 vivendas e 

non fixeron ningún; na compra de 

vivendas, de 6 que compraron, 5 

compras foron anuladas; en Xuxán 

tardaron 3 anos en rematar unha parte da 

urbanización e non entregaron ningún 

edificio; mínimos históricos en vivenda 

nova con paralización de licenzas e 

tampouco generación de suelo para 

construción de novas vivendas. Que vou 

a dicir dos seus datos de rehabilitación, 

que deixaron case todos os orzamentos 

sen executar. Pero vostedes xa atoparon 

un culpable, as vivendas de uso turístico 

que, efectivamente, convertéronse nunha 

alternativa ao alugueiro tradicional. O 

número de VUT na nosa cidade non é 

paralizado y la actuación de Pontejos se 

inició tímidamente. Tampoco, que 

nosotros sepamos, existen nuevos 

proyectos de promoción directa. Lo dicen 

ustedes tarde, cuando el mandato está 

terminando. La responsabilidad de Inés 

Rey en políticas de vivienda se consumó. 

Efectivamente, existe un problema de 

vivienda, no solo en nuestra ciudad, sino 

en la mayoría de las grandes ciudades de 

España, por eso es necesario el 

compromiso de todas las 

administraciones públicas, cada una en su 

ámbito competencial, para garantizar a 

todas las personas el acceso a una 

vivienda que les permita llegar a un nivel 

de vida adecuado.  

 

El Ayuntamiento de A Coruña también 

dispone de competencias en materia de 

vivienda que establece el régimen, las 

bases del régimen local en el artículo 25, 

para la promoción y gestión de vivienda 

protegida, pero señores de la Marea, 

ustedes fueron también el gobierno del 

mandato anterior, y si Inés Rey no hizo 

nada, ustedes tampoco mejoraron esa 

calificación. Tengo que volver a 

recordarlo: se gastaron más de un millón 

de euros en realojos; firmaron en 4 años 

14 contratos de alquiler de viviendas 

municipales; prometieron construir 2 

edificios de 100 viviendas y no hicieron 

ninguno; en la compra de viviendas, de 6 

que compraron, 5 compras fueron 

anuladas; en Xuxán tardaron 3 años en 

finalizar una parte de la urbanización y no 

entregaron ningún edificio; mínimos 

históricos en vivienda nueva con 

paralización de licencias y tampoco 

generación de suelo para construcción de 

nuevas viviendas. Qué voy a decir de sus 

datos de rehabilitación, que dejaron casi 

todos los presupuestos sin ejecutar. Pero 

ustedes ya encontraron un culpable, las 

viviendas de uso turístico que, 

efectivamente, se convirtieron en una 

alternativa al alquiler tradicional. El 
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elevado e pode estudarse. Se chegamos a 

ese acordo, pode regularse de algunha 

forma ou estudarse algún tipo de 

normativa que a regule dentro da nosa 

cidade. Os bandazos neste asunto, señor 

Díaz, tampouco solucionan nada. Agora 

aprazou vostede ata xullo tomar algunha 

decisión. 

 

 

Pero os principais problemas dos 

alugueres de vivendas non son os que 

vostedes non queren ver. A crecente 

inflación que favorece a alza dos prezos, 

é dicir, o aumento do custo da vida, e 

doutra banda está a inseguridade 

xurídica que experimentan os 

arrendadores. A conxuntura da 

limitación de prezos de alugueiro, a 

lentitude dos tribunais á hora de resolver 

determinados conflitos e o tratamento da 

ocupación que leva a moitos propietarios 

a manter baleiras as súas vivendas para 

non arriscarse, e non o digo eu, o din os 

axentes da propiedade inmobiliaria. 

Unha disminución da oferta por estes 

motivos fai que a demanda creza e se 

tensione o sector. 

 

Líamos hai uns meses que este Concello, 

no ano 2020 reservou (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —xa remato, 

señora alcaldesa—, 650.000 € para 

facilitar o acceso á vivenda para persoas 

con poucos recursos. Só o 22 % desta 

cantidade recae nos afectados. Neste 

momento na cidade, a Xunta xa 

construíu 138 vivendas de promoción 

pública en Xuxán e tamén construíu 

outras 40 vivendas máis, tamén se atopa 

aberto o prazo para a solicitude de 

axudas ao alugueiro, que pode chegar ao 

50 % do total. Vaise construír un edificio 

de 81 vivendas de protección 

autonómica en Novo Mesoiro e temos 

pendentes os desenrolos urbanísticos 

que xeren solares para este tipo de 

número de VUT en nuestra ciudad no es 

elevado y puede estudiarse. Se llegamos a 

ese acuerdo, puede regularse de alguna 

forma o estudiarse algún tipo de 

normativa que la regule dentro de nuestra 

ciudad. Los bandazos en este asunto, 

señor Díaz, tampoco solucionan nada. 

Ahora aplazó usted hasta julio tomar 

alguna decisión. 

 

Pero los principales problemas de los 

alquileres de viviendas no son los que 

ustedes no quieren ver. La creciente 

inflación que favorece el alza de los 

precios, es decir, el aumento del coste de 

la vida, y por otro lado está la inseguridad 

jurídica que experimentan los 

arrendadores. La coyuntura de la 

limitación de precios de alquiler, la 

lentitud de los tribunales a la hora de 

resolver determinados conflictos y el 

tratamiento de la ocupación que lleva a 

muchos propietarios a mantener vacías 

sus viviendas para no arriesgarse, y no lo 

digo yo, lo dicen los agentes de la 

propiedad inmobiliaria. Una disminución 

de la oferta por estos motivos hace que la 

demanda crezca y se tensione el sector. 

 

Leíamos hace unos meses que este 

Ayuntamiento, en el año 2020 reservó (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—ya finalizo, señora alcaldesa—, 650.000 

€ para facilitar el acceso a la vivienda 

para personas con pocos recursos. Solo el 

22 % de esta cantidad recae en los 

afectados. En este momento en la ciudad, 

la Xunta ya construyó 138 viviendas de 

promoción pública en Xuxán y también 

construyó otras 40 viviendas más, también 

se encuentra abierto el plazo para la 

solicitud de ayudas al alquiler, que puede 

llegar al 50 % del total. Se va a construir 

un edificio de 81 viviendas de protección 

autonómica en Novo Mesoiro y tenemos 

pendientes los desarrollos urbanísticos 

que generen solares para este tipo de 
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vivendas. Vostedes suman xa 8 anos 

perdidos en actuacións e propostas no 

relativo a políticas eficientes de vivenda. 

Recoñezan o seu fracaso, a súa falta de 

ideas e o seu compromiso efectivo con 

aqueles que precisan dun impulso deste 

concello. O que non fixeron en 8 anos 

non o van encauzar nestes 3 meses.  

 

 

Non podemos apoiar nos seus termos 

esta moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Turno para o concelleiro de Vivenda, 

señor Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, ben, antes de nada aclarar unha vez 

máis o sentido da nosa emenda en 

relación coa moratoria das licenzas de 

vivendas turísticas na cidade. 

Repetímolo en cada pleno pero, ben, non 

pasa nada, volvemos repetilo unha vez 

máis. O Concello de Coruña non 

concede licenzas nin dá comunicacións 

previas para a actividade vivendas 

turísticas. Quen autoriza as vivendas 

turísticas na cidade é a Xunta de 

Galicia. Vou repetir aínda a risco de ser 

pesado: non se solicitan licenzas para 

vivenda turística nin comunicacións 

previas de actividade de vivenda 

turística no Concello da Coruña, non 

existe ese trámite, polo cal, non se pode 

suspender un trámite que non existe, 

coma se suspendésemos a autorización 

dun parque eólico, non temos 

autorizacións de parques eólicos no 

Concello da Coruña. 

 

Creo, á vista disto, que aínda así non é 

difícil de entender que non se pode instar 

o Concello a facer algo que non é da súa 

viviendas. Ustedes suman ya 8 años 

perdidos en actuaciones y propuestas en 

lo relativo a políticas eficientes de 

vivienda. Reconozcan su fracaso, su falta 

de ideas y su compromiso efectivo con 

aquellos que precisan de un impulso de 

este ayuntamiento. Lo que no hicieron en 

8 años no lo van a encauzar en estos 3 

meses.  

 

No podemos apoyar en sus términos esta 

moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Turno para el concejal de Vivienda, señor 

Díaz. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, bueno, antes de nada aclarar una vez 

más el sentido de nuestra enmienda en 

relación con la moratoria de las licencias 

de viviendas turísticas en la ciudad. Lo 

repetimos en cada pleno pero, bueno, no 

pasa nada, lo volvemos a repetir una vez 

más. El Concello de Coruña no concede 

licencias ni da comunicaciones previas 

para la actividad viviendas turísticas. 

Quien autoriza las viviendas turísticas en 

la ciudad es la Xunta de Galicia. Lo voy a 

repetir aún a riesgo de ser pesado: no se 

solicitan licencias para vivienda turística 

ni comunicaciones previas de actividad de 

vivienda turística en el Concello de A 

Coruña, no existe ese trámite, por lo cual, 

no se puede suspender un trámite que no 

existe, como si suspendiésemos la 

autorización de un parque eólico, non 

tenemos autorizaciones de parques eólicos 

en el Ayuntamiento de A Coruña. 

 

 

Creo, a la vista de esto, que aun así no es 

difícil de entender que no se puede instar 

al Ayuntamiento a hacer algo que no es de 



 

194 

competencia. Si o é estudar unha 

modificación do Plan Xeral para regular 

mellor estas actividades, algo que xa 

anunciamos que faremos en 

coordinación con todas as partes 

implicadas e en atención aos datos que 

fomos solicitando, e polo que vexo, 

ademais, nas intervencións de todos os 

compañeiros da Corporación, 

estariamos todos de acordo en expor 

esta modificación. 

 

Ás trece horas e corenta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Falan estes días de negacionismo de 

Inés Rey co problema do alugueiro na 

cidade, pero é que non existe tal 

negacionismo. O que si existe é a crenza 

de que non hai solucións instantáneas 

nin variñas máxicas que veñan 

solucionar o problema da vivenda na 

cidade, problema que recoñecemos e 

que, ademais, traballamos niso para 

solucionalo. Impedir as vivendas 

turísticas en Coruña vai baixar o prezo 

dos alugueiros na cidade? Din vostedes 

que si, pero os datos o que nos din é que, 

desde logo, non hai ningún dogma de fe 

en materia de vivenda. Podemos falar 

dunha cidade que consideran vostedes 

exemplar, podemos falar de Barcelona. 

Barcelona é unha das cidades que máis 

medidas está a tomar, seguramente, en 

materia de aloxamentos turísticos para 

frear a súa expansión. Saben canto subiu 

o alugueiro en Barcelona o ano pasado, 

en 2022? Un 25,7 %, a capital de 

España que máis subiu o alugueiro, 5 

veces máis que a subida do alugueiro na 

Coruña no mesmo período. O que 

demostra é que, desde logo, non hai de 

entrada unha relación causa efecto. En 

todo caso, podemos falar tamén do 

mandato do 15 ao 19, en relación coas 

vivendas turísticas e a subida do 

alugueiro. Saben cal foi o ano no que 

su competencia. Sí lo es estudiar una 

modificación del Plan General para 

regular mejor estas actividades, algo que 

ya hemos anunciado que haremos en 

coordinación con todas las partes 

implicadas y en atención a los datos que 

hemos ido recabando, y por lo que veo, 

además, en las intervenciones de todos los 

compañeros de la Corporación, estaríamos 

todos de acuerdo en plantear esta 

modificación. 

 

A las trece horas y cuarenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Hablan estos días de negacionismo de Inés 

Rey con el problema del alquiler en la 

ciudad, pero es que no existe tal 

negacionismo. Lo que sí existe es la 

creencia de que no hay soluciones 

instantáneas ni varitas mágicas que 

vengan a solucionar el problema de la 

vivienda en la ciudad, problema que 

reconocemos y que, además, trabajamos 

en ello para solucionarlo. ¿Impedir las 

viviendas turísticas en Coruña va a bajar 

el precio de los alquileres en la ciudad? 

Dicen ustedes que sí, pero los datos lo que 

nos dicen es que, desde luego, no hay 

ningún dogma de fe en materia de 

vivienda. Podemos hablar de una ciudad 

que consideran ustedes ejemplar, 

podemos hablar de Barcelona. Barcelona 

es una de las ciudades que más medidas 

está tomando, seguramente, en materia de 

alojamientos turísticos para frenar su 

expansión. ¿Saben cuánto subió el alquiler 

en Barcelona el año pasado, en 2022? Un 

25,7 %, la capital de España que más subió 

el alquiler, 5 veces más que la subida del 

alquiler en A Coruña en el mismo periodo. 

Lo que demuestra es que, desde luego, no 

hay de entrada una relación causa efecto. 

En todo caso, podemos hablar también del 

mandato del 15 al 19, en relación con las 

viviendas turísticas y la subida del 

alquiler. ¿Saben cuál fue el año en el que 
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máis vivendas turísticas se autorizaron 

na cidade? En 2018. Gobernaba a 

Marea Atlántica. Non vin eu neste salón 

de Plenos preocupación do Grupo 

Municipal da Marea, tampouco se 

tomou ningunha medida das que agora 

solicitan, ideas que xa tomamos por 

parte do Goberno local. Nada, cero 

medidas o ano que máis subiron as 

vivendas turísticas na Coruña, 141, por 

certo, doulle o dato. Ningún ano deste 

mandato creceron tanto as vivendas 

turísticas en Coruña segundo os datos 

do IGE, que son públicos. Entendo que 

cando vostedes gobernaban debían ser 

negacionistas. Podemos pensar que non 

tomaban esas medidas porque o 

alugueiro en Coruña estaba a baixar 

ano tras ano, pero é que resulta que 

entre abril de 2017 e abril de 2018 o 

alugueiro en Coruña subiu un 13,9 %, 

un 13,9 %, case 3 veces máis que en 

2022. Se agora din vostedes que é 

imposible alugar en Coruña, non quero 

eu saber como era de imposible no 

mandato da Marea Atlántica e, a pesar 

de todo, non tomaron vostedes nin unha 

soa medida en materia de vivenda, 

ningunha medida, nin observatorio de 

vivenda nin novas vivendas municipais 

nin modificacións do Plan Xeral para 

regular a vivenda turística, e das axudas 

á rehabilitación case mellor non falamos 

porque a realidade coa que nos 

atopamos en 2019 é que había 

expedientes de 2016 sen resolver, unha 

situación que puidemos ao fin 

solucionar e, como xa mencionei máis 

dunha vez, grazas ao inxente traballo da 

Oficina de Rehabilitación, a nova 

convocatoria de 2023 ábrese sen 

expedientes de convocatorias 

anteriores. Convocatoria que este ano 

ten unha dotación de 5,3 millóns de 

euros coa mellora de accesibilidade e 

eficiencia enerxética, dando 

cumprimento a ese acordo de vivenda 

que din que non estamos a cumprir pero 

más viviendas turísticas se autorizaron en 

la ciudad? En 2018. Gobernaba la Marea 

Atlántica. No vi yo en este salón de Plenos 

preocupación del Grupo Municipal de la 

Marea, tampoco se tomó ninguna medida 

de las que ahora solicitan, ideas que ya 

hemos tomado por parte del Gobierno 

local. Nada, cero medidas el año que más 

subieron las viviendas turísticas en A 

Coruña, 141, por cierto, le doy el dato. 

Ningún año de este mandato crecieron 

tanto las viviendas turísticas en Coruña 

según los datos del IGE, que son públicos. 

Entiendo que cuando ustedes gobernaban 

debían ser negacionistas. Podemos pensar 

que no tomaban esas medidas porque el 

alquiler en Coruña estaba bajando año tras 

año, pero es que resulta que entre abril de 

2017 y abril de 2018 el alquiler en Coruña 

subió un 13,9 %, un 13,9 %, casi 3 veces 

más que en 2022. Si ahora dicen ustedes 

que es imposible alquilar en Coruña, no 

quiero yo saber cómo era de imposible en 

el mandato de la Marea Atlántica y, pese a 

todo, no tomaron ustedes ni una sola 

medida en materia de vivienda, ninguna 

medida, ni observatorio de vivienda ni 

nuevas viviendas municipales ni 

modificaciones del Plan General para 

regular la vivienda turística, y de las 

ayudas a la rehabilitación casi mejor no 

hablamos porque la realidad con la que 

nos encontramos en 2019 es que había 

expedientes de 2016 sin resolver, una 

situación que hemos podido al fin 

solucionar y, como ya he mencionado más 

de una vez, gracias al ingente trabajo de la 

Oficina de Rehabilitación, la nueva 

convocatoria de 2023 se abre sin 

expedientes de convocatorias anteriores. 

Convocatoria que este año tiene una 

dotación de 5,3 millones de euros con la 

mejora de accesibilidad y eficiencia 

energética, dando cumplimiento a ese 

acuerdo de vivienda que dicen que no 

estamos cumpliendo pero que, del mismo 

modo, también hemos incrementado en la 

bolsa de Emvsa en el porcentaje previsto, 
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que, do mesmo xeito, tamén 

incrementamos na bolsa de Emvsa na 

porcentaxe prevista, conseguíronse 6 

millóns de euros de Fondos Next para 

rehabilitación de vivenda en 4 obras da 

cidade e púxose en marcha o edificio de 

vivendas municipais en Pontejos, 

despois de aprobar tanto o proxecto 

como o estudo de detalle e licitar tamén 

a obra. Traballamos tamén na xestión de 

chan para dispoñer de parcelas de VPO 

e frear esa expulsión da cidade da que 

falaba a señora Veira e que 

compartimos que hai que erradicar. 

 

Está a traballarse, por tanto, no acordo 

de vivenda a pesar de que repitan 

insistentemente que non, e é algo que os 

coruñeses poden ver, poden ver as obras 

de Pontejos, poden ver esa convocatoria 

de axudas polo dobre do importe que as 

convocatorias anteriores e poden ver 

tamén ese plan de ruínas que iniciamos 

a semana pasada, pioneiro en Galicia e 

que dá continuidade aos cambios na 

Ordenanza de Conservación realizados 

neste mandato. Vai permitir mobilizar 

oito edificios en ruínas nesta primeira 

fase e dar unha chamada de atención a 

aqueles propietarios con edificios en 

mal estado na Coruña. Alégrame que o 

incorporen á moción, non só porque o 

imos a facer senón porque (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) todo o que 

expoñen xa o fixemos. 

 

Dicía ao principio que non existen 

variñas máxicas pero, en todo caso, si 

existen competencias en materia de 

vivenda, como non nos cansamos de 

repetir neste pleno e esas competencias 

tenas a Xunta de Galicia, Xunta de 

Galicia que, reitero tamén en cada 

pleno, non foi capaz de entregar nin 

unha soa vivenda pública na cidade 

desde que entregaron as vivendas 

públicas en Novo Mesoiro e Cabaleiros, 

se han conseguido 6 millones de euros de 

Fondos Next para rehabilitación de 

vivienda en 4 obras de la ciudad y se ha 

puesto en marcha el edificio de viviendas 

municipales en Pontejos, después de 

aprobar tanto el proyecto como el estudio 

de detalle y licitar también la obra. 

Trabajamos también en la gestión de suelo 

para disponer de parcelas de VPO y frenar 

esa expulsión de la ciudad de la que 

hablaba la señora Veira y que 

compartimos que hay que erradicar. 

 

 

 

Se está trabajando, por tanto, en el acuerdo 

de vivienda a pesar de que repitan 

insistentemente que no, y es algo que los 

coruñeses pueden ver, pueden ver las 

obras de Pontejos, pueden ver esa 

convocatoria de ayudas por el doble del 

importe que las convocatorias anteriores y 

pueden ver también ese plan de ruinas que 

hemos iniciado la semana pasada, pionero 

en Galicia y que da continuidad a los 

cambios en la Ordenanza de Conservación 

realizados en este mandato. Nos va a 

permitir movilizar ocho edificios en ruinas 

en esta primera fase y dar una llamada de 

atención a aquellos propietarios con 

edificios en mal estado en A Coruña. Me 

alegra que lo incorporen a la moción, no 

solo porque lo vamos a hacer sino porque 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) todo lo que plantean ya lo 

hemos hecho. 

 

Decía al principio que no existen varitas 

mágicas pero, en todo caso, sí existen 

competencias en materia de vivienda, 

como no nos cansamos de repetir en este 

pleno y esas competencias las tiene la 

Xunta de Galicia, Xunta de Galicia que, 

reitero también en cada pleno, no ha sido 

capaz de entregar ni una sola vivienda 

pública en la ciudad desde que entregaron 

las viviendas públicas en Novo Mesoiro y 
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impulsadas durante o Goberno de 

Emilio Pérez Touriño, cero vivendas de 

iniciativa do Goberno do señor Núñez e 

agora do señor Rueda. Deixen de pasear 

á conselleira por Xuxán cada 4 meses 

anunciando as mesmas 40 vivendas para 

as cales aínda non solicitaron nin 

sequera a licenza de primeira 

ocupación. Hoxe xa lle damos unha 

volta de torca ao asunto e aprópianse 

vostedes dunhas vivendas de promoción 

pública que son impulsadas, de 

promoción oficial que son impulsadas 

por unha iniciativa privada que son as 

de Novo Mesoiro, as 82 vivendas que é 

un promotor privado. 

 

Nós, como Goberno municipal 

seguiremos traballando na medida das 

nosas posibilidades e competencias en 

mellorar o acceso á vivenda en Coruña 

como vimos facendo estes últimos 3 anos 

e medio. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Entendo que non se acepta a emenda do 

PSOE, polo tanto vaise votar en primeiro 

lugar a emenda do Grupo Municipal 

Socialista e despois a moción. 

 

Votación da emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Socialista á segunda moción 

do Grupo Municipal da Marea 

Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Socialista á 

segunda moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica de medidas urxentes 

fronte a alza dos alugueres, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Caballeros, impulsadas durante el 

Gobierno de Emilio Pérez Touriño, cero 

viviendas de iniciativa del Gobierno del 

señor Núñez y ahora del señor Rueda. 

Dejen de pasear a la conselleira por Xuxán 

cada 4 meses anunciando las mismas 40 

viviendas para las cuales aún no han 

solicitado ni siquiera la licencia de 

primera ocupación. Hoy ya le damos una 

vuelta de tuerca al asunto y se apropian 

ustedes de unas viviendas de promoción 

pública que son impulsadas, de promoción 

oficial que son impulsadas por una 

iniciativa privada que son las de Novo 

Mesoiro, las 82 viviendas que es un 

promotor privado. 

 

Nosotros, como Gobierno municipal 

seguiremos trabajando en la medida de 

nuestras posibilidades y competencias en 

mejorar el acceso a la vivienda en Coruña 

como venimos haciendo estos últimos 3 

años y medio. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Entiendo que no se acepta la enmienda del 

PSOE, por lo tanto se va a votar en primer 

lugar la enmienda del Grupo Municipal 

Socialista y después la moción. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Socialista a la segunda moción 

del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Socialista a la 

segunda moción del Grupo Municipal de 

la Marea Atlántica de medidas urgentes 

frente al alza de los alquileres, 

produciéndose el siguiente resultado: 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda rexeitada. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica,  de medidas urxentes 

fronte a alza dos alugueres, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda rechazada. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica,  de medidas urgentes 

frente al alza de los alquileres, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 
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Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada. 

 

28. Moción presentada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica de 

medidas urxentes fronte á alza dos 

alugueres. 

 

Acordo 

 

1.- Urxir o Goberno do Estado a 

desbloquear a Lei de Vivenda, 

incorporando as melloras reclamadas 

pola alianza social que lideran a PAH e 

os sindicatos de inquilinxs, articulando a 

posta a disposición do sector público dos 

activos da SAREB e atendendo as 

observacións ao anteproxecto que 

formula o Relator Especial da ONU 

sobre unha vivenda axeitada, tendentes a 

incrementar a eficacia dos mecanismos 

previstos na regulación dos alugueres, 

estabelecer obxectivos claros, parar a 

ampliación da oferta pública de aluguer 

social e dotar as administracións locais 

de maior capacidade. 

 

 

2. Instar a Xunta de Galicia a 

incrementar os recursos destinados á 

promoción de vivenda de protección en 

réxime de aluguer, modernizar a 

normativa autonómica para dar 

cobertura ás cooperativas en cesión de 

uso e incorporar os dereitos de tenteo e 

retracto e implementar medidas de 

emerxencia que, en colaboración cos 

concellos, permitan facer fronte ao 

encarecemento dos alugueres.  

 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada. 

 

28. Moción presentada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica de 

medidas urgentes frente al alza de los 

alquileres.  

 

Acuerdo 

 

1.- Urgir al Gobierno del Estado a 

desbloquear la Ley de Vivienda, 

incorporando las mejoras reclamadas por 

la alianza social que lideran la PAH y los 

sindicatos de inquilinxs, articulando la 

puesta a disposición del sector público de 

los activos de la SAREB y atendiendo las 

observaciones al anteproyecto que 

formula el Relator Especial de la ONU 

sobre una vivienda idónea, tendientes a 

incrementar la eficacia de los mecanismos 

previstos en la regulación de los 

alquileres, establecer objetivos claros, 

parar la ampliación de la oferta pública 

de alquiler social y dotar las 

administraciones locales de mayor 

capacidad. 

 

2. Instar a la Xunta de Galicia a 

incrementar los recursos destinados a la 

promoción de vivienda de protección en 

régimen de alquiler, modernizar la 

normativa autonómica para dar cobertura 

a las cooperativas en cesión de uso e 

incorporar los derechos de tanteo y 

retracto e implementar medidas de 

emergencia que, en colaboración con los 

ayuntamientos, permitan hacer frente al 

encarecimiento de los alquileres.  
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3. Instar o goberno municipal a aprobar 

e dotar de financiamento, mediante a 

presentación dun modificativo de crédito 

no próximo pleno ordinario, un paquete 

de medidas urxentes fronte á alza dos 

alugueres que inclúa, entre outras, as 

seguintes:  

 

- Suspensión cautelar, polo prazo dun 

ano, do outorgamento de autorizacións 

para a implantación de vivenda de uso 

turístico na Coruña.  

 

- Modificación do PXOM para 

introducir unha regulación específica 

das vivendas de uso turístico que garanta 

a súa compatibilidade co dereito 

constitucional de acceso á vivenda e a 

súa expresión no artigo 3.4 do RD 

lexislativo 7/2015, polo que se aproba o 

Texto refundido da Lei do Solo.  

 

- Licitar canto antes a construción das 50 

vivendas municipais comprometidas na 

parcela Z-37 en Xuxán.  

 

 

- Incremento dos recursos destinados ás 

entidades sociais que traballan na 

protección do dereito á vivenda.  

 

- Revisión das bases da bolsa de vivenda 

de EMVSA, e incremento da súa 

dotación orzamentaria, para prover á 

empresa municipal de persoal 

especializado na captación de vivendas e 

ampliar o espectro de posibles persoas 

beneficiarias do programa, con especial 

atención á mocidade.  

 

- Impulso das medidas necesarias, 

incluída a modificación da ordenanza de 

conservación e rehabilitación de 

edificios, para que a mobilización 

forzosa de inmobles en estado de ruína 

se amplíe ao conxunto do termo 

municipal, reforce o parque municipal 

de vivenda e incremente a oferta de 

3. Instar al gobierno municipal a aprobar 

y dotar de financiación, mediante la 

presentación de un modificativo de 

crédito en el próximo pleno ordinario, un 

paquete de medidas urgentes frente al alza 

de los alquileres que incluya, entre otras, 

las siguientes:  

 

- Suspensión cautelar, por el plazo de un 

año, del otorgamiento de autorizaciones 

para la implantación de vivienda de uso 

turístico en A Coruña.  

 

- Modificación del PGOM para introducir 

una regulación específica de las viviendas 

de uso turístico que garantice su 

compatibilidad con el derecho 

constitucional de acceso a la vivienda y su 

expresión en el artículo 3.4 del RD 

legislativo 7/2015, por lo que se aprueba 

el Texto refundido de la Ley del Suelo.  

 

- Licitar lo antes posible la construcción 

de las 50 viviendas municipales 

comprometidas en la parcela Z-37 en 

Xuxán.  

 

- Incremento de los recursos destinados a 

las entidades sociales que trabajan en la 

protección del derecho a la vivienda.  

 

- Revisión de las bases de la bolsa de 

vivienda de EMVSA, e incremento de su 

dotación presupuestaria, para proveer a 

la empresa municipal de personal 

especializado en la captación de viviendas 

y ampliar el espectro de posibles personas 

beneficiarias del programa, con especial 

atención a la juventud.  

 

- Impulso de las medidas necesarias, 

incluida la modificación de la ordenanza 

de conservación y rehabilitación de 

edificios, para que la movilización forzosa 

de inmuebles en estado de ruina se amplíe 

al conjunto del término municipal, 

refuerce el parque municipal de vivienda 

e incremente la oferta de alquiler 
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aluguer asequible.  

 

- Impulsar o Observatorio Municipal de 

Vivenda como medida urxente para 

paliar a falta de datos de calidade en 

relación á crise do acceso a vivenda na 

cidade 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción relativa a solicitar a 

desculpa, rectificación e cesamento da 

ministra e a secretaria de Estado de 

Igualdade. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido 

Socialista. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás mocións presentadas polo 

Grupo Municipal do Partido Popular. A 

primeira delas relativa a solicitar 

desculpa, rectificación e cese inmediato 

da ministra e a secretaria de Estado de 

Igualdade. 

 

Señora Cendán.  

 

Señora Cendán Gayoso. 

 

Grazas.  

 

Diciámolo no Pleno de decembro: isto 

non fixo máis que empezar. Entón e 

agora, insistimos: o Goberno central 

debe corrixir a chapuza normativa que é 

a Lei do só si é si para que se restablezan 

as condenas que estiveron en vigor ata 

setembro de 2022, tristemente 

modificadas.  

 

Tras catro meses en vigor, ao 2 de 

febreiro son 374 os agresores sexuais 

asequible. 

  

- Impulsar el Observatorio Municipal de 

Vivienda como medida urgente para 

paliar la falta de datos de calidad en 

relación a la crisis del acceso a vivienda 

en la ciudad. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción relativa a solicitar la 

disculpa, rectificación y cese de la 

ministra y la secretaria de Estado de 

Igualdad. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Socialista. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las mociones presentadas 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular. La primera de ellas relativa a 

solicitar disculpa, rectificación y cese 

inmediato de la ministra y la secretaria de 

Estado de Igualdad. 

 

Señora Cendán.  

 

Señora Cendán Gayoso. 

 

Gracias.  

 

Lo decíamos en el Pleno de diciembre: 

esto no ha hecho más que empezar. 

Entonces y ahora, insistimos: el Gobierno 

central debe corregir la chapuza normativa 

que es la Ley del solo sí es sí para que se 

restablezcan las condenas que estuvieron 

en vigor hasta septiembre de 2022, 

tristemente modificadas.  

 

Tras cuatro meses en vigor, a 2 de febrero 

son 374 los agresores sexuales 
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beneficiados polas rebaixas de penas 

dos que 24 foron xa excarcerados, e 

subindo. Hai só dous meses votaron en 

contra dunha moción pola que 

solicitabamos ao Goberno central esta 

reforma. Seguirán sendo hoxe cómplices 

dun dos maiores fracasos lexislativos e 

sociais dos últimos tempos? ou se 

poñerán, por fin, ao lado das vítimas? 

 

 

Ás trece horas e corenta e nove 

minutos saen do Salón de Sesións a 

señora Sobral Cabanas e o señor Díaz 

Gallego. 

 

Miren, falar desde aquí é moi fácil, pero 

tomen conciencia da súa 

responsabilidade e aparquen a 

demagoxia dun discurso que se disfraza  

de feminista para despois obviar o dano 

ás vítimas. A Lei do só si é si 

demostrouse claramente ineficaz en 

lograr o seu obxectivo de protección á 

muller. Lonxe diso, só conseguiu 

revitimizala. 

 

374 agresores sexuais, é por iso que lles 

pido que imaxinen que se dirixen ás 

vítimas máis próximas, ás nosas 

veciñas; á do estafador Roberto Neira, 

condenado a seis anos de prisión, pero 

que grazas a esta lei viu reducido o seu 

castigo a catro anos; á estudante da 

USC, rebaixándose a pena a un dos seus 

dous violadores; ou ás vítimas dun home 

que foi condenado a 18 anos de prisión 

por maltratar á súa parella e violar á 

filla desta e que agora viu rebaixado o 

seu castigo en 13 anos. Terrorífico. Ese 

é o xénero, o de terror e non de comedia, 

como algunhas o entenderon. É por iso 

que solicitamos o cesamento das 

comediantas: a ministra de Igualdade, 

Irene Montero, e a súa secretaria de 

Estado, Ángela Rodríguez.  

 

Que soberbia, a de quen relativiza sobre 

beneficiados por las rebajas de penas de 

los que 24 han sido ya excarcelados, y 

subiendo. Hace solo dos meses votaron en 

contra de una moción por la que 

solicitábamos al Gobierno central esta 

reforma. ¿Seguirán siendo hoy cómplices 

de uno de los mayores fracasos 

legislativos y sociales de los últimos 

tiempos? o ¿se pondrán, por fin, del lado 

de las víctimas? 

 

A las trece horas y cuarenta y nueve 

minutos salen del Salón de Sesiones la 

señora Sobral Cabanas y el señor Díaz 

Gallego. 

 

Miren, hablar desde aquí es muy fácil, 

pero tomen conciencia de su 

responsabilidad y aparquen la demagogia 

de un discurso que se disfraza de feminista 

para luego obviar el daño a las víctimas. 

La Ley del solo sí es sí se ha demostrado 

claramente ineficaz en lograr su objetivo 

de protección a la mujer. Lejos de eso, 

solo ha conseguido revictimizarla. 

 

 

374 agresores sexuales, es por eso que les 

pido que imaginen que se dirigen a las 

víctimas más próximas, a nuestras 

vecinas; a la del estafador Roberto Neira, 

condenado a seis años de prisión, pero que 

gracias a esta ley ha visto reducido su 

castigo a cuatro años; a la estudiante de la 

USC, rebajándose la pena a uno de sus dos 

violadores; o a las víctimas de un hombre 

que ha sido condenado a 18 años de 

prisión por maltratar a su pareja y violar a 

la hija de esta y que ahora ha visto 

rebajado su castigo en 13 años. 

Terrorífico. Ese es el género, el de terror y 

no de comedia, como algunas lo han 

entendido. Es por eso que solicitamos el 

cese de las comediantas: la ministra de 

Igualdad, Irene Montero, y su secretaria de 

Estado, Ángela Rodríguez.  

 

Qué soberbia, la de quien relativiza sobre 
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as ondas de condenados por delitos 

sexuais, agora en liberdade, tratando de 

polarizar un debate que é de máxima 

preocupación social para todos.  

 

374. Que soberbia, a de quen se 

equivoca e non pide publicamente 

desculpas.  

 

374. Canta soberbia e que falta de 

responsabilidade e sensibilidade. As 

súas risas traspasaron todas as liñas 

vermellas posibles.  

 

374 agresores sexuais. Comediantas e 

comediante, Pedro Sánchez é cómplice 

necesario, apoiou a aprobación dunha 

lei que sabía que ía ter o que agora 

recoñece: efectos non desexados. Non 

son efectos, señor Sánchez, son persoas. 

Un executivo que hai moito tempo que 

perdeu a dirección do seu goberno, 

como así o demostra ao estar hoxe máis 

centrado en protexer á coalición que á 

muller. Un executivo que di que vai 

modificar a Lei, pero só en parte, porque 

xa sabemos quen está ao mando. 

Mentres o PSOE e Podemos negocian 

que facer, o contador segue sumando 

agresores sexuais ás nosas rúas e dor ás 

vítimas. Xa basta.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Señora Soneira, o seu turno. 

 

A señora Soneira Lema fai un xesto 

indicativo de que non desexa tomar a 

palabra. 

 

Presidencia 

 

Non intervén.  

 

Señora Martínez.  

 

las oleadas de condenados por delitos 

sexuales, ahora en libertad, tratando de 

polarizar un debate que es de máxima 

preocupación social para todos.  

 

374. Qué soberbia, la de quien se equivoca 

y no pide públicamente disculpas.  

 

 

374. Cuánta soberbia y qué falta de 

responsabilidad y sensibilidad. Sus risas 

traspasaron todas las líneas rojas posibles.  

 

 

374 agresores sexuales. Comediantas y 

comediante, Pedro Sánchez es cómplice 

necesario, respaldó la aprobación de una 

ley que sabía que iba a tener lo que ahora 

reconoce: efectos indeseados. No son 

efectos, señor Sánchez, son personas. Un 

ejecutivo que hace mucho tiempo que 

perdió la dirección de su gobierno, como 

así lo demuestra al estar hoy más centrado 

en proteger a la coalición que a la mujer. 

Un ejecutivo que dice que va a modificar 

la Ley, pero solo en parte, porque ya 

sabemos quién está al mando. Mientras el 

PSOE y Podemos negocian qué hacer, el 

contador sigue sumando agresores 

sexuales a nuestras calles y dolor a las 

víctimas. Ya basta.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Señora Soneira, su turno.  

 

La señora Soneira Lema hace un gesto 

indicativo de que no desea tomar la 

palabra. 

 

Presidencia 

 

No interviene.  

 

Señora Martínez. 
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Señora Martínez Lema 

 

Si, moitas grazas.  

 

Pois igual que no caso da moción sobre 

o aborto, tampouco me parece que sexa 

o Pleno da Corporación municipal da 

Coruña o lugar para debater sobre este 

asunto. Un asunto, neste caso a Lei do si 

é si que co anuncio da súa corrección nos 

coloca nun plano puramente electoralista 

porque a modificación lexislativa non 

vai impedir o dano feito. A rectificación 

é o recoñecemento do erro. 

 

 

Case 400 rebaixas de condenas a 

violadores, agresores sexuais e 

pederastas despois, o Goberno de Pedro 

Sánchez ve que o beneficio de manter a 

Lei é nulo e por iso anuncian que a van 

corrixir. Catro meses despois da súa 

entrada en vigor e a catro meses das 

eleccións municipais e autonómicas 

semella que o Partido Socialista xa se 

decatou de que algo ten que facer para 

tratar de arranxar os efectos dunha lei 

que é tan súa como de Podemos, e vano 

facer da man de expertos.  

 

Ás trece horas e cincuenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Sobral Cabanas. 

 

O luns, cando se anunciaba, o ministro 

da Presidencia dicía: se está a xerar 

unha preocupación social que desde o 

Goberno non só entendemos, senón que 

compartimos, e por iso, por esa 

preocupación social, imos corrixir a Lei. 

O conxunto do Goberno quere paliar 

eses efectos non desexados da Lei do si 

é si e que non se volvan a repetir no 

futuro. E facelo con todo o rigor da man 

dos expertos, dos catedráticos, dos 

maxistrados, dos que máis coñezan esta 

parte do dereito penal.  

 

Señora Martínez Lema 

 

Sí, muchas gracias.  

 

Pues igual que en el caso de la moción 

sobre el aborto, tampoco me parece que 

sea el Pleno de la Corporación municipal 

de A Coruña el lugar para debatir sobre 

este asunto. Un asunto, en este caso la Ley 

del sí es sí que con el anuncio de su 

corrección nos coloca en un plano 

puramente electoralista porque la 

modificación legislativa no va a impedir el 

daño hecho. La rectificación es el 

reconocimiento del error.  

 

Casi 400 rebajas de condenas a 

violadores, agresores sexuales y 

pederastas después, el Gobierno de Pedro 

Sánchez ve que el beneficio de mantener 

la Ley es nulo y por eso anuncian que la 

van a corregir. Cuatro meses después de 

su entrada en vigor y a cuatro meses de 

las elecciones municipales y autonómicas 

parece que el Partido Socialista ya se 

enteró de que algo tiene que hacer para 

tratar de arreglar los efectos de una ley 

que es tan suya como de Podemos, y lo van 

a hacer de la mano de expertos.  

 

A las trece horas y cincuenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones a 

señora Sobral Cabanas. 

 

El lunes, cuando se anunciaba, el ministro 

de la Presidencia decía: se está generando 

una preocupación social que desde el 

Gobierno no solo entendemos, sino que 

compartimos, y por eso, por esa 

preocupación social, vamos a corregir la 

Ley. El conjunto del Gobierno quiere 

paliar esos efectos indeseados de la Ley 

del sí es sí y que no se vuelvan a repetir en 

el futuro. Y hacerlo con todo el rigor de la 

mano de los expertos, de los catedráticos, 

de los magistrados, de los que más 

conozcan esta parte del derecho penal.  
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Por que non foron da man dos expertos 

cando a elaboraron? Por que, cando eses 

expertos denunciaron o que podía pasar 

se se aprobaba a norma, non lles fixeron 

caso? O entón ministro de xustiza, Juan 

Carlos Campo, presumiu de que o seu 

departamento só se encargou de que a 

norma quedara perfecta. Carmen Calvo 

dixo que grazas a eles a lei estaba 

perfecta. Pedro Sánchez dixo que era 

unha boa lei, vánnola a copiar, chegou a 

dicir. Aínda que insisten en que a culpa 

é dunha minoría de xuíces, o Ministerio 

de Igualdade di que está disposto a que 

se retoque. Ángela Rodríguez di que, de 

feito, levan traballando desde decembro 

e que xa lle presentaron ao PSOE tres 

propostas. Mentres que o PSOE 

aseguran que van presentar unha 

proposición de lei coa intención de que 

sexa un documento conxunto e 

consensuado, pero que se non hai 

acordo, presentarase de igual modo.  

 

Señores, protexer ás mulleres e non os 

votos, debe de ser a súa prioridade.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Turno para o BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 

 

Si. Desde o BNG, a verdade é que xa o 

dixemos no Pleno no que trouxeron este 

asunto, asunto da Lei do só si é si, eh?, 

están utilizando vostedes ás mulleres 

como ariete contra o Goberno do Estado. 

Estano facendo dunha maneira 

absolutamente bochornosa. A verdade é 

que a vostedes, eu creo que pouco lles 

importa o sufrimento das mulleres. A súa 

proposta..., e é certo que nós tamén 

temos dito que se había que rectificar 

algo da Lei, que se rectificase. Non hai 

ningún problema en rectificar os erros e 

¿Por qué no fueron de la mano de los 

expertos cuando la elaboraron? ¿Por qué, 

cuando esos expertos denunciaron lo que 

podía pasar si se aprobaba la norma, no 

les hicieron caso? El entonces ministro de 

justicia, Juan Carlos Campo, presumió de 

que su departamento solo se encargó de 

que la norma quedara perfecta. Carmen 

Calvo dijo que gracias a ellos la ley 

estaba perfecta. Pedro Sánchez dijo que 

era una buena ley, nos la van a copiar, 

llegó a decir. Aunque insisten en que la 

culpa es de una minoría de jueces, el 

Ministerio de Igualdad dice que está 

dispuesto a que se retoque. Ángela 

Rodríguez dice que, de hecho, llevan 

trabajando desde diciembre y que ya le 

presentaron al PSOE tres propuestas. 

Mientras que el PSOE aseguran que van a 

presentar una proposición de ley con la 

intención de que sea un documento 

conjunto y consensuado, pero que si no 

hay acuerdo, se presentará de igual modo.  

 

Señores, proteger a las mujeres y no los 

votos, debe de ser su prioridad.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Turno para el BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 

 

Sí. Desde el BNG, la verdad es que ya lo 

dijimos en el Pleno en el que trajeron este 

asunto, asunto de la Ley del solo sí es sí, 

¿eh?, están utilizando ustedes a las 

mujeres como ariete contra el Gobierno 

del Estado. Lo están haciendo de una 

manera absolutamente bochornosa. La 

verdad es que a ustedes, yo creo que poco 

les importa el sufrimiento de las mujeres. 

Su propuesta…, y es cierto que nosotros 

también dijimos que si había que 

rectificar algo de la Ley, que se 

rectificara. No hay ningún problema en 



 

206 

con rectificalos, pero que se rectifique a 

Lei, sábeno vostedes ben, non implica 

que as persoas que tiveron a súas 

rebaixas de condena non van ter un 

aumento de condena. É dicir, non ten un 

efecto retroactivo, a modificación da lei. 

Dígollo, señora Gallego, polo que dixo a 

señora Cendán antes, dígoo por iso.  

 

 

En fin, insisto, politicamente esta 

moción, esta utilización do Partido 

Popular do sufrimento das mulleres, esta 

revitimización das mulleres, que están 

sufrindo pola súa utilización política 

desta, desta lei e pola utilización política, 

pois, dos erros desta lei, a verdade, é que 

é inenarrable. Nós, desde logo, non 

estamos de acordo con esa utilización. 

Cremos que é, pois xa digo, unha 

utilización política contra o Goberno do 

Estado. Dunha lei, que é certo que se 

pode rectificar, pero o que non ten nome 

é o amarelismo co que a están utilizando. 

 

 

Imos votar en contra da súa moción, 

obviamente, polos motivos que acabo de 

expoñer. Non me gusta tampouco a 

emenda do Partido Popular, aínda, —

perdón, do Partido Socialista— aínda 

que vou votar a favor dela, non me acaba 

de gustar. Porque ao final entra nunha 

especie de pimpampum entre quen é 

máis malo e quen é peor. Pero é certo 

que, en fin, estou máis de acordo coa 

emenda do Partido Socialista que coa 

moción do Partido Popular, así que imos 

votar a favor dela. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a señora Cameán. 

 

rectificar los errores y con rectificarlos, 

pero que se rectifique la Ley, lo saben 

ustedes bien, no implica que las personas 

que tuvieron sus rebajas de condena no 

van a tener un aumento de condena. Es 

decir, no tiene un efecto retroactivo, la 

modificación de la ley. Se lo digo, señora 

Gallego, por lo que dijo la señora Cendán 

antes, lo digo por eso.  

 

En fin, insisto, políticamente esta moción, 

esta utilización del Partido Popular del 

sufrimiento de las mujeres, esta 

revictimización de las mujeres, que están 

sufriendo por su utilización política de 

esta, de esta ley y por la utilización 

política, pues de los errores de esta ley, la 

verdad, es que es inenarrable. Nosotros, 

desde luego, no estamos de acuerdo con 

esa utilización. Creemos que es, pues ya 

digo, una utilización política contra el 

Gobierno del Estado. De una ley, que es 

cierto que se puede rectificar, pero lo que 

no tiene nombre es el amarillismo con el 

que la están utilizando. 

 

Vamos a votar en contra de su moción, 

obviamente, por los motivos que acabo de 

exponer. No me gusta tampoco la 

enmienda del Partido Popular, aunque, —

perdón, del Partido Socialista— aunque 

voy a votar a favor de ella, no me acaba 

de gustar. Porque al final entra en una 

especie de pimpampum entre quién es más 

malo y quién es peor. Pero es cierto que, 

en fin, estoy más de acuerdo con la 

enmienda del Partido Socialista que con 

la moción del Partido Popular, así que 

vamos a votar a favor de ella. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la señora Cameán. 
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Señora Cameán Calvete 

 

Si, moitísimas grazas, señora alcaldesa. 

 

Vou ler unhas palabras que saen hoxe 

nos medios de comunicacións, porque se 

fala aquí de expertas constantemente. 

Entón, non sei cantas catedráticas de 

Dereito Penal hai, pero vou a reproducir 

aquí as súas verbas. Falo de Patricia 

Faraldo, catedrática de Dereito Penal da 

Universidade da Coruña. Formúlanlle a 

ela a pregunta de se hai que reformar a 

chamada Lei do só si é si, e sinala: Non. 

Coñecemos perfectamente os defectos 

da anterior regulación, singularmente a 

menor protección que ofrecía a mulleres 

incapaces de resistir por estar 

paralizadas polo terror, así como en 

casos de submisión química ou cando se 

trataba de menores. Bueno, isto é o que 

di, como acabo de sinalar, unha 

catedrática de Dereito Penal sobre a Lei 

do só si é si, e insisto, non sei cantas 

catedráticas de Dereito Penal hai aquí, 

pero creo que ningunha. 

 

Ás trece horas e cincuenta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Díaz Gallego.  

 

Falaba vostede na defensa desta moción 

de falta de sensibilidade. Eu creo que se 

empregan palabras moi grosas nesta 

moción, se pasan liñas que non se deben 

traspasar. Incluso presentan vostedes 

aquí, nunha moción, unha parte 

dispositiva que pide, basicamente, negar 

a existencia de determinadas persoas con 

responsabilidades políticas. No último 

apartado propoñen vostedes que ante 

actos coa ministra de Igualdade e a 

secretaria de Estado non participemos 

responsables políticos.  

 

Non todo vale, non todo vale. Pero é que, 

ademais, falaban vostedes de falta de 

sensibilidade e unha pódese plantexar: é 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí, muchísimas gracias, señora alcaldesa. 

 

Voy a leer unas palabras que salen hoy en 

los medios de comunicaciones, porque se 

habla aquí de expertas constantemente. 

Entonces, no sé cuántas catedráticas de 

Derecho Penal hay, pero voy a reproducir 

aquí sus palabras. Hablo de Patricia 

Faraldo, catedrática de Derecho Penal de 

la Universidad de A Coruña. Le formulan 

a ella la pregunta de si hay que reformar 

la llamada Ley del solo sí es sí, y señala: 

No. Conocemos perfectamente los 

defectos de la anterior regulación, 

singularmente la menor protección que 

ofrecía a mujeres incapaces de resistir por 

estar paralizadas por el terror, así como en 

casos de sumisión química o cuando se 

trataba de menores. Bueno, esto es lo que 

dice, como acabo de señalar, una 

catedrática de Derecho Penal sobre la 

Ley del solo sí es sí, e insisto, no sé 

cuántas catedráticas de Derecho Penal 

hay aquí, pero creo que ninguna. 

 

A las trece hora y cincuenta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Díaz Gallego.  

 

Hablaba usted en la defensa de esta 

moción de falta de sensibilidad. Yo creo 

que se emplean palabras muy duras en 

esta moción, se pasan líneas que no se 

deben traspasar. Incluso presentan 

ustedes aquí, en una moción, una parte 

dispositiva que pide, básicamente, negar 

la existencia de determinadas personas 

con responsabilidades políticas. En el 

último apartado proponen ustedes que 

ante actos con la ministra de Igualdad y la 

secretaria de Estado no participemos 

responsables políticos. 

 

No todo vale, no todo vale. Pero es que, 

además, hablaban ustedes de falta de 

sensibilidad y una se puede plantear: ¿es 
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falta de sensibilidade, por exemplo, 

reducir ou eliminar propostas e 

orzamentos de igualdade? Sería unha 

falta de sensibilidade reducir un 30 % as 

políticas de prevención de violencia de 

xénero? Sería falta de sensibilidade? Foi 

o que fixo Mariano Rajoy no seu 

goberno. Sería falta de sensibilidade 

tamén, eliminar determinados e 

determinadas políticas públicas de 

Igualdade? É o que se está a facer en 

diversos gobernos nos que vostedes, o 

Partido Popular, están a pactar cunha 

forza de extrema dereita, con Vox, que 

directamente, pois, é unha forza política, 

que non sei se pode chegar a ser gracioso 

pactar cunha forza política que nega a 

existencia da violencia machista. Eu 

penso que non, penso que é algo bastante 

grave. Por eso nos parece que son 

palabras grosas as que traen vostedes 

aquí, pero se falamos de falta de 

sensibilidade, dende logo, teñen bastante 

que facerse mirar. 

 

Miren, hai máis expertas e expertos, 

xuristas, criminólogos e tamén 

sociólogos que falan, dentro do ámbito 

penal, que máis penas de prisión non 

significa máis seguridade. Esto está 

acuñado cientificamente —si, 

señora...— hai un termo académico que 

se chama populismo punitivo. Hai 

estudos científicos que falan disto, e é 

algo a ter en conta e é algo que nos pode 

levar por derroteiros pouco 

democráticos, así que eu efectivamente, 

e como consideramos que non se debe de 

caer neste tipo de discursos, cremos que, 

ademais, obviamente, esta é unha 

estratexia política. Dixérono 

abertamente, que pretendían eliminar o 

Ministerio de Igualdade, igual que o seu 

socio de Vox, entón, deséxolles moita 

sorte. Nese obxectivo político non van 

contar co noso apoio. Nós imos estar 

defendendo a igualdade e, por suposto, 

as leis que avancen nesa dirección. Así 

falta de sensibilidad, por ejemplo, reducir 

o eliminar propuestas y presupuestos de 

igualdad? ¿Sería una falta de sensibilidad 

reducir un 30 % las políticas de 

prevención de violencia de género? ¿Sería 

falta de sensibilidad? Fue lo que hizo 

Mariano Rajoy en su gobierno. ¿Sería 

falta de sensibilidad también, eliminar 

determinados y determinadas políticas 

públicas de Igualdad? Es lo que se está 

haciendo en diversos gobiernos en los que 

ustedes, el Partido Popular, están 

pactando con una fuerza de extrema 

derecha, con Vox, que directamente, pues, 

es una fuerza política, que no sé si puede 

llegar a ser gracioso pactar con una 

fuerza política que niega la existencia de 

la violencia machista. Yo creo que no, 

creo que es algo bastante grave. Por eso 

nos parece que son palabras duras las que 

traen ustedes aquí, pero si hablamos de 

falta de sensibilidad, desde luego, tienen 

bastante que hacerse mirar. 

 

 

Miren, hay más expertas y expertos, 

juristas, criminólogos y también 

sociólogos que hablan, dentro del ámbito 

penal, que más penas de prisión no 

significa más seguridad. Esto está 

acuñado científicamente —sí, señora...— 

hay un término académico que se llama 

populismo punitivo. Hay estudios 

científicos que hablan de esto, y es algo a 

tener en cuenta y es algo que nos puede 

llevar por derroteros poco democráticos, 

así que yo efectivamente, y como 

consideramos que no se debe de caer en 

este tipo de discursos, creemos que, 

además, obviamente, esta es una 

estrategia política. Lo dijeron 

abiertamente, que pretendían eliminar el 

Ministerio de Igualdad, igual que su socio 

de Vox, entonces, les deseo mucha suerte. 

En ese objetivo político no van a contar 

con nuestro apoyo. Nosotros vamos a 

estar defendiendo la igualdad y, por 

supuesto, las leyes que avancen en esa 



 

209 

que por suposto, imos votar en contra. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Cameán. 

 

Turno para o Grupo Socialista, señora 

Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señora Cendán, non lles imos negar que 

como ben apuntou a nosa ministra 

portavoz do Goberno central, Isabel 

Rodríguez, as declaracións da secretaria 

de Estado de Igualdade foron con moito 

desafortunadas. Sería moi sinxelo para 

min eiquí sacar unha retahíla de 

declaracións desafortunadas, algúns 

merecerían máis aínda que ese 

cualificativo, feitas nalgún intre por 

representantes institucionais 

pertencentes ao seu partido, pero, para 

que embarrar? Para que seguirlles o xogo 

que nos leve a que a árbore non deixe ver 

o bosque? É dicir, é dicir, tanto como 

entrarlles ao xogo dun lamentable 

intento de ocultar a realidade e máis 

lamentable, a utilización dun asunto tan 

serio. E cal é esa realidade que merece 

que vostedes traian hoxe a este pleno 

unha petición de dimisión dunha 

ministra e dunha secretaria de Estado?  

 

Primeiro, e xa lles digo eu que por aí van 

mal, explorar a posibilidade de atopar 

algunha fenda no pacto entre as dúas 

forzas que sustentan ao Goberno central, 

para deste xeito profundizar en aquelo de 

que, canto peor, mellor, non si? Pois xa 

lles digo, de volta, que por aí van mal.  

 

 

Segundo, e o verdadeiramente 

importante, opoñerse de novo a calquera 

dirección. Así que por supuesto, vamos a 

votar en contra. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Cameán. 

 

Turno para el Grupo Socialista, señora 

Fontán. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Cendán, no les vamos a negar que 

como bien apuntó nuestra ministra 

portavoz del Gobierno central, Isabel 

Rodríguez, las declaraciones de la 

secretaria de Estado de Igualdad fueron 

con mucho desafortunadas. Sería muy 

sencillo para mí aquí sacar una retahíla 

de declaraciones desafortunadas, algunas 

merecerían más aún que ese calificativo, 

hechas en algún momento por 

representantes institucionales 

pertenecientes a su partido, pero ¿para 

que embarrar? ¿Para que seguirles el 

juego que nos lleve a que el árbol no deje 

ver el bosque? Es decir, es decir, tanto 

como entrarle al juego de un lamentable 

intento de ocultar la realidad y más 

lamentable, la utilización de un asunto tan 

serio. ¿Y cuál es esa realidad que merece 

que ustedes traigan hoy a este pleno una 

petición de dimisión de una ministra y de 

una secretaria de Estado? 

 

Primero, y ya les digo yo que por ahí van 

mal, explorar la posibilidad de encontrar 

alguna hendidura en el pacto entre las dos 

fuerzas que sustentan al Gobierno central, 

para de este modo profundizar en aquello 

de que, cuanto peor, mejor, ¿verdad? 

Pues ya les digo, de vuelta, que por ahí 

van mal. 

 

 Segundo, y lo verdaderamente 

importante, oponerse de nuevo a 
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avance nas liberdades das mulleres, e 

máis concretamente, contra a Lei de 

garantía de liberdade sexual, unha lei 

pioneira que aborda a liberdade sexual 

desde todas as vertentes e, polo tanto, 

vostedes opóñense ao avance educativo 

garantindo, por exemplo, a coeducación 

e pedagoxía feminista. Opóñense a 

obrigar ás administracións a previr e 

detectar a violencia sexual 

proactivamente. Opóñense a recoller e 

desenrolar o dereito á asistencia integral 

especializada e accesible, que axude ás 

vítimas a superar as consecuencias 

físicas, psicolóxicas, sociais e de 

calquera índole, derivadas das violencias 

sexuais. Opóñense a modificar o 

Estatuto dos Traballadores para ofrecer 

ás vítimas de violencia sexual beneficios 

en materia de mobilidade xeográfica, 

suspensión de contratos, a obriga das 

empresas a xerar protocolos axeitados a 

esta materia, etc. Opóñense a incluír 

axudas económicas a esas vítimas cando 

as necesitan. Opóñense a establecer 

requisitos de investigación e tratamento 

forense especialmente protectores, 

reforzando o acompañamento da vítima 

durante o proceso. Opóñense a crear 

unha mesa de coordinación estatal sobre 

violencias sexuais en coordinación co 

Observatorio Estatal de Violencia sobre 

da Muller. Opóñense, por suposto, ao 

dereito á reparación. E opóñense, claro, 

á creación de centros de atención ás 

vítimas de violencia sexual 24 horas en 

cada provincia con atención médica e 

psicolóxica e xurídica. 

 

 

Miren, permítanme un intre falarlle 

dunha nai que ten dous fillos, un rapaz e 

unha rapaza. Ámbolos dous na vintena, 

saudables, bos rapaces. E, agora, quero 

que me contesten a unha pregunta: cando 

ámbolos dous empezan a saír polas 

noites, esa nai a quen cren que ela lle di: 

non vaias soia pola rúa a partir das doce 

cualquier avance en las libertades de las 

mujeres, y más concretamente, contra la 

Ley de garantía de libertad sexual, una ley 

pionera que aborda la libertad sexual 

desde todas las vertientes y, por lo tanto, 

ustedes se oponen al avance educativo 

garantizando, por ejemplo, la 

coeducación y pedagogía feminista. Se 

oponen a obligar a las administraciones a 

prevenir y detectar la violencia sexual 

proactivamente. Se oponen a recoger y 

desenrollar el derecho a la asistencia 

integral especializada y accesible, que 

ayude a las víctimas a superar las 

consecuencias físicas, psicológicas, 

sociales y de cualquier índole, derivadas 

de las violencias sexuales. Se oponen a 

modificar el Estatuto de los Trabajadores 

para ofrecer a las víctimas de violencia 

sexual beneficios en materia de movilidad 

geográfica, suspensión de contratos, el 

deber de las empresas a generar 

protocolos idóneos a esta materia, etc. Se 

oponen a incluir ayudas económicas a 

esas víctimas cuando las necesitan. Se 

oponen a establecer requisitos de 

investigación y tratamiento forense 

especialmente protectores, reforzando el 

acompañamiento de la víctima durante el 

proceso. Se oponen a crear una mesa de 

coordinación estatal sobre violencias 

sexuales en coordinación con el 

Observatorio Estatal de Violencia sobre 

la Mujer. Se oponen, por supuesto, al 

derecho a la reparación. Y se oponen, 

claro, a la creación de centros de atención 

a las víctimas de violencia sexual 24 horas 

en cada provincia con atención médica y 

psicológica y jurídica. 

 

Miren, permítanme un momento hablarle 

de una madre que tiene dos hijos, un chico 

y una chica. Ambos en la veintena, 

saludables, buenos chicos. Y, ahora, 

quiero que me contesten a una pregunta: 

cuando ambos empiezan a salir por las 

noches, esa madre ¿a quién creen que ella 

le dice: no vayas sola por la calle a partir 
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da noite; coidado nos pasillos dos aseos 

ou ben nos propios centros de ocio; 

coidado onde deixas o teu vaso da 

bebida, lévao sempre contigo; sube en 

taxi ou chama para ir a buscarte? Esa nai 

son eu. E por desgracia, aínda que 

eduquei aos meus fillos... 

 

Presidencia 

 

Garden silencio no Partido Popular, por 

favor. 

 

Señora Fontán Prado 

 

...aínda que eduquei aos meus fillos 

exactamente igual, cada vez que a miña 

filla sae, teño que darlle uns consellos 

que, por suposto, xa os ten asumidos que, 

por suposto, nunca lle din aos meus 

fillos, ao meu fillo. Merecen esto as 

rapazas e as mulleres do século XXI?  

 

Merecen pasar os mellores anos da súa 

vida con medo? Mais, miren, señores do 

Parido Popular, que as críticas a esta lei 

veñan do partido que no ano 85 votou en 

contra da despenalización do aborto; no 

2002 votou en contra dunha proposición 

de Lei Orgánica de protección integral 

contra a violencia de xénero, que no 

2007 non apoia a Lei para a igualdade 

efectiva para homes e mulleres e a 

recorre ante o Tribunal Constitucional; 

que no 2010 vota en contra da Lei de 

saúde sexual e reprodutiva e interrupción 

voluntaria do embarazo; e podería seguir 

así, de verdade que cren vostedes que é 

crible? O fondo da moción parece claro, 

vostedes nunca creron nin cren na 

igualdade efectiva do dereito ás 

mulleres. 

 

 

E non todo vale, nin en período electoral, 

nin en ningún outro, e menos cando se 

revitimiza ás afectadas.  

 

de las doce de la noche; cuidado en los 

pasillos de los aseos o bien en los propios 

centros de ocio; cuidado donde dejas tu 

vaso de la bebida, llévalo siempre 

contigo; sube en taxi o llama para ir a 

buscarte? Esa madre soy yo. Y por 

desgracia, aunque eduqué a mis hijos...  

 

Presidencia 

 

Guarden silencio en el Partido Popular, 

por favor. 

 

Señora Fontán Prado 

 

...aunque eduqué a mis hijos exactamente 

igual, cada vez que mi hija sale, tengo que 

darle unos consejos que, por supuesto, ya 

los tiene asumidos que, por supuesto, 

nunca le di a mis hijos, a mi hijo.  

 

 

 

¿Merecen esto las chicas y las mujeres del 

siglo XXI? ¿Merecen pasar los mejores 

años de su vida con miedo? Pero, miren, 

señores del Parido Popular, que las 

críticas a esta ley vengan del partido que 

en el año 85 votó en contra de la 

despenalización del aborto; en el 2002 

votó en contra de una proposición de Ley 

Orgánica de protección integral contra la 

violencia de género; que en el 2007 no 

apoya la Ley para la igualdad efectiva 

para hombres y mujeres y la recurre ante 

el Tribunal Constitucional; que en el 2010 

vota en contra de la Ley de salud sexual y 

reproductiva e interrupción voluntaria del 

Embarazo; y podría seguir así, ¿de verdad 

creen ustedes que es creíble? El fondo de 

la moción parece claro, ustedes nunca 

creyeron ni creen en la igualdad efectiva 

del derecho a las mujeres.  

 

Y no todo vale, ni en período electoral, ni 

en ninguno otro, y menos cuando se 

revictimiza a las afectadas.  
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Por certo, e xa para rematar (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—remato xa, alcaldesa— e seguindo, 

precisamente, o exemplo da nosa 

alcaldesa, aproveito para agradecer ao 

persoal do local de ocio nocturno que fai 

uns días protexeu e puxo en marcha un 

protocolo antiviolencia de xénero diante 

dunha denuncia dunha moza que 

libremente tentaba desfrutar de todo, do 

seu tempo de ocio. E esta lei naceu, 

señores do Partido Popular, para 

protexer, si, ás mulleres. E farase unha 

reforma, como ben apuntou o ministro 

portavoz da..., o ministro da Presidencia, 

sen alterar a filosofía da norma, porque 

non se cuestiona para nada o 

consentimento, senón un axuste para 

evitar, como el ben apuntaba, os efectos 

indesexados.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Procedemos á... Acepta a emenda do 

Grupo Socialista, señora Cendán? 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Non.  

 

Presidencia 

 

Ben, pois procedemos á votación da 

emenda e no caso de non prosperar, se 

votaría a moción.  

 

Votación da emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Socialista á primeira moción 

do Grupo Municipal do Partido 

Popular.  

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución presentada polo Grupo 

Por cierto, y ya para rematar (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—finalizo ya, alcaldesa— y siguiendo, 

precisamente, el ejemplo de nuestra 

alcaldesa, aprovecho para agradecer al 

personal del local de ocio nocturno que 

hace unos días protegió y puso en marcha 

un protocolo antiviolencia de género ante 

una denuncia de una joven que libremente 

intentaba disfrutar de todo, de su tiempo 

de ocio. Y esta ley nació, señores del 

Partido Popular, para proteger, sí, a las 

mujeres. Y se hará una reforma, como 

bien apuntó el ministro portavoz de la..., 

el ministro de la Presidencia, sin alterar 

la filosofía de la norma, porque no se 

cuestiona para nada el consentimiento, 

sino un ajuste para evitar, como él bien 

apuntaba, los efectos indeseados.  

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Procedemos a la… ¿Acepta la enmienda 

del Grupo Socialista, señora Cendán? 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

No. 

 

Presidencia 

 

Bien, pues procedemos a la votación de la 

enmienda y en caso de no prosperar, se 

votaría la moción.  

 

Votación de la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Socialista a la primera moción 

del Grupo Municipal del Partido 

Popular.  

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 
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Municipal do Partido Socialista á 

primeira moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular, relativa a solicitar 

desculpa, rectificación e cesamento da 

ministra e a secretaria de Estado de 

Igualdade, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada.  

 

29. Moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular, emendada polo 

Grupo Municipal do Partido 

Socialista, relativa a solicitar a 

desculpa, rectificación e cese 

inmediato da ministra e a secretaria 

de Estado de Igualdade.  

 

Acordo 

 

- Instar ás administracións implicadas a 

que se impulsen os traballos para o 

reforzo do Pacto de Estado contra a 

Violencia de Xénero, tanto no ámbito 

Municipal del Partido Socialista a la 

primera moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular, relativa a solicitar 

disculpa, rectificación y cese de la 

ministra y la secretaria de Estado de 

Igualdad, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada.  

 

29. Moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular, emendada por el Grupo 

Municipal del Partido Socialista, relativa 

a solicitar la disculpa, rectificación y cese 

inmediato de la ministra y la secretaria de 

Estado de Igualdad.  

 

 

Acuerdo 

 

- Instar a las administraciones implicadas 

a que se impulsen los trabajos para el 

refuerzo del Pacto de Estado contra la 

Violencia de Género, tanto en el ámbito 



 

214 

orzamentario como na coordinación 

política e institucional. 

 

- Solicitar que pida desculpas, rectifique 

e sexa cesado inmediatamente o 

vicepresidente da Xunta de Castela e 

León e dirixente autonómico de Vox, 

Juan García-Gallardo, por conculcar os 

dereitos das mulleres, alterando, 

coaccionando e hostigando o seu dereito 

á interrupción do embarazo. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Pasamos á segunda das mocións 

presentadas polo Partido Popular, sobre 

axudas a autónomos e microempresas.  

 

Señor Borrego, se me pode substituír.  

 

Ten a palabra a señora Peñalosa.  

 

Ás catorce horas e seis minutos sae do 

Salón de Sesións a señora alcaldesa, 

dona Inés Rey García, sendo 

substituída na Presidencia polo 

primeiro tenente de alcaldesa, don 

Juan Ignacio Borrego Vázquez.  

 

Segunda. Moción sobre axudas a 

autónomos. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica. 

 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Bos días a todos os presentes e aos que 

nos seguen a través da retransmisión en 

directo.  

 

Primeiro quería dicirlle á señora Fontán 

que eu teño tres fillos e aos tres fillos, nin 

por ser maior, nin por ser pequeno, nin 

presupuestario cómo en la coordinación 

política e institucional. 

 

- Solicitar que pida disculpas, rectifique y 

sea cesado inmediatamente el 

vicepresidente de la junta de Castilla y 

León y dirigente autonómico de Vox, Juan 

García-Gallardo, por conculcar los 

derechos de las mujeres, alterando, 

coaccionando y hostigando su derecho a 

la interrupción del embarazo. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Pasamos a la segunda de las mociones 

presentadas por el Partido Popular, sobre 

ayudas a autónomos y microempresas.  

 

Señor Borrego, si me puede sustituir.  

 

Tiene la palabra la señora Peñalosa.  

 

A las catorce horas y seis minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora alcaldesa, 

doña Inés Rey García, siendo sustituida 

en la Presidencia por el primer teniente 

de alcaldesa, don Juan Ignacio Borrego 

Vázquez.  

 

Segunda. Moción sobre ayudas a 

autónomos. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica 

presenta. 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Buenos días a todos los presentes y a los 

que nos siguen a través de streaming.  

 

 

Primero quería decirle a la señora Fontán 

que yo tengo tres hijos y a los tres hijos, ni 

por ser mayor, ni por ser pequeño, ni al 
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ao mediano, preocúpome que cheguen a 

casa e que non vaian sos. Ou sexa, 

paréceme pola súa banda un pouco de 

machismo, ese comentario que tivo.  

 

Sigamos con, coa emenda. En marzo de 

2020 atopámonos na prensa con 

titulares como: a alcaldesa delega a 

firma en Yoya Neira. Iso podería dar a 

entender que a alcaldesa sairía do seu 

despacho e empezaría a ver o que os 

coruñeses estamos a ver todos os días: a 

cidade é cada vez máis insegura, está 

sucia, non consegue conciliar o 

descanso dos veciños co lecer nocturno, 

ou as obras que se fan, cando non 

necesitan lima, son de tan baixa 

calidade que antes de estar inauguradas 

xa parecen vellas e necesitan reposición. 

Pero, non, nin con isto.  

 

Os coruñeses non conseguimos que a 

señora Rey coide a nosa cidade e aos 

veciños. Non ten sentido que só desde a 

oposición se tente facer que estes catro 

anos de desgoberno non nos fagan 

retroceder nos ránquines de cidades 

dinámicas e economicamente puxantes 

de España. Eu, polo menos, creo que esa 

é un labor de goberno, pero vostedes 

son, o que se di un bosque de anuncios, 

pero un deserto de feitos. Hai unha 

cousa que é clara, non todo o mundo é 

capaz de afrontar unha crise como a que 

se produciu polo Covid e a guerra de 

Ucraína, nin sae dela da mesma 

maneira. Aínda que vostedes non sexan 

capaces de velo, porque o que está claro 

é que se non o ven e ese é o motivo polo 

que non o fai, malo, pero se o ven e non 

están a facer absolutamente nada, iso é 

peor.  

 

Ás catorce horas e sete minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán.  

 

A importancia das cousas vese nos nosos 

mediano, me preocupo que lleguen a casa 

y que no vayan solos. O sea, me parece por 

su parte un poco de machismo, ese 

comentario que ha tenido.  

 

Sigamos con, con la enmienda. En marzo 

de 2020 nos encontramos en la prensa con 

titulares como: la alcaldesa delega la firma 

en Yoya Neira. Eso podría dar a entender 

que la alcaldesa saldría de su despacho y 

empezaría a ver lo que los coruñeses 

estamos viendo todos los días: la ciudad es 

cada vez más insegura, está sucia, no 

consigue conciliar el descanso de los 

vecinos con el ocio nocturno, o las obras 

que se hacen, cuando no necesitan lima, 

son de tan baja calidad que antes de estar 

inauguradas ya parecen viejas y necesitan 

reposición. Pero, no, ni con esto.  

 

 

Los coruñeses no hemos conseguido que 

la señora Rey cuide nuestra ciudad y a los 

vecinos. No tiene sentido que solo desde 

la oposición se intente hacer que estos 

cuatro años de desgobierno no nos hagan 

retroceder en los ránquines de ciudades 

dinámicas y económicamente pujantes de 

España. Yo, al menos, creo que esa es una 

labor de gobierno, pero ustedes son, lo que 

se dice un bosque de anuncios, pero un 

desierto de hechos. Hay una cosa que es 

clara, no todo el mundo es capaz de 

afrontar una crisis como la que se ha 

producido por el Covid y la guerra de 

Ucrania, ni sale de ella de la misma 

manera. Aunque ustedes no sean capaces 

de verlo, porque lo que está claro es que si 

no lo ven y ese es el motivo por lo que no 

lo hace, malo, pero si lo ven y no están 

haciendo absolutamente nada, eso es peor.  

 

 

A las catorce horas y siete minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán.  

 

La importancia de las cosas se ve en 
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actos e a nosa alcaldesa, a verdade é que 

non disimula moito. Cando decidiu 

prescindir dunha compañeira que 

levaba emprego e endosoullo a un 

concelleiro como quinto apelido á súa 

longa lista de cargos, xa nos demostrou 

o que para ela e para o seu partido era 

o emprego e as súas prioridades. Era 

máis importante un castigo 

exemplarizante dentro do seu partido 

que o seu labor como alcaldesa. 

Primeiro demostrar quen manda e por 

último o emprego dos coruñeses. Pero 

nós non o vemos así. Como dixemos 

moitas veces, o emprego é a mellor 

política social que se pode realizar e por 

iso propoñemos medidas para os máis 

necesitados, para os grupos de persoas 

que peor saíron da crise, que son os 

autónomos e as empresas de menos de 

10 traballadores. Por iso 

propoñémoslles que desde este concello 

se realice unha nova campaña de bonos 

ao comercio, á hostalería, á estética, ao 

taxi e á cultura, que tan bo resultado tivo 

no Covid.  

 

Que se realice un plan de 

acompañamento desde os organismos 

municipais ao emprendemento, 

modificando todas as taxas e prezos 

públicos ata o máximo permitido e que 

se realicen axudas directas a autónomos 

e microempresas que non conseguisen 

chegar a facturacións pre-Covid para 

que contraten traballadores, 

bonificando sobre todo a contratación 

dos sectores máis desfavorecidos, como 

son os mozos, as mulleres e os homes de 

máis de 55 anos, sempre que manteñan 

a taxa media de emprego durante dous 

anos. Estas axudas, non só se poderán 

aplicar directamente a gastos derivados 

da contratación, (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) senón a gastos correntes, 

como pode ser o alugueiro.  

 

nuestros actos y nuestra alcaldesa, la 

verdad es que no disimula mucho. Cuando 

decidió prescindir de una compañera que 

llevaba empleo y se lo endosó a un 

concejal como quinto apellido a su larga 

lista de cargos, ya nos demostró lo que 

para ella y para su partido era el empleo y 

sus prioridades. Era más importante un 

castigo ejemplarizante dentro de su 

partido que su labor como alcaldesa. 

Primero demostrar quién manda y por 

último el empleo de los coruñeses. Pero 

nosotros no lo vemos así. Como hemos 

dicho muchas veces, el empleo es la mejor 

política social que se puede realizar,y por 

eso proponemos medidas para los más 

necesitados, para los grupos de personas 

que peor han salido de la crisis, que son los 

autónomos y las empresas de menos de 10 

trabajadores. Por eso les proponemos que 

desde este ayuntamiento se realice una 

nueva campaña de bonos al comercio, a la 

hostelería, a la estética, al taxi y a la 

cultura, que tan buen resultado tuvo en el 

Covid.  

 

 

Que se realice un plan de acompañamiento 

desde los organismos municipales al 

emprendimiento, modificando todas las 

tasas y precios públicos hasta el máximo 

permitido y que se realicen ayudas 

directas a autónomos y microempresas 

que no hayan conseguido llegar a 

facturaciones pre-Covid para que 

contraten trabajadores, bonificando sobre 

todo la contratación de los sectores más 

desfavorecidos, como son los jóvenes, las 

mujeres y los hombres de más de 55 años, 

siempre que mantengan la tasa media de 

empleo durante dos años. Estas ayudas, no 

solo se podrán aplicar directamente a 

gastos derivados de la contratación, (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

sino a gastos corrientes, como puede ser el 

alquiler.  
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Para o Partido Popular e para Miguel 

Lorenzo, o emprego é un asunto 

primordial, polo que lles pido que 

aproben esta proposta e a executen o 

máis axiña posible. Pero se non o fan, 

queremos deixarlles claro aos coruñeses 

que despois do 28 de maio o Partido 

Popular estará a empuxar e axudando 

para conseguir manter, crear e atraer 

emprego nesta cidade.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Peñalosa.  

 

Señora Soneira ten a palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas.  

 

Dentro do sistema económico español, 

as PEMES representan máis do 96 % do 

tecido produtivo, ao redor do 62 % do 

valor engadido bruto e o 66 % do 

emprego empresarial total. De acordo 

cos datos que manexa o Ministerio de 

Industria, Turismo e Comercio, España é 

unha singularidade en Europa polo 

tamaño reducido destas empresas, só 

superado por Grecia. Polo tanto, a 

importancia dos autónomos e as 

microempresas no sistema económico 

do país é moi alta e, nos tempos difíciles 

que están vivindo, deben ter o apoio 

necesario para a supervivencia e evitar, 

na medida do posible, que caiga a 

actividade e o emprego.  

 

Moitos autónomos e microempresas 

levan arrastrando desde antes da 

pandemia un grave problema de 

supervivencia, cerrando o ano 2022 

como peor ano desde a crise do 2008 e 

afrontan un ano 2023 con moita 

incerteza polo consumo débil e un 

Para el Partido Popular y para Miguel 

Lorenzo, el empleo es un asunto 

primordial, por lo que les pido que 

aprueben esta propuesta y la ejecuten a la 

mayor brevedad posible. Pero si no lo 

hacen, queremos dejarles claro a los 

coruñeses que después del 28 de mayo el 

Partido Popular estará empujando y 

ayudando para conseguir mantener, crear 

y atraer empleo en esta ciudad.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Peñalosa. 

 

Señora Soneira tiene la palabra. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias.  

 

Dentro del sistema económico español, 

las PYMES representan más del 96 % del 

tejido productivo, alrededor del 62 % del 

valor añadido bruto y el 66 % del empleo 

empresarial total. De acuerdo con los 

datos que maneja el Ministerio de 

Industria, Turismo y Comercio, España es 

una singularidad en Europa por el tamaño 

reducido de estas empresas, solo 

superado por Grecia. Por lo tanto, la 

importancia de los autónomos y las 

microempresas en el sistema económico 

del país es muy alta y, en los tiempos 

difíciles que están viviendo, deben tener el 

apoyo necesario para la supervivencia y 

evitar, en la medida de lo posible, que 

caiga la actividad y el empleo.  

 

Muchos autónomos y microempresas 

llevan arrastrando desde antes de la 

pandemia un grave problema de 

supervivencia, cerrando el año 2022 como 

peor año desde la crisis del 2008 y 

afrontan un año 2023 con mucha 

incertidumbre por el consumo débil y un 
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crédito cada vez máis caro. A maioría 

dos traballadores autónomos e 

propietarios de microempresas son 

verdadeiros heroes hoxe en día. Por elo 

considero necesario as propostas que se 

fan na moción coa emenda da Marea 

Atlántica.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira.  

 

Señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema  

 

Moitas grazas.  

 

Imprescindible axudar aos autónomos. 

Precisamente onte levaron unha 

desagradable sorpresa ao comprobar as 

novas cotas. Todos os anos as bases de 

cotización se actualizan. Habitualmente, 

as bases adoitan subir un 1,2 ou 3 %. 

Este ano, cunha inflación do 8,5 no mes 

de novembro, a base dos autónomos 

subiu un 8,6 %. Todas as bases da 

Seguridade Social van subir un 8%, xa 

que o salario mínimo sube ese 8%. 

Tamén se lles aplicou a quita 

interxeracional, o mecanismo posto en 

marcha polo ministro Escrivá, un 0,6 % 

que é unha subida de tipo.  

 

Todo isto significa que os autónomos 

persoa física, que estaban pagando 294 

euros, pasan a pagar 325 euros de cota e 

os autónomos societarios pasan de pagar 

383 a 418 €. E todo unido a que os gastos 

non paran de subir: as hipotecas, a cesta 

da compra, os carburantes, os costes 

enerxéticos, as materias primas. E as 

ventas seguen estancadas, ou no mellor 

dos casos, cando suben é ata un 10 %. 

Así non é nada estraño os datos que 

coñecemos esta mesma mañá, os malos 

datos do paro.  

 

crédito cada vez más caro. La mayoría de 

los trabajadores autónomos y 

propietarios de microempresas son 

verdaderos héroes hoy en día. Por ello 

considero necesario las propuestas que se 

hacen en la moción con la enmienda de la 

Marea Atlántica.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira.  

 

Señora Martínez.  

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias.  

 

Imprescindible ayudar a los autónomos. 

Precisamente ayer se llevaron una 

desagradable sorpresa al comprobar las 

nuevas cuotas. Todos los años las bases de 

cotización se actualizan. Habitualmente, 

las bases suelen subir un 1,2 o 3 %. Este 

año, con una inflación del 8,5 en el mes de 

noviembre, la base de los autónomos 

subió un 8,6 %. Todas las bases de la 

Seguridad Social van a subir un 8%, ya 

que el salario mínimo sube ese 8%. 

También se les aplicó la quita 

intergeneracional, el mecanismo puesto 

en marcha por el ministro Escrivá, un 

0,6 % que es una subida de tipo. 

 

Todo esto significa que los autónomos 

persona física, que estaban pagando 294 

euros, pasan a pagar 325 euros de cuota 

y los autónomos societarios pasan de 

pagar 383 a 418 €. Y todo unido a que los 

gastos no paran de subir: las hipotecas, la 

cesta de la compra, los carburantes, los 

costes energéticos, las materias primas. Y 

las ventas siguen estancadas, o en el 

mejor de los casos, cuando suben es hasta 

un 10 %. Así no es nada extraño los datos 

que conocemos esta misma mañana, los 

malos datos del paro.  
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En Galicia perdéronse máis de 11.500 

cotizantes no primeiro mes do ano. 2022 

pechouse para os traballadores 

autónomos cos peores datos desde a crise 

de 2008, un ano calificado como pésimo 

pola Federación de Autónomos de 

Galicia, sendo Galicia unha das 

comunidades na que máis autónomos se 

perderon, con 2.584 persoas menos 

inscritas no réxime especial de 

traballadores autónomos. Máis da 

metade son do sector do comercio. Hai 

case 7.000 establecementos vacíos, 

según estimacións da Federación Galega 

de Empresas Inmobiliarias e A Coruña 

nese 2022 concentrou case catro de cada 

dez baixas en Galicia, perdeu 1.038 

autónomos. Segundo un barómetro 

recente da Federación Nacional de 

Asociacións de Traballadores 

Autónomos, oito de cada dez 

autónomos, case o 80 %, afirma non ter 

recibido ningún tipo de axuda por parte 

das Administracións públicas.  

 

Ás catorce horas e trece minutos 

entran no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán e a señora alcaldesa, 

que pasa a presidir a sesión 

 

É deber do Goberno facilitarlle a vida a 

estes emprendedores autónomos, que 

son os que crean emprego, que xeran 

actividade económica, os que fan que a 

sociedade se mova. Todas as axudas son 

poucas. O meu voto é a favor.  

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Turno para o BNG, señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Somos conscientes de que o tecido 

En Galicia se perdieron más de 11.500 

cotizantes en el primer mes del año. 2022 

se cerró para los trabajadores autónomos 

con los peores datos desde la crisis de 

2008, un año calificado cómo pésimo por 

la Federación de Autónomos de Galicia, 

siendo Galicia una de las comunidades en 

la que más autónomos se perdieron, con 

2.584 personas menos inscritas en el 

régimen especial de trabajadores 

autónomos. Más de la mitad son del sector 

del comercio. Hay casi 7.000 

establecimientos vacíos, según 

estimaciones de la Federación Gallega de 

Empresas Inmobiliarias y A Coruña en 

ese 2022 concentró casi cuatro de cada 

diez bajas en Galicia, perdió 1.038 

autónomos. Según un barómetro reciente 

de la Federación Nacional de 

Asociaciones de Trabajadores 

Autónomos, ocho de cada diez autónomos, 

casi el 80 %, afirma no haber recibido 

ningún tipo de ayuda por parte de las 

Administraciones públicas.  

 

A las catorce horas y trece minutos 

entran en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán y la señora alcaldesa, 

que pasa a presidir la sesión. 

 

Es deber del Gobierno facilitarle la vida a 

estos emprendedores autónomos, que son 

los que crean empleo, que generan 

actividad económica, los que hacen que la 

sociedad se mueva. Todas las ayudas son 

pocas. Mi voto es a favor.  

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Somos conscientes de que el tejido 
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económico de Galiza e tamén da nosa 

comarca se sustenta en boa medida en 

microempresas e autónomos entre as 

grandes dificultades que están pasando 

por mor, entre outras razóns, da crise de 

prezos que estamos vivindo, pero 

permítanme que informe ao Grupo 

Popular, brevemente, de dúas cousas: 

segundo o Estatuto de Autonomía de 

Galiza, a Comunidade Autónoma ten 

competencias exclusivas, entre outras 

moitas materias, en fomento e 

planificación da actividade económica 

de Galiza e en comercio interior; e 

segunda información: o orzamento da 

Xunta de Galiza para o 2023 ascende a 

12.620 millóns de euros, 41 veces máis 

que o orzamento do Concello da Coruña 

para o 2022. Para o 2022 porque este ano 

non temos orzamento. Creo que sería bo 

que tomasen nota e que llo lembrasen ao 

señor Rueda. A ver se así se decata de 

que gobernar é moito máis que exercer 

de comentarista do que fan ou deixan de 

facer outras administracións. Porque 

aquí se están suscitando moitos temas 

nos que parece que nos esquecemos de 

que existe un Goberno galego e hai un 

catálogo de competencias. E hai 

competencias fundamentais de cuestións 

que aquí debatemos que resulta que están 

residenciadas no Goberno galego. Ou 

mellor, na inacción do Goberno galego 

temos a resposta a esa extraordinaria 

destrución de emprego nos autónomos 

que estamos sufrindo no noso país.  

 

 

Digo isto porque vostedes propoñen 

nesta moción unha especie de reedición 

actualizada do PRESCO e non nos 

parece mal, pero creo que é xusto 

recoñecer que o PRESCO con todas as 

súas limitacións e deficiencias, e grazas 

a colaboración de todos os grupos, foi 

unha resposta excepcional a unha 

situación excepcional na que o Concello, 

pese a non ser o titular das competencias, 

económico de Galicia y también de 

nuestra comarca se sustenta en buena 

medida en microempresas y autónomos 

entre las grandes dificultades que están 

pasando debido, entre otras razones, a la 

crisis de precios que estamos viviendo, 

pero permítanme que informe al Grupo 

Popular, brevemente, de dos cosas: según 

el Estatuto de Autonomía de Galicia, la 

Comunidad Autónoma tiene competencias 

exclusivas, entre otras muchas materias, 

en fomento y planificación de la actividad 

económica de Galicia y en comercio 

interior; y segunda información: el 

presupuesto de la Xunta de Galicia para 

el 2023 asciende a 12.620 millones de 

euros, 41 veces más que el presupuesto del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 2022. 

Para el 2022 porque este año no tenemos 

presupuesto. Creo que sería bueno que 

tomaran nota y que se lo recordaran al 

señor Rueda. A ver si así se entera de que 

gobernar es mucho más que ejercer de 

comentarista de lo que hacen o dejan de 

hacer otras administraciones. Porque 

aquí se están suscitando muchos temas en 

los que parece que nos olvidamos de que 

existe un Gobierno gallego y hay un 

catálogo de competencias. Y hay 

competencias fundamentales de 

cuestiones que aquí debatimos que resulta 

que están residenciadas en el Gobierno 

gallego. O mejor, en la inacción del 

Gobierno gallego tenemos la respuesta a 

esa extraordinaria destrucción de empleo 

en los autónomos que estamos sufriendo 

en nuestro país.  

 

Digo esto porque ustedes proponen en 

esta moción una especie de reedición 

actualizada del PRESCO y no nos parece 

mal, pero creo que es justo reconocer que 

el PRESCO, con todas sus limitaciones y 

deficiencias, y gracias a colaboración de 

todos los grupos, fue una respuesta 

excepcional a una situación excepcional 

en la que el Ayuntamiento, pese a no ser el 

titular de las competencias, demostró una 
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demostrou unha dilixencia e ambición 

para responder ás consecuencias sociais 

e económicas da pandemia que en 

ningún momento tivo a Xunta de 

Galicia, e non será por falta de 

orzamento, case 13.000 millóns de 

euros.  

 

Que fixo a Xunta de Galiza? Queren que 

o explique? Convocar as axudas directas 

do programa Impacto Autónomo, cunha 

dotación de 30 millóns de euros. En 

proporción ao orzamento da Xunta de 

Galiza e pese que a Xunta de Galiza é 

titular das competencias, un esforzo 

económico moi inferior ao feito polo 

Concello da Coruña. Cal era o 

obxectivo? Beneficiar a 30.000 

profesionais. É dicir, no noso país temos 

máis de 200.000 autónomos e a Xunta de 

Galicia confórmase con que as axudas 

cheguen ao 15 % e establecen, ademais, 

uns mínimos de rendemento neto para 

poder optar a estas axudas que 

directamente exclúe das mesmas aos 

70.000 autónomos con rendementos 

máis baixos. Quizá aí teñamos a 

explicación dos datos que aportou a 

señora Mónica Martínez. Fixeron iso e 

opuxéronse a un verdadeiro plan de 

choque, como propuxo o BNG no 

Parlamento Galego, que contemplaba 

entre outras moitas medidas, axudas 

directas de 300 euros a PEMES e persoas 

autónomas.  

 

Con todo, imos votar a favor da moción 

porque o Concello debe de 

comprometerse tamén en axudar ás 

micro PEMES e autónomos para facer 

fronte a esta situación e en axudar á 

dinamización do noso pequeno 

comercio, pero nos gustaría que esa 

actitude tan reivindicativa que ten o 

Grupo Popular a tivese coa 

administración que detenta, realmente, 

as competencias, e esa administración 

chámase Xunta de Galiza.  

diligencia y ambición para responder a 

las consecuencias sociales y económicas 

de la pandemia que en ningún momento 

tuvo la Xunta de Galicia, y no será por 

falta de presupuesto, casi 13.000 millones 

de euros.  

 

 

¿Qué hizo la Xunta de Galicia? ¿quieren 

qué lo explique? Convocar las ayudas 

directas del programa Impacto 

Autónomo, con una dotación de 30 

millones de euros. En proporción al 

presupuesto de la Xunta de Galicia y pese 

a que la Xunta de Galicia es titular de las 

competencias, un esfuerzo económico muy 

inferior al hecho por el Ayuntamiento de 

A Coruña. ¿Cuál era el objetivo? 

Beneficiar a 30.000 profesionales. Es 

decir, en nuestro país tenemos más de 

200.000 autónomos y la Xunta de Galicia 

se conforma con que las ayudas lleguen al 

15 % y establecen, además, unos mínimos 

de rendimiento neto para poder optar a 

estas ayudas que directamente excluye de 

las mismas a los 70.000 autónomos con 

rendimientos más bajos. Quizá ahí 

tengamos la explicación de los datos que 

aportó la señora Mónica Martínez. 

Hicieron eso y se opusieron a un 

verdadero plan de choque, como propuso 

el BNG en el Parlamento Gallego, que 

contemplaba entre otras muchas medidas, 

ayudas directas de 300 euros a PYMES y 

personas autónomas.  

 

Con todo, vamos a votar a favor de la 

moción porque el Ayuntamiento debe 

comprometerse también en ayudar a las 

micro PYMES y autónomos para hacer 

frente a esta situación y en ayudar a la 

dinamización de nuestro pequeño 

comercio, pero nos gustaría que esa 

actitud tan reivindicativa que tiene el 

Grupo Popular la tuviera con la 

administración que detenta, realmente, 

las competencias, y esa administración se 

llama Xunta de Galicia.  
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema.  

 

Señor Lema Suárez 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Eu creo que cando un escolle, non?, 

militar nunha determinada opción 

política, pois asume certo contido, certos 

contidos ideolóxicos que teñen maior ou 

menor coherencia. Eu entendo que a 

dereita vénse identificando co ideal de 

liberdade, co neoliberalismo, e iso 

vémolo na política económica, por 

exemplo, da Xunta de Galicia: barra 

libre para as eólicas, barra libre tamén 

para os pisos turísticos, non poñamos 

ningún tipo de atranco para o capital 

privado cando quere facer negocio. E a 

min sorpréndeme que toda esta 

exixencia de liberdade para a iniciativa 

privada e para o capital contraste despois 

co tremendo control que queren vostedes 

exercer sobre a liberdade sexual das 

mulleres. Esta é unha contradición ben 

curiosa, ou son vostedes liberais ou son 

conservadores, unha mestura un pouco 

curiosa, porque aquí apélase ao mesmo 

tempo a principios que son 

contraditorios: a liberdade económica e, 

nada máis e nada menos, señora Gallego, 

invocou vostede á patria potestade, á 

patria potestade. Esto é algo, algo, non 

sei se vostede sabe cal é o contido da súa 

posición, pero resúmese con ese título 

seu, e digo patria potestade: o pai dá 

permiso aos seus fillos sobre certas 

decisións. Vamos a ver se estamos pola 

liberdade e pola responsabilidade ou 

vamos a ver se estamos pola disciplina e 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema.  

 

Señor Lema Suárez 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Yo creo que cuándo uno escoge, ¿no?, 

militar en una determinada opción 

política, pues asume cierto contenido, 

ciertos contenidos ideológicos que tienen 

mayor o menor coherencia. Yo entiendo 

que la derecha se viene identificando con 

el ideal de libertad, con el neoliberalismo, 

y eso lo vemos en la política económica, 

por ejemplo, de la Xunta de Galicia: barra 

libre para las eólicas, barra libre también 

para los pisos turísticos, no pongamos 

ningún tipo de traba para el capital 

privado cuando quiere hacer negocio. Y a 

mí me sorprende que toda esta exigencia 

de libertad para la iniciativa privada y 

para el capital contraste después con el 

tremendo control que quieren ustedes 

ejercer sobre la libertad sexual de las 

mujeres. Esta es una contradicción bien 

curiosa, o son ustedes liberales o son 

conservadores, una mezcla un poco 

curiosa, porque aquí se apela al mismo 

tiempo a principios que son 

contradictorios: la libertad económica y, 

nada más y nada menos, señora Gallego, 

invocó usted a la patria potestad, a la 

patria potestad. Esto es algo, algo, no sé 

si usted sabe cuál es el contenido de su 

posición, pero se resume con ese título 

suyo, y digo patria potestad: el padre da 

permiso a sus hijos sobre ciertas 

decisiones. Vamos a ver si estamos por la 

libertad y por la responsabilidad o vamos 

a ver si estamos por la disciplina y el 
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o control. Parece que para a actividade 

económica non hai ningún problema, 

parece que para certas liberdades, 

liberdades individuais sobre todo que 

concertan ao corpo das mulleres, si que 

hai outros problemas. Por non falar xa, 

non toca hoxe, co que ten que ver coas 

diferenzas con certas relixións, o Islam. 

Estamos vivindo hoxe, nos últimos 

tempos, un xiro do Partido Popular a 

nivel de Estado moi perigoso, penso eu.  

 

 

Tamén creo que cómpre lembrarlle ao 

señor Dinís varias cuestións: o tranvía 

paralizouse no ano 2007 cun Goberno 

dirixido polo Partido Socialista naquela 

altura; o edificio de Pontejos tamén é 

unha iniciativa iniciada durante o 

Goberno de Xulio Ferreiro e, por último, 

nós parabenizámolo e felicitámonos de 

que vostede cualifique como escándalos 

certas accións urbanísticas dos Gobernos 

do señor Francisco Vázquez, 

felicitámolo e felicitámolo a vostede. 

Compartimos exactamente o mesmo 

punto de vista.  

 

 

Ben, o que aquí se pon de manifesto 

hoxe é a carencia de políticas de 

emprego e de promoción económica 

deste goberno. Non mellorou en 

absoluto a saída do Goberno da señora..., 

do cese da señora Martínez Acón, a 

mellorar o rendemento da Área de 

Emprego e Promoción Económica. Non 

mellorou en absoluto, ao contrario, as 

cifras de execución do orzamento seguen 

sendo pésimas ou incluso peores que 

antes.  

 

O único que temos aquí é a continuidade 

dun programa herdado, o CoruñaSuma, 

e nada máis. Moi pouco, non podemos, 

nin tan sequera esforzándonos, atopar 

ningún tipo de programa ou iniciativa 

política nova.  

control. Parece que para la actividad 

económica no hay ningún problema, 

parece que para ciertas libertades, 

libertades individuales, sobre todo que 

conciernen al cuerpo de las mujeres, sí 

que hay otros problemas. Por no hablar 

ya, no toca hoy, con lo que tiene que ver 

con las diferencias con ciertas religiones, 

el Islam. Estamos viviendo hoy, en los 

últimos tiempos, un giro del Partido 

Popular a nivel de Estado muy peligroso, 

creo yo. 

 

También creo que hace falta recordarle al 

señor Dinís varias cuestiones: el tranvía 

se paralizó en el año 2007 con un 

Gobierno dirigido por el Partido 

Socialista a esas alturas; el edificio de 

Pontejos también es una iniciativa 

iniciada durante el Gobierno de Xulio 

Ferreiro y, por último, nosotros lo 

felicitamos y nos felicitamos de que usted 

califique como escándalos ciertas 

acciones urbanísticas de los Gobiernos 

del señor Francisco Vázquez, lo 

felicitamos y le felicitamos a usted. 

Compartimos exactamente el mismo punto 

de vista.  

 

Bien, lo que aquí se ponen de manifiesto 

hoy es la carencia de políticas de empleo 

y de promoción económica de este 

gobierno. No mejoró en absoluto la salida 

del Gobierno de la señora..., del cese de la 

señora Martínez Acón, a mejorar el 

rendimiento del Área de Empleo y 

Promoción Económica. No mejoró en 

absoluto, al contrario, las cifras de 

ejecución del presupuesto siguen siendo 

pésimas o incluso peores que antes.  

 

 

Lo único que tenemos aquí es la 

continuidad de un programa heredado, el 

Coruña Suma, y nada más. Muy poco, no 

podemos, ni tan siquiera esforzándonos, 

encontrar ningún tipo de programa o 

iniciativa política nueva.  
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Dicían aquí, cualificaba o señor Jorquera 

a proposta do Partido Popular como unha 

especie de novo PRESCO. A min 

paréceme unha excelente idea, darlle 

continuidade a esta, a esta de momento 

temporal iniciativa definida na crise post 

Covid que foi o PRESCO porque esto 

poñía de manifesto, puxo de manifesto, 

que este goberno contou cunha 

oposición, que xa nos gustaría a nos no 

seu momento poder contar con algo así, 

disposta a actuar responsablemente, 

disposta a colaborar e disposta a sacar 

estas medidas que 

indudablemente,benefician e reactivan 

certos sectores da nosa cidad. Ppenso, 

por exemplo, nas librarías ou en moitos 

outros.  

 

Polo tanto, nós por suposto apoiamos 

esta medida, pero facemos unha 

corrección á proposta do Partido Popular 

á medida do pagamento das cotas: que 

esta teña que ver, polo tanto, cos 

ingresos que declare a empresa.  

 

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema.  

 

Turno para o Grupo Socialista, señor 

Celemín.  

 

Señor Celemín Santos.  

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Ben, señor Jorquera, encántame 

escoitarlle de cando en vez, que o saiba. 

 

É certo que atravesamos tempos 

complexos no económico, pero tamén as 

cifras crecen despois de meses difíciles. 

Saben igual que nós que vimos de 

 

Decían aquí, calificaba el señor Jorquera 

la propuesta del Partido Popular como 

una especie de nuevo PRESCO. A mí me 

parece una excelente idea darle 

continuidad a esta, a esta de momento 

temporal iniciativa definida en la crisis 

post Covid que fue el PRESCO porque 

esto ponía de manifiesto, puso de 

manifiesto, que este gobierno contó con 

una oposición, que ya nos gustaría a 

nosotros en su momento poder contar con 

algo así, dispuesta a actuar 

responsablemente, dispuesta a colaborar 

y dispuesta a sacar estas medidas que 

indudablemente benefician y reactivan 

ciertos sectores de nuestra ciudad. 

Pienso, por ejemplo, en las librerías o en 

muchos otros.  

 

Por lo tanto, nosotros por supuesto 

apoyamos esta medida, pero hacemos una 

corrección a la propuesta del Partido 

Popular a la medida del pago de las 

cuotas: que esta tenga que ver, por lo 

tanto, con los ingresos que declare la 

empresa.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema.  

 

Turno para el Grupo Socialista, señor 

Celemín.  

 

Señor Celemín Santos. 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, señor Jorquera, me encanta 

escucharle de vez en cuando, que lo sepa. 

 

Es cierto que atravesamos tiempos 

complejos en lo económico, pero también 

las cifras repuntan después de meses 

difíciles. Saben igual que nosotros que 
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atravesar unha pandemia culminada por 

unha guerra en Europa e unha crise 

enerxética. É lóxico, que desde o 

Concello tomemos medidas para axudar 

os cidadáns para saír desta situación. O 

que xa non é lóxico é que esas medidas 

as pida, precisamente, o Partido 

Popular, víndose arriba agora que está 

na oposición. Citan vostedes como un 

problema —e que o é, por suposto— que 

a EPA do último trimestre do 2022 

reflicta que nesta cidade hai 13.300 

persoas en situación de desemprego 

cunha taxa de paro do 10,9 %. Se 

facemos unha viaxe no tempo, dez anos 

atrás cando gobernaban, ata a EPA do 

último trimestre do 2012, nesta cidade 

entón ese indicador rexistraba 20.600 

persoas en situación de desemprego 

cunha taxa do 15 % de poboación activa. 

Entón non había pandemias nin guerras, 

e si unha crise financeira que supuxo o 

maior retroceso da nosa economía en 

décadas, con peche de empresas e 

desafiuzamentos en cadea. A diferenza 

estaba entón en que no Concello 

gobernaban vostedes. E, que fixeron? 

Exactamente, o contrario do que din 

agora. Naquela situación, vostedes 

subiron o IBI a autónomos e pequenas 

empresas, e apoiaron, aprobaron a 

friorenta de cero euros en bonificacións 

para todos aqueles que o estaban a 

pasar mal. 

 

Ademais, decidiron vostedes tamén 

promover un plan de recuperación 

dotado con cero euros e un plan para 

incentivar a contratación igualmente 

financiado con cero euros. Cando as 

tendas pechaban en cadea porque non 

podían aguantar a situación, vostedes 

entón con maioría absoluta, mobilizaron 

axudas directas a autónomos e empresas 

por valor, tamén, de cero euros e 

inxectaron, tamén, a astronómica cifra 

de cero euros no pequeno comercio que 

agora tanto lles preocupa. Pero se algo 

venimos de atravesar una pandemia 

culminada por una guerra en Europa y una 

crisis energética. Es lógico, que desde el 

Concello tomemos medidas para ayudar a 

los ciudadanos a salir de esta situación. Lo 

que ya no es lógico es que esas medidas 

las pida, precisamente, el Partido Popular, 

viniéndose arriba ahora que está en la 

oposición. Citan ustedes como un 

problema —y que lo es, por supuesto— 

que la EPA del último trimestre del 2022 

refleje que en esta ciudad hay 13.300 

personas en situación de desempleo con 

una tasa de paro del 10,9 %. Si hacemos 

un viaje en el tiempo, diez años atrás 

cuando gobernaban, hasta la EPA del 

último trimestre del 2012, en esta ciudad 

entonces ese indicador registraba 20.600 

personas en situación de desempleo con 

una tasa del 15 % de población activa. 

Entonces no había pandemias ni guerras, y 

sí una crisis financiera que supuso el 

mayor retroceso de nuestra economía en 

décadas, con cierre de empresas y 

desahucios en cadena. La diferencia 

estaba entonces en que en el 

Ayuntamiento gobernaban ustedes. Y, 

¿qué hicieron? Exactamente, lo contrario 

de lo que dicen ahora. En aquella 

situación, ustedes subieron el IBI a 

autónomos y pequeñas empresas, y 

apoyaron, aprobaron la friolera de cero 

euros en bonificaciones para todos 

aquellos que estaban pasándolo mal.  

 

Además, decidieron ustedes también 

promover un plan de recuperación dotado 

con cero euros y un plan para incentivar la 

contratación igualmente financiado con 

cero euros. Cuando las tiendas cerraban en 

cadena porque no podían aguantar la 

situación, ustedes entonces con mayoría 

absoluta, movilizaron ayudas directas a 

autónomos y empresas por valor, también, 

de cero euros e inyectaron, también, la 

astronómica cifra de cero euros en el 

pequeño comercio que ahora tanto les 

preocupa. Pero si algo destacó, sin duda, 
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destacou, sen dúbida, foi o seu plan de 

bonos para incentivar a actividade 

económica, de novo, cero euros.  

 

Miren, esta mesma, esta mesma semana 

o seu partido desde a Xunta tivo 

oportunidade de axudar a todos os 

coruñeses achegando o 20 % do prezo 

do transporte público. Canto achegou a 

Xunta aos coruñeses e coruñesas? Cero 

euros. O seu partido leva votando 

sistematicamente en contra: a subida 

das pensións, a subida do salario 

mínimo, das axudas para paliar o prezo 

do combustible. Non apoian sequera nin 

a ampliación das escolas infantís.  

 

Nós fixemos dous PRESCOS, lémbrollo. 

Incentivos directamente no tecido 

económico e social desta cidade: 20 

millóns de euros. Axudas da Xunta para 

os nosos plans de recuperación: cero 

euros, tamén. Nós si puxemos case 30 

bonificacións nas taxas de prezos 

públicos. Hoxe págase menos plusvalías 

que con vostedes, hoxe o bus é máis 

barato que vostedes, hoxe as familias 

numerosas e monoparentais pagan 

menos lixo e auga que vostedes. Nós si 

que imos aplicar outra vez os bonos de 

desconto para o sector cultural e 

farémolo por terceiro ano. Ademais, 

estamos a lanzar co apoio doutros 

grupos políticos unha convocatoria de 

subvencións para ofrecer incentivos 

económicos a PEMES, autónomos e 

entidades de economía social, que sirva 

para mobilizar locais comerciais 

baleiros, ao tempo de mellorar o tecido 

económico e social da Coruña.  

 

Cun investimento de 900.000 € para 

gastos de constitución empresarial, 

alugueiros, reparación e mantemento. A 

posta en marcha e xestión dun banco de 

alugueiros de locais comerciais 

baleiros, por 600.000 €. A compra de 

locais para a dinamización do tecido 

fue su plan de bonos para incentivar la 

actividad económica, de nuevo, cero 

euros.  

 

Miren, esta misma, esta misma semana su 

partido desde la Xunta tuvo oportunidad 

de ayudar a todos los coruñeses aportando 

el 20 % del precio del transporte público. 

¿Cuánto aportó la Xunta a los coruñeses y 

coruñesas? Cero euros. Su partido lleva 

votando sistemáticamente en contra: la 

subida de las pensiones, la subida del 

salario mínimo, de las ayudas para paliar 

el precio del combustible. No apoyan 

siquiera ni la ampliación de las escuelas 

infantiles.  

 

Nosotros hicimos dos PRESCOS, se lo 

recuerdo. Incentivos directamente en el 

tejido económico y social de esta ciudad: 

20 millones de euros. Ayudas de la Xunta 

para nuestros planes de recuperación: cero 

euros, también. Nosotros sí pusimos casi 

30 bonificaciones en las tasas de precios 

públicos. Hoy se paga menos plusvalías 

que con ustedes, hoy el bus es más barato 

que ustedes, hoy las familias numerosas y 

monoparentales pagan menos basura y 

agua que ustedes. Nosotros sí que vamos a 

aplicar otra vez los bonos de descuento 

para el sector cultural y lo haremos por 

tercer año. Además, estamos lanzando con 

el apoyo de otros grupos políticos una 

convocatoria de subvenciones para ofrecer 

incentivos económicos a PYMES, 

autónomos y entidades de economía 

social, que sirva para movilizar locales 

comerciales vacíos, al tiempo de mejorar 

el tejido económico y social de A Coruña.  

 

 

Con una inversión de 900.000 € para 

gastos de constitución empresarial, 

alquileres, reparación y mantenimiento. 

La puesta en marcha y gestión de un banco 

de alquileres de locales comerciales 

vacíos, por 600.000 €. La compra de 

locales para la dinamización del tejido 
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económico e a empregabilidade cun 

crédito dun millón e medio, todo iso no 

marco de Programa Mover vos Baixos. 

Sen esquecer o resto das actuacións, que 

vimos desenvolvendo desde o principio 

da lexislatura, de atención, formación e 

consulta-guía para persoas 

emprendedoras desde as nosas 

diferentes sedes, programas e feiras, co 

apoio de entidades de promoción 

económica coas que temos convenio. 

 

Así gobernamos nós. 

 

Con todo iso, como o que están a pedir é 

o que estamos a facer, aceptaremos, por 

suposto, a emenda da Marea e 

votaremos a favor.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Celemín.  

 

Acepta o Partido Popular a emenda de 

adición da Marea Atlántica? 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Si. 

 

Presidencia 

 

Si. Pois, votamos a moción coa emenda 

incorporada. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular transaccionada 

Grupo Municipal da Marea Atlántica.  

 

Seguidamente, pola Presidencia 

sométese a votación a moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular, emendada polo Grupo 

Municipal da Marea Atlántica, sobre 

axudas a autónomos e microempresas, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

económico y la empleabilidad con un 

crédito de un millón y medio, todo ello en 

el marco de Programa Mover os Baixos. 

Sin olvidar el resto de las actuaciones, que 

venimos desarrollando desde el principio 

de la legislatura, de atención, formación y 

consulta-guía para personas 

emprendedoras desde nuestras diferentes 

sedes, programas y ferias, con el apoyo de 

entidades de promoción económica con 

las que tenemos convenio. 

 

Así gobernamos nosotros. 

 

Con todo ello, como lo que están pidiendo 

es lo que estamos haciendo, aceptaremos, 

por supuesto, la enmienda de la Marea y 

votaremos a favor.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Celemín.  

 

¿Acepta el Partido Popular la enmienda 

de adición de la Marea Atlántica? 

 

Señora Peñalosa López-Pin 

 

Sí. 

 

Presidencia 

 

Sí. Pues, votamos la moción con la 

enmienda incorporada.  

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular transaccionada con el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica.  

 

Seguidamente, por la Presidencia se 

somete a votación la moción presentada 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular, emendada por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica, sobre 

ayudas a autónomos y microempresas, 

produciéndose el siguiente resultado: 
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Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada.  

 

30. Moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular, emendada polo 

Grupo Municipal da Marea Atlántica, 

sobre axudas a autónomos e 

microempresas.  

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a aprobar o 

máis axiña posible un paquete de 

medidas de axudas para autónomos e 

microempresas que conteña: 

 

1. Axudas a autónomos e microempresas 

de ata 10 traballadores, que non 

conseguisen recuperar a facturación 

precovid, en función da súa facturación. 

 

a. Para pago de cotas de autónomo e 

pago de cota empresarial por persoal ao 

seu cargo. 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada. 

 

30. Moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular, enmendada por el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 

sobre ayudas a autónomos y 

microempresas. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a aprobar a 

la mayor brevedad un paquete de medidas 

de ayudas para autónomos y 

microempresas que contenga: 

 

1. Ayudas a autónomos y microempresas 

de hasta 10 trabajadores, que no hayan 

conseguido recuperar la facturación 

precovid, en función de su facturación. 

 

a. Para pago de cuotas de autónomo y 

pago de cuota empresarial por personal a 

su cargo. 
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b. Para pago de alugueres de locais. 

 

c. Para contratación de persoal 

desempregado indefinido mantendo a 

contratación media da empresa durante 2 

anos. 

 

d. Para a contratación de mulleres, de 

menores de 25 anos e de homes de máis 

de 55 anos. 

 

2. Bonos desconto en comercio, 

hostalería, salóns de peiteado e estética, 

taxi e cultura para consumir neste tipo de 

establecementos/servizos. 

 

3. Plan de acompañamento ao comezo da 

actividade: as microempresas ou 

autónomos que empecen unha 

actividade terán bonificacións ata o 

máximo permitido en todas as taxas e 

prezos públicos necesarios para ese 

inicio. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Facemos a terceira e última moción do 

Partido Popular e rematamos xa co 

debate das mocións antes da pausa do 

mediodía. Moción sobre desigualdade 

entre barrios, señora Cendán. 

 

Terceira. Moción sobre a 

desigualdade entre barrios da cidade. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición do Grupo 

Municipal do Partido Popular. 

 

Ás catorce horas e vinte e oito minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

A situación do barrio confirma o que 

b. Para pago de alquileres de locales. 

 

c. Para contratación de personal 

desempleado indefinido manteniendo la 

contratación media de la empresa durante 

2 años. 

 

d. Para la contratación de mujeres, de 

menores de 25 años y de hombres de más 

de 55 años. 

 

2. Bonos descuento en comercio, 

hostelería, salones de peinado y estética, 

taxi y cultura para consumir en este tipo 

de establecimientos/servicios. 

 

3. Plan de acompañamiento al inicio de la 

actividad: las microempresas o 

autónomos que empiecen una actividad 

tendrán bonificaciones hasta lo máximo 

permitido en todas las tasas y precios 

públicos necesarios para ese inicio. 

 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Hacemos la tercera y última moción del 

Partido Popular y finalizamos ya con el 

debate de las mociones antes de la pausa 

del mediodía. Moción sobre desigualdad 

entre barrios, señora Cendán. 

 

Tercera. Moción sobre la desigualdad 

entre barrios de la ciudad. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

A las catorce horas y veintiocho minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

La situación del barrio confirma lo que 
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outros moitos barrios da Coruña 

padecen, o seu esquecemento absoluto 

dos barrios. Non o digo eu, dicíao a 

señora Rey cando, hai 4 anos, facía 

balance da xestión do señor Ferreiro. Hai 

que darlle vida aos barrios e evitar 

certas situacións que se repiten en 

moitos deles ante o desleixo do Goberno, 

máis preocupado en facer propaganda 

que en resolver os problemas dos 

veciños. Non o digo eu, dicíao a señora 

Rey na última campaña electoral. Viviu 

estes anos nunha realidade paralela. A 

limpeza, a falta de seguridade son 

problemas que se repiten, por iso 

queremos desenvolver un plan integral. 

De novo, non o digo eu, dicíao a señora 

Rey alá polo 2019. Fixeron que o barrio 

caera nunha depresión e inseguridade 

posto que a xente non quere vivir alí. 

Esta situación debe reverter o antes 

posible, devolvéndolle o barrio á 

veciñanza. Quen o dixo? Eu non. 

 

E bueno, podería seguir lendo aquelo 

que, como din os meus queridos Piratas, 

son promesas que non valen nada, nada. 

A realidade é hoxe a mesma que vostede 

criticaba en 2019, señora Rey, queixas 

polo segundo plano que ocupan os 

barrios respecto ao epicentro da cidade, 

queixas que lle preocupaban e que a 

levaron a dicir que, se a facían alcaldesa, 

porque hai recordar que gañar as 

eleccións non as gañou, o seu primeiro 

obxectivo sería que os barrios 

recuperarían o protagonismo, a 

vitalidade que sempre tiveron e que 

decaeu pola falta de xestión, de 

planificación e de proxectos durante os 

últimos anos, e fornecería dos servizos 

básicos os barrios, comezando polo de 

limpeza e continuando con plans e 

programas que os dinamicen a eles e ao 

comercio.  

 

Que fixo, señora Rey? Témome que 

moito non, pouco ou máis ben nada, de 

otros muchos barrios de A Coruña 

padecen, su olvido absoluto de los barrios. 

No lo digo yo, lo decía la señora Rey 

cuando, hace 4 años, hacía balance de la 

gestión del señor Ferreiro. Hay que darle 

vida a los barrios y evitar ciertas 

situaciones que se repiten en muchos de 

ellos ante la dejadez del Gobierno, más 

preocupado en hacer propaganda que en 

resolver los problemas de los vecinos. No 

lo digo yo, lo decía la señora Rey en la 

última campaña electoral. Vivió estos 

años en una realidad paralela. La limpieza, 

la falta de seguridad son problemas que se 

repiten, por eso queremos desarrollar un 

plan integral. De nuevo, no lo digo yo, lo 

decía la señora Rey allá por el 2019. Han 

hecho que el barrio haya caído en una 

depresión e inseguridad puesto que la 

gente no quiere vivir allí. Esta situación 

debe revertirse lo antes posible, 

devolviéndole el barrio a la vecindad. 

¿Quién lo dijo? Yo no. 

 

Y bueno, podría seguir leyendo aquello 

que, como dicen mis queridos Piratas, son 

promesas que no valen nada, nada. La 

realidad es hoy la misma que usted 

criticaba en 2019, señora Rey, quejas por 

el segundo plano que ocupan los barrios 

respecto al epicentro de la ciudad, quejas 

que le preocupaban y que la llevaron a 

decir que, si la hacían alcaldesa, porque 

hay recordar que ganar las elecciones no 

las ganó, su primer objetivo sería que los 

barrios recuperarían el protagonismo, la 

vitalidad que siempre tuvieron y que 

decayó por la falta de gestión, de 

planificación y de proyectos durante los 

últimos años, y suministraría los servicios 

básicos en los barrios, comenzando por el 

de limpieza y continuando con planes y 

programas que los dinamicen a ellos y al 

comercio.  

 

 

¿Qué hizo, señora Rey? Me temo que 

mucho no, poco o más bien nada, de 
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novo promesas que se perderán nestas 

catro paredes, como lágrimas na choiva 

marcharán. Quedáballe moi bonito na 

campaña pero hoxe toca dar contas e non 

saen, as contas non dan. Catro anos 

despois estamos na liña de saída, que non 

na meta, terminoloxía deportiva que sei 

que lle gusta á nosa alcaldesa. Dende o 

comezo do mandato trouxemos a cada 

pleno unha moción de barrio e multitude 

de iniciativas, facendo partícipe a esta 

corporación de cantas preocupacións, 

necesidades e demandas dos barrios nos 

trasladaban en visitas e reunións os 

veciños, os comerciantes e as 

asociacións de sendos colectivos. Foi un 

exercicio que fixemos todos os grupos 

políticos e que viu a evidenciar o que 

hoxe demandamos nesta moción, como 

se dun resumo dos deberes non feitos por 

este goberno se tratase, porque é verdade 

que a maioría das mocións foron 

aprobadas por este pleno, pero non 

cumpridas, é dicir, que a vontade que 

aquí se xera representando a toda a 

cidadanía, cada un dende a súa posición, 

non é respectada polo executivo da 

señora Rey. Aínda con iso, non nos 

cansaremos de insistir e de ser a voz dos 

nosos veciños cumprindo co noso 

contrato social, seguiremos a reclamar o 

que é de seu, de cada un dos nosos 

barrios, que viron como nestes anos as 

diferencias entre eles foron 

agrandándose.  

 

Por todo iso, rogamos, instamos e 

demandamos á señora Rey mellorar a 

limpeza en rúas e prazas e o servizo de 

recollida de lixo, en especial os 

voluminosos; a realizar as tarefas de 

mantemento das zonas verdes e 

axardinadas así como dos equipamentos, 

hoxe moi deficitarios; a mellorar o 

sistema lumínico viario e a poñer en 

marcha actuacións de mobilidade e 

accesibilidade sempre con alternativas 

previas para evitar as negativas 

nuevo promesas que se perderán en estas 

cuatro paredes, como lágrimas en la lluvia 

se irán. Le quedaba muy bonito en la 

campaña pero hoy toca dar cuentas y no 

salen, las cuentas no dan. Cuatro años 

después estamos en la línea de salida, que 

no en la meta, terminología deportiva que 

sé que le gusta a nuestra alcaldesa. Desde 

el comienzo del mandato trajimos a cada 

pleno una moción de barrio y multitud de 

iniciativas, haciendo partícipe a esta 

corporación de cuantas preocupaciones, 

necesidades y demandas de los barrios 

nos trasladaban en visitas y reuniones los 

vecinos, los comerciantes y las 

asociaciones de sendos colectivos. Fue un 

ejercicio que hicimos todos los grupos 

políticos y que vino a evidenciar lo que 

hoy demandamos en esta moción, como si 

de un resumen de los deberes no hechos 

por este gobierno se tratara, porque es 

verdad que la mayoría de las mociones 

fueron aprobadas por este pleno, pero no 

cumplidas, es decir, que la voluntad que 

aquí se genera representando a toda la 

ciudadanía, cada uno desde su posición, 

no es respetada por el ejecutivo de la 

señora Rey. Aún con eso, no nos 

cansaremos de insistir y de ser la voz de 

nuestros vecinos cumpliendo con nuestro 

contrato social, seguiremos reclamando 

lo que es suyo, de cada uno de nuestros 

barrios, que vieron como en estos años las 

diferencias entre ellos fueron 

agrandándose.  

 

Por todo ello, rogamos, instamos y 

demandamos a la señora Rey mejorar la 

limpieza en calles y plazas y el servicio de 

recogida de basura, en especial los 

voluminosos; a realizar las tareas de 

mantenimiento de las zonas verdes y 

ajardinadas así como de los 

equipamientos, hoy muy deficitarios; a 

mejorar el sistema lumínico viario y a 

poner en marcha actuaciones de 

movilidad y accesibilidad siempre con 

alternativas previas para evitar las 
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afectacións que se provocan, por 

exemplo, pola falta de aparcamento. E 

todo baixo dúas máximas que, ou ben 

nunca tivo consigo ou ben se lle 

esqueceron polo camiño, señora Rey: 

realizar unha repartición equilibrada do 

investimento por barrios, priorizando as 

necesidades máis importantes e as 

deficiencias máis urxentes e acordar este 

investimento co tecido veciñal e 

comercial coa fin de cubrir as carencias 

de (óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

que moitos anos levan reclamando. 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Soneira, o seu turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Si, señora Cendán é vostede e xa lle 

dixen moitas grazas, e logo dixen: señora 

Soneira, o seu turno, pero se queren que 

lles nomee cando agradeza todo, pois, 

señora Cendán, moitas grazas. 

 

Agora, señora Soneira, é o seu turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

A desigualdade entre barrios é evidente. 

Non hai máis que darse unha volta pola 

cidade para ver as diferencias de 

dotacións e estado de infraestruturas 

entre os barrios. O pasado ano, o informe 

municipal da Axenda 2030 xa alertaba 

da crecente desigualdade entre barrios. 

Denunciaba a disparidade na calidade 

negativas afectaciones que se provocan, 

por ejemplo, por la falta de aparcamiento. 

Y todo bajo dos máximas que, o bien 

nunca tuvo consigo o bien se le olvidaron 

por el camino, señora Rey: realizar un 

reparto equilibrado de la inversión por 

barrios, priorizando las necesidades más 

importantes y las deficiencias más 

urgentes y acordar esta inversión con el 

tejido vecinal y comercial con el fin de 

cubrir las carencias de (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) que muchos años 

llevan reclamando. Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Soneira, su turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Sí, señora Cendán es usted y ya le dije 

muchas gracias, y luego dije: señora 

Soneira, su turno, pero si quieren que les 

nombre cuando agradezca todo, pues, 

señora Cendán, muchas gracias. 

 

Ahora, señora Soneira, es su turno. 

 

Señora Soneira Lema 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

La desigualdad entre barrios es evidente. 

No hay más que darse una vuelta por la 

ciudad para ver las diferencias de 

dotaciones y estado de infraestructuras 

entre los barrios. El pasado año, el 

informe municipal de la Agenda 2030 ya 

alertaba de la creciente desigualdad entre 

barrios. Denunciaba la disparidad en la 
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dos espazos públicos e o déficit nos 

equipamentos e servizos municipais e 

isto segue crecendo se non se lle pon freo 

cun programa municipal de melloras en 

función das deficiencias observadas que 

vaia reducindo as desigualdades.  

 

 

As propostas da moción me parece que 

poden axudar a conseguilo porque son 

moi amplas, abarcando limpeza, xardíns, 

iluminación, accesibilidade, beirarrúas e 

vías públicas, mobiliario urbano, 

equipamento, seguridade cidadá, diálogo 

e consenso coa veciñanza. 

 

Por todo isto, vou apoiar a moción coa 

emenda da Marea Atlántica. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Soneira. 

 

Turno da señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

A Coruña é una cidade pequena, non 

chega aos 38 km2, sen embargo si a 

forman barrios con grandes 

diversidades. 

 

Ás catorce horas e trinta e tres 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema. 

 

A realidade da Agra do Orzán, onde 

viven 30.000 persoas en 4 km2, non é a 

mesma que a de Monte Alto ou a Cidade 

Vella, e non son só por barrios diversos, 

polas súas características sociais, senón 

tamén polas diferentes decisións que se 

toman con respecto a uns e a outros. Non 

pode ser que, polas súas características, 

sexan tratados de forma discriminatoria. 

Non é xusto o abandono que sofren 

calidad de los espacios públicos y el 

déficit en los equipamientos y servicios 

municipales y esto sigue creciendo si no se 

le pone freno con un programa municipal 

de mejoras en función de las deficiencias 

observadas que vaya reduciendo las 

desigualdades.  

 

Las propuestas de la moción me parece 

que pueden ayudar a conseguirlo porque 

son muy amplias, abarcando limpieza, 

jardines, iluminación, accesibilidad, 

aceras y vías públicas, mobiliario urbano, 

equipamiento, seguridad ciudadana, 

diálogo y consenso con el vecindario.  

 

Por todo esto, voy a apoyar la moción con 

la enmienda de la Marea Atlántica. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Soneira. 

 

Turno de la señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

A Coruña es una ciudad pequeña, no llega 

a los 38 km2, sin embargo sí la forman 

barrios con grandes diversidades. 

 

 

A las catorce horas y treinta y tres 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

La realidad del Agra del Orzán, donde 

viven 30.000 personas en 4 km2, no es la 

misma que la de Monte Alto o la Ciudad 

Vieja, y no son solo por barrios diversos, 

por sus características sociales, sino 

también por las diferentes decisiones que 

se toman con respecto a unos y a otros. No 

puede ser que, por sus características, 

sean tratados de forma discriminatoria. 

No es justo el abandono que sufren 
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moitos dos nosos barrios e non é xusto 

porque todos os veciños aportan a través 

dos seus impostos para que teñamos uns 

mellores servizos na Coruña.  

 

O meu voto será a favor. 

 

Presidencia 

 

Turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Esta moción ten moitas semellanzas con 

outra sobre as necesidades dos barrios 

presentada tamén polo Grupo Popular no 

pasado pleno do mes de novembro, polo 

cal, inevitablemente, algúns dos nosos 

argumentos van resultar reiterativos.  

 

 

Recentemente coñecimos informes que 

indican que, desde o inicio da pandemia 

até hoxe, A Coruña foi a cidade galega 

na que máis se acentuaron as 

desigualdades. Por desgraza xa somos a 

cidade máis desigual de Galiza e, como 

di o aserto popular, a crise vai por 

barrios, pois hai pouco coñecíamos 

tamén os resultados dun estudo que 

reflectía como a fenda en termos de 

renda cada vez é maior entre os distintos 

barrios da cidade. Mentres nalgúns 

poucos barrios a renda per cápita 

incrementouse nos últimos anos, na 

maioría diminuíu e o propio informe 

municipal da Axenda 2030 alerta da 

crecente desigualdade entre barrios que 

afecta non só a renda, afecta tamén á 

disparidade na calidade do espazo 

público, na dotación de equipamentos ou  

na calidade da prestación de 

determinados servizos municipais. Hai 

moitos barrios da nosa cidade que están 

sufrindo un proceso de degradación que 

nos parece preocupante e, fronte a iso, 

muchos de nuestros barrios y no es justo 

porque todos los vecinos aportan a través 

de sus impuestos para que tengamos unos 

mejores servicios en A Coruña.  

 

Mi voto será a favor. 

 

Presidencia 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Esta moción tiene muchas semejanzas con 

otra sobre las necesidades de los barrios 

presentada también por el Grupo Popular 

en el pasado pleno del mes de noviembre, 

por lo cual, inevitablemente, algunos de 

nuestros argumentos van a resultar 

reiterativos.  

 

Recientemente conocimos informes que 

indican que, desde el inicio de la 

pandemia hasta hoy, A Coruña fue la 

ciudad gallega en la que más se 

acentuaron las desigualdades. Por 

desgracia ya somos la ciudad más 

desigual de Galicia y, como dice el aserto 

popular, la crisis va por barrios, pues 

hace poco conocíamos también los 

resultados de un estudio que reflejaba 

cómo la brecha en términos de renta cada 

vez es mayor entre los distintos barrios de 

la ciudad. Mientras en algunos pocos 

barrios la renta per cápita se incrementó 

en los últimos años, en la mayoría 

disminuyó y el propio informe municipal 

de la Agenda 2030 alerta de la creciente 

desigualdad entre barrios que afecta no 

solo la renta, afecta también a la 

disparidad en la calidad del espacio 

público, en la dotación de equipamientos 

o en  la calidad de la prestación de 

determinados servicios municipales. Hay 

muchos barrios de nuestra ciudad que 

están sufriendo un proceso de 
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como temos dito moitas veces, cómpre 

apostar desde o Concello por políticas de 

rexeneración e revitalización dos barrios 

poñendo os barrios no centro en vez de 

acentuar a dualidade barrios ricos, 

barrios pobres. Mais como dixemos no 

debate daquela moción de novembro, a 

nosa percepción é que o Goberno 

municipal moitas veces falla no que 

debería de ser a xestión ordinaria, do día 

a día, chámese limpeza, chámese 

recollida, chámese mellora da 

accesibilidade do mantemento, sexa do 

pavimento de calzadas e beirarrúas, do 

mobiliario urbano ou conservación de 

parques e xardíns. No noso contacto coas 

asociacións veciñais e con moitos 

cidadáns, podemos constatar que nestas 

cuestións hai un claro malestar e tamén 

vai acabar o mandato sen que haxa 

melloras substanciais na conectividade 

dos barrios a través do transporte 

público, sexa para conectar mellor os 

barrios entre si ou para mellorar a 

conexión dos barrios cos polígonos 

industriais ou centros hospitalarios, do 

mesmo xeito que vai rematar o mandato 

sen que se restablecese o carril bus 

suprimido, por certo, por un goberno 

municipal do grupo propoñente desta 

moción, do Partido Popular.  

 

 

 

 

Ás catorce horas e trinta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Soneira Lema. 

 

Hai algún punto da parte resolutiva que 

nos merece algún matiz, pero en liñas 

xerais coincidimos coas propostas 

contidas na moción e, sobre todo, 

coincidimos coa necesidade de poñer os 

barrios no centro, corrixindo os déficits 

e desigualdades existentes. Por esta 

razón, votaremos a favor da moción. 

Grazas. 

degradación que nos parece preocupante 

y, frente a eso, como hemos dicho muchas 

veces, hace falta apostar desde el 

Ayuntamiento por políticas de 

regeneración y revitalización de los 

barrios poniendo los barrios en el centro 

en vez de acentuar la dualidad barrios 

ricos, barrios pobres. Pero como dijimos 

en el debate de aquella moción de 

noviembre, nuestra percepción es que el 

Gobierno municipal muchas veces falta en 

lo que debería de ser la gestión ordinaria, 

del día a día, llámese limpieza, llámese 

recogida, llámese mejora de la 

accesibilidad del mantenimiento, sea del 

pavimento de calzadas y aceras, del 

mobiliario urbano o conservación de 

parques y jardines. En nuestro contacto 

con las asociaciones vecinales y con 

muchos ciudadanos, podemos constatar 

que en estas cuestiones hay un claro 

malestar y también va a acabar el 

mandato sin que haya mejoras 

sustanciales en la conectividad de los 

barrios a través del transporte público, 

sea para conectar mejor los barrios entre 

sí o para mejorar la conexión de los 

barrios con los polígonos industriales o 

centros hospitalarios, al igual que va a 

finalizar el mandato sin que se 

restableciese el carril bus suprimido, por 

cierto, por un gobierno municipal del 

grupo proponente de esta moción, del 

Partido Popular.  

 

A las catorce horas y treinta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Soneira Lema. 

 

Hay algún punto de la parte resolutiva que 

nos merece algún matiz, pero en líneas 

generales coincidimos con las propuestas 

contenidas en la moción y, sobre todo, 

coincidimos con la necesidad de poner los 

barrios en el centro, corrigiendo los 

déficits y desigualdades existentes. Por 

esta razón, votaremos a favor de la 

moción. Gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas. 

 

En primeiro lugar, facer unha pequena 

corrección ao señor Celemín: o Partido 

Popular non vota en contra da subida das 

pensións, desgraciadamente porque o 

propio ministro, señor Escrivá, é quen 

propón baixalas, entón, neste caso, 

cómpre facer esa pequena corrección. 

 

Ás catorce horas e trinta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Ben, sobre esta moción, nós coincidimos 

en que a moción coincide moito coa 

presentada no pleno pasado pola señora 

Faraldo. Basicamente é unha moción 

que pon o acento sobre, non só a falta do 

coidado do espazo público e a falta de 

investimento, senón a súa concentración 

preferente no que este grupo municipal 

ten definido como o centro ou os 

Cantóns. Temos acusado, creo que con 

razón, a este goberno de ser un goberno 

cantonalista e que segue, penso, 

acentuando o que tamén se ten 

denunciado neste debate, as profundas 

desigualdades de renda e tamén de 

coidado do espazo público entre o centro 

e a periferia da cidade.  

 

Hai outros indicadores que fomos 

coñecendo nos últimos tempos que 

alertan sobre unha falta simple, pura e 

dura de xestión desta cuestión, é dicir, un 

capítulo VI que amosa unha taxa de 

inexecución moi alta. Creo que aquí, a 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias. 

 

En primer lugar, hacer una pequeña 

corrección al señor Celemín: el Partido 

Popular no vota en contra de la subida de 

las pensiones, desgraciadamente porque 

el propio ministro, señor Escrivá, es quien 

propone bajarlas, entonces, en este caso, 

hace falta hacer esa pequeña corrección. 

 

A las catorce horas y treinta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Bien, sobre esta moción, nosotros 

coincidimos en que la moción coincide 

mucho con la presentada en el pleno 

pasado por la señora Faraldo. 

Básicamente es una moción que pone el 

acento sobre, no solo la falta de cuidado 

del espacio público y la falta de inversión, 

sino su concentración preferente en lo que 

este grupo municipal ha definido como el 

centro o los Cantones. Hemos acusado, 

creo que con razón, a este gobierno de ser 

un gobierno cantonalista y que sigue, 

creo, acentuando lo que también se ha 

denunciado en este debate, las profundas 

desigualdades de renta y también de 

cuidado del espacio público entre el 

centro y la periferia de la ciudad.  

 

Hay otros indicadores que fuimos 

conociendo en los últimos tiempos que 

alertan sobre una falta simple, pura y 

dura de gestión de esta cuestión, es decir, 

un capítulo VI que muestra una tasa de 

inejecución muy alta. Creo que aquí, la 
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verdade, é un deses índices que son 

alarmantes e que realmente pon de 

manifesto que, polos motivos que sexan 

que o Goberno coñecerá mellor ca min, 

non estamos ou non se está prestando a 

atención debida a esa cuestión, a esta 

cuestión fundamental que atinxe a vida 

diaria das persoas que é o mantemento 

do espazo público.  

 

Tamén, eu creo que se facemos o 

contraste no momento no que estamos 

entre esta unanimidade respecto da falta 

de investimento no espazo público, 

sobre todo nas zonas periféricas da nosa 

cidade, o contrastamos, como digo, coas 

promesas do Partido Socialista no seu 

programa de 2019, como tamén se 

comentou, nas declaracións da actual 

alcaldesa na campaña electoral, a 

verdade é que o balance non pode ser 

positivo, nin moitísimo menos. Entre 

aqueles obxectivos que se marcou o 

Partido Socialista cando empezaba o seu 

mandato e os resultados que agora, 

visiblemente, atinxiron, pois o certo é 

que non aprobaron a asignatura do 

coidado do espazo público. Entón, o que 

nós propoñemos simplemente a esta 

moción como engádega é que o contrato 

de mantemento das vías públicas se 

dedique a esta finalidade e non ó de obra 

nova, como xa temos denunciado tamén 

en ocasións anteriores. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. 

 

Turno para o Goberno, señora Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Resulta, cando menos, curioso, que sexa 

verdad, es uno de esos índices que son 

alarmantes y que realmente pone de 

manifiesto que, por los motivos que sean 

que el Gobierno conocerá mejor que yo, 

no estamos o no se está prestando la 

atención debida a esa cuestión, a esta 

cuestión fundamental que afecta a la vida 

diaria de las personas que es el 

mantenimiento del espacio público.  

 

También, yo creo que si hacemos el 

contraste en el momento en el que estamos 

entre esta unanimidad respecto de la falta 

de inversión en el espacio público, sobre 

todo en las zonas periféricas de nuestra 

ciudad, lo contrastamos, como digo, con 

las promesas del Partido Socialista en su 

programa de 2019, como también se 

comentó, en las declaraciones de la actual 

alcaldesa en la campaña electoral, la 

verdad es que el balance no puede ser 

positivo, ni muchísimo menos. Entre 

aquellos objetivos que se marcó el Partido 

Socialista cuando empezaba su mandato y 

los resultados que ahora, visiblemente, 

alcanzaron, pues lo cierto es que no 

aprobaron la asignatura del cuidado del 

espacio público. Entonces, lo que 

nosotros proponemos simplemente a esta 

moción como adición es que el contrato de 

mantenimiento de las vías públicas se 

dedique a esta finalidad y no al de obra 

nueva, como ya hemos denunciado 

también en ocasiones anteriores. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. 

 

Turno para el Gobierno, señora Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Resulta, cuando menos, curioso, que sea 
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precisamente o PP o que fale de 

tratamento desigual nos barrios da 

cidade. Se algo caracteriza ao Goberno 

do Partido Socialista da Coruña é o trato 

equitativo en tódolos distritos, 

atendendo de forma individual e 

entendendo as súas diferencias e 

peculiaridades. O que fixo a nosa 

alcaldesa, Inés Rey, nada máis chegar ao 

Goberno foi, precisamente, introducir os 

mecanismos correctores para tratar de 

reducir as desigualdades, redistribuíndo 

de maneira máis equilibrada todos os 

recursos dispoñibles. Por iso non está de 

máis lembrarlles que, con este goberno, 

non hai barrio na nosa cidade sen 

investimento. Coas axudas executadas, 

coas obras executadas, perdón, e as que 

se están levando a cabo conseguiremos 

no 2023 un equilibrio de inversións por 

distritos, ademais de actuacións globais 

como, por exemplo, a que se está a 

desenvolver co cambio de alumeado en 

toda a cidade como parte dun gran 

proxecto de sustentabilidade e eficiencia 

enerxética para as nosas rúas, parques e 

prazas. 

 

Por outra banda, xa que na súa moción 

fala, e cito textualmente, de diminuír a 

dependencia do vehículo privado nos 

nosos desprazamentos, cómpre lembrar  

que foron precisamente vostedes, 

señoras e señores do PP, os que quitaron 

o carril bus que un goberno socialista 

implantou para favorecer o uso do 

transporte público, e tamén está sendo un 

goberno socialista, o de Inés Rey, o que 

acaba de baixar o prezo do bus urbano á 

espera, todavía, de que o presidente da 

Xunta de Galicia resposte a todos os 

coruñeses sobre o desconto do 20 % do 

prezo do bus solicitado pola nosa 

alcaldesa. 

 

No que vai de mandato, pandemia polo 

medio, levamos executados en proxectos 

de obras e reformas en tódolos barrios, 

precisamente el PP el que hable de 

tratamiento desigual en los barrios de la 

ciudad. Si algo caracteriza al Gobierno 

del Partido Socialista de A Coruña es el 

trato equitativo en todos los distritos, 

atendiendo de forma individual y 

entendiendo sus diferencias y 

peculiaridades. Lo que hizo nuestra 

alcaldesa, Inés Rey, nada más llegar al 

Gobierno fue, precisamente, introducir 

los mecanismos correctores para tratar de 

reducir las desigualdades, 

redistribuyendo de manera más 

equilibrada todos los recursos 

disponibles. Por eso no está de más 

recordarles que, con este gobierno, no hay 

barrio en nuestra ciudad sin inversión. 

Con las ayudas ejecutadas, con las obras 

ejecutadas, perdón, y las que se están 

llevando a cabo conseguiremos en el 2023 

un equilibrio de inversiones por distritos, 

además de actuaciones globales como, 

por ejemplo, la que se está desarrollando 

con el cambio de alumbrado en toda la 

ciudad como parte de un gran proyecto de 

sostenibilidad y eficiencia energética para 

nuestras calles, parques y plazas. 

 

Por otra parte, ya que en su moción habla, 

y cito textualmente, de disminuir la 

dependencia del vehículo privado en 

nuestros desplazamientos, hace falta 

recordar  que fueron precisamente 

ustedes, señoras y señores del PP, los que 

quitaron el carril bus que un gobierno 

socialista implantó para favorecer el uso 

del transporte público, y también está 

siendo un gobierno socialista, el de Inés 

Rey, el que acaba de bajar el precio del 

bus urbano a la espera, todavía, de que el 

presidente de la Xunta de Galicia 

responda a todos los coruñeses sobre el 

descuento del 20 % del precio del bus 

solicitado por nuestra alcaldesa. 

 

En lo que va de mandato, pandemia de por 

medio, llevamos ejecutados en proyectos 

de obras y reformas en todos los barrios, 
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sen distinción, máis de 50 millóns de 

euros. A lista é interminable pero vou 

citar algúns exemplos: a reurbanización 

da rúa Nosa Señora do Rosario, da rúa 

Cortaduría e do exterior do mercado de 

San Agustín, mellora dos xardíns de 

Méndez Núñez e a restauración do 

xardín de San Carlos, reurbanización da 

rúa Santa Catalina, da rúa Sol, da rúa 

Orzán, a mellora do parque de Marte e a 

reforma do mercado de Durmideiras, a 

reurbanización das rúas Vía Ártabra, San 

Fernando, Alcalde Abella, travesía da 

Torre, a mellora do pavimento da rúa 

Sinfónica de Galicia, a avenida de 

Buenos Aires, Juan Flórez, José 

Cornide, Pintor Joaquín Vaamonde, a 

estabilización do noiro do parque de 

Santa Margarida e a restauración do seu 

simbólico muíño, mellora de 

sensibilidade na costa da Unión a 

Fernando VII, as renovacións do 

pavimento na costa da Palloza e da rúa 

Alcalde Puga y Parga con implantación 

do carril bici, a peonalización da rúa 

Alcalde Marchesi, a mellora da 

accesibilidade da rúa Oidor Gregorio 

Tovar e reurbanización da rúa Ramón 

Cabanillas, rehabilitación integral da 

praza Padre Rubinos, reparación de 

beirarrúas na avenida Gran Canaria e 

reurbanización da rúa Cultura e Pintor 

Francisco Lloréns e a creación dunha 

pista multideporte na praza da 

Tolerancia, ampliación da área de xogos 

da praza Elíptica, a reparación da cúpula 

do monte de San Pedro e a recuperación 

do obelisco Millennium, a mellora do 

pavimento na avenida Glasgow e o 

acceso peonil e ciclista que conecta o 

polígono de Pocomaco co Birloque, a 

demolición do viaduto da rolda de Nelle 

e melloras e ampliacións dos parques 

infantís das Conchiñas, Mariñeiros e 

Ventorrillo, instalación dun observatorio 

de aves no Portiño, reurbanización da 

praza Pintor Manuel Colmeiro, 

construción dun parque biosaudable na 

sin distinción, más de 50 millones de 

euros. La lista es interminable pero voy a 

citar algunos ejemplos: la reurbanización 

de la calle Nosa Señora do Rosario, de la 

calle Cortaduría y del exterior del 

mercado de San Agustín, mejora de los 

jardines de Méndez Núñez y la 

restauración del jardín de San Carlos, 

reurbanización de la calle Santa Catalina, 

de la calle Sol, de la calle Orzán, la 

mejora del parque de Marte y la reforma 

del mercado de Durmideiras, la 

reurbanización de las calles Vía Ártabra, 

San Fernando, Alcalde Abella, travesía de 

la Torre, la mejora del pavimento de la 

calle Sinfónica de Galicia, la avenida de 

Buenos Aires, Juan Flórez, José Cornide, 

Pintor Joaquín Vaamonde, la 

estabilización del talud del parque de 

Santa Margarita y la restauración de su 

simbólico molino, mejora de sensibilidad 

en la cuesta de la Unión a Fernando VII, 

las renovaciones del pavimento en la 

cuesta de la Palloza y de la calle Alcalde 

Puga y Parga con implantación del carril 

bici, la peatonalización de la calle Alcalde 

Marchesi, la mejora de la accesibilidad de 

la calle Oidor Gregorio Tovar y 

reurbanización de la calle Ramón 

Cabanillas, rehabilitación integral de la 

plaza Padre Rubinos, reparación de 

aceras en la avenida Gran Canaria y 

reurbanización de la calle Cultura y 

Pintor Francisco Lloréns y la creación de 

una pista multideporte en la plaza de la 

Tolerancia, ampliación del área de juegos 

de la plaza Elíptica, la reparación de la 

cúpula del monte de San Pedro y la 

recuperación del obelisco Millennium, la 

mejora del pavimento en la avenida 

Glasgow y el acceso peatonal y ciclista 

que conecta el polígono de Pocomaco con 

el Birloque, la demolición del viaducto de 

la ronda de Nelle y mejoras y 

ampliaciones de los parques infantiles de 

las Conchiñas, Mariñeiros y Ventorrillo, 

instalación de un observatorio de aves en 

el Portiño, reurbanización de la plaza 
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praza Casares Quiroga, colocación 

dunha rampla para mellorar a 

accesibilidade na praza Pinos, a 

renovación do pavimento da calzada de 

Matogrande, a mellora de accesibilidade 

na rúa Rianxo, a instalación dunha 

cuberta para as pistas deportivas San 

Francisco Javier, o ascensor dos Castros 

e o polideportivo do Castrillón, a 

reurbanización da rúa Rafael Bárez 

Vázquez, a mellora do estanque de Eirís 

e o peche do parque, a reparación da 

pasarela peonil do Materno Infantil 

sobre a Pasaxe, a construción da rede de 

saneamento nas rúas Dublín, Atenas, 

Venecia, Helsinki, Zapateira, o parque 

de Breogán, a renovación do pavimento 

en varias zonas de Palavea, o corredor 

verde e a pista de patinaxe de Novo 

Mesoiro, o saneamento da rúa Laxe de 

Feáns, a recuperación dos camiños da 

Silva, Cances, Mesoiro, Feáns e castro 

de Elviña, a recollida de pluviais en lugar 

de Bens e Mazaído, a mellora do acceso 

peonil no núcleo de Nostián, as 

reparacións do pavimento na rúa Severo 

Ochoa, Gutenberg, Gambrinus, 

moitísimo máis (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —perdón, perdón, xa 

remato—. Todas estas actuacións foron 

moi alabadas polos veciños e non o digo 

eu, o din eles.  

 

 

 

Como ven, inversións en todos os 

barrios, señoras e señores do Partido 

Popular. Votaremos a favor. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Aceptaron a emenda da Marea?  

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Pintor Manuel Colmeiro, construcción de 

un parque biosaludable en la plaza 

Casares Quiroga, colocación de una 

rampa para mejorar la accesibilidad en la 

plaza Pinos, la renovación del pavimento 

de la calzada de Matogrande, la mejora 

de accesibilidad en la calle Rianxo, la 

instalación de una cubierta para las pistas 

deportivas San Francisco Javier, el 

ascensor de los Castros y el polideportivo 

del Castrillón, la reurbanización de la 

calle Rafael Bárez Vázquez, la mejora del 

estanque de Eirís y el cierre del parque, la 

reparación de la pasarela peatonal del 

Materno Infantil sobre la Pasaxe, la 

construcción de la red de saneamiento en 

las calles Dublín, Atenas, Venecia, 

Helsinki, Zapateira, el parque de 

Breogán, la renovación del pavimento en 

varias zonas de Palavea, el corredor 

verde y la pista de patinaje de Novo 

Mesoiro, el saneamiento de la calle Laxe 

de Feáns, la recuperación de los caminos 

de la Silva, Cances, Mesoiro, Feáns y 

castro de Elviña, la recogida de pluviales 

en lugar de Bens y Mazaído, la mejora del 

acceso peatonal en el núcleo de Nostián, 

las reparaciones del pavimento en la calle 

Severo Ochoa, Gutenberg, Gambrinus, 

muchísimo más (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —perdón, perdón, ya 

finalizo—. Todas estas actuaciones fueron 

muy alabadas por los vecinos y no lo digo 

yo, lo dicen ellos.  

 

Como ven, inversiones en todos los 

barrios, señoras y señores del Partido 

Popular. Votaremos a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

¿Aceptaron la enmienda de la Marea?  

 

Señora Cendán Gayoso 
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Si. 

 

Presidencia 

 

Ben, pois imos proceder á votación desta 

moción. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular transaccionada co 

Grupo Municipal da Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a terceira moción do 

Grupo Municipal do Partido Popular 

transaccionada co Grupo Municipal da 

Marea Atlántica sobre a desigualdade 

entre barrios da cidade, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

31. Moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular, transaccionada co 

Grupo Municipal da Marea Atlántica, 

Sí. 

 

Presidencia 

 

Bien, pues vamos a proceder a la votación 

de esta moción. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular transaccionada con el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la tercera moción del 

Grupo Municipal del Partido Popular 

transaccionada con el Grupo Municipal 

de la Marea Atlántica sobre la 

desigualdad entre barrios de la ciudad, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (7 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (4 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Susana Soneira Lema (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

31. Moción del Grupo Municipal del 

Partido Popular, transaccionada con el 

Grupo Municipal de la Marea Atlántica, 
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sobre a desigualdade entre barrios da 

cidade. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a: 

 

1. Mellorar a limpeza nas rúas e prazas e 

a recollida de residuos, en especial os 

voluminosos. 

 

2. Mellorar o mantemento das zonas 

axardinadas e a poda das árbores tanto 

nas beirarrúas como nas prazas públicas. 

 

3. Mellorar a iluminación nas vías 

públicas da nosa cidade. 

 

4. Realizar programas e proxectos que 

melloren a accesibilidade nos nosos 

barrios. 

 

5. Ter en conta as diferenzas existentes 

entre os distintos barrios á hora de 

programar os investimentos con el fin de 

diminuír as desigualdades existentes. 

 

 

6. Mellorar el mantemento de beirarrúas 

e vías públicas, pasos de peóns, etc. 

 

7. Mellorar o mantemento do mobiliario 

urbano e proceder a súa renovación. 

 

 

8. Deseñar un programa de actuacións 

necesarias para mellorar, manter e 

aumentar os equipamentos públicos nos 

barrios. 

 

9. Acordar investimentos cos veciños e 

comerciantes para cubrir as carencias de 

servizos nos barrios. 

 

10. Realizar as actuacións de mellora 

necesarias no carril bici actual. 

 

11. Poñer en marcha a policía de barrio, 

sobre desigualdad entre barrios de la 

ciudad. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a: 

 

1. Mejorar la limpieza en las calles y 

plazas y la recogida de residuos, en 

especial los voluminosos. 

 

2. Mejorar el mantenimiento de las zonas 

ajardinadas y la poda de los árboles tanto 

en las aceras como en las plazas públicas. 

 

3. Mejorar la iluminación en las vías 

públicas de nuestra ciudad. 

 

4. Realizar programas y proyectos que 

mejoren la accesibilidad en nuestros 

barrios. 

 

5. Tener en cuenta las diferencias 

existentes entre los distintos barrios a la 

hora de programar las inversiones con el 

fin de disminuir las desigualdades 

existentes. 

 

6. Mejorar el mantenimiento de aceras y 

vías públicas, pasos de peatones, etc. 

 

7. Mejorar el mantenimiento del 

mobiliario urbano y proceder a su 

renovación. 

 

8. Diseñar un programa de actuaciones 

necesarias para mejorar, mantener y 

aumentar los equipamientos públicos en 

los barrios. 

 

9. Consensuar inversiones con los vecinos 

y comerciantes para cubrir las carencias 

de servicios en los barrios. 

 

10. Realizar las actuaciones de mejora 

necesarias en el carril bici actual. 

 

11. Poner en marcha la policía de barrio, 
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tan demandada por veciños e 

comerciantes. 

 

12. Dialogar cos veciños para definir as 

principais actuacións de mellora da 

mobilidade. 

 

13. Destinar os contratos de mantemento 

de vías públicas a esta finalidade, non a 

realizar obras novas. 

 

Presidencia 

 

Aquí paramos e suspendemos a sesión 

temporalmente. Retomamos ás catro en 

punto. Moitas grazas. 

 

Ás catorce horas e corenta e catro 

minutos a Presidencia resolve facer un 

receso na sesión, que se retoma ás 

dezaseis horas e catro minutos cos 

mesmos asistentes relacionados ut 

supra, a excepción das señoras 

Cendán Gayoso, Cameán Calvete e 

Soneira Lema e o señor Martínez 

Durán, que non se atopan presentes no 

Salón de Sesións. 

 

Presidencia 

 

Ben. Retomamos a sesión coa parte 

relativa ás preguntas de resposta oral 

para o Goberno e, tal e como acordamos 

na Comisión de Voceiros, imos alterar a 

orde das preguntas para que responda o 

concelleiro de Urbanismo ás súas en 

primeiro lugar —o que agradezo 

novamente tanto ao BNG como á Marea 

Atlántica—, así que a primeira pregunta 

será do Bloque Nacionalista Galego, 

relativa a mobilidade. 

 

Señora Veira e señor Díaz, teñen a 

palabra respectivamente. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

tan demandada por vecinos y 

comerciantes. 

 

12. Dialogar con los vecinos para definir 

las principales actuaciones de mejora de 

la movilidad. 

 

13. Destinar los contratos de 

mantenimiento de vías públicas a esta 

finalidad, no a realizar obras nuevas. 

 

Presidencia 

 

Aquí paramos y suspendemos la sesión 

temporalmente. Retomamos a las 4 en 

punto. Muchas gracias. 

 

A las catorce horas y cuarenta y cuatro 

minutos la Presidencia resuelve hacer un 

receso en la sesión, que se retoma a las 

dieciséis horas y cuatro minutos con los 

mismos asistentes relacionados ut supra, 

a excepción de las señoras Cendán 

Gayoso, Cameán Calvete y Soneira Lema 

y el señor Martínez Durán, que no se 

encuentran presentes en el Salón de 

Sesiones. 

 

Presidencia 

 

Bien. Retomamos la sesión con la parte 

relativa a las preguntas de respuesta oral 

para el Gobierno y, tal y como acordamos 

en la Comisión de Portavoces, vamos a 

alterar el orden de las preguntas para que 

responda el concejal de Urbanismo a las 

suyas en primer lugar —lo que agradezco 

nuevamente tanto al BNG como a la 

Marea Atlántica—, así que la primera 

pregunta será del Bloque Nacionalista 

Galego, relativa a movilidad. 

 

Señora Veira y señor Díaz, tienen la 

palabra respectivamente. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 
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NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre mobilidade. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Cal é o motivo polo que o Goberno local 

non reforzou a atención ao público da 

Estación de Autobuses para atender os 

trámites da tarxeta Millennium? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

O Goberno local recuperou a atención ao 

público da tarxeta Millennium nos catro 

rexistros municipais: Ágora, Fórum, 

Franxa e Estación de Autobuses, e está a 

repartir diariamente 70 tarxetas 

Millennium novas. 

 

Señora Veira González 

 

Ben. O problema que denunciamos 

denunciámolo xa no Pleno pasado e era 

que estaban bloqueadas as citas para 

obter a tarxeta Millennium. Estaban 

bloqueadas as citas para darse de alta —

polo tanto, un problema tamén para 

BiciCoruña—, estaba a haber problemas 

tamén para a renovación de tarxetas, 

para renovar tarxetas por mal 

funcionamento e tamén para algúns 

outros trámites de perfís específicos, 

como para persoas desempregadas e 

tamén para o perfil de menor de 13 anos. 

Cando menos ata a semana pasada 

estaban bloqueadas as citas de xaneiro e 

de febreiro. Aparecían ocupadas todas as 

citas de xaneiro e aparecían... En 

febreiro non daba opción a propia páxina 

web para solicitar citas para este mes, 

este presente mes. A verdade é que o 

denunciamos no Pleno de xaneiro e neste 

pleno de febreiro temos que volver a 

traer este asunto. Queremos saber por 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre movilidad. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Cuál es el motivo por el que el Gobierno 

local no reforzó la atención al público de 

la Estación de Autobuses para atender los 

trámites de la tarjeta Millennium? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

El Gobierno local recuperó la atención al 

público de la tarjeta Millennium en los 

cuatro registros municipales: Ágora, 

Fórum, Franja y Estación de Autobuses, y 

está repartiendo diariamente 70 tarjetas 

Millennium nuevas. 

 

Señora Veira González 

 

Bien. El problema que denunciamos lo 

denunciamos ya en el Pleno pasado y era 

que estaban bloqueadas las citas para 

obtener la tarjeta Millennium. Estaban 

bloqueadas las citas para darse de alta —

por lo tanto, un problema también para 

BiciCoruña—, estaba habiendo 

problemas también para la renovación de 

tarjetas, para renovar tarjetas por mal 

funcionamiento y también para algunos 

otros trámites de perfiles específicos, 

como para personas desempleadas y 

también para el perfil de menor de 13 

años. Por lo menos hasta la semana 

pasada estaban bloqueadas las citas de 

enero y de febrero. Aparecían ocupadas 

todas las citas de enero y aparecían... En 

febrero no daba opción la propia página 

web para solicitar citas para este mes, 

este presente mes. La verdad es que lo 

denunciamos en el Pleno de enero y en 

este pleno de febrero tenemos que volver 

a traer este asunto. Queremos saber por 
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que non hai citas e por que non se está a 

reforzar este servizo ao cidadán. Cando 

menos ata o momento no que nós 

rexistramos esta pregunta oral, non había 

citas, non? 

 

Ás dezaseis horas e seis minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Cendán 

Gayoso. 

 

Por que traemos isto a Pleno? Home, 

porque moita xente se está a queixar de 

que este Goberno municipal aproba unha 

rebaixa de tarifas, pero moita xente non 

se está a poder beneficiar desa rebaixa de 

tarifas porque non ten a tarxeta 

Millennium, ou porque a ten estragada, 

ou porque ten que actualizar o seu perfil, 

porque quere facer unha tarxeta para 

menores de 13, ou porque de súpeto está 

en situación de desemprego, non? Todos 

estes perfís non se están a beneficiar das 

tarifas que aprobou o Goberno local e 

están a pagar 1,30 € por viaxe, non? 

Como imos as persoas que podemos ter 

estragada a tarxeta e non podemos 

empregar a aplicación do móbil, por 

distintos motivos, beneficiarnos desta 

rebaixa que, en teoría, se aplicará ata 

mediados de ano, se cando menos en 

xaneiro e febreiro xa non puidemos facer 

uso desta nova tarifa, non? Non nos 

puidemos beneficiar desta tarifa. 

 

Ás dezaseis horas e sete minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

O que lle pedimos é que reforcen o 

servizo de atención da estación de 

autobuses ou que o descentralicen, 

porque houbo un proceso de 

centralización na estación de autobuses, 

cando era algo que se atendía en outros 

rexistros. E se non hai posibilidades, 

polo que sexa, para habilitar un reforzo 

deste servizo, pois que se faga, que se 

implemente algunha medida para que a 

qué no hay citas y por qué no se está 

reforzando este servicio al ciudadano. Por 

lo menos hasta el momento en el que 

nosotros registramos esta pregunta oral, 

no había citas ¿no? 

 

A las dieciséis horas y seis minutos entra 

en el Salón de Sesiones a señora Cendán 

Gayoso. 

 

¿Por qué traemos esto a Pleno? Hombre, 

porque mucha gente se está quejando de 

que este Gobierno municipal aprueba una 

rebaja de tarifas, pero mucha gente no se 

está pudiendo beneficiar de esa rebaja de 

tarifas porque no tiene la tarjeta 

Millennium, o porque la tiene estropeada, 

o porque tiene que actualizar su perfil, 

porque quiere hacer una tarjeta para 

menores de 13, o porque de pronto está en 

situación de desempleo ¿no? Todos estos 

perfiles no se están beneficiando de las 

tarifas que aprobó el Gobierno local y 

están pagando 1,30 € por viaje ¿no? 

¿Cómo vamos las personas que podemos 

tener estropeada la tarjeta y no podemos 

emplear la aplicación del móvil, por 

distintos motivos, a beneficiarnos de esta 

rebaja que, en teoría, se aplicará hasta 

mediados de año, si al menos en enero y 

febrero ya no pudimos hacer uso de esta 

nueva tarifa, no? No nos pudimos 

beneficiar de esta tarifa. 

 

A las dieciséis horas y siete minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

Lo que le pedimos es que refuercen el 

servicio de atención de la estación de 

autobuses o que lo descentralicen, porque 

hubo un proceso de centralización en la 

estación de autobuses, cuando era algo 

que se atendía en otros registros. Y si no 

hay posibilidades, por lo que sea, para 

habilitar un refuerzo de este servicio, pues 

que se haga, que se implemente alguna 

medida para que la ciudadanía que no 
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cidadanía que non ten Millennium, pero 

que si ten dereito a ela —que é 

desempregada, ou que ten fillos menores 

de 13 anos, ou que perdeu a tarxeta, ou a 

ten estragada—, que se poida beneficiar 

da rebaixa desta tarifa. Porque se de seis 

meses que vai estar implementada esta 

tarifa, ou cinco meses, xa durante un par 

deles no puido desfrutar dela, pois polo 

menos que se poida habilitar algún tipo 

de mecanismo para que si a poidamos 

desfrutar. 

 

Ás dezaseis horas e oito minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Cameán 

Calvete. 

 

O que lle pedimos é que garantan que o 

conxunto da veciñanza da Coruña poida 

acceder á tarxeta Millennium e 

beneficiarse da rebaixa de tarifas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si. Como digo, estanse a repartir 

diariamente setenta tarxetas Millennium 

novas nos catro rexistros municipais, 

ademais de xestións relativas a cambios 

de perfil ou á instalación da app e outras 

xestións relativas á tarxeta Millennium 

e, como dicía, xa está descentralizado 

nos catro rexistros, non? Que é un dos 

temas que pedían na pregunta que se 

fixo.  

 

 

O sistema de citas previas implantado na 

actualidade tiña como finalidade evitar o 

mal uso que se facía ata o momento das 

citas previas, que producía un 

importante número, digamos, de 

absentismo, non? Moita xente que pedía 

cita e despois non acudía aos rexistros. O 

sistema actual, digamos que reduce ese 

absentismo abrindo as tandas de citas por 

quincenas, o que dá a entender como que 

non hai citas. O tema é que, non é que 

non as haxa, senón que se abre cada 

tiene Millennium, pero que sí tiene 

derecho a ella —que es desempleada, o 

que tiene hijos menores de 13 años, o que 

perdió la tarjeta, o la tiene estropeada—, 

que se pueda beneficiar de la rebaja de 

esta tarifa. Porque si de seis meses que va 

a estar implementada esta tarifa, o cinco 

meses, ya durante un par de ellos no pudo 

disfrutar de ella, pues por lo menos que se 

pueda habilitar algún tipo de mecanismo 

para que sí la podamos disfrutar. 

 

 

A las dieciséis horas y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Cameán Calvete. 

 

Lo que le pedimos es que garanticen que 

el conjunto del vecindario de A Coruña 

pueda acceder a la tarjeta Millennium y 

beneficiarse de la rebaja de tarifas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí. Como digo, se están repartiendo 

diariamente setenta tarjetas Millennium 

nuevas en los cuatro registros 

municipales, además de gestiones 

relativas a cambios de perfil o a la 

instalación de la app y otras gestiones 

relativas a la tarjeta Millennium y, como 

decía, ya está descentralizado en los 

cuatro registros ¿no? Que es uno de los 

temas que pedían en la pregunta que se 

hizo.  

 

El sistema de citas previas implantado en 

la actualidad tenía como finalidad evitar 

el mal uso que se hacía hasta el momento 

de las citas previas, que producía un 

importante número, digamos, de 

absentismo ¿no? Mucha gente que pedía 

cita y después no acudía a los registros. El 

sistema actual, digamos que reduce ese 

absentismo abriendo las tandas de citas 

por quincenas, lo que da a entender como 

que no hay citas. El tema es que, no es que 

no las haya, sino que se abre cada quince 
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quince días, sen permitir citas máis aló 

deses quince días, non? 

 

En todo caso, para evitar que haxa que 

esperar quince días para a solicitude de 

cita na quincena seguinte, 

modificaremos o sistema, dando as citas 

diariamente para, digamos, a seguinte 

quincena; abrindo cada día as citas 

correspondentes a un día novo. 

 

Non se trata, polo tanto, dun problema de 

persoal ou de falta de tarxetas, senón da 

alta demanda das mesmas polas novas 

melloras implementadas polo Goberno 

local desde setembro, como esa rebaixa 

do 30 % —agora do 50— ou a 

bonificación para estudantes da UDC, 

que están a incrementar as novas altas 

exponencialmente. 

 

Cómpre sinalar, en todo caso, e recordar 

á cidadanía a posibilidade de darse de 

alta na nova app do autobús urbano para 

pagar o bus, xestión que se pode facer na 

oficina Millennium da estación de 

autobuses sen necesidade de cita, e na 

que xa están dados de alta 19.000 

usuarios. O mesmo no caso de 

BiciCoruña, no que existe agora a 

posibilidade de acceder ás novas bicis 

coa app de BiciCoruña. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segunda pregunta para o concelleiro de 

Urbanismo e Mobilidade, da Marea 

Atlántica, sobre o proxecto de 

urbanización de San Pedro de Visma. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

días, sin permitir citas más allá de esos 

quince días ¿no? 

 

En todo caso, para evitar que haya que 

esperar quince días para la solicitud de 

cita en la quincena siguiente, 

modificaremos el sistema, dando las citas 

diariamente para, digamos, la siguiente 

quincena; abriendo cada día las citas 

correspondientes a un día nuevo. 

 

No se trata, por lo tanto, de un problema 

de personal o de falta de tarjetas, sino de 

la alta demanda de las mismas por las 

nuevas mejoras implementadas por el 

Gobierno local desde septiembre, como 

esa rebaja del 30 % —ahora del 50— o la 

bonificación para estudiantes de la UDC, 

que están incrementando las nuevas altas 

exponencialmente. 

 

Es necesario señalar, en todo caso, y 

recordar a la ciudadanía la posibilidad de 

darse de alta en la nueva app del autobús 

urbano para pagar el bus, gestión que se 

puede hacer en la oficina Millennium de 

la estación de autobuses sin necesidad de 

cita, y en la que ya están dados de alta 

19.000 usuarios. Lo mismo en el caso de 

BiciCoruña, en el que existe ahora la 

posibilidad de acceder a las nuevas bicis 

con la app de BiciCoruña. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda pregunta para el concejal de 

Urbanismo y Movilidad, de la Marea 

Atlántica, sobre el proyecto de 

urbanización de San Pedro de Visma. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 
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Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre o proxecto de urbanización de 

San Pedro de Visma. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Está o Goberno de Inés Rey satisfeito 

coa definición do proxecto de 

urbanización de San Pedro de Visma? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

O Goberno local está satisfeito cos 

cambios introducidos por parte da xunta 

de compensación a pedimento da 

Concellería de Urbanismo, grazas aos 

cales se executarán maiores e mellores 

espazos peonís, melloras en 

accesibilidade, como os pasos de peóns 

elevados, e un maior  número de 

arboredo e zonas verdes. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Señor Díaz Gallego, dixo esta mañá 

vostede que os parques eólicos non 

necesitan licenza municipal. Supoño que 

agora rectificará. Non resulta desde logo 

moi tranquilizador, e dá un pouco a 

medida da credibilidade que ten, cando 

di que un Concello non pode facer nada 

ao respecto da implantación pisos 

turísticos na cidade. 

 

A las dezaseis horas e doce minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Soneira Lema. 

 

Nesa mesma intervención tamén 

demostraba moi mala memoria cando 

falaba de políticas de vivenda. Non sei 

quen pensa que puxo en marcha a bolsa 

de vivenda de EMVSA, quen impulsou 

o proxecto das vivendas de Pontejos ou 

quen resolveu nos seus termos o gran 

escándalo do Conde de Fenosa, 

adquirindo tamén un compromiso para 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre el proyecto de urbanización de San 

Pedro de Visma. 

 

Señor Martínez Durán 

 

¿Está el Gobierno de Inés Rey satisfecho 

con la definición del proyecto de 

urbanización de San Pedro de Visma? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

El Gobierno local está satisfecho con los 

cambios introducidos por parte de la junta 

de compensación a petición de la 

Concejalía de Urbanismo, gracias a los 

cuales se ejecutarán mayores y mejores 

espacios peatonales, mejoras en 

accesibilidad, como los pasos de cebra 

elevados, y un mayor  número de arbolado 

y zonas verdes. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Señor Díaz Gallego, dijo esta mañana 

usted que los parques eólicos no necesitan 

licencia municipal. Supongo que ahora 

rectificará. No resulta desde luego muy 

tranquilizador, y da un poco la medida de 

la credibilidad que tiene, cuando dice que 

un Ayuntamiento no puede hacer nada 

respecto a la implantación pisos turísticos 

en la ciudad. 

 

A las dieciséis horas y doce minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Soneira 

Lema. 

 

En esa misma intervención también 

demostraba muy mala memoria cuando 

hablaba de políticas de vivienda. No sé 

quién piensa que puso en marcha la bolsa 

de vivienda de EMVSA, quién impulsó el 

proyecto de las viviendas de Pontejos o 

quién resolvió en sus términos el gran 

escándalo del Conde de Fenosa, 

adquiriendo también un compromiso para 
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este concello de construción de vivenda 

pública en Xuxán, pero imos a San Pedro 

de Visma.  

 

Que pensa o Goberno municipal do 

desenvolvemento de San Pedro de 

Visma? É o tipo de crecemento que 

defende para esta cidade? É ese o 

modelo? Reúne as características do que 

entende o Goberno municipal que debe 

ser o futuro crecemento da cidade? 

Porque ao respecto de San Pedro de 

Visma podemos e debemos discutir 

sobre aspectos parciais: si as hortas 

urbanas están mellor onde están ou onde 

se prevé que estean, se deben estar nunha 

parcela de equipamento ou de zona 

verde. Podemos e debemos discutir 

sobre patrimonio, se está ou non está 

debidamente protexida a Viaxe de 

Visma.  

 

Non debemos dende logo defender o 

desenvolvemento de San Pedro de 

Visma como unha política de vivenda. 

Hai que ter moito valor para xa... O 

modelo de vivenda de protección que 

temos en España é unha anomalía, no 

contexto europeo xa é un desastre. Como 

adoptamos ese modelo en Galicia é outro 

desastre, pero se aínda enriba 

defendemos como políticas de vivenda 

os desenvolvementos onde nin sequera 

se cumpren eses estándares... É dicir, 

cales son os obxectivos dunha política de 

vivenda? Porque San Pedro de Visma o 

que vai significar é que a proporción de 

vivenda de protección con respecto á 

vivenda libre sexa aínda peor do que xa 

é hoxe. Como se non tivésemos xa un 

problema. 

 

Pero en última instancia, e por iso a 

pregunta non era retórica... Tempo 

teremos de debater sobre o 

desenvolvemento de San Pedro de 

Visma noutros termos. A pregunta non 

era retórica. O que queremos saber é que 

este ayuntamiento de construcción de 

vivienda pública en Xuxán, pero vamos a 

San Pedro de Visma. 

 

 ¿Qué piensa el Gobierno municipal del 

desarrollo de San Pedro de Visma? ¿Es el 

tipo de crecimiento que defiende para esta 

ciudad? ¿Es ese el modelo? ¿Reúne las 

características de lo que entiende el 

Gobierno municipal que debe ser el futuro 

crecimiento de la ciudad? Porque 

respecto a San Pedro de Visma podemos y 

debemos discutir sobre aspectos 

parciales: si las huertas urbanas están 

mejor donde están o donde prevé que 

estén, si deben estar en una parcela de 

equipamiento o de zona verde. Podemos y 

debemos discutir sobre patrimonio, si está 

o no está debidamente protegido el Viaje 

de Visma.  

 

 

No debemos desde luego defender el 

desarrollo de San Pedro de Visma como 

una política de vivienda. Hay que tener 

mucho valor para ya... El modelo de 

vivienda de protección que tenemos en 

España es una anomalía, en el contexto 

europeo ya es un desastre. Cómo 

adoptamos ese modelo en Galicia es otro 

desastre, pero si aún encima defendemos 

como políticas de vivienda los desarrollos 

donde ni siquiera se cumplen esos 

estándares... Es decir ¿cuáles son los 

objetivos de una política de vivienda? 

Porque San Pedro de Visma lo que va a 

significar es que la proporción de 

vivienda de protección con respecto a la 

vivienda libre sea aún peor de lo que ya es 

hoy. Como si no tuviéramos ya un 

problema. 

 

Pero en última instancia, y por eso la 

pregunta no era retórica... Tiempo 

tendremos de debatir sobre el desarrollo 

de San Pedro de Visma en otros términos. 

La pregunta no era retórica. Lo que 

queremos saber es qué piensa realmente 
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pensa realmente o Goberno sobre San 

Pedro de Visma porque claro, creo que 

un non goberna para explicar... desde 

logo non para retorcer os argumentos e 

tratar de vender San Pedro de Visma 

como unha gran política de protección 

do dereito á vivenda, pero tampouco 

para explicar de onde veñen as cousas, 

aínda que se cadra poder explicarnos de 

onde vén ese desenvolvemento, non?, 

mellorando o exercicio de memoria 

desta mañá.  

 

Creo que a unha forza política como a 

Marea Atlántica, que nestes tres anos e 

medio contribuíu á gobernabilidade, e 

tamén ao electorado, que vai ter que 

decidir en maio quen quere que goberne 

e como esta cidade para os próximos 

catro anos, debería saber que pensa o 

Goberno sobre ese desenvolvemento. É 

o tipo de desenvolvementos que cree que 

A Coruña ten que facer no ano 2023 e 

para o futuro ou non? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Ben. De entrada pensei que a pregunta 

ía sobre o proxecto de urbanización. 

Vexo que agora a pregunta vai sobre o 

desenvolvemento de Visma. Non sei eu… 

Desde logo, contestarei á pregunta 

concreta que se nos realizou. 

 

Como indicaba anteriormente, 

consideramos que grazas á 

colaboración directa coa Xunta de 

Compensación do Sector 2 melloramos 

notablemente a urbanización prevista. 

Seguiremos facéndoo da man das 

asociacións de veciños do Ventorrillo e 

Visma, como lles trasladamos a ambas 

as dúas nunha reunión o pasado luns, 

incorporando aquelas cuestións que 

máis preocupan aos veciños da zona e 

que axuden a mellorar o que será o 

barrio máis novo da cidade.  

 

el Gobierno sobre San Pedro de Visma 

porque claro, creo que uno no gobierna 

para explicar... desde luego no para 

retorcer los argumentos y tratar de vender 

San Pedro de Visma como una gran 

política de protección del derecho a la 

vivienda, pero tampoco para explicar de 

dónde vienen las cosas, aunque a lo mejor 

poder explicarnos de dónde viene ese 

desarrollo ¿no?, mejorando el ejercicio 

de memoria de esta mañana.  

 

 

Creo que a una fuerza política como la 

Marea Atlántica, que en estos tres años y 

medio contribuyó a la gobernabilidad, y 

también al electorado, que va a tener que 

decidir en mayo quien quiere que 

gobierne y cómo esta ciudad para los 

próximos cuatro años, debería saber qué 

piensa o Gobierno sobre ese desarrollo. 

¿Es el tipo de desarrollos que cree que A 

Coruña tiene que hacer en el año 2023 y 

para el futuro o no? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Bueno. De entrada pensé que la pregunta 

iba sobre el proyecto de urbanización. Veo 

que ahora la pregunta va sobre el 

desarrollo de Visma. No sé yo… Desde 

luego, contestaré a la pregunta concreta 

que se nos ha realizado. 

 

Como indicaba anteriormente, 

consideramos que gracias a la 

colaboración directa con la Junta de 

Compensación del Sector 2 hemos 

mejorado notablemente la urbanización 

prevista. Seguiremos haciéndolo de la 

mano de las asociaciones de vecinos del 

Ventorrillo y Visma, como les 

trasladamos a ambas en una reunión el 

pasado lunes, incorporando aquellas 

cuestiones que más preocupan a los 

vecinos de la zona y que ayuden a mejorar 

el que será el barrio más joven de la 

ciudad.  
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Os datos da urbanización, en todo caso, 

xa indican o importante alcance que vai 

ter para a Coruña: 90.000 metros 

cadrados de zonas verdes, 1.000 

árbores, 3 parques infantís, zonas de 

calistenia e biosaudables, musealización 

da Arqueta dos Frades e de Viaxe de 

Visma, e melloras que incluiremos para 

a aprobación definitiva —como dixen na 

moción do Bloque Nacionalista 

Galego—, como a conservación onde 

sexa posible do trazado do camiño de 

Visma á Gramela, que tivemos ocasión 

de percorrer coa asociación de veciños 

do Ventorrillo o pasado verán e que está 

chamado a ser un corredor verde que 

comunique o polígono da Grela co 

núcleo de Visma e cos Rosais a través do 

parque Adolfo Suárez.  

 

Falabamos antes de política de vivenda 

e de necesidade de políticas de vivenda, 

e se lle parece a vostede que non é… —

que hai que ter desvergonza para dicir 

iso, pero eu repítoo porque o defendo— 

mil novas vivendas de protección oficial 

vanse construír no Sector 2, a maior 

bolsa de protección oficial que se 

planificou na cidade en anos.  

 

O modelo deste Goberno municipal é 

defender a cidade como modelo de 

crecemento máis sostible, fronte ao 

crecemento disperso; defender a 

densidade fronte á ocupación do 

territorio fóra das cidades. Nese sentido, 

a aposta sobre Visma é unha aposta 

para evitar que a poboación se vaia da 

cidade, xerando maiores problemas de 

mobilidade na área metropolitana e a 

ocupación de solos que non deberían ser 

ocupados nos concellos limítrofes. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Los datos de la urbanización, en todo caso, 

ya indican el importante alcance que va a 

tener para Coruña: 90.000 metros 

cuadrados de zonas verdes, 1.000 árboles, 

3 parques infantiles, zonas de calistenia y 

biosaludables, musealización de la 

Arqueta de los Frailes y de Viaje de 

Visma, y mejoras que incluiremos de cara 

a la aprobación definitiva —como dije en 

la moción del Bloque Nacionalista 

Galego—, como la conservación donde 

sea posible del trazado del camino de 

Visma a La Gramela, que tuvimos ocasión 

de recorrer con la asociación de vecinos 

del Ventorrillo el pasado verano y que está 

llamado a ser un corredor verde que 

comunique el polígono de A Grela con el 

núcleo de Visma y con los Rosales a través 

del parque Adolfo Suárez.  

 

Hablábamos antes de política de vivienda 

y de necesidad de políticas de vivienda, y 

si le parece a usted que no es… —que hay 

que tener desfachatez para decir eso, pero 

yo lo repito porque lo defiendo— mil 

nuevas viviendas de protección oficial se 

van a construir en el Sector 2, la mayor 

bolsa de protección oficial que se ha 

planificado en la ciudad en años.  

 

El modelo de este Gobierno municipal es 

defender la ciudad como modelo de 

crecimiento más sostenible, frente al 

crecimiento disperso; defender la 

densidad frente a la ocupación del 

territorio fuera de las ciudades. En ese 

sentido, la apuesta sobre Visma es una 

apuesta para evitar que la población se 

vaya de la ciudad, generando mayores 

problemas de movilidad en el área 

metropolitana y la ocupación de suelos 

que no deberían ser ocupados en los 

ayuntamientos limítrofes. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 
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Moi ben. Moitas grazas. 

 

Rematan aquí as preguntas dirixidas á 

Concellaría de Urbanismo e Mobilidade. 

 

Retomamos, polo tanto, a orde do Pleno. 

Concelleira non adscrita, señora 

Martínez, primeira das súas, e única 

pregunta. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ORAL PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

D.ª MÓNICA MARTÍNEZ LEMA 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre o plan para os eventos 

deportivos do ano 2023. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Cal é o plan do Goberno para os eventos 

deportivos deste 2023? 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Como xa explicamos desde o primeiro 

momento, imos manter a liña, 

mellorándoa no posible, que viñamos 

desenvolvendo con vostede ata agora. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Xa sabemos que a responsable de 

Cultura, e agora Deportes, non responde 

nesta quenda, pero me sorprende —ou 

non— que sexa vostede en quen delegue 

quen non asume as súas 

responsabilidades.  

 

Ás dezaseis horas e dezasete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego. 

 

Como coruñesa e como amante do 

deporte desexo que non falten en 2023 

dous grandes eventos que fan cidade e 

 

Muy bien. Muchas gracias. 

 

Terminan aquí las preguntas dirigidas a 

la Concejalía de Urbanismo y Movilidad. 

 

Retomamos, por lo tanto, el orden del 

Pleno. Concejala no adscrita, señora 

Martínez, primera de las suyas, y única 

pregunta. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

MÓNICA MARTÍNEZ LEMA 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre el plan para los eventos deportivos 

del año 2023. 

 

Señora Martínez Lema 

 

¿Cuál es el plan del Gobierno para los 

eventos deportivos de este 2023? 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Como ya hemos explicado desde el primer 

momento, vamos a mantener la línea, 

mejorándola en lo posible, que veníamos 

desarrollando con usted hasta ahora. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Ya sabemos que la responsable de 

Cultura, y ahora Deportes, no responde 

en este turno, pero me sorprende —o no— 

que sea usted en quien delegue quien no 

asume sus responsabilidades.  

 

 

A las dieciséis horas y diecisiete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Díaz 

Gallego. 

 

Como coruñesa y como amante del 

deporte deseo que no falten en 2023 dos 

grandes eventos que hacen ciudad y que 
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que nos permiten presumir da Coruña. 

Por primeira vez na historia, en febreiro 

do ano pasado celebrouse o Coruña Big 

Waves, unha proba internacional de 

ondas grandes que causou un enorme 

impacto na comunidade surfista e que a 

día de hoxe aínda se segue a ver en todo 

o mundo, grazas ás espectaculares 

imaxes que transmiten diferentes canles 

de televisión.  

 

O Portiño e a súa fermosa costa foron 

escenario de algo que nunca se veu antes 

en Galicia e que ocorre en poucos sitios 

do mundo, e foi posible grazas ao apoio 

incontestable da Concellaría de Deportes 

e a pesar de todos os atrancos que houbo. 

Gustaríame que o Coruña Big Waves 

fose unha seña de identidade desta 

cidade e que alguén do Goberno se 

anime este ano a pasar a ver este 

espectáculo único.  

 

Tamén me gustaría saber, e tamén aos 

deportistas lles gustaría saber, se se vai 

celebrar a Maratón Atlántica. En 2021 

plantexamos a posibilidade de recuperar 

unha proba que levaba tres anos sen 

celebrarse, poñendo sobre a mesa os pros 

e os contras. O si da alcaldesa foi 

contundente.  

 

Puxémonos pois a traballar no reto de 

recuperar o maratón coa idea de 

convertelo de novo nun dos principais de 

España. Xa no seu momento foi 

campionato de España e chegou a figurar 

en cuarto lugar de calidade, unicamente 

por detrás das de Valencia, Barcelona e 

Madrid. Para iso deseñouse un circuíto 

que utilizou as zonas máis planas e 

céntricas da Coruña, buscando o 

rendemento deportivo e tamén darlle 

visibilidade á cidade de cara á imaxe que 

a Coruña ten no ámbito deportivo 

nacional e mundial entre as carreiras 

pedestres. Obxectivo cumprido. O 

circuíto foi moi gabado polos expertos e 

nos permiten presumir de A Coruña. Por 

primera vez en la historia, en febrero del 

año pasado se celebró el Coruña Big 

Waves, una prueba internacional de olas 

grandes que causó un enorme impacto en 

la comunidad surfista y que a día de hoy 

aún se sigue viendo en todo el mundo, 

gracias a las espectaculares imágenes que 

transmiten diferentes canales de 

televisión.  

 

O Portiño y su hermosa costa fueron 

escenario de algo que nunca se había visto 

antes en Galicia y que ocurre en pocos 

sitios del mundo, y fue posible gracias al 

apoyo incontestable de la Concejalía de 

Deportes y a pesar de todos los obstáculos 

que hubo. Me gustaría que el Coruña Big 

Waves fuera una seña de identidad de esta 

ciudad y que alguien del Gobierno se 

anime este año a pasar a ver este 

espectáculo único.  

 

También me gustaría saber, y también a 

los deportistas les gustaría saber, si se va 

a celebrar la Maratón Atlántica. En 2021 

planteamos la posibilidad de recuperar 

una prueba que llevaba tres años sin 

celebrarse, poniendo sobre la mesa los 

pros y los contras. El sí de la alcaldesa fue 

contundente.  

 

Nos pusimos pues a trabajar en el reto de 

recuperar el maratón con la idea de 

convertirlo de nuevo en uno de los 

principales de España. Ya en su momento 

fue campeonato de España y llegó a 

figurar en cuarto lugar de calidad, 

únicamente por detrás de las de Valencia, 

Barcelona y Madrid. Para eso se diseñó 

un circuito que utilizó las zonas más 

planas y céntricas de A Coruña, buscando 

el rendimiento deportivo y también darle 

visibilidad a la ciudad de cara a la imagen 

que a Coruña tiene en el ámbito deportivo 

nacional y mundial entre las carreras 

pedestres. Objetivo cumplido. El circuito 

fue muy alabado por los expertos y 
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ademais se bateron as marcas da proba.  

 

 

Estivemos en moitas feiras 

promocionando a cidade para poñela de 

novo no mapa das carreiras. A última foi 

a de Málaga no mes de decembro. Aí 

estaba a inscrición aberta para a proba da 

Coruña o 8 de outubro de 2023. De feito, 

hai xa corredores inscritos de diversas 

localidades de España e de outros países, 

como Francia e Portugal. Pero nestes 

momentos é imposible inscribirse, sen 

que ninguén dese unha explicación aos 

que xa se inscribiron ou aos que teñen o 

maratón da Coruña na súa planificación 

anual. Tampouco hai previsión de estar 

na feira de Sevilla este mes.  

 

 

Investiuse moito, non só para o ano 

pasado, senón para os anos vindeiros, xa 

que unha proba destas características 

tarda máis ou menos uns tres anos en 

coller o ritmo adecuado. Entendo que é 

unha decisión comprensible que non se 

apostase polo maratón. Si creo que sería 

un erro non facelo este ano. Sería 

desperdiciar todo o traballo feito e os 

cartos investidos, insisto, non só para un 

ano, senón pensando a longo prazo, o 

que tardan estas probas en asentarse. 

 

Pídolles por favor, por respecto aos 

deportistas, que  se non a queren facer, 

que o anuncien xa, non o deixen para 

máis tarde. En calquera caso, eu 

rogaríalle á señora alcaldesa que non 

suprima un maratón no que si cría e 

tamén lle pido que por favor se respecten 

os compromisos adquiridos e se celebren 

eventos o draft para as becas para 

deportistas en Estados Unidos, ou o que 

sería o primeiro trofeo internacional de 

fútbol feminino, a Copa Irene. 

 

Moitas grazas. 

 

además se batieron las marcas de la 

prueba.  

 

Estuvimos en muchas ferias 

promocionando la ciudad para ponerla de 

nuevo en el mapa de las carreras. La 

última fue la de Málaga en el mes de 

diciembre. Ahí estaba la inscripción 

abierta para la prueba de A Coruña el 8 

de octubre de 2023. De hecho, hay ya 

corredores inscritos de diversas 

localidades de España y de otros países, 

como Francia y Portugal. Pero en estos 

momentos es imposible inscribirse, sin 

que nadie haya dado una explicación a los 

que ya se han inscrito o a los que tienen el 

maratón de A Coruña en su planificación 

anual. Tampoco hay previsión de estar en 

la feria de Sevilla este mes.  

 

Se invirtió mucho, no solo para el año 

pasado, sino para los años venideros, ya 

que una prueba de estas características 

tarda más o menos unos tres años en 

coger el ritmo adecuado. Entiendo que es 

una decisión comprensible que no se 

apostara por el maratón. Sí creo que sería 

un error no hacerlo este año. Sería 

desperdiciar todo el trabajo hecho y el 

dinero invertido, insisto, no solo para un 

año, sino pensando a largo plazo, lo que 

tardan estas pruebas en asentarse. 

 

Les pido por favor, por respeto a los 

deportistas, que  si no la quieren hacer, 

que lo anuncien ya, no lo dejen para más 

tarde. En cualquiera caso, yo le rogaría a 

la señora alcaldesa que no suprima un 

maratón en el que sí creía y también le 

pido que por favor se respeten los 

compromisos adquiridos y se celebren 

eventos el draft para las becas para 

deportistas en Estados Unidos, o el que 

sería el primer trofeo internacional de 

fútbol femenino, la Copa Irene. 

 

Muchas gracias. 
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Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias. 

 

Sen dúbida, queda moito por facer na 

Área de Deportes. Como en todas as 

áreas, sempre cabe mellorar e iso é 

precisamente no que se está a traballar 

directamente desde a Alcaldía. É 

evidente que o que non estaba feito non 

se pode executar en dous meses, mais o 

impulso dado pola alcaldesa na área 

durante este mandato é evidente, e é 

evidente polas cifras.  

 

Vostede manexou o orzamento máis alto 

na Área de Deportes neste Concello, 

orzamento que coas modificacións 

correspondentes superou os 16 millóns 

de euros, 5,2 millóns máis dos 

orzamentos iniciais.  

 

O é tamén por feitos moi concretos 

vinculados á celebración de eventos 

deportivos. Así, por exemplo, no 

orzamento do ano 2022, que vostede xa 

coñece, figuraba unha partida de 

950.000 euros para a súa organización. 

Créditos que, por decisión desta 

Alcaldía, multiplicáronse case por tres 

para promover a organización de 

grandes eventos deportivos nesta cidade. 

Foi a maior cantidade destinada a este 

fin, non neste mandato, senón na historia 

deste Concello, pois a partida 

incrementouse finalmente en case 2 

millóns de euros. 

 

Non teña dúbida de que nesa liña seguirá 

a actuar a nosa alcaldesa, cunha proposta 

económica para este 2023 que tamén 

superará con creces os 950.000 do ano 

2022. É máis, sabemos que o PP pediu 

un incremento do 40 % para Deportes, 

mais o PP quedouse curto, porque a suba 

orzamentaria que xa aplicamos o ano 

pasado non foi do 40; foi do 50 %.  

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias. 

 

Sin duda, queda mucho por hacer en el 

Área de Deportes. Como en todas las 

áreas, siempre cabe mejorar y eso es 

precisamente en lo que se está trabajando 

directamente desde la Alcaldía. Es 

evidente que lo que no estaba hecho no se 

puede ejecutar en dos meses, pero el 

impulso dado por la alcaldesa en el área 

durante este mandato es evidente, y es 

evidente por las cifras.  

 

Usted manejó el presupuesto más alto en 

el Área de Deportes en este Ayuntamiento, 

presupuesto que con las modificaciones 

correspondientes superó los 16 millones 

de euros, 5,2 millones más de los 

presupuestos iniciales.  

 

Lo es también por hechos muy concretos 

vinculados a la celebración de eventos 

deportivos. Así, por ejemplo, en el 

presupuesto del año 2022, que usted ya 

conoce, figuraba una partida de 950.000 

euros para su organización. Créditos que, 

por decisión de esta Alcaldía, se 

multiplicaron casi por tres para promover 

la organización de grandes eventos 

deportivos en esta ciudad. Fue la mayor 

cantidad destinada a este fin, no en este 

mandato, sino en la historia de este 

Ayuntamiento, pues la partida se 

incrementó finalmente en casi 2 millones 

de euros. 

 

No tenga duda de que en esa línea seguirá 

actuando nuestra alcaldesa, con una 

propuesta económica para este 2023 que 

también superará con creces los 950.000 

del año 2022. Es más, sabemos que el PP 

pidió un incremento del 40 % para 

Deportes, pero el PP se quedó corto, 

porque la subida presupuestaria que ya 

aplicamos el año pasado no fue del 40; fue 

del 50 %.  
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A promoción do deporte nesta cidade 

non empezou onte. Hai moitos anos que 

os gobernos socialistas converteron A 

Coruña nun referente neste campo, 

sendo pioneiros en levar as instalacións 

deportivas a toda a cidade e en promover 

iniciativas tan importantes como as 

escolas deportivas municipais.  

 

O circuíto de carreiras populares seguirá 

a atraer a milleiros de participantes ao 

longo do 2023. Este mesmo mes 

celebrarase na Coruña a media maratón 

e a Coruña 21, que por primeira vez, 

como avanzou Inés Rey, leva aparellada 

unha carreira de 5 quilómetros para 

potenciar, precisamente, a práctica 

deportiva. 

 

Foi a nosa alcaldesa a que puxo a cidade 

no mapa, conseguindo, por exemplo, 

despois de moitos anos, que A Coruña 

acollese un partido internacional da 

selección española de fútbol. En agosto 

deste ano teremos na Coruña a Tall Ships 

Race, de novo grazas ás xestións de Inés 

Rey. Outro evento internacional para 

poñer á cidade no mapa do deporte. 

 

 

A marcha atlética nos Cantóns, o Teresa 

Herrera de fútbol, os trofeos Bandeira de 

Traíñas e o Miguelito de judo tamén se 

celebrarán aquí. Acabamos de ter na 

cidade a Copa Princesa de voleibol, un 

campionato nacional que recalou por 

primeira vez na Coruña con Inés Rey ao 

fronte da Área de Deportes. 

 

 

Teremos o campionato de España de 

triatlón e paratriatlón, o campionato de 

España de salvamento e socorrismo, o 

día do deporte na cidade, A Coruña 10, a 

Youth League de karate e moitos eventos 

máis. Eventos que chegarán á Coruña 

grazas a que a nosa alcaldesa decidiu que 

 

La promoción del deporte en esta ciudad 

no empezó ayer. Hace muchos años que 

los gobiernos socialistas convirtieron A 

Coruña en un referente en este campo, 

siendo pioneros en llevar las instalaciones 

deportivas a toda la ciudad y en promover 

iniciativas tan importantes como las 

escuelas deportivas municipales.  

 

El circuito de carreras populares seguirá 

atrayendo a miles de participantes a lo 

largo del 2023. Este mismo mes se 

celebrará en A Coruña la media maratón 

y la Coruña 21, que por primera vez, como 

avanzó Inés Rey, lleva aparejada una 

carrera de 5 kilómetros para potenciar, 

precisamente, la práctica deportiva. 

 

 

Fue nuestra alcaldesa la que puso la 

ciudad en el mapa, consiguiendo, por 

ejemplo, después de muchos años, que A 

Coruña acogiera un partido internacional 

de la selección española de fútbol. En 

agosto de este año tendremos en A Coruña 

a Tall Ships Race, de nuevo gracias a las 

gestiones de Inés Rey. Otro evento 

internacional para poner a la ciudad en el 

mapa del deporte. 

 

La marcha atlética en los Cantones, el 

Teresa Herrera de fútbol, los trofeos 

Bandera de Traineras y el Miguelito de 

judo también se celebrarán aquí. 

Acabamos de tener en la ciudad la Copa 

Princesa de voleibol, un campeonato 

nacional que recaló por primera vez en A 

Coruña con Inés Rey al frente del área de 

Deportes. 

 

Tendremos el campeonato de España de 

triatlón y paratriatlón, el campeonato de 

España de salvamento y socorrismo, el día 

del deporte en la ciudad, A Coruña 10, la 

Youth League de karate y muchos eventos 

más. Eventos que llegarán a A Coruña 

gracias a que nuestra alcaldesa decidió 
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o Concello fixese, tamén no económico, 

un esforzo sen precedentes.  

 

 

Isto non é autocompracencia. Como en 

todo na vida, sempre hai marxe de 

mellora e niso estamos. Se  non 

tivésemos unha pandemia que afectou 

durante dous anos severamente á 

actividade deportiva nesta cidade, 

seguramente o escenario sería outro. 

Mais a tivemos, coa mobilización de 

recursos que supuxo para este concello. 

Os nosos plans de promoción do deporte 

a todos os niveis seguen intactos, mais o 

que non se fixo nos últimos anos non o 

podemos facer nun mes. 

 

 

Teña por certo, igual que aconteceu na 

Área de Cultura, que o feito de que a 

nosa alcaldesa estea á fronte da Área de 

Deportes suporá un revulsivo para darlle 

ao deporte o pulo que precisa nesta 

cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o BNG coa segunda das súas 

preguntas sobre o modelo de Nostián. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre o modelo de Nostián 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Que xestións fixo a alcaldesa para 

que el Ayuntamiento hiciera, también en 

lo económico, un esfuerzo sin 

precedentes.  

 

Esto no es autocomplacencia. Como en 

todo en la vida, siempre hay margen de 

mejora y en eso estamos. Si  no 

hubiéramos tenido una pandemia que 

afectó durante dos años severamente a la 

actividad deportiva en esta ciudad, 

seguramente el escenario sería otro. Pero 

la tuvimos, con la movilización de 

recursos que supuso para este 

ayuntamiento. Nuestros planes de 

promoción del deporte a todos los niveles 

siguen intactos, mas lo que no se hizo en 

los últimos años no lo podemos hacer en 

un mes. 

 

Tenga por cierto, igual que ocurrió en el 

Área de Cultura, que el hecho de que 

nuestra alcaldesa esté al frente del Área 

de Deportes supondrá un revulsivo para 

darle al deporte el impulso que precisa en 

esta ciudad. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el BNG con la segunda de sus 

preguntas sobre el modelo de Nostián. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el modelo de Nostián 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

¿Qué gestiones hizo la alcaldesa para 
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defender o modelo Nostián? 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señor Jorquera, a nosa alcaldesa fixo, fai 

e seguirá a facer todo aquelo que entenda 

que redunda en beneficio dos coruñeses 

e no progreso da nosa cidade. 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señora concelleira, non me corresponde 

a min determinar quen responde ás 

preguntas, pero quizá o lóxico sería que 

esta pregunta a contestase a propia 

alcaldesa ou, no seu defecto, se puidese 

estar, o voceiro do Goberno municipal. 

Digo isto porque as cuestións que 

motivan esta preguntan sobardan as 

competencias da súa área. Estamos a 

falar da relación con outras 

administracións. 

 

Primeira cuestión que fundamenta esta 

pregunta, que xestións fixo a alcaldesa 

para que se contemplase a excepción 

coruñesa para a asegurar a vixencia do 

medo húmido-seco? Non estamos a falar 

dunha cuestión menor, señora 

concelleira. Renunciar ao modelo 

húmido-seco significa que os cidadáns 

non só teremos que separar o vidro, o 

papel e o cartón, os restos orgánicos e a 

fracción restante de inorgánicos, agora 

teremos que separar tamén latas, botellas 

de plástico, briks, tapas e outros envases 

lixeiros para depositalos nun novo 

colector específico, cando antes a 

separación se facía en planta. Significa 

que nas rúas haberá que instalar un 

contedor máis, o quinto. Iso despois de 

que a comezos deste mandato se 

adxudicase o novo contrato de limpeza e 

mantemento de contedores, que 

conlevou a renovación dos colectores 

existentes na nosa cidade.  

 

defender el modelo Nostián? 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señor Jorquera, nuestra alcaldesa hizo, 

hace y seguirá haciendo todo aquello que 

entienda que redunda en beneficio de los 

coruñeses y en el progreso de nuestra 

ciudad. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señora concejala, no me corresponde a mí 

determinar quien responde a las 

preguntas, pero quizá lo lógico sería que 

esta pregunta la contestase la propia 

alcaldesa o, en su defecto, si pudiera 

estar, el portavoz del Gobierno municipal. 

Digo esto porque las cuestiones que 

motivan esta preguntan exceden las 

competencias de su área. Estamos 

hablando de la relación con otras 

administraciones. 

 

Primera cuestión que fundamenta esta 

pregunta ¿Qué gestiones hizo la alcaldesa 

para que se contemplase la excepción 

coruñesa para asegurar la vigencia del 

miedo húmedo-seco? No estamos 

hablando de una cuestión menor, señora 

concejala. Renunciar al modelo húmedo-

seco significa que los ciudadanos, no solo 

tendremos que separar el vidrio, el papel 

y el cartón, los restos orgánicos y la 

fracción restante de inorgánicos, ahora 

tendremos que separar también latas, 

botellas de plástico, briks, tapas y otros 

envases ligeros para depositarlos en un 

nuevo contenedor específico, cuando 

antes la separación se hacía en planta. 

Significa que en las calles habrá que 

instalar un contenedor más, el quinto. Eso 

después de que a comienzos de este 

mandato se adjudicara el nuevo contrato 

de limpieza y mantenimiento de 

contenedores, que conllevó la renovación 

dos contenedores existentes en nuestra 

ciudad.  
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En definitiva, significa máis gasto e máis 

ocupación do espazo público en 

prexuízo dos peóns e en prexuízo tamén 

—que tome nota o señor Antonio 

Deus— das prazas de aparcamento.  

 

Renunciar ao modelo húmido-seco 

significa tamén engadir aínda máis 

complicacións ao proceso de tratamento 

dos residuos en Nostián, pero ademais 

non hai razóns ambientais que o 

xustifiquen. Acaso non ten un impacto 

ambiental a ocupación do espazo público 

e o transporte separado do contido deses 

novos contedores para o seu tratamento 

en planta? Pero é que ademais, os datos 

indican que co modelo húmido-seco se 

recicla moito máis. Entón, por que ese 

ofuscamento en renunciar ao modelo 

húmido-seco? 

 

Non é unha cuestión opcional, hai unha 

lei que cumprir. Foi o que dixo a 

alcaldesa, pero non é certo. Lei de 

residuos, artigo 25.6: Non obstante o 

establecido no apartado 1, o Ministerio, 

previa valoración da Comisión de 

Coordinación en Materia de Residuos, 

poderá exceptuar regulamentariamente 

a obriga de recoller por separados os 

residuos, sempre que cumpra polo 

menos una das seguintes condicións. E 

pasa a enumeralas e enumera, entre elas, 

que a recollida conxunta de 

determinados residuos non afecten á súa 

aptitude para a reutilización ou a 

reciclaxe; que a recollida separada non 

proporcione mellor resultado ambiental 

se se ten en conta o impacto ambiental 

global da xestión do fluxo de residuos de 

que se trate e que a recollida separada 

implique uns custos económicos 

desproporcionados. Todas estas 

excepcións son de aplicación ao modelo 

da Coruña. Solicitouse acollerse a esta 

excepción? Porque, segundo as nosas 

noticias, Córdoba o fixo e vai seguir co 

 

En definitiva, significa más gasto y más 

ocupación del espacio público en 

perjuicio de los peatones y en perjuicio 

también —que tome nota o señor Antonio 

Deus— de las plazas de aparcamiento.  

 

Renunciar al modelo húmedo-seco 

significa también añadir aún más 

complicaciones al proceso de tratamiento 

dos residuos en Nostián, pero además no 

hay razones ambientales que lo justifiquen 

¿Acaso no tiene un impacto ambiental la 

ocupación del espacio público y el 

transporte separado del contenido de esos 

nuevos contenedores para o su 

tratamiento en planta? Pero es que 

además, los datos indican que con el 

modelo húmedo-seco se recicla mucho 

más. Entonces ¿Por qué ese ofuscamiento 

en renunciar al modelo húmedo-seco? 

 

No es una cuestión opcional, hay una ley 

que cumplir. Fue o que dijo la alcaldesa, 

pero no es cierto. Ley de residuos, artículo 

25.6: No obstante lo establecido en el 

apartado 1, el Ministerio, previa 

valoración de la Comisión de 

Coordinación en Materia de Residuos, 

podrá exceptuar reglamentariamente la 

obligación de recoger por separados los 

residuos, siempre que cumpla al menos 

una de las siguientes condiciones. Y pasa 

a enumerarlas y enumera, entre ellas, que 

la recogida conjunta de determinados 

residuos no afecten a su aptitud para la 

reutilización o el reciclaje; que la 

recogida separada no proporcione mejor 

resultado ambiental si se tiene en cuenta 

el impacto ambiental global de la gestión 

del flujo de residuos de que se trate y que 

la recogida separada implique unos 

costes económicos desproporcionados. 

Todas estas excepciones son de aplicación 

al modelo de A Coruña ¿Se solicitó 

acogerse a esta excepción? Porque, según 

nuestras noticias, Córdoba lo hizo y va a 

seguir con el modelo húmedo-seco, igual 



 

260 

modelo húmido-seco, igual que o fixo 

Pontevedra para que se tivese presente a 

singularidade do modelo de Pontevedra 

á hora de implantar as zonas de baixas 

emisións. E non só se contemplou a 

excepción de Pontevedra, senón que 

Pontevedra é hoxe recoñecida como 

cidade modelo en baixas emisións. 

 

Pero antes de rematar, señora 

concelleira, formulamos tamén outra 

cuestión. Están de acordo os Concellos 

do Consorcio das Mariñas na 

implantación do quinto colector? 

Convocou a alcaldesa unha mesa de 

alcaldes da comarca para falar disto e 

tamén do futuro de Nostián? Porque a 

viabilidade futura da planta de Nostián 

depende da participación do Consorcio 

e, que nós saibamos, a mesa de alcaldes 

segue sen convocarse. 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Ben. Señor Jorquera, sempre dixemos 

que o modelo húmido-seco é o modelo 

que leva esta cidade no seu ADN e porén 

nos sentimos moi orgullosos de que fose 

un Goberno municipal socialista o que 

votase a andar a planta de Nostián.  

 

O mandato de Inés Rey arrancou coa 

vontade que a nova planta se licitaría ao 

longo do mesmo e obedecería a ese a 

modelo, e coido que as veces que o 

repetín neste pleno son máis aínda que as 

que vostede mesmo me interpelou. Non 

vou a entrar aquí de novo a enumerar a 

normativa que se foi aplicando durante 

os anos, mesmo os anos da covid, en que 

se estivo a facer e traballar nos pregos. 

Vamos a retrotraernos ao máis 

inmediato.  

 

En novembro de 2021, diante do 

Anteproxecto de lei estatal de tratamento 

que lo hizo Pontevedra para que se tuviera 

presente la singularidad del modelo de 

Pontevedra a la hora de implantar las 

zonas de bajas emisiones. Y no solo se 

contempló la excepción de Pontevedra, 

sino que Pontevedra es hoy reconocida 

como ciudad modelo en bajas emisiones. 

 

 

Pero antes de finalizar, señora concejala, 

formulamos también otra cuestión ¿Están 

de acuerdo los Ayuntamientos del 

Consorcio de As Mariñas en la 

implantación del quinto contenedor? 

¿Convocó la alcaldesa una mesa de 

alcaldes de la comarca para hablar de 

esto y también del futuro de Nostián? 

Porque la viabilidad futura de la planta de 

Nostián depende de la participación del 

Consorcio y, que nosotros sepamos, la 

mesa de alcaldes sigue sin convocarse. 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Bien. Señor Jorquera, siempre dijimos 

que el modelo húmedo-seco es el modelo 

que lleva esta ciudad en su ADN y por lo 

tanto nos sentimos muy orgullosos de que 

fuera un Gobierno municipal socialista el 

que echase a andar la planta de Nostián.  

 

El mandato de Inés Rey arrancó con la 

voluntad que la nueva planta se licitaría a 

lo largo del mismo y obedecería a ese 

modelo, y creo que las veces que lo repetí 

en este pleno son aún más que las que 

usted mismo me interpeló. No voy a entrar 

aquí de nuevo a enumerar la normativa 

que se fue aplicando durante los años, 

incluso los años de la covid, en que se 

estuvo haciendo y trabajando en los 

pliegos. Vamos a retrotraernos a lo más 

inmediato.  

 

En noviembre de 2021, ante el 

Anteproyecto de ley estatal de tratamiento 
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de residuos, e tras examinar as directivas 

comunitarias, a Concellaría de Medio 

Ambiente fai o encargo dun informe de 

avaliación e xustificación do modelo 

húmido-seco implantado na nosa cidade. 

Sendo conscientes de que o modelo 

húmido-seco estaba sendo aplicado en 

outras zonas do Estado, e tras entrar en 

contacto con eles, mantendo diversas 

xuntanzas telemáticas, en decembro de 

2021 aprobamos o manifesto conxunto 

de entidades representantes do dito 

modelo. O manifesto é público e o 

encabezaba esta cidade. 

 

 

Entre febreiro e abril de 2022 

continuaron os contactos e por suposto o 

envío do devandito manifesto ao 

MITECO, tendo contactos co mesmo e 

con diferentes deputados e compoñentes 

que estaban ao tanto do desenrolo deste 

modelo.  

 

En abril de 2022 apróbase a lei, que 

parece dar cabida ao noso modelo nas 

excepcionalidades que formula e á que 

vostede fixo referencia.  

 

En xuño de 2022 esta concelleira 

desprázase ao MITECO para, entre 

outros asuntos, tratar do modelo 

húmido-seco. Namentras, seguiamos a 

traballar no anteproxecto da planta, 

tendo en conta todas as variables que 

tiñamos xa enriba da mesa. 

 

En setembro de 2022, por parte do 

MITECO se traslada a esta concelleira 

que, tendo en conta que as 

excepcionalidades son tratadas no seo da 

Comisión Nacional de Residuos, e que 

finalmente quen dá ou quen denega as 

autorizacións ambientais integradas son 

as comunidades autónomas, deberiamos 

contar, senón co seu apoio, alomenos 

non coa oposición da Xunta de Galicia a 

través da Consellería de Medio 

de residuos, y tras examinar las directivas 

comunitarias, la Concejalía de Medio 

Ambiente hace el encargo de un informe 

de evaluación y justificación del modelo 

húmedo-seco implantado en nuestra 

ciudad. Siendo conscientes de que el 

modelo húmedo-seco estaba siendo 

aplicado en otras zonas del Estado, y tras 

entrar en contacto con ellos, manteniendo 

diversas reuniones telemáticas, en 

diciembre de 2021 aprobamos el 

manifiesto conjunto de entidades 

representantes de dicho modelo. El 

manifiesto es público y lo encabezaba esta 

ciudad. 

 

Entre febrero y abril de 2022 continuaron 

los contactos y por supuesto el envío de 

dicho manifiesto al MITECO, teniendo 

contactos con el mismo y con diferentes 

diputados y componentes que estaban al 

tanto del desarrollo de este modelo.  

 

 

En abril de 2022 se aprueba la ley, que 

parece dar cabida a nuestro modelo en las 

excepcionalidades que formula y a la que 

usted hizo referencia.  

 

En junio de 2022 esta concejala se 

desplaza al MITECO para, entre otros 

asuntos, tratar del modelo húmedo-seco. 

Mientras, seguíamos trabajando en el 

anteproyecto de la planta, teniendo en 

cuenta todas las variables que teníamos 

ya encima de la mesa. 

 

En septiembre de 2022, por parte del 

MITECO se traslada a esta concejala que, 

toda vez que las excepcionalidades son 

tratadas en el seno de la Comisión 

Nacional de Residuos, y que finalmente 

quien da o quien deniega las 

autorizaciones ambientales integradas 

son las comunidades autónomas, 

deberíamos contar, sino con su apoyo, al 

menos no con la oposición de la Xunta de 

Galicia a través de la Consellería de 
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Ambiente. 

 

A mediados de outubro de 2022 

prodúcese unha xuntanza entre a 

Consellería de Medio Ambiente e a 

representación municipal. Maniféstanse 

por parte da Consellería de Medio 

Ambiente as reticencias hacia o noso 

modelo, argumentando unha serie de 

circunstancias que para eles non 

estabamos a cumprir e que teñen que ver 

co cumprimento final dos obxectivos, 

mais quédase en seguir falando. 

 

A estas alturas xa tiñamos coñecemento 

de que os concellos de Cataluña 

pertencentes ao modelo húmido-seco 

non contaban co apoio da Generalitat e, 

polo mesmo, abandonaban o modelo. 

 

O 5 de decembro, tanto a alcaldesa como 

esta concelleira recibimos a 

comunicación da conselleira de Medio 

Ambiente informándonos de que non 

contemplaba a nosa excepcionalidade e, 

polo mesmo, deberiamos abandonar o 

modelo húmido-seco, a pesares de que 

no anteproxecto do plan autonómico fale 

—e siga a falar— de 

complementariedade, algo que non 

alcanzamos a entender.  

 

Finalmente é o propio MITECO quen fai 

uns días nos dá traslado de que, froito do 

análise duns datos do tratamento de 

residuos da nosa planta do ano 2020 —

que ao noso xuízo poden estar máis o 

menos cuantificados—, na Comisión 

Nacional de Residuos se entende que 

non temos cabida nesa 

excepcionalidade. 

 

Así pois, señor Jorquera, como xa 

anunciou a alcaldesa, froito da 

normativa aplicable, que esixe e tende á 

homoxeneización en todo o territorio do 

Estado, o modelo húmido-seco non será 

de aplicación na planta de tratamento de 

Medio Ambiente. 

 

A mediados de octubre de 2022 se produce 

una reunión entre la Consellería de Medio 

Ambiente y la representación municipal. 

Se manifiestan por parte de la Consellería 

de Medio Ambiente las reticencias hacia 

nuestro modelo, argumentando una serie 

de circunstancias que para ellos no 

estábamos cumpliendo y que tienen que 

ver con el cumplimiento final de los 

objetivos, mas se queda en seguir 

hablando. 

 

A estas alturas ya teníamos conocimiento 

de que los ayuntamientos de Cataluña 

pertenecientes al modelo húmedo-seco no 

contaban con el apoyo de la Generalitat y, 

por lo mismo, abandonaban el modelo. 

 

El 5 de diciembre, tanto la alcaldesa como 

esta concejala recibimos la comunicación 

de la conselleira de Medio Ambiente 

informándonos de que no contemplaba 

nuestra excepcionalidad y, por lo mismo, 

deberíamos abandonar el modelo 

húmedo-seco, a pesar de que en el 

anteproyecto del plan autonómico hable 

—y siga hablando— de 

complementariedad, algo que no 

alcanzamos a entender.  

 

Finalmente es el propio MITECO quien 

hace unos días nos da traslado de que, 

fruto del análisis de unos datos del 

tratamiento de residuos de nuestra planta 

del año 2020 —que a nuestro juicio 

pueden estar más o menos cuantificados—

, en la Comisión Nacional de Residuos se 

entiende que no tenemos cabida en esa 

excepcionalidad. 

 

Así pues, señor Jorquera, como ya 

anunció la alcaldesa, fruto de la 

normativa aplicable, que exige y tiende a 

la homogeneización en todo el territorio 

del Estado, el modelo húmedo-seco no 

será de aplicación en la planta de 
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residuos sólidos urbanos de Nostián. 

 

 

Respecto do que vostede me pregunta 

referente ás relacións co Consorcio, lle 

direi que mesmo esta concelleira, 

durante todo este tempo, si tivo a nivel 

técnico contactos co Consorcio, pero 

comprenderá vostede que as relacións 

institucionais entre alcaldes e a axenda 

da alcaldesa da cidade correspóndelle a 

ela e, polo tanto, ese tipo de relación non 

me corresponde a min.  

 

 

En todo caso, o Consorcio é coñecedor 

de todas estas circunstancias. 

 

Nada máis. Moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Terceira e última pregunta do BNG, 

sobre a Fundación Luís Seoane.  

 

Señora Veira. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre a Fundación Luís Seoane. 

 

Señora Veira González 

 

Si. 

 

Entende o Goberno local o seu papel en 

todo o que podería ser e non é a 

Fundación Luis Seoane? 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Boas tardes. Permítame dicirlle antes de 

nada —por se acaso si lles ocorre 

plantexar que sexa eu quen resposte a 

esta cuestión e non o portavoz—, pois 

tratamiento de residuos sólidos urbanos 

de Nostián. 

 

Respecto de lo que usted me pregunta 

referente a las relaciones con el 

Consorcio, le diré que incluso esta 

concejala, durante todo este tiempo, sí 

tuvo a nivel técnico contactos con el 

Consorcio, pero comprenderá usted que 

las relaciones institucionales entre 

alcaldes y la agenda de la alcaldesa de la 

ciudad le corresponde a ella y, por lo 

tanto, ese tipo de relación no me 

corresponde a mí.  

 

En todo caso, el Consorcio es conocedor 

de todas estas circunstancias. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tercera y última pregunta del BNG, sobre 

la Fundación Luís Seoane.  

 

Señora Veira. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre la Fundación Luís Seoane. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. 

 

¿Entiende el Gobierno local su papel en 

todo lo que podría ser y no es la 

Fundación Luis Seoane? 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenas tardes. Permítame decirle antes 

de nada —por si acaso se les ocurre 

plantear que sea yo quien responda a esta 

cuestión y no el portavoz—, pues decirles 
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dicirlles que precisamente nese 

metaverso que algúns desta cámara 

indican sobre un Goberno roto, 

descoordinado e sen comunicación, o 

que ocorre é que cando as circunstancias 

obrigan a que o noso portavoz non poida 

estar hoxe por exemplo aquí, pois todo o 

equipo de Goberno traballe 

precisamente para ser conscientes das 

diferentes cuestións que competen a 

áreas, incluso das que non teñen 

competencias.  

 

A partir de aí, dicirlle que si, que a 

Fundación Luís Seoane, que é unha 

fundación privada de interese público, 

foi creada no ano 1996. Foi creada no 

mandato dun alcalde socialista, 

Francisco Vázquez, cun concelleiro 

socialista, José Luis Méndez Romeu. Así 

que podo afirmarlle que si, que o 

Goberno local entende perfectamente o 

que ten que ser e o papel que ten que 

marcar na Fundación Luís Seoane.  

 

Señora Veira González 

 

Pois, hai unhas semanas, Xabier Seoane 

dimitiu como membro do padroado da 

Fundación Luís Seoane e fixo públicos 

os motivos da súa renuncia, e os motivos 

da súa marcha son os mesmos que 

levaron a que desde o BNG 

trasladásemos a Pleno, en febreiro de 

2021, unha moción para instar ao 

Goberno local a que dunha vez se 

animase a impulsar a Fundación Luís 

Seoane porque ás veces, e como poden 

comprobar pola pregunta que lles 

facemos, temos a sensación de que este 

Goberno e a súa alcaldesa —

teoricamente tamén concelleira de 

Cultura— esquecen que a Alcaldía 

ostenta a Presidencia do padroado, e 

esquecen que a principal fonte de 

financiamento da Fundación é o 

Concello da Coruña, e esquecen que foi 

precisamente o Concello da Coruña quen 

que precisamente en ese metaverso que 

algunos de esta cámara indican sobre un 

Gobierno roto, descoordinado y sin 

comunicación, lo que ocurre es que 

cuando las circunstancias obligan a que 

nuestro portavoz no pueda estar hoy por 

ejemplo aquí, pues todo el equipo de 

Gobierno trabaje precisamente para ser 

conscientes de las diferentes cuestiones 

que competen a áreas, incluso de las que 

no tienen competencias.  

 

 

A partir de ahí, decirle que sí, que la 

Fundación Luís Seoane, que es una 

fundación privada de interés público, fue 

creada en el año 1996. Fue creada en el 

mandato de un alcalde socialista, 

Francisco Vázquez, con un concejal 

socialista, José Luis Méndez Romeu. Así 

que puedo afirmarle que sí, que el 

Gobierno local entiende perfectamente lo 

que tiene que ser y el papel que tiene que 

marcar en la Fundación Luís Seoane. 

 

Señora Veira González 

 

Pues, hace unas semanas, Xabier Seoane 

dimitió como miembro del patronato de la 

Fundación Luís Seoane e hizo públicos los 

motivos de su renuncia, y los motivos de 

su marcha son los mismos que llevaron a 

que desde el BNG trasladáramos a Pleno, 

en febrero de 2021, una moción para 

instar al Gobierno local a que de una vez 

se animara a impulsar la Fundación Luís 

Seoane porque a veces, y como pueden 

comprobar por la pregunta que les 

hacemos, tenemos la sensación de que este 

Gobierno y su alcaldesa —teóricamente 

también concejala de Cultura— olvidan 

que la Alcaldía ostenta la Presidencia del 

patronato, y olvidan que la principal 

fuente de financiación de la Fundación es 

el Ayuntamiento de A Coruña, y olvidan 

que fue precisamente el Ayuntamiento de 

A Coruña quien creó la Fundación Luís 

Seoane.  
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creou a Fundación Luís Seoane.  

 

Esquecen que María Elvira Fernández 

López, a viúva de Luís Seoane, foi ao 

Concello da Coruña a quen lle doou o 

arquivo epistolar e documental e un 

importantísimo legado pictórico —

óleos, obra gráfica, debuxos, bosquexos, 

primeiras edicións realizadas por el— co 

fin de constituír un espazo enfocado cara 

o estudo da obra de Luís Seoane, e 

algunhas desas obras, por certo, xa non 

se poden expoñer pola deixadez no 

mantemento do edificio. 

 

E digo que o esquecen porque utilizan a 

Fundación Luís Seoane para calquera 

cousa menos para os fins para os que foi 

creada. Faría ben o Goberno local, e 

particularmente a alcaldesa —reitero, 

presidenta do Padroado—, en escoitar e 

apoiar o Padroado, que quere facer 

cumprir os estatutos da Fundación. 

 

Miren, a moción foi aprobada por 

unanimidade —unha máis—, mais 

temos que lamentar que non se 

cumprisen os acordos que se recollían 

nela.  

 

Miren, demandabamos o 

acondicionamento dun edificio en mal 

estado —ao final foi nos orzamentos e 

parece que iso polo menos si vai 

adiante—, pero tamén reclamabamos 

cuestións moi importantes, como que o 

Goberno local deseñase a posta en valor 

do legado e obra de Luís Seoane, que é 

motivo do nacemento da Fundación Luís 

Seoane, como un elemento de atracción 

cultural da nosa cidade e unha 

ferramenta de proxección da Coruña no 

eido das artes plásticas.  

 

 

Pediamos que o Goberno local 

impulsase, man a man co Padroado, a 

definición dun proxecto museístico para 

 

 

Olvidan que María Elvira Fernández 

López, la viuda de Luís Seoane, fue al 

Ayuntamiento de A Coruña a quién le 

donó el archivo epistolar y documental y 

un importantísimo legado pictórico —

óleos, obra gráfica, dibujos, bocetos, 

primeras ediciones realizadas por él— 

con el fin de constituir un espacio 

enfocado al estudio de la obra de Luis 

Seoane, y algunas de esas obras, por 

cierto, ya no se pueden exponer por la 

dejadez en el mantenimiento del edificio. 

 

Y digo que lo olvidan porque utilizan la 

Fundación Luís Seoane para cualquier 

cosa menos para los fines para los que fue 

creada. Haría bien el Gobierno local, y 

particularmente la alcaldesa —reitero, 

presidenta del Patronato—, en escuchar y 

apoyar al Patronato, que quiere hacer 

cumplir los estatutos de la Fundación. 

 

Miren, la moción fue aprobada por 

unanimidad —una más—, pero tenemos 

que lamentar que no se cumplieran los 

acuerdos que se recogían en ella.  

 

 

Miren, demandábamos el 

acondicionamiento de un edificio en mal 

estado —al final fue en los presupuestos y 

parece que eso por lo menos sí va 

adelante—, pero también reclamábamos 

cuestiones muy importantes, como que el 

Gobierno local diseñara la puesta en 

valor del legado y obra de Luís Seoane, 

que es motivo del nacimiento de la 

Fundación Luís Seoane, como un 

elemento de atracción cultural de nuestra 

ciudad y una herramienta de proyección 

de A Coruña en el campo de las artes 

plásticas.  

 

Pedíamos que el Gobierno local 

impulsara, mano a mano con el 

Patronato, la definición de un proyecto 
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converter a Fundación Luís Seoane nun 

centro de referencia da arte 

contemporánea galega, e por desgraza, 

como digo, a moción non se cumpriu e 

vemos como este é o enésimo síntoma da 

ausencia absoluta de política cultural 

digna de tal nome do Goberno de Inés 

Rey. 

 

Este goberno local non se apea do grande 

espectáculo, dos macroeventos, pero non 

mira para a cidade, para o talento, para a 

potencia das súas institucións e 

infraestruturas culturais, para o seu 

tecido de base.  

 

E non mira, e voulle dicir por que. 

Porque celebraron, como se tal cousa, o 

25 aniversario de Viñetas desde o 

Atlántico; non reaccionaron diante da 

marcha dun membro do padroado da 

Fundación Luis Seoane; non traballaron 

en todo o mandato para recuperar o 

proxecto artístico do Museo de Arte 

Contemporánea Unión Fenosa —

despois Naturgy, etcétera—; que nin se 

molesta en lles procurar espazos 

municipais a colectivos e entidades que 

fan cultura na nosa cidade; que non 

impulsa a visibilización de artistas da 

cidade; que dá bolsas de creación 

artística que se converten en auténticos 

rompedeiros de cabeza, mais que logo 

non se aproveitan, non se expoñen e non 

se distribúen o resultado desas bolsas. 

Non lles dan importancia ou non se 

manifestan nin sequera —que aínda non 

vin unha manifestación ningunha— 

diante da proposta de que se recoñeza a 

cidade como unha cidade literaria diante 

da Unesco.  

 

Realmente están vostedes ausentes na 

política cultural real na nosa cidade. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas gracias. 

museístico para convertir la Fundación 

Luís Seoane en un centro de referencia del 

arte contemporáneo gallego, y por 

desgracia, como digo, la moción no se 

cumplió y vemos como este es el enésimo 

síntoma de la ausencia absoluta de 

política cultural digna de tal nombre del 

Gobierno de Inés Rey. 

 

Este gobierno local no se apea del gran 

espectáculo, de los macroeventos, pero no 

mira hacia la ciudad, hacia el talento, 

hacia la potencia de sus instituciones e 

infraestructuras culturales, hacia su 

tejido de base.  

 

Y no mira, y le voy a decir por qué. Porque 

han celebrado, como si tal cosa, el 25 

aniversario de Viñetas desde el Atlántico; 

no reaccionaron ante la marcha de un 

miembro del patronato de la Fundación 

Luís Seoane; no trabajaron en todo el 

mandato para recuperar el proyecto 

artístico del Museo de Arte 

Contemporáneo Unión Fenosa —después 

Naturgy, etcétera—; que ni se molesta en 

procurarles espacios municipales a 

colectivos y entidades que hacen cultura 

en nuestra ciudad; que no impulsa la 

visibilización de artistas de la ciudad; que 

da becas de creación artística que se 

convierten en auténticos rompederos de 

cabeza, pero que luego no se aprovechan, 

no se exponen y no se distribuyen el 

resultado de esas bolsas. No les dan 

importancia o no se manifiestan ni 

siquiera —que aún no vi ninguna 

manifestación— ante la propuesta de que 

se reconozca la ciudad como una ciudad 

literaria delante de la Unesco.  

 

 

Realmente están ustedes ausentes en la 

política cultural real en nuestra ciudad. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias. 
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A Fundación Luis Seoane, esquecen que 

foi, efectivamente, o legado de Maruxa a 

instancias deste concello. Igual esquecen 

esa puntualización, que é moi 

importante, pero bueno. 

 

A Fundación é unha das poucas 

entidades culturais que funciona nesta 

cidade; que ten convenios de 

coprodución con museos e centros de 

arte en toda España; que produce 

itinerancias coa propia obra de Seoane 

aquí en España, en Galicia e no 

estranxeiro; que organiza congresos 

sobre o exilio, sobre as artes e a 

educación; que creou grupos de estudos, 

por exemplo, onde se abordan cuestión 

que van desde o colonialismo ata os 

movementos migratorios; que acolle e 

promove proxectos culturais referentes 

en Galicia e tamén no Estado español. 

 

E por suposto, non descoida para nada o 

eido local das súas posibilidades, 

traballando con entidades culturais: o 

Festival de cine S8, o Fanzine Fest, 

Modulartec, FFoco —ao que a 

Fundación e Concello lle deron un 

valioso impulso— e tamén con 

asociacións —igual lles soan— como a 

Alexandre Bóveda, non? Que desde logo 

nestes momento colabora coa propia 

Fundación nunha iniciativa que se levou 

a cabo durante a pandemia que se chama 

Lenzos e partituras, que está exposto 

actualmente na Fundación. Parece ser 

que eles, na Alexandre Bóveda, si que 

entenden o papel que fai o Concello coa 

entidade.  

 

Se se refire vostede ao noso papel con 

respecto ao mantemento do edificio, pois 

tamén lle dicimos que si. Xa están 

licitadas as obras de reparación da 

climatización, que se abordarán nos 

vindeiros meses. E por certo, 

climatización que leva sen funcionar 

 

La Fundación Luís Seoane, olvidan que 

fue, efectivamente, el legado de Maruxa a 

instancias de este ayuntamiento. A lo 

mejor olvidan esa puntualización, que es 

muy importante, pero bueno. 

 

La Fundación es una de las pocas 

entidades culturales que funciona en esta 

ciudad; que tiene convenios de 

coproducción con museos y centros de 

arte en toda España; que produce 

itinerancias con la propia obra de Seoane 

aquí en España, en Galicia y en el 

extranjero; que organiza congresos sobre 

el exilio, sobre las artes y la educación; 

que creó grupos de estudios, por ejemplo, 

donde se abordan cuestión que van desde 

el colonialismo hasta los movimientos 

migratorios; que acoge y promueve 

proyectos culturales referentes en Galicia 

y también en el Estado español. 

 

Y por supuesto, no descuida para nada el 

ámbito local de sus posibilidades, 

trabajando con entidades culturales: el 

Festival de cine S8, el Fanzine Fest, 

Modulartec, FFoco —al que la Fundación 

y Ayuntamiento le dieron un valioso 

impulso— y también con asociaciones —a 

lo mejor les suenan— como la Alexandre 

Bóveda ¿no? Que desde luego en estos 

momentos colabora con la propia 

Fundación en una iniciativa que se llevó a 

cabo durante la pandemia que se llama 

Lienzos y partituras, que está expuesto 

actualmente en la Fundación. Parece ser 

que ellos, en la Alexandre Bóveda, sí que 

entienden el papel que hace el 

Ayuntamiento con la entidad.  

 

Si se refiere usted a nuestro papel con 

respecto al mantenimiento del edificio, 

pues también le decimos que sí. Ya están 

licitadas las obras de reparación de la 

climatización, que se abordarán en los 

próximos meses. Y por cierto, 

climatización que lleva sin funcionar 
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desde o ano 2013. Eu non recordo neste 

pleno que tivésemos noticias sobre que 

se interesasen vostedes neste tema nos 

últimos dez anos, así que hai que 

preguntarse se igual nestes dez anos 

entenderon vostedes cal era o seu papel 

para defender a institución, ou se 

simplemente se enganchan agora a este 

carro que parece arrancar do ruído 

preelectoral. Isto sería unha mágoa, 

efectivamente, porque sería relativizar 

moitísimo a importancia, obxectivo e 

pensamento de quen nomea a esta 

institución, a Fundación Luis Seoane, 

plantexando un tema electoralista de moi 

baixa catadura. 

 

O propio Seoane... Eu non son quen de 

dar consellos, pero creo que esta frase, 

que é del, poderiámola aplicar 

precisamente hoxe en moitas facetas da 

nosa vida, non?: en pintura débense abrir 

os ollos antes de abrir a boca. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Borrego, señora 

Veira. 

 

Rematan as preguntas do BNG. Pasamos 

ás da Marea Atlántica. Primeira delas 

tamén sobre a Fundación Luis Seoane.  

 

 

Señor Martínez. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre a Fundación Luis Seoane 

 

Señor Martínez Durán 

 

desde el año 2013. Yo no recuerdo en este 

pleno que tuviésemos noticias sobre que 

se interesasen ustedes en este tema en los 

últimos diez años, así que hay que 

preguntarse si igual en estos diez años 

entendieron ustedes cuál era su papel 

para defender a la institución, o si 

simplemente se enganchan ahora a este 

carro que parece arrancar del ruido 

preelectoral. Esto sería una lástima, 

efectivamente, porque sería relativizar 

muchísimo la importancia, objetivo y 

pensamiento de quien nombra a esta 

institución, la Fundación Luis Seoane, 

planteando un tema electoralista de muy 

baja catadura. 

 

El propio Seoane... Yo no son quien de dar 

consejos, pero creo que esta frase, que es 

de él, la podríamos aplicar precisamente 

hoy en muchas facetas de nuestra vida 

¿no?: en pintura se deben abrir los ojos 

antes de abrir la boca. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Borrego, señora 

Veira. 

 

Finalizan las preguntas del BNG. 

Pasamos a las de la Marea Atlántica. 

Primera de ellas también sobre la 

Fundación Luís Seoane.  

 

Señor Martínez. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre la Fundación Luís Seoane 

 

Señor Martínez Durán 
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Como pensa abordar a alcaldesa, como 

presidenta do Padroado, a crise na 

Fundación Luis Seoane? 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Bueno, na pregunta falaban vostedes da 

crise, e crise é unha coxuntura de 

cambios en calquera estado dunha 

realidade organizada pero inestable, 

suxeita a evolución. Unha definición 

interesante que se pode atopar incluso na 

Wikipedia. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Que tal, señor Borrego? Non esperaba eu 

velo por aquí. Estiven... Na ruleta das 

competencias de Cultura... Levo todo o 

día dándolle voltas a ver quen me 

contesta esta vez. Pois, señor Borrego, 

eu encantado. Que pasa? Que nótase.  

Nótase. Non é nada persoal, é que, claro, 

vostede non ten absolutamente nada que 

ver coa xestión da área cultural e non ten 

absolutamente nada que ver coa 

Fundación Luis Seoane e o seu 

padroado.  

 

Claro, falamos de crise porque hai unha 

crise na Fundación Luis Seoane e é unha 

crise que non provoca a dimisión de 

Xabier Seoane, senón que a dimisión de 

Xabier Seoane evidencia que hai esa 

crise, agrava esa crise e debería provocar 

algún tipo de reacción por parte do 

Goberno municipal. 

 

Hoxe hai aquí un tema rodante, que dá 

voltas e aparece e reaparece, que é o da 

responsabilidade política. Nós estamos 

falando de responsabilidade política. 

Non confundir coa reseña 

hemerográfica, que nos conte quen era 

concelleiro cando se creou. Nós xa 

sabemos como se creou a Fundación 

Seoane, coñecemos os seus estatutos —

parece que mellor que o Goberno 

¿Cómo piensa abordar la alcaldesa, como 

presidenta del Patronato, la crisis en la 

Fundación Luís Seoane? 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Bueno, en la pregunta hablaban ustedes 

de la crisis, y crisis es una coyuntura de 

cambios en cualquier estado de una 

realidad organizada pero inestable, sujeta 

a evolución. Una definición interesante 

que se puede encontrar incluso en la 

Wikipedia. 

 

Señor Martínez Durán 

 

¿Qué tal, señor Borrego? No esperaba yo 

verlo por aquí. Estuve... En la ruleta de las 

competencias de Cultura... Llevo todo el 

día dándole vueltas a ver quién me 

contesta esta vez. Pues, señor Borrego, yo 

encantado ¿Qué pasa? Que se nota.  Se 

nota. No es nada personal, es que, claro, 

usted no tiene absolutamente nada que ver 

con la gestión del área cultural y no tiene 

absolutamente nada que ver con la 

Fundación Luís Seoane y su patronato.  

 

 

Claro, hablamos de crisis porque hay una 

crisis en la Fundación Luís Seoane y es 

una crisis que no provoca la dimisión de 

Xabier Seoane, sino que la dimisión de 

Xabier Seoane evidencia que hay esa 

crisis, agrava esa crisis y debería 

provocar algún tipo de reacción por parte 

del Gobierno municipal. 

 

Hoy hay aquí un tema rodante, que da 

vueltas y aparece y reaparece, que es el de 

la responsabilidad política. Nosotros 

estamos hablando de responsabilidad 

política. No confundir con la reseña 

hemerográfica, que nos cuente quién era 

concejal cuando se creó. Nosotros ya 

sabemos cómo se creó la Fundación 

Seoane, conocemos sus estatutos —parece 

que mejor que el Gobierno municipal—, 
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municipal—, coñecemos a historia, 

como chegamos ata aquí. Xa o colmo é 

que confunda responsabilidade política 

cunha definición de Wikipedia.  

 

Hai unha crise na Fundación Seoane 

manifestada —vostede non o sabe 

porque non forma parte do Padroado— 

manifestada de maneira reiterada no 

Padroado. Había unha parte que tiña que 

ver co estado do edificio, cos problemas 

de filtración, co efecto e co impacto que 

iso ten nos fins fundacionais da Seoane. 

E é que impide... É un factor que se suma 

a outros factores que están a impedir que 

a Fundación Seoane cumpra con eses 

obxectivos para os que está mandatada. 

Ese problema é o máis fácil de 

solucionar.  

 

Dicía vostede —supoño que por 

descoñecemento— que ninguén se 

acordara dos problemas de filtracións 

nos dez últimos anos. Vese que nin 

sequera escoita á directora da 

Fundación, que hai uns días recordaba 

que o proxecto para a solución deses 

problemas foi un proxecto encargado 

polo Goberno de Xulio Ferreiro. Así que 

algúns si que nos lembramos deses 

problemas nos últimos dez anos. Agora 

o que había era que licitar ese proxecto, 

contratar a obra e solucionar o problema. 

 

 

A súa escasa dilixencia en facer isto —

licitar, adxudicar, contratar e reparar por 

fin o edificio— é inversamente 

proporcional á teimosía da Marea 

Atlántica. Nós incorporamos ese 

investimento nos orzamentos de 2020, 

de acordo co Goberno municipal. Como 

vostedes non o executaron, aínda o 

volvemos incluír nos orzamentos de 

2022, e agora por fin, a última hora, xa, 

digamos, co asunto da Seoane de novo 

no debate público, parece que si, que 

acordaron e que e se avanza na 

conocemos la historia, cómo llegamos 

hasta aquí. Ya el colmo es que confunda 

responsabilidad política con una 

definición de Wikipedia.  

 

Hay una crisis en la Fundación Seoane 

manifestada —usted no lo sabe porque no 

forma parte del Patronato— manifestada 

de forma reiterada en el Patronato. Había 

una parte que tenía que ver con el estado 

del edificio, con los problemas de 

filtración, con el efecto y con el impacto 

que eso tiene en los fines fundacionales de 

la Seoane. Y es que impide... Es un factor 

que se suma a otros factores que están 

impidiendo que la Fundación Seoane 

cumpla con esos objetivos para los que 

está mandatada. Ese problema es el más 

fácil de solucionar.  

 

Decía usted —supongo que por 

desconocimiento— que nadie se había 

acordado de los problemas de filtraciones 

en los diez últimos años. Se ve que ni 

siquiera escucha a la directora de la 

Fundación, que hace unos días recordaba 

que el proyecto para la solución de esos 

problemas fue un proyecto encargado por 

el Gobierno de Xulio Ferreiro. Así que 

algunos sí que nos acordamos de esos 

problemas en los últimos diez años. Ahora 

lo que había era que licitar ese proyecto, 

contratar la obra y solucionar el 

problema. 

 

Su escasa diligencia en hacer esto —

licitar, adjudicar, contratar y reparar por 

fin el edificio— es inversamente 

proporcional al empecinamiento de la 

Marea Atlántica. Nosotros incorporamos 

esa inversión en los presupuestos de 2020, 

de acuerdo con el Gobierno municipal. 

Como ustedes no lo ejecutaron, aún 

volvimos a incluirlos en los presupuestos 

de 2022, y ahora por fin, a última hora, 

ya, digamos, con el asunto de la Seoane de 

nuevo en el debate público, parece que sí, 

que acordaron y que y se avanza en la 
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contratación. Pero esa é unha parte do 

problema. Esa é unha parte do problema. 

A outra, a máis difícil de resolver, é que 

hai discrepancias serias e sostidas no 

propio Padroado.  

 

Algúns membros do padroado entramos 

e saímos —é dicir, que somo efémeros, 

somos pasaxeiros, afortunadamente para 

a Fundación—, pero hai outros que levan 

moito tempo e que teñen ademais un 

papel maior que os que estamos alí en 

representación do noso grupo municipal 

durante un tempo no temos 

responsabilidades públicas, aínda que 

sexa na oposición. E nese padroado hai, 

diría, unha falta de confianza no 

proxecto estratéxico da Fundación Luis 

Seoane. E isto non é ningún segredo e a 

alcaldesa sábeo, porque preside o 

Padroado e está alí. Vostede se cadra 

non, porque non pertence ao Padroado. 

Se ten manifestado nos últimos catro 

anos moitas veces e os membros do 

padroado abordamos esa cuestión e 

chegamos a un acordo. Chegamos a un 

acordo para intentar afrontalo, abrir un 

debate no Padroado, unha reflexión 

estratéxica, definir o rumbo da 

Fundación. Evidentemente hai unha 

dirección na Fundación, pero o Padroado 

ten que poder decidir o rumbo 

estratéxico da Fundación. Ese acordo 

non se cumpriu e cando Xabier Seoane 

abandona o padroado, de algunha 

maneira está poñendo en evidencia que 

non se abordou o problema (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención). 

 

 

Remato xa, alcaldesa. 

 

Se cadra, de telo abordado en tempo 

cando se acordou, hoxe non teriamos que 

lamentar que unha persoa tan importante 

para a figura de Seoane e para a 

contratación. Pero esa es una parte del 

problema. Esa es una parte del problema. 

La otra, la más difícil de resolver, es que 

hay discrepancias serias y sostenidas en el 

propio patronato.  

 

Algunos miembros del patronato 

entramos y salimos —es decir, que somos 

efímeros, somos pasajeros, 

afortunadamente para la Fundación—, 

pero hay otros que llevan mucho tiempo y 

que tienen además un papel mayor que los 

que estamos allí en representación de 

nuestro grupo municipal durante un 

tiempo en el que tenemos 

responsabilidades públicas, aunque sea 

en la oposición. Y en ese patronato hay, 

diría, una falta de confianza en el 

proyecto estratégico de la Fundación Luís 

Seoane. Y esto no es ningún secreto y la 

alcaldesa lo sabe, porque preside el 

Patronato y está allí. Usted a lo mejor no, 

porque no pertenece al Patronato. Se ha 

manifestado en los últimos cuatro años 

muchas veces y los miembros del 

patronato hemos abordado esa cuestión y 

hemos llegado a un acuerdo. Hemos 

llegado a un acuerdo para intentar 

afrontarlo, abrir un debate en el 

Patronato, una reflexión estratégica, 

definir el rumbo de la Fundación. 

Evidentemente hay una dirección en la 

Fundación, pero el patronato tiene que 

poder decidir el rumbo estratégico de la 

Fundación. Ese acuerdo no se cumplió y 

cuando Xabier Seoane abandona el 

patronato, de alguna manera está 

poniendo en evidencia que no se abordó el 

problema (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Termino ya, alcaldesa. 

 

A lo mejor, de haberlo abordado en 

tiempo cuando se acordó, hoy no 

tendríamos que lamentar que una persona 

tan importante para la figura de Seoane y 
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Fundación como Xabier Seoane 

dimitise, que é francamente triste. E dá 

igual que as competencias en materia de 

Cultura leven catro anos nunha ruleta. 

Iso non pode ser escusa para que o 

Goberno municipal, que ademais ten a 

Presidencia do Padroado, mire para 

outro lado. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas grazas. 

 

Bueno, señor Martínez, a ver. É que 

penso que para a segunda premisa, para 

que unha cousa poida andar, o que ten 

que existir é esa cousa e desde logo, se 

xa como parece son coñecedores da 

evolución dos problemas de 

climatización da Luis Seoane —polo 

menos no mandato anterior—, e 

recordámoslle o que dixemos hai un 

momentiño, que levamos desde o 2013 

con este problema, pois menos mal que 

se fixo a Fundación como se fixo por 

parte de quen a fixo, porque hai un lugar 

onde polo menos se pode resgardar a 

nivel técnico o arquivo, garantindo a súa 

conservación. 

 

Evidentemente, a realidade do asunto é 

que desde 2013 pasaron dez anos, dous 

mandatos, e claro, vir agora aquí a falar 

de dilixencia ou de vontade, cando todo 

o que pasaba era que vostedes, por moito 

que propuxeran ao principio falar deste 

tema, non foron capaces de levar a cabo 

o investimento da climatización porque 

non era capaces de organizar nin sequera 

a súa inestable evolución. Porque hai 

recordarlles que non podían executar os 

proxectos de investimentos financeiros 

sostibles, que eran os que plantexaban 

para arranxar o tema da climatización da 

Luis Seoane, porque non eran capaces de 

cumprir os períodos medios de pago aos 

para la Fundación como Xabier Seoane 

dimitiera, que es francamente triste. Y da 

igual que las competencias en materia de 

Cultura lleven cuatro años en una ruleta. 

Eso no puede ser excusa para que el 

Gobierno municipal, que además tiene la 

Presidencia del Patronato, mire para otro 

lado. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias. 

 

Bueno, señor Martínez, a ver. Es que 

pienso que para la segunda premisa, para 

que una cosa pueda andar, lo que tiene 

que existir es esa cosa y desde luego, si ya 

como parece son conocedores de la 

evolución de los problemas de 

climatización de la Luís Seoane —por lo 

menos en el mandato anterior—, y le 

recordamos lo que dijimos hace un 

momentito, que llevamos desde el 2013 

con este problema, pues menos mal que se 

hizo la Fundación como se hizo por parte 

de quien la hizo, porque hay un lugar 

donde por lo menos se puede resguardar 

a nivel técnico el archivo, garantizando su 

conservación. 

 

Evidentemente, la realidad del asunto es 

que desde 2013 pasaron diez años, dos 

mandatos, y claro, venir ahora aquí a 

hablar de diligencia o de voluntad, 

cuando todo lo que pasaba era que 

ustedes, por mucho que propusieran al 

principio hablar de este tema, no fueron 

capaces de llevar a cabo la inversión de la 

climatización porque no era capaces de 

organizar ni siquiera su inestable 

evolución. Porque hay recordarles que no 

podían ejecutar los proyectos de 

inversiones financieras sostenibles, que 

eran los que planteaban para arreglar el 

tema de la climatización de la Luis 

Seoane, porque no eran capaces de 
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provedores deste Concello. Entón, a súa 

xestión non cumpría as normas marcadas 

pola lei para poder realizar estes 

investimentos e arranxar este problema. 

Claro, agora que pasa? Que chega a 

alcaldesa, Inés Rey, e o que fai é, non 

abordar ningunha crise; xestionar e dar 

resposta ás necesidades primarias da 

instalación e corrixir o que hai que 

corrixir primeiro. 

 

 

Ás dezaseis horas e cincuenta minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Varela 

Vázquez.  

 

Eu supoño que volvemos un pouquiño 

ao que dicía antes, cando lle contestaba 

ao Bloque Nacionalista Galego. Por 

certo, referíame, o tema este, 

directamente ao que facía o Bloque 

Nacionalista Galego sobre este tema nos 

dez últimos anos. Non era xeralizado. 

Pero curiosamente, outra frase de Luis 

Seoane pode vir aquí fenomenal, porque 

unha vez que se arranxan os problemas 

do edificio, si podemos encauzar toda a 

problemática ou todas as cuestións do 

rumbo da propia institución. E sobre 

todo tendo en conta esa frase que lle vou 

dedicar, con todo o cariño. Enriquecer o 

mundo coa súa diferenza, Iso é o que 

pensaba Luis Seoane de aqueles que 

construíron a cultura galega no exilio. 

Pois traballemos por enriquecer o 

mundo, incluso entre a diferencia. Iso 

vale para a política, vale para o 

padroado, vale para todo. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta da Marea 

Atlántica sobre Nostián. 

 

cumplir los períodos medios de pago a los 

proveedores de este Ayuntamiento. 

Entonces, su gestión no cumplía las 

normas marcadas por la ley para poder 

realizar estas inversiones y arreglar este 

problema. Claro ¿ahora qué pasa? Que 

llega la alcaldesa, Inés Rey, y lo que hace 

es, no abordar ninguna crisis; gestionar y 

dar respuesta a las necesidades primarias 

de la instalación y corregir lo que hay que 

corregir primero. 

 

A las dieciséis horas y cincuenta minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Varela 

Vázquez. 

 

Yo supongo que volvemos un poquito a lo 

que decía antes, cuando le contestaba al 

Bloque Nacionalista Galego. Por cierto, 

me refería, el tema este, directamente a lo 

que hacía el Bloque Nacionalista Galego 

sobre este tema en los diez últimos años. 

No era generalizado. Pero curiosamente, 

otra frase de Luís Seoane puede venir aquí 

fenomenal, porque una vez que se 

arreglan los problemas del edificio, sí 

podemos encauzar toda la problemática o 

todas las cuestiones del rumbo de la 

propia institución. Y sobre todo teniendo 

en cuenta esa frase que le voy a dedicar, 

con todo el cariño. Enriquecer el mundo 

con su diferencia, Eso es lo que pensaba 

Luis Seoane de aquellos que construyeron 

la cultura gallega en el exilio. Pues 

trabajemos por enriquecer el mundo, 

incluso entre la diferencia. Eso vale para 

la política, vale para el patronato, vale 

para todo. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta de la Marea 

Atlántica sobre Nostián. 
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Señora García. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre Nostián. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Xa o sinto, señora Fontán, porque vai 

ter que volver a repetir moito do que xa 

lle explicou ao señor Jorquera. 

 

Prevé o Goberno de Inés Rey renunciar 

ao modelo húmido-seco de separación 

de residuos? 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora García, o Goberno de Inés Rey o 

que prevé é sacar adiante os pregos para 

a licitación da planta, que xa bastante 

retrasos sufriron por mor dos diferentes 

cambios normativos, e o fará, como fai 

sempre, con estrito cumprimento á 

normativa e á legalidade. 

 

 

Señora García Gómez 

 

A través do anteproxecto da planta de 

tratamento de residuos nos enteramos de 

que na Coruña se vai incorporar un 

quinto contenedor para os envases 

lixeiros. Iso significa tamén un quinto 

caldeiro nas nosas cociñas e a verdade é 

que nos preguntamos a que se debe. A 

verdade é que me está resultando 

interesante escoitar á concelleira de 

Medio Ambiente porque bueno, saber 

como foi toda a tramitación coa Xunta e 

que rol está xogando a Xunta de Galicia 

aquí, que normalmente non se achega á 

Coruña para axudar precisamente.  

 

Pero bueno, a cuestión é que da 

normativa que tantas veces se apelou 

aquí no Pleno —a Lei de residuos e solos 

contaminados, o Real decreto de envases 

e de residuos e envases— non se 

Señora García. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre Nostián. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Ya lo siento, señora Fontán, porque va 

a tener que volver a repetir mucho de  lo 

que ya le explicó al señor Jorquera. 

 

¿Prevé el Gobierno de Inés Rey renunciar 

al modelo húmedo-seco de separación de 

residuos? 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora García, el Gobierno de Inés Rey lo 

que prevé es sacar adelante los pliegos 

para la licitación de la planta, que ya 

bastante retrasos sufrieron a causa de los 

diferentes cambios normativos, y lo hará, 

como hace siempre, con estricto 

cumplimiento a la normativa y a la 

legalidad. 

 

Señora García Gómez 

 

A través del anteproyecto de la planta de 

tratamiento de residuos nos enteramos de 

que en A Coruña se va a incorporar un 

quinto contenedor para los envases 

ligeros. Eso significa también un quinto 

cubo en nuestras cocinas y la verdad es 

que nos preguntamos a qué se debe. La 

verdad es que me está resultando 

interesante escuchar a la concejala de 

Medio Ambiente porque bueno, saber 

cómo fue toda la tramitación con la Xunta 

y que rol está jugando la Xunta de Galicia 

aquí, que normalmente no se acerca a A 

Coruña para ayudar precisamente.  

 

Pero bueno, la cuestión es que de la 

normativa que tantas veces se apeló aquí 

en el Pleno —la Ley de residuos y suelos 

contaminados, el Real decreto de envases 

y de residuos y envases— no se desprende 
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desprende que Coruña deba incorporar o 

quinto contenedor de envases. Si se 

desprende que hai un procedemento para 

solicitar autorización no Ministerio, que 

hai que argumentalo e que hai que 

demostrar que é un sistema que chega a 

resultados iguais ou máis eficaces, e que 

é, de algunha maneira, menos custoso a 

nivel económico e medioambiental. 

 

A normativa non fala de que haxa que 

contar co beneplácito das comunidades 

autónomas. Eu a verdade é que, señora 

Fontán, se vostede conta con informes da 

Xunta de Galicia que de algunha maneira 

obriguen a instaurar o quinto contedor, 

ou se xa realmente se solicitou esa 

excepcionalidade ante o ministerio —

que por certo, a normativa di que se pode 

revisar periodicamente a través da 

Comisión de Residuos—, eu 

recomendaríalles que os fixesen 

públicos, porque en realidade ninguén 

entende que A Coruña teña que cambiar 

de sistema de recollida cara a un máis 

caro e menos eficiente e os datos están 

enriba da mesa.  

 

En 2018 A Coruña recuperaba tres veces 

máis envases que a Xunta de Galicia, 62 

quilogramos por habitante e ano, fronte 

a 21 do sistema Sogama. Iso se traducía 

tamén en ingresos de Ecoembes. Case 9 

millóns en 2018, fronte aos 3 que agora 

se contabilizan no anteproxecto da 

planta de Nostián. E por poñer 

simplemente unha comparativa, unha 

cidade de tamaño semellante á Coruña, 

tamén galega, que ten o sistema dos 

cinco contenedores, recupera, non 62, 

senón 9 quilogramos por habitante e ano.  

 

Os datos están enriba da mesa. Se 

comparamos a nivel estatal os sistemas, 

o húmido-seco é catro veces máis 

eficiente que o dos cinco contenedores. 

Entonces, en realidade, que explique a 

Xunta de Galicia, ou que explique o 

que Coruña deba incorporar el quinto 

contenedor de envases. Sí se desprende 

que hay un procedimiento para solicitar 

autorización en el Ministerio, que hay que 

argumentarlo y que hay que demostrar 

que es un sistema que llega a resultados 

iguales o más eficaces, y que es, de alguna 

manera, menos costoso a nivel económico 

y medioambiental. 

 

La normativa no habla de que haya que 

contar con el beneplácito de las 

comunidades autónomas. Yo la verdad es 

que, señora Fontán, si usted cuenta con 

informes de la Xunta de Galicia que de 

alguna manera obliguen a instaurar el 

quinto contenedor, o si ya realmente se 

solicitó esa excepcionalidad ante el 

ministerio —que por cierto, la normativa 

dice que se puede revisar periódicamente 

a través de la Comisión de Residuos—, yo 

les recomendaría que los hicieran 

públicos, porque en realidad nadie 

entiende que A Coruña tenga que cambiar 

de sistema de recogida hacia uno más 

caro y menos eficiente y los datos están 

sobre la mesa.  

 

En 2018 A Coruña recuperaba tres veces 

más envases que la Xunta de Galicia, 62 

kilos por habitante y año, frente a 21 del 

sistema Sogama. Eso se traducía también 

en ingresos de Ecoembes. Casi 9 millones 

en 2018, frente a los 3 que ahora se 

contabilizan en el anteproyecto de la 

planta de Nostián. Y por poner 

simplemente una comparativa, una ciudad 

de tamaño semejante a A Coruña, también 

gallega, que tiene el sistema de los cinco 

contenedores, recupera, no 62, sino 9 

kilos por habitante y año.  

 

Los datos están sobre la mesa. Si 

comparamos a nivel estatal los sistemas, 

el húmedo-seco es cuatro veces más 

eficiente que el de los cinco contenedores. 

Entonces, en realidad, que explique la 

Xunta de Galicia, o que explique el 
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ministerio, por que se cambia cara a un 

modelo de recollida que vai incluso a 

motivar que haxa que variar os perfís das 

beirarrúas. Vai haber que facer obras nas 

beirarrúas para que caiba un contenedor 

máis. O tema é así. É absolutamente 

inexplicable, non? 

 

Eu o que me temo é que Ecoembes, a 

asociación de envasadores, pois si fixo 

ese labor no ministerio de lobby. Ese 

labor que faltou que fixese o Concello da 

Coruña e que demostrase que temos un 

sistema de recollida que funcionou ata 

agora mellor que o xeralizado, o dos 

cinco contedores, en Galicia. 

 

 

A mi me gustaría pedirlles que 

encarguen á Universidade da Coruña 

unha auditoría que demostre, con datos 

rigorosos e académicos, a eficiencia do 

modelo de separación húmido-seco, 

orgánico-inorgánico. Non me teñen que 

facer caso a min, encárguenllo á 

Universidade. Solicitaría, despois de que 

se publicou o Real decreto no último 

decembro, solicitaría a través da vía 

prevista a excepcionalidade para A 

Coruña e, como vostede di, corrixan o 

anteproxecto, liciten a concesión en 

colaboración co Consorcio das Mariñas. 

No mandato pasado se traballou 

estritamente con eles dende Medio 

Ambiente, dende a Alcaldía, e incluso se 

asinou un convenio de contratación 

conxunta. 

 

E, bueno, todo isto a catro meses das 

vindeiras eleccións. A verdade é que 

agardamos que poidamos rematar o 

mandato cunha mellor noticia. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora García, mire, poderemos falar de 

ministerio, por qué se cambia hacia un 

modelo de recogida que va incluso a 

motivar que haya que variar los perfiles 

de las aceras. Va a haber que hacer obras 

en las aceras para que quepa un 

contenedor más. El tema es así. Es 

absolutamente inexplicable ¿no? 

 

Yo lo que me temo es que Ecoembes, la 

asociación de envasadores, pues sí hizo 

esa labor en el ministerio de lobby. Esa 

labor que faltó que hiciera el 

Ayuntamiento de A Coruña y que 

demostrara que tenemos un sistema de 

recogida que funcionó hasta ahora mejor 

que el generalizado, el de los cinco 

contenedores, en Galicia. 

 

A mí me gustaría pedirles que encarguen 

a la Universidad de A Coruña una 

auditoría que demuestre, con datos 

rigurosos y académicos, la eficiencia del 

modelo de separación húmedo-seco, 

orgánico-inorgánico. No me tienen que 

hacer caso a mí, encárguenselo a la 

Universidad. Solicitaría, después de que 

se haya publicado el Real decreto en el 

último diciembre, solicitaría a través de la 

vía prevista la excepcionalidad para 

Coruña y, como usted dice, corrijan el 

anteproyecto, liciten la concesión en 

colaboración con el Consorcio de As 

Mariñas. En el mandato pasado se trabajó 

estrictamente con ellos desde Medio 

Ambiente, desde la Alcaldía, e incluso se 

firmó un convenio de contratación 

conjunta. 

 

Y, bueno, todo esto a cuatro meses de las 

próximas elecciones. La verdad es que 

esperamos que podamos finalizar el 

mandato con una mejor noticia. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señora Fontán Prado 

 

Señora García, mire, podremos hablar de 
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moitas cousas metafísicas, ideolóxicas, 

pero como dicía a miña abuela: donde 

hai papeles calan barbas.  

 

Fala vostede que que pinta aquí a Xunta. 

Mire, para empezar, a Xunta é quen ten 

que darnos autorización ambiental 

integrada, e esta forma parte da 

Comisión Nacional de Residuos, onde 

nós non estamos, senón que son as 

comunidades autónomas as que 

trasladan a esa comisión a impresión ou 

a análise que teñen sobre os modelos 

excepcionais que hai en cada 

comunidade autónoma. De feito tal, e 

repito unha vez máis, que a Generalitat 

Catalana opúxose terminantemente a 

sacar adiante ou apoiar os modelos de 

húmido-seco que existían en Cataluña. 

 

Ás dezaseis horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Varela Vázquez.  

 

Pero mire, por aclarar, aquí está a carta 

dirixida pola conselleira de Medio 

Ambiente á alcaldesa da Coruña e a esta 

concelleira. Fala dunha reunión que 

tivemos conxuntamente e di: Neste 

senso, abordamos a aplicación da 

excepcionalidade prevista na lei tal, tal... 

de residuos e solos contaminados, pero 

ante o noso intercambio de pareceres 

quedou claro que a devandita 

excepcionalidade, de ser de aplicación, 

non podería nin contemplarse cos actuais 

datos de depósito no vertedoiro da 

planta. Ademais quedamos en esperar o 

pronunciamento definitivo por parte da 

Dirección Xeral de Calidade Ambiental 

do MITECO. Logo explica: Así mesmo, 

se está a modificar a nota interpretativa 

que remitirán aos membros da comisión 

para a o seu traslado aos interesados, o 

que significa que non resulta de 

aplicación ningunha excepcionalidade e 

que é imprescindible que o voso modelo 

mude cara a recollida separada en orixe 

muchas cosas metafísicas, ideológicas, 

pero como decía mi abuela: donde hay 

papeles callan barbas.  

 

Habla usted que qué pinta aquí la Xunta. 

Mire, para empezar, la Xunta es quien 

tiene que darnos autorización ambiental 

integrada, y esta forma parte de la 

Comisión Nacional de Residuos, donde 

nosotros no estamos, sino que son las 

comunidades autónomas las que 

trasladan a esa comisión la impresión o el 

análisis que tienen sobre los modelos 

excepcionales que hay en cada comunidad 

autónoma. De hecho tal, y repito una vez 

más, que la Generalitat Catalana se opuso 

terminantemente a sacar adelante o 

apoyar los modelos de húmedo-seco que 

existían en Cataluña. 

 

A las dieciséis horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Varela Vázquez. 

 

Pero mire, por aclarar, aquí está la carta 

dirigida por la conselleira de Medio 

Ambiente a la alcaldesa de A Coruña y a 

esta concejala. Habla de una reunión que 

tuvimos conjuntamente y dice: En este 

sentido, abordamos la aplicación de la 

excepcionalidad prevista en la ley tal, 

tal... de residuos y suelos contaminados, 

pero ante nuestro intercambio de 

pareceres quedó claro que dicha 

excepcionalidad, de ser de aplicación, no 

podría ni contemplarse con los actuales 

datos de depósito en el vertedero de la 

planta. Además quedamos en esperar el 

pronunciamiento definitivo por parte de la 

Dirección General de Calidad Ambiental 

del MITECO. Luego explica: Asimismo, 

se está modificando la nota interpretativa 

que remitirán a los miembros de la 

comisión para su traslado a los 

interesados, lo que significa que no 

resulta de aplicación ninguna 

excepcionalidad y que es imprescindible 

que vuestro modelo mude hacia la 
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de todas as fraccións recollidas na 

lexislación. 

 

Despois diso, e repítome, é cando 

recibimos do MITECO a mesma 

resposta: non ha lugar á súa 

excepcionalidade. 

 

Mire, que ninguén poña en dúbida, e 

penso e reitérome, que non sei cantas 

veces dixen neste Pleno que o modelo 

húmido-seco, no que cría e cre este 

Goberno, é o modelo socialista. Pero 

mire, cando a nós se nos di que 

efectivamente hai que cumprir cunha 

normativa a nivel estatal, se nos di que 

non temos cabida nesa normativa, 

automaticamente nós temos que por en 

marcha todo o que sexa necesario para 

que ese cambio se cumpra. 

 

Fala vostede de que temos bos datos en 

recuperación de envases. Coincido. Fala 

vostede de que nós non somos 

SOGAMA. Nin somos SOGAMA, nin 

queremos ser SOGAMA, nin 

pretendemos ser SOGAMA. De feito, a 

nova planta, con cinco contenedores, con 

tres contenedores ou con dos 

contenedores, ten por diante a 

oportunidade de ser diferente, de ter un 

reto. Eu falaba pola mañá do I+D+I 

vencellado á valorización e á enerxía 

verde. Seguimos tendo ambición de ser 

punteiros no tratamento do lixo. 

 

Falaba vostede do Consorcio. A nosa 

alcaldesa estivo sentada co presidente do 

Consorcio. O Consorcio estivo varias 

veces sentado con nós nas mesas 

técnicas, como tamén estivo con 

vostedes. É certo. Polo tanto, nós non 

renunciamos ao modelo húmido-seco 

porque nos dea a gana ou porque non 

teñamos convencemento nel; se renuncia 

por unha obriga normativa. Eu penso que 

o reiterou unha e outra vez a nosa 

alcaldesa, que o final é quen obviamente 

recogida separada en origen de todas las 

fracciones recogidas en la legislación. 

 

Después de eso, y me repito, es cuando 

recibimos del MITECO la misma 

respuesta: no ha lugar a su 

excepcionalidad. 

 

Mire, que nadie ponga en entredicho, y 

creo y me reitero, que no sé cuántas veces 

dije en este Pleno que el modelo húmedo-

seco, en el que creía y cree este Gobierno, 

es el modelo socialista. Pero mire, cuando 

a nosotros se nos dice que efectivamente 

hay que cumplir con una normativa a nivel 

estatal, se nos dice que no tenemos cabida 

en esa normativa, automáticamente 

nosotros tenemos que por en marcha todo 

lo que sea necesario para que ese cambio 

se cumpla. 

 

Habla usted de que tenemos buenos datos 

en recuperación de envases. Coincido. 

Habla usted de que nosotros no somos 

SOGAMA. Ni somos SOGAMA, ni 

queremos ser SOGAMA, ni pretendemos 

ser SOGAMA. De hecho, la nueva planta, 

con cinco contenedores, con tres 

contenedores o con dos contenedores, 

tiene por delante la oportunidad de ser 

diferente, de tener un reto. Yo hablaba por 

la mañana del I+D+I vinculado a la 

valorización y a la energía verde. 

Seguimos teniendo ambición de ser 

punteros en el tratamiento de la basura. 

 

Hablaba usted del Consorcio. Nuestra 

alcaldesa estuvo sentada con el presidente 

del Consorcio. El Consorcio estuvo varias 

veces sentado con nosotros en las mesas 

técnicas, como también estuvo con 

ustedes. Es cierto. Por lo tanto, nosotros 

no renunciamos al modelo húmedo-seco 

porque nos dé la gana o porque no 

tengamos convencimiento en él; se 

renuncia por un deber normativo. Yo 

pienso que lo reiteró una y otra vez 

nuestra alcaldesa, que el final es quien 
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dirixe este Goberno e quen ten a 

facultade de decidir que é o mellor para 

esta cidade. E loxicamente, o mellor para 

a cidade é cumprir coa legalidade. 

 

 

Polo tanto nós, a día de hoxe, estamos e 

sacamos o anteproxecto en base a eses 

tres contedores, en aplicación estrita do 

que a nós se nos dá traslado, tanto dende 

a Consellería de Medio Ambiente, como 

dende o propio MITECO. 

 

 

Bueno, pola mañá sacou máis cuestións. 

Falou do deterioro das instalacións, do 

selado... Mire, o selado saberá vostede 

que foi a Xunta de Goberno. 

Resolvemos... Agora xa ninguén fala 

diso, pero cando nós recibimos Nostián, 

xa fai tres anos e medio, non había un 

arranxo da situación urbanística da 

planta. Hoxe xa temos a situación 

urbanística arranxada. A xestión —que 

tamén fixo vostede alusión pola mañá e 

non quero que quede sen contestar—, a 

demanda da xestión dos rexeitamentos 

supostamente indebidamente pagados, 

bueno, pois iso está na Asesoría 

Xurídica. Nós fixemos todos os deberes, 

señora García. Todos os deberes. E 

seguimos a facelos, ata o día final, ata a 

publicación deses pregos, e seguiremos 

traballando con tres, con cinco, cos 

contenedores que sexa necesario, repito, 

para que Nostián sexa Nostián (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e polo tanto que siga sendo unha planta 

punteira no tratamento de residuos, e 

agardamos poder contar e seguir 

contando co Consorcio neste camiño. 

 

 

 

Moitas gracias e nada máis. 

 

Presidencia 

obviamente dirige este Gobierno y quien 

tiene la facultad de decidir qué es lo mejor 

para esta ciudad. Y lógicamente, lo mejor 

para la ciudad es cumplir con la 

legalidad. 

 

Por lo tanto nosotros, a día de hoy, 

estamos y sacamos el anteproyecto en 

base a esos tres contenedores, en 

aplicación estricta de lo que a nosotros se 

nos da traslado, tanto desde la 

Consellería de Medio Ambiente, como 

desde lo propio MITECO. 

 

Bueno, por la mañana sacó más 

cuestiones. Habló del deterioro de las 

instalaciones, del sellado... Mire, el 

sellado sabrá usted que fue a Junta de 

Gobierno. Resolvimos... Ahora ya nadie 

habla de eso, pero cuando nosotros 

recibimos Nostián, ya hace tres años y 

medio, no había un arreglo de la situación 

urbanística de la planta. Hoy ya tenemos 

la situación urbanística arreglada. La 

gestión —que también hizo usted alusión 

por la mañana y no quiero que quede sin 

contestar—, la demanda de la gestión de 

los rechazos supuestamente 

indebidamente pagados, bueno, pues eso 

está en la Asesoría Jurídica. Nosotros 

hicimos todos los deberes, señora García. 

Todos los deberes. Y seguimos 

haciéndolos, hasta el día final, hasta la 

publicación de esos pliegos, y seguiremos 

trabajando con tres, con cinco, con los 

contenedores que sea necesario, repito, 

para que Nostián sea Nostián (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

por lo tanto que siga siendo una planta 

puntera en el tratamiento de residuos, y 

esperamos poder contar y seguir 

contando con el Consorcio en este 

camino. 

 

Muchas gracias y nada más. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Fontán. Grazas á 

Marea Atlántica. 

 

Turno para as preguntas do Partido 

Popular. A primeira delas relativa a 

deportes. 

 

Señor García. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR  

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre deportes. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que pensa facer Inés Rey para 

solucionar os problemas ocasionados 

pola falta de instalacións deportivas 

municipais para atender as necesidades 

de clubs e deportistas coruñeses? 

 

Ás dezasete horas e un minuto sae do 

Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas gracias. 

 

Pois seguir traballando como ata o de 

agora para ampliar as instalacións 

deportivas da cidade e incluír na 

proposta de orzamentos —que sabemos 

que vostedes apoiarán con entusiasmo e 

fervor— novas infraestruturas para a 

práctica do deporte na cidade. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señor Borrego. 

 

 

Muchas gracias, señora Fontán. Gracias 

a la Marea Atlántica. 

 

Turno para las preguntas del Partido 

Popular. La primera de ellas relativa a 

deportes. 

 

Señor García. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR  

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre deportes. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué piensa hacer Inés Rey para 

solucionar los problemas ocasionados por 

la falta de instalaciones deportivas 

municipales para atender las necesidades 

de clubs y deportistas coruñeses? 

 

A las diecisiete horas y un minuto sale del 

Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias. 

 

Pues seguir trabajando como hasta ahora 

para ampliar las instalaciones deportivas 

de la ciudad e incluir en la propuesta de 

presupuestos —que sabemos que ustedes 

apoyarán con entusiasmo y fervor— 

nuevas infraestructuras para la práctica 

del deporte en la ciudad. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señor Borrego. 
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Se algo teñen os plenos é que, ben, pois 

ultimamente —hai un concepto no 

adestramento deportivo que lle chaman 

adestrar para mellorar a capacidade de 

atención selectiva do deportista— igual 

che contesta o señor Borrego, como a 

señora Martínez, como a señora Sobral 

ou como o señor Lage. Así está o deporte 

en Coruña. 

 

Eu tiña un argumentario para esta 

pregunta, pero creo que os últimos 

acontecementos sucedidos na prensa e 

en Coruña, pois creo que o vou a 

cambiar e vou empezar por unha serie 

de mensaxes que me enviou o tecido 

deportivo e por responsabilidade e 

moralmente quero trasladarllo.  

 

Abro comiñas: isto non ten arranxo. 

Como imos! Cada vez a peor. Imos estar 

co Servizo Municipal de Deportes ata 

maio pechado. Ninguén responde a un e-

mail. Fan as cousas sen prever 

consecuencias e prexudicando a 

multitude de entidades. Esta xente non 

traballa para o deporte. Deportes á 

deriva. A quen chamamos para 

organizar un campionato agora? Están 

desbordados e nós sen solucións. Antes 

estabamos mal e agora peor. Agora, 

cando resolverán as axudas? E os 

convenios asinaranse? 

 

Son preguntas, son mensaxes que me 

fixeron as entidades que se poden ler. 

Outras, por respecto, non as vou a 

comentar aquí. 

 

Que sentimento nos produce esta 

situación, señores do Goberno 

municipal? Pois a unha persoa que vive 

e quere á súa cidade, a unha persoa que 

fai do deporte unha forma de entender a 

vida, que mamou o deporte desde 

abaixo, que sentimento? Pois é de 

profunda tristeza, porque temos un 

Goberno, como se pode comprobar, 

Si algo tienen los plenos es que, bueno, 

pues últimamente —hay un concepto en el 

entrenamiento deportivo que le llaman 

entrenar para mejorar la capacidad de 

atención selectiva del deportista— igual te 

contesta el señor Borrego, como la señora 

Martínez, como la señora Sobral o como 

el señor Lage. Así está el deporte en 

Coruña. 

 

Yo tenía un argumentario para esta 

pregunta, pero creo que los últimos 

acontecimientos sucedidos en la prensa y 

en Coruña, pues creo que lo voy a cambiar 

y voy a empezar por una serie de mensajes 

que me ha enviado el tejido deportivo y 

por responsabilidad y moralmente quiero 

trasladárselo.  

 

Abro comillas: esto no tiene arreglo 

¡Cómo vamos! Cada vez a peor. Vamos a 

estar con el Servicio Municipal de 

Deportes hasta mayo cerrado. Nadie 

responde a un e-mail. Hacen las cosas sin 

prever consecuencias y perjudicando a 

multitud de entidades. Esta gente no 

trabaja para el deporte. Deportes a la 

deriva ¿A quién llamamos para organizar 

un campeonato ahora? Están desbordados 

y nosotros sin soluciones. Antes 

estábamos mal y ahora peor ¿Ahora, 

cuándo resolverán las ayudas? ¿Y los 

convenios se firmarán? 

 

Son preguntas, son mensajes que me han 

hecho las entidades que se pueden leer. 

Otras, por respeto, no las voy a comentar 

aquí. 

 

¿Qué sentimiento nos produce esta 

situación, señores del Gobierno 

municipal? Pues a una persona que vive y 

quiere a su ciudad, a una persona que hace 

del deporte una forma de entender la vida, 

que ha mamando el deporte desde abajo 

¿Qué sentimiento? Pues es de profunda 

tristeza, porque tenemos un Gobierno, 

como se puede comprobar, débil y roto.  
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débil e roto.  

 

Deixe de insultar ao deporte e de 

maltratar ao deporte. Tres concelleiros, 

dimisións de asesores, dimisións de 

profesionais do sector, de falta de 

mantemento de instalacións, de 

incumprimentos electorais. É un 

auténtico escándalo. É unha decepción 

para o deporte de cidade.  

 

Un concelleiro como o señor Borrego, 

que entrou aquí e que fracasou no seu 

primeiro ano de traballo; unha 

concelleira que con 600 millóns de euros 

en dous anos e non foi capaz de crear 

unha nova infraestrutura e unha 

alcaldesa con 900 millóns de euros en 

todo este mandato e non fixo o que 

prometeu aos cidadáns. Saben canto 

executaron no ano 2022? O 25 % do 

presupostado no anexo de investimentos  

 

Ás dezasete horas catro minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos. 

 

De instalacións falamos? Palacio dos 

deportes. Xa non é que faga frío, non é 

que estean os vestiarios pequenos, é que 

vostedes teñen un contrato desde o 2020, 

debuxándoo no orzamento con 280.000 

euros, para a reforma da instalación 

eléctrica, que non cumpre normativa, e 

a día de hoxe non está feito. Iso é unha 

realidade. 

 

O campo de golf? Unha pataqueira. E 

era a xoia da coroa. Os vestiarios de San 

Pedro de Visma? Chove nos vestiarios 

dos árbitros. 

 

Mire, teñen un contrato de mantemento 

de instalacións deportivas que gastan 

28.000 cada mes, 400.00 euros ao ano. 

E como poden cumprir ese servizos, se 

está en precario desde hai dous anos? 

 

 

 

Deje de insultar al deporte y de maltratar 

al deporte. Tres concejales, dimisiones de 

asesores, dimisiones de profesionales del 

sector, de falta de mantenimiento de 

instalaciones, de incumplimientos 

electorales. Es un auténtico escándalo. Es 

una decepción para el deporte de ciudad.  

 

 

Un concejal como el señor Borrego, que 

entró aquí y que ha fracasado en su primer 

año de trabajo; una concejala que con 600 

millones de euros en dos años y no ha sido 

capaz de crear una nueva infraestructura y 

una alcaldesa con 900 millones de euros 

en todo este mandato y no ha hecho lo que 

prometió a los ciudadanos ¿Saben cuánto 

han ejecutado en el año 2022? El 25 % de 

lo presupuestado en el anexo de 

inversiones  

 

A las diecisiete horas cuatro minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos. 

 

¿De instalaciones hablamos? Palacio de 

los deportes. Ya no es que haga frío, no es 

que estén los vestuarios pequeños, es que 

ustedes tienen un contrato desde el 2020, 

dibujándolo en el presupuesto con 

280.000 euros, para la reforma de la 

instalación eléctrica, que non cumple 

normativa, y a día de hoy no está hecho. 

Eso es una realidad. 

 

¿El campo de golf? Un patatal. Y era la 

joya de la corona ¿Los vestuarios de San 

Pedro de Visma? Llueve en los vestuarios 

de los árbitros. 

 

Mire, tienen un contrato de mantenimiento 

de instalaciones deportivas que gastan 

28.000 cada mes, 400.00 euros al año ¿Y 

cómo pueden cumplir ese servicios, si está 

en precario desde hace dos años? 
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Convenios nominativos. Miren, espero 

que o que me digan as entidades non se 

cumpra, porque me están trasladando 

que lles está dicindo o Goberno 

municipal que os convenios de menos de 

6.000 euros non se van a asinar e vaise 

a dar ese diñeiro por medio da orde de 

concorrencia competitiva. Espero que 

non o fagan. Estaremos atentos. 

 

E por último, como non sabía quen 

contestaba, ía dicirllo ao señor Lage 

debido á última intervención, que 

primeiro que pedise perdón ao sector, 

aos que choian —como lle dicía o outro 

día— día e noite por e para os nenos e 

para os mozos, para poder sacar a súa 

actividade. 

 

Miren, dicía que ían coidar… A señora 

alcaldesa ía coidar o deporte. Voulle dar 

dous exemplos Lémbranse dun club de 

ximnastas? Solicitaron unha instalación 

desde o mes de outubro. Non se lle 

contestou. Cando se lle di, non o teñen e 

ten que ser o Club do Mar quen o 

recolla. (Óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). 

 

Termino señora alcaldesa. 

 

Saben que adestran fóra para denunciar 

o estado de abandono que ten porque 

ninguén lles contesta? 

 

E por último, coñecen as Bolboretas? 

Non son as bolboretas en galego, é un 

club que ten… Son unhas mulleres, 

unhas mulleres que loitan contra unha 

enfermidade, que é o cancro de mama. 

Estas mulleres levan desde novembro 

solicitando unha reunión co servizo 

municipal ou coa Alcaldía. Antonte 

solicitaron unha reunión —cónstame— 

á alcaldesa porque queren trasladar o 

problema que teñen. É unha actividade 

que lles vén ben para a súa enfermidade, 

Convenios nominativos. Miren, espero 

que lo que me digan las entidades no se 

cumpla, porque me están trasladando que 

les está diciendo el Gobierno municipal 

que los convenios de menos de 6.000 

euros no se van a firmar y se va a dar ese 

dinero por medio de la orden de 

concurrencia competitiva. Espero que no 

lo hagan. Estaremos atentos. 

 

Y por último, como no sabía quién 

contestaba, le iba a decir al señor Lage 

debido a la última intervención, que 

primero que pidiera perdón al sector, a los 

que curran —como le decía el otro día— 

día y noche por y para los niños y para los 

jóvenes, para poder sacar su actividad. 

 

 

Miren, decía que iban a cuidar… La 

señora alcaldesa iba a cuidar el deporte. Le 

voy a dar dos ejemplos ¿Se acuerdan de un 

club de gimnastas? Han solicitado una 

instalación desde el mes de octubre. No se 

le ha contestado. Cuando se le dice, no lo 

tienen y tiene que ser el Club del Mar 

quien lo recoja. (Se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). 

 

Termino señora alcaldesa. 

 

¿Saben que entrenan fuera para denunciar 

el estado de abandono que tiene porque 

nadie les contesta? 

 

Y por último ¿conocen las Bolboretas? No 

son las mariposas en gallego, es un club 

que tiene… Son unas mujeres, unas 

mujeres que luchan contra una 

enfermedad, que es el cáncer de mama. 

Estas mujeres llevan desde noviembre 

solicitando una reunión con el servicio 

municipal o con la Alcaldía. Antes de ayer 

han solicitado una reunión —me consta— 

a la alcaldesa porque quieren trasladar el 

problema que tienen. Es una actividad que 

les viene bien para su enfermedad, para 
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para recuperarse, e o único que queren 

é un lugar para poder deixar a súa 

embarcación de 22 metros e ter unha 

embarcación de 10 metros—xa lle estou 

facendo eu o informe, así que...— e 

ninguén se puxo en contacto con elas. 

 

Traten ao deporte con seriedade e 

contesten as entidades deportivas, non 

ao señor García. 

 

Moitas grazas. 

 

Ás dezasete horas sete minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Martínez 

Durán. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas gracias, señora alcaldesa. 

 

A ver, hai unha palabra en deportes moi 

importante —e dígoo para aclararlle o 

tema do Grupo Municipal Socialista—, 

chámase equipo. Desde logo eu, se 

algunha vez vou a citar aquí a alguén, 

non se preocupe que lle citarei as fontes. 

Non vaia ser que todo iso sexa cuestión 

da demagoxia ou das fake news.  

 

Miren, cando falan vostedes de atención 

ao deporte ou de instalacións deportivas, 

eu entendo que o fan con pleno 

coñecemento de causa e sobre todo 

botando en falta o seu modelo. Porque lle 

quero recordar que, aínda que pareza que 

ninguén se lembra, vostedes gobernaron 

aquí catro anos. Algún cambio houbo, 

eh? 

 

Na súa época de goberno os veciños do 

Castrillón podían practicar natación. 

Podían facelo sempre e cando a choiva 

enchese as charcas ou as fochancas do 

barrio. Que igual para vostedes o de 

nadar no barro, pois é unha disciplina 

deportiva, pero desde logo para nós non 

o é. Sabe que fixo a nosa alcaldesa? Fixo 

recuperarse, y lo único que quieren es un 

lugar para poder dejar su embarcación de 

22 metros y tener una embarcación de 10 

metros—ya le estoy haciendo yo el 

informe, así que…— y nadie se ha puesto 

en contacto con ellas. 

 

Traten al deporte con seriedad y contesten 

a las entidades deportivas, no al señor 

García. 

 

Muchas gracias. 

 

A las diecisiete horas siete minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Martínez 

Durán. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

A ver, hay una palabra en deportes muy 

importante —y lo digo para aclararle el 

tema del Grupo Municipal Socialista—, se 

llama equipo. Desde luego yo, si alguna 

vez voy a citar aquí a alguien, no se 

preocupe que le citaré las fuentes. No 

vaya a ser que todo eso sea cuestión de la 

demagogia o de las noticias falsas.  

 

Miren, cuando hablan ustedes de atención 

al deporte o de instalaciones deportivas, 

yo entiendo que lo hacen con pleno 

conocimiento de causa y sobre todo 

echando en falta su modelo. Porque le 

quiero recordar que, aunque parezca que 

nadie se recuerda, ustedes gobernaron 

aquí cuatro años. Algún cambio hubo 

¿eh? 

 

En su época de gobierno los vecinos del 

Castrillón podían practicar natación. 

Podían hacerlo siempre y cuando la lluvia 

llenara las charcas o los baches del 

barrio. Que igual para ustedes lo de nadar 

en el barro, pues es una disciplina 

deportiva, pero desde luego para nosotros 

no lo es ¿Sabe que hizo nuestra alcaldesa? 
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unha piscina.  

 

Para facer ximnasia, os veciños podían, 

mentres gobernaba o Partido Popular, 

subir e baixar varias veces a avenida da 

Concordia. Agora poden facelo en 

ascensor, que tampouco o había antes, 

eh? Pero en deporte, sabe que fixo Inés 

Rey? Un ximnasio. Abriu en decembro 

pasado. Igual tampouco lles gusta, pero 

bueno, é o que hai. Non é obrigatorio 

apuntarse. Se vostedes queren seguir 

subindo e baixando a avenida da 

Concordia, ningún problema. 

 

Cando gobernaban vostedes, os amantes 

da escalada podían, pois non sei, subir 

polas rochas de Bens, escalar a Torre de 

Hércules, ascender polas fachadas. 

Agora Inés Rey actualizou un 

rocódromo ás últimas necesidades da 

disciplina deportiva. Por certo, un 

rocódromo que igual ten que vostede 

lembrar quen fixo nesta cidade, como 

fito histórico na escalada en España. 

 

En Novo Mesoiro, nos seus anos de 

goberno, os amantes da patinaxe facían 

un deporte especial, que era compartir os 

patíns pola rúa cos coches. Igual para 

vostedes isto do patinaxe de risco é unha 

disciplina, pero Inés Rey o que fixo foi 

poñer en marcha unha pista de patinaxe. 

 

 

Igual para vostedes era moi estimulante 

xogar na Torre nun patatal. Aquelo si 

que era un patatal. Non sei se vostede 

tivo ocasión de coñecelo. Nós 

preferimos outro modelo e por iso os 

campos da Torre, grazas a Inés Rey, 

desde logo, foron renovados 

completamente. E non queremos falar de 

que, oh, milagre! de novo volveu o rugby 

a xogarse na Torre.  

 

Claro, podería seguir, pero non quero 

agotar o tempo. Miren, para mellorar as 

Hizo una piscina.  

 

Para hacer gimnasia, los vecinos podían, 

mientras gobernaba el Partido Popular, 

subir y bajar varias veces la avenida de la 

Concordia. Ahora pueden hacerlo en 

ascensor, que tampoco lo había antes 

¿eh? Pero en deporte ¿sabe que hizo Inés 

Rey? Un gimnasio. Abrió en diciembre 

pasado. Igual tampoco les gusta, pero 

bueno, es lo que hay. No es obligatorio 

apuntarse. Si ustedes quieren seguir 

subiendo y bajando la avenida de la 

Concordia, ningún problema. 

 

Cuando gobernaban ustedes, los amantes 

de la escalada podían, pues no sé, subir 

por las rocas de Bens, escalar la Torre de 

Hércules, ascender por las fachadas. 

Ahora Inés Rey actualizó un rocódromo a 

las últimas necesidades de la disciplina 

deportiva. Por cierto, un rocódromo que 

igual tiene que usted recordar quién hizo 

en esta ciudad, como hito histórico en la 

escalada en España. 

 

En Novo Mesoiro, en sus años de 

gobierno, los amantes del patinaje hacían 

un deporte especial, que era compartir los 

patines por la calle con los coches. Igual 

para ustedes esto del patinaje de riesgo es 

una disciplina, pero Inés Rey lo que hizo 

fue a poner en marcha una pista de 

patinaje. 

 

Igual para ustedes era muy estimulante 

jugar en la Torre en un patatal. Aquello sí 

que era un patatal. No sé se usted tuvo 

ocasión de conocerlo. Nosotros 

preferimos otro modelo y por eso los 

campos de la Torre, gracias a Inés Rey, 

desde luego, fueron renovados 

completamente. Y no queremos hablar de 

que ¡oh, milagro! de nuevo volvió el rugby 

a jugarse en la Torre.  

 

Claro, podría seguir, pero no quiero 

agotar el tiempo. Miren, para mejorar 
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nosas instalacións voulle facer un 

anuncio. E é que si, vaise sacar unha 

licitación cun contrato de mantemento, 

semellante ao que xa temos para rúas e 

beirarrúas, para todas as instalacións 

deportivas. Porque o que vostede fala é 

un contrato para os campos de herba. 

Aquí non vale trocar a realidade. Non 

empecen vostedes a cambiar a cuestión 

ás medias verdades ou a xogar con certas 

demagoxias que non son certas. 

 

 

Claro que hai que incrementar o número 

de instalacións deportivas e iso é o que 

estamos a facer. Hai que traballar tamén 

para aproveitar mellor as que temos en 

todos os tramos  horarios, e incluso 

coordinándonos con outras 

administracións que as posúen, como a 

Deputación ou a Universidade. Porque 

non sei se coñece como son as relacións 

agora de determinadas instalacións 

destas dúas administracións co deporte 

coruñés. 

 

Se houbo un partido que impulsara a 

práctica do deporte nesta cidade, desde 

logo non foi o seu, foi o Goberno de Inés 

Rey. Eu pediríalles que fixesen algo útil, 

por favor. Por favor. 

 

Por non falarlle de un pouco da 

desvergonza de vir aquí a esixir o 

coidado das instalacións deportivas. 

Chamen á Xunta, díganlle que invista 

polo menos en recuperar o que teñen 

vostedes de instalacións aquí, que iso si 

que é Gaza ou Cisxordania. Porque non 

lle quero recordar o tamaño das ratas de 

cloaca da piscina de Elviña. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

nuestras instalaciones le voy a hacer un 

anuncio. Y es que sí, se va a sacar una 

licitación con un contrato de 

mantenimiento, semejante al que ya 

tenemos para calles y aceras, para todas 

las instalaciones deportivas. Porque lo 

que usted habla es un contrato para los 

campos de hierba. Aquí no vale cambiar 

la realidad. No empiecen ustedes a 

cambiar la cuestión a las medias verdades 

o a jugar con ciertas demagogias que no 

son ciertas. 

 

Claro que hay que incrementar el número 

de instalaciones deportivas y eso es lo que 

estamos haciendo. Hay que trabajar 

también para aprovechar mejor las que 

tenemos en todos los tramos  horarios, e 

incluso coordinándonos con otras 

administraciones que las poseen, como la 

Diputación o la Universidad. Porque no 

sé si conoce como son las relaciones 

ahora de determinadas instalaciones de 

estas dos administraciones con el deporte 

coruñés. 

 

Si hubo un partido que impulsara la 

práctica del deporte en esta ciudad, desde 

luego no fue el suyo, fue el Gobierno de 

Inés Rey. Yo les pediría que hicieran algo 

útil, por favor. Por favor. 

 

Por no hablarle de uno poco de la 

desvergüenza de venir aquí a exigir el 

cuidado de las instalaciones deportivas. 

Llamen a la Xunta, díganle que invierta 

por lo menos en recuperar lo que tienen 

ustedes de instalaciones aquí, que eso sí 

que es Gaza o Cisjordania. Porque no le 

quiero recordar el tamaño de las ratas de 

cloaca de la piscina de Elviña. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Segunda pregunta do Partido Popular 

sobre cultura. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre cultura. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Como valora Inés Rey o apoio municipal 

ao sector cultural da nosa cidade? 

 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas grazas. 

 

Bueno, imos empezar cunha cita literal. 

Unha cita literal. Non teño nada contra 

Galicia, dicía a concelleira de Cultura do 

seu Goberno. Porque parecía ser que 

primeiro metera a gamba dicindo que as 

festas que se programaban eran 

demasiado galegas.  

 

Bueno, pois efectivamente eran 

demasiado galegas. Eu soamente, para 

rematar a primeira parte da pregunta, 

voulle ensinar... Qué mala sorte teñen 

vostedes, señor Coira. Esta páxina da 

Opinión é de hoxe. A Coruña é a décima 

cidade española mellor situada no 

Observatorio de Cultura 2022. Xa lle 

indico eu: a mellor posicionada de 

Galicia con diferenza e a que máis 

medrou en toda a historia.  

 

Despois continúo. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas, señor Borrego. 

 

Como esa estaba cantada, porque ese 

xornal se publicou á primeira hora da 

mañá, esa xa a tiña prevista. Dígolle 

que, se analiza un pouco máis alá do 

Segunda pregunta del Partido Popular 

sobre cultura. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre cultura. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

¿Cómo valora Inés Rey el apoyo 

municipal al sector cultural de nuestra 

ciudad? 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias. 

 

Bueno, vamos a empezar con una cita 

literal. Una cita literal. No tengo nada 

contra Galicia, decía la concejala de 

Cultura de su Gobierno. Porque parecía 

ser que primero había metido la gamba 

diciendo que las fiestas que se 

programaban eran demasiado gallegas.  

 

Bueno, pues efectivamente eran 

demasiado gallegas. Yo solamente, para 

finalizar la primera parte de la pregunta, 

le voy a enseñar... Que mala suerte tienen 

ustedes, señor Coira. Esta página de La 

Opinión es de hoy. A Coruña es la décima 

ciudad española mejor ubicada en el 

Observatorio de Cultura 2022. Ya le indico 

yo: la mejor posicionada de Galicia con 

diferencia y la que más creció en toda la 

historia.  

 

Después continúo. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias, señor Borrego. 

 

Como esa estaba cantada, porque ese 

periódico se publicó a primera hora de la 

mañana, esa ya la tenía prevista. Le digo 

que, si analiza un poco más allá del titular, 
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titular, verá que os premiados son teatro 

o Rosalía de Castro, cuxa colaboración 

da Xunta fai que pague o 50 % da 

programación, colaboración Xunta-

Concello —en cultura a Xunta sempre 

está a apoiar no que lle deixan e cando 

lle deixan—; Orquestra Sinfónica de 

Galicia, tamén coa Xunta, coa 

Deputación, con colaboradores 

institucionais e apoio tamén do Concello 

—33 %— e o resto dos premiados son 

dúas iniciativas, como vostede ben sabe, 

dúas exposicións que se fixeron por 

parte dunha fundación privada. E iso é o 

que fai que A Coruña estea… Non pola 

xestión de Inés Rey, eh? Non pola 

xestión de Inés Rey. Iso é o que fai que A 

Coruña apareza nesa noticia, nese 

titular, no posto número dez. 

 

 

Ás dezasete horas trece minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Celemín 

Santos. 

 

O Concello da Coruña non ten nin 

política cultural, nin proxecto cultural, 

nin se lle espera. E non só dígoo eu, 

senón que o din algúns dos seus 

compañeiros que vostede citou como 

creadores da Fundación Luís Seoane. 

Fundación Luís Seoane que, desde logo, 

non merece o trato recibido por este 

Concello. Non é de recibo ser 

depositarios da obra dun dos mellores 

artistas plásticos de Galicia e de todos 

os tempos, e que esa obra veña un señor 

de Buenos Aires, onde foi el e veu 

despois aquí a morrer e a deixar o seu 

obrar, vaia a esa fundación e non poida 

ver nin un só cadro colgado. Esa é a 

realidade. Non se cumpre nin un só dos 

obxectivos desa fundación, e o único que 

se fai é programar actividades, como se 

podían programar en calquera outro 

centro cultural da cidade.  

 

E secundo todo o que dixeron os meus 

verá que los premiados son teatro el 

Rosalía de Castro, cuya colaboración de la 

Xunta hace que pague el 50 % de la 

programación, colaboración Xunta-

Ayuntamiento —en cultura la Xunta 

siempre está apoyando en lo que le dejan 

y cuando le dejan—; Orquesta Sinfónica 

de Galicia, también con la Xunta, con la 

Diputación, con colaboradores 

institucionales y apoyo también del 

Ayuntamiento —33 %— y el resto de los 

premiados son dos iniciativas, como usted 

bien sabe, dos exposiciones que se 

hicieron por parte de una fundación 

privada. Y eso es lo que hace que La 

Coruña esté… No por la gestión de Inés 

Rey ¿eh? No por la gestión de Inés Rey. 

Eso es lo que hace que La Coruña 

aparezca en esa noticia, en ese titular, en 

el puesto número diez. 

 

A las diecisiete horas trece minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Celemín 

Santos. 

 

El Ayuntamiento de La Coruña no tiene ni 

política cultural, ni proyecto cultural, ni se 

le espera. Y no solo lo digo yo, sino que lo 

dicen algunos de sus compañeros que 

usted citó como creadores de la Fundación 

Luis Seoane. Fundación Luis Seoane que, 

desde luego, no merece el trato recibido 

por este Ayuntamiento. No es de recibo 

ser depositarios de la obra de uno de los 

mejores artistas plásticos de Galicia y de 

todos los tiempos, y que esa obra venga un 

señor de Buenos Aires, a donde fue él y 

vino después aquí a morir y a dejar su 

obrar, vaya a esa fundación y no pueda ver 

ni un solo cuadro colgado. Esa es la 

realidad. No se cumple ni uno solo de los 

objetivos de esa fundación, y lo único que 

se hace es programar actividades, como se 

podían programar en cualquier otro centro 

cultural de la ciudad.  

 

 

Y secundo todo lo que dijeron mis 
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compañeiros e o que di é señor Seoane 

na súa carta de dimisión respecto de 

como funciona esa fundación. Iso non 

funciona; é un morto. E, ou espertan 

vostedes, ou a próxima xeración xa non 

sabe quen é Luís Seoane. Xa non sabe 

quen é Luís Seoane. A obrigación da 

Fundación é exhibir a obra, dala a 

coñecer, e nada disto se fai. Nada disto 

se fai. 

 

O outro día encontreime a unha sobriña 

de Luís Seoane pola rúa e quedou 

escandalizada do que estaba a pasar 

nesta fundación. E díxome: E que vou 

facer eu coa miña obra? Eu dixen: pois 

non o sei. Porque non lle quedan moitas 

ganas de darlla á fundación. É unha 

vergoña. En toda Galicia non se fala 

doutra cousa máis que da xestión pésima 

da Fundación Luís Seoane.  

 

Pero non só é un problema coa 

Fundación Luís Seoane. A Fundación 

Luís Seoane é un exemplo máis. Teatro 

Colón, a programación para o mes de 

febreiro: tres días programados. Tres 

espectáculos o día 3 de febreiro e o día 

catro de febreiro, e o seguinte xa hai que 

ir ao 11 de marzo. Para que queren 

vostedes o teatro Colón, se non son 

capaces nin de programar? 

 

Pero podemos lembrar algún dos 

problemas de inicio que tiveron vostedes 

en Cultura. Plataforma de venda de 

entradas adxudicada polo IMCE; houbo 

que volver sacar o contrato de licitación 

porque non funcionaba a plataforma. 

Orquestra Sinfónica de Galicia; 

problemas cos locais, co caseiro, coa 

elección do director. Banda Municipal 

de Música da Coruña; problemas co 

director, coa subdirección. Os propios 

músicos viñeron á Comisión de Cultura 

a explicar toda a súa problemática.  

 

Instituto José Cornide, agora parece que 

compañeros y lo que dice es señor Seoane 

en su carta de dimisión al respecto de 

cómo funciona esa fundación. Eso no 

funciona; es un muerto. Y, o espabilan 

ustedes, o la próxima generación ya no 

sabe quién es Luis Seoane. Ya no sabe 

quién es Luis Seoane. La obligación de la 

Fundación es exhibir la obra, darla a 

conocer, y nada de esto se hace. Nada de 

esto se hace. 

 

El otro día me encontré a una sobrina de 

Luis Seoane por la calle y se quedó 

escandalizada de lo que estaba pasando en 

esta fundación. Y me dijo ¿Y qué voy a 

hacer yo con mi obra? Yo dije: pues no lo 

sé. Porque no le quedan muchas ganas de 

dársela a la fundación. Es una vergüenza. 

En toda Galicia no se habla de otra cosa 

más que de la gestión pésima de la 

Fundación Luis Seoane.  

 

Pero no solo es un problema con la 

Fundación Luis Seoane. La Fundación 

Luis Seoane es un ejemplo más. Teatro 

Colón, la programación para el mes de 

febrero: tres días programados. Tres 

espectáculos el día 3 de febrero y el día 

cuatro de febrero, y el siguiente ya hay que 

ir al 11 de marzo ¿Para qué quieren 

ustedes el teatro Colón, si no son capaces 

ni de programar? 

 

Pero podemos recordar alguno de los 

problemas de inicio que tuvieron ustedes 

en Cultura. Plataforma de venta de 

entradas adjudicada por el IMCE; hubo 

que volver a sacar el contrato de licitación 

porque no funcionaba la plataforma. 

Orquesta Sinfónica de Galicia; problemas 

con los locales, con el casero, con la 

elección del director. Banda Municipal de 

Música de La Coruña; problemas con el 

director, con la subdirección. Ls propios 

músicos vinieron a la Comisión de Cultura 

a explicar toda su problemática.  

 

Instituto José Cornide, ahora parece que al 
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ao final hoxe tamén temos directora. 

Fundación Luís Seoane, o de sempre. O 

edificio da Domus, que está como está. 

A Domus, o Acuario, non temos servizo 

de hostalería. Alí un vai e non pode 

tomar nin unha Coca-Cola. Bibliotecas, 

a problemática das bibliotecas que… 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

 

 

Convenios, tarde mal e rastras. Castro 

de Elviña, Arquivo municipal, xa lles 

comentei na intervención desta mañá, 

problemas de espazo, problemas de 

recursos, etcétera, etcétera. 

 

Crise política permanente. O señor 

Celemín, non lle deron o programa de 

cultura do PSOE, non aguantou máis 

que un ano, e a partir dese ano 

quitárono, a alcaldesa subiu, e cando a 

alcaldesa asumiu a concellería, a 

concellería desapareceu. 

 

O sector totalmente abandonado, á 

deriva. O IMCE. O IMCE xa é que é de 

ha,ha. Adxudicamos a dinamización e o 

acompañamento da cabalgata de Reis 

cinco horas antes de que saíse a 

cabalgata. Récord histórico.  

 

Reparos do IMCE, 2,5 millóns de euros 

de facturas do IMCE reparadas. 

 

E así podiamos seguir con calquera 

cuestión de Cultura. Con calquera 

cuestión que queiran falar de Cultura, é 

todo así. A contratación, un desastre. O 

MACUF, a señora alcaldesa 

comprometeuse a iniciar negociacións 

con Gas Natural Naturgy para 

recuperar ese espazo. Tampouco. 

 

Programación cultural, salas de 

exposicións. As exposicións caeron a 

niveis impensables. E así podiamos… 

(óense dous sinais acústicos 

final hoy también tenemos directora. 

Fundación Luis Seoane, lo de siempre. El 

edificio de la Domus, que está como está. 

La Domus, el Acuario, no tenemos 

servicio de hostelería. Allí uno va y no 

puede tomar ni una Coca-Cola. 

Bibliotecas, la problemática de las 

bibliotecas que… (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). 

 

Convenios, tarde mal y rastras. Castro de 

Elviña, Archivo municipal, ya les comenté 

en la intervención de esta mañana, 

problemas de espacio, problemas de 

recursos, etcétera, etcétera. 

 

Crisis política permanente. El señor 

Celemín, no le dieron el programa de 

cultura del PSOE, no aguantó más que un 

año y a partir de ese año le quitaron, la 

alcaldesa subió, y cuando la alcaldesa 

asumió la concejalía, la concejalía 

desapareció. 

 

El sector totalmente abandonado, a la 

deriva. El IMCE. El IMCE ya es que es de 

ja,ja. Adjudicamos la dinamización y el 

acompañamiento de la cabalgata de Reyes 

cinco horas antes de que saliera la 

cabalgata. Récord histórico.  

 

Reparos del IMCE, 2,5 millones de euros 

de facturas del IMCE reparadas. 

 

Y así podíamos seguir con cualquier 

cuestión de Cultura. Con cualquier 

cuestión que quieran hablar de Cultura, es 

todo así. La contratación, un desastre. El 

MACUF, la señora alcaldesa se había 

comprometido a iniciar negociaciones con 

Gas Natural Naturgy para recuperar ese 

espacio. Tampoco. 

 

Programación cultural, salas de 

exposiciones. Las exposiciones han caído 

a niveles impensables. Y así podíamos… 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 
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indicativos da finalización do tempo 

de intervención). 

 

Para pechar xa, as conmemoracións, os 

aniversarios; tarde mal e a rastro. Os 

últimos, correndo á foto en Picasso, na 

Pardo Bazán, en María Casares. Todo 

así.  

 

De verdade, fáganllo mirar, porque os 

coruñeses non merecen este trato e a 

cultura non merece este trato. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Coira, hai que vir un pouquiño 

preparado. Por favor, non valen medias 

verdades, fake news ou mala fe. 

 

O teatro Colón ten a programación que 

ten porque o resto dos días están coa 

programación da Deputación, por se non 

o sabe. 

 

Mire, as propias cifras de investimento... 

E voume referir á cuestión de como 

valora Inés Rey o apoio ao sector 

cultural da nosa cidade. Porque aquí o 

totum revolútum que saca vostede, 

bueno... Se me deixa a alcaldesa eu sigo 

que teño carrete, pero non é cuestión 

disto, é falar con seriedade e con 

propiedade desde o Goberno municipal. 

 

As cifras incrementáronse notablemente 

nos últimos anos co Goberno de Inés 

Rey. Xa non quero referirme de novo ao 

tema da fundación contemporánea, non? 

Porque bueno, xa... Qué casualidade que 

incluso agora ese tema tampouco lles 

valla a vostedes. Non lles vale. 

 

A mellora é evidente, por moito que non 

queiran vela. Pero claro, aquí todo 

de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Para cerrar ya, las conmemoraciones, los 

aniversarios; tarde mal y a rastras. Los 

últimos, corriendo a la foto en Picasso, en 

la Pardo Bazán, en María Casares. Todo 

así.  

 

De verdad, háganselo mirar, porque los 

coruñeses no merecen este trato y la 

cultura no merece este trato. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Coira, hay que venir un poquito 

preparado. Por favor, no valen medias 

verdades, noticias falsas o mala fe. 

 

El teatro Colón tiene la programación que 

tiene porque el resto de los días están con 

la programación de la Diputación, por si 

no lo sabe. 

 

Mire, las propias cifras de inversión… Y 

me voy a referir a la cuestión de cómo 

valora Inés Rey el apoyo al sector cultural 

de nuestra ciudad. Porque aquí el totum 

revolútum que saca usted, bueno… Si me 

deja la alcaldesa yo sigo, que tengo 

carrete, pero no es cuestión de esto, es 

hablar con seriedad y con propiedad 

desde el Gobierno municipal. 

 

Las cifras se incrementaron notablemente 

en los últimos años con el Gobierno de 

Inés Rey. Ya no quiero referirme de nuevo 

al tema de la fundación contemporánea 

¿no? Porque bueno, ya... Qué casualidad 

que incluso ahora ese tema tampoco les 

valga a ustedes. No les vale. 

 

La mejora es evidente, por mucho que no 

quieran verla. Pero claro, aquí todo 
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depende do que vostedes consideren 

cultura, porque claro, cando é moi nosa 

é demasiado galega, pero queremos... 

Pedimos apoiala porque non é nosa. Eu 

non entendo. Uns días din branco, outros 

días din negro. Por que será? 

 

 

Mire, se para vostedes os artistas locais 

non forman parte da cultura, é certo que 

non apoiamos a cultura, pero para nós si 

que o son, así que esta mesma semana 

puxemos en marcha 180.000 euros ás 

bolsas de creación artística. Bolsas que 

naceron e medraron neste mandato, o de 

Inés Rey, e que dará ata 10.000 euros a 

cada artista por desenvolver un proxecto. 

Claro, para vostedes isto non é cultura, 

porque cando gobernaba o señor 

Lorenzo, o Concello da Coruña 

destinaba a este fin —voume fixar ben 

para non equivocar a cifra— cero euros.  

 

 

Se vostedes non consideran que as 

entidades e asociacións culturais desta 

cidade son cultura, pois claro, non a 

apoiamos. Para vostedes non o son, pero 

para nós si. Por iso destinamos a 

convenios nominativos no 2022 case 

700.000 euros, o triplo que vostedes 

orzamentaban cando tiveron 

responsabilidades de goberno.  

 

Se vostedes non consideran que os 

incentivos ao consumo cultural é cultura, 

pois bueno, alá vostedes. Sen dúbida, iso 

non será cultura para vostedes, pero para 

nós non. Vostedes destinaban cero euros. 

Con Inés Rey aí apareceron os 

PRESCOS, os plans de bonos para 

fomento de comercio cultural, e pronto 

veremos un terceiro. Case un millón de 

euros en total. Resumen: Inés Rey un 

millón, PP cero euros. Pero será que isto 

tampouco é cultura.  

 

Se o apoio á Orquesta Sinfónica de 

depende de lo que ustedes consideren 

cultura, porque claro, cuando es muy 

nuestra es demasiado gallega, pero 

queremos... Pedimos apoyarla porque no 

es nuestra. Yo no entiendo. Unos días 

dicen blanco, otros días dicen negro ¿Por 

qué será? 

 

Mire, si para ustedes los artistas locales 

no forman parte de la cultura, es cierto 

que no apoyamos la cultura, pero para 

nosotros sí que lo son, así que esta misma 

semana pusimos en marcha 180.000 euros 

a las becas de creación artística. Becas 

que nacieron y crecieron en este mandato, 

el de Inés Rey, y que dará hasta 10.000 

euros a cada artista por desarrollar un 

proyecto. Claro, para ustedes esto no es 

cultura, porque cuando gobernaba el 

señor Lorenzo, el Ayuntamiento de A 

Coruña destinaba a este fin —me voy a 

fijar bien para no equivocar la cifra— 

cero euros.  

 

Si ustedes no consideran que las entidades 

y asociaciones culturales de esta ciudad 

son cultura, pues claro, no la apoyamos. 

Para ustedes no lo son, pero para 

nosotros sí. Por eso destinamos a 

convenios nominativos en el 2022 casi 

700.000 euros, el triple que ustedes 

presupuestaban cuando tuvieron 

responsabilidades de gobierno.  

 

Si ustedes no consideran que los 

incentivos al consumo cultural es cultura, 

pues bueno, allá ustedes. Sin duda, eso no 

será cultura para ustedes, pero para 

nosotros no. Ustedes destinaban cero 

euros. Con Inés Rey ahí aparecieron los 

PRESCOS, los planes de bonos para 

fomento de comercio cultural, y pronto 

veremos un tercero. Casi un millón de 

euros en total. Resumen: Inés Rey un 

millón, PP cero euros. Pero será que esto 

tampoco es cultura.  

 

Si el apoyo a la Orquesta Sinfónica de 
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Galicia —e ten cousa que vostede veña 

aquí a falar da Orquesta Sinfónica de 

Galicia—, se non é cultura, doulles a 

razón. Para nós si, por iso a nosa 

alcaldesa esixiu, como nunca fixeron 

vostedes, un trato xusto e un maior 

financiamento, ademais de esixir no seu 

momento o cumprimento do propio 

convenio, e este ano vai haber 300.000 

euros máis. Pero bueno, se isto para 

vostedes non é cultura, pois nada. 

 

Para vostedes entendo que tampouco é 

cultura que se organicen cuestións como 

o Womex, unha referencia internacional 

no mundo da música que se vai celebrar 

por primeira vez na Coruña gracias ao 

traballo e á intención de Inés Rey, que 

contribuirá, por suposto, non só a poñer 

a nosa cidade en valor internacional 

musical, senón para dinamizar a cultura 

local e a súa imaxe. Se para vostedes as 

grandes citas culturais non son cultura, 

pois teñen razón, pero para nós si o son. 

 

 

Ademais do Womex, este ano teremos o 

Resis, o S8, o encontro mundial de 

humorismo, Viñetas desde o Atlántico, a 

tempada lírica, o Corufest, a Semana do 

Cinema Galego. Vou facer como na 

pregunta anterior; vou parar, porque se 

non, non paro. 

 

Se para vostedes o teatro non é cultura, 

pois teñen razón. Para nós si o é e por iso 

temos unha programación que vai desde 

actuacións profesionais que fan no 

Rosalía —con Inés Rey o mellor recinto 

de Galicia, mal que lles pese—. Parece 

ser que o teatro Rosalía agora e a súa 

programación é cuestión da Xunta de 

Galicia. Que bonito colocarse medallas 

dos outros. Fabuloso, señor Coira. Pois 

isto, a nivel profesional, e a inxente 

programación que hai nos distintos 

recintos culturais, leva a que cada ano 

inclúa todavía moitas máis compañías 

Galicia —y tiene cosa que usted venga 

aquí a hablar de la Orquesta Sinfónica de 

Galicia—, si no es cultura, les doy la 

razón. Para nosotros sí, por eso nuestra 

alcaldesa exigió, como nunca hicieron 

ustedes, un trato justo y una mayor 

financiación, además de exigir en su 

momento el cumplimiento del propio 

convenio, y este año va a haber 300.000 

euros más. Pero bueno, si esto para 

ustedes no es cultura, pues nada. 

 

Para ustedes entiendo que tampoco es 

cultura que se organicen cuestiones como 

el Womex, una referencia internacional en 

el mundo de la música que se va a celebrar 

por primera vez en A Coruña gracias al 

trabajo y a la intención de Inés Rey, que 

contribuirá, por supuesto, no solo a poner 

nuestra ciudad en valor internacional 

musical, sino para dinamizar la cultura 

local y su imagen. Si para ustedes las 

grandes citas culturales no son cultura, 

pues tienen razón, pero para nosotros sí lo 

son. 

 

Además del Womex, este año tendremos el 

Resis, el S8, el encuentro mundial de 

humorismo, Viñetas desde el Atlántico, la 

temporada lírica, el Corufest, la Semana 

del Cine Gallego. Voy a hacer cómo en la 

pregunta anterior; voy a parar, porque si 

no, no paro. 

 

Si para ustedes el teatro no es cultura, 

pues tienen razón. Para nosotros sí lo es y 

por eso tenemos una programación que va 

desde actuaciones profesionales que 

hacen en el Rosalía —con Inés Rey el 

mejor recinto de Galicia, mal que les 

pese—. Parece ser que el teatro Rosalía 

ahora y su programación es cuestión de la 

Xunta de Galicia. Qué bonito colocarse 

medallas de los otros. Fabuloso, señor 

Coira. Pues esto, a nivel profesional, y la 

ingente programación que hay en los 

distintos recintos culturales, lleva a que 

cada año incluya todavía muchas más 
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galegas e locais. (Óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). 

 

Remato, señora alcaldesa. É que isto, de 

verdade, non é de recibo. Pero bueno, 

voume ceñir. 

 

Se a música non é cultura, pois tamén 

teñen razón, pero por iso nós, que si 

pensamos que si que o é, levamos a 

programación de concertos con artistas 

internacionais, nacionais, locais e 

galegos, a uns niveis tales que vostedes 

nin pensaron. Nunca recibira o Coliseum 

tanto público como no 2022.  

 

29 anos o estadio de Riazor sen música, 

e nunca se congregou tanta xente como 

este verán para desfrutar do que pasou —

xa non llo quero nin nombrar—. 

 

Podería seguir falando dos museos 

científicos, das casas museo, de 

cantidade de cuestións que vostedes 

simplemente desleixaron cando 

gobernaron. Porque si por vostedes fora, 

xa non o tranvía, senón a Domus, o 

ascensor panorámico, o Millennium, 

todo o que era A Coruña e por suposto a 

súa cultura, non estaría nada. A única 

cultura que vostedes coñecen é a da 

media verdade, a da demagoxia, incluso 

a da bronca. Cuidado coas medias 

verdades e as medias mentiras, que esta 

cidade ten memoria e a xente sabe o que 

hai. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Terceira e última pregunta do Partido 

Popular. Señor Rodríguez. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

compañías gallegas y locales. (Se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

Termino, señora alcaldesa. Es que esto, de 

verdad, no es de recibo. Pero bueno, me 

voy ceñir. 

 

Si la música no es cultura, pues también 

tienen razón, pero por eso nosotros, que sí 

pensamos que sí que lo es, llevamos la 

programación de conciertos con artistas 

internacionales, nacionales, locales y 

gallegos, a unos niveles tales que ustedes 

ni pensaron. Nunca había recibido el 

Coliseum tanto público como en el 2022.  

 

29 años el estadio de Riazor sin música, y 

nunca se congregó tanta gente como este 

verano para disfrutar de lo que pasó —ya 

no se lo quiero ni nombrar—. 

 

Podría seguir hablando de los museos 

científicos, de las casas museo, de 

cantidad de cuestiones que ustedes 

simplemente descuidaron cuando 

gobernaron. Porque sí por ustedes fuera, 

ya no el tranvía, sino la Domus, el 

ascensor panorámico, el Millennium, todo 

lo que era A Coruña y por supuesto su 

cultura, no estaría nada. La única cultura 

que ustedes conocen es la de la media 

verdad, la de la demagogia, incluso la de 

la bronca. Cuidado con las medias 

verdades y las medias mentiras, que esta 

ciudad tiene memoria y la gente sabe el 

que hay. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Tercera y última pregunta del Partido 

Popular. Señor Rodríguez. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 
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sobre seguridade cidadá. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ten previsto Inés Rey poñer en marcha 

a policía de barrio diante do elevado 

número de delitos na nosa cidade en 

2022 e nas primeiras semanas de 2023, 

que incrementaron a preocupación 

cidadá pola inseguridade nos barrios? 

 

Ás dezasete horas e vinte e catro 

minutos saen do Salón de Sesións a 

señora Veira González e a señora 

Soneira Lema. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Non. A policía local xa é unha policía de 

barrio. E tampouco temos previsto 

recuperar o sereno, porque tamén a 

policía local patrulla polas noites. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Xa abonda de estigmatizar barrios, 

danar a reputación da cidade e de 

alarmar sen necesidade a tranquilidade 

e a convivencia, dixo vostede aquí, señor 

Borrego, hai 21 días, no pasado pleno.  

 

Mire, só desde ese día, xa que vostede 

hoxe veu preparado con titulares: 19 de 

xaneiro, tentan roubar no Corte Inglés 

cun extintor e feren a dous gardas. 21 de 

xaneiro, atracan o Gadis da avenida de 

Oza usando un coitelo de grandes 

dimensións. 21 de xaneiro, 

preocupación no comercio local polo 

aumento de delitos, timos e ameazas. 23 

de xaneiro, o incendio nun inmoble 

ocupado da avenida de Oza reaviva a 

preocupación veciñal. 24 de xaneiro, un 

home atraca dúas veces en 48 horas un 

súper na avenida de Oza. 24 de xaneiro, 

policías denuncian que hoxe saen á rúa 

a metade de patrullas que hai dúas 

décadas. 24 de xaneiro, os incidentes 

sobre seguridad ciudadana. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

¿Tiene previsto Inés Rey poner en marcha 

la policía de barrio ante el elevado número 

de delitos en nuestra ciudad en 2022 y en 

las primeras semanas de 2023, que han 

incrementado la preocupación ciudadana 

por la inseguridad en los barrios? 

 

A las diecisiete horas y veinticuatro 

minutos salen del Salón de Sesiones la 

señora Veira González y la señora 

Soneira Lema. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

No. La policía local ya es una policía de 

barrio. Y tampoco hemos previsto 

recuperar el sereno, porque también la 

policía local patrulla por las noches. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Basta ya de estigmatizar barrios, dañar la 

reputación de la ciudad y de alarmar sin 

necesidad la tranquilidad y la convivencia, 

dijo usted aquí, señor Borrego, hace 21 

días, en el pasado pleno.  

 

Mire, sólo desde ese día, ya que usted hoy 

ha venido preparado con titulares: 19 de 

enero, intentan robar en el Corte Inglés 

con un extintor y hieren a dos guardias. 21 

de enero, atracan el Gadis de la avenida de 

Oza usando un cuchillo de grandes 

dimensiones. 21 de enero, preocupación 

en el comercio local por el aumento de 

delitos, timos y amenazas. 23 de enero, el 

incendio en un inmueble ocupado de la 

avenida de Oza reaviva la preocupación 

vecinal. 24 de enero, un hombre atraca dos 

veces en 48 horas un súper en la avenida 

de Oza. 24 de enero, policías denuncian 

que hoy salen a la calle la mitad de 

patrullas que hace dos décadas. 24 de 

enero, los incidentes relacionados con 
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relacionados con casas ocupas alarman 

á avenida de Oza. 27 de xaneiro, os 

roubos con forza expándense por todos 

os barrios da cidade; proliferan en Os 

Castros, Gaiteira, Catro Camiños e 

Agra do Orzán. 28 de xaneiro, escalada 

de roubos na Gaiteira.  

 

Esta encántame. De verdade, recoñezo a 

miña debilidade por esta noticia. 29 de 

xaneiro, o 092 intercepta a un suxeito 

que fuxía nun coche roubado dunha 

disputa con traficantes. El e un amigo 

acudiran a un piso de Monte Alto a 

comprar droga, pero atracáranos. É 

dicir, xa non está a salvo nin os cacos 

nesta cidade. 

 

Antonte, A Coruña sitúase como cidade 

líder das ocupacións rexistradas en 

Galicia. Onte, dous lumes intencionados 

calcinan de madrugada catro vehículos. 

 

Señor Borrego, mire, o problema sabe 

cal é? Que todo isto ocorreu nesta 

cidade, non nese metaverso —como 

vostede toma de broma estas cousas...—

, non nese metaverso no que en teoría 

deben de estar a señora Acón, o señor 

Villoslada e a señora Martínez. Estas 

cousas… Non, isto ocorreu aquí, en 

Coruña. E como guinda, a cidade volveu 

a ser triste protagonista nas televisións 

nacionais polos altercados relacionados 

coa ausencia de control do lecer 

nocturno.  

 

Por certo, tanto que se lle enche a boca 

falando de demagoxia, medias verdades 

e noticias falsas, eu espero que con esta 

mención non saia outra vez hoxe vostede 

con iso de que a competencia en materia 

de grandes concentracións é da policía 

autonómica. Pois claro, señor Borrego, 

cando están autorizadas ¿Pero vostede 

cre que os coruñeses son parvos? Cando 

están autorizadas, que non é o problema 

que teñen os veciños do Orzán.  

casas okupas alarman a la avenida de Oza. 

27 de enero, los robos con fuerza se 

expanden por todos los barrios de la 

ciudad; proliferan en Os Castros, Gaiteira, 

Cuatro Caminos y Agra del Orzán. 28 de 

enero, escalada de robos en A Gaiteira.  

 

 

Esta me encanta. De verdad, reconozco mi 

debilidad por esta noticia. 29 de enero, el 

092 intercepta a un sujeto que huía en un 

coche robado de una disputa con 

traficantes. Él y un amigo habían acudido 

a un piso de Monte Alto a comprar droga, 

pero les habían atracado. Es decir, ya no 

está a salvo ni los cacos en esta ciudad. 

 

 

Anteayer, A Coruña se sitúa como ciudad 

líder de las ocupaciones registradas en 

Galicia. Ayer, dos fuegos intencionados 

calcinan de madrugada cuatro vehículos. 

 

Señor Borrego, mire ¿el problema sabe 

cuál es? Que todo esto ocurrió en esta 

ciudad, no en ese metaverso —como usted 

se toma a broma estas cosas…—, no en 

ese metaverso en el que en teoría deben de 

estar la señora Acón, el señor Villoslada y 

la señora Martínez. Estas cosas… No, esto 

ocurrió aquí, en Coruña. Y como guinda, 

la ciudad ha vuelto a ser triste protagonista 

en las televisiones nacionales por los 

altercados relacionados con la ausencia de 

control del ocio nocturno.  

 

 

Por cierto, tanto que se le llena la boca 

hablando de demagogia, medias verdades 

y fake news, yo espero que con esta 

mención no salga otra vez hoy usted con 

eso de que la competencia en materia de 

grandes concentraciones es de la policía 

autonómica. Pues claro, señor Borrego, 

cuando están autorizadas ¿Pero usted se 

cree que los coruñeses son tontos? Cuando 

están autorizadas, que no es el problema 

que tienen los vecinos del Orzán.  
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Pero mire, eu voulle a preguntar. Non 

me conteste a min, contéstelle a eles. Os 

veciños de Oza estigmatizan? A FUCC 

dana a reputación da cidade? Os 

sindicatos policiais alteran a 

convivencia? Os veciños do Orzán 

danan a tranquilidade? Non señor 

Borrego, non. Non estigmatiza nin dana 

a reputación quen denuncia un 

problema. Sabe quen o fai? Quen no 

ámbito das súas competencias non fai 

absolutamente nada para evitalo.  

 

Por se non lle quedou suficiente claro, 

explícollo. Os que estigmatizan e danan 

a reputación da cidade son vostede e a 

señora Rey coa súa política de avestruz, 

e por iso hoxe A Coruña é líder en 

criminalidade entre as cidades de 

Galicia e líder nacional entre as cidades 

españolas do seu tamaño. Dio 

Ministerio do Interior: 9.817 delitos 

rexistrados nos primeiros meses do ano, 

2.500 delitos máis que cando vostedes 

tomaron posesión.  

 

Presumía vostede hai un momento de 

rankings culturais. Pois non se esqueza 

de este. Presuma diante dos veciños, a 

ver se ten vostede esa vergoña. Será por 

iso que tamén se convocou unha Xunta 

Local de Seguridade no mes de 

decembro. Por certo, que di vostede 

nesas xuntas locais de seguridade? 

Supoño que se dirixirá aos mandos 

policiais e chamaralles alarmistas, non? 

E diralles que… Acusaraos tamén de 

estigmatizar. Porque se vostede non fai 

iso nunha Xunta Local de Seguridade, á 

súa xestión, ademais da ineptitude, hai 

que engadir a hipocrisía. 

 

Por todo iso, volvemos a pedirlles hoxe 

que rectifiquen e recuperen a policía de 

barrio. É un clamor en todos e cada un 

dos barrios. Porque con esta policía de 

barrio o 60% dos policías locais 

 

Pero mire, yo le voy a preguntar. No me 

conteste a mí, contéstele a ellos ¿Los 

vecinos de Oza estigmatizan? ¿La FUCC 

daña la reputación de la ciudad? ¿Los 

sindicatos policiales alteran la 

convivencia? ¿Los vecinos del Orzán 

dañan la tranquilidad? No señor Borrego, 

no. No estigmatiza ni daña la reputación 

quien denuncia un problema ¿Sabe quién 

lo hace? Quien en el ámbito de sus 

competencias no hace absolutamente nada 

para evitarlo.  

 

Por si no le ha quedado suficiente claro, se 

lo explico. Los que estigmatizan y dañan 

la reputación de la ciudad son usted y la 

señora Rey con su política de avestruz, y 

por eso hoy A Coruña es líder en 

criminalidad entre las ciudades de Galicia 

y líder nacional entre las ciudades 

españolas de su tamaño. Lo dice el 

Ministerio del Interior: 9.817 delitos 

registrados en los primeros meses del año, 

2.500 delitos más que cuando ustedes 

tomaron posesión.  

 

Presumía usted hace un momento de 

rankings culturales. Pues no se olvide de 

este. Presuma delante de los vecinos, a ver 

si tiene usted esa vergüenza. Será por eso 

que también se convocó una Junta Local 

de Seguridad en el mes de diciembre. Por 

cierto ¿qué dice usted en esas juntas 

locales de seguridad? Supongo que se 

dirigirá a los mandos policiales y les 

llamará alarmistas ¿no? Y les dirá que… 

Les acusará también de estigmatizar. 

Porque si usted no hace eso en una Junta 

Local de Seguridad, a su gestión, además 

de la ineptitud, hay que añadir la 

hipocresía. 

 

Por todo ello, les volvemos a pedir hoy 

que rectifiquen y recuperen la policía de 

barrio. Es un clamor en todos y cada uno 

de los barrios. Porque con esta policía de 

barrio el 60% de los policías locales 
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formaban parte dese servizos; 

duplicouse a media de policías locais 

que traballaban nos barrios; 

multiplicáronse por catro os barrios que 

se patrullaban a pé. Resumindo, todos os 

barrios se cubrían con patrullas en 

coche, en moto ou a pé. 

 

E remato. Remato cunha desculpa. 

Vostede apelaba o outro día á 

necesidade de ser humildes. Vou ser 

humilde e voume a desculpar con 

vostede porque no pasado pleno lle 

dixen que pasaría vostede á historia por 

ser o primeiro concelleiro de Seguridade 

ao que a súa propia policía case lle pon 

en marcha un dispositivo de procura e 

localización. Non fun xusto con vostede. 

Vostede tamén podería pasar á historia 

por isto (o señor Rodríguez Martínez 

mostra un documento).  

 

Lémbrase, señor Borrego? Foi en 

setembro de 2021 (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) cando 

convocou ás asociacións de veciños 

desta cidade para anunciarlles a policía 

de proximidade, e isto foi o que lles 

presentou. Diante das urxencias, dous 

puntos, chamada ao 092. Vaia tomadura 

de pelo. 

 

Por desgraza os coruñeses xa saben, 

incluso os veciños do Orzán o dixeron na 

televisión nacional, que de vostedes xa 

non esperan nada. Saben que non van 

rectificar, que non van facer nada e que 

terán que esperar a un novo Goberno, a 

un novo alcalde, para recuperar a 

policía de barrio, para ter un plan de 

seguridade e para ter unha policía local 

con efectivos suficientes para facer 

fronte a un dos principais problemas 

que, grazas á señora Rey e a vostede e á 

súa nefasta xestión, colocounos líderes 

en criminalidade en Galicia e en España 

entre as cidades do noso tamaño. 

formaban parte de ese servicios; se 

duplicó la media de policías locales que 

trabajaban en los barrios; se multiplicaron 

por cuatro los barrios que se patrullaban a 

pie. Resumiendo, todos los barrios se 

cubrían con patrullas en coche, en moto o 

a pie. 

 

Y termino. Termino con una disculpa. 

Usted apelaba el otro día a la necesidad de 

ser humildes. Voy a ser humilde y me voy 

a disculpar con usted porque en el pasado 

pleno le dije que pasaría usted a la historia 

por el ser el primer concejal de Seguridad 

al que su propia policía casi le pone en 

marcha un dispositivo de búsqueda y 

localización. No fui justo con usted. Usted 

también podría pasar a la historia por esto 

(el señor Rodríguez Martínez muestra un 

documento).  

 

 

¿Se acuerda, señor Borrego? Fue en 

septiembre de 2021 (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) cuando convocó 

a las asociaciones de vecinos de esta 

ciudad para anunciarles la policía de 

proximidad, y esto fue lo que les presentó. 

Ante urgencias, dos puntos, llamada al 

092. Vaya tomadura de pelo. 

 

 

Por desgracia los coruñeses ya saben, 

incluso los vecinos del Orzán lo dijeron en 

la televisión nacional, que de ustedes ya 

no esperan nada. Saben que no van a 

rectificar, que no van a hacer nada y que 

tendrán que esperar a un nuevo Gobierno, 

a un nuevo alcalde, para recuperar la 

policía de barrio, para tener un plan de 

seguridad y para tener una policía local 

con efectivos suficientes para hacer frente 

a uno de los principales problemas que, 

gracias a la señora Rey y a usted y a su 

nefasta gestión, nos ha colocado líderes en 

criminalidad en Galicia y en España entre 

las ciudades de nuestro tamaño. 
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Se vostede se vai empeñar en dicir que 

iso é unha noticia falsa, pois ben. O 

problema non é que nós veñamos aquí 

cada vez que os problemas dos veciños... 

Volveremos incluso, probablemente. 

Quedan dous plenos ou tres. 

Seguramente teremos que volver 

preguntar por isto. Sabe cal é o 

problema? Que a súa resposta segue 

sendo a mesma (óense dous sinais 

acústicos indicativas da finalización 

do tempo de intervención). 

 

Moitas grazas. Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Borrego. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Excusatio non petita, accusatio 

manifesta. Eu non son avogado, señor 

Rodríguez, pero a min sorpréndeme 

moito que dun letrado veña en cuestión 

de este tipo.  

 

Primeiro sorpréndeme que sempre 

vostede intervén neste asunto xa sabe o 

que lle vou dicir, xa sabe o que lle vou 

contestar, xa sabe o que lle vou 

plantexar. Isto a min recórdame a 

Anthony Blake, sinceramente. Sabía o 

que todo mundo pensaba e todo o mundo 

flipaba con isto e tal. Porque eu, desde 

logo, como non lle vou falar das 

competencias? Como non lle vou a falar 

a vostede de onde se teñen que solicitar 

as competencias de seguridade cidadá, a 

pesar de todo o traballo que está facendo 

o Concello? A pesar de todo o traballo 

que estaba facendo a policía local. De 

que sindicatos me fala? Dos sindicatos 

 

Si usted se va a empeñar en decir que eso 

es una fake new, pues bueno. El problema 

no es que nosotros vengamos aquí cada 

vez que los problemas de los vecinos... 

Volveremos incluso, probablemente. 

Quedan dos plenos o tres. Seguramente 

tendremos que volver a preguntar por esto 

¿Sabe cuál es el problema? Que su 

respuesta sigue siendo la misma (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

 

Muchas gracias. Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Borrego. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Excusatio no petita, accusatio manifesta. 

Yo no soy abogado, señor Rodríguez, pero 

a mí me sorprende mucho que de un 

letrado venga en cuestión de este tipo.  

 

 

Primero me sorprende que siempre usted 

interviene en este asunto ya sabe lo que le 

voy a decir, ya sabe lo que le voy a 

contestar, ya sabe lo que le voy a plantear. 

Esto a mí me recuerda a Anthony Blake, 

sinceramente. Sabía lo que todo mundo 

pensaba y todo el mundo flipaba con esto 

y tal. Porque yo, desde luego ¿cómo no le 

voy a hablar de las competencias? ¿Cómo 

no le voy a hablar a usted de donde se 

tienen que solicitar las competencias de 

seguridad ciudadana, a pesar de todo el 

trabajo que está haciendo el 

Ayuntamiento? A pesar de todo el trabajo 

que estaba haciendo la policía local ¿De 

qué sindicatos me habla? ¿De los 
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de policía local? Dos sindicatos 

unificados da policía? De outros corpos? 

Porque igual volvemos ás medias 

verdades. Como non van ser medias 

verdades, se están terxiversando todo? 

 

 

Mire, as competencias son as que son e a 

seguridade ou a inseguridade claro que é 

un problema. Aquí non se agocha 

ninguén. Aquí se toma partido 

directamente pola seguridade, aportando 

todo e máis e esixindo, desde a alcaldesa 

a quen ten as competencias, que todavía 

faga máis do que se pode facer. 

 

A Xunta de Seguridade non foi en 

decembro. Faga como o señor Coira, 

infórmese un pouquiño. Foi o 7 de 

novembro. Nesa Xunta de Seguridade 

non se actualizou ningún plan. Vostedes 

falan... O outro día falaba o señor 

Lorenzo na radio: O plan de seguridade 

está sen actualizar. O plan de seguridade 

que vostedes deixaron feito non é un 

plan, é unha relación de policías e dos 

seus cometidos: Policía Portuaria, 

Policía Autonómica, Policía Local, 

Garda Civil, Policía Nacional. Iso non é 

un plan.  

 

Protocolo é o que se actualizou o 7 de 

novembro coa Delegación de Goberno e 

coas Forzas e Corpos de Seguridade do 

Estado na coordinación que pretende 

facer, e fai xa desde hai meses, a Policía 

Local con eles. Protocolo que, nas 

distintas reunións que a Xefatura 

Provincial da Policía da Coruña fai cos 

distintos concellos da provincia, pon de 

exemplo precisamente do que hai que 

facer. Porque a problemática do 

crecemento da seguridade é unha 

problemática nacional e contra iso hai 

que atacar desde todos os puntos de vista 

coa maior coordinación. Protocolo é 

seguir aportado o maior despliegue de 

policía local da última década, gústelles 

sindicatos de policía local? ¿De los 

sindicatos unificados de la policía? ¿De 

otros cuerpos? Porque a lo mejor 

volvemos a las medias verdades ¿Cómo 

no van a ser medias verdades, si lo están 

tergiversando todo? 

 

Mire, las competencias son las que son y 

la seguridad o la inseguridad claro que es 

un problema. Aquí no se esconde nadie. 

Aquí se toma partido directamente por la 

seguridad, aportando todo y más y 

exigiendo, desde la alcaldesa a quién tiene 

las competencias, que todavía haga más 

de lo que se puede hacer. 

 

La Junta de Seguridad no fue en 

diciembre. Haga como el señor Coira, 

infórmese un poquito. Fue el 7 de 

noviembre. En esa Junta de Seguridad no 

se actualizó ningún plan. Ustedes 

hablan... El otro día hablaba el señor 

Lorenzo en la radio: El plan de seguridad 

está sin actualizar. El plan de seguridad 

que ustedes dejaron hecho no es un plan, 

es una relación de policías y de sus 

cometidos: Policía Portuaria, Policía 

Autonómica, Policía Local, Guardia 

Civil, Policía Nacional. Eso no es un plan.  

 

 

Protocolo es lo que se actualizó el 7 de 

noviembre con la Delegación de Gobierno 

y con las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad 

del Estado en la coordinación que 

pretende hacer, y hace ya desde hace 

meses, la Policía Local con ellos. 

Protocolo que, en las distintas reuniones 

que la Jefatura Provincial de la Policía de 

A Coruña hace con los distintos 

ayuntamientos de la provincia, pone de 

ejemplo precisamente de lo que hay que 

hacer. Porque la problemática del 

crecimiento de la seguridad es una 

problemática nacional y contra eso hay 

que atacar desde todos los puntos de vista 

con la mayor coordinación. Protocolo es 

seguir aportado el mayor despliegue de 
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ou non lles guste. Protocolo é coñecer 

que todas as actuacións que non se fan en 

quente, é dicir, cando hai un delito 

flagrante que ve a policía local, 

dependen da colaboración esixida ou 

solicitada polos Forzas e Corpos de 

Seguridade do Estado. 

 

 

Bueno, vou rematar xa porque... Volvo a 

facer o mesmo que fixen antes, non? 

cando falaba da súa concelleira de 

Cultura anterior. Unhas veces era 

demasiado galega, pero se apoiamos o 

local non, entón temos que apoiar o local 

para que non o sexa.Póñanse un pouco 

de acordo, porque hai uns minutos a 

señora Peñalosa, cando suxeriu dunha 

forma un pouco rastrera que a señora 

Fontán era machista contándolle a 

realidade, non tivo ningún reparo en 

dicir que ela está moi tranquila cando os 

seus fillos volven de noite pola Coruña 

para a casa. Entón, póñanse de acordo, 

home. Ou estamos en Beirut e en 

Cisxordania, ou é que isto... Igual si. Hai 

problemas de seguridade que hai que 

ataxar, pero non é unha cuestión como a 

que están plantexando vostedes. 

 

Ás dezasete horas e trinta e tres 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Insisto, coa seguridade non se xoga, coa 

seguridade o que hai que traballar con 

miras de cidade e con propostas de altura 

de miras. Iso é o que está facendo a nosa 

alcaldesa, aportando todo o que pode 

desde o Concello e esixindo todo o que 

ten que esixir e máis de quen ten 

verdadeiramente as competencias. E 

seguimos insistindo que a policía 

autonómica poderíamos esperar un 

pouquiño máis para que botara unha 

man. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

policía local de la última década, les guste 

o no les guste. Protocolo es conocer que 

todas las actuaciones que no se hacen en 

caliente, es decir, cuando hay un delito 

flagrante que ve la policía local, dependen 

de la colaboración exigida o solicitada 

por los Fuerzas y Cuerpos de Seguridad 

del Estado. 

 

Bueno, voy a terminar ya porque... Vuelvo 

a hacer lo mismo que hice antes ¿no? 

cuando hablaba de su concejala de 

Cultura anterior. Unas veces era 

demasiado gallega, pero si apoyamos lo 

local no, entonces tenemos que apoyar lo 

local para que no lo sea. Pónganse un 

poco de acuerdo, porque hace unos 

minutos la señora Peñalosa, cuando 

sugirió de una forma un poco rastrera que 

la señora Fontán era machista contándole 

la realidad, no tuvo ningún reparo en 

decir que ella está muy tranquila cuando 

sus hijos vuelven de noche por A Coruña 

para casa. Entonces, pónganse de 

acuerdo, hombre. O estamos en Beirut y 

en Cisjordania, o es que esto... Igual sí. 

Hay problemas de seguridad que hay que 

atajar, pero no es una cuestión como la 

que están planteando ustedes. 

 

A las diecisiete horas y treinta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Insisto, con la seguridad no se juega, con 

la seguridad lo que hay que trabajar con 

miras de ciudad y con propuestas de 

altura de miras. Eso es lo que está 

haciendo nuestra alcaldesa, aportando 

todo lo que puede desde el Ayuntamiento 

y exigiendo todo lo que tiene que exigir y 

más de quien tiene verdaderamente las 

competencias. Y seguimos insistiendo que 

la policía autonómica podríamos esperar 

un poquito más para que echase una 

mano. 

 

Nada más y muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. Garden silencio. 

 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre Cidade Vella. 

 

- De que maneira se está a controlar o 

acceso de vehículos á Cidade Vella? 

 

- Por que se anunciou a instalación de 

cámaras e non se chegou a levar a cabo? 

 

- Ten pensado o Executivo municipal 

reforzar a sinalización para indicar as 

restricións de acceso á nosa Cidade Alta? 

 

 

- Non considera o Goberno local que 

sería máis disuasoria a instalación 

doutros métodos de control que tamén 

sexan barreiras físicas como poden ser os 

bolardos de lectura de matrícula que 

obrigan os vehículos a frear? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre Catálogo PXOM. 

 

- Cal é o motivo polo que o Goberno 

local non levou aínda a Pleno a separata 

número 2 da modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal 

para a incorporación de novos elementos 

ao Catálogo? 

 

- En que fase está a tramitación deste 

documento? 

 

- Cando ten pensado o Goberno local 

levalo a Pleno? 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Guarden silencio. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Ciudad Vieja. 

 

- ¿De qué manera se está controlando el 

acceso de vehículos a la Ciudad Vieja? 

 

- ¿Por qué se anunció la instalación de 

cámaras y no se llegó a llevar a cabo? 

 

- ¿Ha pensado el Ejecutivo municipal 

reforzar la señalización para indicar las 

restricciones de acceso a nuestra Ciudad 

Alta? 

 

- ¿No considera el Gobierno local que 

sería más disuasoria la instalación de 

otros métodos de control que también 

sean barreras físicas como pueden ser los 

bolardos de lectura de matrícula que 

obligan a los vehículos a frenar? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Catálogo PGOM. 

 

- ¿Cuál es el motivo por el que el 

Gobierno local no llevó aún a Pleno la 

separata número 2 de la modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal para la incorporación de 

nuevos elementos al Catálogo? 

 

- ¿En qué fase está la tramitación de este 

documento? 

 

- ¿Cuando ha pensado el Gobierno local 

llevarlo a Pleno? 
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- Considera o Goberno local axeitado o 

tratamento que se lle dá á arqueta dos 

Frades no Proxecto de Urbanización do 

SURT1 San Pedro de Visma (Sector 2)? 

 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre ordenanza de mobilidade. 

 

- Segue a ordenanza de mobilidade en 

fase de redacción? 

 

- Por que considera o Goberno local que 

non se culminou a redacción da 

ordenanza de mobilidade en 2022? 

 

- Cando ten pensado aprobala en Xunta 

de Goberno Local para o seu posterior 

trámite plenario, aprobación inicial, 

exposición pública e aprobación 

definitiva? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre ordenanza de terrazas. 

 

- Está a ordenanza de terrazas en fase de 

redacción? 

 

- Vaise abrir un período de consultas 

previas tal e como recolle a lexislación? 

 

- Por que considera o Goberno local que 

non se culminou a redacción da 

ordenanza de terrazas en 2022? 

 

- Cando ten pensado aprobala en Xunta 

de Goberno Local para o seu posterior 

trámite plenario, aprobación inicial, 

exposición pública e aprobación 

definitiva? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre Viñetas desde o Atlántico 

 

- Que diferenza houbo na celebración 

desta edición de Viñetas desde o 

Atlántico a respecto doutros anos? 

 

- ¿Considera el Gobierno local adecuado 

el tratamiento que se le da a la arqueta de 

los Frades en el Proyecto de 

Urbanización del SURT1 San Pedro de 

Visma (Sector 2)? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre ordenanza de movilidad. 

 

- ¿Sigue la ordenanza de movilidad en 

fase de redacción? 

 

- ¿Por qué considera el Gobierno local 

que no se culminó la redacción de la 

ordenanza de movilidad en 2022? 

 

- ¿Cuando ha pensado aprobarla en Junta 

de Gobierno Local para su posterior 

trámite plenario, aprobación inicial, 

exposición pública y aprobación 

definitiva? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre ordenanza de terrazas. 

 

- ¿Está la ordenanza de terrazas en fase 

de redacción? 

 

- ¿Se va a abrir un período de consultas 

previas tal y como recoge la legislación? 

 

- ¿Por qué considera el Gobierno local 

que no se culminó la redacción de la 

ordenanza de terrazas en 2022? 

 

- ¿Cuándo ha pensado aprobarla en Junta 

de Gobierno Local para su posterior 

trámite plenario, aprobación inicial, 

exposición pública y aprobación 

definitiva? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Viñetas desde el Atlántico 

 

- ¿Qué diferencia hubo en la celebración 

de esta edición de Viñetas desde el 

Atlántico a respecto de otros años? 
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- Que actividades e que accións 

concretas se realizaron co gallo de 

celebrar o vinte e cinco aniversario? 

 

- Rematado o ano en que Viñetas desde 

o Atlántico cumpriu un cuarto de século, 

está o Executivo de Inés Rey satisfeito 

coa programación deste 25 aniversario? 

 

 

- Executou o Goberno local a proposta 

de achegar Viñetas desde o Atlántico ao 

público máis novo da cidade? 

 

- Se non o fixo, por explicar por que? 

 

- Se si o fixo, pode debullar que 

actividades se realizaron para celebrar 

cos máis pequenos e coas máis 

pequenas, coa mocidade, este 25 

aniversario de Viñetas desde o 

Atlántico? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre local no que está situada a 

oficina de Correos en Novo Mesoiro. 

 

- Ten iniciado o Goberno municipal 

conversas co ente estatal de Correos para 

estabelecer un novo acordo de cesión do 

local municipal situado no número 21 da 

rúa Ribeira Sacra para garantir que Novo 

Mesoiro, e toda a área que rodea o barrio, 

siga a contar cunha oficina postal 

propia? 

 

 

- De non ser neste local municipal, ten o 

Goberno municipal previsión de propor 

outras solucións? Cales serían? 

 

 

- Considera o Goberno municipal que o 

actual servizo que presta a oficina de 

Correos de Novo Mesoiro atende 

adecuadamente a demanda das súas 

usuarias e usuarios no referido a horario, 

 

- ¿Qué actividades y que acciones 

concretas se realizaron con motivo de 

celebrar el veinticinco aniversario? 

 

- Finalizado el año en que Viñetas desde 

el Atlántico cumplió un cuarto de siglo, 

¿está el Ejecutivo de Inés Rey satisfecho 

con la programación de este 25 

aniversario? 

 

- ¿Ejecutó el Gobierno local la propuesta 

de acercar Viñetas desde el Atlántico al 

público más joven de la ciudad? 

 

- Si no lo hizo, ¿por explicar por qué? 

 

- Si sí lo hizo, ¿puede desgranar qué 

actividades se realizaron para celebrar 

con los más pequeños y con las más 

pequeñas, con la juventud, este 25 

aniversario de Viñetas desde el Atlántico? 

 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre local en el que está ubicada la 

oficina de Correos en Nuevo Mesoiro. 

 

- ¿Ha iniciado el Gobierno municipal 

conversaciones con el ente estatal de 

Correos para establecer un nuevo 

acuerdo de cesión del local municipal 

situado en el número 21 de la calle 

Ribeira Sacra para garantizar que Novo 

Mesoiro, y toda el área que rodea el 

barrio, siga contando con una oficina 

postal propia? 

 

- De no ser en este local municipal, ¿tiene 

el Gobierno municipal previsión de 

proponer otras soluciones? ¿Cuáles 

serían? 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

el actual servicio que presta la oficina de 

Correos de Novo Mesoiro atiende 

adecuadamente la demanda de sus 

usuarias y usuarios en lo referido a 
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persoal de atención e medios 

dispoñíbeis? Caso de considerar que 

non, ten previsión de introducir esta 

cuestión como elemento a facer parte 

dunha eventual negociación con 

Correos? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre preinscrición e matrícula no 

complexo deportivo do Castrillón. 

 

- É coñecedor o Goberno municipal dos 

problemas no acceso ao complexo 

deportivo do Castrillón, como os 

descritos, con anterioridade ao 23 de 

xaneiro? A día da formulación desta 

pregunta, quen pode acceder ás 

instalacións? 

 

- É o Goberno municipal coñecedor da 

presentación de reclamacións de 

usuarias e usuarios en relación co control 

do acceso e coa xestión do proceso de 

matriculación? Pode precisar cantas 

reclamacións escritas foron presentadas 

nun e noutro sentido desde a apertura do 

CD ao público? 

 

 

- Pode o Goberno municipal garantir que 

se lle está a cobrar ás usuarias e usuarios 

do CD en igualdade de condicións 

segundo o estabelecido? 

 

- Valora o Goberno municipal reforzar 

mediante algún mecanismo a 

información sobre as condicións de 

matriculación no CD para disipar 

posíbeis confusións? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre Fitur-Turismo. 

 

horario, personal de atención y medios 

disponibles? Caso de considerar que no, 

¿tiene previsión de introducir esta 

cuestión como elemento a hacer parte de 

una eventual negociación con Correos? 

 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre preinscripción y matrícula en el 

complejo deportivo del Castrillón. 

 

- ¿Es conocedor el Gobierno municipal de 

los problemas en el acceso al complejo 

deportivo del Castrillón, como los 

descritos, con anterioridad al 23 de 

enero? A día del planteamiento de esta 

pregunta, ¿quién puede acceder a las 

instalaciones? 

 

- ¿Es el Gobierno municipal conocedor de 

la presentación de reclamaciones de 

usuarias y usuarios en relación con el 

control del acceso y con la gestión del 

proceso de matriculación? ¿Puede 

precisar cuántas reclamaciones escritas 

fueron presentadas en uno y en otro 

sentido desde la apertura del CD al 

público? 

 

- ¿Puede el Gobierno municipal 

garantizar que se le está cobrando a las 

usuarias y usuarios del CD en igualdad de 

condiciones según lo establecido? 

 

- ¿Valora el Gobierno municipal reforzar 

mediante algún mecanismo la 

información sobre las condiciones de 

matriculación en el CD para disipar 

posibles confusiones? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Fitur-Turismo. 
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1. O slogan “A Coruña. Es un must” foi 

elaborado desde o Consorcio de turismo 

ou mediante o contrato a unha axencia de 

publicidade? A quen se dirixe? ¿Que 

obxectivos procura? 

 

2. Cal é a programación destinada á 

promoción da Coruña como cidade 

picassiana? 

 

3. Cal vai ser a fórmula escollida para a 

posta en marcha do bus turístico? Cal vai 

ser a súa ruta e o seu calendario de 

actividade? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a execución dos proxectos dos 

orzamentos participativos. 

 

Cales dos proxectos aprobados nos 

orzamentos participativos dende o ano 

2028 ata o ano 2022 están executados? 

Cales están en licitación? Cantos e cales 

quedan pendentes? Que prazo se prevé 

para cada un deles ata a súa execución? 

Desglosado. 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre fondos europeos para residuos. 

 

Comunicou o Goberno local en tempo e 

forma o seu interese en solicitar as 

axudas dos fondos Next Generation para 

a planta de Nostián? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre cita previa nas dependencias 

municipais. 

 

1. Ten pensado o Goberno local eliminar 

a obrigatoriedade da cita previa nos 

servizos municipais? En caso afirmativo, 

cando? En caso negativo, por que non? 

 

2. Cal é o motivo polo que non hai citas 

dispoñibles para dar de alta ou renovar 

unha tarxeta milenium? 

 

1. El eslogan “A Coruña. Eres un must” 

¿fue elaborado desde el Consorcio de 

turismo o mediante el contrato a una 

agencia de publicidad? ¿A quién se 

dirige? ¿Qué objetivos busca? 

 

2. ¿Cuál es la programación destinada a 

la promoción de A Coruña como ciudad 

picassiana? 

 

3. ¿Cuál va a ser la fórmula escogida para 

la puesta en marcha del bus turístico? 

¿Cuál va a ser su ruta y su calendario de 

actividad? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la ejecución de los proyectos de los 

presupuestos participativos. 

 

¿Cuáles de los proyectos aprobados en los 

presupuestos participativos desde el año 

2028 hasta el año 2022 están ejecutados? 

¿Cuáles están en licitación? ¿Cuántos y 

cuales quedan pendientes? ¿Qué plazo se 

prevé para cada uno de ellos ata su 

ejecución? Desglosado. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre fondos europeos para residuos. 

 

¿Comunicó el Gobierno local en tiempo y 

forma su interés en solicitar las ayudas de 

los fondos Next Generation para la planta 

de Nostián? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre cita previa en las dependencias 

municipales. 

 

1. ¿Ha pensado el Gobierno local 

eliminar la obligatoriedad de la cita 

previa en los servicios municipales? En 

caso afirmativo, ¿cuándo? En caso 

negativo, ¿por qué no? 

 

2. ¿Cuál es el motivo por el que no hay 

citas disponibles para dar de alta o 

renovar una tarjeta milenium? 
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3. Se non se trata dun problema de 

persoal, ten pensado o Goberno local 

facilitar máis material (tarxetas) nas 

dependencias municipais para que 

poidan atenderse a máis persoas 

solicitantes deste servizo? 

 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o busto de José Gervasio 

Artigas. 

 

1. Por que motivo retirou o Goberno 

municipal o busto de José Gervasio 

Artigas da rotonda da praza do 

Comercio? 

 

2. Ten pensado o Goberno local unha 

nova ubicación para o busto? Onde? 

 

3. Ten pensado o Goberno local colocar 

algunha outra estatua ou busto na 

rotonda da praza das Conchiñas? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre a calidade das augas na ría do 

Burgo. 

 

1. Recibiu o Concello da Coruña 

notificación das incidencias na dragaxe 

que tiveron lugar en outubro de 2022? 

 

 

2. Participa o Concello da Coruña do 

plan de control e vixianza da dragaxe? 

 

 

3. Realiza o Goberno local analíticas 

para detectar eventuais efectos da 

dragaxe na calidade das augas? 

 

4. Ten o Goberno local previstas 

medidas no caso de que se produza un 

episodio de contaminación pola 

dispersión de lodos tóxicos? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

 

3. Si no se trata de un problema de 

personal, ¿ha pensado el Gobierno local 

facilitar más material (tarjetas) en las 

dependencias municipales para que 

puedan atenderse a más personas 

solicitantes de este servicio? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el busto de José Gervasio Artigas. 

 

 

1. ¿Por qué motivo retiró el Gobierno 

municipal el busto de José Gervasio 

Artigas de la rotonda de la plaza del 

Comercio? 

 

2. ¿Ha pensado el Gobierno local una 

nueva ubicación para el busto? ¿Dónde? 

 

3. ¿Ha pensado el Gobierno local colocar 

alguna otra estatua o busto en la rotonda 

de la plaza de las Conchiñas? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la calidad de las aguas en la ría del 

Burgo. 

 

1. ¿Recibió el Ayuntamiento de A Coruña 

notificación de los incidentes en el 

dragado que tuvieron lugar en octubre de 

2022? 

 

2. ¿Participa el Ayuntamiento de A 

Coruña del plan de control y vigilancia 

del dragado? 

 

3. ¿Realiza el Gobierno local analíticas 

para detectar eventuales efectos del 

dragado en la calidad de las aguas? 

 

4. Tiene el Gobierno local previstas 

medidas en caso de que se produzca un 

episodio de contaminación por la 

dispersión de lodos tóxicos? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 
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GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre contratos dos complexos 

deportivos. 

 

1. Cando ten previsto a alcaldesa iniciar 

os trámites para os contratos dos 

complexos deportivos de San Diego e o 

Castrillón? 

 

2. Cando pensa a alcaldesa iniciar os 

trámites para o contrato do campo de 

golf da Torre? 

  

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre próximos eventos deportivos . 

 

Cal é a programación deste semestre 

que ten previsto realizar a alcaldesa en 

canto a eventos deportivos? Describir os 

mesmos. 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre campos de fútbol municipais. 

 

1. Cando ten previsto a alcaldesa iniciar 

a execución do campo de fútbol de Eirís? 

Cal é a previsión de datas desta 

infraestrutura? 

 

2. Cando pensa a alcaldesa iniciar os 

trámites para a reforma dos campos da 

Leyma e do campo número 1 da Torre? 

 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre organigrama de deportes. 

 

1. Quen será a persoa encargada de 

asumir a dirección da Área? 

 

2. Cal será o organigrama do Servizo 

Municipal de Deportes? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre contratos de servizos das 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre contratos de los complejos 

deportivos. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto la alcaldesa 

iniciar los trámites para los contratos de 

los complejos deportivos de San Diego y 

el Castrillón? 

 

2. ¿Cuándo piensa la alcaldesa iniciar los 

trámites para el contrato del campo de golf 

de la Torre? 

  

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre próximos eventos deportivos . 

 

¿Cuál es la programación de este semestre 

que tiene previsto realizar la alcaldesa en 

cuanto a eventos deportivos? Describir los 

mismos. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre campos de fútbol municipales. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto la alcaldesa 

iniciar la ejecución del campo de fútbol de 

Eirís? ¿Cuál es el cronograma de esta 

infraestructura? 

 

2. ¿Cuándo piensa la alcaldesa iniciar los 

trámites para la reforma de los campos de 

la Leyma y del campo número 1 de la 

Torre? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre organigrama de deportes. 

 

1. ¿Quién será la persona encargada de 

asumir la dirección del Área? 

 

2. ¿Cuál será el organigrama del Servicio 

Municipal de Deportes? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre contratos de servicios de las 



 

309 

instalacións deportivas. 

 

1. Cando ten previsto actualizar os 

contratos de servizos de conserxería de 

instalacións, de limpeza e de 

mantemento de campos de fútbol que 

levan en precario desde o ano 2029? 

Describir a situación de cada un dos 

contratos e o custo de cada un deles. 

 

2. Entrevistouse a alcaldesa co comité 

de traballadores do contrato de 

conserxería de instalacións no mes de 

xaneiro? Solucionou no que se 

comprometeu con ese comité? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre Palacio de deportes. 

 

En que situación se atopa a reforma da 

instalación eléctrica do Palacio de 

Deportes? Que custo ten? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre cancha de chave de San 

Cristóbal. 

 

Ten contemplado a alcaldesa reformar o 

pavimento da cancha de chave da Peña 

de San Cristóbal? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre convenios nominativos das 

entidades deportivas. 

 

Cando ten pensado a alcaldesa asinar os 

convenios nominativos coas entidades 

deportivas? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre peche en xaneiro das 

instalacións deportivas. 

 

1. Quen deu a orde de poder usar a 

instalación? 

 

2. Cal é o motivo para permitir o uso da 

instalación a determinadas entidades e a 

instalaciones deportivas. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto actualizar los 

contratos de servicios de conserjería de 

instalaciones, de limpieza y de 

mantenimiento de campos de fútbol que 

llevan en precario desde el año 2029? 

Describir la situación de cada uno de los 

contratos y el coste de cada uno de ellos. 

 

2. ¿Se ha entrevistado la alcaldesa con el 

comité de trabajadores del contrato de 

conserjería de instalaciones en el mes de 

enero? ¿Ha solucionado en lo que se había 

comprometido con ese comité? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Palacio de deportes. 

 

¿En qué situación se encuentra la reforma 

de la instalación eléctrica del Palacio de 

Deportes? ¿Qué coste tiene? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre cancha de chave de San Cristóbal. 

 

 

¿Tiene contemplado la alcaldesa reformar 

el pavimento de la cancha de chave de la 

Peña de San Cristóbal? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre convenios nominativos de las 

entidades deportivas. 

 

¿Cuándo tiene pensado la alcaldesa firmar 

los convenios nominativos con las 

entidades deportivas? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre cierre en enero de las instalaciones 

deportivas. 

 

1. ¿Quién dio la orden de poder usar la 

instalación? 

 

2. ¿Cuál es el motivo para permitir el uso 

de la instalación a determinadas entidades 
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outras non? 

 

3. Trasladóuselle ás entidades o 

levantamento do uso das instalacións o 

día 18 de xaneiro? 

 

4. Existen reclamacións de usuarias das 

escolas municipais por este uso de 

instalacións para entidades a pesar de 

ter aviso de peche e para os usuarios de 

escolas non? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre actividades programadas para 

conmemorar o aniversario de Picasso. 

 

1. Cales son esas 30 actividades 

programadas para conmemorar o 50 

aniversario da morte de Pablo Picasso? 

 

2. Que administracións ou entidades 

públicas ou privadas organizan, 

producen ou patrocinan ditas 

actividades? 

 

3. En que espazos van realizar? 

 

4. Que custo representa cada unha 

destas actividades para o Concello? 

 

5. Que calendario teñen estas 

actividades ao longo do 2023? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre eventos 

musicais programados para 

conmemorar o aniversario de Picasso. 

 

1. Cales son eses 30 concertos ou 

eventos musicais programados para o 

ano 2023? 

 

2. Que artistas internacionais inclúe? 

 

3. Que administracións ou entidades 

públicas ou privadas organizan, 

producen ou patrocinan os concertos? 

 

y a otras no? 

 

3. ¿Se le trasladó a las entidades el 

levantamiento del uso de las instalaciones 

el día 18 de enero? 

 

4. ¿Existen reclamaciones de usuarias de 

las escuelas municipales por este uso de 

instalaciones para entidades a pesar de 

tener aviso de cierre y para los usuarios de 

escuelas no? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre actividades programadas para 

conmemorar el aniversario de Picasso. 

 

1. ¿Cuáles son esas 30 actividades 

programadas para conmemorar el 50 

aniversario de la muerte de Pablo Picasso? 

 

2. ¿Qué administraciones o entidades 

públicas o privadas organizan, producen o 

patrocinan dichas actividades? 

 

 

3. ¿En qué espacios se van a realizar? 

 

4. ¿Qué coste representa cada una de estas 

actividades para el Ayuntamiento? 

 

5. ¿Qué calendario tienen estas 

actividades a lo largo del 2023? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre eventos musicales 

programados para conmemorar el 

aniversario de Picasso. 

 

1. ¿Cuáles son esos 30 conciertos o 

eventos musicales programados para el 

año 2023? 

 

2. ¿Qué artistas internacionales incluye? 

 

3. ¿Qué administraciones o entidades 

públicas o privadas organizan, producen o 

patrocinan los conciertos? 
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4. En que espazos van realizar? 

 

5. Que custo representa cada unha 

destes eventos musicais para o 

Concello? 

 

6. En que datas teñen previstos a 

realización dos mesmos ao longo do 

2023? 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre reloxo floral nos 

Xardíns de Méndez Núñez. 

 

1. Que empresa realizou a reparación do 

reloxo floral? 

 

2. Que custo económico representou 

para o Concello? 

 

3. Cal é o motivo polo cal pasados seis 

meses desde a última reparación 

teñámolo avariado e sen agullas? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre aeroporto de Alvedro. 

 

1. Que xestións están a realizarse para 

recuperar a conexión co aeroporto de 

Heatrhrow? 

 

2. Que xestións están a realizarse para 

recuperar as conexións cos aeroportos 

de Sevilla e Lisboa? 

 

3. Que xestións están a realizarse para 

recuperar as conexións cos aeroportos 

de Mallorca, Eivissa e Tenerife? 

 

4. Que xestións están a realizarse para 

materializar o compromiso de facer 

realidade a conexión co aeroporto de 

Alacante? 

 

5. Que xestións están a realizarse para 

tentar conseguir voos especiais ou 

roteiros de tempada, tendo en conta que 

Alvedro é unha das redes máis 

4. ¿En qué espacios se van a realizar? 

 

5. ¿Qué coste representa cada una de estos 

eventos musicales para el Ayuntamiento? 

 

 

6. ¿En qué fechas tienen previstos la 

realización de los mismos a lo largo del 

2023? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre reloj floral en los Jardines 

de Méndez Núñez. 

 

1. ¿Qué empresa realizó la reparación del 

reloj floral? 

 

2. ¿Qué coste económico representó para 

el Ayuntamiento? 

 

3. ¿Cuál es el motivo por el cual pasados 

seis meses desde la última reparación lo 

tengamos averiado y sin agujas? 

 

Décimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre aeropuerto de Alvedro. 

 

1. ¿Qué gestiones se están realizando para 

recuperar la conexión con el aeropuerto de 

Heatrhrow? 

 

2. ¿Qué gestiones se están realizando para 

recuperar las conexiones con los 

aeropuertos de Sevilla y Lisboa? 

 

3. ¿Qué gestiones se están realizando para 

recuperar las conexiones con los 

aeropuertos de Mallorca, Ibiza y Tenerife? 

 

4. ¿Qué gestiones se están realizando para 

materializar el compromiso de hacer 

realidad la conexión con el aeropuerto de 

Alicante? 

 

5. ¿Qué gestiones se están realizando para 

intentar conseguir vuelos especiales o 

rutas de temporada, teniendo en cuenta 

que Alvedro es una de las redes más 



 

312 

desestacionalizadas segundo AENA? 

 

6. Que xestións están a realizarse para 

atraer a Turkish Airlines á Coruña? 

 

7. Que xestións están a realizarse para 

pechar a conexión co aeroporto de 

Amsterdam? 

 

8. Que xestións están a realizarse ante o 

Goberno central para materializar e 

comprometer os investimentos do 

Estado ante a aprobación dun novo Plan 

Director que carece de programa 

temporal e de desenvolvemento de 

infraestrutura por falta de medios 

económicos?  

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre programa cultural e 

turístico presentado en Fitur. 

 

1. Cando poñerá en marcha o Plan de 

Sostibilidade Turística? Cales serán as 

primeiras actuacións? Cando poderán 

gozar destas os coruñeses? 

 

2. Cando se presentará a marca Coruña 

Surf City? Quen a está desenvolvendo? 

Cal será o seu custo? Que beneficios 

reportará á cidade? 

 

3. Cando poñerá en marcha a sala 

telemática de surf no Aquarium 

Finisterrae? Quen vai desenvolvela? 

Cal será o seu custo? Cando poderán 

gozar destas os coruñeses? 

 

4. Que actuacións van levar a cabo para 

mellorar o roteiro do Camiño Inglés? En 

que vai consistir cada unha delas? Quen 

vai desenvolver cada unha? Cal será o 

seu custo? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre participación da Coruña 

en Madrid Fusión. 

 

desestacionalizadas según AENA? 

 

6. ¿Qué gestiones se están realizando para 

atraer a Turkish Airlines a A Coruña? 

 

7. ¿Qué gestiones se están realizando para 

cerrar la conectividad con el aeropuerto de 

Amsterdam? 

 

8. ¿Qué gestiones se están realizando ante 

el Gobierno central para materializar y 

comprometer las inversiones del Estado 

ante la aprobación de un nuevo Plan 

Director que carece de programa temporal 

y de desarrollo de infraestructura por falta 

de medios económicos?  

 

 

Décimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre programa cultural y 

turístico presentado en Fitur. 

 

1. ¿Cuándo pondrá en marcha el Plan de 

Sostenibiliad Turística? ¿Cuáles serán las 

primeras actuaciones? ¿Cuándo podrán 

disfrutar de éstas los coruñeses? 

 

2. ¿Cuándo se presentará la marca Coruña 

Surf City? ¿Quién la está desarrollando? 

¿Cuál será su coste? ¿Qué beneficios 

reportará a la ciudad? 

 

3. ¿Cuándo pondrá en marcha la sala 

telemática de surf en el Aquarium 

Finisterrae? ¿Quién va a desarrollarla? 

¿Cuál será su coste? ¿Cuándo podrán 

disfrutar de éstas los coruñeses? 

 

4. ¿Qué actuaciones se van a llevar a cabo 

para mejorar la ruta del Camino Inglés? 

¿En qué va a consistir cada una de ellas? 

¿Quién va a desarrollar cada una? ¿Cuál 

será su coste? 

 

Décimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre participación de A Coruña 

en Madrid Fusión. 
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1. Que balance fai da participación da 

Coruña en Madrid Fusión en 2022? 

 

2. Cal foi o custo de participación? 

 

3. Que beneficios reportou á cidade? 

 

 

4. Cal foi o importe destinado á 

participación da cidade neste festival 

gastronómico? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre concurso Picado. 

 

1. Que balance fai da participación 

cidadá e de profesionais en Picado en 

2022? 

 

2. Cal foi o custo da organización? 

 

 

3. Que beneficios reportou á cidade? 

 

 

4. Cal foi o importe destinado á 

organización deste concurso 

gastronómico desde 2018? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre concurso “Boucatisse”. 

 

1. Que balance fai da participación 

cidadá e de profesionais en Boucatisse 

en 2022? 

 

2. Cal foi o custo da organización? 

 

 

3. Que beneficios reportou á cidade? 

 

 

4. Cal foi o importe destinado á 

organización deste concurso 

gastronómico desde 2018? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre inseguridade en Vos 

1. ¿Qué balance hace de la participación 

de A Coruña en Madrid Fusión en 2022? 

 

2. ¿Cuál ha sido el coste de participación? 

 

3. ¿Qué beneficios ha reportado a la 

ciudad? 

 

4. ¿Cuál ha sido el importe destinado a la 

participación de la ciudad en este festival 

gastronómico? 

 

Décimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre concurso Picadillo. 

 

1. ¿Qué balance hace de la participación 

ciudadana y de profesionales en Picadillo 

en 2022? 

 

2. ¿Cuál ha sido el coste de la 

organización? 

 

3. ¿Qué beneficios ha reportado a la 

ciudad? 

 

4. ¿Cuál ha sido el importe destinado a la 

organización de este concurso 

gastronómico desde 2018? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre concurso “Boucatisse”. 

 

1. ¿Qué balance hace de la participación 

ciudadana y de profesionales en 

Boucatisse en 2022? 

 

2. ¿Cuál ha sido el coste de la 

organización? 

 

3. ¿Qué beneficios ha reportado a la 

ciudad? 

 

4. ¿Cuál ha sido el importe destinado a la 

organización de este concurso 

gastronómico desde 2018? 

 

Décimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre inseguridad en Os Castros, 
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Castros, A Gaiteira, A Cubela-Parque 

de Oza e Catro Camiños. 

 

Que medidas pensa tomar o Goberno 

municipal para eliminar os puntos de 

venda —narcopisos— e de consumo? 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre baños na praia de Oza. 

 

Cales son os plans do Goberno 

municipal para con esta petición? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre peonalización e 

humanización da rúa Montes. 

 

Cales son os plans do Goberno 

municipal para con esta petición? 

 

Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre construción 

dunha gardería e centro de día xunto 

ao parque de Oza. 

 

Cales son os plans do Goberno 

municipal para con esta petición? 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre traballadores 

da Torre. 

 

1. Cal é a valoración do Goberno 

municipal? 

 

2. Era consciente da situación que 

atravesaban os empregados da Torre e 

de como estaba a actuar o Consorcio? 

 

3. Cales son os plans do Goberno 

municipal, interpoñerá o recurso de 

casación para unificación de doutrina 

contra esta sentenza? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre aparcamento 

público en As Xubias de Abaixo. 

 

A Gaiteira, A Cubela-Parque de Oza y 

Cuatro Caminos. 

 

¿Qué medidas piensa tomar el Gobierno 

municipal para eliminar los puntos de 

venta —narcopisos— y de consumo? 

 

Décimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre baños en la playa de Oza. 

 

¿Cuáles son los planes del Gobierno 

municipal para con esta petición? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre peatonalización y humanización de 

la calle Montes. 

 

¿Cuáles son los planes del Gobierno 

municipal para con esta petición? 

 

Vigésimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre construcción de una 

guardería y centro de día junto al parque 

de Oza. 

 

¿Cuáles son los planes del Gobierno 

municipal para con esta petición? 

 

Vigésimo segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre trabajadores de la 

Torre. 

 

1. ¿Cuál es la valoración del Gobierno 

municipal? 

 

2. ¿Era consciente de la situación que 

atravesaban los empleados de la Torre y de 

cómo estaba actuando el Consorcio? 

 

3. ¿Cuáles son los planes del Gobierno 

municipal, interpondrá el recurso de 

casación para unificación de doctrina 

contra esta sentencia? 

 

Vigésimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre aparcamiento público en As 

Xubias de Abaixo. 
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1. Cales son as características do 

mesmo? 

 

2. Cando se licitará o proxecto? 

 

3. Cal é a previsión temporal da súa 

posta en funcionamento? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre praga de ratas 

que hai pola cidade. 

 

1. É consciente o Goberno municipal 

desta situación? 

 

2. Que medidas tomaron para a 

eliminación destas ratas que campan ás 

súas anchas por toda a cidade? 

 

3. Existe un contrato para desratizar as 

rúas da nosa cidade? 

 

Vixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre escaleiras 

mecánicas de San Agustín. 

 

1. Cal é o motivo polo que 

reiteradamente se avarían as escaleiras 

de San Agustín? 

 

2. Existe contrato de mantemento? 

 

3. Que empresa é a adxudicataria? 

 

4. Cal é o importe do contrato? 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre necesidade dunha nova 

caixa acústica para a OSG. 

 

Ten o Goberno municipal prevista este 

investimento para o ano en curso? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre murais de 

Lugrís. 

 

1. Os técnicos municipais puideron 

1. ¿Cuáles son las características del 

mismo? 

 

2. ¿Cuándo se licitará el proyecto? 

 

3. ¿Cuál es la previsión temporal de su 

puesta en funcionamiento? 

 

Vigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre plaga de ratas que hay por 

la ciudad. 

 

1. ¿Es consciente el Gobierno municipal 

de esta situación? 

 

2. ¿Qué medidas han tomado para la 

eliminación de estas ratas que campan a 

sus anchas por toda la ciudad? 

 

3. ¿Existe un contrato para desratizar las 

calles de nuestra ciudad? 

 

Vigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre escaleras mecánicas de San 

Agustín. 

 

1. ¿Cuál es el motivo por el que 

reiteradamente se averían las escaleras de 

San Agustín? 

 

2. ¿Existe contrato de mantenimiento? 

 

3. ¿Qué empresa es la adjudicataria? 

 

4. ¿Cuál es el importe del contrato? 

 

Vigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre necesidad de una nueva 

caja acústica para la OSG. 

 

¿Tiene el Gobierno municipal prevista 

esta inversión para el año en curso? 

 

Vigésimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre murales de Lugrís. 

 

 

1. ¿Los técnicos municipales han podido 
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realizar esta visita? 

 

2. Que valoración fan os técnicos 

municipais do estado das pinturas de 

Lugrís situadas no inmoble? 

 

3. Que medidas pensan tomar para a súa 

protección? 

 

Vixésimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre rúa Compostela. 

 

1. Á vista da problemática que se está 

producindo, é correcta a sinalización 

dos accesos a esta rúa, á vista do que 

está a ocorrer? 

 

2. Considera o Goberno municipal 

necesario mellorar a sinalización dos 

accesos e non soamente utilizar o réxime 

sancionador? 

 

Vixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre accesibilidade 

de Elviña. 

 

1. É consciente o Goberno local desta 

denuncia? 

 

2. Por que non se atende a petición 

destes veciños en relación ao trazado 

das beirarrúas, repartindo o ancho entre 

as dúas marxes? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre mobilidade. 

 

Cando ten pensado o Goberno 

municipal presentar a nova ordenanza 

de mobilidade, á vista do incumprimento 

dos prazos que anunciara? 

 

Trixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Mercado de 

Santa Lucía. 

 

1. Cales son as razóns polas que se 

volveu a incumprir o anunciado? 

realizar esta visita? 

 

2. ¿Qué valoración hacen los técnicos 

municipales del estado de las pinturas de 

Lugrís situadas en el inmueble? 

 

3. ¿Qué medidas piensan tomar para su 

protección? 

 

Vigésimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre calle Compostela. 

 

1. A la vista de la problemática que se está 

produciendo, ¿es correcta la señalización 

de los accesos a esta calle, a la vista de lo 

que está ocurriendo? 

 

2. ¿Considera el Gobierno municipal 

necesario mejorar la señalización de los 

accesos y no solamente utilizar el régimen 

sancionador? 

 

Vigésimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre accesibilidad de Elviña. 

 

 

1. ¿Es consciente el Gobierno local de esta 

denuncia? 

 

2. ¿Por qué no se atiende la petición de 

estos vecinos en relación al trazado de las 

aceras, repartiendo el ancho entre los dos 

márgenes? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre movilidad. 

 

¿Cuándo tiene pensado el Gobierno 

municipal presentar la nueva ordenanza de 

movilidad, a la vista del incumplimiento 

de los plazos que había anunciado? 

 

Trigésimo primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre Mercado de Santa 

Lucía. 

 

1. ¿Cuáles son las razones por las que se 

ha vuelto a incumplir lo anunciado? 
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2. Cal é o calendario que ten o Goberno 

municipal sobre o mercado de Santa 

Lucía? 

 

Trixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre escaleiras de 

Mestre Cravei. 

 

1. Que problemas presentan na 

actualidade estas escaleiras mecánicas 

que fan que os seus tramos párense 

todos os días? 

 

2. Que medidas pensa tomar o Goberno 

municipal para un correcto mantemento 

destas escaleiras? 

 

3. Por que non se realiza unha limpeza 

adecuada destes elementos? 

 

4. Por que non se fai un mantemento 

adecuado e continuo das zonas 

axardinadas desta infraestrutura? 

 

5º. Rogos. 

 

Rogos orais. 

 

Presidencia 

 

Empezamos cos rogos, señora Martínez. 

 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLA CONCELLEIRA NON 

ADSCRITA D.ª MÓNICA 

MARTÍNEZ LEMA 

 

Señora Martínez Lema 

 

Moitas grazas. 

 

Temos un tecido deportivo nesta cidade 

cun potencial inmenso. A base das 

posibilidades e funcionamento das 

entidades deportivas susténtanse en tres 

piares: os convenios coas entidades que 

 

2. ¿Cuál es el calendario que tiene el 

Gobierno municipal sobre el mercado de 

Santa Lucía? 

 

Trigésimo segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre escaleras de 

Maestro Clavé. 

 

1. ¿Qué problemas presentan en la 

actualidad estas escaleras mecánicas que 

hacen que sus tramos se paren todos los 

días? 

 

2. ¿Qué medidas piensa tomar el Gobierno 

municipal para un correcto mantenimiento 

de estas escaleras? 

 

3. ¿Por qué no se realiza una limpieza 

adecuada de estos elementos? 

 

4. ¿Por qué no se hace un mantenimiento 

adecuado y continuo de las zonas 

ajardinadas de esta infraestructura? 

 

5º. Ruegos. 

 

Ruegos orales. 

 

Presidencia 

 

Empezamos con los ruegos, señora 

Martínez. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR LA CONCEJALA NO ADSCRITA 

D.ª MÓNICA MARTÍNEZ LEMA 

 

 

Señora Martínez Lema 

 

Muchas gracias. 

 

Tenemos un tejido deportivo en esta 

ciudad con un potencial inmenso. La base 

de las posibilidades y funcionamiento de 

las entidades deportivas se sustentan en 

tres pilares: los convenios con las 
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fan o fomento de cada actividade 

deportiva por non poder desenvolvela o 

propio Concello, as instalacións 

deportivas, as cales se deben manter 

nunha situación de operativa óptima e 

mesmo se debe fomentar o investimento 

na construción de novas instalacións 

debido á ampla demanda que 

afortunadamente existe nesta cidade, e 

unha terceira, pero non menos 

importante, que complementa ás 

anteriores son os torneos e competicións. 

Estas permiten visualizar o potencial 

deportivo que temos nesta cidade, 

permite ós nosos deportistas competir en 

casa e serve como atractivo turístico, o 

que xera riqueza para a cidade. 

 

 

No relativo ás instalacións, o pasado mes 

de xaneiro neste pleno se aprobou por 

unanimidade unha moción para que o 

Goberno local e a Universidade da 

Coruña negocien a posibilidade de que o 

estadio de atletismo de Elviña sexa 

xestionado polo Goberno. 

 

Presidencia 

 

Garden silencio, por favor, garden 

silencio. 

 

Continúe, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Rogo ó Goberno municipal que axilice 

as negociacións para que o estadio de 

atletismo de Elviña poida ser utilizado 

polos atletas coruñeses na súa totalidade 

xa que a día de hoxe as restricións coas 

que se atopan son demasiadas e polo 

tanto un grande obstáculo para a correcta 

utilización do mesmo. Ademais, rogo 

que se axilice a construción dun módulo 

cuberto, tal e como se aprobou tamén na 

moción. 

 

entidades que hacen el fomento de cada 

actividad deportiva por no poder 

desarrollarla el propio Ayuntamiento, las 

instalaciones deportivas, las cuales se 

deben mantener en una situación de 

operativa óptima e incluso se debe 

fomentar la inversión en la construcción 

de nuevas instalaciones debido a la 

amplia demanda que afortunadamente 

existe en esta ciudad, y una tercera, pero 

no menos importante, que complementa a 

las anteriores son los torneos y 

competiciones. Estas permiten visualizar 

el potencial deportivo que tenemos en esta 

ciudad, permite a nuestros deportistas 

competir en casa y sirve como atractivo 

turístico, lo que genera riqueza para la 

ciudad. 

 

En lo relativo a las instalaciones, el 

pasado mes de enero en este pleno se 

aprobó por unanimidad una moción para 

que el Gobierno local y la Universidad de 

A Coruña negocien la posibilidad de que 

el estadio de atletismo de Elviña sea 

gestionado por el Gobierno. 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio, por favor, guarden 

silencio. 

 

Continúe, señora Martínez. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Ruego al Gobierno municipal que agilice 

las negociaciones para que el estadio de 

atletismo de Elviña pueda ser utilizado 

por los atletas coruñeses en su totalidad 

ya que a día de hoy las restricciones con 

las que se encuentran son demasiadas y 

por lo tanto un gran obstáculo para la 

correcta utilización del mismo. Además, 

ruego que se agilice la construcción de un 

módulo cubierto, tal y como se aprobó 

también en la moción. 
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Segundo. Rogo oral relativo ó cambio 

de instalación eléctrica do Palacio dos 

Deportes. 

 

E tamén en canto a instalacións e a súa 

necesidade de mantelas en estado óptimo 

debido a ampla demanda que 

afortunadamente temos nesta cidade, 

para mellorar a calidade do noso tecido 

deportivo, encontrámonos esta semana 

coa reacción do Goberno ante as duras 

declaracións do adestrador do Basquet 

Coruña dicindo que tiñan que adestrar e 

xogar na peor instalación. Nos días máis 

fríos nestes últimos tempos usáronse 

calefactores dentro das medidas que 

soporta a obsoleta instalación eléctrica 

do Palacio.  

 

Desde hai máis dun ano atópase no 

Departamento de Edificación un 

proxecto enviado desde a Concellaría de 

Deportes para o cambio da instalación 

eléctrica do Palacio co obxectivo de 

actualizalo ós prezos actuais. 

 

Rogo ó Goberno municipal que axilice a 

actualización dese proxecto para o 

cambio da instalación eléctrica do 

Palacio dos Deportes, obra necesaria 

para poder acometer a adaptación do 

recinto ó século XXI cunha instalación 

eléctrica que permita a eficiencia 

enerxética e que sexa capaz de soportar 

calquera obra de climatización que 

precisa o recinto deportivo, emblema da 

nosa cidade e rogo a este goberno que 

cuide o marabilloso tecido deportivo ó 

igual que os traballadores do Servizo 

Municipal de Deportes. Por certo, unha 

aperta agarimosa a Fernando Pérez San 

Vicente polo seu traballo realizado e 

polo que seguirá facendo.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Segundo. Ruego oral relativo al cambio 

de instalación eléctrica del Palacio de los 

Deportes. 

 

Y también en cuanto a instalaciones y su 

necesidad de mantenerlas en estado 

óptimo debido la amplia demanda que 

afortunadamente tenemos en esta ciudad, 

para mejorar la calidad de nuestro tejido 

deportivo, nos encontramos esta semana 

con la reacción del Gobierno ante las 

duras declaraciones del entrenador del 

Basquet Coruña diciendo que tenían que 

entrenar y jugar en la peor instalación. En 

los días más fríos en estos últimos tiempos 

se usaron calefactores dentro de las 

medidas que soporta la obsoleta 

instalación eléctrica del Palacio.  

 

Desde hace más de un año se encuentra en 

el Departamento de Edificación un 

proyecto enviado desde la Concejalía de 

Deportes para el cambio de la instalación 

eléctrica del Palacio con el objetivo de 

actualizarlo a los precios actuales. 

 

Ruego al Gobierno municipal que agilice 

la actualización de ese proyecto para el 

cambio de la instalación eléctrica del 

Palacio de los Deportes, obra necesaria 

para poder acometer la adaptación del 

recinto al siglo XXI con una instalación 

eléctrica que permita la eficiencia 

energética y que sea capaz de soportar 

cualquier obra de climatización que 

necesita el recinto deportivo, emblema de 

nuestra ciudad y ruego a este gobierno 

que cuide el maravilloso tejido deportivo 

al igual que a los trabajadores del 

Servicio Municipal de Deportes. Por 

cierto, un abrazo cariñoso a Fernando 

Pérez San Vicente por su trabajo 

realizado y por el que seguirá haciendo.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Turno para a Marea Atlántica, seis rogos. 

 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primeiro. Rogo oral relativo ó camiño 

do Cura. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Atendendo as reiteradas e lexítimas 

demandas das veciñas e os veciños do 

barrio dos Rosais, rogámoslle ó Goberno 

municipal que axilice os trámites para 

licitar as obras do camiño do Cura, vía 

de comunicación esencial dos veciños e 

as veciñas do barrio que se atopa nun 

estado deplorable agudizado polas fortes 

choivas deste inverno. 

 

 

Segundo. Rogo oral relativo á 

publicación na web dos proxectos de 

urbanización en exposición pública. 

 

En segundo lugar, rogámoslle ó Goberno 

municipal a publicación na web dos 

proxectos de urbanización en exposición 

ó público para facilitar a transparencia e 

a participación cidadá, aínda que non 

sexa preceptivo. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ó 

programa “Mover os baixos”. 

 

En terceiro lugar, o programa “Mover os 

baixos”, impulsado a finais de 2022 a 

iniciativa da Marea Atlántica e no marco 

dos pactos que permitiron a aprobación 

dos orzamentos, espertou grandes 

expectativas na cidade, tanto no pequeno 

comercio como entre o tecido asociativo. 

A día de hoxe, á espera de que se 

desenvolva completamente, resulta 

complicado para as persoas, colectivos e 

sociedades interesadas, atopar 

Turno para la Marea Atlántica, seis 

ruegos. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DE La 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primero. Ruego oral relativo al camino 

del Cura. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Atendiendo a las reiteradas y legítimas 

demandas de las vecinas y los vecinos del 

barrio de los Rosales, le rogamos al 

Gobierno municipal que agilice los 

trámites para licitar las obras del camino 

del Cura, vía de comunicación esencial de 

los vecinos y las vecinas del barrio que se 

encuentra en un estado deplorable 

agudizado por las fuertes lluvias de este 

invierno. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a la 

publicación en la web de los proyectos de 

urbanización en exposición pública. 

 

En segundo lugar, le rogamos al Gobierno 

municipal la publicación en la web de los 

proyectos de urbanización en exposición 

al público para facilitar la transparencia 

y la participación ciudadana, aunque no 

sea preceptivo. 

 

Tercero. Ruego oral relativo al programa 

“Mover los bajos”. 

 

En tercer lugar, el programa “Mover los 

bajos”, impulsado a finales de 2022 a 

iniciativa de la Marea Atlántica y en el 

marco de los pactos que permitieron la 

aprobación de los presupuestos, despertó 

grandes expectativas en la ciudad, tanto 

en el pequeño comercio como entre el 

tejido asociativo. A día de hoy, a la espera 

de que se desarrolle completamente, 

resulta complicado para las personas, 

colectivos y sociedades interesadas, 
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información e acollerse a el.  

 

Recollendo as queixas e consultas que 

estamos a recibir, rogamos ó Goberno 

municipal que publique na páxina web 

de xeito visible e accesible para todas as 

persoas potencialmente interesadas a 

información relativa ó programa “Mover 

os baixos” e lance á maior brevidade 

unha campaña de difusión específica. 

 

 

Cuarto. Rogo oral relativo a 

BiciCoruña. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Rogamos ó Goberno local que 

reforce o servizo de BiciCoruña, 

especialmente no horario de entrada e 

saída dos centros de traballo e de ensino 

nos que resulta verdadeiramente 

complicado atopar bicicletas dispoñibles 

nas estacións dos barrios e ter espazo nas 

estacións de destino para deixalas. 

 

 

Quinto. Rogo oral relativo ás hortas 

urbanas da Agra do Orzán. 

 

Rogamos ó Goberno local e á 

Concellería de Medio Ambiente que 

poña solución inmediata ás 

problemáticas mencionadas pola 

comunidade das hortas urbanas da Agra 

do Orzán realizando un correcto 

mantemento das mesmas, así como 

publicando as listas de agarda e as 

adxudicatarias. 

 

Sexto. Rogo oral relativo ó protocolo 

antiacoso. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Si, agora. Rogamos ó Goberno de Inés 

Rey que traballe para garantir un acceso 

en igualdade ós espazos públicos 

encontrar información y acogerse a él.  

 

Recogiendo las quejas y consultas que 

estamos recibiendo, rogamos al Gobierno 

municipal que publique en la página web 

de manera visible y accesible para todas 

las personas potencialmente interesadas 

la información relativa al programa 

“Mover los bajos” y lance a la mayor 

brevedad una campaña de difusión 

específica. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a 

BiciCoruña. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Rogamos al Gobierno local que 

refuerce el servicio de BiciCoruña, 

especialmente en el horario de entrada y 

salida de los centros de trabajo y de 

enseñanza en los que resulta 

verdaderamente complicado encontrar 

bicicletas disponibles en las estaciones de 

los barrios y tener espacio en las 

estaciones de destino para dejarlas. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a las huertas 

urbanas del Agra del Orzán. 

 

Rogamos al Gobierno local y a la 

Concejalía de Medio Ambiente que ponga 

solución inmediata a las problemáticas 

mencionadas por la comunidad de las 

huertas urbanas del Agra del Orzán 

realizando un correcto mantenimiento de 

las mismas, así como publicando las listas 

de espera y las adjudicatarias. 

 

 

Sexto. Ruego oral relativo al protocolo 

antiacoso. 

 

Señora Cameán Calvete 

 

Sí, ahora. Rogamos al Gobierno de Inés 

Rey que trabaje para garantizar un acceso 

en igualdad a los espacios públicos 
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traballando nun protocolo antiacoso de 

xeito estable en colaboración cos locais 

de ocio da nosa cidade para abordar as 

violencias machistas, os casos de abusos 

sexuais e as agresións LGTBI-fóbicas en 

locais de ocio nocturno. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo á reixa 

sinalada na praza de Lugo. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Na praza de Lugo leva desde hai meses 

un cono encima dunha reixa indicando a 

situación de perigo para as persoas que 

transitan por esta zona, tal e como se 

pode apreciar na fotografía. 

 

Por todo iso, rogamos que o Goberno 

municipal proceda á urxente 

substitución ou arranxo desta reixa que 

leva meses nesta deplorable situación, 

para evitar caídas das persoas que 

diariamente transitan por esta zona. 

 

Segundo. Rogo oral relativo ao mal 

estado do firme na Estreita de San 

Andrés. 

 

Outro rogo. Unha vez máis, os veciños 

da Estreita de San Andrés teñen que 

sufrir o mal estado do firme, sinalizado 

desde hai meses por un cono, tal e como 

se pode apreciar nesta fotografía, conos 

que lamentablemente se están 

trabajando en un protocolo antiacoso de 

manera estable en colaboración con los 

locales de ocio de nuestra ciudad para 

abordar las violencias machistas, los 

casos de abusos sexuales y las agresiones 

LGTBI-fóbicas en locales de ocio 

nocturno. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo a la rejilla 

señalada en la plaza de Lugo. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

En la plaza de Lugo lleva desde hace 

meses un cono encima de una rejilla 

indicando la situación de peligro para las 

personas que transitan por esta zona, tal y 

como se puede apreciar en la fotografía. 

 

Por todo ello, rogamos que el Gobierno 

municipal proceda a la urgente sustitución 

o arreglo de esta rejilla que lleva meses en 

esta deplorable situación, para evitar 

caídas de las personas que diariamente 

transitan por esta zona. 

 

Segundo. Ruego oral relativo al mal 

estado del firme en la Estrecha de San 

Andrés. 

 

Otro ruego. Una vez más, los vecinos de la 

Estrecha de San Andrés tienen que sufrir 

el mal estado del firme, señalizado desde 

hace meses por un cono, tal y como se 

puede apreciar en esta fotografía, conos 

que lamentablemente se están 
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convertendo no símbolo da cidade, están 

por todas as rúas. 

 

Por todo iso, o Grupo Municipal do 

Partido Popular solicita que o Goberno 

municipal proceda á urxente reparación 

da focha existente na Estreita de San 

Andrés para evitar caídas aos 

viandantes e que poida retirar así os 

múltiples conos cos que 

desafortunadamente se decora a nosa 

cidade. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ás 

pingueiras do Palacio da Ópera. 

 

Seguinte rogo. O Palacio da Ópera, 

ademais de ter un okupa, ten pingueiras 

en varios puntos. A máis visible para os 

usuarios é a que se pode apreciar na 

foto, exactamente situada no patio de 

butacas. Estado de abandono 

lamentable. 

 

Por todo iso, rógase ao Goberno 

municipal que tome urxentemente as 

medidas oportunas para a eliminación 

destas pingueiras e proceda ao arranxo 

da cuberta e zonas abandonadas do 

Palacio da Ópera. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo á focha na 

entrada do Castelo de San Antón. 

 

Seguinte rogo. Na entrada do Castelo de 

San Antón existe unha focha sinalizada 

por un cono, tal e como se pode apreciar 

na fotografía, que lamentablemente leva 

meses aí instalado sen que ata o 

momento o Goberno municipal fixese 

nada para solucionalo. 

 

 

Por todo iso, o Grupo Municipal do 

Partido Popular roga ao Goberno 

municipal que proceda á inmediata 

reparación deste firme que está na 

entrada do Castelo de San Antón, 

convirtiendo en el símbolo de la ciudad, 

están por todas las calles. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal del 

Partido Popular solicita que el Gobierno 

municipal proceda a la urgente reparación 

del socavón existente en la Estrecha de 

San Andrés para evitar caídas a los 

viandantes y que pueda retirar así los 

múltiples conos con los que 

desafortunadamente se decora nuestra 

ciudad. 

 

Tercero. Ruego oral relativo a las goteras 

del Palacio de la Ópera. 

 

Siguiente ruego. El Palacio de la Ópera, 

además de tener un okupa, tiene goteras en 

varios puntos. El más visible para los 

usuarios es el que se puede apreciar en la 

foto, exactamente situado en el patio de 

butacas. Estado de abandono lamentable. 

 

 

Por todo ello, se ruega al Gobierno 

municipal que tome urgentemente las 

medidas oportunas para la eliminación de 

estas goteras y proceda al arreglo de la 

cubierta y zonas abandonadas del Palacio 

de la Ópera. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo al socavón en 

la entrada del Castillo de San Antón. 

 

Siguiente ruego. En la entrada del Castillo 

de San Antón existe un socavón 

señalizado por un cono, tal y como se 

puede apreciar en la fotografía, que 

lamentablemente lleva meses ahí instalado 

sin que hasta el momento el Gobierno 

municipal haya hecho nada para 

solucionarlo. 

 

Por todo ello, el Grupo Municipal del 

Partido Popular ruega al Gobierno 

municipal que proceda a la inmediata 

reparación de este firme que está en la 

entrada del Castillo de San Antón, 
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frecuentado diariamente por moitos 

turistas e veciños que acoden a visitalo. 

 

Este rogo foi feito fai tres anos polo 

concelleiro que lles fala. 

 

Moitas grazas. 

 

Rogos escritos. 

 

ROGOS ESCRITOS 

PRESENTADOS POLO GRUPO 

MUNNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeiro. Rogo escrito sobre a 

necesidade de mellorar o 

alumeamento nun treito da rúa Rafael 

Bárez Vázquez. 

 

Que o Goberno municipal leve a cabo as 

accións necesarias para mellorar o 

alumeamento e visibilidade no 

devandito treito da rúa Rafael Bárez 

Vázquez. 

 

Segundo. Rogo escrito sobre o servizo 

de duchas e aseo público na praia de 

Oza. 

 

Que o Goberno municipal leve a cabo as 

accións necesarias para dotar a praia de 

Oza dun servizo de duchas e aseo 

público operativo durante todo o ano. 

 

Terceiro. Rogo escrito sobre a 

problemática do lixo na rúa Álvaro 

Cebreiro e na praza da fonte de Santo 

André. 

 

Que o Goberno municipal, a través da 

área correspondente, poña os medios 

necesarios para evitar que o lixo se 

acumule sen control no exterior dos 

contedores soterrados situados na rúa 

Álvaro Cebreiro. 

 

ROGO ESCRITO PRESENTADO 

frecuentado diariamente por muchos 

turistas y vecinos que acuden a visitarlo. 

 

Este ruego fue hecho hace tres años por el 

concejal que les habla. 

 

Muchas gracias. 

 

Ruegos escritos. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego escrito sobre la 

necesidad de mejorar el alumbrado en un 

trecho de la calle Rafael Bárez Vázquez. 

 

 

Que el Gobierno municipal leve a cabo las 

acciones necesarias para mejorar el 

alumbrado y visibilidad en el dicho trecho 

de la calle Rafael Bárez Vázquez. 

 

 

Segundo. Ruego escrito sobre el servicio 

de duchas y aseo público en la playa de 

Oza. 

 

Que el Gobierno municipal leve a cabo las 

acciones necesarias para dotar a la playa 

de Oza de un servicio de duchas y aseo 

público operativo durante todo el año. 

 

Tercero. Ruego escrito sobre la 

problemática de la basura en la calle 

Álvaro Cebreiro y en la plaza de la fuente 

de Santo André. 

 

Que el Gobierno municipal, a través del 

área correspondiente, ponga los medios 

necesarios para evitar que la basura se 

acumule sin control en el exterior de los 

contenedores soterrados situados en la 

calle Álvaro Cebreiro. 

 

RUEGO ESCRITO PRESENTADO 
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POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Único. Rogo escrito relativo ó Castelo 

de Eirís. 

 

Que o Goberno municipal tome 

responsabilidade nas tarefas de limpeza, 

mantemento e conservación de 

mencionado ben co obxectivo de frear a 

súa deterioración e mantelo nas 

condicións que, como BIC, 

correspóndenlle; así como que se 

sinalice debidamente este extremo, 

facéndoo notar aos usuarios do parque. 

 

Presidencia 

 

Ben, rematados os rogos, as preguntas 

escritas serán remitidas antes do 

próximo pleno. 

 

Remata aquí o Pleno ordinario 

correspondente ó mes de febreiro. 

 

Moitas grazas a todos e a todas polo 

debate e o traballo. 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

dezasete horas e corenta e un minutos, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real Decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Único. Ruego escrito relativo al Castillo 

de Eirís. 

 

Que el Gobierno municipal tome 

responsabilidad en las tareas de limpieza, 

mantenimiento y conservación de 

mencionado bien con el objetivo de frenar 

su deterioro y mantenerlo en las 

condiciones que, como BIC, le 

corresponden; así como que se señalice 

debidamente este extremo, haciéndolo 

notar a los usuarios del parque. 

 

Presidencia 

 

Bien, finalizados los ruegos, las preguntas 

escritas serán remitidas antes del próximo 

pleno. 

 

Finaliza aquí el Pleno ordinario 

correspondiente al mes de febrero. 

 

Muchas gracias a todos y a todas por el 

debate y el trabajo. 

 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

diecisiete horas y cuarenta y un minutos, 

la Presidencia levanta la sesión, y se 

redacta la presente acta que firman y 

autorizan la Alcaldía Presidencia y el 

secretario general; todo ello de 

conformidad con lo dispuesto en el 

artículo 110.2 del Real Decreto 

2568/1986, de 28 de noviembre, por el que 

se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 


